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°۳۵تهران

تغ�رقیمتعنوان

970 (%1.47)66,850درهم امارات

300 (%1.08)28,100لير ترکيه

600 (%1.6)38,200يوان چين

2,900 (%1.46)201,250دلار کانادا

4,200 (%1.56)272,700فرانک سوئيس

100 (%3.05)3,380افغاني

230 (%6.02)4,050روبل روسيه

2,900 (%1.56)189,100دلار استراليا

3,600 (%1.49)245,490دلار

110 (%0.04)282,800يورو

4,400 (%1.29)345,450پوند انگليس

 
شنبه ۵ تیر ۱۴۰۰

 
June 26, 2021

پانزدهم ذیقعده ۱۴۴۲

مناسبت ها

[ June 26 ] ۵ تیر روز جهانی مبارزه با مواد مخدر
۷ تیر انفجار دفتر حزب جمهوری اسلامی و شهادت دکتر بهشتی و 72 نفر از

اعضای حزب؛ روز قوه قضا�ه
۸ تیر روز مبارزه با سلاح های شیمیایی و میکروبی

۱۰ تیر روز صنعت و معدن

اوقات شرعی به افق تهران

طلوع خورشید: ۰۵:۵۰ اذان صبح: ۰۴:۰۲

غروب خورشید: ۲۰:۲۴ اذان ظهر: ۱۳:۰۷

اذان مغرب: ۲۰:۴۳



تغ�رقیمتعنوان

2,690,000 (%2.62)105,520,000سکه امامي

1,970,000 (%1.93)103,980,000سکه بهار آزادي

1,000,000 (%1.8)56,500,000نيم سکه

500,000 (%1.41)36,000,000ربع سکه

150,000 (%0.67)22,650,000سکه گرمي



 

1- ششم تیرماه ، برگزاري آیین افتتاحیه فعالیت هاي تابستانی کشور - برنا نیوز

2- صدور مجوز واحدهاي پرورش طیور ابلاغ شد - روزنامه شیراز نوین

3- فعالان دستگاه قضایی تلاشگران واقعی عرصه عدالت هستند - روزنامه شیراز نوین

4- کار سختی پیش روي دولت جدید است - روزنامه پیام سپیدار

5- پشتیبانی عملی بانک ملی از تولید - ناطقان

6- روند شیوع کرونا کاهشی است/ شاهد خیز جدیدي نیستیم - ارك خبر

7- پشتیبانی از تولید به روایت بانک ملی ایران - فکر اقتصادي

8- قفل اوقاف بر پیشرفت لالجین و کبودراهنگ - کورنگ

9- تسهیلات ناچیز براي هنرفرش استان مرکزي - باشگاه خبرنگاران جوان

10- نسل بهبود یافته آریسان در ایران خودرو خراسان تولید می شود - شما نیوز

11- حداکثر 10 سال حبس براي پدر مرتکب قتل فرزند - برترین ها

12- کسب درآمد 30 میلیون تومانی با پرورش بلدرچین؛ جوانان استان فارس فعل توانستن را صرف کردند - تسنیم

13- تشکیل مجمع کارآفرینان و سرمایه گذاران گردشگري در کشور - ایسنا

14- امام محله اي که حامی 700 خانواده محروم شد - روزنامه آرمان ملی

15- حداکثر 10 سال حبس براي پدر مرتکب قتل فرزند !/ قصاص منتفی است - روزنامه آرمان ملی

16- حداکثر 10 سال حبس براي پدر مرتکب قتل فرزند - تیک

17- یک زن شهرداري بعدي تهران می شود؟ - روزنامه نصف جهان

18- حداکثر 10 سال حبس براي پدر مرتکب قتل فرزند!/ قصاص منتفی است - روزنامه نصف جهان

19- مجمع کارآفرینان و سرمایه گذاران صنعت گردشگري در کشور تشکیل می شود - ایرنا

20- پاسخگوئی از طریق سامانه ارتباط مردمی دولت (سامد ) - صندوق کارآفرینی امید

21- تقدیر مدیرعامل صندوق کارآفرینی امید از روساي صندوق شهرستانهاي بندرعباس و پارسیان - صندوق کارآفرینی امید

22- 6.5 میلیون شغل در اصناف داریم - روزنامه جمله

23- 142مرکز اقامتی و درمانی ترك اعتیاد در خوزستان فعال است - ایرنا

24- کلیدي ترین برنامه دادگستري کرمانشاه ایجاد صلح و سازش است - روزنامه جمله

ref -25= - روزنامه جمله

26- توانایی تامین واکسن مورد نیاز کشور را تا پایان پاییز داریم - روزنامه جمله

27- عبور تولید فصلی تختال از مرز 2 میلیون تن - شما و اقتصاد

28- نسل بهبود یافته آریسان در ایران خودرو خراسان تولید می شود - شما و اقتصاد

29- پرداخت بیش از 12 هزار میلیارد ریال تسهیلات تبصره 18 در 2 ماهه اول 1400/ بهره مندي 137 بنگاه تولیدي از تسهیلات

برنامه تولید و اشتغال - شما و اقتصاد

30- عرضه محصولات فولادي در بورس کالا، شفافیت ایجاد می کند - شما و اقتصاد



31- میزان وقوع جرم در کرمانشاه کمتر از میانگین کشوري است - روزنامه جمله

32- اولین فراخوان جذب استارتاپ هاي دیجیتال در حوزه مبارزه با مواد مخدربا حمایت ستاد مبارزه با مواد مخدر برگزار می

شود. - خبرگزاري علم و فناوري

33- حداکثر 10 سال حبس براي پدر مرتکب قتل فرزند !/ قصاص منتفی است - دانا

34- حداکثر 10 سال حبس براي پدر مرتکب قتل فرزند - صبحانه آنلاین

35- برگزاري آزمون دوره آموزشی شاغلین صنایع دستی میناي ملیله در زنجان - میراث آریا

36- حداکثر 10 سال حبس براي پدر مرتکب قتل فرزند - شبکه ایران

37- محرك هاي واقعی کسب وکار خود را بشناسید - تفاهم آنلاین

38- مجازات پدر در قتل فرزند؛ حداکثر 10 سال حبس | قصاص منتفی اعلام شد - شهرآرا آنلاین

39- گرایش بیش از حد به علوم تجربی براي آینده شغلی دانش آموزان آسیب زاست - ایرنا

40- مجازات فرزند کشی چیست؟ - ناطقان

41- جزئیات جدید از لایحه تشدید مجازات پدر مرتکب قتل فرزند | قصاص منتفی شد | حداکثر 10 سال حبس براي پدر قاتل

فرزند - همشهري

42- برگزاري نشست مجمع خیرین سلامت استان تهران با حضور مشاور وزیر بهداشت در امور خیرین - دانشگاه علوم پزشکی تهران

43- مدیر بازرگانی چادرملو: عرضه محصولات فولادي در بورس کالا، شفافیت ایجاد می کند - بورس امروز

44- سی اسکن دهلران را افتتاح کنید ،علی برکت االله!! - تابناك

45- صدور مجوز حفر 37 حلقه چاه کشاورزي در دشت عباس دهلران - تابناك

46- سهم آذربایجان شرقی از محل منابع معدنی باید احقاق شود - ترجمان صبح

47- اشتغال زایی براي 450 نفر در «دي پلیمر آریا» - آرمان اقتصادي

48- پایان هفته اي خوب براي بورس هاي جهان - ایران اکونومیست

49- عرضه محصولات فولادي در بورس کالا، شفافیت ایجاد می کند - ایران اکونومیست

50- ضریب نفود گازرسانی شهري و روستایی استان لرستان به 97 درصد رسید - ایران اکونومیست

51- ظرفیت هاي قصرشیرین منجر به توسعه استان کرمانشاه می شود - ایرنا

52- تمام مجموعه ها از جریان هاي مختلف باید به دولت منتخب کمک کنند - دانا

53- ساخت یک میلیون واحد مسکونی در سال؛ راه حل رفع مشکلات بازار مسکن - میزان

54- حداکثر 10 سال حبس براي پدر مرتکب قتل فرزند/ قصاص منتفی است - عصر ایران

55- برنامه تابستانه موسسه مشکات علم و ایمان مسجدالنبی(ص) - شبستان

56- حداکثر 10 سال حبس براي پدر مرتکب قتل فرزند؛ قصاص منتفی است - آخرین خبر

57- حداکثر 10 سال حبس براي پدر مرتکب قتل فرزند/ قصاص منتفی است - پارسینه

58- آخر هفته خوب بورس ها در جهان - روزنامه روزگار معدن

59- ارزآوري و اشتغالزایی ثمره فعال سازي معادن - روزنامه روزگار معدن

60- هزارخانی: مجمع سرمایه گذاران گردشگري در ایران تشکیل می شود - خبرگزاري فارس

61- بهره مندي 137 بنگاه تولیدي از تسهیلات برنامه تولید و اشتغال - پایگاه دولت



62- توسعه زیرساخت هاي بندرخشک پیشگامان با هدف راه اندازي فاز دوم - یزدي نیوز

63- یک تاریخ همدلی - پایگاه دولت

64- عبور تولید فصلی تختال از مرز 2 میلیون تن - ایران نیوز 24

65- پشتیبانی از تولید به روایت بانک ملی ایران - ایران نیوز 24

66- (بدون تیتر) - روزنامه بیرجند امروز

67- پیش بینی کمبود و گرانی گوشت قرمز در 6 ماهه دوم سال - بیتوته

68- معماي اتوبوس هاي مرگ آفرین - بیتوته

69- اعدام در انتظار قاچاقچیان انسان/ قاچاق بر ها افغان ها را از ایران به ترکیه می برند - بازار نیوز

70- حداکثر 10 سال حبس براي پدر مرتکب قتل فرزند !/ قصاص منتفی است - حزب االله نیوز

71- آغاز ثبت نام چهاردهمین جشنواره کارآفرینان برتر - ایسنا

72- طرح تابستانه فهما درکانون هاي فرهنگی هنري مساجد لرستان برگزار می شود - شبستان

73- ظرفیت آموزش فنی و حرفه اي براي توسعه کارآفرینی و اشتغال بالا است - شبستان

74- اعلام آمادگی براي ارائه خدمات آموزشی به منتخبین شوراهاي شهر و روستا - بازار کار

75- حداکثر 10 سال حبس براي پدر مرتکب قتل فرزند/ قصاص منتفی است - عصر خبر

76- حداکثر 10 سال حبس براي پدر مرتکب قتل فرزند !/ قصاص منتفی است - اترك نیوز

77- پرداخت بیش از 12 هزار میلیارد ریال تسهیلات تبصره 18 در 2 ماهه اول 1400/ بهره مندي 137 بنگاه تولیدي از تسهیلات

برنامه تولید و اشتغال - شاتا

78- تمرکز ایران خودرو داخلی سازي قطعات براي مقابله با تحریم ها است - شاتا

79- پسماند غفلتی دردناك براي گیلان/ سنگینی عقب ماندگی مانع پیشرفت شده است - نداي گیلان

80- اینستاگرام فیلتر می شود؟ - آنا

81- «فقر کودکی» عاملی براي بازتولید کودکان کار - آنا

82- پیاده سازي زندگی هوشمند در دانشگاه ها؛ ایده اي به نفع دولت در پروژه هاي شهري و صنعتی - آنا

83- دولت سیزدهم باید آرامش نسبی را به بازار برگرداند - آنا

84- روز شرکت هاي خرد، کوچک و متوسط یا روز( MSME ) 2021 27 ژوئن - سلام نو

85- عبور تولید فصلی تختال از مرز 2 میلیون تن - اقتصاد آنلاین

86- فصل نوین همکاري بانک اقتصادنوین و ذوب آهن اصفهان - بانک امروز

87- بزودي؛ بازدید نمایندگان از تاسیسات آب سنگین اراك - فردا نیوز

88- احیاي حقوق عامه در زابل؛ از مطالبات کارگران تا کاهش سرقت ها/ اشتغالزایی و کارآفرینی در کاهش آسیب اجتماعی

موثر است - عصر هامون

89- حمایت از طرح هاي مهارت آموزي در خوزستان - بسیج نیوز

90- حداکثر 10 سال حبس براي پدر مرتکب قتل فرزند !/ قصاص منتفی است - ایسنا

91- تشریح برنامه دانشگاه آزاد براي کاهش بیکاري فارغ التحصیلان - اخبار دانشگاهی

92- نقشه راه براي عبور از گردنه مسکن - روزنامه اقتصاد ملی



93- فرصت ثبت نام چهاردهمین جشنواره کارآفرینان برتر تا 10 مردادماه - خبرگزاري فارس

94- حداکثر 10 سال حبس براي پدر مرتکب قتل فرزند !/ قصاص منتفی است - روزنامه رویداد امروز

95- ایجاد بیش از یک هزار شغل ارمغان پناه صنعت پارت به لردگان - دانش نفت

96- مجمع کارآفرینان و سرمایه گذاران گردشگري در ایران تشکیل می شود - خبرگزاري مهر

97- پاسخگویی به صداي مردم از طریق پل ارتباطی سامد - صندوق کارآفرینی امید

98- تقدیر مدیرعامل صندوق کارآفرینی امید از روساي شهرستان هاي شیراز و ارسنجان - صندوق کارآفرینی امید

99- دیدار استاندار گیلان و مدیرعامل صندوق کارآفرینی امید - صندوق کارآفرینی امید

100- تشکیل کارگروه ویژه رفع موانع تولید در شرکت سایپا دیزل / وجود زیرساخت هاي مناسب تولید خودروهاي تجاري در

سایپادیزل - ایلنا

101- مرمت بیش از 300 اثر ثبتی قم نیازمند اعتبارات ویژه - قم نیوز

102- پیام مدیرعامل صندوق کارآفرینی امید به رئیس جمهور منتخب به مناسبت میلاد با سعادت امام هشتم - صندوق کارآفرینی
امید

103- دیدار استاندار گیلان و مدیرعامل صندوق کارآفرینی امید - صندوق کارآفرینی امید

104- بازدید مدیرعامل صندوق کارآفرینی امید از کارخانه تولید شیشه هاي نشکن، گاز رومیزي وهود آشپزخانه - صندوق
کارآفرینی امید

105- مافیاي مواد مخدر ریشه کنی اعتیاد را منسوخ کرد - ایسنا

106- عضو هیئت رئیسه سازمان ملی کارآفرینی ایران: مجمع کارآفرینان و سرمایه گذاران گردشگري در ایران تشکیل می شود
- تسنیم

107- نسل بهبود یافته آریسان در ایران خودرو خراسان تولید می شود - عصر بازار

108- پیش بینی احتمال کمبود و گرانی گوشت قرمز در 6 ماهه دوم سال - رویداد 24

109- روحانی: شاهد خیز جدیدي از کرونا در کشور نیستیم/ خیلی ها می گفتند تولید واکسن داخلی وقت تلف کردن است -
رویداد 24

110- نسل بهبود یافته آریسان در ایران خودرو خراسان تولید می شود - اعتدال

111- مدیر بازرگانی چادرملو: عرضه محصولات فولادي در بورس کالا، شفافیت ایجاد می کند - بورس 24

112- بازتوانی معتادان بهبود یافته از طریق مهارت آموزي از اهمیت ویژه اي برخوردار است - موج

113- دستور کار کمیسیون هاي تخصصی مجلس در هفته جاري اعلام شد - موج

114- حمایت از طرح هاي مهارت آموزي در خوزستان - خبرگزاري صدا و سیما

115- احتمال انتخاب شهردار زن براي تهران - خبرنامه دانشجویان ایران

116- اعلام زمان توزیع کارت کنکور سراسري - حلقه وصل

117- طرح ساماندهی کارکنان دولت روي میز کمیسیون اجتماعی پارلمان/حقوقهاي نجومی زیر تیغ کمیسیون اجتماعی/هفته

پرکار کمیسیون اجتماعی پارلمان/احضار رحمانی فضلی وزیر کشور ،قائم مقام بانک مرکزي ،رئیس سازمان ... - آرا نیوز

118- انتظارات فعالان بخش خصوصی معدنی از دولت سیزدهم - معدن نیوز

119- رییسی: گمانه زنی ها درباره اعضاي کابینه دقیق نیست - حبیب خبر

120- چرا اتوبوس ها مرگ آفرین شده اند؟ - تابناك



121- راهکار خروج از بنگاه داري - درآمد نیوز

122- شناسایی نیازمندان اشتغال در مناطق محروم/ 18استان در اولویت هستند - درآمد نیوز

123- تولید نسل بهبود یافته آریسان در ایران خودرو خراسان - روزنامه قدس

124- مردم اهواز به ازاي تحویل زباله تفکیکی مواد بهداشتی می گیرند - خبرگزاري مهر

125- اداره بیمارستان امام خمینی کرج به بنیاد شهید واگذار شد - کرج رسا

126- یک میلیارد تومان تسهیلات براي نمایندگی (فرانچایز) فروشگاه هفت - عصر ایران

127- نمایندگان از تاسیسات آب سنگین اراك بازدید می کنند - امتداد نیوز

128- فهرست زمانبندي برگزاري آزمون دروس مشمول آزمون متمرکز نیمسال دوم تحصیلی 1400-1399 دانشگاه جامع

علمی کاربردي اعلام شد - دانشگاه جامع علمی کاربردي

129- کاهش 13 درصدي واحدهاي راکد درون شهرك ها و نواحی صنعتی کشور - فلزات آنلاین

130- براي تهران شهردار زن انتخاب می شود؟ - سلام نو

131- احتمال انتخاب شهردار زن براي تهران - جهان نیوز

132- یک زن شهرداري بعدي تهران می شود؟ - خبرخودرو

133- معلولان فرصتی مغفول مانده براي نقش آفرینی در جامعه - دانا

134- کمیته پایش طرح هاي صنعتی در شرکت شهرك هاي صنعتی اردبیل راه اندازي شد - ایرنا

135- نسل بهبود یافته آریسان در ایران خودرو خراسان تولید می شود - خودروکار

136- کارت کنکور 1400 از فردا منتشر می شود - بهار نیوز

137- اعلام زمان توزیع کارت کنکور سراسري - مشرق

138- بودجه و اعتبارات سال 1400 به پروژه ها و دستگاه هاي اجرایی تخصیص داده شد - مرصاد نیوز

139- معجزه مالیات بر خانه هاي خالی در کشورهاي پیشرفته/ فرانسه خانه هاي خالی را به نفع بی خانمان ها توقیف می کند -
تسنیم

140- روحانی: سال گذشته حرف هاي بدون محاسبه براي تعطیلی مشاغل می زدند - شهرآرا آنلاین

141- پیگیري، پایش و رصد کمیسیون اجتماعی مجلس به پیشرفت، توسعه عدالت اجتماعی و رفع دغدغه هاي مردم کمک می

کند - آریا نیوز

142- مدیرعامل شرکت ایران خودرو خراسان خبر داد: آغاز تولید نسل بهبود یافته وانت «آریسان» در ایران خودرو خراسان -
پرشین خودرو

143- بیکاري 30درصد از فارغ التحصیلان کشاورزي - ایانا

144- آغاز ثبت نام چهاردهمین جشنواره کارآفرینان برتر در لرستان - خبرگزاري مهر

145- نمایندگان از تاسیسات آب سنگین اراك بازدید می کنند - خبرگزاري مهر

146- منتخب شوراي شهر تهران: فرقی ندارد شهردار زن باشد یا مرد؛ مهم کیفیت اجراي برنامه هاست| اما و اگرهاي شهردار

بعدي تهران - 55 آنلاین

147- ورزشگاه رستم در منطقه 14 یکشنبه آینده بهره برداري می شود/ اجراي طرح ایمن سازي در گذر سرلت - برنا نیوز

148- سوده نجفی: اگر انتخاب شهردار زن به نفع شهر باشد؛ قطعاً به آن فکر می کنیم - دیده بان ایران

149- کاهش 13 درصدي واحدهاي راکد درون شهرك ها و نواحی صنعتی کشور - پایگاه دولت



150- کارآفرین فرهنگی در مسلخ پاندمی - سینما پرس

- صفحه نخست مطبوعات 1400/04/05



 

ششم تیرماه ، برگزاري آیین افتتاحیه فعالیت هاي تابستانی کشور

منبع: برنا نیوزشماره خبر:  1  |  تاریخ: 1400/04/05

ششم تیرماه مراسم افتتاحیه فعالیت هاي تابستانی سال 1400 کشور به صورت مجازي در شبکه شاد و با حضور مسئولین
عالی وزارت آموزش و پرورش برگزار می شود.

معاون پرورشی و فرهنگی اداره کل و قائم مقام ستاد
فعالیت هاي تابستانی کشور خبر داد: ششم تیرماه ،
برگزاري آیین افتتاحیه فعالیت هاي تابستانی کشور ششم
تیرماه مراسم افتتاحیه فعالیت هاي تابستانی سال 1400
کشور به صورت مجازي در شبکه شاد و با حضور مسئولین

 
عالی وزارت آموزش و پرورش برگزار می شود. 

به گزارش خبرگزاري برنا از استان زنجان؛ جعفر گنج خانلو
معاون پرورشی و فرهنگی اداره کل آموزش و پرورش

استان و قائم مقام ستاد اجرایی فعالیت هاي تابستانی کشور با اعلام این خبر گفت: استان زنجان به عنوان دبیرخانه ستاد اجرایی
فعالیت هاي تابستانی تمام تمهیدات لازم جهت اجراي برنامه ها ي تابستانی را فراهم نموده و هماهنگی هاي لازم با سایر استان ها در

 
این زمینه صورت گرفته است. 

وي ضمن تقدیر از تلاش همکاران در اجراي مقدمات فعالیت هاي تابستانی سال جاري، به موضوع ثبت نام دانش آموزان در پورتال
همگام نیز اشاره کرد و عنوان داشت : تعریف دوره ها و ثبت نام دانش آموزان در پایگاه هاي تابستانی سراسر کشور از اول خرداد ماه
در این پورتال آغاز و تا پایان این ماه ادامه یافت که در مجموع قرار است بر اساس برش موافقتنامه کشوري، بیش از 2 میلیون و 800
هزار نفر دانش آموز در 25 هزار و 800 پایگاه تابستانی شهري و روستایی کشوري فعالیت نمایند که در این میان استان زنجان با

 
تعداد 467پایگاه و بیش از 76 هزار نفر دانش آموز در این فعالیت ها حضور پیدا می کند. 

گنج خانلو در همین رابطه افزود: کلاس هاي تابستانی در پنج محور تخصصی 1- مهارت ارتباطی، معرفتی، هویتی، بصیرتی 2- مهارت
فرهنگی، هنري، نشاط آور و شادي بخش 3- مهارت حرفه اي 4- مهارت اقتصادي و اشتغال زایی 5- مهارت ورزشی و سلامت برگزار
می شود و امسال طبق دستورالعمل هاي ستاد ملی مبارزه با کرونا تمام کلاس ها با رعایت پروتکل هاي بهداشتی انجام می گیرد و به

 
همین دلیل بخش اعظمی از کلاس ها در فضاي مجازي و در قالب شبکه دانش آموزي شاد خواهد بود. 

قائم مقام ستاد اجرایی فعالیت هاي تابستانی کشور در ادامه به زمان آغاز کلاس هاي تابستانی نیز اشاره کرد و گفت : مراسم افتتاحیه
این فعالیت ها به صورت غیر حضوري در روز یکشنبه ششم تیرماهساعت 10:30 صبح با حضور دکتر حاجی میرزایی وزیر محترم
آموزش و پرورش، دکتر صالحی وزیر محترم فرهنگ و ارشاد اسلامی ، دکتر کاظمی معاون محترم پرورشی و فرهنگی ، مدیران کل
حوزه ستادي وزارت و مدیران کل آموزش و پرورش و فرهنگ و ارشاد اسلامی استانها و در حضور آیت االله خاتمی نماینده معزز ولی
فقیه و امام جمعه زنجان، دکتر حقیقی استاندار محترم ، مظفري مدیرکل آموزش و پرورش استان زنجان و کلیه مدیران پایگاه هاي



تابستانی از طریق ویدئو کنفرانس ( شاوك ) همزمان با پخش از کانال ها و گروه هاي حوزه پرورشی و فرهنگی در شبکه شاد به

 
میزبانی استان زنجان برگزار خواهد شد. 

وي در پایان ابراز امیدواري کرد که مجموع این فعالیت ها و برنامه ها بتواند در ایام شیوع کرونا، اوقات فراغتی غنی و سرشار از نشاط
را براي دانش آموزان سراسر کشور به ارمغان آورد .



صدور مجوز واحدهاي پرورش طیور ابلاغ شد

منبع: روزنامه شیراز نوینشماره خبر:  2  |  تاریخ: 1400/04/05

رئیس سازمان جهاد کشاورزي استان فارس گفت: به استناد بند «الف» تبصره 2 ماده 5 قانون نظام جامع دام پروري کشور و
ماده 6 دستورالعمل اجرایی قانون مذکور در خصوص ابلاغ سالانه سیاست ها و دستورالعمل ها، سیاست هاي صدور مجوزهاي بخش
طیور در سال 1400 براي برنامه ریزي، اجرا و نظارت بر فرایند صدور مجوزها با رعایت کامل مفاد سیاست هاي مذکور و سایر قوانین،

 
ضوابط و مقررات موجود، ابلاغ شد. 

به گزارش روابط عمومی سازمان جهاد کشاورزي فارس، احمد طمراسی افزود: هدف از اعلام این سیاست ها حفظ، توسعه و تشویق
سرمایه گذاري در فعالیت هاي مرتبط با صنعت طیور، افزایش بهره وري و ایجاد امنیت غذایی، بهبود فضاي کسب و کار و حمایت از

 
تولید و اشتغال پایدار و سیاست هاي صدور مجوزهاي طیور است. 

وي در ادامه به سیاست هاي کلی صدور مجوزهاي طیور اشاره و اظهار کرد: رعایت کلیه ضوابط فنی، بهداشتی و زیست محیطی
ضروري است و صدور پروانه تأسیس واحدهاي پرورش طیور و سایر ماکیان در مناطق پرتراکم و پرخطر ممنوع است و رعایت حداقل

 
ظرفیت هاي اعلام شده در زمان صدور مجوزها الزامی است. 

این مقام مسئول خاطرنشان کرد: ارائه تعهد محضري توسط متقاضی در خصوص اخذ پروانه بهره برداري براي واحد تولیدي، حداکثر
4 سال پس از تاریخ صدور پروانه تأسیس و نیز پذیرش مسئولیت بازاریابی، تبعات ناشی از نوسانات قیمت، اشباع بودن بازار و رعایت
دستورالعمل هاي مرتبط ابلاغ شده ضروري است و تغییر شاخص فعالیت هاي واحدهاي پرورش طیور تا 5 سال پس از صدور پروانه

 
بهره برداري امکان پذیر نیست و تغییر نام و انتقال پروانه تأسیس میسر نخواهد بود. 

وي به سیاست هاي اختصاصی صدور مجوزهاي طیور گریزي زد و تأکید کرد: صدور پروانه تأسیس پرورش مرغ اجداد گوشتی و
پرورش مرغ اجداد تخم گذار منوط به ارائه نمایندگی رسمی نژاد مرغ اجداد معتبر و پس از تأیید دفتر امور طیور و با رعایت سیاست
هاي کلی صدور مجوز (ماده 2) امکان پذیر است و این مجوز پس از تأیید معاونت امور تولیدات دامی وزارت متبوع توسط سازمان

 
نظام مهندسی کشاورزي و منابع طبیعی کشور قابل صدور خواهد بود. 

طمراسی تصریح کرد: صدور پروانه تأسیس یا توسعه واحدهاي پرورش مرغ مادر گوشتی بر اساس سیاست هاي وزارت متبوع و در
راستاي توسعه زنجیره هاي یکپارچه تولید گوشت مرغ براي شرکت هاي داراي مجوز فعالیت زنجیره موجود و متقاضیان تشکیل
زنجیره، مطابق با دستورالعمل اجرایی شرکت هاي زنجیره یکپارچه تولید گوشت مرغ و با رعایت سیاست هاي کلی صدور مجوز (ماده

 
2) امکان پذیر است. 

وي ابراز کرد: پرورش مرغ گوشتی، صدور پروانه تأسیس یا توسعه واحد پرورش مرغ گوشتی با رعایت سیاست هاي کلی صدور
مجوزهاي طیور (ماده 2) میسر خواهد بود و پرورش مرغ مادر تخم گذار صدور پروانه تأسیس یا توسعه در قالب زنجیره یکپارچه تولید
تخم مرغ خوراکی و با رعایت سیاست هاي کلی صدور مجوزهاي طیور (ماده 2) امکان پذیر بوده و این مجوزها پس از تأیید معاونت

 
امور تولیدات دامی وزارت خانه توسط سازمان نظام مهندسی کشاورزي و منابع طبیعی کشور قابل صدور می باشد. 

رئیس سازمان جهاد کشاورزي استان فارس اظهار کرد: در پرورش مرغ تخم گذار و پولت و پرورش مرغ تخم گذار، نیمچه و مرغ مادر
بومی (تکثیري) صدور پروانه تأسیس یا توسعه واحد پرورش مرغ تخم گذار و پولت، با رعایت سیاست هاي کلی صدور مجوزهاي طیور

 
(ماده 2) انجام پذیر است. 

وي بیان کرد: در پرورش مرغ رنگی صدور پروانه تأسیس واحد پرورش مرغ رنگی با ارائه مدرك معتبر، مبنی بر تأمین جوجه داراي
منشأ ژنتیکی مشخص از گله هاي مرغ مادر با تأیید دفتر امور طیور و رعایت سیاست هاي کلی صدور مجوزهاي طیور (ماده 2) امکان



 
پذیر خواهد بود که البته توسعه آن داراي اولویت نیست. 

طمراسی یادآور شد: صدور پروانه تأسیس یا توسعه واحد جوجه کشی با رعایت ضوابط فنی، بهداشتی و زیست محیطی و ارائه تعهد

 
توسط متقاضی مبنی بر پذیرش مسئولیت بازاریابی و اشباع بودن بازار امکان پذیر است. 

وي افزود: صدور پروانه تأسیس یا توسعه پرورش شترمرغ مولد، توأم (مولد و گوشتی) و شترمرغ گوشتی، بوقلمون مولد یا گوشتی و
صدور پروانه تأسیس یا توسعه پرورش پرندگان زینتی با رعایت سیاست هاي کلی صدور مجوزهاي طیور (ماده 2) امکان پذیر است و
صدور پروانه تأسیس یا توسعه واحدهاي پرورش بلدرچین، کبک، قرقاول و کبوتر گوشتی در قالب مجموعه مولد، جوجه کشی و واحد
پرورشی تجاري با رعایت سیاست هاي کلی صدور مجوزهاي طیور (ماده 2) و ارائه تعهد محضري مبنی بر تأمین جوجه از واحدهاي

 
جوجه کشی معتبر یا واردات از مبادي مورد تأیید دفتر امور طیور امکان پذیر خواهد بود. 

این مقام مسئول خاطرنشان کرد: تغییر شاخص فعالیت واحدهاي داراي پروانه بهره برداري با رعایت سیاست هاي کلی صدور
مجوزهاي طیور (ماده 2) و ضوابط اختصاصی صدور مجوز فعالیت مورد تقاضا امکان پذیر خواهد بود؛ ضمن اینکه ظرفیت واحدهاي
موجود (با یا بدون افزایش بنا) با رعایت ضوابط فنی، بهداشتی، زیست محیطی، تجهیز و نوسازي بر اساس تعریف ارائه شده در بند 2
ماده 1، ارائه تعهد محضري توسط متقاضی مبنی بر پذیرش مسئولیت بازاریابی و اشباع بودن بازار و نیز رعایت ضوابط اختصاصی
هریک از فعالیت هاي موردتقاضا امکان پذیر است. همچنین صدور مجوز انتقال واحدهاي پرورش طیور داخل و خارج استان مشروط
به ابطال پروانه قبلی و لغو امتیازات مکتسبه از محل صدور مجوزهاي قبلی و با رعایت سیاست هاي کلی صدور مجوزهاي طیور (ماده

 
2) و همچنین ضوابط اختصاصی صدور مجوز فعالیت مورد تقاضا امکان پذیر خواهد بود. 

وي بیان کرد: براي سایر مواردي که در این سیاست ها ذکر نشده، با درخواست معاونت بهبود تولیدات دامی سازمان جهاد کشاورزي

 
استان، موضوع در جلسه کمیته فنی صدور مجوزهاي معاونت امور تولیدات دامی وزارت متبوع، بررسی و اتخاذ تصمیم خواهد شد. 

رئیس سازمان جهاد کشاورزي استان فارس اظهار کرد: در استان فارس مناطق پرخطر استانی از نظر صدور مجوز پرورش طیور شامل
همایجان سپیدان، منطقه ملوسجان، سیاخ دارنگون، آب باریک، سیدان و رامجرد، کوهنجان، دم قنات، تنگ تور، شهید آباد، خان

 
زنیان، قره چمن، شیخ عبود، جاده سلطان، خفر، خرامه، یوسف آباد و محمد آباد، دهشیخ و دودج اعلام شده است. 

D) وي تأکید کرد: حداقل ظرفیت فعالیت هاي پرورشی در بخش طیور و سایر ماکیان به شرح مرغ اجداد گوشتی (بر اساس خط
22هزار قطعه، مرغ مادر گوشتی 20هزار قطعه، مرغ گوشتی 20هزار قطعه، مرغ مادر تخم گذار 20هزار قطعه، پولت 20هزار قطعه،
مرغ تخم گذار تجاري 30هزار قطعه، قرقاول (توأم) 200 قطعه مولد به علاوه دوهزار قطعه گوشتی، کبک (توأم) صد قطعه مولد به
علاوه دوهزار قطعه گوشتی، بلدرچین (توأم) دوهزار قطعه مولد به علاوه 30هزار قطعه گوشتی، شترمرغ گوشتی صد قطعه، شترمرغ
توأم 50 قطعه مولد به علاوه 25 قطعه نر و هزار قطعه گوشتی، بوقلمون گوشتی 2500 قطعه، بوقلمون مولد پنج هزار قطعه مولد،

نیمچه بومی دوهزار قطعه، مرغ تخم گذار بومی دوهزار قطعه و مرغ مادر بومی پنج هزار قطعه مولد ماده می باشد.



فعالان دستگاه قضایی تلاشگران واقعی عرصه عدالت هستند

منبع: روزنامه شیراز نوینشماره خبر:  3  |  تاریخ: 1400/04/05

رئیس سازمان صمت فارس گفت: در سال جاري 36 طرح بزرگ و تأثیرگذار صنعتی و معدنی با اشتغال زایی بالا و با سرمایه
گذاري 380هزار میلیارد ریال به بهره برداري می رسد. «حمیدرضا ایزدي» رئیس سازمان صنعت، معدن و تجارت استان فارس به
همراه معاونان خود با حضور در دادگستري استان، هفته قوه قضائیه را به حجت الاسلام و المسلمین «سید کاظم موسوي» رئیس کل
دادگستري فارس، معاونان او، قضات و سایر همکاران آنها تبریک و تهنیت گفت. ایزدي در این دیدار ضمن تبریک به مناسبت هفته
قوه قضائیه و گرامیداشت یاد و خاطره شهید دکتر بهشتی و 72 تن از یاران او گفت: خدمات رئیس کل دادگستري، دادستان و
مجموعه قضات گرانقدر دادگستري استان فارس در ایجاد امنیت و آرامش شهر و شهروندان ستودنی و قابل تقدیر است. وي با اشاره به
نقش و جایگاه ویژه قوه قضائیه که از مهم ترین دستگاه هاي اجراي عدالت و برقراري نظم و امنیت در جامعه است، افزود: هدف از این
دیدار، تبریک هفته قوه قضائیه و تشکر و قدردانی از خدمات خالصانه و بی شائبه تمامی عوامل و کارکنان مجموعه قوه قضائیه در

 
عرصه هاي مختلف خصوصاً صنعت، معدن و تجارت و ارائه گزارشی مبسوط از مجموعه فعالیت هاي 

 
سازمان است. 

رئیس سازمان صمت فارس بیان کرد: فعالان دستگاه قضایی تلاشگران واقعی عرصه عدالت هستند که با مجموعه خدماتی که انجام
می دهند، آرامش و امنیت را براي مردم به ارمغان می آورند. ایزدي اظهار داشت: بدون شک رئیس کل دادگستري و دستگاه قضایی
استان در امنیت سرمایه گذاري و حمایت از واحدهاي بزرگ اقتصادي و همچنین بازگرداندن واحدهاي راکد به چرخه تولید نقش
بسزایی دارد. رئیس سازمان صنعت، معدن و تجارت استان فارس اعلام کرد: در سال جاري 36 طرح بزرگ و تأثیرگذار صنعتی و
معدنی با اشتغال زایی بالا و با سرمایه گذاري 380هزار میلیارد ریال به بهره برداري می رسد که در ایجاد صنایع پایین دستی، توسعه
اقتصادي و اشتغال پایدار تأثیر بسزایی دارد. حجت الاسلام و المسلمین «سید کاظم موسوي» رئیس کل دادگستري فارس نیز در این
جلسه با تشکر از مجموعه فعالیت هاي ایزدي و همکاران او گفت: خوشبختانه در سال جاري هیچ گونه شکایتی از سازمان صمت رخ
نداده و تلاش و کوشش این سازمان در جهت رفع مشکلات واحدهاي صنعتی و معدنی و تأمین کالاهاي اساسی به خوبی مشهود
است. وي ضمن آرزوي موفقیت روزافزون براي همکاران در سازمان صمت، قول داد در یک فرصت مناسب ضمن حضور در سازمان

صنعت، معدن و تجارت استان فارس از نزدیک با فعالیت هاي این سازمان آشنا شود تا تبادل اطلاعات لازم صورت پذیرد.



کار سختی پیش روي دولت جدید است

کار سختی پیش روي دولت جدید است

منبع: روزنامه پیام سپیدارشماره خبر:  4  |  تاریخ: 1400/04/05

نماینده مردم شریف شهرستانهاي ساوجبلاغ ،نظرآباد ،طالقان وچهار باغ تاکید کرد: قطعا کار سختی پیش روي دولت جدید است، لذا

 
باید با شجاعت، جدیت و اولویت بندي صحیح و زمان بندي درست، مشکلات کشور را پیگیري و رفع کنند. 

علی حدادي با اشاره به برگزاري انتخابات ریاست جمهوري دوره سیزدهم و ششمین دوره انتخابات شوراهاي شهر و روستا اظهار
داشت: نخستین وظیفه ما مسئولان این است که به صورت زبانی و عملی از همه اقشار مردم که در صحنه انتخابات حضور یافتند و
تلاش دشمن و تبلیغات رسانه اي پرقدرت آن را ناکام گذاشتند، تشکر کنیم.وي ادامه داد: دشمن به دنبال گسست میان مردم و
صندوق هاي رأي بود، ولی با همه تلاش هاي آنها و نیز با وجود سنگ اندازي ها و کوتاهی هاي مجریان در ساعات اول روز رأي گیري
و علیرغم همه مشکلات اقتصادي و فاصله طبقاتی در 8 سال اخیر، مردم حماسه بزرگی خلق کردند و این حماسه حضور به یادگار
خواهد ماند.عضو کمیسیون شوراها و امور داخلی کشور با اشاره به تحقق «انتخاب اصلح» در انتخابات گفت: در این انتخابات با توجه
به معیارهایی که از یک مدیر تراز انقلاب اسلامی مدنظر است، فردي انتخاب شد که ان شاءاالله زمینه تشکیل دولت انقلابی و باورمند

 
به جوانان و داراي اهتمام نسبت به مبارزه با فساد را فراهم می کند. 

 
بیش از 82 درصد اختیارات کشور به دست قوه مجریه است 

حدادي با اشاره به گستردگی اختیارات رئیس جمهور در ساختار سیاسی و اداري کشور، اظهار داشت: بیش از 82 درصد اختیارات
کشور به دست قوه مجریه است و بیش از 300 هزار مدیر اجرایی از سطوح کلان تا بخش ها و روستاها نیز همگی در حیطه اختیار
ریاست جمهوري قرار دارند، لذا اختیارات ریاست جمهوري ویژه است و اگر با اعتقاد پاي کار باشند، اتفاقات خوبی رقم خواهد
خورد.وي در ادامه با بیان اینکه باید به این مردم افتخار کرد که بهترین مردم جهان هستند تصریح کرد: انتظارات و توقعات مردم
بیشتر از گذشته باید برآورده شود و دولت انقلابی با اعتقاد به ظرفیت هاي خوب داخل کشور، باید در کنار مردم باشد و مجلس نیز

 
براي اصلاح قوانین و ریل گذاري مناسب کمک خواهد کرد تا زمینه حل مشکلات و بهبود وضع تولید و اشتغال زایی فراهم شود. 

 
رئیس جمهور و دولت جدید، مسائل را اولویت بندي کنند 

نماینده مردم ساوجبلاغ، نظرآباد ،طالقان و چهار باغ در مجلس شوراي اسلامی، در ادامه در خصوص مهم ترین اقداماتی که دولت
جدید باید مدنظر داشته باشد، گفت: نکته اي که دولت انقلابی آینده باید مورد توجه قرار دهد، این است که یک تیم عملیاتی از وزرا
و معاونان رئیس جمهور و جدا از سهم خواهی ها تشکیل شود و اگر در این رابطه دقت نشود ممکن است سهم خواهی ها به دولت
آسیب بزند؛ این مسأله هوشیاري می خواهد تا از نفوذ افرادي که از همین حالا چهره ها را عوض کرده اند، جلوگیري شود و امیدواریم
با درایتی که جناب آقاي رئیسی دارد، این خطر رفع شود.حدادي ادامه داد: در قبال نیازها و مطالبات مردم نیز باید اولویت بندي
درستی انجام شود؛ به ویژه در حوزه اقتصادي و آسیب هاي اجتماعی، این اولویت بندي اهمیت بیشتري دارد.وي افزود: بخشی از
مشکلات به خاطر پاي کار نبودن مسئولان و حضور نداشتن آنها در کنار مردم و در کف جامعه است؛ لذا یکی از نخستین اولویت هاي
دولت آینده باید این باشد که رئیس جمهور و وزرا و دیگر مسئولان در کنار مردم باشند تا کارآمدي دولت انقلابی و نظام جمهوري

 
اسلامی را نشان دهند. 

 
کار سختی پیش روي دولت جدید است/ لزوم «اقدام به موقع» براي حل مشکلات 

عضو کمیسیون شوراها و امور داخلی کشور همچنین با اشاره به برخی تبلیغات رسانه اي زودهنگام در داخل علیه دولت جدید و با
اشاره به تحرکات بانیان وضع موجود در این حوزه، تصریح کرد: این حملات در شرایطی است که دولت هنوز کار را شروع نکرده و با



توجه به مشکلاتی که دولت فعلی براي دولت آینده فراهم کرده، قطعا کار سختی پیش روي دولت جدید است؛ لذا باید با شجاعت،
جدیت و اولویت بندي صحیح و زمان بندي درست، مشکلات کشور را پیگیري و رفع کنند.حدادي خاطرنشان کرد: کلید واژه اصلی
مدنظر رهبر انقلاب در خصوص دولت ها همواره «اقدام به موقع» بوده است، نه تاخیر و نه تعجیل؛ لذا انتظار داریم دولت آینده با

 
همین رویکرد، پیگیري مشکلات کشور را مدنظر داشته باشد. 

منبع فارس



پشتیبانی عملی بانک ملی از تولید

منبع: ناطقانشماره خبر:  5  |  تاریخ: 1400/04/05

ایجاد اشتغال از مهمترین برنامه هاي اقتصادي و اجتماعی در کشور ماست و بانک ملی ایران که همواره در کمک به توسعه
بنگاه هاي اقتصادي پیشتاز بوده است، این بار تامین مالی کارخانه شرکت «دي پلیمر آریا» در استان مرکزي را در دستور کار

قرار داده است.

ناطقان: به گزارش روابط عمومی بانک ملی ایران، این کارخانه در زمینی به مساحت 342 هزار متر مربع در شهرك صنعتی

 
خمین قرار داد و سرمایه گذاري اولیه براي آن 12 هزار و 500 میلیارد ریال برآورد شده است. 

کارخانه اي که قرار است پس از بهره برداري براي 450 نفر شغل
ایجاد کند، می تواند سالیانه 175 هزار تن پروپیلن تولید کند؛
محصولی که در صنایع مختلف نظیر بسته بندي، نساجی،

 
پزشکی و پلاستیک کاربرد دارد. 

بانک ملی ایران در دو بخش سرمایه ثابت و سرمایه در گردش به
ایجاد و شروع فعالیت این واحد تولیدي کمک خواهد کرد. در
بخش سرمایه ثابت، سهم بانک ملی ایران بابت ایجاد ساختمان،
خرید تاسیسات و ماشین آلات داخلی بیش از 9 هزار و 277

 
میلیارد ریال و در بخش سرمایه در گردش، سهم این بانک یک هزار و 200 میلیارد ریال است. 

 
این پروژه که قرار است در سال جاري به بهره برداري برسد، اکنون حدود 94 درصد پیشرفت فیزیکی دارد. 

برآوردها نشان می دهد ارزش ریالی محصولات این شرکت در سال معادل 70 هزار میلیارد ریال است و این توانایی وجود دارد که
دست کم 30 درصد تولیدات آن معادل 50 میلیون یورو به خارج کشور صادر شود.



روند شیوع کرونا کاهشی است/ شاهد خیز جدیدي نیستیم

منبع: ارك خبرشماره خبر:  6  |  تاریخ: 1400/04/05

به گزارش ارك خبر،حجت الاسلام حسن روحانی رئیس جمهور صبح امروز (شنبه) در جلسه ستاد ملی مقابله با کرونا با
اشاره...

به گزارش ارك خبر،حجت الاسلام حسن روحانی رئیس جمهور صبح امروز (شنبه) در جلسه ستاد ملی مقابله با کرونا با اشاره
به سالروز شهادت شهید بهشتی، اظهار داشت: باید از شهید بهشتی به عنوان یکی از مظلوم ترین چهره هاي تاریخ انقلاب یاد کنیم.
اتهامات بسیار ناروایی بر آن بزرگوار روا داشتند و او را به عنوان غرب گرا و روشنفکري که اعمال و رفتارش با موازین دینی فاصله دارد

 
معرفی کردند. او را لیبرال معرفی کردند. 

وي عنوان کرد: حرف هاي ناصحیح و ناروایی که در آن ایام نسبت به آن عزیز و بزرگوار گفته شد، عمدتا توسط آدم هاي التقاطی،
منافقین و گروه هاي منحرف که در آن زمان شایع شده بود و البته این تبلیغات در جامعه و اجتماع هم بی تاثیر نبود و با اتهامات

 
فراوان نسبت به این چهره ایجاد نفرت کرده بودند و از شهید بهشتی عصبانی بودند. 

رئیس جمهور اضافه کرد: دشمنان خارجی و دشمنان داخلی که حالت نفاق داشتند ،  فقط در زبان با انقلاب بودند و در دل با انقلاب
همراه نبودند،  نسبت به شهید بهشتی به دلیل توانمندي ها، مدیریت، عقلانیت و تشکیلاتی بودنش و به دلیل اینکه یک چهره کاملا
دنیا دیده بود، کینه داشتند. شهید بهشتی جهان، منطقه، غرب و شرق را می شناخت و به مکاتب فکري در جهان آن روز به خوبی

 
واقف و آشنا بود. 

روحانی با تاکید بر اینکه شهید بهشتی نسب به آینده کشور و جهان آینده نگري دقیقی داشت گفت: همه این عوامل موجب شد که
شهید بهشتی را به عنوان ستون و امید به آینده ي انقلاب مورد حمله قرار دهند، شهادت ایشان شرایط را عوض کرد و بسیاري از

 
مردم به ویژگی هاي این شخصیت به نام واقف شدند. 

وي ضمن گرامیداشت یاد و خاطره شهید بهشتی و یارانش در هفته قوه قضاییه تصریح کرد: قوه قضاییه بار سنگین مسئولیت  امنیت،

 
عدالت و آرامش مردم را بر عهده دارد. 

 
روند ابتلا به کرونا کاهشی بوده است/ شاهد خیز جدیدي نیستیم 

رئیس جمهور با بیان اینکه روند ابتلا به کرونا در مجموع کاهشی بوده است، تاکید کرد: حتی این هفته هم نسبت به هفته پیش روند
کاهشی است. البته استانهاي جنوبی مانند بوشهر، هرمزگان، سیستان و بلوچستان و کرمان حالت ویژه اي دارند و مقداري استثنا

 
هستند . در بقیه استانها روند ابتلا به کرونا نزولی بوده است. 

روحانی بیان کرد: امروز هم شاهد خیز جدیدي نیستیم البته نباید نسبت به این مسئله صد در صد مطمئن باشیم و باید مراعات ها را
انجام دهیم. امروز در کشورهاي مختلف جهان در اروپا، روسیه و  شرق آسیا موج جدید ابتلا به کرونا را شاهد هستیم. در اطراف
خودمان در همسایگان شرقی و همسایگان غربی هم تا حدودي شاهد خیز و موج جدید هستیم به همین دلیل ما کاملاً باید مراعات



 
کنیم. 

وي با تاکید بر اینکه نمی توانیم نسبت به آینده با قاطعیت بگوییم که با خیز جدید دیگري مواجه نیستیم، گفت: بنابراین باید احتیاط
هاي لازم را در این زمینه انجام دهیم.  کشور ما 16 ماه گرفتار ابتلاي شدید به این ویروس بود، از پایان بهمن ماه سال 98 شیوع این
بیماري در ایران آغار شد تا امروز ادامه دارد، هم در مدیریت شیوع کرونا بر دوش وزارت بهداشت، درمان و مدافعین سلامت در سراسر

 
کشور بود و نیروهاي مسلح، هلال احمر و دیگران تلاش کردند آثار و تبعات کرونا را در جامعه کاهش بدهند و موفق بودند. 

رئیس جمهور افزود: به هر حال کرونا موضوع مهمی بود که در اقتصاد، کسب و کار، اشتغال، فرهنگ، آموزش، گردشگري آثار بسیار

 
شدیدي گذاشت. به طور طبیعی کشور ما هم با این آثار مواجه بوده است. 

وي با بیان اینکه صادرات غیر نفتی ایران  سه ماهه اول امسال، نسبت به سه ماهه اول سال گذشته  69 درصد افزایش داشته ادامه
داد:  سال 99 به دلیل شیوع بیماري کرونا، صادرات نفت  با مشکلات بسیار زیادي مواجه شده بود الان این مشکلات کمتر شده، البته
به صفر نرسیده اما بسیار کمتر شده است. در سه ماهه اول سال جاري توانستیم 10 میلیارد و 700 میلیون دلار صادرات غیرنفتی

 
داشتیم که رقم بسیار خوبی است، نگذاشتیم دوگانه اي که بعضی ها دنبال آن بودند به وجود بیاورند. 

روحانی با بیان اینکه از ابتدا با دوگانه  سلامت  یا زندگی مردم و اقتصاد مخالف بودم، گفت: این دوگانگی دقیق و درست نیست. البته
سلامت مردم  براي ما اولویت  است اما در عین حال در کنار مراعات پروتکل ها، می شود فعالیت هاي اقتصادي را هم انجام داد و

 
البته تاثیر گذار هم هست. 

وي افزود: ما در مقاطعی ناچار شدیم کسب و کار را براي مدت یکی دو هفته و حتی گاهی بیشتر، تعطیل کنیم اما در عین حال به
طور کلی فعالیت هاي اصلی اقتصادي ما ادامه داشت. فروردین سال 99 عده اي می گفتند همه کسب و کارها را براي یکی دو ماه به
طور کامل قرنطینه و تعطیل کنیم و هیچ کس فکر نمی کرد که اگر تعطیلی کامل باشد، غذاي مردم، سوخت، انرژي چه می شود؟

 
حرف هایی زده می شد که بدون محاسبه بود. 

رئیس جمهور با بیان اینکه تلفیق این مسائل سخت بود، عنوان کرد: وقتی گفته می شود هم فعالیت اقتصادي و هم آموزش انجام
شود و هم پروتکل هاي بهداشتی رعایت شود، ناچار شدیم آموزش در فضاي مجازي انجام شود. گاهی اوقات هم مجبور شدیم که

 
حضوري باشد. امتحانات و کنکور را حضوري برگزار کردیم. 

روحانی اضافه کرد: عده اي مخالفت کردند و حتی با لحنی تند با ما برخورد کردند که چرا کنکور و امتحانات سراسري را برگزار
کردید. معتقد بودم نباید سرنوشت میلیون ها جوان را براي یک یا دو سال کاملا به هم بزنیم. می توان هم پروتکل ها را رعایت کرد و

 
هم امتحانات را برگزار کرد. 

وي با بیان اینکه در زمان برگزاري آزمون سراسري براي افراد مبتلا به کرونا اتاق ویژه اي در نظر گرفته شد، تصریح کرد: در مجموع
کارهاي بزرگی انجام شد  تا آثار و تبعات اجتماعی، اقتصادي، فرهنگی، آموزشی کرونا را به حداقل برسانیم. البته نمی شود آن را به

 
صفر رساند. اما این موضوع را به حداقل رساندیم و اتفاقا پایه گذاري هاي خوبی هم انجام شد. 

رئیس جمهور افزود: براي مثال در بخش آموزش حتی در شرایط عادي هم می توان بخشی از آموزش را در فضاي مجازي انجام داد،

 
چاره اي نیست.  در آینده هم می توانیم از فضاي مجازي استفاده کنیم. 



روحانی با بیان اینکه بسته جامع حمایتی در دوران کرونا پیشبینی شده بود، گفت: این بسته حمایتی در حد توان کشور بود که در
مدت زمان چهار، پنج ماه به صورت ویژه به مردم پرداخت کردیم. در این بسته حمایتی به مردم وام پرداخت کردیم، به مستاجران هم

 
کمک کردیم و در بخش مالیات و همچنین بدهی هاي مردم در بخش هاي آب، برق و امثال آن در مقاطعی امهالی در نظر گرفتیم. 

رئیس جمهور بیان کرد: بنابراین در زمینه تولید واکسن دو مساله مهم وجود داشت، یکی این که واکسن تولید شده تاثیرگذار باشد و
دیگري این که بی خطر باشد بنابراین تولید واکسن کار آسان و ساده اي نبود که همه دنیا تلاش کردند و وارد عمل شدند. الحمدالله از

 
روز اول ایران وارد عمل شد. ما در همان ماه هاي اولیه دو جلسه با همه افراد و شرکت هایی که در کار واکسن بودند برگزار کردیم. 

روحانی اضافه کرد: تصمیم ما در جلسه اول این شد که به همه آنها کمک کنیم که بعضی ها به من گفتند که آنها پلتفرم هاي
مختلفی دارند یک پلتفرم را انتخاب کنید و بقیه را تعطیل کنید. گفتیم بگذارید هرچند پلتفرمی که هست، کار کنند و ما مشکلی
نداریم آنها تداخلی ندارند و ما هم از لحاظ کمک به آنها مشکلی نداریم. هر زمان که مناسب بود به آنها مجوز فعالیت داده شود. اگر

 
ده مرکز هم بخواهند کاري کنند ما مانع آنها نمی شویم و حتی کمک هم می کنیم. 

 
تولید واکسن داخلی تصمیم درستی بود 

رئیس جمهور تاکید کرد: تولید واکسن داخلی تصمیم درستی بود که اتخاذ شد. خیلی ها نامه نوشتند که تولید واکسن داخلی وقت
تلف کردن است چرا که تولید واکسن به این زودي ها نیست و نمی شود ساخت، مگر با یک سال و دوسال می شود واکسن ساخت؟
بعضی ها هم می گفتند باید آنها را تشویق کنیم که ما راه دوم را که هم تشویق و هم کمک بود را انتخاب کردیم تا به یک نقطه

 
مطلوب برسیم. 

روحانی افزود: به محض اینکه شرکت هاي داخلی و دانش بنیان و متخصصین تحقیقات خود را براي تولید و ساخت واکسن آغاز
کردند، عده اي به میدان آمدند که نباید واکسن خارجی بخریم که گفتیم این حرف هم نادرست است. گفتیم از هر جایی که وزارت

 
بهداشت اجازه داد و اطمینان پیدا کردیم و دنیا هم اعتماد پیدا کرد، واکسن خارجی را  در حد توان خریداري می کنیم. 

وي ادامه داد: بنابراین در کواکس هم ثبت نام کردیم پیش پرداخت دادیم. این تصمیمات، تصمیمات استراتژیک و حساسی بود که
اتخاذ شد چرا که عده اي در کشور مخالف خرید واکسن از خارج بودند و می گفتند که باید داخل را تقویت کنید. ما دیدیم که

 
واکسن هاي خارجی نسبت به واکسن هاي داخلی زودتر دست ما را می گیرد و ساخت داخلی کمی زمان می برد. 

رئیس جمهور تصریح کرد: اولین واکسن خارجی که در ایران تزریق کردیم 21 بهمن سال 99 بود یعنی 6 ماه پیش ما واکسن خارجی
استفاده کردیم که بعد از این مدت به واکسن داخلی رسیدیم. به نظر شما آیا می توانستیم در این مدت 6 ماه کاري انجام ندهیم و

 
افراد زیادي از بین بروند. 

روحانی گفت: نخستین گروهی که واکسن را دریافت کردند، مدافعین سلامت بودند. وقتی مدافعین سلامت واکسن را دریافت کردند
در بیمارستان ها و مراکز بهداشتی آرامش به وجود آمد چرا که آنها در خط مقدم بودند و با محیط آلوده سروکار داشتند که کار بسیار

 
دقیق و درستی بود. 

وي تاکید کرد: با وجود واکسن داخلی باز هم به واکسن خارجی نیاز داریم چرا که واکسن داخلی به اندازه کافی نیست. ممکن است تا



چند ماه دیگر به نقطه اي برسیم که نیاز به واکسن خارجی نداشته باشیم. آن زمان دیگر واکسن وارد نمی کنیم. شاید شرایطی پیش
بیاید که حتی بتوانیم واکسن صادر کنیم.



پشتیبانی از تولید به روایت بانک ملی ایران

منبع: فکر اقتصاديشماره خبر:  7  |  تاریخ: 1400/04/05

ایجاد اشتغال از مهمترین برنامه هاي اقتصادي و اجتماعی در کشور ماست و بانک ملی ایران که همواره در کمک به توسعه
بنگاه هاي اقتصادي پیشتاز بوده است، این بار تامین مالی کارخانه شرکت «دي پلیمر آریا» در استان مرکزي را در دستور کار

قرار داده است. به گزارش روابط عمومی بانک ملی ایران، این کارخانه در ...

اقتصادي , بانک و بیمه تاریخ انتشار: 0/04/05 دیدگاه ها براي پشتیبانی از تولید به روایت بانک ملی ایران بسته هستند 10

 
بازدید 

 
اندازه فونت 

 
پشتیبانی از تولید به روایت بانک ملی ایران 

ایجاد اشتغال از مهمترین برنامه هاي اقتصادي و اجتماعی در کشور ماست و بانک ملی ایران که همواره در کمک به توسعه بنگاه هاي

 
اقتصادي پیشتاز بوده است، این بار تامین مالی کارخانه شرکت «دي پلیمر آریا» در استان مرکزي را در دستور کار قرار داده است. 

به گزارش روابط عمومی بانک ملی ایران، این کارخانه در زمینی به مساحت 342 هزار متر مربع در شهرك صنعتی خمین قرار داد و

 
سرمایه گذاري اولیه براي آن 12 هزار و 500 میلیارد ریال برآورد شده است. 

کارخانه اي که قرار است پس از بهره برداري براي 450 نفر شغل ایجاد کند، می تواند سالیانه 175 هزار تن پروپیلن تولید کند؛

 
محصولی که در صنایع مختلف نظیر بسته بندي، نساجی، پزشکی و پلاستیک کاربرد دارد. 

بانک ملی ایران در دو بخش سرمایه ثابت و سرمایه در گردش به ایجاد و شروع فعالیت این واحد تولیدي کمک خواهد کرد. در بخش
سرمایه ثابت، سهم بانک ملی ایران بابت ایجاد ساختمان، خرید تاسیسات و ماشین آلات داخلی بیش از 9 هزار و 277 میلیارد ریال و

 
در بخش سرمایه در گردش، سهم این بانک یک هزار و 200 میلیارد ریال است. 

 
این پروژه که قرار است در سال جاري به بهره برداري برسد، اکنون حدود 94 درصد پیشرفت فیزیکی دارد. 

برآوردها نشان می دهد ارزش ریالی محصولات این شرکت در سال معادل 70 هزار میلیارد ریال است و این توانایی وجود دارد که

 
دست کم 30 درصد تولیدات آن معادل 50 میلیون یورو به خارج کشور صادر شود 

 
لطفاً به اشتراك بگذارید 

 
ارسال به فیسبوك   -

 
ارسال به توئیتر   -

 
ارسال به گوگل پلاس   -

 
ارسال به فیس نما   -

 
ارسال به کلوب   -

لینک کوتاه 



 
برچسب ها: 

 
مطالب مرتبط 

 
- مشارکت 250 میلیون دلاري «ومعادن» و ایریتک در تأمین مالی طرح هاي توسعه اي 7 بازدید 

 
- اجراي طرح هاي توسعه، بومی سازي و فناوري، مهمترین برنامه هاي فولاد سنگان در سال 1400 9 بازدید 

 
- پیام تسلیت مدیر امور حوزه مدیرعامل و روابط عمومی بانک سینا به مناسبت درگذشت خبرنگاران حوزه محیط زیست 7 بازدید 

 
- ماهی گیري در بزنگاه انتخابات 14 بازدید 

 
- در چهارمین پیش رویداد کنفرانس مهندسی مالی و بیم سنجی بررسی خواهد شد:اوراق بهادار بیمه اي (ILS) 12 بازدید 

 
- اتخاذ موضع قاطع در برابر تخلف حق ثبت اختراع (پتنت) 14 بازدید 

 
- فولادسازان و سنگ آهنی ها بر تابلوي بورس کالا، قراردادهاي بلندمدت ببندند 7 بازدید 

 
- اکتشاف گسترده پهنه ها با راهبري ایمیدرو ادامه دارد 9 بازدید 

 
- ارتباط تامین کنندگان با فولاد خراسان، به سهل ترین روش ممکن 8 بازدید 

 
- افزایش 7/5 درصدي تولید در شرکت توسعه آهن و فولاد گل گهر 15 بازدید 

 
پربازدیدترین ها جدیدترین ها 

 
- ثبت نام انتخابات ریاست جمهوري از 21 اردیبهشت آغاز می شود 

 
- فراخوان جشنواره «دانشگاه صنعتی شریف» براي کشف استعدادهاي بازیگري 

 
- براي ترغیب آمریکا و ایران به گفت وگوي مثبت با آنها در تماس هستیم 

 
- «ایران زاد» به زادگاه «رستم» می رود 

 
- کدام مجسمه ها در این سال ها دزدیده شدند؟ 

 
- بیش از 33 هزار صندوق الکترونیک در کشور استفاده می شود 

 
- شرکت ها به فروش قسطی لوازم خانگی رو آورده اند 

 
- این تن رنجور را دریابیم 

 
- تولید محصولات جدید در طرح هاي پیشران صنعت پتروشیمی 

 
- خط لوله جدید گاز صنایع پتروشیمی در آستانه بهره برداري 

 
- مشارکت 250 میلیون دلاري «ومعادن» و ایریتک در تأمین مالی طرح هاي توسعه اي 

 
- اجراي طرح هاي توسعه، بومی سازي و فناوري، مهمترین برنامه هاي فولاد سنگان در سال 1400 

 
- پیام تسلیت مدیر امور حوزه مدیرعامل و روابط عمومی بانک سینا به مناسبت درگذشت خبرنگاران حوزه محیط زیست 

 
- پشتیبانی از تولید به روایت بانک ملی ایران 

 
- نصب دوباره «داستان کلاغ ها» در اکباتان 

 
- مشارکت مجتمع هاي مسکونی شمال تهران جهت نصب نیروگاه هاي خورشیدي 

 
- ماهی گیري در بزنگاه انتخابات 

 
 (ILS) در چهارمین پیش رویداد کنفرانس مهندسی مالی و بیم سنجی بررسی خواهد شد:اوراق بهادار بیمه اي -

 
- طراحی خلاقانه نقاشی در معابر پر تردد منطقه 13 

 
- اتخاذ موضع قاطع در برابر تخلف حق ثبت اختراع (پتنت) 



 
- فولادسازان و سنگ آهنی ها بر تابلوي بورس کالا، قراردادهاي بلندمدت ببندند 

 
- اکتشاف گسترده پهنه ها با راهبري ایمیدرو ادامه دارد 

 
- ارتباط تامین کنندگان با فولاد خراسان، به سهل ترین روش ممکن 

 
- تابستانی با نشاط در انتظار شهروندان منطقه 2پایتخت 

 
- افزایش 7/5 درصدي تولید در شرکت توسعه آهن و فولاد گل گهر 

 
- رشد شفافیت و سودآوري شستا با عرضه محصولات تولیدي در بورس کالا 

 
- آموزش و پرورش نیروهاي انسانی، عامل اصلی بهره وري و رشد بانک هاست 

 
- انحصار در بازار لوازم خانگی با امپراطوري یک برند 

 
- دفاتر تسهیل گري می توانند محور احیاي بافتهاي فرسوده و ناکارآمد شهري باشند 

 
- بازدید قائم مقام و هیات همراه از شعبه مسجد کبود تبریز 

 
بانک و بیمه 

 
- پیام تسلیت مدیر امور حوزه مدیرعامل و روابط عمومی بانک سینا به مناسبت درگذشت خبرنگاران حوزه محیط زیست 

 
- پشتیبانی از تولید به روایت بانک ملی ایران 

 
 (ILS) در چهارمین پیش رویداد کنفرانس مهندسی مالی و بیم سنجی بررسی خواهد شد:اوراق بهادار بیمه اي -

 
- آموزش و پرورش نیروهاي انسانی، عامل اصلی بهره وري و رشد بانک هاست 

 
- دفاتر تسهیل گري می توانند محور احیاي بافتهاي فرسوده و ناکارآمد شهري باشند 

 
- بازدید قائم مقام و هیات همراه از شعبه مسجد کبود تبریز 

 
- آگهی دعوت به همکاري شرکت خدمات ارزي و صرافی ملل 

 
- کمک مالی پرسنل بانک کارآفرین به آزادي زندانیان جرائم مالی غیر عمد سرپرست خانوار 

 
- پیام تسلیت مدیرعامل بانک سینا به مناسبت درگذشت دو خبرنگار حوزه محیط زیست 

 
- انتشار نسخه جدید همراه بانک «مهریران» 

 
- مسئولیت اجتماعی بانک ایران زمین با رویکرد توسعه پایدار 

 
- بیمه دانا 64 هزار بازنشسته صندوق فولاد را بیمه کرد 

 
- تحول اقتصادي استان ها با تدوین طرح هاي توسعه اي ملی و ایجاد کنسرسیوم هاي سرمایه گذاري رقم می خورد 

 
- اتوبوس حامل خبرنگاران تحت پوشش بیمه دانا است 

 
- طرح ویژه بیمه خبرنگاران در دستور کار قرار گرفت 

 
- اقدامات و برنامه هاي بانک صنعت و معدن استان گیلان 

 
- بیمه سرمد در واکنش به اظهارات خلاف واقع مدیرعامل سابق این شرکت، اطلاعیه اي صادر کرد 

 
- افزایش دارایی هاي بانک ایران زمین در گزارش عملکرد 12ماهه سال 99 

 
- کتاب جدید بیمه دانا با موضوع بیمه درمان تکمیلی منتشر شد 

 
- اعلام آمادگی بیمه پارسیان براي رسیدگی سریع به حادثه اتوبوس دهشیر-یزد 

 
پتروشیمی 

 
- تولید محصولات جدید در طرح هاي پیشران صنعت پتروشیمی 

 
- خط لوله جدید گاز صنایع پتروشیمی در آستانه بهره برداري 



 
- بازگشت سابک به مدار سود آوري 

 
- تولید «فروردین» محصولات پلی اتیلن ترفتالات از مرز 107 هزار تن گذشت 

 
- پایان انحصار خارجی ها در تامین کاتالیست هاي صنعت پتروشیمی 

 
- فجر انرژي عرضه اکسیژن مایع را آغاز کرد 

 
- به مناسبت هفته کارگر و قدردانی از زحمات بی دریغ این عزیزان؛ از کارگران برتر شرکت پتروشیمی کارون تقدیر شد 

 
- خلیج فارس، انحصار تأمین سرمایه را شکست 

 
- هم درد با کابل/کارکنان بیدبلند خلیج فارس به یاد دختران مظلوم افغانستان شمع روشن کردند 

 
- فجر انرژي براي دهمین سال پیاپی از جامعه نظرسنجی کرد 

 
- توزیع یک کامیون بسته معیشتی به نیازمندان عسلویه توسط پایگاه مقاومت بسیج شهید مطهري شرکت پتروشیمی پارس 

 
- جشن بزرگ آنلاین عیدانه ویژه شرکت هاي پتروشیمی منطقه پارس 

 
- پترول دو طرح توسعه اي جدید در راه دارد 

 
- اطلاعیه عرضه اوراق اختیار فروش تبعی سهام شرکت فجر انرژي خلیج فارس 

 
- تامین تجهیزات پزشکی مورد نیاز کمیته امداد امام خمینی(ره) کنگان و عسلویه توسط پتروشیمی زاگرس 

 
- امضاي قرارداد EPC نخستین طرح متیل آمین در کشور 

 
- ادامه راه فجر انرژي به سوي روابط عمومی نوین با 105 اقدام گوناگون در سال 99 

 
- تاکید ربیعی بر تسریع در انجام طرح هاي گروه صنایع پتروشیمی خلیج فارس در عسلویه 

 
- تجلیل از حوزه برند، مسوولیت اجتماعی و روابط عمومی صنایع پتروشیمی خلیج فارس در روز ارتباطات و روابط عمومی 

 
- رونمایی از دو اثر شرکت فجر انرژي به مناسبت روز روابط عمومی و ارتباطات 

 
صنعت و معدن 

 
- اجراي طرح هاي توسعه، بومی سازي و فناوري، مهمترین برنامه هاي فولاد سنگان در سال 1400 

 
- فولادسازان و سنگ آهنی ها بر تابلوي بورس کالا، قراردادهاي بلندمدت ببندند 

 
- اکتشاف گسترده پهنه ها با راهبري ایمیدرو ادامه دارد 

 
- ارتباط تامین کنندگان با فولاد خراسان، به سهل ترین روش ممکن 

 
- افزایش 7/5 درصدي تولید در شرکت توسعه آهن و فولاد گل گهر 

 
- عبور تولید فصلی تختال از مرز 2 میلیون تن 

 
- عرضه محصولات فولادي در بورس کالا، شفافیت ایجاد می کند 

 
- نشست تعاملی مسئولین ذوب آهن اصفهان و نماینده شهرستان لنجان 

 
- پذیرش گندله و کنسانتره صبانور به همراه آهن اسفنجی ایمیدرو 

 
- بهار پر برکت فولاد خراسان در حوزه تامین 

 
- با هدف تامین آهن اسفنجی مورد نیاز شرکت فولاد خوزستان در حال انجام است؛ احداث پروژه مگامدول آهن اسفنجی 

 
- کمک 30 میلیارد ریالی چادرملو به شهرداري اردکان 

 
- اهداي 5 هزار بسته کمک معیشتی توسط گل گهر 

 
- فولاد هرمزگان 450 ریال سود به ازاي هر سهم تقسیم کرد 

 
- شرکت فولاد مبارکه در میان 50 شرکت بزرگ تولید کننده فولاد در جهان 

 
- فصل نوین همکاري هاي ذوب آهن اصفهان و بانک اقتصاد نوین در تامین سرمایه پروژه هاي توسعه 

 
- توسعه گسترده فعالیت هاي اکتشافی با راهبري ایمیدرو ادامه دارد 



 
- رشد تولید گندله و کنستانتره گل گهر در سه ماهه نخست امسال 

 
- ثبت سومین رکورد متوالی تولید ماهیانه توسط فولاد سفید دشت 

 
- تولید یک میلیون و 139 هزار و 406 تن کنسانتره آهن طی یک ماه در مجمع معدنی 

 
کلیه حقوق مادي و معنوي براي این سایت محفوظ است. 

 
هرگونه کپی برداري از قالب این سایت شرعاً حرام بوده و طبق ماده 12 فصل سوم قانون جرائم رایانه اي پیگرد قانونی دارد. 
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رفتن به ابتداي صفحه



قفل اوقاف بر پیشرفت لالجین و کبودراهنگ

منبع: کورنگشماره خبر:  8  |  تاریخ: 1400/04/05

به گزارش پایگاه خبري تحلیلی کورنگ ،با برگزاري هر چهار سال یک بار انتخابات مجلس شوراي اسلامی، مردم نمایندگان
خود را در شهرهاي مختلف راهی مجلس کرده و انتظار پیگیري مشکلات و مسائل حوزه انتخابیه را از منتخب خود دارند؛

سال 1398 انتخابات مجلس یازدهم برگزار و نمایندگان این دوره مشخص شدند. اما با شیوع ...

 
تفکیک حوزه انتخابیه و تعیین حریم شهر، خواسته مردم بهار 

به گزارش پایگاه خبري تحلیلی کورنگ ،با برگزاري هر چهار سال یک بار انتخابات مجلس
شوراي اسلامی، مردم نمایندگان خود را در شهرهاي مختلف راهی مجلس کرده و انتظار
پیگیري مشکلات و مسائل حوزه انتخابیه را از منتخب خود دارند؛ سال 1398 انتخابات

 
مجلس یازدهم برگزار و نمایندگان این دوره مشخص شدند. 

اما با شیوع کرونا در بهمن ماه همان سال و همه گیري این ویروس کشنده، تعدادي از نمایندگان مجلس نیز دچار این بیماري شده و
برخی از آن ها نیز به علت ابتلا به کرونا جان خود را از دست دادند و حوزه هاي مربوطه تا برگزاري انتخابات میان دوره اي فاقد

 
نماینده مجزا در مجلس یازدهم شدند. 

حوزه انتخابیه بهار و کبودراهنگ نیز دچار این مشکل شد و با درگذشت عیسی جعفري، نماینده این منطقه به دلیل ابتلا به کرونا،
مردم که منتظر پیگیري مسائل و مشکلات حوزه هاي خود توسط نماینده جدید بودند، این بار حل مشکلات را با از دست دادن

 
نماینده خود تا برگزاري انتخابات میان دوره اي مجلس به فراموشی سپردند. 

حال با برگزاري انتخابات میان دوره اي هم زمان با انتخابات ریاست جمهوري و شوراهاي اسلامی شهر و روستا، تکلیف حوزه انتخابیه

 
بهار و کبودراهنگ نیز مشخص شد و مردم این دو شهر فتح االله توسلی را به عنوان نماینده منتخب خود راهی مجلس یازدهم کردند. 

اما به طور قطع مردم انتظاراتی از نماینده منتخب خود در مجلس دارند که با توجه به بلاتکلیفی این حوزه انتخابیه، انتظارات به حق
بوده و توسلی به عنوان منتخب مردم کبودراهنگ و بهار باید رسیدگی به مشکلات مردم و پیگیري مسائل این دو شهر را در اولویت
قرار داده و پاسخگوي اعتماد و رأي مردم با پرداختن به این مسائل باشد؛ آنچه در این میان مهم است، شنیدن مطالبات و دغدغه هاي

 
مردم بوده و به این منظور با دو نفر از معتمدین محلات در بهار و کبودراهنگ گفت و گو کردیم. 

رجبعلی مینایی در گفت وگو با خبرنگار ما ضمن اشاره به انتظارات مردم از نماینده جدید بهار و کبودراهنگ در مجلس شوراي
اسلامی، اظهار کرد: تدوین قوانین به نفع دین و جامعه اسلامی مهم ترین خواسته مردم از نمایندگان خود در مجلس شوراي اسلامی

 
است. 



وي تدوین قانون درخصوص اشتغال و ازدواج جوانان را از دیگر انتظارات مردم از نماینده منتخب حوزه انتخابیه بهار و کبودراهنگ

 
برشمرد و گفت: حمایت هاي قانونی و پیش بینی تسهیلات ارزان در این خصوص لازم است. 

این معتمد یکی از محلات شهر بهار بیان کرد: ریشه یابی مشکلات اجتماعی، اقتصادي، فرهنگی و کشاورزي در حوزه انتخابیه توسط

 
نماینده راه یافته به مجلس، انتظار دیگر مردم است. 

مینایی نظارت بر اجراي قوانین مصوب در مجلس را از دیگر وظایف نمایندگان منتخب برشمرد و افزود: بعضی قوانین را داریم، اما
نظارتی بر اجراي آن ها نیست؛ انعکاس مشکلات حوزه انتخابیه و پیگیري براي رفع آن ها نیز از وظایف نماینده مردم در مجلس

 
شوراي اسلامی است. 

وي با بیان اینکه جذب سرمایه گذار براي منطقه از دیگر وظایف نماینده مردم در مجلس شوراي اسلامی است، تصریح کرد: با جذب

 
سرمایه گذار بحث پیشرفت و اشتغال جوانان نیز فراهم خواهد شد. 

این معتمد یکی از محلات شهر بهار ادامه داد: ارتباط مستقیم با مردم در حوزه انتخابیه نیز از موارد مهمی است که نماینده مردم در
مجلس شوراي اسلامی باید به آن توجه داشته باشد، چراکه با یک بار سرکشی به منطقه، پرداختن به مشکلات مردم امکان پذیر

 
نیست. 

مینایی خواستار ایجاد دفاتر فعال نمایندگان مردم در مجلس شوراي اسلامی در حوزه هاي انتخابیه شد و خاطرنشان کرد: باید مردم
به سهولت به نمایندگان خود دسترسی داشته باشند؛ ارتباط تنگاتنگ نمایندگان با مردم و بررسی مشکلات آن ها در جهت حل

 
مشکلات بسیار مؤثر است. 

وي تفکیک حوزه انتخابیه شهر بهار را مهم ترین خواسته مردم این شهر از نماینده مردم در مجلس دانست و یادآور شد: با تفکیک دو
حوزه انتخابیه بهار و کبودراهنگ شاهد برگزاري انتخابات مجلس به صورت مجزا در این دو حوزه خواهیم بود و هر شهر نماینده خود

 
را به طور جداگانه انتخاب و راهی مجلس شوراي اسلامی خواهد کرد. 

این معتمد یکی از محلات شهر بهار اظهار کرد: تعیین حریم سیاسی شهر بهار دیگر درخواست مردم از نماینده خود در مجلس شوراي

 
اسلامی است؛ مشکلات در این خصوص درحال بحرانی شدن بود که در آستانه انتخابات اقداماتی به منظور رفع این مشکل انجام شد. 

مینایی با بیان اینکه متأسفانه همدان مدعی است تا میدان آزادگان بهار در محدوده آن شهر است، گفت: چشمه قصابان و روستاي
یکن آباد بخشی از روستاهاي شهر بهار بود که براي تبدیل مریانج به بخش، این مناطق را از شهر بهار جدا کردند؛ باید حریم مشخص

 
شود و این دو منطقه به شهر بازگردند. 

وي پیگیري مسئله اقتصادي و تولیدات کشاورزي را از دیگر مباحث مورد انتظار مردم بهار از نماینده خود در مجلس شوراي اسلامی
دانست و بیان کرد: باید حمایت هایی از تولیدات و صادرات در بخش کشاورزي وجود داشته باشد، چراکه چندین سال است که

 
کشاورزان در این منطقه متضرر شده اند. 

این معتمد یکی از محلات شهر بهار افزود: سازمان دهی و سامان دهی شهرك هاي صنعتی در این شهر از دیگر مطالبات مردمی



است؛ فعالان در این شهرك براي گرفتن یک مجوز باید هفت خان رستم را طی کنند و در آخر هم بگویند نمی شود و این مسائل نیاز

 
به رسیدگی دارد. 

مینایی با بیان اینکه اگر نماینده حوزه انتخابیه خود را رها کند دیگر مسئولان شهرستان نیز شهر را رها می کنند، تصریح کرد: ازلحاظ
پیگیري، اختصاص و تأمین اعتبارات عمرانی و مواردي از این دست، نیازمند نظارت و بررسی مشکلات توسط نماینده هستیم؛ باید

 
نیروهاي متعهد، متخصص، وظیفه شناس و پاشنه کشیده کارها را به نفع مردم پیش ببرند. 

وي پرداختن به مسائل و مشکلات فرهنگیان را از دیگر خواسته هاي مردم از نماینده خود در مجلس برشمرد و ادامه داد: به ویژه
پیگیري مشکلات بازنشستگان در این حوزه ضروري بوده و رفع آن ها نیازمند مصوباتی است و اجراي این مصوبات نیز به نظارت نیاز

 
دارد. 

معتمد یکی از محلات کبودراهنگ نیز در گفت و گو با خبرنگار ما ضمن بیان اینکه شفافیت نمایندگان از آرا تا حقوق ها از مطالبات
مردمی است، خاطرنشان کرد: آیین نامه داخلی مجلس مربوط به سال هاي قبل بوده و نیاز به بازنگري دارد و مواردي نیز باید به آن

 
اضافه شود. 

عسگر ضیایی با تأکید بر اینکه قانون انتخابات از ریاست جمهوري تا مجلس و شوراي اسلامی شهر نیز نیازمند تغییراتی است، یادآور
شد: قانون انتخابات باید جامع و مانع بوده تا از تعدد ثبت نام متقاضیان جلوگیري شود؛ قوانین مصوب باید ضمانت اجرایی داشته

 
باشد. 

وي با بیان اینکه متأسفانه اکنون شوراها شوراي شهر نبوده و شوراي شهرداري هستند، اظهار کرد: معتقدم در بازنگري قانون اساسی،

 
ماده شورا را از قانون اساسی خارج کنند، چراکه این موضوع یکی از مهم ترین مسائلی است که باید اصلاح شود. 

معتمد یکی از محلات کبودراهنگ گفت: در شمال شهر کبودراهنگ سال 1364 سازمان مسکن و شهرسازي حدود 43 هکتار اراضی
زراعی را تصاحب کرد و شکایت کشاورزان در همدان و کبودراهنگ مطرح شد و کارشناسان دادگستري نیز این اراضی را مزروعی

 
اعلام کردند. 

ضیایی با تأکید بر اینکه سال 1371 دیوان عدالت اداري تمام تملک سازمان زمین شهري را باطل اعلام کرد، افزود: با وجود اینکه سال
1374 نیز این حکم تأیید شد، اما سازمان زمین شهري بدون توجه به محکومیت ها، سال 1379 اراضی مذکور را به چهار بلوك

 
تقسیم کرد. 

وي با بیان اینکه یک بلوك از آن را به اسم محرومان ارائه کردند، افزود: براساس آن محکومیت نباید این اراضی تفکیک می شد و از
سال 1371 تا به امروز بنده، تمام خانواده هاي شهدا و مردم به دنبال حق خود هستیم و هر کجا می رویم، دستمان به جایی نمی

 
رسد؛ چراکه در این موضوع مردم با دولت طرف هستند. 

معتمد یکی از محلات کبودراهنگ تصریح کرد: نمایندگان و فرمانداران قبلی کبودراهنگ درخصوص این موضوع کاري نکردند و انتظار

 
می رود نماینده جدید حوزه انتخابیه کبودراهنگ و بهار این مهم را به طور جد پیگیري کند. 

ضیایی با تأکید بر اینکه سازمان زمین شهري در حق کشاورزان و مردم این منطقه جفا کرده است، ادامه داد: ظلمی که در



کبودراهنگ از سال 1371 در حق مردم شده است، هیچ کجا نیست و پورمختار که خود عضو کمیسیون اصل 90 بود نیز در این

 
خصوص کاري نکرد. 

توجه به اشتغال و ازدواج جوانان و حمایت هاي قانونی و پیش بینی تسهیلات ارزان در این خصوص، ریشه یابی مشکلات در حوزه
مسائل اجتماعی، اقتصادي، فرهنگی و کشاورزي، تفکیک حوزه انتخابیه و تعیین حریم شهر ازجمله خواسته هاي مردم بهار از توسلی،
نماینده منتخب مردم بهار و کبودراهنگ در انتخابات میان دوره اي مجلس بوده و مردم کبودراهنگ نیز علاوه بر خواسته هاي عمومی
درخواست تعیین تکلیف اراضی کشاورزي تصاحب شده توسط راه و شهرسازي را دارند که از سال 1371 تاکنون مردم و به ویژه

 
کشاورزان را بلاتکلیف گذاشته اند. 

علاوه بر مشکلات متعددي که منطقه بهار، لالجین و کبودراهنگ دارند دو شهر کبودراهنگ و لالجین به طور خاص درگیر معضل
زمین هاي اوقافی و نداشتن سند رسمی هستند به طوري که علیرغم حکم تبدیل به احسن شدن این زمین ها از سال 96 تا کنون
اوقاف هیچ اقدام موثري براي تبدیل به احسن شدن آن ها و رفع موانع پیش روي مردم نکرده است و این باعث شده سرمایه گذاران

 
تمایلی به فعالیت در این مناطق نداشته و همچنان قفل بزرگ اوقاف بر پیشرفت لالجین و کبودراهنگ خودنمایی می کند 

مردم این دو منطقه گلایه مند از عدم پرداختن به مشکلات توسط نماینده هاي قبلی خود هستند و انتظار دارند با ورود توسلی به
مجلس یازدهم، پیگیري مشکلات و رسیدگی به معضلات این دو حوزه با اهتمام بیشتري انجام گیرد و در پایان این دوره رضایت

مندي نسبی حاصل شود.



تسهیلات ناچیز براي هنرفرش استان مرکزي

منبع: باشگاه خبرنگاران جوانشماره خبر:  9  |  تاریخ: 1400/04/05

با یک ضرب و تقسیم ساده به این نتیجه می رسیم که تسهیلات اعطایی به فرشبافان استان مرکزي ناچیز است.

به گزارش خبرنگار گروه استان هاي باشگاه خبرنگاران
جوان از اراك، در شرایطی که مسئولان در صحبت هایشان
دائم از تحریم و فشار اقتصادي دشمن می گویند پرداختن
به هنر هاي دستی و بومی مثل هنر فرشبافی می تواند از

 
مشکلات اقتصادي گره گشایی کند. 

تولید فرش دستباف به ایجاد اشتغال فراوان در کشور کمک می کند و همچنین با ارزش افزوده بالایی در مقایسه با سایر صنایع
برخوردار است، زیرا با سرمایه اندك ایجاد می شود و به تولید یک اثر ماندگار می انجامد که علاوه بر جنبه هنري، کالا نیز محسوب

 
می شود و قابلیت مصرفی دارد. 

اصغري معاون امور بازرگانی و توسعه تجارت سازمان صنعت معدن و تجارت استان مرکزي در حاشیه این جلسه گفت: در راستاي

 
حمایت از فرش بافان در سال 1399 میزان 2 میلیارد تومان تسهیلات به بافندگان استان مرکزي اعطا شده است. 

اصغري افزود: ارائه تسهیلات در راستاي حمایت از مشاغل خانگی است و در سال 1400 هم با حمایت دولت این تسهیلات به

 
متقاضیان این حوزه ارائه می شود. 

با اعطاي 2 میلیارد تومان تسهیلات به فرشبافان استان مرکزي اگر به هر فرش باف 10 میلیون تومان هم تسهیلات اعطا شده باشد
تنها به 200 فرشباف تسهیلات داده شده و اگر عدد 200 بر 33 شهر استان مرکزي تقسیم شود در هر شهر به 6 فرشباف تسهیلات

 
10 میلیون تومانی داده شده است. 

در استان مرکزي 45 هزار نفر کارت قالی بافی دارند این در حالی است که طبق گفته محمدهاشم ریاحی رئیس خانه فرش سازمان

 
صنعت، معدن و تجارت استان مرکزي در تاریخ 21/10/ 99 در استان مرکزي 45 هزار نفر کارت قالی بافی دارند. 

 
ریاحی افزود: 11 هزار بافنده قالی دستبافت در نقاط مختلف استان مرکزي تحت پوشش بیمه تامین اجتماعی قرار دارند. 

در صنعت فرش دچار خود تحریمی هستیم فرحناز رافع رئیس مرکز ملی فرش ایران 4 بهمن 98 در دومین کنفرانس برترین هاي
فروش و کارآفرینی در اراك گفت: امروز صنعت فرش ایران در تحریم جهانی نیست بلکه در خود تحریمی ما قرار گرفته است به



 
طوري که از خانه خودمان گرفته تا محل کار فرش ایران را تحریم کردیم. 

رافع افزود: روزگاري 20 شرکت از سراسر جهان براي برند سازي، تجارت و فروش به استان مرکزي سفر می کردند تا فرش ساروق،

 
فراهان و دیگر نقاط این مرز و بوم را به اقصی نقاط جهان معرفی کنند. 

 
هنر ایرانی هنر منحصر به فردیست که نیاز به حمایت دارد. 

انتهاي پیام / ج



نسل بهبود یافته آریسان در ایران خودرو خراسان تولید می شود

منبع: شما نیوزشماره خبر:  10  |  تاریخ: 1400/04/05

پروژه ایجاد خط تولید نسل جدید وانت آریسان با موتور دوگانه سوز XU7 ارتقا یافته، در شرکت ایران خودرو خراسان آغاز
شد.

 
پروژه ایجاد خط تولید نسل جدید وانت آریسان با موتور دوگانه سوز XU7 ارتقا یافته، در شرکت ایران خودرو خراسان آغاز شد. 

به گزارش شمانیوز : مدیرعامل شرکت ایران خودرو خراسان، با
اعلام خبر آغاز پروژه راه اندازي خط تولید وانت آریسان بهبود
یافته، در این شرکت، گفت: گروه صنعتی ایران خودرو به منظور
حفظ سهم بازار در حوزه خودروهاي کار، پروژه ایجاد خط تولید
سالانه 30 هزار دستگاه نسل بهبود یافته وانت آریسان را در

 
شرکت ایران خودرو خراسان آغاز کرده است. 

به گزارش روابط عمومی شرکت ایران خودرو خراسان، بیژن
زاهدي فرد افزود: ایران خودرو خراسان براساس راهبردهاي
تعیین شده در حوزه تولید و توسعه سبد محصولات، از ابتداي

اردیبهشت ماه براي راه اندازي خط تولید نسل جدید وانت آریسان اقدام کرده است. این امر علاوه بر حفظ و توسعه سهم گروه صنعتی
ایران خودرو در بازار خودروهاي کار، سبب ایجاد تولید پایدار در شرکت ایران خودرو خراسان و حفظ و توسعه اشتغال در سطح استان

 
نیز می شود. 

مدیرعامل ایران خودرو خراسان در خصوص تغییرات این خودرو نسبت به نسل قبلی گفت: این محصول که در ایران خودرو خراسان

 
تولید خواهد شد، به موتور دوگانه سوز XU7 ارتقا یافته، مجهز شده که نیروي محرکه آن به چرخ هاي جلو منتقل می شود. 

زاهدي فرد ادامه داد: با تغییراتی که در بدنه این خودرو انجام شده، ظرفیت تاب آوري آن تا هزار کیلو گرم و بار مجاز براي حمل به
بیش از 600 کیلوگرم رسیده است. این خودرو به مخزن سوخت 75 لیتري گاز CNG تجهیز شده و براي افزایش ایمنی و گنجایش

 
بیشتر مخزن سوخت بنزین با ظرفیت 40 لیتر به همراه زاپاس بند به زیر بدنه منتقل شده است. 

وي درباره کیفیت نسل جدید وانت آریسان، گفت: این خودرو شرایط احراز سطح آلایندگی استاندارد یورو پنج را داراست و تولید آن

 
با دو ستاره کیفی آغاز می شود و با برنامه ریزي هاي انجام شده کیفیت آن تا سطح سه ستاره کیفی ارتقا خواهد یافت. 

وي در خصوص زمان آغاز و روند تولید این محصول در ایران خودرو خراسان گفت: پروژه ایجاد خط بدنه سازي از ابتداي اردیبهشت
ماه آغاز شده و هم زمان، اقدامات لازم در سالن هاي بدنه، رنگ و مونتاژ براي تولید انبوه این محصول در حال انجام است. بر اساس
برنامه ریزي هاي انجام شده در اوایل مهرماه امسال تولید این محصول در ایران خودرو خراسان آغاز و تا پایان سال پنج هزار دستگاه

از آن روانه بازار خواهد شد.



حداکثر 10 سال حبس براي پدر مرتکب قتل فرزند

منبع: برترین هاشماره خبر:  11  |  تاریخ: 1400/04/05

مشاور حقوقی و پارلمانی معاونت امور زنان و خانواده رئیس جمهوري با اشاره به لایحه "تشدید مجازات پدر مرتکب قتل
فرزند" و با بیان اینکه در کلیه نشست هاي فقهی حقوقی، قصاص پدر منتفی اعلام شد و حداکثر 10 سال حبس قطعی

خواهد بود، گفت: مجازات تعیین شده کافی نیست، اما تبصره هایی که منجر به بازدارندگی و ...

خبرگزاري ایسنا: مشاور حقوقی و پارلمانی معاونت امور زنان و خانواده رئیس جمهوري با اشاره به لایحه "تشدید مجازات پدر
مرتکب قتل فرزند" و با بیان اینکه در کلیه نشستهاي فقهی حقوقی، قصاص پدر منتفی اعلام شد و حداکثر 10 سال حبس قطعی
خواهد بود، گفت: مجازات تعیین شده کافی نیست، اما تبصره هایی که منجر به بازدارندگی و پیشگیرانه تنظیم شده اند مفید هستند.

 
باید در صورت تصویب، بر اجراي این قانون نظارت کرد و قوه قضاییه گزارش مبسوطی جهت تنویر افکار عمومی به جامعه ارائه کند. 

اشرف گرامی زادگان همزمان با روز جهانی "حمایت از قربانیان خشونت"، به تشریح علل و اهمیت و چالشهاي تدوین لایحه "اصلاح
ماده 612 قانون مجازات اسلامی" موسوم به لایحه "تشدید مجازات پدر مرتکب قتل فرزند" پرداخت و اظهار کرد: قانون مجازات
اسلامی در هر موضوعی که جرم تلقی شود، مجازات تعیین کرده است. در این موضوع نیز مجازات وجود داشته اما طبق نظرات

 
دریافتی، مجازات تعیین شده کافی نبوده است. در چنین جنایاتی همه طالب قصاص یا حبس ابد براي قاتل هستند. 

این حقوقدان ادامه داد: موضوع "رومینا" این عدم کفایت مجازات را برجسته کرد. از این رو قوه مجریه و قوه قضاییه در تدوین، اصلاح
و بازنگري آن تلاش کردند. این لایحه بار دیگر خلاء کافی نبودن قانون موجود، عدم مسئولیت والدین، ضرورت آموزش و اطلاع رسانی
و ضرورت حمایت دستگاه هاي اجرایی براي کاهش این حوادث را برجسته کرد. این لایحه جاي کار فراوانی دارد که باید منتظر

 
تصمیم کمیسیون اجتماعی مجلس بنشینیم. 

 
جنایت علیه "رومینا" نشان داد خلاء هاي بسیاري در خانواده ها وجود دارد 

وي با بیان اینکه موضوع خشونت در خانواده و اجتماع همیشه مسئله نگران کننده اي است، افزود: موضوع چند قتل فجیع در کشور،
همه را برآشفته کرد. امنیت خانواده ها متزلزل شد. اطمینان و اعتماد که همیشه در خانواده هاي ایرانی برجسته و باعث فداکاریهاي
متعدد شده بود، آسیب دید. جنایت علیه "رومینا" نشان داد که خلاء هاي بسیاري در خانواده ها وجود دارد که منجر به چنین
جرایمی می شود. آن خلاء ها شامل کمبودهاي فرهنگی، اقتصادي، اجتماعی و ... متعدد است که باید با اقدامات بازدارنده، کمبودها را

 
کاهش داد و با اطلاع رسانی و آموزش و آگاهی، موجب شناخت زودهنگام این بلایا شد. 

گرامی زادگان یادآور شد: هنگام قتل "رومینا"، معاونت امور زنان و خانواده با تماسهاي نگران کننده خانواده ها روبرو شد. همه نگران
بودند بخصوص وقتی که از بد رفتاري و یا بد اخلاقی پدران خانواده می گفتند. در جلسه داخلی معاونت این گلایه ها و مطالبات
مطرح شد. نخست پیشنهاد اصلاح قانون در دستور کار قرار گرفت. همکاران حقوقی لایحه پیشنهاد اصلاح ماده 612 قانون مجازات

 
اسلامی ( تعزیرات) را مطرح کردند و پیش نویس اولیه آماده شد. 



به گفته وي، معاونت امور زنان و خانواده بانی این لایحه قرار گرفت و با تعامل با معاونت حقوقی نهاد ریاست جمهوري و کمیسیون

 
لوایح و همکاري قوه قضاییه با یک مشارکت خوب لایحه تدوین و مجازاتهاي مربوط تعیین شد. 

 
اعدام و قصاص باید کاهش یابد 

مشاور حقوقی و پارلمانی معاونت امور زنان و خانواده رئیس جمهوري، با بیان اینکه قصاص یکی از مجازات هاي سنگین در قانون
مجازات اسلامی است، تصریح کرد: در اکثر نشست هاي مربوط به مجازات ها، اغلب متخصصان خواهان کاهش صدور حکم قصاص
توسط قضات محاکم هستند. مطلع هستید که برخی از قوانین، مجازات اعدام را هم حذف کرده اند. در کل اعدام و قصاص باید کاهش

 
یابد. این را بسیاري از حقوقدانان و قضات به مجازات هاي دیگري تبدیل کرده اند. 

گرامی زادگان افزود: براي همین لایحه، نشستی با مشارکت معاونت امور زنان و خانواده با مجمع مدرسین و محققین حوزه علمیه قم
و دانشکده حقوق دانشگاه مفید در دي ماه سال گذشته برگزار شد. در این نشست تصریح شد که بنا به نظر مشهور فقیهان امامیه،
یکی از شرایط حکم قصاص این است که قاتل، پدر یا جدپدري نباشد. از سوي دیگر بیان شد که نظام حقوقی ما در دو حوزه، حقوق

 
مدنی و حقوق کیفري « رویکرد ارفاقی» نسبت به «والدین کودك آزار» دارد. در همین نشست مواد قانونی مورد توجه قرار گرفت. 

 
پیشنهاد تشدید مجازات تعزیري درجه یک به حبس حداقل 25 سال 

 
قصاص منتفی اعلام شد 

وي معتقد است که دلایل بیان شده در این نشست ها بیانگر این موضوع بود که مصلحت عمومی و سیاست کیفري و عدالت ایجاب
می کند که در میزان مجازات تعزیري پدران معاف از مجازات قصاص، بازنگري شود و حتی پیشنهاد تشدید مجازات تعزیري درجه

 
یک به حبس حداقل 25 سال با اعمال جرائم و برخی محرومیتهاي اجتماعی تاکید شد. 

مشاور حقوقی و پارلمانی معاونت امور زنان و خانواده رئیس جمهوري تصریح کرد: نتیجه این که در کلیه نشستها، قصاص پدر منتفی
اعلام شد ولی در افزایش مجازات حبس تعزیزي پذیرش وجود داشت. پیشنهادي که در نشست شوراي فقهی حقوقی در شهر قم
برگزار شد مجازات 25 سال تا 40 سال در نظر گرفته شده بود اما قوه قضاییه در آخرین بررسی مجازات درجه 2 و 3 پیشنهاد داده

 
بود. 

 
حداکثر 10 سال حبس قطعی خواهد بود 

گرامی زادگان در پاسخ به این سوال که مطابق با لایحه "تشدید مجازات پدر در صورت قتل فرزند" که هم اکنون به مجلس ارسال
شده است، پدر مرتکب قتل فرزند چند سال محکوم به حبس می شود، تصریح کرد: در ماده 612 اعلام شده است که « هر کس
مرتکب قتل عمد شود و شاکی نداشته و یا شاکی داشته باشد ولی از قصاص گذشت کرده باشد، به حبس تعزیري درجه چهار محکوم
می شود.» مجازات درجه 4 طبق قانون مجازات اسلامی حبس بیش از پنج تا 10 سال است. البته در تبصره 1 گفته شده است که «
در مواردي که فرد با علم به عدم امکان قصاص مرتکب قتل مذکور شود،به حداکثر مجازات مذکور محکوم می شود.» بدین ترتیب

 
حداکثر 10 سال حبس قطعی خواهد بود. 

گرامی زادگان معتقد است که هرچند پیشنهاد دهنده این لایحه، معاونت امور زنان و کارشناسان مربوط بودند اما پیشنهاد باید هم از



کمیسیون فرعی و اصلی دولت و هم هیئت وزیران و هم در تعامل با قوه قضاییه در بخش مجازاتها عبور کند و باید اجماع در خصوص

 
لوایح انجام گیرد. 

این حقوقدان خاطر نشان کرد: نظرات مخالف و موافق در جلسه ها مطرح می شود و باید براي تثبیت نظر بسیار تلاش شود. در واقع
نظر معاونت مجازات بیشتر پدر بود ولی پس از بررسی فقهی و دیدگاه کارشناسان و اعضاي کمیسیون ها، لایحه نهایی همان است که
به مجلس تقدیم شد. البته تبصره 2 و 3 این لایحه پیشنهادي بود که معاونت روي آن اصرار داشت و مورد موافقت قرار گرفت. معاونت

 
حقوقی قوه قضاییه نیز مجازات هاي حبس بیشتري را در نظر داشت. 

 
راي اکثریت ملاك است 

مشاور حقوقی و پارلمانی معاونت امور زنان و خانواده رئیس جمهوري درباره کارشکنی هایی که در راستاي تدوین این لایحه ایجاد
شد، اظهار کرد: موضوع مخالفت فرد و یا دستگاه نیست. موضوع نگاهی است که در جامعه وجود دارد و قاعدتا در اذهان کارشناسان
نفوذ پیدا می کند. هر کارشناسی با توجه به تجربیات و شواهدي که از پرونده هاي قضایی دارد، نظر می دهد و نظر خود را بیان می

 
کند. این جمع است که راي می دهد و راي اکثریت ملاك خواهد بود. 

وي همچنین این را هم گفت که لایحه مذکور هشتم خرداد امسال از دولت تقدیم مجلس شوراي اسلامی شده اما هنوز اعلام وصول

 
نشده است که بی شک به زودي اعلام وصول می شود. 

 
امیدوارم مجلس مجازات هاي لایحه را کاهش ندهد بلکه بر آن بیافزاید 

مشاور حقوقی و پارلمانی معاونت امور زنان و خانواده رئیس جمهوري با بیان اینکه امیدوارم مجلس مجازات هاي لایحه را کاهش
ندهد بلکه برخی مجازاتهاي دیگر را بر آن بیفزاید، گفت: نظر شخص من این است که تنها با تدوین لایحه نمی توان مانع چنین
جنایاتی شد. مشخص است که خانواده ضربه پذیر شده است و حقوق و مسئولیت به معناي واقعی در خانواده حاکم نیست. فرزند نیاز
به توجه و مراقبت دارد. این حوادث نشان داد که باید یک بازنگري در احوالات خانواده صورت گیرد. از متخصصان علوم رفتاري و
تربیتی، روان شناسان و جامعه شناسان کمک گرفت. باید سطح آموزش اجتماعی را بالا برد و هم چنین مسئولین کشوري براي خلاء

 
هاي اقتصادي، فرهنگی و اجتماعی خانواده ها برنامه ریزي کنند. باید علتها را جستجو کرد. 

این حقوق دان در بخش دیگر سخنان خود با بیان اینکه متاسفانه تا حادثه اي اتفاق نیفتد، در صدد چاره بر نمی آییم، یادآور شد:
اکنون جامعه دریافته است که باید قبل از دیرشدن به فکر چاره بود. در ادامه البته جنبه حمایتی در قوانین ما وجود دارد. مانند خانه
هاي امن و یا اورژانس اجتماعی که تاحدودي میتوانند با توجه بیشتر از آسیب ها بکاهند. برنامه هاي اجتماعی دیگري هم مانند

 
توانمند سازي، کارآفرینی، گفتگوي بین نسلی و... موارد مشابه که بخصوص از ابعاد فرهنگی و اجتماعی قابل توجه هستند. 

وي با اشاره به ضرورت تصویب لایحه "حفظ کرامت و حمایت از زنان در برابر خشونت" افزود: همچنین تصویب لایحه حفظ کرامت و
حمایت از زنان در برابر خشونت در مجلس شوراي اسلامی می تواند گام بلندي در جهت کاهش خشونت باشد، ضمن آن که دستگاه
هاي اجرایی هرکدام بنا به وظایفشان باید از خشونت دیده حمایت کنند. این لایحه یکی از بهترین لوایح تدوین شده در کشور است

 
که امیدوارم نمایندگان هر چه زودتر آن را در دستور کار قرار دهند. 

گرامی زادگان در پایان گفت: کشور ما داري مردمی بسیار نجیب و صبور است. رعایت حقوق مردم بخصوص زنان و کودکان باید در



اولویت باشد. جامعه اي که از خشونت به دور باشد و مردمش داراي رفاه نسبی و امنیت و آرامش باشد، می تواند بهترین نسل را
تربیت کند و ارتقاء یابد.



کسب درآمد 30 میلیون تومانی با پرورش بلدرچین؛ جوانان استان فارس فعل

توانستن را صرف کردند

منبع: تسنیمشماره خبر:  12  |  تاریخ: 1400/04/05

گروه استان ها- جوانان استان فارس ثابت کردند که براي کارآفرینی و ایجاد شغل می توان با دست خالی شروع کرد، کافی
است که همت و اراده را در مسیر همراه کرد.

گروه استان ها- جوانان استان فارس ثابت کردند که براي
کارآفرینی و ایجاد شغل می توان با دست خالی شروع کرد،
کافی است که همت و اراده را در مسیر همراه کرد. - اخبار

 
استانها - 

به گزارش خبرگزاري تسنیم از شیراز، کارآفرینی همیشه
راه اندازي یک کارخانه یا حتی یک کارگاه تولیدي نیست
بلکه گاه یک اتاق از منزل مسکونی یا یک تکه زمین یا یک
واحد متروکه نیز می تواند زمینه کارآفرینی و اشتغال باشد
به عبارتی کارآفرینی یعنی خلق فرصت هاي کار که این

 
امر لزوما به امکانات زیاد نیاز ندارد. 

جوانان استان فارس ثابت کردند که براي کارآفرینی و ایجاد شغل می توان با دست خالی شروع کرد، کافی است که همت و اراده را در
مسیر همراه کرد. حسن فضلی یکی از جوانان و کارآفرینان برتر استان فارس است که در هفته بسیج سازندگی نیز مورد تقدیر و

 
تشویق قرار گرفت. 

وي از سال 96 در شهرستان سروستان پرورش بلدرچین را در یک واحد متروکه مرغداري آغاز کرده و امروز این واحد اقتصادي نه

 
تنها به پرورش بلدرچین می پردازد بلکه به مرکزي براي پشتیبانی از مرغ بومی استان فارس نیز تبدیل شده است. 

فضلی در گفت وگو با تسنیم به شرح جزئیات ماجراي تولیدش می پردازد و می گوید: با یک وام 200 میلیون تومانی و یک منزل

 
مسکونی واحد متروکه مرغداري را در سال 96 خریداري و پس از بازسازي و احیاي آن براي پرورش بلدرچین اقدام کردیم. 

وي که 1.5 سال براي گرفتن مجوز معطل شده این را از جمله مشکلات موجود بر سر راه تولید و کارآفرینی می داند و از فعالیت 2
ساله اش در زمینه پرورش بلدرچین سخن می گوید. این کارآفرین برتر استان فارس در حال حاضر 4 سالن دارد که یک سالن مولد
است و تخم بلدرچین را تولید می کند که شامل خوراکی و غیرخوراکی می شود و در 3 سالن نیز کار پرورش بلدرچین را انجام می

 
دهد. 

 
کارآفرینی بانوي استان فارسی با یک قطعه زمین؛ تحقیق، مطالعه و آموزش 3 رکن اساسی اشتغالزایی 

 
کارآفرینی و کسب درآمد با پرورش بلدرچین؛ عدم حمایت از تولید درد مشترك همه کارآفرینان است 



 
کارآفرینی با عطر گل هاي محمدي؛ موانع صادرات عرقیات گیاهی برطرف شود 

به گفته فضلی در حال حاضر با پرورش بلدرچین 4 نفر به صورت مستقیم و 50 نفر به صورت غیرمستقیم مشغول به کار هستند و

 
این واحد یکی از بزرگترین واحدهاي جوجه ریزي بلدرچین در استان فارس است که براي توسعه بیشتر نیاز به حمایت دارد. 

این کارآفرین برتر استان فارس یکی از مهم ترین مشکلات حوزه تولید را تسهیلات بانکی می داند و می گوید: با وجود شعارهاي
زیادي که در بحث حمایت از تولید داده می شود و مسئولان هم از حمایت تولید می گویند در عمل این اتفاق رخ نداده و حمایتی آن

 
چنان که منجر به رونق تولید شود، نمی شود. 

فضلی براي جبران تسهیلاتی که نتوانسته از دولت دریافت کند اقدام به گرفتن سرمایه گذار کرده که این امر نیز سبب شده هر ماه
نیمی از درآمدش را به سرمایه گذار بدهد و معتقد است اگر دولت در زمینه ارائه تسهیلات همت بیشتري داشت تولیدکننده تحت

 
فشار قرار نمی گیرد. 

وي البته حمایت هاي معنوي بسیج سازندگی را روحیه بخش ذکر می کند و اعتقاد دارد که با وجود هم مشکلات اما پرورش
بلدرچین یک کار مقرون به صرفه است و درآمد خالص این کارآفرین در ماه 30 میلیون تومان است که بخشی براي سرمایه گذار،

 
بخشی براي حقوق کارگران و هزینه ها صرف می شود. 

با وجود همه مشکلات فضلی معتقد است که کار تولید مقرون به صرفه است و به همین دلیل وي نه تنها اقدام به آموزش افراد تازه

 
کار کرده بلکه زمینه فروش محصول تولیدي آنها را نیز فراهم می کند. 

کارآفرینی واژه اي بسیط و ساده اما در عین حال بسیار پیچیده است و مسیري پر پیچ و خم دارد و آنان که این مسیر را طی کردند
الگوهاي خوبی براي کسانی هستند که می خواهند در این مسیر گام بردارند. قطعا معرفی آنها سهمی کوچک در اشتغال زایی است.



تشکیل مجمع کارآفرینان و سرمایه گذاران گردشگري در کشور

منبع: ایسناشماره خبر:  13  |  تاریخ: 1400/04/05

عضو هیئت رئیسه سازمان ملی کارآفرینی ایران از شکل گیري مجمع کارآفرینان و سرمایه گذاران بخش خصوصی گردشگري
در کشور با حضور رئیس و دبیر فراکسیون گردشگري مجلس خبر داد.

«هادي هزارخانی» در جلسه هم اندیشی سرمایه گذاران
بخش خصوصی گردشگري با رئیس و دبیر فراکسیون
گردشگري مجلس ضمن تاکید بر اینکه سازمان ملی
کارآفرینی ایران، کارآفرینی، رفع موانع و ایجاد نظام
هماهنگ میان قواي مقننه، قضائیه و مجریه با بخش
خصوصی را دنبال می کند، اظهار کرد: کارآفرینی به معناي
خلق ارزش هاي جدید، توسعه ثروت و اشتغال گسترده

 
است. 

وي با اشاره به اینکه یکی از بخش هاي مهم در حوزه
کارآفرینی، بخش خدمات است، افزود: گردشگري در زمره
خدمات به شمار می رود و به نظر می رسد در دولت جدید

 
بتوان اتفاقات بسیار مهمی را در این حوزه رقم زد. 

هزارخانی با تاکید بر اینکه در این دوره با جدیت بیشتر پاي کار توسعه کارآفرینی هستیم، عنوان کرد: قرارگاه کارآفرینی را کارآفرینان
بخش خصوصی فرماندهی خواهند کرد و امیدواریم بتوانیم با برنامه ریزي هاي انجام شده، از آسیب هاي جدي که از عملکرد نامطلوب

 
دولت ها به بخش خصوصی وارد شده، در امان بمانیم. 

عضو هیئت رئیسه سازمان ملی کارآفرینی ایران ادامه داد: در طول یک سال گذشته از یک سو عملکرد بد دولت و از سوي دیگر،
آسیب هاي ناشی از کرونا، ضربه مهلکی به صنعت گردشگري وارد آورد اما امیدواریم با اقدامات جدید در این حوزه بتوانیم از مشکلات

 
سرمایه گذاران این بخش بکاهیم. 

هزارخانی یادآور شد: بر همین اساس، با حضور رئیس و نائب رئیس فراکسیون گردشگري مجلس، نائب رئیس اول اتاق بازرگانی ایران
و جمعی از کارآفرینان و سرمایه گذاران بزرگ حوزه صنعت گردشگري کشور، مجمع کارآفرینان و سرمایه گذاران بخش خصوصی

 
گردشگري را شکل خواهیم داد. 

وي با اشاره به اینکه پیش از این تشکل هاي مردم نهاد براي رفع مشکلات این بخش تلاش کردند، تصریح کرد: اما پراکندگی در

 
تشکل ها بسیار زیاد است و توانایی اینکه جریان گردشگري را هدایت کنند، ندارند. 



هزارخانی اظهار کرد: بر این اساس یک مجمع کارآفرینان و سرمایه گذاران بخش خصوصی گردشگري ایران در اتاق بازرگانی تشکیل

 
می شود که سازمان ملی کارآفرینی ایران، متولی آن خواهد بود. 

عضو هیئت رئیسه سازمان ملی کارآفرینی ایران با اشاره به آسیب هایی که متوجه بخش گردشگري است، افزود: جداي از بحث کرونا
و عملکرد نامطلوب دولت ها، طرف هاي مشورت دولت در حوزه گردشگري نیز تاکنون نتوانسته اند اقدام قابل توجهی در راستاي
انعکاس مشکلات بخش گردشگري به دولت و مجلس انجام دهند و تاکنون هیچ قدمی در جهت تعالی گردشگري به شکل گسترده

 
برداشته نشده است. 

وي تصریح کرد: اینکه دولت در حوزه گردشگري مشاوران درستی داشته باشد، بسیار حائز اهمیت است و اینکه فعالان گردشگري به
صورت پراکنده طرف مشورت دولت باشند، صحیح نیست زیرا کارآفرینی و خلق ارزشهاي جدید در این حوزه توسط افرادي انجام شده

 
که سرمایه گذاري هاي هنگفتی در این زمینه انجام داده اند. 

هزارخانی عنوان کرد: مهمترین نکته اي که در این راستا دنبال خواهیم کرد، استفاده از نظر متخصصان و دلسوزان واقعی که قد و
قامت آنها مناسب تصمیم گیري در حوزه کلان گردشگري کشور است، خواهد بود و از نظر سایر فعالان نیز استفاده خواهد شد اما به

 
طور قطع کارآفرینان این حوزه، نماد گردشگري ایران هستند. 

وي ادامه داد: تلاش ما این است که با شکل گیري مجمع یاد شده، اکوسیستم گردشگري را به بهترین شکل ممکن به پیش ببریم و

 
امیدواریم با ثبت این مجمع تا شهریورماه سال جاري، بتوانیم اقدامات جدي به ویژه در حوزه رفع موانع را پیگیري کنیم. 

انتهاي پیام



امام محله اي که حامی 700 خانواده محروم شد

منبع: روزنامه آرمان ملیشماره خبر:  14  |  تاریخ: 1400/04/05

حجت الاسلام مسلم جهانگردي، امام محله دودانگه بزرگ از توابع بهبهان با وجود سن کم با انگیزه و پشتکار توانسته کمک
هاي مردمی را جذب و به نام مبارك امام حسن مجتبی(ع)، 700 خانواده محروم را در 25 روستا تحت پوشش حمایتی قرار

دهد.

 
گزارشی از همدلی و کمک هاي مومنانه؛ 

امام محله اي که حامی 700 خانواده محروم شد حجت
الاسلام مسلم جهانگردي، امام محله دودانگه بزرگ از توابع
بهبهان با وجود سن کم با انگیزه و پشتکار توانسته کمک
هاي مردمی را جذب و به نام مبارك امام حسن
مجتبی(ع)، 700 خانواده محروم را در 25 روستا تحت

 
پوشش حمایتی قرار دهد. 

آرمان ملی آنلاین -به گزارش پایگاه اطلاع رسانی کمیته امداد ، کمک و همدلی هاي مومنانه که در دوره کرونا، به کلیدواژه اي
اساسی در ادبیات زندگی اجتماعی ما تبدیل شده است، خیلی پیش از شیوع این ویروس منحوس و بروز آسیب هاي اقتصادي-

 
معیشتی ناشی از آن، سبک زندگی بسیاري از افراد بوده است. 

حجت الاسلام «مسلم جهانگردي» امام محله مسجد «فاطمه زهرا(س)» واقع در دودانگه بزرگ از توابع شهرستان بهبهان استان
خوزستان از جمله این افراد است که علی رغم سن کم (متولد 1369)، چند سالی است که فعالیت هاي جهادي و کمک هاي مومنانه

 
در زمینه هاي مختلف را وجهه همت خود قرار داده و به لطف الهی و با پشتکار و اراده 

 
خود و همراهی خیران توانسته خدمات قابل توجهی را به اقشار ضعیف و کم بضاعت ارائه کند. 

وي با بیان اینکه در سال 95 با تنی چند از دوستان فعالیت هاي خودجوش جهادي را آغاز کردیم، اظهار می کند: بعد از سه سال و
در سال 98 با همکاري کمیته امداد امام خمینی(ره) مجوز خیریه نیکوکاري «امام حسن مجتبی(ع)» را دریافت کردیم و کار را رسما

 
کلید زدیم. 

 
تهیه 50 مجموعه جهیزیه براي نوعروسان نیازمند 

امام محله مسجد «فاطمه زهرا(س)» درباره فعالیت هایی که تاکنون در خیریه نیکوکاري «امام حسن مجتبی(ع)» انجام شده است،
اضافه می کند: تامین جهیزیه براي جوانان کم بضاعت در 25 روستا از مهمترین فعالیت هاي ما است که در پی آن بیش از 50

 
مجموعه جهیزیه را به ارزش ریالی هر مجموعه بالغ بر 25 میلیون تومان تامین کرده ایم. 



وي درباره برنامه در دست انجام خیریه امام حسن مجتبی(ع) در محور تهیه جهیزیه، بیان کرد: اکنون در حال تهیه 40 مجموعه

 
جهیزیه دیگر تا آذرماه سال جاري هستیم تا 40 زوج جوان در آن ایام روانه خانه بخت شوند. 

وي می افزاید: تامین هزینه هاي درمانی براي درمان ناباروري و نیازمند عمل هاي جراحی از سال 96 به صورت غیررسمی و از سال
98 به طور رسمی از دیگر وجوه فعالیت خیریه مسجد است که در پی آن بالغ بر دو میلیارد تومان به هزینه هاي درمانی اختصاص

 
یافته است. 

 
پوشش حمایتی از 700 خانواده محروم 

حجت الاسلام جهانگردي درباره کمک هاي معیشتی براي محرومان، ابراز می کند: 700 خانوار در 25 روستا تحت پوشش خیریه
«امام حسن مجتبی(ع)» هستند و در ایام کرونا بیش از هفت هزار بسته معیشتی به ارزش 350 هزار تومان به بالا براي خانواده هاي
محروم تهیه و بین آنها توزیع شده است. همچنین به منظور ایجاد فرصت آموزش آنلاین براي دانش آموزان خانواده هاي بی بضاعت،

 
بیش از 150 تبلت خریداري شد و در اختیار آنها قرار گرفت. 

مدیر خیریه امام حسن مجتبی(ع) آزادي زندانیان جرائم مالی را از دیگر فعالیت هاي این خیریه برمی شمارد و می گوید: مبالغ کمتر
از 50 میلیون را توسط خیریه تامین کردیم اما براي مبالغ بالاي 50 میلیون تومان، از خیران کمک گرفته ایم. همچنین موفق شدیم

 
براي سه اعدامی نیز عفو بگیریم. 

وي با بیان اینکه جامعه هدف از خانواده هاي محروم و افراد نیازمند کمک را از طریق ارتباط با دهیاران و معتمدین و امامان محلات و
فعال در طرح هجرت شناسایی می کنیم، می افزاید: آموزش، تامین جهیزیه، ساخت مسکن و درمان چهار محور اصلی است که
فعالیت خیریه را بر آنها متمرکز کرده ایم. در محور ساخت و ساز زمین هایی را از خیران می گیریم و در آنها مسجد، مسکن و
حسینیه می سازیم در این راستا تا کنون 12 باب مسجد را بازسازي و سه حسینیه را به طور کامل بنا کرده ایم، تعدادي خانه نیز به
طور کامل براي خانواده هاي محروم ساخته شده است. اکنون نیز برنامه تامین 40 دستگاه کولر براي خانواده هاي محروم در دست

 
انجام است. 

این امام محله جوان و جهادگر درباره منابع انجام این فعالیت ها بیان کرد: منابع بسیاري از این پروژه ها توسط قضات، وکلا و پزشکان

 
استان و شهرستان در قالب کمک هاي خیرانه تامین می شود. ما نیز شفاف سازي دخل و خرج را به صورت ماهانه انجام می دهیم. 

وي راه اندازي ایستگاه هاي صلواتی و برگزاري مراسم هاي مذهبی در مناسبت ها را از دیگر فعالیت هاي مسجد فاطمه زهرا(س)
برمی شمارد و تصریح می کند: فعالیت هاي مومنانه در مناطق روستایی به تغییر برخی دیدگاه هاي منفی نسبت به طلاب کمک
کرده است به لطف الهی همه مساجد روستاهاي اطراف به برکت اهل بیت(ع) فعال هستند و ائمه محله در روستاها محور شده اند و

 
هر امام محله، محور خدمت رسانی در روستا است. 

حجت الاسلام جهانگردي با بیان اینکه مقابله با آسیب هاي اجتماعی از دیگر فعالیت هاي خیریه امام حسن مجتبی(ع) است، اظهار
می کند: مقابله با آسیب هایی همچون طلاق و بسترسازي براي ازدواج آسان و تشویق جوانان به ازدواج نیز با همکاري اهالی مسجد و

 
محله انجام شده و می شود. 



وي با بیان اینکه در سال 88 وارد حوزه علمیه شدم، می گوید: از خانواده اي متوسط بودم و در اوایل طلبگی با فقر دست و پنجه نرم
کردم، همین باعث شد از سال 95 وارد فضاي محرومیت زدایی شوم؛ علاوه بر مدیریت خیریه «امام حسن مجتبی(ع) با گروه هاي
جهادي در تعامل هستم و مدیرعاملی تعاونی مسکن شهرستان ویژه طلاب و همکاري با کمیته امداد امام خمینی (ره) را نیز انجام می

 
دهم. همسرم نیز مهندس کشاورزي است و در جمع آوري زکات از زمین هاي زراعی به خیریه و مردم منطقه کمک می کند. 

 
ورود جهادي به عرصه اشتغال و کارآفرینی 

این امام محله جوان و جهادگر از دریافت مجوز خیریه «قدم هاي آسمانی مومنین بهبهان» خبر می دهد و تاکید می کند: این موسه
خیریه جدید در بحث اشتغال و کارآفرینی به ثبت رسیده و مقرر است وام 50 میلیونی با سود چهار درصد را در این راستا به

 
متقاضیان واجد شرایط اختصاص دهد. 

وي با بیان اینکه تاکنون براي 150 نفر موافقت بنیاد برکت ستاد اجرایی فرمان امام(ره) را دریافت کرده ایم، خاطرنشان می کند: این
وام ها با نظارت موسسه هزینه می شود. در مرحله نخست به متقاضیان در مناطق روستایی و بعد شهرستان و بعد هم اگر توان بود در

شهرستان هاي اطراف اختصاص می یابد.



حداکثر 10 سال حبس براي پدر مرتکب قتل فرزند !/ قصاص منتفی است

منبع: روزنامه آرمان ملیشماره خبر:  15  |  تاریخ: 1400/04/05

مشاور حقوقی و پارلمانی معاونت امور زنان و خانواده رئیس جمهوري با اشاره به لایحه "تشدید مجازات پدر مرتکب قتل
فرزند" و با بیان اینکه در کلیه نشستهاي فقهی حقوقی، قصاص پدر منتفی اعلام شد و حداکثر 10 سال حبس قطعی خواهد

بود، گفت: مجازات تعیین شده کافی نیست، اما تبصره هایی که منجر به بازدارندگی و ...

جزییات جدید از لایحه "تشدید مجازات پدر مرتکب قتل

 
فرزند" تشریح شد 

حداکثر 10 سال حبس براي پدر مرتکب قتل فرزند !/
قصاص منتفی است مشاور حقوقی و پارلمانی معاونت امور
زنان و خانواده رئیس جمهوري با اشاره به لایحه "تشدید
مجازات پدر مرتکب قتل فرزند" و با بیان اینکه در کلیه

نشستهاي فقهی حقوقی، قصاص پدر منتفی اعلام شد و حداکثر 10 سال حبس قطعی خواهد بود، گفت: مجازات تعیین شده کافی
نیست، اما تبصره هایی که منجر به بازدارندگی و پیشگیرانه تنظیم شده اند مفید هستند. باید در صورت تصویب، بر اجراي این قانون

 
نظارت کرد و قوه قضاییه گزارش مبسوطی جهت تنویر افکار عمومی به جامعه ارائه کند. 

آرمان ملی آنلاین -اشرف گرامی زادگان همزمان با روز جهانی ""حمایت از قربانیان خشونت""، به تشریح علل و اهمیت و چالشهاي
تدوین لایحه ""اصلاح ماده 612 قانون مجازات اسلامی"" موسوم به لایحه ""تشدید مجازات پدر مرتکب قتل فرزند"" پرداخت و
اظهار کرد: قانون مجازات اسلامی در هر موضوعی که جرم تلقی شود، مجازات تعیین کرده است. در این موضوع نیز مجازات وجود
داشته اما طبق نظرات دریافتی، مجازات تعیین شده کافی نبوده است. در چنین جنایاتی همه طالب قصاص یا حبس ابد براي قاتل

 
هستند. 

این حقوقدان ادامه داد: موضوع ""رومینا"" این عدم کفایت مجازات را برجسته کرد. از این رو قوه مجریه و قوه قضاییه در تدوین،
اصلاح و بازنگري آن تلاش کردند. این لایحه بار دیگر خلاء کافی نبودن قانون موجود، عدم مسئولیت والدین، ضرورت آموزش و اطلاع
رسانی و ضرورت حمایت دستگاه هاي اجرایی براي کاهش این حوادث را برجسته کرد. این لایحه جاي کار فراوانی دارد که باید منتظر

 
تصمیم کمیسیون اجتماعی مجلس بنشینیم. 

 
جنایت علیه ""رومینا"" نشان داد خلاء هاي بسیاري در خانواده ها وجود دارد 

وي با بیان اینکه موضوع خشونت در خانواده و اجتماع همیشه مسئله نگران کننده اي است، افزود: موضوع چند قتل فجیع در کشور،
همه را برآشفته کرد. امنیت خانواده ها متزلزل شد. اطمینان و اعتماد که همیشه در خانواده هاي ایرانی برجسته و باعث فداکاریهاي
متعدد شده بود، آسیب دید. جنایت علیه ""رومینا"" نشان داد که خلاء هاي بسیاري در خانواده ها وجود دارد که منجر به چنین



جرایمی می شود. آن خلاء ها شامل کمبودهاي فرهنگی، اقتصادي، اجتماعی و ... متعدد است که باید با اقدامات بازدارنده، کمبودها را

 
کاهش داد و با اطلاع رسانی و آموزش و آگاهی، موجب شناخت زودهنگام این بلایا شد. 

گرامی زادگان یادآور شد: هنگام قتل ""رومینا""، معاونت امور زنان و خانواده با تماسهاي نگران کننده خانواده ها روبرو شد. همه
نگران بودند بخصوص وقتی که از بد رفتاري و یا بد اخلاقی پدران خانواده می گفتند. در جلسه داخلی معاونت این گلایه ها و مطالبات
مطرح شد. نخست پیشنهاد اصلاح قانون در دستور کار قرار گرفت. همکاران حقوقی لایحه پیشنهاد اصلاح ماده 612 قانون مجازات

 
اسلامی ( تعزیرات) را مطرح کردند و پیش نویس اولیه آماده شد. 

به گفته وي، معاونت امور زنان و خانواده بانی این لایحه قرار گرفت و با تعامل با معاونت حقوقی نهاد ریاست جمهوري و کمیسیون

 
لوایح و همکاري قوه قضاییه با یک مشارکت خوب لایحه تدوین و مجازاتهاي مربوط تعیین شد. 

 
اعدام و قصاص باید کاهش یابد 

مشاور حقوقی و پارلمانی معاونت امور زنان و خانواده رئیس جمهوري، با بیان اینکه قصاص یکی از مجازات هاي سنگین در قانون
مجازات اسلامی است، تصریح کرد: در اکثر نشست هاي مربوط به مجازات ها، اغلب متخصصان خواهان کاهش صدور حکم قصاص
توسط قضات محاکم هستند. مطلع هستید که برخی از قوانین، مجازات اعدام را هم حذف کرده اند. در کل اعدام و قصاص باید کاهش

 
یابد. این را بسیاري از حقوقدانان و قضات به مجازات هاي دیگري تبدیل کرده اند. 

گرامی زادگان افزود: براي همین لایحه، نشستی با مشارکت معاونت امور زنان و خانواده با مجمع مدرسین و محققین حوزه علمیه قم
و دانشکده حقوق دانشگاه مفید در دي ماه سال گذشته برگزار شد. در این نشست تصریح شد که بنا به نظر مشهور فقیهان امامیه،
یکی از شرایط حکم قصاص این است که قاتل، پدر یا جدپدري نباشد. از سوي دیگر بیان شد که نظام حقوقی ما در دو حوزه، حقوق

 
مدنی و حقوق کیفري « رویکرد ارفاقی» نسبت به «والدین کودك آزار» دارد. در همین نشست مواد قانونی مورد توجه قرار گرفت. 

 
پیشنهاد تشدید مجازات تعزیري درجه یک به حبس حداقل 25 سال 

 
قصاص منتفی اعلام شد 

وي معتقد است که دلایل بیان شده در این نشست ها بیانگر این موضوع بود که مصلحت عمومی و سیاست کیفري و عدالت ایجاب
می کند که در میزان مجازات تعزیري پدران معاف از مجازات قصاص، بازنگري شود و حتی پیشنهاد تشدید مجازات تعزیري درجه

 
یک به حبس حداقل 25 سال با اعمال جرائم و برخی محرومیتهاي اجتماعی تاکید شد. 

مشاور حقوقی و پارلمانی معاونت امور زنان و خانواده رئیس جمهوري تصریح کرد: نتیجه این که در کلیه نشستها، قصاص پدر منتفی
اعلام شد ولی در افزایش مجازات حبس تعزیزي پذیرش وجود داشت. پیشنهادي که در نشست شوراي فقهی حقوقی در شهر قم
برگزار شد مجازات 25 سال تا 40 سال در نظر گرفته شده بود اما قوه قضاییه در آخرین بررسی مجازات درجه 2 و 3 پیشنهاد داده

 
بود. 

 
حداکثر 10 سال حبس قطعی خواهد بود 



گرامی زادگان در پاسخ به این سوال که مطابق با لایحه ""تشدید مجازات پدر در صورت قتل فرزند"" که هم اکنون به مجلس ارسال
شده است، پدر مرتکب قتل فرزند چند سال محکوم به حبس می شود، تصریح کرد: در ماده 612 اعلام شده است که « هر کس
مرتکب قتل عمد شود و شاکی نداشته و یا شاکی داشته باشد ولی از قصاص گذشت کرده باشد، به حبس تعزیري درجه چهار محکوم
می شود.» مجازات درجه 4 طبق قانون مجازات اسلامی حبس بیش از پنج تا 10 سال است. البته در تبصره 1 گفته شده است که «
در مواردي که فرد با علم به عدم امکان قصاص مرتکب قتل مذکور شود،به حداکثر مجازات مذکور محکوم می شود.» بدین ترتیب

 
حداکثر 10 سال حبس قطعی خواهد بود. 

گرامی زادگان معتقد است که هرچند پیشنهاد دهنده این لایحه، معاونت امور زنان و کارشناسان مربوط بودند اما پیشنهاد باید هم از
کمیسیون فرعی و اصلی دولت و هم هیئت وزیران و هم در تعامل با قوه قضاییه در بخش مجازاتها عبور کند و باید اجماع در خصوص

 
لوایح انجام گیرد. 

این حقوقدان خاطر نشان کرد: نظرات مخالف و موافق در جلسه ها مطرح می شود و باید براي تثبیت نظر بسیار تلاش شود. در واقع
نظر معاونت مجازات بیشتر پدر بود ولی پس از بررسی فقهی و دیدگاه کارشناسان و اعضاي کمیسیون ها، لایحه نهایی همان است که
به مجلس تقدیم شد. البته تبصره 2 و 3 این لایحه پیشنهادي بود که معاونت روي آن اصرار داشت و مورد موافقت قرار گرفت. معاونت

 
حقوقی قوه قضاییه نیز مجازات هاي حبس بیشتري را در نظر داشت. 

 
راي اکثریت ملاك است 

مشاور حقوقی و پارلمانی معاونت امور زنان و خانواده رئیس جمهوري درباره کارشکنی هایی که در راستاي تدوین این لایحه ایجاد
شد، اظهار کرد: موضوع مخالفت فرد و یا دستگاه نیست. موضوع نگاهی است که در جامعه وجود دارد و قاعدتا در اذهان کارشناسان
نفوذ پیدا می کند. هر کارشناسی با توجه به تجربیات و شواهدي که از پرونده هاي قضایی دارد، نظر می دهد و نظر خود را بیان می

 
کند. این جمع است که راي می دهد و راي اکثریت ملاك خواهد بود. 

وي همچنین این را هم گفت که لایحه مذکور هشتم خرداد امسال از دولت تقدیم مجلس شوراي اسلامی شده اما هنوز اعلام وصول

 
نشده است که بی شک به زودي اعلام وصول می شود. 

 
امیدوارم مجلس مجازات هاي لایحه را کاهش ندهد بلکه بر آن بیافزاید 

مشاور حقوقی و پارلمانی معاونت امور زنان و خانواده رئیس جمهوري با بیان اینکه امیدوارم مجلس مجازات هاي لایحه را کاهش
ندهد بلکه برخی مجازاتهاي دیگر را بر آن بیفزاید، گفت: نظر شخص من این است که تنها با تدوین لایحه نمی توان مانع چنین
جنایاتی شد. مشخص است که خانواده ضربه پذیر شده است و حقوق و مسئولیت به معناي واقعی در خانواده حاکم نیست. فرزند نیاز
به توجه و مراقبت دارد. این حوادث نشان داد که باید یک بازنگري در احوالات خانواده صورت گیرد. از متخصصان علوم رفتاري و
تربیتی، روان شناسان و جامعه شناسان کمک گرفت. باید سطح آموزش اجتماعی را بالا برد و هم چنین مسئولین کشوري براي خلاء

 
هاي اقتصادي، فرهنگی و اجتماعی خانواده ها برنامه ریزي کنند. باید علتها را جستجو کرد. 

این حقوق دان در بخش دیگر سخنان خود با بیان اینکه متاسفانه تا حادثه اي اتفاق نیفتد، در صدد چاره بر نمی آییم، یادآور شد:
اکنون جامعه دریافته است که باید قبل از دیرشدن به فکر چاره بود. در ادامه البته جنبه حمایتی در قوانین ما وجود دارد. مانند خانه
هاي امن و یا اورژانس اجتماعی که تاحدودي میتوانند با توجه بیشتر از آسیب ها بکاهند. برنامه هاي اجتماعی دیگري هم مانند



 
توانمند سازي، کارآفرینی، گفتگوي بین نسلی و... موارد مشابه که بخصوص از ابعاد فرهنگی و اجتماعی قابل توجه هستند. 

وي با اشاره به ضرورت تصویب لایحه ""حفظ کرامت و حمایت از زنان در برابر خشونت"" افزود: همچنین تصویب لایحه حفظ کرامت
و حمایت از زنان در برابر خشونت در مجلس شوراي اسلامی می تواند گام بلندي در جهت کاهش خشونت باشد، ضمن آن که دستگاه
هاي اجرایی هرکدام بنا به وظایفشان باید از خشونت دیده حمایت کنند. این لایحه یکی از بهترین لوایح تدوین شده در کشور است

 
که امیدوارم نمایندگان هر چه زودتر آن را در دستور کار قرار دهند. 

به گزارش آرمان ملی آنلاین به نقل از ایسنا، گرامی زادگان در پایان گفت: کشور ما داري مردمی بسیار نجیب و صبور است. رعایت
حقوق مردم بخصوص زنان و کودکان باید در اولویت باشد. جامعه اي که از خشونت به دور باشد و مردمش داراي رفاه نسبی و امنیت

و آرامش باشد، می تواند بهترین نسل را تربیت کند و ارتقاء یابد.



حداکثر 10 سال حبس براي پدر مرتکب قتل فرزند

منبع: تیکشماره خبر:  16  |  تاریخ: 1400/04/05

مشاور حقوقی و پارلمانی معاونت امور زنان و خانواده رئیس جمهوري با اشاره به لایحه "تشدید مجازات پدر مرتکب قتل
فرزند" و با بیان اینکه در کلیه نشست هاي فقهی حقوقی، قصاص پدر منتفی اعلام شد و حداکثر 10 سال حبس قطعی

خواهد بود، گفت: مجازات تعیین شده کافی نیست، اما تبصره هایی که منجر به بازدارندگی و ...

مشاور حقوقی و پارلمانی معاونت امور زنان و خانواده رئیس جمهوري با اشاره به لایحه "تشدید مجازات پدر مرتکب قتل فرزند"
و با بیان اینکه در کلیه نشست هاي فقهی حقوقی، قصاص پدر منتفی اعلام شد و حداکثر 10 سال حبس قطعی خواهد بود، گفت:

 
مجازات تعیین شده کافی نیست، اما تبصره هایی که منجر به بازدارندگی و پیشگیرانه تنظیم شده اند مفید هستند 

خبرگزاري ایسنا: مشاور حقوقی و پارلمانی معاونت امور زنان و خانواده رئیس
جمهوري با اشاره به لایحه "تشدید مجازات پدر مرتکب قتل فرزند" و با بیان
اینکه در کلیه نشستهاي فقهی حقوقی، قصاص پدر منتفی اعلام شد و حداکثر
10 سال حبس قطعی خواهد بود، گفت: مجازات تعیین شده کافی نیست، اما
تبصره هایی که منجر به بازدارندگی و پیشگیرانه تنظیم شده اند مفید هستند.
باید در صورت تصویب، بر اجراي این قانون نظارت کرد و قوه قضاییه گزارش

 
مبسوطی جهت تنویر افکار عمومی به جامعه ارائه کند. 

اشرف گرامی زادگان همزمان با روز جهانی "حمایت از قربانیان خشونت"، به
تشریح علل و اهمیت و چالشهاي تدوین لایحه "اصلاح ماده 612 قانون مجازات اسلامی" موسوم به لایحه "تشدید مجازات پدر
مرتکب قتل فرزند" پرداخت و اظهار کرد: قانون مجازات اسلامی در هر موضوعی که جرم تلقی شود، مجازات تعیین کرده است. در
این موضوع نیز مجازات وجود داشته اما طبق نظرات دریافتی، مجازات تعیین شده کافی نبوده است. در چنین جنایاتی همه طالب

 
قصاص یا حبس ابد براي قاتل هستند. 

این حقوقدان ادامه داد: موضوع "رومینا" این عدم کفایت مجازات را برجسته کرد. از این رو قوه مجریه و قوه قضاییه در تدوین، اصلاح
و بازنگري آن تلاش کردند. این لایحه بار دیگر خلاء کافی نبودن قانون موجود، عدم مسئولیت والدین، ضرورت آموزش و اطلاع رسانی
و ضرورت حمایت دستگاه هاي اجرایی براي کاهش این حوادث را برجسته کرد. این لایحه جاي کار فراوانی دارد که باید منتظر

 
تصمیم کمیسیون اجتماعی مجلس بنشینیم. 

 
جنایت علیه "رومینا" نشان داد خلاء هاي بسیاري در خانواده ها وجود دارد 

وي با بیان اینکه موضوع خشونت در خانواده و اجتماع همیشه مسئله نگران کننده اي است، افزود: موضوع چند قتل فجیع در کشور،
همه را برآشفته کرد. امنیت خانواده ها متزلزل شد. اطمینان و اعتماد که همیشه در خانواده هاي ایرانی برجسته و باعث فداکاریهاي
متعدد شده بود، آسیب دید. جنایت علیه "رومینا" نشان داد که خلاء هاي بسیاري در خانواده ها وجود دارد که منجر به چنین
جرایمی می شود. آن خلاء ها شامل کمبودهاي فرهنگی، اقتصادي، اجتماعی و ... متعدد است که باید با اقدامات بازدارنده، کمبودها را



 
کاهش داد و با اطلاع رسانی و آموزش و آگاهی، موجب شناخت زودهنگام این بلایا شد. 

گرامی زادگان یادآور شد: هنگام قتل "رومینا"، معاونت امور زنان و خانواده با تماسهاي نگران کننده خانواده ها روبرو شد. همه نگران
بودند بخصوص وقتی که از بد رفتاري و یا بد اخلاقی پدران خانواده می گفتند. در جلسه داخلی معاونت این گلایه ها و مطالبات
مطرح شد. نخست پیشنهاد اصلاح قانون در دستور کار قرار گرفت. همکاران حقوقی لایحه پیشنهاد اصلاح ماده 612 قانون مجازات

 
اسلامی ( تعزیرات) را مطرح کردند و پیش نویس اولیه آماده شد. 

به گفته وي، معاونت امور زنان و خانواده بانی این لایحه قرار گرفت و با تعامل با معاونت حقوقی نهاد ریاست جمهوري و کمیسیون

 
لوایح و همکاري قوه قضاییه با یک مشارکت خوب لایحه تدوین و مجازاتهاي مربوط تعیین شد. 

 
اعدام و قصاص باید کاهش یابد 

مشاور حقوقی و پارلمانی معاونت امور زنان و خانواده رئیس جمهوري، با بیان اینکه قصاص یکی از مجازات هاي سنگین در قانون
مجازات اسلامی است، تصریح کرد: در اکثر نشست هاي مربوط به مجازات ها، اغلب متخصصان خواهان کاهش صدور حکم قصاص
توسط قضات محاکم هستند. مطلع هستید که برخی از قوانین، مجازات اعدام را هم حذف کرده اند. در کل اعدام و قصاص باید کاهش

 
یابد. این را بسیاري از حقوقدانان و قضات به مجازات هاي دیگري تبدیل کرده اند. 

گرامی زادگان افزود: براي همین لایحه، نشستی با مشارکت معاونت امور زنان و خانواده با مجمع مدرسین و محققین حوزه علمیه قم
و دانشکده حقوق دانشگاه مفید در دي ماه سال گذشته برگزار شد. در این نشست تصریح شد که بنا به نظر مشهور فقیهان امامیه،
یکی از شرایط حکم قصاص این است که قاتل، پدر یا جدپدري نباشد. از سوي دیگر بیان شد که نظام حقوقی ما در دو حوزه، حقوق

 
مدنی و حقوق کیفري « رویکرد ارفاقی» نسبت به «والدین کودك آزار» دارد. در همین نشست مواد قانونی مورد توجه قرار گرفت. 

 
پیشنهاد تشدید مجازات تعزیري درجه یک به حبس حداقل 25 سال 

 
قصاص منتفی اعلام شد 

وي معتقد است که دلایل بیان شده در این نشست ها بیانگر این موضوع بود که مصلحت عمومی و سیاست کیفري و عدالت ایجاب
می کند که در میزان مجازات تعزیري پدران معاف از مجازات قصاص، بازنگري شود و حتی پیشنهاد تشدید مجازات تعزیري درجه

 
یک به حبس حداقل 25 سال با اعمال جرائم و برخی محرومیتهاي اجتماعی تاکید شد. 

مشاور حقوقی و پارلمانی معاونت امور زنان و خانواده رئیس جمهوري تصریح کرد: نتیجه این که در کلیه نشستها، قصاص پدر منتفی
اعلام شد ولی در افزایش مجازات حبس تعزیزي پذیرش وجود داشت. پیشنهادي که در نشست شوراي فقهی حقوقی در شهر قم
برگزار شد مجازات 25 سال تا 40 سال در نظر گرفته شده بود اما قوه قضاییه در آخرین بررسی مجازات درجه 2 و 3 پیشنهاد داده

 
بود. 

 
حداکثر 10 سال حبس قطعی خواهد بود 

گرامی زادگان در پاسخ به این سوال که مطابق با لایحه "تشدید مجازات پدر در صورت قتل فرزند" که هم اکنون به مجلس ارسال



شده است، پدر مرتکب قتل فرزند چند سال محکوم به حبس می شود، تصریح کرد: در ماده 612 اعلام شده است که « هر کس
مرتکب قتل عمد شود و شاکی نداشته و یا شاکی داشته باشد ولی از قصاص گذشت کرده باشد، به حبس تعزیري درجه چهار محکوم
می شود.» مجازات درجه 4 طبق قانون مجازات اسلامی حبس بیش از پنج تا 10 سال است. البته در تبصره 1 گفته شده است که «
در مواردي که فرد با علم به عدم امکان قصاص مرتکب قتل مذکور شود،به حداکثر مجازات مذکور محکوم می شود.» بدین ترتیب

 
حداکثر 10 سال حبس قطعی خواهد بود. 

گرامی زادگان معتقد است که هرچند پیشنهاد دهنده این لایحه، معاونت امور زنان و کارشناسان مربوط بودند اما پیشنهاد باید هم از
کمیسیون فرعی و اصلی دولت و هم هیئت وزیران و هم در تعامل با قوه قضاییه در بخش مجازاتها عبور کند و باید اجماع در خصوص

 
لوایح انجام گیرد. 

این حقوقدان خاطر نشان کرد: نظرات مخالف و موافق در جلسه ها مطرح می شود و باید براي تثبیت نظر بسیار تلاش شود. در واقع
نظر معاونت مجازات بیشتر پدر بود ولی پس از بررسی فقهی و دیدگاه کارشناسان و اعضاي کمیسیون ها، لایحه نهایی همان است که
به مجلس تقدیم شد. البته تبصره 2 و 3 این لایحه پیشنهادي بود که معاونت روي آن اصرار داشت و مورد موافقت قرار گرفت. معاونت

 
حقوقی قوه قضاییه نیز مجازات هاي حبس بیشتري را در نظر داشت. 

 
راي اکثریت ملاك است 

مشاور حقوقی و پارلمانی معاونت امور زنان و خانواده رئیس جمهوري درباره کارشکنی هایی که در راستاي تدوین این لایحه ایجاد
شد، اظهار کرد: موضوع مخالفت فرد و یا دستگاه نیست. موضوع نگاهی است که در جامعه وجود دارد و قاعدتا در اذهان کارشناسان
نفوذ پیدا می کند. هر کارشناسی با توجه به تجربیات و شواهدي که از پرونده هاي قضایی دارد، نظر می دهد و نظر خود را بیان می

 
کند. این جمع است که راي می دهد و راي اکثریت ملاك خواهد بود. 

وي همچنین این را هم گفت که لایحه مذکور هشتم خرداد امسال از دولت تقدیم مجلس شوراي اسلامی شده اما هنوز اعلام وصول

 
نشده است که بی شک به زودي اعلام وصول می شود. 

 
امیدوارم مجلس مجازات هاي لایحه را کاهش ندهد بلکه بر آن بیافزاید 

مشاور حقوقی و پارلمانی معاونت امور زنان و خانواده رئیس جمهوري با بیان اینکه امیدوارم مجلس مجازات هاي لایحه را کاهش
ندهد بلکه برخی مجازاتهاي دیگر را بر آن بیفزاید، گفت: نظر شخص من این است که تنها با تدوین لایحه نمی توان مانع چنین
جنایاتی شد. مشخص است که خانواده ضربه پذیر شده است و حقوق و مسئولیت به معناي واقعی در خانواده حاکم نیست. فرزند نیاز
به توجه و مراقبت دارد. این حوادث نشان داد که باید یک بازنگري در احوالات خانواده صورت گیرد. از متخصصان علوم رفتاري و
تربیتی، روان شناسان و جامعه شناسان کمک گرفت. باید سطح آموزش اجتماعی را بالا برد و هم چنین مسئولین کشوري براي خلاء

 
هاي اقتصادي، فرهنگی و اجتماعی خانواده ها برنامه ریزي کنند. باید علتها را جستجو کرد. 

این حقوق دان در بخش دیگر سخنان خود با بیان اینکه متاسفانه تا حادثه اي اتفاق نیفتد، در صدد چاره بر نمی آییم، یادآور شد:
اکنون جامعه دریافته است که باید قبل از دیرشدن به فکر چاره بود. در ادامه البته جنبه حمایتی در قوانین ما وجود دارد. مانند خانه
هاي امن و یا اورژانس اجتماعی که تاحدودي میتوانند با توجه بیشتر از آسیب ها بکاهند. برنامه هاي اجتماعی دیگري هم مانند

 
توانمند سازي، کارآفرینی، گفتگوي بین نسلی و... موارد مشابه که بخصوص از ابعاد فرهنگی و اجتماعی قابل توجه هستند. 



وي با اشاره به ضرورت تصویب لایحه "حفظ کرامت و حمایت از زنان در برابر خشونت" افزود: همچنین تصویب لایحه حفظ کرامت و
حمایت از زنان در برابر خشونت در مجلس شوراي اسلامی می تواند گام بلندي در جهت کاهش خشونت باشد، ضمن آن که دستگاه
هاي اجرایی هرکدام بنا به وظایفشان باید از خشونت دیده حمایت کنند. این لایحه یکی از بهترین لوایح تدوین شده در کشور است

 
که امیدوارم نمایندگان هر چه زودتر آن را در دستور کار قرار دهند. 

گرامی زادگان در پایان گفت: کشور ما داري مردمی بسیار نجیب و صبور است. رعایت حقوق مردم بخصوص زنان و کودکان باید در
اولویت باشد. جامعه اي که از خشونت به دور باشد و مردمش داراي رفاه نسبی و امنیت و آرامش باشد، می تواند بهترین نسل را

تربیت کند و ارتقاء یابد.



یک زن شهرداري بعدي تهران می شود؟

منبع: روزنامه نصف جهانشماره خبر:  17  |  تاریخ: 1400/04/05

فارس نوشت: منتخب شوراي ششم شهر تهران توضیحاتی درباره انتخاب شهردار در پایتخت، انجام پروژه هاي عمرانی،
کارآفرینی اجتماعی، اشتغالزایی، موضوع دستفروشان، کودکان کار و مبحث کرونا ارائه داد.

فارس نوشت: منتخب شوراي ششم شهر تهران توضیحاتی درباره انتخاب شهردار در پایتخت، انجام پروژه هاي عمرانی،

 
کارآفرینی اجتماعی، اشتغالزایی، موضوع دستفروشان، کودکان کار و مبحث کرونا ارائه داد. 

سوده نجفی یکی از منتخبین شوراي ششم شهر تهران درباره احتمال انتخاب یک زن به عنوان شهردار گفت: ین مسأله می تواند مورد
بررسی قرار گیرد. قطعاً اعضاي شورا روي گزینه هاي مختلف فکر می کنند. اگر خانمی کارآمد، انقلابی با روحیه جهادي همچنین

 
شاخص و معیارهاي مناسب براي گزینه شهرداري تهران باشد، اعضاي شورا شرایط آن را بررسی می کنند. 

 
او افزود: همه موضوعات و ابعاد مختلف به صورتی باشد که انتخاب شهردار زن به نفع شهر باشد، قطعاً آن را رد نمی کنیم. 

نجفی عنوان کرد: باید توجه داشته باشید که ما نگاه متفاوت نسبت به این قضیه نداریم و فرقی ندارد که شهردار زن یا مرد باشد، مهم
کیفیت در اجراي برنامه ها و بهبود وضعیت تهران است. اگر یک زن براي اداره تهران توانمندتر باشد، خب قطعا به آن رأي می دهیم.



حداکثر 10 سال حبس براي پدر مرتکب قتل فرزند!/ قصاص منتفی است

منبع: روزنامه نصف جهانشماره خبر:  18  |  تاریخ: 1400/04/05

مشاور حقوقی و پارلمانی معاونت امور زنان و خانواده رئیس جمهوري با اشاره به لایحه "تشدید مجازات پدر مرتکب قتل
فرزند" و با بیان اینکه در کلیه نشستهاي فقهی حقوقی، قصاص پدر منتفی اعلام شد و حداکثر 10 سال حبس قطعی خواهد

بود، گفت...

مشاور حقوقی و پارلمانی معاونت امور زنان و خانواده رئیس جمهوري با اشاره به لایحه "تشدید مجازات پدر مرتکب قتل فرزند"
و با بیان اینکه در کلیه نشستهاي فقهی حقوقی، قصاص پدر منتفی اعلام شد و حداکثر 10 سال حبس قطعی خواهد بود، گفت:
مجازات تعیین شده کافی نیست، اما تبصره هایی که منجر به بازدارندگی و پیشگیرانه تنظیم شده اند مفید هستند. باید در صورت

 
تصویب، بر اجراي این قانون نظارت کرد و قوه قضاییه گزارش مبسوطی جهت تنویر افکار عمومی به جامعه ارائه کند. 

اشرف گرامی زادگان همزمان با روز جهانی "حمایت از قربانیان خشونت"، به تشریح علل و اهمیت و چالشهاي تدوین لایحه "اصلاح
ماده 612 قانون مجازات اسلامی" موسوم به لایحه "تشدید مجازات پدر مرتکب قتل فرزند" پرداخت و اظهار کرد: قانون مجازات
اسلامی در هر موضوعی که جرم تلقی شود، مجازات تعیین کرده است. در این موضوع نیز مجازات وجود داشته اما طبق نظرات

 
دریافتی، مجازات تعیین شده کافی نبوده است. در چنین جنایاتی همه طالب قصاص یا حبس ابد براي قاتل هستند. 

این حقوقدان ادامه داد: موضوع "رومینا" این عدم کفایت مجازات را برجسته کرد. از این رو قوه مجریه و قوه قضاییه در تدوین، اصلاح
و بازنگري آن تلاش کردند. این لایحه بار دیگر خلاء کافی نبودن قانون موجود، عدم مسئولیت والدین، ضرورت آموزش و اطلاع رسانی
و ضرورت حمایت دستگاه هاي اجرایی براي کاهش این حوادث را برجسته کرد. این لایحه جاي کار فراوانی دارد که باید منتظر

 
تصمیم کمیسیون اجتماعی مجلس بنشینیم. 

 
جنایت علیه "رومینا" نشان داد خلاء هاي بسیاري در خانواده ها وجود دارد 

وي با بیان اینکه موضوع خشونت در خانواده و اجتماع همیشه مسئله نگران کننده اي است، افزود: موضوع چند قتل فجیع در کشور،
همه را برآشفته کرد. امنیت خانواده ها متزلزل شد. اطمینان و اعتماد که همیشه در خانواده هاي ایرانی برجسته و باعث فداکاریهاي
متعدد شده بود، آسیب دید. جنایت علیه "رومینا" نشان داد که خلاء هاي بسیاري در خانواده ها وجود دارد که منجر به چنین
جرایمی می شود. آن خلاء ها شامل کمبودهاي فرهنگی، اقتصادي، اجتماعی و ... متعدد است که باید با اقدامات بازدارنده، کمبودها را

 
کاهش داد و با اطلاع رسانی و آموزش و آگاهی، موجب شناخت زودهنگام این بلایا شد. 

گرامی زادگان یادآور شد: هنگام قتل "رومینا"، معاونت امور زنان و خانواده با تماسهاي نگران کننده خانواده ها روبرو شد. همه نگران
بودند بخصوص وقتی که از بد رفتاري و یا بد اخلاقی پدران خانواده می گفتند. در جلسه داخلی معاونت این گلایه ها و مطالبات
مطرح شد. نخست پیشنهاد اصلاح قانون در دستور کار قرار گرفت. همکاران حقوقی لایحه پیشنهاد اصلاح ماده 612 قانون مجازات

 
اسلامی ( تعزیرات) را مطرح کردند و پیش نویس اولیه آماده شد. 

به گفته وي، معاونت امور زنان و خانواده بانی این لایحه قرار گرفت و با تعامل با معاونت حقوقی نهاد ریاست جمهوري و کمیسیون



 
لوایح و همکاري قوه قضاییه با یک مشارکت خوب لایحه تدوین و مجازاتهاي مربوط تعیین شد. 

 
اعدام و قصاص باید کاهش یابد 

مشاور حقوقی و پارلمانی معاونت امور زنان و خانواده رئیس جمهوري، با بیان اینکه قصاص یکی از مجازات هاي سنگین در قانون
مجازات اسلامی است، تصریح کرد: در اکثر نشست هاي مربوط به مجازات ها، اغلب متخصصان خواهان کاهش صدور حکم قصاص
توسط قضات محاکم هستند. مطلع هستید که برخی از قوانین، مجازات اعدام را هم حذف کرده اند. در کل اعدام و قصاص باید کاهش

 
یابد. این را بسیاري از حقوقدانان و قضات به مجازات هاي دیگري تبدیل کرده اند. 

گرامی زادگان افزود: براي همین لایحه، نشستی با مشارکت معاونت امور زنان و خانواده با مجمع مدرسین و محققین حوزه علمیه قم
و دانشکده حقوق دانشگاه مفید در دي ماه سال گذشته برگزار شد. در این نشست تصریح شد که بنا به نظر مشهور فقیهان امامیه،
یکی از شرایط حکم قصاص این است که قاتل، پدر یا جدپدري نباشد. از سوي دیگر بیان شد که نظام حقوقی ما در دو حوزه، حقوق

 
مدنی و حقوق کیفري « رویکرد ارفاقی» نسبت به «والدین کودك آزار» دارد. در همین نشست مواد قانونی مورد توجه قرار گرفت. 

 
پیشنهاد تشدید مجازات تعزیري درجه یک به حبس حداقل 25 سال 

 
قصاص منتفی اعلام شد 

وي معتقد است که دلایل بیان شده در این نشست ها بیانگر این موضوع بود که مصلحت عمومی و سیاست کیفري و عدالت ایجاب
می کند که در میزان مجازات تعزیري پدران معاف از مجازات قصاص، بازنگري شود و حتی پیشنهاد تشدید مجازات تعزیري درجه

 
یک به حبس حداقل 25 سال با اعمال جرائم و برخی محرومیتهاي اجتماعی تاکید شد. 

مشاور حقوقی و پارلمانی معاونت امور زنان و خانواده رئیس جمهوري تصریح کرد: نتیجه این که در کلیه نشستها، قصاص پدر منتفی
اعلام شد ولی در افزایش مجازات حبس تعزیزي پذیرش وجود داشت. پیشنهادي که در نشست شوراي فقهی حقوقی در شهر قم
برگزار شد مجازات 25 سال تا 40 سال در نظر گرفته شده بود اما قوه قضاییه در آخرین بررسی مجازات درجه 2 و 3 پیشنهاد داده

 
بود. 

 
حداکثر 10 سال حبس قطعی خواهد بود 

گرامی زادگان در پاسخ به این سوال که مطابق با لایحه "تشدید مجازات پدر در صورت قتل فرزند" که هم اکنون به مجلس ارسال
شده است، پدر مرتکب قتل فرزند چند سال محکوم به حبس می شود، تصریح کرد: در ماده 612 اعلام شده است که « هر کس
مرتکب قتل عمد شود و شاکی نداشته و یا شاکی داشته باشد ولی از قصاص گذشت کرده باشد، به حبس تعزیري درجه چهار محکوم
می شود.» مجازات درجه 4 طبق قانون مجازات اسلامی حبس بیش از پنج تا 10 سال است. البته در تبصره 1 گفته شده است که «
در مواردي که فرد با علم به عدم امکان قصاص مرتکب قتل مذکور شود،به حداکثر مجازات مذکور محکوم می شود.» بدین ترتیب

 
حداکثر 10 سال حبس قطعی خواهد بود. 

گرامی زادگان معتقد است که هرچند پیشنهاد دهنده این لایحه، معاونت امور زنان و کارشناسان مربوط بودند اما پیشنهاد باید هم از
کمیسیون فرعی و اصلی دولت و هم هیئت وزیران و هم در تعامل با قوه قضاییه در بخش مجازاتها عبور کند و باید اجماع در خصوص



 
لوایح انجام گیرد. 

این حقوقدان خاطر نشان کرد: نظرات مخالف و موافق در جلسه ها مطرح می شود و باید براي تثبیت نظر بسیار تلاش شود. در واقع
نظر معاونت مجازات بیشتر پدر بود ولی پس از بررسی فقهی و دیدگاه کارشناسان و اعضاي کمیسیون ها، لایحه نهایی همان است که
به مجلس تقدیم شد. البته تبصره 2 و 3 این لایحه پیشنهادي بود که معاونت روي آن اصرار داشت و مورد موافقت قرار گرفت. معاونت

 
حقوقی قوه قضاییه نیز مجازات هاي حبس بیشتري را در نظر داشت. 

 
راي اکثریت ملاك است 

مشاور حقوقی و پارلمانی معاونت امور زنان و خانواده رئیس جمهوري درباره کارشکنی هایی که در راستاي تدوین این لایحه ایجاد
شد، اظهار کرد: موضوع مخالفت فرد و یا دستگاه نیست. موضوع نگاهی است که در جامعه وجود دارد و قاعدتا در اذهان کارشناسان
نفوذ پیدا می کند. هر کارشناسی با توجه به تجربیات و شواهدي که از پرونده هاي قضایی دارد، نظر می دهد و نظر خود را بیان می

 
کند. این جمع است که راي می دهد و راي اکثریت ملاك خواهد بود. 

وي همچنین این را هم گفت که لایحه مذکور هشتم خرداد امسال از دولت تقدیم مجلس شوراي اسلامی شده اما هنوز اعلام وصول

 
نشده است که بی شک به زودي اعلام وصول می شود. 

 
امیدوارم مجلس مجازات هاي لایحه را کاهش ندهد بلکه بر آن بیافزاید 

مشاور حقوقی و پارلمانی معاونت امور زنان و خانواده رئیس جمهوري با بیان اینکه امیدوارم مجلس مجازات هاي لایحه را کاهش
ندهد بلکه برخی مجازاتهاي دیگر را بر آن بیفزاید، گفت: نظر شخص من این است که تنها با تدوین لایحه نمی توان مانع چنین
جنایاتی شد. مشخص است که خانواده ضربه پذیر شده است و حقوق و مسئولیت به معناي واقعی در خانواده حاکم نیست. فرزند نیاز
به توجه و مراقبت دارد. این حوادث نشان داد که باید یک بازنگري در احوالات خانواده صورت گیرد. از متخصصان علوم رفتاري و
تربیتی، روان شناسان و جامعه شناسان کمک گرفت. باید سطح آموزش اجتماعی را بالا برد و هم چنین مسئولین کشوري براي خلاء

 
هاي اقتصادي، فرهنگی و اجتماعی خانواده ها برنامه ریزي کنند. باید علتها را جستجو کرد. 

این حقوق دان در بخش دیگر سخنان خود با بیان اینکه متاسفانه تا حادثه اي اتفاق نیفتد، در صدد چاره بر نمی آییم، یادآور شد:
اکنون جامعه دریافته است که باید قبل از دیرشدن به فکر چاره بود. در ادامه البته جنبه حمایتی در قوانین ما وجود دارد. مانند خانه
هاي امن و یا اورژانس اجتماعی که تاحدودي میتوانند با توجه بیشتر از آسیب ها بکاهند. برنامه هاي اجتماعی دیگري هم مانند

 
توانمند سازي، کارآفرینی، گفتگوي بین نسلی و... موارد مشابه که بخصوص از ابعاد فرهنگی و اجتماعی قابل توجه هستند. 

وي با اشاره به ضرورت تصویب لایحه "حفظ کرامت و حمایت از زنان در برابر خشونت" افزود: همچنین تصویب لایحه حفظ کرامت و
حمایت از زنان در برابر خشونت در مجلس شوراي اسلامی می تواند گام بلندي در جهت کاهش خشونت باشد، ضمن آن که دستگاه
هاي اجرایی هرکدام بنا به وظایفشان باید از خشونت دیده حمایت کنند. این لایحه یکی از بهترین لوایح تدوین شده در کشور است

 
که امیدوارم نمایندگان هر چه زودتر آن را در دستور کار قرار دهند. 

گرامی زادگان در پایان گفت: کشور ما داري مردمی بسیار نجیب و صبور است. رعایت حقوق مردم بخصوص زنان و کودکان باید در



اولویت باشد. جامعه اي که از خشونت به دور باشد و مردمش داراي رفاه نسبی و امنیت و آرامش باشد، می تواند بهترین نسل را
تربیت کند و ارتقاء یابد.



مجمع کارآفرینان و سرمایه گذاران صنعت گردشگري در کشور تشکیل می

شود

منبع: ایرناشماره خبر:  19  |  تاریخ: 1400/04/05

یزد -ایرنا- عضو هیات رییسه سازمان ملی کارآفرینی کشور گفت: مجمع کارآفرینان و سرمایه گذاران بخش خصوصی حوزه
صنعت گردشگري در محل اتاق بازرگانی تشکیل و این نهاد متولی آن است.

 یزد -ایرنا- عضو هیات رییسه سازمان ملی کارآفرینی
کشور گفت: مجمع کارآفرینان و سرمایه گذاران بخش خصوصی صنعت گردشگري در محل اتاق بازرگانی تشکیل و این نهاد متولی آن

 
است. 

به گزارش ایرنا هادي هزارخانی روزشنبه در جمع سرمایه گذاران گردشگري ایران که با حضور رییس و دبیر فراکسیون گردشگري
مجلس یازدهم در شهر یزد برگزار شد، افزود: تلاش می شود که با شکل گیري مجمع یادشده، اکوسیستم گردشگري ایران به بهترین
شکل ممکن ترسیم و فعالیت کند و با ثبت این مجمع تا شهریور ماه بتوان اقدامات جدي به ویژه در حوزه رفع موانع این صنعت انجام

 
شود. 

به گفته وي پیش از این تشکل هاي مردم نهاد براي رفع مشکلات این بخش تلاش کردند ، اما پراکندگی در کار تشکل ها بسیار زیاد

 
است و توانایی اینکه جریان گردشگري را هدایت کند، ندارد. 

عضو هیات رییسه سازمان ملی کارآفرینی ایران با اشاره به آسیب هایی که متوجه بخش صنعت گردشگري است، افزود: جداي از بحث
شیوع ویروس کرونا و عملکرد نامطلوب دولت ها، طرف هاي مشورت دولت هم در حوزه گردشگري نیز تاکنون نتوانست اقدام قابل
توجهی در راستاي انعکاس مشکلات بخش گردشگري به دولت و مجلس انجام دهدکه تاکنون هیچ قدمی براي تعالی صنعت یادشده

 
به شکل گسترده برداشته نشد. 



 
 

وي تصریح کرد: اینکه دولت در حوزه گردشگري مشاوران کاربلد و با تجربه داشته باشد، بسیار حایز اهمیت است و اینکه فعالان
گردشگري به صورت پراکنده طرف مشورت دولت باشند، صحیح نیست زیرا کارآفرینی و خلق ارزش هاي جدید در این حوزه از طرف

 
افرادي انجام می شود که سرمایه گذاري هاي هنگفتی در این زمینه انجام دادند. 

هزارخانی عنوان کرد: مهمترین نکته اي که در این راستا دنبال خواهیم کرد، استفاده از نظر متخصصان و دلسوزان واقعی که قد و
قامت آنها مناسب تصمیم گیري در حوزه کلان گردشگري کشور است، خواهد بود و از نظر و ایده سایر فعالان نیز استفاده می شود اما

 
به طور قطع کارآفرینان این حوزه، نماد گردشگري ایران هستند. 

وي با تاکید بر اینکه سازمان یادشده کارآفرینی، رفع موانع و ایجاد نظام هماهنگ میان قواي مقننه، قضاییه و مجریه با بخش

 
خصوصی را دنبال می کند، افزود: کارآفرینی به معناي خلق ارزش هاي جدید، توسعه ثروت و اشتغال گسترده است. 

وي با اشاره به اینکه یکی از بخش هاي مهم در حوزه کارآفرینی، بخش خدمات است، اظهار کرد: گردشگري در زمره خدمات به شمار

 
می رود و به نظر می رسد در دولت جدید بتوان اتفاق بسیار مهمی را در این حوزه رقم زد. 

هزارخانی با تاکید بر اینکه در این دوره با جدیت بیشتر پاي کار توسعه کارآفرینی حضور داریم خاطرنشان کرد: قرارگاه کارآفرینی را
کارآفرینان بخش خصوصی فرماندهی می کنند، امید می رود بتوان با برنامه ریزي هاي انجام شده، از آسیب هاي جدي که از عملکرد

 
نامطلوب دولت ها به بخش خصوصی وارد شد ، در امان ماند. 

عضو هیات رییسه سازمان ملی کارآفرینی ایران ادامه داد: در یک سال گذشته از یک سو عملکرد دولت و از سوي دیگر، آسیب هاي
ناشی از کرونا، ضربه مهلکی به صنعت گردشگري وارد کرد ، امیدواریم با اقدامات جدید در این حوزه بتوان مشکل سرمایه گذاران در

 
این بخش کاسته شود. 

 
برچسب ها 

 
- گردشگري 



 
- اتاق بازرگانی ایران 

 
- یزد 

 
- مجلس یازدهم 

 
- سرمایه گذاري 

- جوکار



پاسخگوئی از طریق سامانه ارتباط مردمی دولت (سامد )

پاسخگوئی از طریق سامانه ارتباط مردمی دولت (سامد )
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روابط عمومی صندوق استان هرمزگان/ در راستاي تحقق حقوق شهروندي، پاسخگویی به مشکلات متقاضیان و تکریم ارباب رجوع،

 
پاسخگوئی از طریق سامانه ارتباط مردمی دولت (سامد ) با حضور یاسر پرورش مدیر صندوق کارآفرینی امید، در این مرکز برگزار شد. 

در این طرح متقاضیان با تلفن هاي 111 تماس گرفته و درخواست هاي خود را مطرح و دستورهاي رسیدگی نیز در همان مکان از

 
سوي مدیران استان هرمزگان صادر می شود. 

در ابتداي جلسه، احمدي مدیرکل دفتر مدیریت عملکرد، بازرسی و امور حقوقی استانداري، از صندوق کارآفرینی امید تشکر و

 
قدردانی نمود و صندوق را حلال مشکلات با پرداخت تسهیلات قرض الحسنه عنوان کرد. 

احمدي ضمن تقدیر از یاسر پرورش مدیر صندوق کارآفرینی امید استان هرمزگان افزود: سامانه سامد به عنوان یکی از راه هاي ارتباط
بی واسطه با مردم دیوارهاي موجود را برمی دارد و مردم می توانند مستقیم مسائل و درخواست هاي خود را مطرح کرده و پاسخ خود

 
را از زبان مدیر مربوطه بشنود. 

در ادامه یاسر پرورش اظهار داشت: طرح پاسخگویی مستقیم تلفنی مدیران هرمزگان به مردم و رسیدگی به درخواست هاي ایشان در

 
واقع نوعی تسهیل در ارتباطات مردمی است که امیدواریم موجب نزدیک تر شدن مسئولین و مردم شود. 

وي ادامه داد: در مورد پیگیري نامه هاي سفر ریاست محترم جمهوري به استان هرمزگان نیز ضمن تماس مجدد همکاران صندوق با

 
متقاضیان، از آنها جهت پرداخت تسهیلات اشتغال و ضروري دعوت به عمل آمده است. 

شایان ذکر است پاسخگوئی از طریق سامانه سامد می تواند راهگشاي بسیاري از مشکلات و بستري مناسب براي آگاهی و اطلاع از
درخواست هاي مردم شریف استان در بخش هاي مختلف باشد، این سامانه که پل ارتباطی مردم و دولت جهت دریافت نظرات،
پیشنهادات، انتقادات و درخواست هاي مردمی است در راستاي تعیین خط مشی ها و اولویت هاي مرکز سامد به عنوان سیاستگذار

اصلی نظام ارتباطات در کشور است تا بتواند پاسخگوي سوالات مردم در زمینه هاي مختلف باشد.



تقدیر مدیرعامل صندوق کارآفرینی امید از روساي صندوق
شهرستانهاي بندرعباس و پارسیان

تقدیر مدیرعامل صندوق کارآفرینی امید از روساي صندوق شهرستانهاي

بندرعباس و پارسیان
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اصغر نوراله زاده مدیرعامل صندوق کارآفرینی امید از
محسن زارعی رئیس صندوق شهرستان بندرعباس و احمد مرادي رئیس صندوق شهرستان پارسیان، جهت تلاش هاي صورت گرفته

 
در زمینه بازاریابی فروش و بهره برداري از پوز هاي فروشگاهی با اهداي لوح تقدیر و ارسال جایزه تقدیر نمود. 

شهرستان بندرعباس با تعداد 380 دستگاه موفق به کسب رتبه اول و شهرستان پارسیان با تعداد 213 دستگاه موفق به کسب جایگاه

 
دوم در بین شهرستان هاي استان هرمزگان شدند. 

 
در بخشی از این لوح تقدیر می خوانیم: 

طی سالهاي اخیر تجهیز منابع همواره یکی از مهم ترین اهداف و برنامه هاي صندوق بوده و در حال حاضر نیز جذب منابع مالی در
بین سیاست ها و فعالیت هاي صندوق از اهمیت بسیار زیادي برخوردار است. یقیناً توفیق در این حوزه زمینه ساز توسعه در سایر
حوزه ها علی الخصوث وظایف ذاتی صندوق که همانا پرداخت تسهیلات قرض الحسنه به کسب و کاهاي خرد و کوچک و ایجاد

 
اشتغال براي جوانان این مرزوبوم می باشد خواهد بود. 

از این رو یکی از موثرترین راه هاي جذب و منابع و جمع آوري وجوه مازاد و انتقال گردش و تراکنش هاي مالی در صندوق ، بازاریابی
، جذب و بهره برداري از پوزهاي فروشگاهی می باشد.



6.5 میلیون شغل در اصناف داریم

منبع: روزنامه جملهشماره خبر:  22  |  تاریخ: 1400/04/05

 
 

رئیس ائتلاف اقتصادي بنگاه هاي کوچک و متوسط با بیان اینکه 6.5 میلیون شغل در اصناف داریم، گفت: متاسفانه در ایران مجموعه
اصناف فقط 18 درصد از تولید ناخالص داخلی را به خود اختصاص می دهد. علی فاضلی در همایش روز ملی اصناف که با حضور

 
رؤساي اتحادیه هاي صنفی و فعالان اقتصادي برگزار (...) 

 
 

رئیس ائتلاف اقتصادي بنگاه هاي کوچک و متوسط با بیان اینکه 6.5 میلیون شغل در اصناف داریم، گفت: متاسفانه در ایران مجموعه

 
اصناف فقط 18 درصد از تولید ناخالص داخلی را به خود اختصاص می دهد. 

علی فاضلی در همایش روز ملی اصناف که با حضور رؤساي اتحادیه هاي صنفی و فعالان اقتصادي برگزار شد، اظهار داشت: نقش
مجموعه اصناف کشور در نظام توزیع کشور بی بدیل است و نقش عظیم این بخش را در اشتغال زایی به هیچ عنوان نمی توان نادیده
گرفت زیرا حدود 6 و نیم شغل در این مجموعه ایجاد شده است و بزرگترین شبکه و سیستم خدمات پس از فروش بر عهده اصناف

 
است و در نهایت بزرگترین شبکه ارتباطات مردمی را مجموعه اصناف تشکیل داده است. 

رئیس ائتلاف اقتصادي بنگاه هاي کوچک و متوسط انقلاب اسلامی با بیان اینکه واحد صنفی با کمترین سرمایه ایجاد شغل و توازن
منطقه اي ایجاد می کند و از مهاجرت جلوگیري می کند، گفت: سازمان یافته ترین نهاد مدنی کشور پس از مجلس مجموعه اصناف



 
است و تاریخی بیش از صد سال را به خود اختصاص داده است. 

فاضلی ادامه داد: بنگاه هاي کوچک و متوسط در اقتصاد دو غول بزرگ اقتصادي دنیا یعنی آمریکا و چین حدود 54 درصد از تولید
ناخالص داخلی را به خود اختصاص می دهند اما در ایران مجموعه اصناف حدود 18 درصد از تولید ناخالص داخلی را به خود
اختصاص می دهد. کشورهاي توسعه یافته و در حال توسعه نظیر کره جنوبی، ایتالیا از همین بنگاه ها براي توسعه استفاده می کنند و
امروز غول هاي بزرگ اقتصادي دنیا از دامن همین بنگاه هاي کوچک و متوسط پرورش یافته اند، چرا در ایران در این وضعیت

 
هستند؟ 

وي گفت: البته بزرگترین اشکال این است که در تدوین سیاست هاي کشور و برنامه هاي توسعه اي بخش اقتصاد غیردولتی به حساب

 
آورده نشده است و دست رد به سینه مجموعه اي زده شد که امام آن را بازوان انقلاب نامیدند. 

رئیس ائتلاف اقتصادي بنگاه هاي کوچک و متوسط انقلاب اسلامی گفت: شوراي ائتلاف بنگاه هاي کوچک و متوسط انقلاب اسلامی
برنامه هایی را براي ارائه به دولت سیزدهم فراهم و اهداف اصلی در اقتصاد کلان در بخش بنگاه ها وهمچنین تهدیدها و فرصت ها و
اهداف اقتصادي اصناف تهیه و تدوین شده و اهداف اصناف کشور در برنامه اقتصادي آماده شده و در اختیار دولت سیزدهم قرار

خواهد داد.



142مرکز اقامتی و درمانی ترك اعتیاد در خوزستان فعال است

منبع: ایرناشماره خبر:  23  |  تاریخ: 1400/04/05

اهواز - ایرنا - معاون امور توسعه پیشگیري بهزیستی خوزستان گفت: 142 مرکز اقامتی، درمانی و کاهش آسیب ترك اعتیاد
در خوزستان دایر و فعال است که پارسال حدود 30 هزار نفر از معتادان جامعه هدف بهزیستی از خدمات این مراکز بهره مند

شدند.

اهواز - ایرنا - معاون امور توسعه پیشگیري بهزیستی
خوزستان گفت: 142 مرکز اقامتی، درمانی و کاهش آسیب
ترك اعتیاد در خوزستان دایر و فعال است که پارسال
حدود 30 هزار نفر از معتادان جامعه هدف بهزیستی از

 
خدمات این مراکز بهره مند شدند. 

علی حسن زاده روز شنبه در گفت وگو با خبرنگار ایرنا با
اشاره به روزجهانی مبارزه با مواد مخدر و استفاده از
ظرفیت مشارکت مردمی و آگاه کردن جامعه براي مقابله با
این آسیب اجتماعی بیان کرد: 69 مرکز اقامتی بهبود و

بازتوانی افراد با اختلال مصرف مواد، که در اصلاح عمومی به کمپ معروف هستند، در خوزستان فعال هستند.این مراکز داراي مجوز

 
رسمی از سازمان بهزیستی خوزستان بوده و معتادان در این مراکز از خدمات ترك اعتیاد بهره مند می شوند. 

وي افزود: 58 مرکز درمان سرپایی نیز که به مراکز متادون تراپی (درمان نگهدارنده با متادون) در خوزستان فعال هستند که افراد
مبتلا به اختلال مواد مخدر در این مراکز با جایگزین کردن قرص متادون به جاي استفاده از مواد مخدر، عوارض و رفتارهاي پرخطر

 
ناشی از مصرف مواد را به حداقل می رسانند. 

حسن زاده با اشاره به 2 مرکز اقامتی تی سی یا اجتماع درمان مدار در خوزستان نیز گفت: نحوه خدمات و فرآیند درمان در تی سی با
کمپ ها متفاوت است؛ ترك اعتیاد در نوع درمانی اجتماع مدار یا همان تی سی برگرفته از اصول علمی و روان شناختی است که یک

 
مرکز اقامتی مردان در دزفول و یک مرکز زنان در شهر اهواز دایر است. 

وي افزود: یک مرکز جامع درمان و بازتوانی اعتیاد نیز پارسال در آبادان راه اندازي شد، که طبق مطالعات انجام شده بهترین روش
براي درمان اعتیاد استفاده از خدمات این مراکز است. دوره درمان در این مرکز یک ساله بوده و چهار ماه بعد به صورت اقامتی در
مرکز مقیم می شوند و هشت ماه پس از ترخیص نیز پیگیري هاي بعد از ترخیص دارند. دراین مدت چهار ماه موضوع اشتغال،

 
بازگشت به خانواده ،سلامت جسمی و روانی مورد بررسی و پیگیري قرار می گیرد. 

معاون امورتوسعه پیشگیري بهزیستی خوزستان ادامه داد: مراکزکاهش آسیب نیز شامل ارایه خدمات به معتادان است و افراد دچار
آسیب از استفاده از مواد مخدر مانند کارتون خواب ها و اشخاص داراي بیماري خاص مانند ایدز و هپاتیت و معتادان بی خانمان می



توانند به این مراکز مراجعه کنند. خدمات این مرکز استفاده از یک وعده غذاي گرم، استحمام و توزیع لوازم پیشگیري از بیماري ایدز

 
و هپاتیت مانند سوزن و سرنگ به مراجعه کنندگان است. 

وي افزود: 6 مرکز کاهش آسیب ترك اعتیاد در خوزستان شامل چهار مرکز مردان و 2 مرکز ویژه زنان در اهواز، دزفول، اندیمشک و

 
مسجدسلیمان دایر هستند. 

حسن زاده با اشاره به ارایه خدمات 2 موبایل ون در مراکز غیر دولتی بیان کرد: کارشناسان بهزیستی در ون هاي مناسب سازي شده
به سراغ پاتوق معتادان متجاهر می روند و خدمات کامل کاهش آسیب را به آنها ارایه می دهند؛ آموزش هاي ترك اعتیاد در جهت

 
درمان و شناسایی بیماران مبتلا به ایدز و هپاتیت و معرفی به مراکزبهداشت از جمله این خدمات است. 

وي افزود: با توجه به این که جا و مکان معتادان در سطح شهر متغیراست، و با تشکیل کلونی و امکان نقل مکان کلونی وجود دارد به
جاي اینکه از ساختمان ثابت استفاده کنیم از کانکس سیار براي ارایه خدمات آسیب بهره می بریم که از این سه کانکس 2 عدد در

 
اهواز و دیگري در اندیمشک فعال است. 

حسن زاده ادامه داد: یک مرکز باشگاه مثبت نیز در خوزستان فعال است که در آن افراد مبتلا به ایدز و هپاتیت براي هم افزایی و
اشتراك تجربیات براي کاهش عوارض بیماري هایی که دارند در آن جا تجمع می کنند تا بتوانند به نوعی بهداشت روانی خود را
تامین کنند. باشگاه مثبت با هدف عرضه ي خدمات، فراهم کردن حمایت هاي روانی و اجتماعی، و افزایش مشارکت افراد اچ. آي. وي

 
مثبت در برنامه هاي پیشگیري تشکیل می شود. 

وي ایجاد اشتغال براي بهبود یافتگان اعتیاد را یکی از راه هاي جلوگیري از بازگشت اعتیاد دانست و گفت : افرادي که مهارت خاصی
داشته یا گواهی فنی و حرفه اي دارند و یا مجوز کسب و کار داشته باشند می توانند از بهزیستی وام هاي اشتغال زایی دریافت کنند.
همچنین پیمانکارانی که این افراد را مشغول به کار کنند البته مشروط به این که پنج سال در محل کار نگه دارد و فرد حقوق دریافت

 
کند نیز شامل دریافت وام کارفرمایی به پیمانکار می شوند. 

معاون امورتوسعه پیشگیري بهزیستی خوزستان با اشاره به خدمات در حوزه پیشگیري بیان کرد: در این زمینه نیز موسساتی فعال
شده که نزدیک به 200 تیم اجتماع محور در محلات فعالیت می کنند.این تیم ها اقداماتی شامل گرایش نداشتن به مواد مخدر،

 
مهارت فرزند پروري، مهارت شیوه هاي صحیح زندگی و زناشویی، را در محلات شهري و روستایی خوزستان آموزش می دهند. 

وي افزود: پارسال کارزار رسانه اي در پیشگیري از مصرف مواد مخدر در چهار شهرستان خوزستان انجام شد که در آن با حساس
سازي جامعه در قالب توزیع تراکت ، زدن بنر و برقراري کلاس آموزشی، انتشار کلیپ، توزیع جزوه سال 1400 با شعار خودآگاهی

 
زمینه بهره گیري از رسانه ها و فضاي مجازي در بین خانواده ها و آموزش بیش از 12 محیط اداري انجام شد. 

حسن زاده، گرایش افراد به مصرف مواد مخدر صنعتی را به تهدیدي جدي بیان کرد و گفت: بیشترین مصرف مواد را حشیش و ماده
مخدر گل به خود اختصاص داده که بسیار خطرناك و اعتیاد آوراست که بیشترین نرخ شیوع را دارا است؛همچنین نرخ مصرف مواد

 
صنعتی مثل شیشه نیز رو به افزایش است. 

وي بهترین راه مقابله با مصرف مواد را اجتماعی کردن مبارزه با مواد مخدردانست و بیان کرد: ایجاد تنفر عمومی بین آحاد جامعه
نسبت به مواد مخدر بسیار تاثیرگذار بوده و این تنفر عمومی نسبت به اعتیاد زمینه اي را به وجود می آورد که افراد با وجود دسترسی



به مواد مخدر میل به استفاده از آن را نداشته باشند، لذا اگر فکر کنیم که مبارزه با مواد مخدر ما را به این نقطه می رساند که مواد

 
مخدر از این جامعه رخت برمی بندد تفکر صحیحی نیست. 

وي افزود: بهترین راه این است که با آگاه کردن جامعه براي مقابله با این معضل اجتماعی تنفر عمومی ایجاد کنیم و با روش هاي
صحیح فرزند پروري افرادي با تاب آوري بالا را پرورش دهیم که در مقابل سختی ها و ناملایمات روش هاي غلطی مثل استفاده از

 
مواد مخدر را انتخاب نکنند و آنها را از این آسیب اجتماعی دور کنیم. 

حسن زاده گفت: طبق مطالعات و تحقیقات انجام شده نرخ شیوع مواد مخدر در جامعه ایران 4/ 5 دهم درصد است که از این رقم 10

 
درصد معتادان را زنان داراي اعتیاد به مواد مخدر تشکیل می دهند. 

پنجم تیر مصادف با 26 ژوئن روز جهانی مبارزه با مواد مخدر است و شعار سال 2021 میلادي اعلامی از سوي دفتر مقابله با مواد

 
مخدر و جرم سازمان ملل متحد "حقایق درباره مواد مخدر را به اشتراك بگذاریم تا زندگی ها را نجات دهیم" است. 

 
برچسب ها 

 
- مواد مخدر 

 
- خوزستان 

 
- اهواز 

- سازمان بهزیستی کشور



کلیدي ترین برنامه دادگستري کرمانشاه ایجاد صلح و سازش است

منبع: روزنامه جملهشماره خبر:  24  |  تاریخ: 1400/04/05

 
 

کرمانشاه &– الهه فرهادي رییس کل دادگستري استان کرمانشاه درباره برخی ادعاها در مورد وقوع تخلف در انتخابات شوراي شهر
کرمانشاه، گفت: در این زمینه پرونده اي تشکیل شده و در دادسراي مرکز کرمانشاه در حال رسیدگی است اما این که آیا این تخلفات

 
مستند است یا خیر بستگی به رسیدگی دارد. پرویز توسلی زاده در نشست خبري اظهارداشت: مواردي (...) 

 
کرمانشاه &– الهه فرهادي 

رییس کل دادگستري استان کرمانشاه درباره برخی ادعاها در مورد وقوع تخلف در انتخابات شوراي شهر کرمانشاه، گفت: در این زمینه
پرونده اي تشکیل شده و در دادسراي مرکز کرمانشاه در حال رسیدگی است اما این که آیا این تخلفات مستند است یا خیر بستگی به

 
رسیدگی دارد. 

پرویز توسلی زاده در نشست خبري اظهارداشت: مواردي از خرید و فروش آراء گزارش شده اما تایید یا رد آن ها مشروط به بررسی

 
پرونده ها خواهد بود با این حال من معتقدم که در مجموع یک انتخابات خوب و سالم برگزار شده است. 

رییس کل دادگستري استان کرمانشاه هدف اصلی خود را کاهش نقش دستگاه قضایی در زندگی مردم برشمرد و براي این کار از همه

 
شهروندان خواست که در زمینه ایجاد صلاح و سازش و رفع اختلاف به میدان بیایند. 

او با بیان این که دستگاه قضایی باید کمترین نقش را در زندگی مردم داشته باشد، گفت: راه حل ایجاد ثبات در خانواده ها و حل
اختلافات خانوادگی، در دادگستري و دادگاه ها نیست و هرچه دعاوي مطرح شده در این زمینه به دادگستري کشیده شود، نشانگر



 
نقص و مشکل است. 

توسلی زاده به مهم ترین اولویت ها و برنامه هاي دادگستري کل استان کرمانشاه پرداخت و گفت: ما 15 محور مهم را به همکاران

 
قضایی خود ابلاغ کرده و از آن ها خواسته ایم که براي تحقق این اهداف تمام تلاش خود را به کار بگیرند. 

اجراي سند تحول قضایی یکی از محورهاي ابلاغی بود که توسلی زاده به آن اشاره کرد و گفت: مهم ترین هدف این سند کاهش نقش
قوه قضاییه در زندگی مردم و طرح کمترین دعاوي در دادگستري است زیرا دراین صورت پرونده هاي موجود در سریع ترین زمان

 
ممکن رسیدگی و رضایت مردم هم افزایش خواهد یافت که البته این موضوع نیازمند همراهی شهروندان نیز هست. 

کاهش پرونده هاي معوق دیگر برنامه اي بود که به گفته رییس کل دادگستري استان کرمانشاه در دستور اجرا قرار دارد و بر این

 
اساس پرونده هاي ثبت شده پیش از سال 99 به عنوان پرونده معوقه محسوب می شوند و باید به سرعت تعیین تکلیف شوند. 

به گفته او هیچ شعبه اي نباید داراي موجودي غیرمتعارف یعنی بیش از 200 پرونده باشد زیرا تعداد بالاي پرونده به معنی اطاله

 
دادرسی، کاهش دقت رسیدگی و نارضایتی مردم است. 

توسلی زاده افزود: برنامه دیگر کاهش موجودي پرونده ها بوده است که بر این اساس به همه قضات تاکید شده که ماهانه باید 20

 
درصد بیشتر از پرونده هاي ورودي را رسیدگی کنند تا در یک مدت زمان مشخص، موجودي پرونده ها به کمترین میزان برسد. 

توسلی زاده با بیان این که ما در نیمه دوم سال 98 و سال 99 حدود 11 درصد از موجودي پرونده هاي دستگاه قضایی استان را
کاهش دادیم، اظهار کرد: طی همین مدت باوجود افزایش 16 درصدي ورودي پرونده ها به دادگستري، خروجی پرونده از دستگاه

 
قضایی 18 درصد افزایش یافته است. 

او در ادامه به موضوع ایجاد صلح و سازش اشاره کرد و آن را کلیدي ترین برنامه  دادگستري استان کرمانشاه برشمرد و گفت: به تمام
قضات، کارمندان قضایی و پلیس تاکید کرده ایم که در پرونده هاي اختلافات در ابتدا به فکر ایجاد صلح و سازش بین طرفین باشند

 
مگر در مورد جرایم مهم و خطرناك که البته آن ها هم کمتر از 10 درصد کل جرایم هستند. 

توسلی زاده دراین باره همه شهروندان و به ویژه افراد صاحب نفوذ و اعتبار در استان را دعوت به همکاري براي ایجاد صلح و سازش

 
بین شهروندان و حل اختلافات کم اهمیت کرد. 

او گفت: در سال گذشته بیش از 22 هزار پرونده توسط شوراهاي حل اختلاف استان منتهی به سازش شده و ستاد مصلحین استان
هم موفق شده بیش از 33 هزار پرونده را به سازش برساند که اگر به طور میانگین هر پرونده 6 نفر را درگیر کرده باشد، یعنی سال

 
گذشته 330 هزار نفر از مراجعان دادگستري استان کم شده است. 

یکی دیگر از محورهایی که توسلی زاده به آن اشاره کرد، مدیریت پرونده هاي پر شاکی بود. به گفته او پرونده هاي با بیشتر از 20

 
شاکی، پرونده پر شاکی حساب می شوند که ما درباره آن ها ابتدا به دنبال احقاق حقوق شکات و ایجاد سازش هستیم. 

مدیریت اختلافات و جلوگیري از وقوع جرایم بزرگ تر از دیگر اولویت هاي دادگستري استان کرمانشاه است که توسلی زاده درباره آن
هم گفت: در همین زمینه شوراي پیشگیري از وقوع جرم دادگستري با اجراي برنامه هاي پیشگیرانه در صدد کاهش ورودي پرونده ها

 
و مدیریت جرایم است. 

 
عملیات اجرایی بزرگترین شرکت زنجیره تولید مرغ در استان همدان آغاز شد 

 
همدان، خبرنگار روزنامه جمله: 

مدیر امور طیور سازمان جهاد کشاورزي گفت: بزرگترین شرکت زنجیره تولید مرغ تخمگذار در استان همدان در مساحتی بالغ بر 80

 
هکتار باظرفیت تولیدي 800 هزار مرغ تخم گذار،300 هزار پولت عملیات اجرایی آن اغاز شده است. 

عیلرضا قراگوزلو اظهار داشت: این شرکت با سرمایه گذاري 720 میلیارد تومان و اشتغال زایی 300 نفر بصورت مستقیم و غیر
مستقیم به مناسبت هفته جهاد کشاورزي در بخش قهاوند اراضی روستاي قرخلر عملیات ساخت ساز آن آغاز خواهد شد و طی مدت

 
تعین شده به بهربرداري خواهد رسید. 

مدیر امور طیور سازمان جهاد کشاورزي با بیان اینکه دام و طیور از استراتژیک ترین صنایع کشوراست افزود: علاوه بر تأمین بخش

 
عمده پروتئین حیوانی مصرفی کشور، (گوشت مرغ و تخم مرغ) در اشتغال هم اهمیت فراوانی دارد. 

وي اظهار داشت: زنجیره هاي تولید داخلی در این بخش باعث مدیریت یکپارچه از مزرعه تا سفره، ایجاد ارزش افزوده، رونق تولید و



 
ثبات بازار می شوند. 

قراگوزلوافزود: پیش بینی می شود تولید مرغ تخم گذار 720 تن در ماه، 900 هزار قطعه پولت و 12 میلیون قطعه جوجه در سال

 
باشد . 

شایان ذکر است این شرکت زنجیره تولیدي که با نام سبزدشت فدك فعالیت خود را آغاز نموده داراي کارخانه هایی چون کارخانه
فراوري کود خشک، کارخانه جوجه کشی، کارخانه فراوري پوکه تخم مرغ، کارخانه پودر تخم مرغ و تخم مرغ پاستوریزه و کارخانه

خوراك طیور است



=ref
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معاون اجتماعی سازمان بهزیستی کشور گفت: 245 هزار زن سرپرست خانوار تحت پوشش این سازمان قرار دارند و برنامه هاي
حمایتی متعددي از مستمري و وام اشتغال تا پرداخت شهریه فرزندان آنها براي آنها اجرا می شود. حبیب االله مسعودي فرید افزود:

 
امسال مستمري زنان سرپرست خانوار تحت پوشش بهزیستی و کمیته امداد افزایش پیدا کرده و به (...) 

معاون اجتماعی سازمان بهزیستی کشور گفت: 245 هزار زن سرپرست خانوار تحت پوشش این سازمان قرار دارند و برنامه هاي

 
حمایتی متعددي از مستمري و وام اشتغال تا پرداخت شهریه فرزندان آنها براي آنها اجرا می شود. 

حبیب االله مسعودي فرید افزود: امسال مستمري زنان سرپرست خانوار تحت پوشش بهزیستی و کمیته امداد افزایش پیدا کرده و به
طور مثال مستمري یک خانواده زن سرپرست تک نفره به 350 هزار تومان و مستمري یک خانواده زن سرپرست پنج نفره به یک
میلیون و 100 هزار تومان در ماه رسیده است. وي ادامه داد: در موضوع تحصیلات دانشگاهی نیز حمایت هاي خوبی از خانواده هاي
زن سرپرست انجام می گیرد و شهریه دانشگاه آزاد و دولتی فرزندان این خانواده ها تحت حمایت بهزیستی است و این سازمان شهریه
ها را پرداخت می کند. معاون اجتماعی سازمان بهزیستی کشور گفت: در بحث اشتغال نیز طرح هاي متعددي در قالب وام هاي کم
بهره و کمک هاي بلاعوض صورت می گیرد. وام هاي کم بهره به مبلغ 50 میلیون تومان با کارمزد چهار درصد به خانواده هاي زن

 
سرپرست تحت پوشش بهزیستی اعطا می شود. 

مسعودي فرید در پاسخ به سئوال ایرنا درباره پشت نوبتی هاي زنان سرپرست خانوار براي دریافت مستمري افزود: اکنون 50 هزار نفر
از زنان سرپرست خانوار، پشت نوبت دریافت مستمري بهزیستی هستند؛ ما چند بار آمار پشت نوبتی هاي زنان سرپرست خانوار را
صفر کردیم اما به خاطر شرایط اقتصادي باز هم پشت نوبتی داریم. وي گفت: آمار پشت نوبتی ها نسبت به سال هاي گذشته افزایش
نیافته بلکه پشت نوبتی ها، گروه هاي جدیدي هستند. دو سال قبل همه پشت نوبتی ها با اعتبارات مصوب تحت پوشش قرار گرفتند

 
اما همواره خانواده هاي جدید به خانوارهاي زن سرپرست افزوده می شوند. 

معاون اجتماعی سازمان بهزیستی کشور اظهار داشت: طبق آخرین آمار اعلام شده نزدیک چهار میلیون خانواده زن سرپرست در

 
کشور وجود دارد. هر سال عده اي از مردان جان خود را از دست می دهند و همسران آنها سرپرست خانواده می شود. 

وي خاطرنشان کرد: اگر مرد شغلی داشته باشد، خانواده حقوق مستمري او را می گیرد اما اگر بیکار بوده یا درآمد پایین داشته است،
آنگاه به عنوان خانواده نیازمند شناسایی می شوند و طبق چهارچوب هاي بهزیستی و کمیته امداد تحت پوشش قرار گرفته و
مستمري آنها برقرار می شود. طبق آخرین آماري که در سال 95 به طور مستند منتشر شد، سه میلیون و 100 هزار زن سرپرست
خانوار در کشور وجود دارند که با افزایش میزان تحت پوشش، تعداد آنان به 245 هزار نفر افزایش یافت. سرپرستی خانواده به دلیل
تصادفات و از کارافتادگی یا مرگ همسر به زنان منتقل می شود؛ اینگونه مسائل فشار اقتصادي زیادي روي مددجویان تحمیل می

کند.



توانایی تامین واکسن مورد نیاز کشور را تا پایان پاییز داریم

منبع: روزنامه جملهشماره خبر:  26  |  تاریخ: 1400/04/05

 
 

رئیس ستاد اجرایی فرمان امام خمینی (ره) گفت: ما تا پایان پاییز میتوانیم واکسن کشور را تأمین کنیم و پس از تأمین کامل نیاز
داخل، قدرت صادرات را خواهیم داشت. محمدباقر قالیباف رئیس مجلس شوراي اسلامی، قاضی زاده نایب رئیس اول و جمعی از

 
نمایندگان مجلس با حضور در شهرك دارویی برکت متعلق به ستاد (...) 

رئیس ستاد اجرایی فرمان امام خمینی (ره) گفت: ما تا پایان پاییز میتوانیم

 
واکسن کشور را تأمین کنیم و پس از تأمین کامل نیاز داخل، قدرت صادرات را خواهیم داشت. 

محمدباقر قالیباف رئیس مجلس شوراي اسلامی، قاضی زاده نایب رئیس اول و جمعی از نمایندگان مجلس با حضور در شهرك دارویی
برکت متعلق به ستاد اجرایی فرمان امام، از بزرگترین کارخانه تولید واکسن و خطوط تولید صنعتی و نیمه صنعتی واکسن کوو ایران

 
برکت بازدید کردند. 

محمد مخبر، رئیس ستاد اجرایی فرمان امام پس از این بازدید و در نشستی با حضور مهمانان و دست اندرکاران تولید واکسن گفت:
امروزه واکسن در دنیا صرفاً یک ابزار پیشگیري از کرونا نیست؛ باید توجه داشت که 16 میلیارد دوز واکسن در دنیا نیاز است و کل
ظرفیت تولید جهان 3.5 میلیارد دوز است، تقریباً 80 درصد واکسن تولیدي دنیا در 8 کشور تزریق می شود و عمده کشورها از

 
واکسن محرومند. 

وي افزود: ستاد اجرایی فرمان امام هیچ مأموریت خاصی در خصوص کرونا نداشت اما به محض احساس تکلیف و نیاز مردم، با تمام قوا
در تمام زمینه هاي مورد نیاز ورود کردیم، از احداث کارخانه تولید ماسک و تجهیزات پزشکی گرفته تا تولید رمدیسیویر و واکسن
کرونا. مخبر ادامه داد: ظرف دو تا سه ماه پس از شیوع کرونا دیگر کمبود ماسک و ونتیلاتور و فاویپیراویر نداشتیم و رمدسیویر که در



 
بازار سیاه به 70 میلیون رسیده بود، در مجموعه دارویی برکت با قیمت 600 هزار تومان تولید و توسط وزارت بهداشت توزیع کردیم. 

رئیس ستاد اجرایی فرمان امام با بیان اینکه همه جهان در بحث کرونا غافلگیر شد تصریح کرد: در بحث واکسن نیز ظرفیت نخبگانی
کشور را بسیج و از 6 مسیر واکسن را دنبال کردیم. روش هاي ویروس غیرفعال، DNA، mRna، سابیونیت و … را دنبال کردیم و
یک روش اختصاصی که سلول مزانشیم است را نیز براي اولین بار پیگیري و در مراحل آزمایشگاهی آن را تولید کردیم. مخبر تأکید
کرد: ما تا پایان پاییز می توانیم واکسن کشور را تأمین کنیم و پس از تأمین کامل نیاز داخل، قدرت صادراتش را خواهیم داشت، البته

 
بارها گفته ایم تا زمانی که حتی یک نفر در کشور هنشوز واکسن نزده باشد، واکسنی را صادر نخواهیم کرد. 

وي با بیان اینکه رویکردمان اقتصادي نیست ادامه داد: ما در توزیع و قیمت گذاري واکسن هیچ دخالتی نداریم و این امر برعهده

 
وزارت بهداشت خواهد بود. 

در ادامه نیز حمیدرضا جمشیدي رئیس گروه دارویی برکت نیز در این مراسم با بیان اینکه 12 درصد داروهاي کشور در گروه دارویی
برکت وابسته به ستاد اجرایی فرمان امام تولید می شود، گفت: شهرك دارویی برکت بزرگترین شهرك دارویی در منطقه است،
بزرگترین مرکز تولید داروهاي ضدسرطان و یکی از بزرگترین پروژه هاي بیوتکنولوژي در این شهرك قرار دارد و 4000 اشتغال در این

 
منطقه داریم. 

وي با بیان این که 6 روش براي تولید واکسن کرونا وجود دارد، تصریح کرد: از این مسیرها، تست حیوانی 5 روش انجام شده، یک
روش که واکسن برکت است وارد فازهاي مطالعاتی تست انسانی شده و مشخص شده که با تزریق این واکسن 93.8 درصد آنتی بادي

 
نوترالیزان که پادتن اختصاصی کروناست، در افراد بالا می رود. 

جمشیدي با بیان اینکه دانش فنی واکسن برکت بسیار پیچیده اما صد درصد ایرانی است، گفت: در ابتدا از هر لیتر ویروس 30 دوز
واکسن تولید می کردیم که درحال حاضر بین سه تا چهار هزار دوز واکسن از هر لیتر تولید می کنیم که این مسئله دستاورد یک کار

 
تحقیقاتی پیشرفته است. 

وي خاطرنشان کرد: امروز در مدیترانه شرقی و غرب آسیا یکی از بزرگترین تولیدکنندگان ماسک هستیم؛ در واکسن تولیدکننده
هستیم و داروهاي کرونا را می توانیم صادر نیز بکنیم. با پیچیده ترین تکنولوژي هاي دنیا در اوج تحریم ها و در کمترین زمان و به
عنوان ششمین کشور دنیا به تولید واکسن پرداختیم. همچنین شبکه هاي اجتماعی و تلویزیون هایی که به شایعه پراکنی و سنگ
اندازي می پردازند سعی دارند نسبت به توان تولید داخلی مردم را بی اعتماد کنند اما ستاد اجرایی با بسیج تمام امکانات مادي و

معنوي پاي کار ایستاد و این تجربه نشان داد پس از سال ها هنوز امکان بازآفرینی صحنه هاي دفاع مقدس وجود دارد.



عبور تولید فصلی تختال از مرز 2 میلیون تن

منبع: شما و اقتصادشماره خبر:  27  |  تاریخ: 1400/04/05

معاون بهره برداري شرکت فولاد مبارکه از موفقیت دیگري در بهار 1400 خبر داد؛ عبور تولید فصلی تختال از مرز 2 میلیون تن

به گزارش شما و اقتصاد: فولادمردان شرکت فولاد مبارکه در
ناحیه ریخته گري مداوم و فولادسازي توانستند در بهار امسال

 
تولید 2 میلیون و 33 هزار تن تختال را به ثبت برسانند. 

به گزارش شما و اقتصاد: عباس اکبري محمدي، معاون بهره
برداري شرکت فولاد مبارکه در خصوص موفقیت  ثبت شده در
تولید تختال طی سه ماهه اول امسال به خبرنگار فولاد  گفت:
طی 3 ماه گذشته علی رغم محدودیت هاي مختلف به ویژه در
تأمین مواد اولیه، همچنین محدودیت هایی که به تازگی در
زمینه تأمین آب و برق به وجود آمده، با برنامه ریزي هاي صورت

گرفته و همت همکاران بیش از 2 میلیون تن تختال در فولاد مبارکه تولید شد. این مقدار نسبت به مدت مشابه در سال گذشته بسیار

 
بیشتر است (میزان تولید صورت گرفته در سه ماهه 99 به میزان یک میلیون و 896 هزار تن تختال بوده است). 

به گفته وي، میزان تختال تولیدشده در سه ماهه اول امسال نتیجه هماهنگی و برنامه ریزي تمامی کارکنان فعال در کارخانه فولاد
مبارکه بوده و نشان می دهد پولادمردان شرکت فولاد مبارکه براي افزایش تولید و بهره وري بیشتر، با وجود همه محدودیت هاي بین
المللی، همچون تحریم ها و مشکلات داخلی، کمبود منابع انرژي همچون آب و برق و مشکلات در تأمین مواد اولیه، توانسته اند بر

 
تمامی مشکلات فائق آمدند و امر تولید را به بهترین شکل ممکن انجام دادند. 

معاون بهره برداري شرکت فولاد مبارکه تصریح کرد: این موفقیت باعث می شود به میزان قابل توجهی از خروج ارز از کشور جلوگیري
شود. از سوي دیگر بخشی از این تولید، محصولات صادراتی است که می تواند ارزآوري براي کشور داشته باشد و در مجموع باعث

 
بهبود شرایط اقتصادي و افزایش تولید فولاد در کشور شود. 

وي با اشاره به اینکه تولید بیش از 2 میلیون تن تختال در سه ماهه اول سال می تواند نویدبخش خبرهاي خوش در زمینه تولید سال
1400 باشد نیز گفت: با برنامه ریزي که براي سال 1400 انجام شده و همچنین با توجه به شعار سال 1400، امیدواریم بتوانیم

 
افزایش تولید قابل توجه نسبت به سال 99 داشته باشیم. 

اکبري محمدي ادامه داد: هراندازه میزان تولید فولاد به عنوان ماده اولیه صنایع پایین دستی افزایش پیدا کند، این بخش با اطمینان
خاطر و به سهولت می تواند نیاز خود را تأمین کند و این امر به معناي اشتغال بیشتر در صنایع پایین دستی است؛ زیرا همان گونه که
می دانید نزدیک به 350 هزار نفر در صنایع پایین دستی فولاد مشغول به کار هستند و هراندازه این محصول که ماده اولیه صنایع



پایین دستی است، بهتر و بیشتر تولید و تأمین شود، اشتغال در این بخش ها پایدارتر خواهد بود و در نهایت اقتصاد کشور پایدارتر می

 
شود و با شرایط بهتري روبه جلو حرکت می کند. 

وي در پایان از همت و تلاش بی وقفه همه کارکنان فولاد مبارکه خصوصا کارکنان زحمت کش ناحیه فولادسازي و  ریخته گري

 
مداوم تشکر و قدردانی کرد. 

 
مدیر ناحیه فولادسازي و ریخته گري فولاد مبارکه: 

 
رشد سه ماهه تولید تختال در فولاد مبارکه معادل ایجاد یک واحد فولادسازي است 

مدیر ناحیه فولادسازي و ریخته گري فولاد مبارکه با اشاره به تولید 2 میلیون و 33 هزار تنی تختال در سه ماه ابتدایی سال 1400

 
گفت: این رشد تولید برابر با ایجاد یک واحد فولادسازي در کشور است. 

غلامرضا سلیمی در گفت وگو با خبرنگار فولاد  درباره موفقیت جدید تولید تختال در فولاد مبارکه اظهار کرد: فولاد مبارکه در سه ماه
ابتدایی سال جاري به ترتیب 700 هزار تن، 696 هزار تن و 636 هزار تن (در مجموع 2 میلیون و 33 هزار تن) تختال تولید کرده که

 
در مقایسه با بهار 99، رشد 7.3 درصدي را نشان می دهد. 

 
دست یابی به موفقیت با وجود 300 کوره ساعت توقف 

وي افزود: این افزایش 7.3 درصدي تولید در شرایطی محقق شده است که تجهیز جدیدي اضافه نشده و تنها بهره وري نیروي انسانی
بهبود یافته است. البته باید توجه داشت در خردادماه سال جاري با محدودیت هاي انرژي برق مواجه بودیم و به همین دلیل بیش از
300 کوره ساعت توقف داشتیم. هزینه این توقف براي فولاد مبارکه تقریبا برابر با تولید 40 هزار تن تختال بود؛ بنابراین با احتساب

 
این زیان تولید، ظرفیت تولید فصلی فولاد مبارکه نسبت به مدت مشابه سال گذشته بیش از 170 هزار تن افزایش یافته است. 

مدیر ناحیه فولادسازي و ریخته گري مداوم شرکت فولاد مبارکه با اشاره به پاور آن (زمان روشن بودن تجهیزات) و پاور آف (زمان
خاموش بودن تجهیزات) گفت: ما سعی کردیم پاور آف ها را مدیریت کنیم. افزایش آماده به کاري تجهیزات از اهمیت زیادي برخوردار
است. بنابراین حفظ آماده به کاري 100 درصدي تجهیزات در کنار حمایت هاي مدیران عالی شرکت یکی دیگر از نکات مهم و

 
تأثیرگذار در این مسئله است. 

سلیمی خاطرنشان کرد: افزایش فصلی بیش از 170 هزار تنی تولید تختال در فولاد مبارکه، معادل ایجاد یک پلنت فولادي در سال

 
است. 

 
 ارتقاي چشمگیر کیفیت  در محصولات تولیدي 

قاسم خوشدل پور، مدیر ریخته گري مداوم شرکت فولاد مبارکه نیز ضمن اشاره به باتلاش وافر و عزم جزم همکاران ناحیه فولادسازي
و ریخته گري مداوم در سه ماهه اول سال «تولید، پشتیبانی ها و مانع زدایی ها» در عبور از مرز تولید 2 میلیون تن تختال
(2033000 تن تختال) گفت: این مهم در حالی محقق شد که محدودیت انرژي در خردادماه به شدت در کاهش تولید مؤثر بود، ولی
همکاران همدل و سربلند ناحیه با درایت و تدبیر لازم و حمایت واحدهاي مختلف پشتیبانی توانستند رکورد تولید خردادماه سال 99



 
را تکرارکنند و از لحاظ کیفیت نیز ارتقاي چشمگیري در محصولات تولیدي به وجود آمد. 

وي همچنین از نقش حمایتی و پشتیبانی تیم مدیریت ارشد شرکت و همکاران واحدهاي پشتیبانی و همکاران سخت کوش ناحیه در

 
تحقق  جهش تولید و رفع موانع تولید صمیمانه تشکر کرد. 

 
این موفقیت در سایه تلاش کارکنان خستگی ناپذیر ناحیه فولادسازي به دست آمد 

محمدعلی شفیعی، رئیس گروه فنی فولادسازي و ریخته گري مداوم نیز با اشاره به تولید 2033000 تن تختال در سه ماه اول سال

 
جاري گفت: این میزان در سال گذشته 1896000 تن بود؛ بنابراین رشد بیش از 7 درصدي داشته است. 

وي افزود: با وجود همه محدودیت ها این موفقیت با حمایت مدیریت عالی سازمان و در سایه تلاش کارکنان خستگی ناپذیر ناحیه
فولادسازي، با تعیین میکس مناسب از متالیک شارژ، مدیریت توقفات برنامه ریزي شده، افزایش تعداد ذوب در هر سکوئنس ریخته

 
گري، کاهش حوادث تولیدي و حمایت واحدهاي پشتیبانی کننده به دست آمده است. 

 
غیور مردان فولاد فعل «خواستن و توانستن» را صرف کردند 

مصطفی حقانی، رئیس راهبري و تعمیرات جرثقیل ها و ترانسفرکارها نیز با تبریک دستاورد جدید ناحیه فولادسازي و ریخته گري
مداوم در عبور از تولید 2 میلیون تختال در سه ماهه اول سال جاري به مدیریت ارشد سازمان، مدیریت و همه کارکنان سخت کوش
ناحیه، در سال «تولید، پشتیبانی ها و مانع زدایی ها»، گفت: یک بار دیگر غیور مردان فولاد مبارکه علی رغم همه مشکلات و موانع
موجود در مسیر تولید، فعل «خواستن و توانستن» را به درستی و شایستگی صرف کردند و با استفاده از توان و اراده خستگی ناپذیر

 
خود و با حمایت همه واحدهاي ستادي و پشتیبانی، گام بلند دیگري در راستاي شکوفایی تولید و اقتصاد کشور برداشتند. 

وي همچنین از همه همکاران، مخصوصا تیم راهبري و تعمیرات جرثقیل هاي سقفی ناحیه فولادسازي و ریخته گري مداوم که در این

 
دستاورد بزرگ نقش بسزایی داشته اند، تشکر و قدردانی کرد. 

روابط عمومی فولاد مبارکه اصفهان



نسل بهبود یافته آریسان در ایران خودرو خراسان تولید می شود

منبع: شما و اقتصادشماره خبر:  28  |  تاریخ: 1400/04/05

 
نسل بهبود یافته آریسان در ایران خودرو خراسان تولید می شود 

به گزارش شما و اقتصاد: پروژه ایجاد خط تولید نسل جدید وانت
آریسان با موتور دوگانه سوز XU7 ارتقا یافته، در شرکت ایران

 
خودرو خراسان آغاز شد. 

 
آنچه دیگران میخوانند : 

 
- شباهت باورنکردنی احسان علیخانی و خواهرش (عکس ) 

 
- فوري / هنرمند معروف کشور درگذشت 

 
- درگیري زشت محمدرضا گلزار با یک راننده در خیابان / فیلم 

 
- مدل موي جدید مهدي قائدي و همسرش + تصاویر 

به گزارش شما و اقتصاد: مدیرعامل شرکت ایران خودرو خراسان، با اعلام خبر آغاز پروژه راه اندازي خط تولید وانت آریسان بهبود
یافته، در این شرکت، گفت: گروه صنعتی ایران خودرو به منظور حفظ سهم بازار در حوزه خودروهاي کار، پروژه ایجاد خط تولید

 
سالانه 30 هزار دستگاه نسل بهبود یافته وانت آریسان را در شرکت ایران خودرو خراسان آغاز کرده است. 

به گزارش روابط عمومی شرکت ایران خودرو خراسان، بیژن زاهدي فرد افزود: ایران خودرو خراسان براساس راهبردهاي تعیین شده
در حوزه تولید و توسعه سبد محصولات، از ابتداي اردیبهشت ماه براي راه اندازي خط تولید نسل جدید وانت آریسان اقدام کرده است.
این امر علاوه بر حفظ و توسعه سهم گروه صنعتی ایران خودرو در بازار خودروهاي کار، سبب ایجاد تولید پایدار در شرکت ایران

 
خودرو خراسان و حفظ و توسعه اشتغال در سطح استان نیز می شود. 

مدیرعامل ایران خودرو خراسان در خصوص تغییرات این خودرو نسبت به نسل قبلی گفت: این محصول که در ایران خودرو خراسان

 
تولید خواهد شد، به موتور دوگانه سوز XU7 ارتقا یافته، مجهز شده که نیروي محرکه آن به چرخ هاي جلو منتقل می شود. 

زاهدي فرد ادامه داد: با تغییراتی که در بدنه این خودرو انجام شده، ظرفیت تاب آوري آن تا هزار کیلو گرم و بار مجاز براي حمل به
بیش از 600 کیلوگرم رسیده است. این خودرو به مخزن سوخت  75 لیتري گاز CNG تجهیز شده و براي افزایش ایمنی و گنجایش

 
بیشتر مخزن سوخت بنزین با ظرفیت 40 لیتر به همراه زاپاس بند به زیر بدنه منتقل شده است. 

وي درباره کیفیت نسل جدید وانت آریسان، گفت: این خودرو شرایط احراز سطح آلایندگی استاندارد یورو پنج را داراست و تولید آن

 
با دو ستاره کیفی آغاز می شود و با برنامه ریزي هاي انجام شده کیفیت آن تا سطح سه ستاره کیفی ارتقا خواهد یافت. 

وي در خصوص زمان آغاز و روند تولید این محصول در ایران خودرو خراسان گفت: پروژه ایجاد خط بدنه سازي از ابتداي اردیبهشت



ماه آغاز شده و هم زمان، اقدامات لازم در سالن هاي بدنه، رنگ و مونتاژ براي تولید انبوه این محصول در حال انجام است. بر اساس
برنامه ریزي هاي انجام شده در اوایل مهرماه امسال تولید این محصول در ایران خودرو خراسان آغاز و تا پایان سال پنج هزار دستگاه

 
از آن روانه بازار خواهد شد. 

ایکوپرس



پرداخت بیش از 12 هزار میلیارد ریال تسهیلات تبصره 18 در 2 ماهه اول

1400/ بهره مندي 137 بنگاه تولیدي از تسهیلات برنامه تولید و اشتغال

منبع: شما و اقتصادشماره خبر:  29  |  تاریخ: 1400/04/05

پرداخت بیش از 12 هزار میلیارد ریال تسهیلات تبصره 18 در 2 ماهه اول 1400/ بهره مندي 137 بنگاه تولیدي از تسهیلات

 
برنامه تولید و اشتغال 

به گزارش شما و اقتصاد: در 2 ماهه اول امسال بیش از 12 هزار
و 189 میلیارد ریال تسهیلات تبصره 18(برنامه تولید و اشتغال)

 
به بنگاه ها و واحدهاي تولیدي پرداخت شده است. 

به گزارش شما و اقتصاد: بر اساس آمار ارائه شده از سوي معاونت
طرح و برنامه وزارت صمت(دفتر مدیریت داده، آمار و فناوري
اطلاعات)، این میزان تسهیلات به 137 بنگاه و واحد تولیدي در

 
2 ماه اول سال 1400 پرداخت شده است. 

بر این اساس در فروردین و اردیبهشت امسال در مجموع 181 واحد تولیدي براي دریافت تسهیلات برنامه تولید و اشتغال(تبصره 18)

 
ثبت نام کرده بودند. 

پراکندگی پرداخت این تسهیلات در 31 استان کشور و مناطق آزاد بوده است. در این بازه زمانی همچنین 11 فقره معرفی به بانک

 
براي دریافت 2 هزار و 483 میلیارد ریال تسهیلات انجام شده است. 

گفتنی است که از ابتداي اسفندماه 1397 تا پایان اردیبهشت امسال 7 هزار و 660 واحد تولیدي براي دریافت تسهیلات برنامه تولید

 
و اشتغال(تبصره 18) ثبت نام کرده بودند. 

 
از این تعداد 2 هزار و 766 فقره معرفی به بانک براي دریافت بیش از 206 هزار و 850 میلیارد ریال تسهیلات انجام شده است. 

همچنین از ابتداي اسفندماه 1397 تا پایان اردیبهشت امسال(1400) بیش از 99 هزار و 161 میلیارد ریال تسهیلات تبصره

 
18(برنامه تولید و اشتغال) به بنگاه ها و واحدهاي تولیدي پرداخت شده است. 

این میزان تسهیلات به یک هزار و 512 بنگاه و واحد تولیدي از ابتداي اسفندماه 1397 تا پایان اردیبهشت امسال(1400) پرداخت

 
شده است. 

شاتا نیوز



عرضه محصولات فولادي در بورس کالا، شفافیت ایجاد می کند

منبع: شما و اقتصادشماره خبر:  30  |  تاریخ: 1400/04/05

 
مدیر بازرگانی چادرملو: عرضه محصولات فولادي در بورس کالا، شفافیت ایجاد می کند 

دکتر حسین اطمینان، مدیر بازرگانی شرکت معدنی و صنعتی
چادرملو در کنفرانس آنلاین چالش هاي سنگ اهن و فولاد در
بورس کالا با اشاره به نا متعادل بودن سود حاصل از عرضه مواد
فولادي در کشور گفت: بخش اعظم سود در زنجیره فولاد به
سمت فولاد سازها سرازیر می شود و تامین کنندگان مواد اولیه

 
از این سود بی نصیب هستند. 

به گزارش شما و اقتصاد: مدیر بازرگانی چادرملو با یادآوري اینکه
قیمت گذاري هاي دستوري طی سالهاي اخیر به ویژه در صنعت
فولاد نتوانسته اثر مثبتی در فرآیند عرضه و تقاضا داشته باشد و
مشکلاتی را نیز به این صنعت تحمیل کرده است گفت:  چادرملو
در عرضه محصولات خود به بورس کالا پیشگام بوده است و این
در حالی است که چادرملو از جمله معدود شرکت هایی است که

 
داراي زنجیره کامل تولید است. 

وي افزود:  هدف از این اقدام که مورد تاکید مدیر عامل شرکت بوده است،  واقعی شدن قیمت سنگ آهن است، زیرا امروز یکی از

 
دلایل عدم پیشرفت بخش خصوصی در حوزه معدن، نبود جذابیت قیمتی در این بخش است. 

مدیر بازرگانی چادرملو ضمن حمایت از عرضه کلیه محصولات در بورس کالا، افزود: در صورت عرضه همه محصولات در بورس کالا
زمینه شفافیت لازم ایجاد و زنجیره به یک ثبات نسبی خواهد رسید. اما نکته مهم آن است که در سال 99 این اتفاق رخ نداد و یک
سردرگمی در بین فعالان معدنی و فولادي به وجود آمد، بنابراین امروز نبود یک فرآیند استاندارد قیمت گذاري مشکل بسیار اساسی و

 
بزرگ این حوزه است. 

اطمینان در ادامه تاکید کرد:  با تمام این اوصاف نسبت هاي قیمت موادمعدنی به شمش فولادي چندان منطقی به نظر نمی رسد
گفت: وقتی قیمت سنگ آهن، کنسانتره وگندله به صورت دستوري تعیین می شود، نباید قیمت محصولات فولادي به صورت آزاد
محاسبه و به حال خود رها شود، زیرا با توجه به وضعیت هزینه هاي اکتشاف، استخراج، هزینه هاي حمل و نقل، هزینه تمام شده
سنگ آهن و کنسانتره بسیار بالاست و قیمت فعلی کنسانتره براي تولید مقرون به صرفه نسبت، مخصوصاً براي معادن کوچک مقیاس

 
که از توان کمتري براي فرآوري سنگ آهن برخوردار هستند و گاهاً دچار زیان می شوند. 



وي با اشاره به مجهز شدن چادرملو به تجهیزات حفاري عمیق گفت: چادرملو  با شناسایی پهنه هاي جدید  پیگیري هاي مستمر براي

 
بهره بردراي از آنها را در دستور کار خود قرارداده است ولی متاسفانه روند صدور مجوزها بسیار کند و زمانبر شده است. 

مدیر بازرگانی چادرملو تصریح کرد به شدت دنبال بالانس کردن زنجیره معدن هستیم که اصلی ترین راه، عرضه کلیه محصولات در
یک مکانیزم آزاد با هدف قیمت گذاري بر اساس رقابت آزاد است، و بدون شک با انجام این کار، عرضه داخلی مواد معدنی براي همه

 
فعالان جذاب می گردد و زمینه رشد توسعه و اشتغال و از همه مهم تر شفافیت بیشتر را فراهم می سازد. 

اطمینان با اشاره به این که امروز بازارهاي جهانی نگاه مثبتی به مواد معدنی ایران و علی الخصوص محصولات فولادي ایران دارد
گفت: پیش بینی می شود بعد از فروکش کردن همه گیري کرونا در جهان به ویژه در حوزه یورو شرایط مطلوبی بر بازار فولاد جهان

 
حاکم شود و نقدینگی به این سمت هدایت گردد. 

روابط عمومی چادرملو



میزان وقوع جرم در کرمانشاه کمتر از میانگین کشوري است

منبع: روزنامه جملهشماره خبر:  31  |  تاریخ: 1400/04/05

 
 

کرمانشاه &– الهه فرهادي دادستان عمومی و انقلاب مرکز استان شهر کرمانشاه را نهمین شهر پرجمعیت ایران عنوان و اظهارداشت:
اگر کلان شهر کرمانشاه از نظر میزان وقوع جرم در رتبه نهم کشور باشد، طبیعی است اما با وجود مشکلات متعدد معیشتی، بیکاري و

 
مرزي بودن کرمانشاه ما در رتبه بندي همه جرایم کمتر از نهم (...) 

 
کرمانشاه &– الهه فرهادي 



دادستان عمومی و انقلاب مرکز استان شهر کرمانشاه را نهمین شهر پرجمعیت ایران عنوان و اظهارداشت: اگر کلان شهر کرمانشاه از
نظر میزان وقوع جرم در رتبه نهم کشور باشد، طبیعی است اما با وجود مشکلات متعدد معیشتی، بیکاري و مرزي بودن کرمانشاه ما

 
در رتبه بندي همه جرایم کمتر از نهم کشور هستیم. 

شهرام کرمی در نشستی خبري به مناسبت هفته قوه قضاییه با بیان اینکه ما در رتبه بندي همه جرایم کمتر از نهم کشور و عمدتاً
بین رتبه هاي نهم تا شانزدهم هستیم، افزود: به عنوان نمونه در نزاع دسته جمعی رتبه پانزده یا شانزده کشور را داریم و چندین

 
استان کم جمعیت تر از ما نزاع بیشتري دارند. 

دادستان کرمانشاه به رسیدگی ماهانه به 4800 پرونده خبرداد و گفت: ماهانه به طور میانگین 4800 پرونده و سالانه 55 تا 60 هزار
پرونده در دادسراي مرکز کرمانشاه رسیدگی می شود و این در حالی است که همکاران ما علاوه بر پرونده هاي ورودي، باید براي

 
کاهش پرونده هاي معوقه نیز تلاش کنند. 

کرمی افزود: در سال گذشته حدود 58 هزار پرونده وارده دادسراي مرکز کرمانشاه شد اما ما موفق شدیم که علاوه بر این پرونده ها
هزار و 500 پرونده معوقه نیز رسیدگی کنیم به طوري که هم اکنون آمار پرونده هاي قدیمی به هفت هزار و 200 فقره کاهش پیدا

 
کرده است. 

وي تصریح کرد: با تلاش هاي انجام شده در سال گذشته حدود 2 هزار پرونده از موجودي بخش اجراي احکام کاسته شد و آمار

 
پرونده هاي این بخش به هشت هزار و 700 پرونده کاهش پیدا کرد. 

دادستان کرمانشاه درخصوص اقدامات خدمات الکترونیک گفت: رتبه دادسراي مرکز کرمانشاه در این زمینه در سال 97 بیست و هفتم
کشور بود اما اکنون در جایگاه پنجم کشور قرار داریم زیرا خدماتی از جمله افزایش ابلاغ الکترونیک از 76 به 97 درصد، دادرسی

 
الکترونیک و سایر موارد صورت گرفته که در بهبود جایگاه کرمانشاه تاثیر مستقیم داشته است. 

کرمی با اشاره به اینکه 20 درصد کل کارکنان درگیر ویروس کرونا شدند تصریح کرد: به دلیل ترددهاي گسترده شهروندان به این
مرکز و شیوع ویروس کرونا، بسیاري از کارکنان دادسرا به بیماري کرونا مبتلا شدند اما با این حال تلاش کردیم که هیچ خللی در

 
روند دادرسی ها ایجاد نشود. 

کرمی افزود: با مدیریت خوبی که در بهداشت زندان صورت گرفت، هیچ موردي از بستري و مرگ و میر زندانیان به دلیل ابتلا به کرونا

 
نداشتیم. 

وي با اشاره به طرح پایش زندانیان گفت: در این طرح شرایط تک تک زندانیان بررسی و امکان استفاده آن ها از تسهیلات ارفاقی
بررسی شد به طوري که در این زمینه حدود هزار زندانی استان به آغوش جامعه و خانواده بازگشتند و استان کرمانشاه هم در اجراي

 
طرح پایش زندانیان رتبه دوم کشور را کسب کرد. 

کرمی درخصوص تملک واحدهاي تولیدي توسط بانک ها گفت: ما تاکید کرده ایم که اگر بانک ها طبق قانون اقدام به تملک یک
واحد تولیدي می کنند بلافاصله باید اقدام به برگزاري مزایده و انتقال مالکیت آن به شخص ثالث را فراهم کنند بدون این که کمترین

 
خدشه اي به تولید و اشتغال آن واحد تولیدي وارد شود. 

دادستان کرمانشاه با اشاره به اینکه بیش از 40 درصد از پرونده هاي ورودي به دادسراي مرکز کرمانشاه مربوط به سرقت است گفت:
در این زمینه قاضی براساس مستندات و ادله متقن اقدام به صدور رأي می کند. کرمی درباره آخرین وضعیت پرونده موسوم به گلیم و
گبه اظهار کرد: طی چهار سال و نیم گذشته و با اقدامات صورت گرفته تعداد مال باختگان این پرونده از بیش از 13 هزار به حدود

 
200 نفر کاهش پیدا کرده که البته طلب آن ها سنگین و 16 تا 17 میلیارد تومان است. 

وي افزود: تنها مقدار کمی از اموال محکوم باقی مانده که آن هم شرایط سختی براي فروش دارند زیرا مثلاً فرش دست بافت خاص یا
سوله اي است که معارض دارد اما با این حال تلاش می کنیم که تا آخر تابستان این پرونده را هم مختومه کنیم.



اولین فراخوان جذب استارتاپ هاي دیجیتال در حوزه مبارزه با مواد مخدربا

حمایت ستاد مبارزه با مواد مخدر برگزار می شود.

منبع: خبرگزاري علم و فناوريشماره خبر:  32  |  تاریخ: 1400/04/05

اولین فراخوان جذب استارتاپ هاي دیجیتال در حوزه مبارزه با مواد مخدر

اولین فراخوان جذب استارتاپ هاي دیجیتال در حوزه مبارزه با مواد مخدربا
حمایت ستاد مبارزه با مواد مخدر برگزار می شود. اولین فراخوان جذب
استارتاپ هاي دیجیتال در حوزه مبارزه با مواد مخدر به گزارش خبرگزاري علم
وفناوري هرمزگان؛ مرکز نوآوري یاریگران زندگی با همکاري ستاد اقتصاد
دیجیتال و هوشمند سازي معاونت علمی و فناوري ریاست جمهوري و حمایت
ستاد مبارزه با مواد مخدر برگزار می نماید: فراخوان جذب استارتاپ هاي

 
دیجیتال در حوزه مبارزه با مواد مخدر 

 
مهلت ارسال آثار:17 تیرماه 

 
محورهاي فراخوان: 

1. پیشگیرى از مصرف مواد مخدر : (شامل ایده هاى نوین در حوزه فرهنگ

 
سازى براى سنین مختلف) 

 
1.1 ارائه راهکارهاي پیشگیرانه سوءمصرف مواد مخدر براي گروه هاي سنی مختلف 

 
1.2 فراگیرسازي برنامههاي پیشگیري از اعتیاد در مدرسه، خانواده و محله 

 
1.3 فرهنگسازي براي سنین مختلف در زمینه پیشگیري از مصرف مواد مخدر 

 
1.4 طراحی ابزار سخت افزاري در حوزه پیشگیري از ورود و عرضه مواد مخدر 

 
1.5 تولید برنامه هاي فرهنگی و ترویجی سبک زندگی سالم براي پیشگیري از ورود نوجوانان به حوزه مواد مخدر 

 
2. مقابله با مواد مخدر )شامل پایش مرزها، تجهیزات تشخیصى و ... 

 
2.1 کاهش آسیب هاي اجتماعی ناشی از اعتیاد در بین خانواده هاي مبتال 

 
2.2 تنظیم و ارتقاء ظرفیت ها و سرمایه هاي اجتماعی خیرین، هنرمندان و سایر متنفذین اجتماعی 

 
2.3 طراحی و ساخت ابزارهاي تشخیصی براي جامعه هدف 

 
3. درمان سو مصرف مواد مخدر : شامل ایده هاى دیجیتال براى بهبودى افراد آسیب دیده 

 
3.1 بهبود افراد آسیب دیده در درمان مصرف مواد مخدر 

 
3.2 بسترسازي جهت جامعهپذیري مجدد معتادان بهبودیافته 

 
3.3 استاندارد سازي خدمات اجتماعی ارائه شده به خانواده هاي آسیب دیده 

 
3.4 اصالح فرایندهاي ترك، بهبود و بازگشت افراد درگیر به شکل سیستماتیک 



 
3.5 طراحی و اجراي سامانه منسجم براي ارجاع بهبود یافتگان به مراکز مشاوره روانکاوي 

 
3.6 کارآفرینی و ایجاد اشتغال براي افراد صدمه دیده 

 
شرایط فراخوان: 

 
ایده ارسالی می بایست با یکی از محورهاي فراخوان مرتبط باشد. 

 
مهلت ارسال ایده تا 1400/04/17می باشد. 

 
بررسی و انتخاب ایده هاي برتر در تاریخ 1400/04/17 الی 1400/04/31 صورت می گیرد. 

برگزاري دموي ( آنلاین یا غیر آنلاین)در تاریخ 1400/05/13 با حضور نمایندگانی از ستاد اقتصاد دیجیتال و هوشمند سازي معاونت

 
علمی و فناوري ریاست جمهوري ، حمایت ستاد مبارزه با مواد مخدر و مرکز نوآوري یاریگران زندگی برگزار خواهد شد. 

 
به ایده هاي برتر جوایز نفیسی دریافت اهدا خواهد شد. 

براي ارسال ایده خود، فرم را دانلود نموده و پس از تکمیل آن از طریق ایمیل مرکز نوآوري یاریگران زندگی به آدرس

 
info@yarigaranezendegi.ir ارسال نمایید. 

 
2. مقابله با مواد مخدر )شامل پایش مرزها، تجهیزات تشخیصى و ... 

 
2.1 کاهش آسیب هاي اجتماعی ناشی از اعتیاد در بین خانواده هاي مبتال 

 
2.2 تنظیم و ارتقاء ظرفیت ها و سرمایه هاي اجتماعی خیرین، هنرمندان و سایر متنفذین اجتماعی 

 
2.3 طراحی و ساخت ابزارهاي تشخیصی براي جامعه هدف 

انتهاي پیام/م



حداکثر 10 سال حبس براي پدر مرتکب قتل فرزند !/ قصاص منتفی است

منبع: داناشماره خبر:  33  |  تاریخ: 1400/04/05

مشاور حقوقی و پارلمانی معاونت امور زنان و خانواده رئیس جمهوري با اشاره به لایحه ''تشدید مجازات پدر مرتکب قتل
فرزند'' گفت: در کلیه نشست هاي فقهی حقوقی، قصاص پدر منتفی اعلام شد و حداکثر 10 سال حبس قطعی خواهد بود،

مشاور حقوقی و پارلمانی معاونت امور زنان و خانواده رئیس
جمهوري با اشاره به لایحه ""تشدید مجازات پدر مرتکب
قتل فرزند"" گفت: در کلیه نشست هاي فقهی حقوقی،
قصاص پدر منتفی اعلام شد و حداکثر 10 سال حبس

 
قطعی خواهد بود، 

به گزارش شبکه اطلاع رسانی راه دانا؛ اشرف گرامی
زادگان، همزمان با روز جهانی ""حمایت از قربانیان
خشونت""، به تشریح علل و اهمیت و چالشهاي تدوین
لایحه ""اصلاح ماده 612 قانون مجازات اسلامی"" موسوم
به لایحه ""تشدید مجازات پدر مرتکب قتل فرزند""
پرداخت و اظهار کرد: قانون مجازات اسلامی در هر

موضوعی که جرم تلقی شود، مجازات تعیین کرده است. در این موضوع نیز مجازات وجود داشته اما طبق نظرات دریافتی، مجازات

 
تعیین شده کافی نبوده است. در چنین جنایاتی همه طالب قصاص یا حبس ابد براي قاتل هستند. 

این حقوقدان ادامه داد: موضوع ""رومینا"" این عدم کفایت مجازات را برجسته کرد. از این رو قوه مجریه و قوه قضاییه در تدوین،
اصلاح و بازنگري آن تلاش کردند. این لایحه بار دیگر خلاء کافی نبودن قانون موجود، عدم مسئولیت والدین، ضرورت آموزش و اطلاع
رسانی و ضرورت حمایت دستگاه هاي اجرایی براي کاهش این حوادث را برجسته کرد. این لایحه جاي کار فراوانی دارد که باید منتظر

 
تصمیم کمیسیون اجتماعی مجلس بنشینیم. 

 
جنایت علیه ""رومینا"" نشان داد خلاء هاي بسیاري در خانواده ها وجود دارد 

وي با بیان اینکه موضوع خشونت در خانواده و اجتماع همیشه مسئله نگران کننده اي است، افزود: موضوع چند قتل فجیع در کشور،
همه را برآشفته کرد. امنیت خانواده ها متزلزل شد. اطمینان و اعتماد که همیشه در خانواده هاي ایرانی برجسته و باعث فداکاریهاي
متعدد شده بود، آسیب دید. جنایت علیه ""رومینا"" نشان داد که خلاء هاي بسیاري در خانواده ها وجود دارد که منجر به چنین
جرایمی می شود. آن خلاء ها شامل کمبودهاي فرهنگی، اقتصادي، اجتماعی و ... متعدد است که باید با اقدامات بازدارنده، کمبودها را

 
کاهش داد و با اطلاع رسانی و آموزش و آگاهی، موجب شناخت زودهنگام این بلایا شد. 

گرامی زادگان یادآور شد: هنگام قتل ""رومینا""، معاونت امور زنان و خانواده با تماسهاي نگران کننده خانواده ها روبرو شد. همه
نگران بودند بخصوص وقتی که از بد رفتاري و یا بد اخلاقی پدران خانواده می گفتند. در جلسه داخلی معاونت این گلایه ها و مطالبات
مطرح شد. نخست پیشنهاد اصلاح قانون در دستور کار قرار گرفت. همکاران حقوقی لایحه پیشنهاد اصلاح ماده 612 قانون مجازات



 
اسلامی ( تعزیرات) را مطرح کردند و پیش نویس اولیه آماده شد. 

به گفته وي، معاونت امور زنان و خانواده بانی این لایحه قرار گرفت و با تعامل با معاونت حقوقی نهاد ریاست جمهوري و کمیسیون

 
لوایح و همکاري قوه قضاییه با یک مشارکت خوب لایحه تدوین و مجازاتهاي مربوط تعیین شد. 

 
اعدام و قصاص باید کاهش یابد 

مشاور حقوقی و پارلمانی معاونت امور زنان و خانواده رئیس جمهوري، با بیان اینکه قصاص یکی از مجازات هاي سنگین در قانون
مجازات اسلامی است، تصریح کرد: در اکثر نشست هاي مربوط به مجازات ها، اغلب متخصصان خواهان کاهش صدور حکم قصاص
توسط قضات محاکم هستند. مطلع هستید که برخی از قوانین، مجازات اعدام را هم حذف کرده اند. در کل اعدام و قصاص باید کاهش

 
یابد. این را بسیاري از حقوقدانان و قضات به مجازات هاي دیگري تبدیل کرده اند. 

گرامی زادگان افزود: براي همین لایحه، نشستی با مشارکت معاونت امور زنان و خانواده با مجمع مدرسین و محققین حوزه علمیه قم
و دانشکده حقوق دانشگاه مفید در دي ماه سال گذشته برگزار شد. در این نشست تصریح شد که بنا به نظر مشهور فقیهان امامیه،
یکی از شرایط حکم قصاص این است که قاتل، پدر یا جدپدري نباشد. از سوي دیگر بیان شد که نظام حقوقی ما در دو حوزه، حقوق

 
مدنی و حقوق کیفري « رویکرد ارفاقی» نسبت به «والدین کودك آزار» دارد. در همین نشست مواد قانونی مورد توجه قرار گرفت. 

 
پیشنهاد تشدید مجازات تعزیري درجه یک به حبس حداقل 25 سال 

 
قصاص منتفی اعلام شد 

وي معتقد است که دلایل بیان شده در این نشست ها بیانگر این موضوع بود که مصلحت عمومی و سیاست کیفري و عدالت ایجاب
می کند که در میزان مجازات تعزیري پدران معاف از مجازات قصاص، بازنگري شود و حتی پیشنهاد تشدید مجازات تعزیري درجه

 
یک به حبس حداقل 25 سال با اعمال جرائم و برخی محرومیتهاي اجتماعی تاکید شد. 

مشاور حقوقی و پارلمانی معاونت امور زنان و خانواده رئیس جمهوري تصریح کرد: نتیجه این که در کلیه نشستها، قصاص پدر منتفی
اعلام شد ولی در افزایش مجازات حبس تعزیزي پذیرش وجود داشت. پیشنهادي که در نشست شوراي فقهی حقوقی در شهر قم
برگزار شد مجازات 25 سال تا 40 سال در نظر گرفته شده بود اما قوه قضاییه در آخرین بررسی مجازات درجه 2 و 3 پیشنهاد داده

 
بود. 

 
حداکثر 10 سال حبس قطعی خواهد بود 

گرامی زادگان در پاسخ به این سوال که مطابق با لایحه ""تشدید مجازات پدر در صورت قتل فرزند"" که هم اکنون به مجلس ارسال
شده است، پدر مرتکب قتل فرزند چند سال محکوم به حبس می شود، تصریح کرد: در ماده 612 اعلام شده است که « هر کس
مرتکب قتل عمد شود و شاکی نداشته و یا شاکی داشته باشد ولی از قصاص گذشت کرده باشد، به حبس تعزیري درجه چهار محکوم
می شود.» مجازات درجه 4 طبق قانون مجازات اسلامی حبس بیش از پنج تا 10 سال است. البته در تبصره 1 گفته شده است که «
در مواردي که فرد با علم به عدم امکان قصاص مرتکب قتل مذکور شود،به حداکثر مجازات مذکور محکوم می شود.» بدین ترتیب

 
حداکثر 10 سال حبس قطعی خواهد بود. 



گرامی زادگان معتقد است که هرچند پیشنهاد دهنده این لایحه، معاونت امور زنان و کارشناسان مربوط بودند اما پیشنهاد باید هم از
کمیسیون فرعی و اصلی دولت و هم هیئت وزیران و هم در تعامل با قوه قضاییه در بخش مجازاتها عبور کند و باید اجماع در خصوص

 
لوایح انجام گیرد. 

این حقوقدان خاطر نشان کرد: نظرات مخالف و موافق در جلسه ها مطرح می شود و باید براي تثبیت نظر بسیار تلاش شود. در واقع
نظر معاونت مجازات بیشتر پدر بود ولی پس از بررسی فقهی و دیدگاه کارشناسان و اعضاي کمیسیون ها، لایحه نهایی همان است که
به مجلس تقدیم شد. البته تبصره 2 و 3 این لایحه پیشنهادي بود که معاونت روي آن اصرار داشت و مورد موافقت قرار گرفت. معاونت

 
حقوقی قوه قضاییه نیز مجازات هاي حبس بیشتري را در نظر داشت. 

 
راي اکثریت ملاك است 

مشاور حقوقی و پارلمانی معاونت امور زنان و خانواده رئیس جمهوري درباره کارشکنی هایی که در راستاي تدوین این لایحه ایجاد
شد، اظهار کرد: موضوع مخالفت فرد و یا دستگاه نیست. موضوع نگاهی است که در جامعه وجود دارد و قاعدتا در اذهان کارشناسان
نفوذ پیدا می کند. هر کارشناسی با توجه به تجربیات و شواهدي که از پرونده هاي قضایی دارد، نظر می دهد و نظر خود را بیان می

 
کند. این جمع است که راي می دهد و راي اکثریت ملاك خواهد بود. 

وي همچنین این را هم گفت که لایحه مذکور هشتم خرداد امسال از دولت تقدیم مجلس شوراي اسلامی شده اما هنوز اعلام وصول

 
نشده است که بی شک به زودي اعلام وصول می شود. 

 
امیدوارم مجلس مجازات هاي لایحه را کاهش ندهد بلکه بر آن بیافزاید 

مشاور حقوقی و پارلمانی معاونت امور زنان و خانواده رئیس جمهوري با بیان اینکه امیدوارم مجلس مجازات هاي لایحه را کاهش
ندهد بلکه برخی مجازاتهاي دیگر را بر آن بیفزاید، گفت: نظر شخص من این است که تنها با تدوین لایحه نمی توان مانع چنین
جنایاتی شد. مشخص است که خانواده ضربه پذیر شده است و حقوق و مسئولیت به معناي واقعی در خانواده حاکم نیست. فرزند نیاز
به توجه و مراقبت دارد. این حوادث نشان داد که باید یک بازنگري در احوالات خانواده صورت گیرد. از متخصصان علوم رفتاري و
تربیتی، روان شناسان و جامعه شناسان کمک گرفت. باید سطح آموزش اجتماعی را بالا برد و هم چنین مسئولین کشوري براي خلاء

 
هاي اقتصادي، فرهنگی و اجتماعی خانواده ها برنامه ریزي کنند. باید علتها را جستجو کرد. 

این حقوق دان در بخش دیگر سخنان خود با بیان اینکه متاسفانه تا حادثه اي اتفاق نیفتد، در صدد چاره بر نمی آییم، یادآور شد:
اکنون جامعه دریافته است که باید قبل از دیرشدن به فکر چاره بود. در ادامه البته جنبه حمایتی در قوانین ما وجود دارد. مانند خانه
هاي امن و یا اورژانس اجتماعی که تاحدودي میتوانند با توجه بیشتر از آسیب ها بکاهند. برنامه هاي اجتماعی دیگري هم مانند

 
توانمند سازي، کارآفرینی، گفتگوي بین نسلی و... موارد مشابه که بخصوص از ابعاد فرهنگی و اجتماعی قابل توجه هستند. 

وي با اشاره به ضرورت تصویب لایحه ""حفظ کرامت و حمایت از زنان در برابر خشونت"" افزود: همچنین تصویب لایحه حفظ کرامت
و حمایت از زنان در برابر خشونت در مجلس شوراي اسلامی می تواند گام بلندي در جهت کاهش خشونت باشد، ضمن آن که دستگاه
هاي اجرایی هرکدام بنا به وظایفشان باید از خشونت دیده حمایت کنند. این لایحه یکی از بهترین لوایح تدوین شده در کشور است

 
که امیدوارم نمایندگان هر چه زودتر آن را در دستور کار قرار دهند. 



گرامی زادگان در پایان گفت: کشور ما داري مردمی بسیار نجیب و صبور است. رعایت حقوق مردم بخصوص زنان و کودکان باید در
اولویت باشد. جامعه اي که از خشونت به دور باشد و مردمش داراي رفاه نسبی و امنیت و آرامش باشد، می تواند بهترین نسل را

 
تربیت کند و ارتقاء یابد. 

 
انتهاي پیام/ 
منبع: ایسنا



حداکثر 10 سال حبس براي پدر مرتکب قتل فرزند

منبع: صبحانه آنلاینشماره خبر:  34  |  تاریخ: 1400/04/05

مشاور حقوقی و پارلمانی معاونت امور زنان و خانواده رئیس جمهوري با اشاره به لایحه "تشدید مجازات پدر مرتکب قتل
فرزند" و با بیان اینکه در کلیه نشستهاي فقهی حقوقی، قصاص پدر منتفی اعلام شد و حداکثر 10 سال حبس قطعی خواهد

بود، گفت: مجازات تعیین شده کافی نیست، اما تبصره هایی که منجر به بازدارندگی و ...

به گزارش صبحانه،اشرف گرامی زادگان همزمان با روز
جهانی "حمایت از قربانیان خشونت"، به تشریح علل و
اهمیت و چالشهاي تدوین لایحه "اصلاح ماده 612 قانون
مجازات اسلامی" موسوم به لایحه "تشدید مجازات پدر
مرتکب قتل فرزند" پرداخت و اظهار کرد: قانون مجازات
اسلامی در هر موضوعی که جرم تلقی شود، مجازات تعیین
کرده است. در این موضوع نیز مجازات وجود داشته اما
طبق نظرات دریافتی، مجازات تعیین شده کافی نبوده

 
است. در چنین جنایاتی همه طالب قصاص یا حبس ابد براي قاتل هستند. 

این حقوقدان ادامه داد: موضوع "رومینا" این عدم کفایت مجازات را برجسته کرد. از این رو قوه مجریه و قوه قضاییه در تدوین، اصلاح
و بازنگري آن تلاش کردند. این لایحه بار دیگر خلاء کافی نبودن قانون موجود، عدم مسئولیت والدین، ضرورت آموزش و اطلاع رسانی
و ضرورت حمایت دستگاه هاي اجرایی براي کاهش این حوادث را برجسته کرد. این لایحه جاي کار فراوانی دارد که باید منتظر

 
تصمیم کمیسیون اجتماعی مجلس بنشینیم. 

 
جنایت علیه "رومینا" نشان داد خلاء هاي بسیاري در خانواده ها وجود دارد 

وي با بیان اینکه موضوع خشونت در خانواده و اجتماع همیشه مسئله نگران کننده اي است، افزود: موضوع چند قتل فجیع در کشور،
همه را برآشفته کرد. امنیت خانواده ها متزلزل شد. اطمینان و اعتماد که همیشه در خانواده هاي ایرانی برجسته و باعث فداکاریهاي
متعدد شده بود، آسیب دید. جنایت علیه "رومینا" نشان داد که خلاء هاي بسیاري در خانواده ها وجود دارد که منجر به چنین
جرایمی می شود. آن خلاء ها شامل کمبودهاي فرهنگی، اقتصادي، اجتماعی و ... متعدد است که باید با اقدامات بازدارنده، کمبودها را

 
کاهش داد و با اطلاع رسانی و آموزش و آگاهی، موجب شناخت زودهنگام این بلایا شد. 

گرامی زادگان یادآور شد: هنگام قتل "رومینا"، معاونت امور زنان و خانواده با تماسهاي نگران کننده خانواده ها روبرو شد. همه نگران
بودند بخصوص وقتی که از بد رفتاري و یا بد اخلاقی پدران خانواده می گفتند. در جلسه داخلی معاونت این گلایه ها و مطالبات
مطرح شد. نخست پیشنهاد اصلاح قانون در دستور کار قرار گرفت. همکاران حقوقی لایحه پیشنهاد اصلاح ماده 612 قانون مجازات

 
اسلامی ( تعزیرات) را مطرح کردند و پیش نویس اولیه آماده شد. 

به گفته وي، معاونت امور زنان و خانواده بانی این لایحه قرار گرفت و با تعامل با معاونت حقوقی نهاد ریاست جمهوري و کمیسیون



 
لوایح و همکاري قوه قضاییه با یک مشارکت خوب لایحه تدوین و مجازاتهاي مربوط تعیین شد. 

 
اعدام و قصاص باید کاهش یابد 

مشاور حقوقی و پارلمانی معاونت امور زنان و خانواده رئیس جمهوري، با بیان اینکه قصاص یکی از مجازات هاي سنگین در قانون
مجازات اسلامی است، تصریح کرد: در اکثر نشست هاي مربوط به مجازات ها، اغلب متخصصان خواهان کاهش صدور حکم قصاص
توسط قضات محاکم هستند. مطلع هستید که برخی از قوانین، مجازات اعدام را هم حذف کرده اند. در کل اعدام و قصاص باید کاهش

 
یابد. این را بسیاري از حقوقدانان و قضات به مجازات هاي دیگري تبدیل کرده اند. 

گرامی زادگان افزود: براي همین لایحه، نشستی با مشارکت معاونت امور زنان و خانواده با مجمع مدرسین و محققین حوزه علمیه قم
و دانشکده حقوق دانشگاه مفید در دي ماه سال گذشته برگزار شد. در این نشست تصریح شد که بنا به نظر مشهور فقیهان امامیه،
یکی از شرایط حکم قصاص این است که قاتل، پدر یا جدپدري نباشد. از سوي دیگر بیان شد که نظام حقوقی ما در دو حوزه، حقوق

 
مدنی و حقوق کیفري « رویکرد ارفاقی» نسبت به «والدین کودك آزار» دارد. در همین نشست مواد قانونی مورد توجه قرار گرفت. 

 
پیشنهاد تشدید مجازات تعزیري درجه یک به حبس حداقل 25 سال 

 
قصاص منتفی اعلام شد 

وي معتقد است که دلایل بیان شده در این نشست ها بیانگر این موضوع بود که مصلحت عمومی و سیاست کیفري و عدالت ایجاب
می کند که در میزان مجازات تعزیري پدران معاف از مجازات قصاص، بازنگري شود و حتی پیشنهاد تشدید مجازات تعزیري درجه

 
یک به حبس حداقل 25 سال با اعمال جرائم و برخی محرومیتهاي اجتماعی تاکید شد. 

مشاور حقوقی و پارلمانی معاونت امور زنان و خانواده رئیس جمهوري تصریح کرد: نتیجه این که در کلیه نشستها، قصاص پدر منتفی
اعلام شد ولی در افزایش مجازات حبس تعزیزي پذیرش وجود داشت. پیشنهادي که در نشست شوراي فقهی حقوقی در شهر قم
برگزار شد مجازات 25 سال تا 40 سال در نظر گرفته شده بود اما قوه قضاییه در آخرین بررسی مجازات درجه 2 و 3 پیشنهاد داده

 
بود. 

 
حداکثر 10 سال حبس قطعی خواهد بود 

گرامی زادگان در پاسخ به این سوال که مطابق با لایحه "تشدید مجازات پدر در صورت قتل فرزند" که هم اکنون به مجلس ارسال
شده است، پدر مرتکب قتل فرزند چند سال محکوم به حبس می شود، تصریح کرد: در ماده 612 اعلام شده است که « هر کس
مرتکب قتل عمد شود و شاکی نداشته و یا شاکی داشته باشد ولی از قصاص گذشت کرده باشد، به حبس تعزیري درجه چهار محکوم
می شود.» مجازات درجه 4 طبق قانون مجازات اسلامی حبس بیش از پنج تا 10 سال است. البته در تبصره 1 گفته شده است که «
در مواردي که فرد با علم به عدم امکان قصاص مرتکب قتل مذکور شود،به حداکثر مجازات مذکور محکوم می شود.» بدین ترتیب

 
حداکثر 10 سال حبس قطعی خواهد بود. 

گرامی زادگان معتقد است که هرچند پیشنهاد دهنده این لایحه، معاونت امور زنان و کارشناسان مربوط بودند اما پیشنهاد باید هم از
کمیسیون فرعی و اصلی دولت و هم هیئت وزیران و هم در تعامل با قوه قضاییه در بخش مجازاتها عبور کند و باید اجماع در خصوص



 
لوایح انجام گیرد. 

این حقوقدان خاطر نشان کرد: نظرات مخالف و موافق در جلسه ها مطرح می شود و باید براي تثبیت نظر بسیار تلاش شود. در واقع
نظر معاونت مجازات بیشتر پدر بود ولی پس از بررسی فقهی و دیدگاه کارشناسان و اعضاي کمیسیون ها، لایحه نهایی همان است که
به مجلس تقدیم شد. البته تبصره 2 و 3 این لایحه پیشنهادي بود که معاونت روي آن اصرار داشت و مورد موافقت قرار گرفت. معاونت

 
حقوقی قوه قضاییه نیز مجازات هاي حبس بیشتري را در نظر داشت. 

 
راي اکثریت ملاك است 

مشاور حقوقی و پارلمانی معاونت امور زنان و خانواده رئیس جمهوري درباره کارشکنی هایی که در راستاي تدوین این لایحه ایجاد
شد، اظهار کرد: موضوع مخالفت فرد و یا دستگاه نیست. موضوع نگاهی است که در جامعه وجود دارد و قاعدتا در اذهان کارشناسان
نفوذ پیدا می کند. هر کارشناسی با توجه به تجربیات و شواهدي که از پرونده هاي قضایی دارد، نظر می دهد و نظر خود را بیان می

 
کند. این جمع است که راي می دهد و راي اکثریت ملاك خواهد بود. 

وي همچنین این را هم گفت که لایحه مذکور هشتم خرداد امسال از دولت تقدیم مجلس شوراي اسلامی شده اما هنوز اعلام وصول

 
نشده است که بی شک به زودي اعلام وصول می شود. 

 
امیدوارم مجلس مجازات هاي لایحه را کاهش ندهد بلکه بر آن بیافزاید 

مشاور حقوقی و پارلمانی معاونت امور زنان و خانواده رئیس جمهوري با بیان اینکه امیدوارم مجلس مجازات هاي لایحه را کاهش
ندهد بلکه برخی مجازاتهاي دیگر را بر آن بیفزاید، گفت: نظر شخص من این است که تنها با تدوین لایحه نمی توان مانع چنین
جنایاتی شد. مشخص است که خانواده ضربه پذیر شده است و حقوق و مسئولیت به معناي واقعی در خانواده حاکم نیست. فرزند نیاز
به توجه و مراقبت دارد. این حوادث نشان داد که باید یک بازنگري در احوالات خانواده صورت گیرد. از متخصصان علوم رفتاري و
تربیتی، روان شناسان و جامعه شناسان کمک گرفت. باید سطح آموزش اجتماعی را بالا برد و هم چنین مسئولین کشوري براي خلاء

 
هاي اقتصادي، فرهنگی و اجتماعی خانواده ها برنامه ریزي کنند. باید علتها را جستجو کرد. 

این حقوق دان در بخش دیگر سخنان خود با بیان اینکه متاسفانه تا حادثه اي اتفاق نیفتد، در صدد چاره بر نمی آییم، یادآور شد:
اکنون جامعه دریافته است که باید قبل از دیرشدن به فکر چاره بود. در ادامه البته جنبه حمایتی در قوانین ما وجود دارد. مانند خانه
هاي امن و یا اورژانس اجتماعی که تاحدودي میتوانند با توجه بیشتر از آسیب ها بکاهند. برنامه هاي اجتماعی دیگري هم مانند

 
توانمند سازي، کارآفرینی، گفتگوي بین نسلی و... موارد مشابه که بخصوص از ابعاد فرهنگی و اجتماعی قابل توجه هستند. 

وي با اشاره به ضرورت تصویب لایحه "حفظ کرامت و حمایت از زنان در برابر خشونت" افزود: همچنین تصویب لایحه حفظ کرامت و
حمایت از زنان در برابر خشونت در مجلس شوراي اسلامی می تواند گام بلندي در جهت کاهش خشونت باشد، ضمن آن که دستگاه
هاي اجرایی هرکدام بنا به وظایفشان باید از خشونت دیده حمایت کنند. این لایحه یکی از بهترین لوایح تدوین شده در کشور است

 
که امیدوارم نمایندگان هر چه زودتر آن را در دستور کار قرار دهند. 

گرامی زادگان در پایان گفت: کشور ما داري مردمی بسیار نجیب و صبور است. رعایت حقوق مردم بخصوص زنان و کودکان باید در



اولویت باشد. جامعه اي که از خشونت به دور باشد و مردمش داراي رفاه نسبی و امنیت و آرامش باشد، می تواند بهترین نسل را
تربیت کند و ارتقاء یابد. /ایسنا



برگزاري آزمون دوره آموزشی شاغلین صنایع دستی میناي ملیله در زنجان

منبع: میراث آریاشماره خبر:  35  |  تاریخ: 1400/04/05

به گزارش میراث آریا به نقل از روابط عمومی اداره کل
میراث فرهنگی، گردشگري و صنایع دستی استان زنجان،
الناز خدایی فرد، روز شنبه 5 تیرماه 1400 با اشاره به
تأثیرگذاري آموزش در رونق و توسعه صنایع دستی اظهار
کرد: «امروز آزمون کتبی و عملی براي 16 نفر از شاغلین
صنایع دستی در دوره میناي ملیله در قالب دوره پیشرفته
برگزار شد و در پایان به شرکت کنندگان گواهی مهارت
آموزشی داده شد. این دوره هنرمندان توانایی شناسایی
بازاریابی این رشته، طرح هاي مختلف و ابزارآلات موردنیاز

 
این رشته و توانایی انجام آن را کسب کردند.» 

معاون صنایع دستی زنجان گفت: «با برگزاري این دوره
توانستیم علاوه بر آموزش رشته منسوخ شده میناي ملیله
به اساتید پیشکسوت ملیله کاري، فعالیت رو به رشدي در
زمینه تولیدات و اشتغال زایی این هنر ماندگار در
شهرجهانی ملیله داشته باشیم و همچنین این هنر زیبا می
تواند جایگزین خوب و شکیلی نسبت به سایر کالاهاي
مشابه در کشور شود. انتظار می رود با توجه به ظرفیت
هاي موجود بتوان براي بهره مندي شاغلین صنایع دستی و
ارتقاء مهارت و سطح علمی این قشر زحمت کش و هنرمند

 
این گونه آزمون ها را اجرا کرد.» 

او افزود: «با توجه به برگزاري موفق این دوره ها این
معاونت در حال برنامه ریزي براي اجراي دوره هاي بیشتر در سایر روستاهاي هدف صنایع دستی استان با رعایت پروتکل هاي

 
بهداشتی است.» 

میناکاري ملیله درگذشته در شهر زنجان رایج بوده است. در این راستا براي نخستین بار دوره باز زنده سازي هنر صنعت ملیله کاري
باهدف توسعه، ایجاد اشتغال و کارآفرینی، توانمندسازي بیشتر استادکاران این هنر، توسط یکی از اساتید برگزار شد.



حداکثر 10 سال حبس براي پدر مرتکب قتل فرزند

منبع: شبکه ایرانشماره خبر:  36  |  تاریخ: 1400/04/05

مشاور حقوقی و پارلمانی معاونت امور زنان و خانواده رئیس جمهوري با اشاره به لایحه ''تشدید مجازات پدر مرتکب قتل
فرزند'' و با بیان اینکه در کلیه نشستهاي فقهی حقوقی، قصاص پدر منتفی اعلام شد و حداکثر 10 سال حبس قطعی خواهد

بود، گفت: مجازات تعیین شده کافی نیست، اما تبصره هایی که منجر به بازدارندگی و ...

مشاور حقوقی و پارلمانی معاونت امور زنان و خانواده رئیس
جمهوري با اشاره به لایحه ""تشدید مجازات پدر مرتکب
قتل فرزند"" و با بیان اینکه در کلیه نشستهاي فقهی
حقوقی، قصاص پدر منتفی اعلام شد و حداکثر 10 سال
حبس قطعی خواهد بود، گفت: مجازات تعیین شده کافی
نیست، اما تبصره هایی که منجر به بازدارندگی و پیشگیرانه
تنظیم شده اند مفید هستند. باید در صورت تصویب، بر
اجراي این قانون نظارت کرد و قوه قضاییه گزارش

 
مبسوطی جهت تنویر افکار عمومی به جامعه ارائه کند. 

اشرف گرامی زادگان همزمان با روز جهانی ""حمایت از قربانیان خشونت""، به تشریح علل و اهمیت و چالشهاي تدوین لایحه
""اصلاح ماده 612 قانون مجازات اسلامی"" موسوم به لایحه ""تشدید مجازات پدر مرتکب قتل فرزند"" پرداخت و اظهار کرد: قانون
مجازات اسلامی در هر موضوعی که جرم تلقی شود، مجازات تعیین کرده است. در این موضوع نیز مجازات وجود داشته اما طبق

 
نظرات دریافتی، مجازات تعیین شده کافی نبوده است. در چنین جنایاتی همه طالب قصاص یا حبس ابد براي قاتل هستند. 

این حقوقدان ادامه داد: موضوع ""رومینا"" این عدم کفایت مجازات را برجسته کرد. از این رو قوه مجریه و قوه قضاییه در تدوین،
اصلاح و بازنگري آن تلاش کردند. این لایحه بار دیگر خلاء کافی نبودن قانون موجود، عدم مسئولیت والدین، ضرورت آموزش و اطلاع
رسانی و ضرورت حمایت دستگاه هاي اجرایی براي کاهش این حوادث را برجسته کرد. این لایحه جاي کار فراوانی دارد که باید منتظر

 
تصمیم کمیسیون اجتماعی مجلس بنشینیم. 

جنایت علیه ""رومینا"" نشان داد خلاء هاي بسیاري در خانواده ها وجود دارد وي با بیان اینکه موضوع خشونت در خانواده و اجتماع
همیشه مسئله نگران کننده اي است، افزود: موضوع چند قتل فجیع در کشور، همه را برآشفته کرد. امنیت خانواده ها متزلزل شد.
اطمینان و اعتماد که همیشه در خانواده هاي ایرانی برجسته و باعث فداکاریهاي متعدد شده بود، آسیب دید. جنایت علیه ""رومینا""
نشان داد که خلاء هاي بسیاري در خانواده ها وجود دارد که منجر به چنین جرایمی می شود. آن خلاء ها شامل کمبودهاي فرهنگی،
اقتصادي، اجتماعی و ... متعدد است که باید با اقدامات بازدارنده، کمبودها را کاهش داد و با اطلاع رسانی و آموزش و آگاهی، موجب

 
شناخت زودهنگام این بلایا شد. 

گرامی زادگان یادآور شد: هنگام قتل ""رومینا""، معاونت امور زنان و خانواده با تماسهاي نگران کننده خانواده ها روبرو شد. همه
نگران بودند بخصوص وقتی که از بد رفتاري و یا بد اخلاقی پدران خانواده می گفتند. در جلسه داخلی معاونت این گلایه ها و مطالبات



مطرح شد. نخست پیشنهاد اصلاح قانون در دستور کار قرار گرفت. همکاران حقوقی لایحه پیشنهاد اصلاح ماده 612 قانون مجازات

 
اسلامی ( تعزیرات) را مطرح کردند و پیش نویس اولیه آماده شد. 

به گفته وي، معاونت امور زنان و خانواده بانی این لایحه قرار گرفت و با تعامل با معاونت حقوقی نهاد ریاست جمهوري و کمیسیون

 
لوایح و همکاري قوه قضاییه با یک مشارکت خوب لایحه تدوین و مجازاتهاي مربوط تعیین شد. 

اعدام و قصاص باید کاهش یابد مشاور حقوقی و پارلمانی معاونت امور زنان و خانواده رئیس جمهوري، با بیان اینکه قصاص یکی از
مجازات هاي سنگین در قانون مجازات اسلامی است، تصریح کرد: در اکثر نشست هاي مربوط به مجازات ها، اغلب متخصصان خواهان
کاهش صدور حکم قصاص توسط قضات محاکم هستند. مطلع هستید که برخی از قوانین، مجازات اعدام را هم حذف کرده اند. در کل

 
اعدام و قصاص باید کاهش یابد. این را بسیاري از حقوقدانان و قضات به مجازات هاي دیگري تبدیل کرده اند. 

گرامی زادگان افزود: براي همین لایحه، نشستی با مشارکت معاونت امور زنان و خانواده با مجمع مدرسین و محققین حوزه علمیه قم
و دانشکده حقوق دانشگاه مفید در دي ماه سال گذشته برگزار شد. در این نشست تصریح شد که بنا به نظر مشهور فقیهان امامیه،
یکی از شرایط حکم قصاص این است که قاتل، پدر یا جدپدري نباشد. از سوي دیگر بیان شد که نظام حقوقی ما در دو حوزه، حقوق

 
مدنی و حقوق کیفري « رویکرد ارفاقی» نسبت به «والدین کودك آزار» دارد. در همین نشست مواد قانونی مورد توجه قرار گرفت. 

پیشنهاد تشدید مجازات تعزیري درجه یک به حبس حداقل 25 سال قصاص منتفی اعلام شد وي معتقد است که دلایل بیان شده در
این نشست ها بیانگر این موضوع بود که مصلحت عمومی و سیاست کیفري و عدالت ایجاب می کند که در میزان مجازات تعزیري
پدران معاف از مجازات قصاص، بازنگري شود و حتی پیشنهاد تشدید مجازات تعزیري درجه یک به حبس حداقل 25 سال با اعمال

 
جرائم و برخی محرومیتهاي اجتماعی تاکید شد. 

مشاور حقوقی و پارلمانی معاونت امور زنان و خانواده رئیس جمهوري تصریح کرد: نتیجه این که در کلیه نشستها، قصاص پدر منتفی
اعلام شد ولی در افزایش مجازات حبس تعزیزي پذیرش وجود داشت. پیشنهادي که در نشست شوراي فقهی حقوقی در شهر قم
برگزار شد مجازات 25 سال تا 40 سال در نظر گرفته شده بود اما قوه قضاییه در آخرین بررسی مجازات درجه 2 و 3 پیشنهاد داده

 
بود. 

حداکثر 10 سال حبس قطعی خواهد بود گرامی زادگان در پاسخ به این سوال که مطابق با لایحه ""تشدید مجازات پدر در صورت
قتل فرزند"" که هم اکنون به مجلس ارسال شده است، پدر مرتکب قتل فرزند چند سال محکوم به حبس می شود، تصریح کرد: در
ماده 612 اعلام شده است که « هر کس مرتکب قتل عمد شود و شاکی نداشته و یا شاکی داشته باشد ولی از قصاص گذشت کرده
باشد، به حبس تعزیري درجه چهار محکوم می شود.» مجازات درجه 4 طبق قانون مجازات اسلامی حبس بیش از پنج تا 10 سال
است. البته در تبصره 1 گفته شده است که « در مواردي که فرد با علم به عدم امکان قصاص مرتکب قتل مذکور شود،به حداکثر

 
مجازات مذکور محکوم می شود.» بدین ترتیب حداکثر 10 سال حبس قطعی خواهد بود. 

گرامی زادگان معتقد است که هرچند پیشنهاد دهنده این لایحه، معاونت امور زنان و کارشناسان مربوط بودند اما پیشنهاد باید هم از
کمیسیون فرعی و اصلی دولت و هم هیئت وزیران و هم در تعامل با قوه قضاییه در بخش مجازاتها عبور کند و باید اجماع در خصوص

 
لوایح انجام گیرد. 

این حقوقدان خاطر نشان کرد: نظرات مخالف و موافق در جلسه ها مطرح می شود و باید براي تثبیت نظر بسیار تلاش شود. در واقع



نظر معاونت مجازات بیشتر پدر بود ولی پس از بررسی فقهی و دیدگاه کارشناسان و اعضاي کمیسیون ها، لایحه نهایی همان است که
به مجلس تقدیم شد. البته تبصره 2 و 3 این لایحه پیشنهادي بود که معاونت روي آن اصرار داشت و مورد موافقت قرار گرفت. معاونت

 
حقوقی قوه قضاییه نیز مجازات هاي حبس بیشتري را در نظر داشت. 

راي اکثریت ملاك است مشاور حقوقی و پارلمانی معاونت امور زنان و خانواده رئیس جمهوري درباره کارشکنی هایی که در راستاي
تدوین این لایحه ایجاد شد، اظهار کرد: موضوع مخالفت فرد و یا دستگاه نیست. موضوع نگاهی است که در جامعه وجود دارد و قاعدتا
در اذهان کارشناسان نفوذ پیدا می کند. هر کارشناسی با توجه به تجربیات و شواهدي که از پرونده هاي قضایی دارد، نظر می دهد و

 
نظر خود را بیان می کند. این جمع است که راي می دهد و راي اکثریت ملاك خواهد بود. 

وي همچنین این را هم گفت که لایحه مذکور هشتم خرداد امسال از دولت تقدیم مجلس شوراي اسلامی شده اما هنوز اعلام وصول

 
نشده است که بی شک به زودي اعلام وصول می شود. 

امیدوارم مجلس مجازات هاي لایحه را کاهش ندهد بلکه بر آن بیافزاید مشاور حقوقی و پارلمانی معاونت امور زنان و خانواده رئیس
جمهوري با بیان اینکه امیدوارم مجلس مجازات هاي لایحه را کاهش ندهد بلکه برخی مجازاتهاي دیگر را بر آن بیفزاید، گفت: نظر
شخص من این است که تنها با تدوین لایحه نمی توان مانع چنین جنایاتی شد. مشخص است که خانواده ضربه پذیر شده است و
حقوق و مسئولیت به معناي واقعی در خانواده حاکم نیست. فرزند نیاز به توجه و مراقبت دارد. این حوادث نشان داد که باید یک
بازنگري در احوالات خانواده صورت گیرد. از متخصصان علوم رفتاري و تربیتی، روان شناسان و جامعه شناسان کمک گرفت. باید
سطح آموزش اجتماعی را بالا برد و هم چنین مسئولین کشوري براي خلاء هاي اقتصادي، فرهنگی و اجتماعی خانواده ها برنامه ریزي

 
کنند. باید علتها را جستجو کرد. 

این حقوق دان در بخش دیگر سخنان خود با بیان اینکه متاسفانه تا حادثه اي اتفاق نیفتد، در صدد چاره بر نمی آییم، یادآور شد:
اکنون جامعه دریافته است که باید قبل از دیرشدن به فکر چاره بود. در ادامه البته جنبه حمایتی در قوانین ما وجود دارد. مانند خانه
هاي امن و یا اورژانس اجتماعی که تاحدودي میتوانند با توجه بیشتر از آسیب ها بکاهند. برنامه هاي اجتماعی دیگري هم مانند

 
توانمند سازي، کارآفرینی، گفتگوي بین نسلی و... موارد مشابه که بخصوص از ابعاد فرهنگی و اجتماعی قابل توجه هستند. 

وي با اشاره به ضرورت تصویب لایحه ""حفظ کرامت و حمایت از زنان در برابر خشونت"" افزود: همچنین تصویب لایحه حفظ کرامت
و حمایت از زنان در برابر خشونت در مجلس شوراي اسلامی می تواند گام بلندي در جهت کاهش خشونت باشد، ضمن آن که دستگاه
هاي اجرایی هرکدام بنا به وظایفشان باید از خشونت دیده حمایت کنند. این لایحه یکی از بهترین لوایح تدوین شده در کشور است

 
که امیدوارم نمایندگان هر چه زودتر آن را در دستور کار قرار دهند. 

گرامی زادگان در پایان گفت: کشور ما داري مردمی بسیار نجیب و صبور است. رعایت حقوق مردم بخصوص زنان و کودکان باید در
اولویت باشد. جامعه اي که از خشونت به دور باشد و مردمش داراي رفاه نسبی و امنیت و آرامش باشد، می تواند بهترین نسل را

 
تربیت کند و ارتقاء یابد. 

/ایسنا



محرك هاي واقعی کسب وکار خود را بشناسید
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دکتر حوریه یحیایی تلاش براي موفقیت کسب وکار بدون جدي گرفتن فرایند بازاریابی، دقیقا همانند برپایی یک جشن و
دعوت از مهمانان بدون ذکر نام و آدرس است. به همین دلیل ،قریب به اتفاق کارشناسان حوزه ي اقتصاد براین عقیده اند که

قلب کسب وکار شما در سینه ي بازاریابی آن می تپد. چرا ... نوشته محرك هاي واقعی ...

 
محرك هاي واقعی کسب وکار خود را بشناسید 

 
دکتر حوریه یحیایی 

تلاش براي موفقیت کسب وکار بدون جدي گرفتن فرایند
بازاریابی، دقیقا همانند برپایی یک جشن و دعوت از
مهمانان بدون ذکر نام و آدرس است. به همین دلیل ،قریب
به اتفاق کارشناسان حوزه ي اقتصاد براین عقیده اند که
قلب کسب وکار شما در سینه ي بازاریابی آن می تپد. چرا

که بیشتر ابعاد کسب وکار شما به بازاریابی موفق وابسته است. زمانی کسب وکار شما در معرض دیدي قرار می گیرد که برندتان
شناخته شود و براي تحقق این هدف تنها راه ،یک بازاریابی موفق است. مسئله اي مهم که نادیده گرفتن آن در کارنامه ي تمام کسب

 
و کارها و استارت آپ هاي شکست خورده مشهود است. 

 
فرایندي مدیریتی و اجتماعی است که در آن، شناسایی نیازهاي جامعه از ارکان اساسی آن به شمار می رود. 

وجود نیاز به یک محصول باعث ایجاد بازار تقاضا می گردد و شناسایی این بازار و نحوه پاسخگویی به آن در بازاریابی منعکس می
گردد. در حال حاضر، تصور بسیاري از شرکت ها از بازاریابی، صرفا تبلیغات براي شناخته شدن محصول و فروش آن است، حال آنکه
بازاریابی، بحثی گسترده و تخصصی می باشد.  بازاریابی از یک سو باعث شناخته شدن نام برند شما خواهد شد، اما درعین حال می
تواند موجب برگشت داده شدن محصولات یک شرکت گردد. در واقع شهرت یک کسب و کار یا فعالیت کارآفرینانه در صورتی با قوام
می گردد که بتواند انتظارات بالاي مصرف کننده را تامین نماید.اتحادیه بازاریابی آمریکا هدف نهایی در بازاریابی را تامین نیاز
مشتریان و جلب رضایت آنان می داند و آن را به عنوان یک تاکتیک براي بدست آوردن موقعیت هاي اقتصاد جهانی می پندارد.
“رجیس مک کنا “به عنوان یک اسطوره بازاریابی و پیشرو در صنعت مارکتینگ، جز اولین کسانیست که در کنار “استیو جابز” در
بازاریابی اولین کامپیوتر به او کمک کرده است. او بر این عقیده است که کلیه عملکرد هاي شرکت در بازاریابی موثر است، زیرا هر
امري که در شناخت شرکت ومحصول تولید شده دخیل باشد، مصداقی از بازاریابی است و می تواند باعث افزایش رشد اقتصادي در

 
شرکت ها گردد. بزرگان کسب و کارهاي تراز اول دنیا بر این عقیده اند که بازاریابی، نوعی بازي است براي نگهداشت مشتري. 

علم بازاریابی نیاز و خواسته هاي مشتریان را شناسایی کرده و با برنامه ریزي بطور هدفمند به سودرسانی بیشتر نزدیک می کند.
بنابراین اهمیت و رابطه دوطرفه اي که بین بازاریابی و کارآفرینی وجود دارد به قدري پر رنگ و حائز اهمیت است که عدم توجه به آن
از دلایل شکست بسیاري از کارآفرینان بوده است. کما اینکه بازاریابی یکی از چالش هاي بزرگ پیش روي کارآفرینان محسوب شده
که به علت نداشتن علم و دانش کافی در عدم شناخت از بازار مشکلاتی را درعرصه فروش براي آنان ایجاد می شود. در بازاریابی، تنها
فروش هدف نیست و افزایش فروش مدنظر است و غفلت کارآفرینان در این امر شکست و سرخوردگی آنان را بدنبال خواهد داشت.
هرچند درحال حاضر بسیاري از بنگاه هاي اقتصادي در ایران فاقد یک برنامه اصولی بازاریابی و فروش هستند، اما خوشبختانه ایجاد



 
واحد بازاریابی و فروش از دغدغه هاي بسیاري از استارت آپ ها و فعالیت هاي کارآفرینانه می باشد. 

بسیاري از متخصصین حوزه بازاریابی بر این عقیده اند که یک کارآفرین موفق با ایجاد اعتماد لازم مشتریان خود را متقاعد به خرید

 
محصول شان 

می کنند و مثال معروف صاحبنظران این امر که در بیابان فروش آب سخت نیست، فروش شن ریزه ها در بیابان به افراد، هنر است.
بنابراین شناخت روانشناسی جامعه هدف و بدنبال آن جلب اعتماد او از ملزومات کار است. این تعامل با مشتري به تدریج حاصل شده
و تنها  با گذرزمان، جذب مشتریان وفادار و با انگیزه براي خرید محصول امکان پذیر است و این امر به عنوان اهداف اصلی شرکت
هاي بزرگ و مطرح جهان است. آشنایی با اصول بازاریابی و گسترش هر چه بیشتر آن و تخصیص بخشی از سرمایه ي شرکت ها به

 
بازاریابی براي فروش بیشتر، بسیار تاثیرگذار است. بنابراین گسترش نگرش تبلیغات صرف در بازاریابی 

در اکثر موارد به جذب مشتریان دائمی منتهی نمی گردد. سعی شرکت ها در ارائه یک تجربه موفق به مشتریان و بکارگیري رموز
سحرانگیز بازاریابی می تواند، درب ورود و تداوم بقاي آنها در بازارهاي جهانی محسوب شود.



مجازات پدر در قتل فرزند؛ حداکثر 10 سال حبس | قصاص منتفی اعلام شد

منبع: شهرآرا آنلاینشماره خبر:  38  |  تاریخ: 1400/04/05

مشاور حقوقی و پارلمانی معاونت امور زنان و خانواده رئیس جمهوري امروز (شنبه 5 تیر 1400): پیشنهاد تشدید مجازات
تعزیري درجه یک به حبس حداقل 25 سال و قصاص منتفی اعلام شد.

به گزارش شهرآرانیوز، مشاور حقوقی و پارلمانی معاونت امور زنان و خانواده رئیس جمهوري با اشاره به لایحه "تشدید مجازات
پدر مرتکب قتل فرزند" و با بیان اینکه در کلیه نشستهاي فقهی حقوقی، قصاص پدر منتفی اعلام شد و حداکثر 10 سال حبس قطعی
خواهد بود، گفت: مجازات تعیین شده کافی نیست، اما تبصره هایی که منجر به بازدارندگی و پیشگیرانه تنظیم شده اند مفید هستند.

 
باید در صورت تصویب، بر اجراي این قانون نظارت کرد و قوه قضاییه گزارش مبسوطی جهت تنویر افکار عمومی به جامعه ارائه کند. 

اشرف گرامی زادگان همزمان با روز جهانی "حمایت از قربانیان خشونت"، به تشریح علل و اهمیت و چالشهاي تدوین لایحه "اصلاح
ماده 612 قانون مجازات اسلامی" موسوم به لایحه "تشدید مجازات پدر مرتکب قتل فرزند" پرداخت و اظهار کرد: قانون مجازات
اسلامی در هر موضوعی که جرم تلقی شود، مجازات تعیین کرده است. در این موضوع نیز مجازات وجود داشته اما طبق نظرات

 
دریافتی، مجازات تعیین شده کافی نبوده است. در چنین جنایاتی همه طالب قصاص یا حبس ابد براي قاتل هستند. 

این حقوقدان ادامه داد: موضوع "رومینا" این عدم کفایت مجازات را برجسته کرد. از این رو قوه مجریه و قوه قضاییه در تدوین، اصلاح
و بازنگري آن تلاش کردند. این لایحه بار دیگر خلاء کافی نبودن قانون موجود، عدم مسئولیت والدین، ضرورت آموزش و اطلاع رسانی
و ضرورت حمایت دستگاه هاي اجرایی براي کاهش این حوادث را برجسته کرد. این لایحه جاي کار فراوانی دارد که باید منتظر

 
تصمیم کمیسیون اجتماعی مجلس بنشینیم. 

جنایت علیه "رومینا" نشان داد خلاء هاي بسیاري در خانواده ها وجود دارد وي با بیان اینکه موضوع خشونت در خانواده و اجتماع
همیشه مسئله نگران کننده اي است، افزود: موضوع چند قتل فجیع در کشور، همه را برآشفته کرد. امنیت خانواده ها متزلزل شد.
اطمینان و اعتماد که همیشه در خانواده هاي ایرانی برجسته و باعث فداکاریهاي متعدد شده بود، آسیب دید. جنایت علیه "رومینا"
نشان داد که خلاء هاي بسیاري در خانواده ها وجود دارد که منجر به چنین جرایمی می شود. آن خلاء ها شامل کمبودهاي فرهنگی،
اقتصادي، اجتماعی و ... متعدد است که باید با اقدامات بازدارنده، کمبودها را کاهش داد و با اطلاع رسانی و آموزش و آگاهی، موجب

 
شناخت زودهنگام این بلایا شد. 

گرامی زادگان یادآور شد: هنگام قتل "رومینا"، معاونت امور زنان و خانواده با تماسهاي نگران کننده خانواده ها روبرو شد. همه نگران
بودند بخصوص وقتی که از بد رفتاري و یا بد اخلاقی پدران خانواده می گفتند. در جلسه داخلی معاونت این گلایه ها و مطالبات
مطرح شد. نخست پیشنهاد اصلاح قانون در دستور کار قرار گرفت. همکاران حقوقی لایحه پیشنهاد اصلاح ماده 612 قانون مجازات

 
اسلامی ( تعزیرات) را مطرح کردند و پیش نویس اولیه آماده شد. 

به گفته وي، معاونت امور زنان و خانواده بانی این لایحه قرار گرفت و با تعامل با معاونت حقوقی نهاد ریاست جمهوري و کمیسیون

 
لوایح و همکاري قوه قضاییه با یک مشارکت خوب لایحه تدوین و مجازاتهاي مربوط تعیین شد. 



اعدام و قصاص باید کاهش یابد مشاور حقوقی و پارلمانی معاونت امور زنان و خانواده رئیس جمهوري، با بیان اینکه قصاص یکی از
مجازات هاي سنگین در قانون مجازات اسلامی است، تصریح کرد: در اکثر نشست هاي مربوط به مجازات ها، اغلب متخصصان خواهان
کاهش صدور حکم قصاص توسط قضات محاکم هستند. مطلع هستید که برخی از قوانین، مجازات اعدام را هم حذف کرده اند. در کل

 
اعدام و قصاص باید کاهش یابد. این را بسیاري از حقوقدانان و قضات به مجازات هاي دیگري تبدیل کرده اند. 

گرامی زادگان افزود: براي همین لایحه، نشستی با مشارکت معاونت امور زنان و خانواده با مجمع مدرسین و محققین حوزه علمیه قم
و دانشکده حقوق دانشگاه مفید در دي ماه سال گذشته برگزار شد. در این نشست تصریح شد که بنا به نظر مشهور فقیهان امامیه،
یکی از شرایط حکم قصاص این است که قاتل، پدر یا جدپدري نباشد. از سوي دیگر بیان شد که نظام حقوقی ما در دو حوزه، حقوق

 
مدنی و حقوق کیفري « رویکرد ارفاقی» نسبت به «والدین کودك آزار» دارد. در همین نشست مواد قانونی مورد توجه قرار گرفت. 

پیشنهاد تشدید مجازات تعزیري درجه یک به حبس حداقل 25 سال و قصاص منتفی اعلام شد وي معتقد است که دلایل بیان شده
در این نشست ها بیانگر این موضوع بود که مصلحت عمومی و سیاست کیفري و عدالت ایجاب می کند که در میزان مجازات تعزیري
پدران معاف از مجازات قصاص، بازنگري شود و حتی پیشنهاد تشدید مجازات تعزیري درجه یک به حبس حداقل 25 سال با اعمال

 
جرائم و برخی محرومیتهاي اجتماعی تاکید شد. 

مشاور حقوقی و پارلمانی معاونت امور زنان و خانواده رئیس جمهوري تصریح کرد: نتیجه این که در کلیه نشستها، قصاص پدر منتفی
اعلام شد ولی در افزایش مجازات حبس تعزیزي پذیرش وجود داشت. پیشنهادي که در نشست شوراي فقهی حقوقی در شهر قم
برگزار شد مجازات 25 سال تا 40 سال در نظر گرفته شده بود اما قوه قضاییه در آخرین بررسی مجازات درجه 2 و 3 پیشنهاد داده

 
بود. 

حداکثر 10 سال حبس قطعی خواهد بود گرامی زادگان در پاسخ به این سوال که مطابق با لایحه "تشدید مجازات پدر در صورت قتل
فرزند" که هم اکنون به مجلس ارسال شده است، پدر مرتکب قتل فرزند چند سال محکوم به حبس می شود، تصریح کرد: در ماده
612 اعلام شده است که « هر کس مرتکب قتل عمد شود و شاکی نداشته و یا شاکی داشته باشد ولی از قصاص گذشت کرده باشد،
به حبس تعزیري درجه چهار محکوم می شود.» مجازات درجه 4 طبق قانون مجازات اسلامی حبس بیش از پنج تا 10 سال است.
البته در تبصره 1 گفته شده است که « در مواردي که فرد با علم به عدم امکان قصاص مرتکب قتل مذکور شود،به حداکثر مجازات

 
مذکور محکوم می شود.» بدین ترتیب حداکثر 10 سال حبس قطعی خواهد بود. 

گرامی زادگان معتقد است که هرچند پیشنهاد دهنده این لایحه، معاونت امور زنان و کارشناسان مربوط بودند اما پیشنهاد باید هم از
کمیسیون فرعی و اصلی دولت و هم هیئت وزیران و هم در تعامل با قوه قضاییه در بخش مجازاتها عبور کند و باید اجماع در خصوص

 
لوایح انجام گیرد. 

این حقوقدان خاطر نشان کرد: نظرات مخالف و موافق در جلسه ها مطرح می شود و باید براي تثبیت نظر بسیار تلاش شود. در واقع
نظر معاونت مجازات بیشتر پدر بود ولی پس از بررسی فقهی و دیدگاه کارشناسان و اعضاي کمیسیون ها، لایحه نهایی همان است که
به مجلس تقدیم شد. البته تبصره 2 و 3 این لایحه پیشنهادي بود که معاونت روي آن اصرار داشت و مورد موافقت قرار گرفت. معاونت

 
حقوقی قوه قضاییه نیز مجازات هاي حبس بیشتري را در نظر داشت. 

راي اکثریت ملاك است مشاور حقوقی و پارلمانی معاونت امور زنان و خانواده رئیس جمهوري درباره کارشکنی هایی که در راستاي
تدوین این لایحه ایجاد شد، اظهار کرد: موضوع مخالفت فرد و یا دستگاه نیست. موضوع نگاهی است که در جامعه وجود دارد و قاعدتا



در اذهان کارشناسان نفوذ پیدا می کند. هر کارشناسی با توجه به تجربیات و شواهدي که از پرونده هاي قضایی دارد، نظر می دهد و

 
نظر خود را بیان می کند. این جمع است که راي می دهد و راي اکثریت ملاك خواهد بود. 

وي همچنین این را هم گفت که لایحه مذکور هشتم خرداد امسال از دولت تقدیم مجلس شوراي اسلامی شده اما هنوز اعلام وصول

 
نشده است که بی شک به زودي اعلام وصول می شود. 

امیدوارم مجلس مجازات هاي لایحه را کاهش ندهد بلکه بر آن بیافزاید مشاور حقوقی و پارلمانی معاونت امور زنان و خانواده رئیس
جمهوري با بیان اینکه امیدوارم مجلس مجازات هاي لایحه را کاهش ندهد بلکه برخی مجازاتهاي دیگر را بر آن بیفزاید، گفت: نظر
شخص من این است که تنها با تدوین لایحه نمی توان مانع چنین جنایاتی شد. مشخص است که خانواده ضربه پذیر شده است و
حقوق و مسئولیت به معناي واقعی در خانواده حاکم نیست. فرزند نیاز به توجه و مراقبت دارد. این حوادث نشان داد که باید یک
بازنگري در احوالات خانواده صورت گیرد. از متخصصان علوم رفتاري و تربیتی، روان شناسان و جامعه شناسان کمک گرفت. باید
سطح آموزش اجتماعی را بالا برد و هم چنین مسئولین کشوري براي خلاء هاي اقتصادي، فرهنگی و اجتماعی خانواده ها برنامه ریزي

 
کنند. باید علتها را جستجو کرد. 

این حقوق دان در بخش دیگر سخنان خود با بیان اینکه متاسفانه تا حادثه اي اتفاق نیفتد، در صدد چاره بر نمی آییم، یادآور شد:
اکنون جامعه دریافته است که باید قبل از دیرشدن به فکر چاره بود. در ادامه البته جنبه حمایتی در قوانین ما وجود دارد. مانند خانه
هاي امن و یا اورژانس اجتماعی که تاحدودي میتوانند با توجه بیشتر از آسیب ها بکاهند. برنامه هاي اجتماعی دیگري هم مانند

 
توانمند سازي، کارآفرینی، گفتگوي بین نسلی و... موارد مشابه که بخصوص از ابعاد فرهنگی و اجتماعی قابل توجه هستند. 

وي با اشاره به ضرورت تصویب لایحه "حفظ کرامت و حمایت از زنان در برابر خشونت" افزود: همچنین تصویب لایحه حفظ کرامت و
حمایت از زنان در برابر خشونت در مجلس شوراي اسلامی می تواند گام بلندي در جهت کاهش خشونت باشد، ضمن آن که دستگاه
هاي اجرایی هرکدام بنا به وظایفشان باید از خشونت دیده حمایت کنند. این لایحه یکی از بهترین لوایح تدوین شده در کشور است

 
که امیدوارم نمایندگان هر چه زودتر آن را در دستور کار قرار دهند. 

گرامی زادگان در پایان گفت: کشور ما داري مردمی بسیار نجیب و صبور است. رعایت حقوق مردم بخصوص زنان و کودکان باید در
اولویت باشد. جامعه اي که از خشونت به دور باشد و مردمش داراي رفاه نسبی و امنیت و آرامش باشد، می تواند بهترین نسل را

 
تربیت کند و ارتقاء یابد. 

منبع: ایسنا



گرایش بیش از حد به علوم تجربی براي آینده شغلی دانش آموزان آسیب

زاست

منبع: ایرناشماره خبر:  39  |  تاریخ: 1400/04/05

اصفهان- ایرنا - رییس امور مشاوره تربیتی و تحصیلی اداره کل آموزش و پرورش اصفهان گفت: تمرکز بیش از حد دانش
آموزان و خانواده آنان براي ورود به رشته تحصیلی علوم تجربی، می تواند براي آینده شغلی آنان آسیب زا باشد.

اصفهان- ایرنا - رییس امور مشاوره تربیتی و تحصیلی اداره
کل آموزش و پرورش اصفهان گفت: تمرکز بیش از حد
دانش آموزان و خانواده آنان براي ورود به رشته تحصیلی
علوم تجربی، می تواند براي آینده شغلی آنان آسیب زا

 
باشد. 

غلامرضا شاهمرادي روز شنبه در گفت و گو با ایرنا با بیان
اینکه در زمان حاضر بیشترین گرایش دانش آموزان در
سطح کشور و استان اصفهان به رشته علوم تجربی است
گفت: یکی از کارهایی که در استان انجام شده با توجه به

شرایط و موقعیت این بوده که ظرفیت ها با توجه به تقاضایی که هست، بیشتر شود اما مشکلی که ایجاد می شود ازدحام دانش

 
آموزان رشته علوم تجربی است. 

رییس امور مشاوره تربیتی و تحصیلی اداره کل آموزش و پرورش اصفهان افزود: از جمله مشکلاتی که در آینده به علت ازدحام دانش
آموزان رشته علوم تجربی ایجاد می شود در کنکور است که اگر به آمار کنکور دقت کنیم متوجه بیشترین آمار ثبت نامی ها در این
رشته هستیم که این در حالیست که تعداد رشته هاي کاربردي دانشگاهی در این رشته انگشت شمار و میزان ظرفیت براي کنکور و

 
دانشگاه ها محدود است. 

وي بر افزایش آگاهی خانواده ها تاکید کرد و گفت: شاید یکی از دلایل استقبال از رشته علوم تجربی، تمایلی است که بین خانواده ها
ایجاد شده و آنها بیشتر از دانش آموزان بر تحصیل فرزندانشان در این رشته اصرار دارند که این شیوه براي آینده شغلی دانش

 
آموزانآسیب زاست. 

شاهمرادي با بیان اینکه دانش آموزان پایه نهم در دوره حساس، سوال برانگیز و پُرآشوب بلوغ قرار دارند گفت: بر این اساس خانواده ها
با دانستن این مهم که بهترین فرد براي کمک و حمایت از فرزندشان هستند و از استعداد، توانایی و نقاط مثبت و منفی درسی، روانی،

 
رفتاري او آگاه هستند به صرف راهنمایی و نه هدایت او براساس خواسته قلبی خود بپردازند. 

رییس امور مشاوره تربیتی و تحصیلی اداره کل آموزش و پرورش اصفهان افزود: خانواده ها موظف هستند که در انتخاب رشته
تحصیلی به فرزندان خود یاد بدهند که نباید در این انتخاب به فکر استخدام سنتی باشند بلکه بدانند که دنیاي شغلی آینده مبتنی بر

خلاقیت و کارآفرینی است تا بتوانند با دید بهتري دست به انتخاب بزننند. 



وي تاکید کرد: به این منظور نیاز است تا با بررسی سوابق تحصیلی فرزندان و مروري بر کارهاي فوق برنامه و خلاقانه او و همچنین

 
مشورت با افراد آگاه ، انتخاب رشته انجام شود. 

شاهمرادي به بیان اینکه هیچ رشته تحصیلی بر رشته دیگر برتري ندارد افزود: رشته اي خوب است که متناسب با استعداد و علاقه
دانش آموزان باشد و در این مسیر با تاکید بر این مهم که انتخاب حق دانش آموز است است همه افراد شامل پدر، مادر، معلم، مشاور

 
و دیگر اعضا خانواده باید نقش کمک کننده و آگاهی بخش و نه نقش تصمیم گیرنده داشته باشند. 

وي با اشاره به روند هدایت تحصیلی دانش آموزان در انتخاب رشته افزود: هدایت تحصیلی به عنوان فرآیندي براي انتخاب درست
رشته تحصیلی با کمک خانواده، مدرسه و مشاوران است که اولین گام مهم آن شناخت خود فرد، محیط و نیازهاي جامعه و سپس

 
ایجاد تعادل و توازن بین آنهاست. 

رییس امور مشاوره تربیتی و تحصیلی اداره کل آموزش و پرورش اصفهان افزود: در شناخت خود، فرد باید استعدادها، رغبت، توانایی،
شخصیت و ارزش هاي خود را بشناسد و در دومین مرحله که شناخت محیط و نیازهاي جامعه است باید ظرفیت هنرستان ها و
دبیرستان هاي موجود، شاخه ها، رشته ها، محدودیت ها و امکانات و همچنین مشاغل آینده و آینده شغلی در منطقه، استان و کشور

 
را شناسایی کند. 

شاهمرادي یادآور شد: ملاك ها و عوامل هدایت تحصیلی سه عامل مهم شامل بررسی هاي مشاوره اي، عملکردتحصیلی دانش آموز و

 
ظرفیت رشته ها و امکانات و تجهیزات منطقه است که این موارد در مدارس توسط مشاوران پیگري می شود. 

 
بیش از 900 هزار دانش آموز در پنج هزار واحد آموزشی استان اصفهان تحصیل می کنند. 

 
برچسب ها 

 
- مدارس 

 
- اصفهان 

 
- هدایت تحصیلی 

- دانش آموزان



مجازات فرزند کشی چیست؟

منبع: ناطقانشماره خبر:  40  |  تاریخ: 1400/04/05

قانون مجازات اسلامی در هر موضوعی که جرم تلقی شود، مجازات تعیین کرده است. در این موضوع نیز مجازات وجود داشته
اما طبق نظرات دریافتی، مجازات تعیین شده کافی نبوده است. در چنین جنایاتی همه طالب قصاص یا حبس ابد براي قاتل

هستند.

ناطقان: مشاور حقوقی و پارلمانی معاونت امور زنان و خانواده رئیس جمهوري با اشاره به لایحه "تشدید مجازات پدر مرتکب
قتل فرزند" و با بیان اینکه در کلیه نشستهاي فقهی حقوقی، قصاص پدر منتفی اعلام شد و حداکثر 10 سال حبس قطعی خواهد بود،
گفت: مجازات تعیین شده کافی نیست، اما تبصره هایی که منجر به بازدارندگی و پیشگیرانه تنظیم شده اند مفید هستند. باید در

 
صورت تصویب، بر اجراي این قانون نظارت کرد و قوه قضاییه گزارش مبسوطی جهت تنویر افکار عمومی به جامعه ارائه کند. 

اشرف گرامی زادگان در گفت وگو با ایسنا، همزمان با روز جهانی "حمایت از قربانیان
خشونت"، به تشریح علل و اهمیت و چالشهاي تدوین لایحه "اصلاح ماده 612 قانون
مجازات اسلامی" موسوم به لایحه "تشدید مجازات پدر مرتکب قتل فرزند" پرداخت
و اظهار کرد: قانون مجازات اسلامی در هر موضوعی که جرم تلقی شود، مجازات

تعیین کرده است. در این موضوع نیز مجازات وجود داشته اما طبق نظرات دریافتی، مجازات تعیین شده کافی نبوده است. در چنین

 
جنایاتی همه طالب قصاص یا حبس ابد براي قاتل هستند. 

این حقوقدان ادامه داد: موضوع "رومینا" این عدم کفایت مجازات را برجسته کرد. از این رو قوه مجریه و قوه قضاییه در تدوین، اصلاح
و بازنگري آن تلاش کردند. این لایحه بار دیگر خلاء کافی نبودن قانون موجود، عدم مسئولیت والدین، ضرورت آموزش و اطلاع رسانی
و ضرورت حمایت دستگاه هاي اجرایی براي کاهش این حوادث را برجسته کرد. این لایحه جاي کار فراوانی دارد که باید منتظر

 
تصمیم کمیسیون اجتماعی مجلس بنشینیم. 

 
جنایت علیه "رومینا" نشان داد خلاء هاي بسیاري در خانواده ها وجود دارد 

وي با بیان اینکه موضوع خشونت در خانواده و اجتماع همیشه مسئله نگران کننده اي است، افزود: موضوع چند قتل فجیع در کشور،
همه را برآشفته کرد. امنیت خانواده ها متزلزل شد. اطمینان و اعتماد که همیشه در خانواده هاي ایرانی برجسته و باعث فداکاریهاي
متعدد شده بود، آسیب دید. جنایت علیه "رومینا" نشان داد که خلاء هاي بسیاري در خانواده ها وجود دارد که منجر به چنین
جرایمی می شود. آن خلاء ها شامل کمبودهاي فرهنگی، اقتصادي، اجتماعی و ... متعدد است که باید با اقدامات بازدارنده، کمبودها را

 
کاهش داد و با اطلاع رسانی و آموزش و آگاهی، موجب شناخت زودهنگام این بلایا شد. 

گرامی زادگان یادآور شد: هنگام قتل "رومینا"، معاونت امور زنان و خانواده با تماسهاي نگران کننده خانواده ها روبرو شد. همه نگران
بودند بخصوص وقتی که از بد رفتاري و یا بد اخلاقی پدران خانواده می گفتند. در جلسه داخلی معاونت این گلایه ها و مطالبات
مطرح شد. نخست پیشنهاد اصلاح قانون در دستور کار قرار گرفت. همکاران حقوقی لایحه پیشنهاد اصلاح ماده 612 قانون مجازات



 
اسلامی ( تعزیرات) را مطرح کردند و پیش نویس اولیه آماده شد. 

به گفته وي، معاونت امور زنان و خانواده بانی این لایحه قرار گرفت و با تعامل با معاونت حقوقی نهاد ریاست جمهوري و کمیسیون

 
لوایح و همکاري قوه قضاییه با یک مشارکت خوب لایحه تدوین و مجازاتهاي مربوط تعیین شد. 

 
اعدام و قصاص باید کاهش یابد 

مشاور حقوقی و پارلمانی معاونت امور زنان و خانواده رئیس جمهوري، با بیان اینکه قصاص یکی از مجازات هاي سنگین در قانون
مجازات اسلامی است، تصریح کرد: در اکثر نشست هاي مربوط به مجازات ها، اغلب متخصصان خواهان کاهش صدور حکم قصاص
توسط قضات محاکم هستند. مطلع هستید که برخی از قوانین، مجازات اعدام را هم حذف کرده اند. در کل اعدام و قصاص باید کاهش

 
یابد. این را بسیاري از حقوقدانان و قضات به مجازات هاي دیگري تبدیل کرده اند. 

گرامی زادگان افزود: براي همین لایحه، نشستی با مشارکت معاونت امور زنان و خانواده با مجمع مدرسین و محققین حوزه علمیه قم
و دانشکده حقوق دانشگاه مفید در دي ماه سال گذشته برگزار شد. در این نشست تصریح شد که بنا به نظر مشهور فقیهان امامیه،
یکی از شرایط حکم قصاص این است که قاتل، پدر یا جدپدري نباشد. از سوي دیگر بیان شد که نظام حقوقی ما در دو حوزه، حقوق

 
مدنی و حقوق کیفري « رویکرد ارفاقی» نسبت به «والدین کودك آزار» دارد. در همین نشست مواد قانونی مورد توجه قرار گرفت. 

 
پیشنهاد تشدید مجازات تعزیري درجه یک به حبس حداقل 25 سال 

 
قصاص منتفی اعلام شد 

وي معتقد است که دلایل بیان شده در این نشست ها بیانگر این موضوع بود که مصلحت عمومی و سیاست کیفري و عدالت ایجاب
می کند که در میزان مجازات تعزیري پدران معاف از مجازات قصاص، بازنگري شود و حتی پیشنهاد تشدید مجازات تعزیري درجه

 
یک به حبس حداقل 25 سال با اعمال جرائم و برخی محرومیتهاي اجتماعی تاکید شد. 

مشاور حقوقی و پارلمانی معاونت امور زنان و خانواده رئیس جمهوري تصریح کرد: نتیجه این که در کلیه نشستها، قصاص پدر منتفی
اعلام شد ولی در افزایش مجازات حبس تعزیزي پذیرش وجود داشت. پیشنهادي که در نشست شوراي فقهی حقوقی در شهر قم
برگزار شد مجازات 25 سال تا 40 سال در نظر گرفته شده بود اما قوه قضاییه در آخرین بررسی مجازات درجه 2 و 3 پیشنهاد داده

 
بود. 

 
حداکثر 10 سال حبس قطعی خواهد بود 

گرامی زادگان در پاسخ به این سوال که مطابق با لایحه "تشدید مجازات پدر در صورت قتل فرزند" که هم اکنون به مجلس ارسال
شده است، پدر مرتکب قتل فرزند چند سال محکوم به حبس می شود، تصریح کرد: در ماده 612 اعلام شده است که « هر کس
مرتکب قتل عمد شود و شاکی نداشته و یا شاکی داشته باشد ولی از قصاص گذشت کرده باشد، به حبس تعزیري درجه چهار محکوم
می شود.» مجازات درجه 4 طبق قانون مجازات اسلامی حبس بیش از پنج تا 10 سال است. البته در تبصره 1 گفته شده است که «
در مواردي که فرد با علم به عدم امکان قصاص مرتکب قتل مذکور شود،به حداکثر مجازات مذکور محکوم می شود.» بدین ترتیب

 
حداکثر 10 سال حبس قطعی خواهد بود. 

گرامی زادگان معتقد است که هرچند پیشنهاد دهنده این لایحه، معاونت امور زنان و کارشناسان مربوط بودند اما پیشنهاد باید هم از
کمیسیون فرعی و اصلی دولت و هم هیئت وزیران و هم در تعامل با قوه قضاییه در بخش مجازاتها عبور کند و باید اجماع در خصوص

 
لوایح انجام گیرد. 

این حقوقدان خاطر نشان کرد: نظرات مخالف و موافق در جلسه ها مطرح می شود و باید براي تثبیت نظر بسیار تلاش شود. در واقع
نظر معاونت مجازات بیشتر پدر بود ولی پس از بررسی فقهی و دیدگاه کارشناسان و اعضاي کمیسیون ها، لایحه نهایی همان است که



به مجلس تقدیم شد. البته تبصره 2 و 3 این لایحه پیشنهادي بود که معاونت روي آن اصرار داشت و مورد موافقت قرار گرفت. معاونت

 
حقوقی قوه قضاییه نیز مجازات هاي حبس بیشتري را در نظر داشت. 

 
راي اکثریت ملاك است 

مشاور حقوقی و پارلمانی معاونت امور زنان و خانواده رئیس جمهوري درباره کارشکنی هایی که در راستاي تدوین این لایحه ایجاد
شد، اظهار کرد: موضوع مخالفت فرد و یا دستگاه نیست. موضوع نگاهی است که در جامعه وجود دارد و قاعدتا در اذهان کارشناسان
نفوذ پیدا می کند. هر کارشناسی با توجه به تجربیات و شواهدي که از پرونده هاي قضایی دارد، نظر می دهد و نظر خود را بیان می

 
کند. این جمع است که راي می دهد و راي اکثریت ملاك خواهد بود. 

وي همچنین این را هم گفت که لایحه مذکور هشتم خرداد امسال از دولت تقدیم مجلس شوراي اسلامی شده اما هنوز اعلام وصول

 
نشده است که بی شک به زودي اعلام وصول می شود. 

 
امیدوارم مجلس مجازات هاي لایحه را کاهش ندهد بلکه بر آن بیافزاید 

مشاور حقوقی و پارلمانی معاونت امور زنان و خانواده رئیس جمهوري با بیان اینکه امیدوارم مجلس مجازات هاي لایحه را کاهش
ندهد بلکه برخی مجازاتهاي دیگر را بر آن بیفزاید، گفت: نظر شخص من این است که تنها با تدوین لایحه نمی توان مانع چنین
جنایاتی شد. مشخص است که خانواده ضربه پذیر شده است و حقوق و مسئولیت به معناي واقعی در خانواده حاکم نیست. فرزند نیاز
به توجه و مراقبت دارد. این حوادث نشان داد که باید یک بازنگري در احوالات خانواده صورت گیرد. از متخصصان علوم رفتاري و
تربیتی، روان شناسان و جامعه شناسان کمک گرفت. باید سطح آموزش اجتماعی را بالا برد و هم چنین مسئولین کشوري براي خلاء

 
هاي اقتصادي، فرهنگی و اجتماعی خانواده ها برنامه ریزي کنند. باید علتها را جستجو کرد. 

این حقوق دان در بخش دیگر سخنان خود با بیان اینکه متاسفانه تا حادثه اي اتفاق نیفتد، در صدد چاره بر نمی آییم، یادآور شد:
اکنون جامعه دریافته است که باید قبل از دیرشدن به فکر چاره بود. در ادامه البته جنبه حمایتی در قوانین ما وجود دارد. مانند خانه
هاي امن و یا اورژانس اجتماعی که تاحدودي میتوانند با توجه بیشتر از آسیب ها بکاهند. برنامه هاي اجتماعی دیگري هم مانند

 
توانمند سازي، کارآفرینی، گفتگوي بین نسلی و... موارد مشابه که بخصوص از ابعاد فرهنگی و اجتماعی قابل توجه هستند. 

وي با اشاره به ضرورت تصویب لایحه "حفظ کرامت و حمایت از زنان در برابر خشونت" افزود: همچنین تصویب لایحه حفظ کرامت و
حمایت از زنان در برابر خشونت در مجلس شوراي اسلامی می تواند گام بلندي در جهت کاهش خشونت باشد، ضمن آن که دستگاه
هاي اجرایی هرکدام بنا به وظایفشان باید از خشونت دیده حمایت کنند. این لایحه یکی از بهترین لوایح تدوین شده در کشور است

 
که امیدوارم نمایندگان هر چه زودتر آن را در دستور کار قرار دهند. 

گرامی زادگان در پایان گفت: کشور ما داري مردمی بسیار نجیب و صبور است. رعایت حقوق مردم بخصوص زنان و کودکان باید در
اولویت باشد. جامعه اي که از خشونت به دور باشد و مردمش داراي رفاه نسبی و امنیت و آرامش باشد، می تواند بهترین نسل را

تربیت کند و ارتقاء یابد.



جزئیات جدید از لایحه تشدید مجازات پدر مرتکب قتل فرزند | قصاص منتفی

شد | حداکثر 10 سال حبس براي پدر قاتل فرزند

منبع: همشهريشماره خبر:  41  |  تاریخ: 1400/04/05

مشاور حقوقی و پارلمانی معاونت امور زنان و خانواده رئیس جمهوري با اشاره به لایحه تشدید مجازات پدر مرتکب قتل فرزند
و با بیان اینکه در کلیه نشست هاي فقهی حقوقی، قصاص پدر منتفی اعلام شد و حداکثر 10 سال حبس قطعی خواهد بود،

گفت: مجازات تعیین شده کافی نیست، اما تبصره هایی که منجر به بازدارندگی و ...

به گزارش همشهري آنلاین به نقل از ایسنا، اشرف گرامی
زادگان مشاور حقوقی و پارلمانی معاونت امور زنان و
خانواده رئیس جمهوري همزمان با روز جهانی حمایت از
قربانیان خشونت به تشریح علل و اهمیت و چالش هاي
تدوین لایحه اصلاح ماده 612 قانون مجازات اسلامی
موسوم به لایحه تشدید مجازات پدر مرتکب قتل فرزند
پرداخت و اظهار کرد: قانون مجازات اسلامی در هر
موضوعی که جرم تلقی شود، مجازات تعیین کرده است. در
این موضوع نیز مجازات وجود داشته اما طبق نظرات
دریافتی، مجازات تعیین شده کافی نبوده است. در چنین

 
جنایاتی همه طالب قصاص یا حبس ابد براي قاتل هستند. 

این حقوقدان ادامه داد: موضوع رومینا این عدم کفایت مجازات را برجسته کرد. از این رو قوه مجریه و قوه قضائیه در تدوین، اصلاح و
بازنگري آن تلاش کردند. این لایحه بار دیگر خلأ کافی نبودن قانون موجود، عدم مسئولیت والدین، ضرورت آموزش و اطلاع رسانی و
ضرورت حمایت دستگاه هاي اجرایی براي کاهش این حوادث را برجسته کرد. این لایحه جاي کار فراوانی دارد که باید منتظر تصمیم

 
کمیسیون اجتماعی مجلس بنشینیم. 

جنایت علیه رومینا نشان داد خلأ هاي بسیاري در خانواده ها وجود دارد وي با بیان اینکه موضوع خشونت در خانواده و اجتماع
همیشه مسئله نگران کننده اي است، افزود: موضوع چند قتل فجیع در کشور، همه را برآشفته کرد. امنیت خانواده ها متزلزل شد.

 
اطمینان و اعتماد که همیشه در خانواده هاي ایرانی برجسته و باعث فداکاري هاي متعدد شده بود، آسیب دید. 

جنایت علیه رومینا نشان داد که خلأهاي بسیاري در خانواده ها وجود دارد که منجر به چنین جرایمی می شود. آن خلأها شامل
کمبودهاي فرهنگی، اقتصادي، اجتماعی و... متعدد است که باید با اقدامات بازدارنده، کمبودها را کاهش داد و با اطلاع رسانی و

 
آموزش و آگاهی، موجب شناخت زودهنگام این بلایا شد. 

گرامی زادگان یادآور شد: هنگام قتل رومینا، معاونت امور زنان و خانواده با تماس هاي نگران کننده خانواده ها روبرو شد. همه نگران
بودند به خصوص وقتی که از بدرفتاري یا بداخلاقی پدران خانواده می گفتند. در جلسه داخلی معاونت این گلایه ها و مطالبات مطرح

 
شد. 



او گفت: نخست پیشنهاد اصلاح قانون در دستور کار قرار گرفت. همکاران حقوقی لایحه پیشنهاد اصلاح ماده 612 قانون مجازات

 
اسلامی (تعزیرات) را مطرح کردند و پیش نویس اولیه آماده شد. 

به گفته وي، معاونت امور زنان و خانواده بانی این لایحه قرار گرفت و با تعامل با معاونت حقوقی نهاد ریاست جمهوري و کمیسیون

 
لوایح و همکاري قوه قضائیه با یک مشارکت خوب لایحه تدوین و مجازات هاي مربوط تعیین شد. 

اعدام و قصاص باید کاهش یابد مشاور حقوقی و پارلمانی معاونت امور زنان و خانواده رئیس جمهوري با بیان اینکه قصاص یکی از
مجازات هاي سنگین در قانون مجازات اسلامی است، تصریح کرد: در اکثر نشست هاي مربوط به مجازات ها، اغلب متخصصان خواهان
کاهش صدور حکم قصاص توسط قضات محاکم هستند. مطلع هستید که برخی از قوانین، مجازات اعدام را هم حذف کرده اند. در کل

 
اعدام و قصاص باید کاهش یابد. این را بسیاري از حقوقدانان و قضات به مجازات هاي دیگري تبدیل کرده اند. 

گرامی زادگان افزود: براي همین لایحه، نشستی با مشارکت معاونت امور زنان و خانواده با مجمع مدرسین و محققین حوزه علمیه قم

 
و دانشکده حقوق دانشگاه مفید در دي ماه سال گذشته برگزار شد. 

او گفت: در این نشست تصریح شد که بنا به نظر مشهور فقیهان امامیه، یکی از شرایط حکم قصاص این است که قاتل، پدر یا
جدپدري نباشد. از سوي دیگر بیان شد که نظام حقوقی ما در دو حوزه، حقوق مدنی و حقوق کیفري «رویکرد ارفاقی» نسبت به

 
«والدین کودك آزار» دارد. در همین نشست مواد قانونی مورد توجه قرار گرفت. 

قصاص منتفی اعلام شد وي اظهار کرد: دلایل بیان شده در این نشست ها بیانگر این موضوع بود که مصلحت عمومی و سیاست
کیفري و عدالت ایجاب می کند که در میزان مجازات تعزیري پدران معاف از مجازات قصاص، بازنگري شود و حتی پیشنهاد تشدید

 
مجازات تعزیري درجه یک به حبس حداقل 25 سال با اعمال جرائم و برخی محرومیت هاي اجتماعی تاکید شد. 

مشاور حقوقی و پارلمانی معاونت امور زنان و خانواده رئیس جمهوري تصریح کرد: نتیجه این که در کلیه نشست ها، قصاص پدر
منتفی اعلام شد ولی در افزایش مجازات حبس تعزیزي پذیرش وجود داشت. پیشنهادي که در نشست شوراي فقهی حقوقی در شهر
قم برگزار شد مجازات 25 سال تا 40 سال در نظر گرفته شده بود اما قوه قضائیه در آخرین بررسی مجازات درجه 2 و 3 پیشنهاد داده

 
بود. 

حداکثر 10 سال حبس قطعی خواهد بود گرامی زادگان در پاسخ به این سوال که مطابق با لایحه تشدید مجازات پدر در صورت قتل
فرزند که هم اکنون به مجلس ارسال شده است، پدر مرتکب قتل فرزند چند سال محکوم به حبس می شود، تصریح کرد: در ماده
612 اعلام شده است که «هر کس مرتکب قتل عمد شود و شاکی نداشته یا شاکی داشته باشد ولی از قصاص گذشت کرده باشد، به
حبس تعزیري درجه چهار محکوم می شود.» مجازات درجه 4 طبق قانون مجازات اسلامی حبس بیش از 5 تا 10 سال است. البته در
تبصره 1 گفته شده است که «در مواردي که فرد با علم به عدم امکان قصاص مرتکب قتل مذکور شود به حداکثر مجازات مذکور

 
محکوم می شود.» بدین ترتیب حداکثر 10 سال حبس قطعی خواهد بود. 

گرامی زادگان معتقد است هرچند پیشنهاددهنده این لایحه، معاونت امور زنان و کارشناسان مربوط بودند اما پیشنهاد باید هم از
کمیسیون فرعی و اصلی دولت و هم هیئت وزیران و هم در تعامل با قوه قضائیه در بخش مجازات ها عبور کند و باید اجماع در

 
خصوص لوایح انجام گیرد. 



این حقوقدان خاطرنشان کرد: نظرات مخالف و موافق در جلسه ها مطرح می شود و باید براي تثبیت نظر بسیار تلاش شود. در واقع
نظر معاونت مجازات بیشتر پدر بود ولی پس از بررسی فقهی و دیدگاه کارشناسان و اعضاي کمیسیون ها، لایحه نهایی همان است که
به مجلس تقدیم شد. البته تبصره 2 و 3 این لایحه پیشنهادي بود که معاونت روي آن اصرار داشت و مورد موافقت قرار گرفت. معاونت

 
حقوقی قوه قضائیه نیز مجازات هاي حبس بیشتري را در نظر داشت. 

راي اکثریت ملاك است مشاور حقوقی و پارلمانی معاونت امور زنان و خانواده رئیس جمهوري درباره کارشکنی هایی که در راستاي
تدوین این لایحه ایجاد شد، اظهار کرد: موضوع مخالفت فرد یا دستگاه نیست. موضوع نگاهی است که در جامعه وجود دارد و قاعدتا
در اذهان کارشناسان نفوذ پیدا می کند. هر کارشناسی با توجه به تجربیات و شواهدي که از پرونده هاي قضایی دارد، نظر می دهد و

 
نظر خود را بیان می کند. این جمع است که راي می دهد و راي اکثریت ملاك خواهد بود. 

وي همچنین این را هم گفت که لایحه مذکور هشتم خرداد امسال از دولت تقدیم مجلس شوراي اسلامی شده اما هنوز اعلام وصول

 
نشده است که بی شک به زودي اعلام وصول می شود. 

امیدوارم مجلس مجازات هاي لایحه را کاهش ندهد مشاور حقوقی و پارلمانی معاونت امور زنان و خانواده رئیس جمهوري با بیان
اینکه امیدوارم مجلس مجازات هاي لایحه را کاهش ندهد بلکه برخی مجازات هاي دیگر را بر آن بیفزاید، گفت: نظر شخص من این
است که تنها با تدوین لایحه نمی توان مانع چنین جنایاتی شد. مشخص است که خانواده ضربه پذیر شده است و حقوق و مسئولیت
به معناي واقعی در خانواده حاکم نیست. فرزند نیاز به توجه و مراقبت دارد. این حوادث نشان داد که باید یک بازنگري در احوالات
خانواده صورت گیرد. از متخصصان علوم رفتاري و تربیتی، روان شناسان و جامعه شناسان کمک گرفت. باید سطح آموزش اجتماعی را
بالا برد و هم چنین مسئولین کشوري براي خلأهاي اقتصادي، فرهنگی و اجتماعی خانواده ها برنامه ریزي کنند. باید علت ها را

 
جستجو کرد. 

این حقوق دان در بخش دیگر سخنان خود با بیان اینکه متاسفانه تا حادثه اي اتفاق نیفتد، در صدد چاره بر نمی آییم، یادآور شد:
اکنون جامعه دریافته است که باید قبل از دیرشدن به فکر چاره بود. در ادامه البته جنبه حمایتی در قوانین ما وجود دارد. مانند خانه
هاي امن و یا اورژانس اجتماعی که تا حدودي می توانند با توجه بیشتر از آسیب ها بکاهند. برنامه هاي اجتماعی دیگري هم مانند

 
توانمندسازي، کارآفرینی، گفتگوي بین نسلی و... موارد مشابه که به خصوص از ابعاد فرهنگی و اجتماعی قابل توجه هستند. 

وي با اشاره به ضرورت تصویب لایحه حفظ کرامت و حمایت از زنان در برابر خشونت افزود: همچنین تصویب لایحه حفظ کرامت و
حمایت از زنان در برابر خشونت در مجلس شوراي اسلامی می تواند گام بلندي در جهت کاهش خشونت باشد، ضمن آن که دستگاه
هاي اجرایی هرکدام بنا به وظایفشان باید از خشونت دیده حمایت کنند. این لایحه یکی از بهترین لوایح تدوین شده در کشور است

 
که امیدوارم نمایندگان هر چه زودتر آن را در دستور کار قرار دهند. 

گرامی زادگان در پایان گفت: کشور ما داري مردمی بسیار نجیب و صبور است. رعایت حقوق مردم بخصوص زنان و کودکان باید در
اولویت باشد. جامعه اي که از خشونت به دور باشد و مردمش داراي رفاه نسبی و امنیت و آرامش باشد، می تواند بهترین نسل را

تربیت کند و ارتقا یابد.



برگزاري نشست مجمع خیرین سلامت استان تهران با حضور مشاور وزیر

بهداشت در امور خیرین

شماره خبر:  42  |  تاریخ: 1400/04/05
منبع: دانشگاه علوم پزشکی

تهران

دکتر رستمیان گفت: مدیریت مشارکت هاي مردمی دانشگاه پلی میان وزارت بهداشت و خیرین سلامت است.

 
برگزاري نشست مجمع خیرین سلامت استان تهران با حضور مشاور وزیر بهداشت در امور خیرین 

 
دکتر رستمیان گفت: مدیریت مشارکت هاي مردمی دانشگاه پلی میان وزارت بهداشت و خیرین سلامت است. 

 
mp3.191429 برگزاري نشست مجمع خیرین سلامت استان تهران با حضور مشاور وزیر بهداشت در امور خیرین 

اخبار مرتبط گالري عکس مرتبط گالري فیلم مرتبط گالري

 
صوت مرتبط 

به گزارش روابط عمومی دانشگاه علوم پزشکی تهران معاونت
فرهنگی، نشست مجمع خیرین سلامت استان تهران با مسئولان
اداره کل سازمان هاي مردم نهاد و خیرین سلامت وزارت
بهداشت و دانشگاه هاي علوم پزشکی تهران، ایران و شهید
بهشتی سه شنبه اول تیر 1400 به میزبانی مدیریت سازمان هاي
مردم نهاد و خیرین سلامت دانشگاه علوم پزشکی تهران در سالن

 
G6 ستاد مرکزي دانشگاه برگزار شد. 

این نشست با حضور دکتر عبدالرحمان رستمیان معاون فرهنگی دانشگاه، دکتر مهرنوش کاوه مشاور وزیر در امور خیرین، علی
اصحابی معاونت صندوق کارآفرینی امید، مظفر الوندي مدیرعامل مجمع خیرین سلامت استان تهران، احمد هوشنگی عضو هیئت
مدیره مجمع خیرین سلامت استان، سیده مریم حائري رئیس امور مؤسسات و خیریه سلامت وزارت بهداشت و جمعی از مدیران و

 
کارشناسان ادارات خیرین و مشارکت هاي اجتماعی دانشگاه هاي علوم پزشکی تهران، ایران و شهید بهشتی تشکیل شد. 

دکتر مسعود خسروانی مدیر سازمان هاي مردم نهاد و خیرین سلامت دانشگاه علوم پزشکی تهران ضمن خیرمقدم و تبریک میلاد امام
رضا (ع)، حضور مشاور وزیر در امور خیرین را مغتنم دانست و از ایشان این سؤال را مطرح کرد که وزارتخانه چه راهکاري براي تسهیل

 
و تسریع فرایند تأسیس سمن هاي سلامت و مؤسسات خیریه دارند. 

سپس دکتر کاوه در پاسخ بهترین روش براي پیشبرد این فرایند را تنظیم برنامه اي براي واحدها عنوان کرد که بر اساس آن مسیر

 
پیشرفت کاري تأسیس موسسه مشخص شود. 

همچنین وي خاطرنشان کرد: مؤسسات مانند نخ تسبیحی براي عملکرد و کمک هاي خیرین است، تفکري که هیچ بیماري غیر از درد

 
خود به هیچ چیز دیگري در مقوله درمان خود فکر نکند و نگران هزینه درمان و یا اسکان همراه خود و... نباشد. 

در ادامه حائري رئیس امور مؤسسات و خیریه سلامت وزارت بهداشت گفت: اگر مؤسسات جایگاه حقوقی داشته باشند با خیال راحت

 
گردش هاي مالی خیرین صورت می پذیرد. 



وي افزود: حداکثر زمان ثبت مؤسسات در وزارت کشور 45 روز است، چنانچه این زمان بیشتر شد وزارت بهداشت می تواند ورود کرده

 
و زمان را به حداقل برساند. همچنین وي پیشنهاد داد جلسه اي براي تسهیل ثبت مؤسسات با وزارت کشور برگزار شود. 

در ادامه الوندي مدیرعامل مجمع خیرین سلامت استان تهران افزود: هدف ما این است که مردم (خیرین) را در مسیر سلامت و درمان

 
بیماران به کمک دولت بکشانیم، ما باید سعی در ارتباط موثرخیر با بیمارستان ها داشته باشیم. 

در ادامه دکتر نوري مدیر سازمان هاي مردم نهاد و خیرین سلامت دانشگاه علوم پزشکی شهید بهشتی خاطرنشان کرد: باید شاخص

 
هاي جهانی تشکیل مؤسسات را بررسی کنیم تا مشکلات مسیر طولانی ثبت را پیدا کنیم. 

سپس دکتر رستمیان معاون فرهنگی دانشگاه علوم پزشکی تهران گفت: بودجه سلامت سهم کوچکی از کل بودجه کشور را به خود

 
اختصاص داده است و در اینجا نیکوکاران کشور همواره همیار دانشگاه ها هستند. 

وي افزود: کار خیرین را نمی شود در چارچوب اداري تعریف کرد، در حقیقت نقش همکاران در مشارکت هاي مردمی دانشگاه ها به

 
عنوان رابطی است بین خیرین و وزارت بهداشت. 

علی اصحابی مدیرعامل صندوق امید ریاست جمهوري که میهمان ویژه این نشست بود در مورد فعالیت ها و خدمات ویژه اي که این
صندوق در حیطه هاي مختلف کارآفرینی و اشتغال براي نخبگان و فارغ التحصیلان و افراد بیکار در حاشیه هاي شهر، مراکز رشد و

 
شرکت هاي دانش بنیان ارائه می دهد مباحثی را مطرح کرد. 

وي همچنین مژده داد که در حال تنظیم تفاهم نامه اي با دانشگاه علوم پزشکی تهران هستیم تا از این طریق براي فعالیت هاي

 
فناورانه و کارآفرینان تسهیلات قرض الحسنه با تسهیلات کم بهره اختصاص داده شود. 

 
در پایان دکتر خسروانی این نشست را بسیار راهبردي دانست و از حضور مؤثر میهمانان تشکر کرد. 

 
گروه خبري : معاونت فرهنگی,گروه خبري RSS کد خبر : 191429 

 
کپی لینک کوتاه 

 
 -
-



مدیر بازرگانی چادرملو: عرضه محصولات فولادي در بورس کالا، شفافیت

ایجاد می کند

منبع: بورس امروزشماره خبر:  43  |  تاریخ: 1400/04/05

به گزارش بورس امروز، حسین اطمینان، مدیر بازرگانی شرکت معدنی و صنعتی چادرملو در کنفرانس آنلاین چالش هاي
سنگ اهن و فولاد در بورس کالا با اشاره به نا متعادل بودن سود حاصل از عرضه مواد فولادي در کشور گفت: بخش اعظم

سود در زنجیره فولاد به سمت فولاد سازها سرازیر می شود و تامین (...) نوشته مدیر ...

به گزارش بورس امروز، حسین اطمینان، مدیر بازرگانی
شرکت معدنی و صنعتی چادرملو در کنفرانس آنلاین
چالش هاي سنگ اهن و فولاد در بورس کالا با اشاره به نا
متعادل بودن سود حاصل از عرضه مواد فولادي در کشور
گفت: بخش اعظم سود در زنجیره فولاد به سمت فولاد

 
سازها سرازیر می شود و تامین (...) 

به گزارش بورس امروز، حسین اطمینان، مدیر بازرگانی
شرکت معدنی و صنعتی چادرملو در کنفرانس آنلاین

چالش هاي سنگ اهن و فولاد در بورس کالا با اشاره به نا متعادل بودن سود حاصل از عرضه مواد فولادي در کشور گفت: بخش اعظم

 
سود در زنجیره فولاد به سمت فولاد سازها سرازیر می شود و تامین کنندگان مواد اولیه از این سود بی نصیب هستند . 

مدیر بازرگانی چادرملو با یادآوري اینکه قیمت گذاري هاي دستوري طی سالهاي اخیر به ویژه در صنعت فولاد نتوانسته اثر مثبتی در
فرآیند عرضه و تقاضا داشته باشد و مشکلاتی را نیز به این صنعت تحمیل کرده است گفت : چادرملو در عرضه محصولات خود به
بورس کالا پیشگام بوده است و این در حالی است که چادرملو از جمله معدود شرکت هایی است که داراي زنجیره کامل تولید است.
وي افزود: هدف از این اقدام که مورد تاکید مدیر عامل شرکت بوده است، واقعی شدن قیمت سنگ آهن است، زیرا امروز یکی از

 
دلایل عدم پیشرفت بخش خصوصی در حوزه معدن، نبود جذابیت قیمتی در این بخش است. 

مدیر بازرگانی چادرملو ضمن حمایت از عرضه کلیه محصولات در بورس کالا، افزود: در صورت عرضه همه محصولات در بورس کالا
زمینه شفافیت لازم ایجاد و زنجیره به یک ثبات نسبی خواهد رسید. اما نکته مهم آن است که در سال 99 این اتفاق رخ نداد و یک
سردرگمی در بین فعالان معدنی و فولادي به وجود آمد، بنابراین امروز نبود یک فرآیند استاندارد قیمت گذاري مشکل بسیار اساسی و

 
بزرگ این حوزه است. 

اطمینان در ادامه تاکید کرد : با تمام این اوصاف نسبت هاي قیمت موادمعدنی به شمش فولادي چندان منطقی به نظر نمی رسد
گفت: وقتی قیمت سنگ آهن، کنسانتره وگندله به صورت دستوري تعیین می شود، نباید قیمت محصولات فولادي به صورت آزاد
محاسبه و به حال خود رها شود ، زیرا با توجه به وضعیت هزینه هاي اکتشاف، استخراج، هزینه هاي حمل و نقل، هزینه تمام شده
سنگ آهن و کنسانتره بسیار بالاست و قیمت فعلی کنسانتره براي تولید مقرون به صرفه نسبت، مخصوصاً براي معادن کوچک مقیاس



 
که از توان کمتري براي فرآوري سنگ آهن برخوردار هستند و گاهاً دچار زیان می شوند. 

وي با اشاره به مجهز شدن چادرملو به تجهیزات حفاري عمیق گفت: چادرملو با شناسایی پهنه هاي جدید پیگیري هاي مستمر براي

 
بهره بردراي از آنها را در دستور کار خود قرارداده است ولی متاسفانه روند صدور مجوزها بسیار کند و زمانبر شده است . 

مدیر بازرگانی چادرملو تصریح کرد به شدت دنبال بالانس کردن زنجیره معدن هستیم که اصلی ترین راه، عرضه کلیه محصولات در
یک مکانیزم آزاد با هدف قیمت گذاري بر اساس رقابت آزاد است، و بدون شک با انجام این کار، عرضه داخلی موادمعدنی براي همه

 
فعالان جذاب می گردد و زمینه رشد توسعه و اشتغال و از همه مهم تر شفافیت بیشتر را فراهم می سازد. 

اطمینان با اشاره به این که امروز بازارهاي جهانی نگاه مثبتی به موادمعدنی ایران و علی الخصوص محصولات فولادي ایران دارد گفت
: پیش بینی می شود بعد از فروکش کردن همه گیري کرونا در جهان به ویژه در حوزه یورو شرایط مطلوبی بر بازار فولاد جهان حاکم

 
شود و نقدینگی به این سمت هدایت گردد. 

 
 -

- منبع خبر : بورس 24



سی اسکن دهلران را افتتاح کنید ،علی برکت االله!!

منبع: تابناكشماره خبر:  44  |  تاریخ: 1400/04/05

 
سی اسکن دهلران را افتتاح کنید ،علی برکت االله!! 

آقایان مسئول ! اصلا ما سلحشوران ،اهالی غیور و همیشه صحنه شهروند درجه چند هستیم ؟ چراباید مردمان این دیار براي درمان

 
دغدغه داشته باشند ؟مگر نه سلامت یکی از مهمترین مولفه هاي ضروري جامعه  محسوب می شود .   

تابناك ایلام مجتبی کاور ::جان ،مال وسلامت مرزنشینان ،سلحشوران ،اهالی غیور و همیشه در صحنه به لب

 
رسیده و گوش شنوایی در کشور نیست که صداي مظلومیت مردمان آفتاب سوخته دهلران را بشنود . 

اگر بنا بر نشنیدن باشد باید مردمان این دیار به خاطر صداي غرش توپ و تانک رژیم بعث که هنوز در گوش وذهن خود دارند ،صداي

 
شما را نشنوند نه شما که در بهترین شرایط ممکن با بهره گیري از بهترین امکانات در حال زندگی بوده وهستید ! 

آقایان مسئول ! اگر قرار بر نشنیدن باشد ،این مردمان مرز دار دهلران هستندکه باید به خاطرعمق محرومیت و مخاطرات ناشی از
جنگ ، نابرابري اجتماعی که سالهاست در منطقه بیداد می کند صداي مسئولان را نشنوند ودر هیچ مناسبتی حاضر نشوند، ولی علی

 
رغم همه مشکلات علاوه بر شنیدن حرف مسئولان، بدون مزد در آفتاب سوزان دهلران از مرز پاسداري می کنند؟ 

این مقدمه بود براي آنکه مسئولان درك کنند که از دو سال گذشته و با شیوع ویروس کرونا به خاطر نبود امکانات درمانی و پزشک
چه بر سر مردمان این دیار آمده است، چه خانواده هایی که در استانهاي همجوار با بیماران بد حال سرگردان شدند و از پذیرش آنها

 
امتناع شد. 

چه عزیزانی که به خاطر تشخیص دیر هنگام ونبود دستگاه سی تی اسکن که ابتدایی ترین ابزار تشخیص این بیماري بود ،از بین ما
پرکشیدند و خانواده هاي آنها عزادار و غم بار شدند. چه مردمان نجیبی که در بیمارستان شهر هاي همجوار به سختی از چنگال

 
ویروس مرگ بار کرونا جان سالم به در بردند، اما هزینه ترخیص نداشتند ! 

آقایان مسئول ! اصلا ما سلحشوران ،اهالی غیور و همیشه صحنه شهروند درجه چند هستیم ؟ چراباید مردمان این دیار براي درمان

 
دغدغه داشته باشند؟ مگر نه سلامت یکی از مهمترین مولفه هاي ضروري جامعه محسوب می شود . 

آقایان مسئول ! اشتغال ، رفاه، توسعه مردمان منطقه پیش کش آقازاده ها و ژن هاي برتر ! به حال زار مردمان بیماروسرگردان در

 
مسیردرمان این مرزنشینان توجهی شود. 

پس از سالها بیمارستان شهدا دهلران صاحب سی تی اسکن شد، اما این دستگاه همچنان در بیمارستان این شهر بستري است !و

 
مسئولان همچنان قصد راه اندازي آن را ندارند. 

بدون شک عدم استفاده به موقع از آن نه تنها دردي از مردم دهلران کم نخواهد کرد بلکه شاهد تلفات جاده اي ، سرگردانی در شهر



هاي همجوار براي تشخیص کرونا هستیم .امید است قبل از شیوع موج 5کرونا (دلتا ) ودر واپسین رزوهاي دولت ، مدیران براي راه
اندازي آن که تنها لنَگ یک دستگاه (یـو پـی اس) است -چاره اندیشی کنند تا مردم دهلران از خدمات دستگاه سی تی اسکن بهره

مند شوند (علی برکت االله)



صدور مجوز حفر 37 حلقه چاه کشاورزي در دشت عباس دهلران

منبع: تابناكشماره خبر:  45  |  تاریخ: 1400/04/05

 
صدور مجوز حفر 37 حلقه چاه کشاورزي در دشت عباس دهلران 

مدیرعامل شرکت آب منطقه اي استان ایلام گفت: پس از پیگیریهاي مستمر و جلسات کارشناسی در سطح معاونت آب وزارت نیرو
مجوز تخصیص آب زیرزمینی دشت عباس بعد از چند دهه ممنوعیت، اخذ و براي کشاورزان منطقه، مجوز حفر 37 حلقه چاه

 
کشاورزي صادر شد. 

به گزارش تابناك ایلام؛ علی پور احمد اظهار داشت: به دلیل اینکه آب سطحی با کیفیت بهتر و ارزان تر در اختیار
بهره برداران قرار میگرفت در طول 15 سال گذشته از آب زیرزمینی استفاده نشده که این امر مهم سبب بالا
آمدن سطح ایستابی آب زیرزمینی و زهدار و باتلاقی شدن اراضی کشاورزي شده و کشاورزان را براي عملیات

کاشت، داشت و برداشت با مشکل مواجه کرده است این در حالیست که براي تثبیت سطح سفره میبایست به صورت تلفیقی از آب

 
زیرزمینی توامان با آب سطحی استفاده میشد که تعادل آبخوان حفظ شود. 

وي با بیان اینکه جلوگیري از زهدار شدن اراضی دشت عباس از مطالبات مردم این منطقه است، عنوان کرد: در این راستا و به موازات
صدور مجوز حفر چاه و الزام بهره برداران به برداشت از آب زیرزمینی، بیش از 85 کیلومتر از زهکشی هاي اصلی منطقه دشت عباس

 
که نقش پررنگی در جمع آوري و هدایت روان آبها و زه آبها به خارج از دشت دارند نیز در سال گذشته لایروبی شد. 

مدیرعامل شرکت آب منطقه اي ایلام ادامه داد: سطح اراضی آبی دشت عباس حدود 20 هزار هکتار است که این میزان جز 53 هزار

 
هکتاري است که از آب سد کرخه مشروب می شود. 

وي تصریح کرد: حجم ذخیره آب پشت سد مخزنی دویرج دهلران در وضعیت فعلی حدود 160 میلون مکعب است که بین 30 الی
40 میلیون متر مکعب این میزان براي کشت تابستانه و مابفی نیز براي تامین حق آب زیست محیطی و کشت پاییزه اختصاص خواهد

 
یافت. 

پوراحمد یادآور شد: با توجه به درخواست زارعان محترم منطقه موسیان و روستاهاي تابعه جهت تامین آب کشت تابستانه از مخزن

 
سد دویرج، با محاسبات انجام شده تا سه هزار هکتار از اراضی پایاب این سد به کشت تابستانه اختصاص خواهد یافت./ح 

 
بیشتر بخوانید 

 

 
- تامین آب اراضی کشاورزي روستاهاي دشت عباس موجب رونق معیشت و اشتغال مردم می شود 

 
- سفره هاي زیرزمینی آب در ایلام با حفر چاههاي غیرمجاز دچار مرگ تدریجی شده اند 

 



سهم آذربایجان شرقی از محل منابع معدنی باید احقاق شود

سهم آذربایجان شرقی از محل منابع معدنی باید احقاق شود

منبع: ترجمان صبحشماره خبر:  46  |  تاریخ: 1400/04/05

رییس کل دادگستري آذربایجان شرقی با اشاره بر اینکه ایجاد صنایع معدنی در کنار توسعه معادن باید جدي گرفته شود،
گفت: در کنار توسعه این بخش، سهم استان نیز باید احقاق شود. نوشته سهم آذربایجان شرقی از محل منابع معدنی باید

احقاق شود اولین بار در پایگاه خبري، تحلیلی ترجمان صبح. پدیدار شد.

رییس کل دادگستري آذربایجان شرقی با اشاره بر اینکه ایجاد
صنایع معدنی در کنار توسعه معادن باید جدي گرفته شود،

 
گفت: در کنار توسعه این بخش، سهم استان نیز باید احقاق شود. 

به گزارش ترجمان صبح، موسی خلیل اللهی روز شنبه در دیدار شوراي هم خانواده صنعت، معدن و تجارت آذربایجان شرقی با وي با
تأکید بر اینکه در کنار تمام صنوف و واحدهاي تولیدي هستیم، اظهار کرد: واحدهاي تولیدي از منظر ایجاد اشتغال، تولید ثروت و

 
ارزآوري براي کشور اثرات مثبت اقتصادي را رقم می زنند. 

رییس سازمان صنعت، معدن و تجارت آذربایجان شرقی نیز در این دیدار با تبریک هفته قوه قضاییه، برنقش مهم این قوه در رفع
موانع تولید تأکید کرد و گفت: در سال " تولید، پشتیبانی ها و مانع زدایی ها "، سازمان صمت استان براساس برنامه هاي محوري

 
ابلاغی، تمهیدات لازم را پیش بینی کرده و با تعامل و همکاري سایر دستگاه ها تحقق اهداف تعیین شده را دنبال می کند. 

حبیب امین زاده با اشاره به هم افزایی و تعامل تمام دستگاه هاي متولی در بهبود روند تأمین، توزیع و نظارت بر اقلام معیشتی، افزود:

 
علیرغم اینکه در برخی از کالاها تولیدکننده نیستیم، ولی توانستیم در سایه همکاري هاي سازنده نسبت به رفع مشکلات اقدام کنیم. 

وي ادامه داد: همچنین در زمینه فعالیت مجدد و بازگشت به چرخه تولید واحدهاي راکد اقدامات بسیار خوبی در استان انجام شده

 
است. 

وي با بیان اینکه شوراي هم خانواده صمت استان در جلسات مستمر چالش هاي صنعتی، معدنی و تجاري منطقه را مورد ارزیابی قرار
می دهند، اظهار کرد : با توجه به یکی از اولویت هاي استانی در مباحث معدنی شاهد اقدامات خوبی بودیم و حمایت از تولید از سوي

 
مدیران عالی شوراي قضایی استان در یک سال گذشته شایسته تقدیر است. 

اعضاي شوراي هم خانواده صنعت، معدن و تجارت آذربایجان شرقی همزمان با روز اصناف و هفته قوه قضاییه با رئیس کل دادگستري
استان دیدار و گفت و گو کردند.



اشتغال زایی براي 450 نفر در «دي پلیمر آریا»

منبع: آرمان اقتصاديشماره خبر:  47  |  تاریخ: 1400/04/05

بانک ملی ایران که همواره در کمک به توسعه بنگاه هاي اقتصادي پیشتاز بوده است، این بار تامین مالی کارخانه شرکت «دي

 
پلیمر آریا» در استان مرکزي را در دستور کار قرار داده است. 

به گزارش پایگاه خبري آرمان اقتصادي به نقل از روابط عمومی بانک ملی ایران، این کارخانه در زمینی به مساحت 342 هزار متر

 
مربع در شهرك صنعتی خمین قرار داد و سرمایه گذاري اولیه براي آن 12 هزار و 500 میلیارد ریال برآورد شده است. 

کارخانه اي که قرار است پس از بهره برداري براي 450 نفر شغل ایجاد کند، می تواند سالیانه 175 هزار تن پروپیلن تولید کند؛

 
محصولی که در صنایع مختلف نظیر بسته بندي، نساجی، پزشکی و پلاستیک کاربرد دارد. 

بانک ملی ایران در دو بخش سرمایه ثابت و سرمایه در گردش به ایجاد و شروع فعالیت این واحد تولیدي کمک خواهد کرد. در بخش
سرمایه ثابت، سهم بانک ملی ایران بابت ایجاد ساختمان، خرید تاسیسات و ماشین آلات داخلی بیش از 9 هزار و 277 میلیارد ریال و

 
در بخش سرمایه در گردش، سهم این بانک یک هزار و 200 میلیارد ریال است. 

این پروژه که قرار است در سال جاري به بهره برداري برسد، اکنون حدود 94 درصد پیشرفت فیزیکی دارد. برآوردها نشان می دهد
ارزش ریالی محصولات این شرکت در سال معادل 70 هزار میلیارد ریال است و این توانایی وجود دارد که دست کم 30 درصد

تولیدات آن معادل 50 میلیون یورو به خارج کشور صادر شود.



پایان هفته اي خوب براي بورس هاي جهان

منبع: ایران اکونومیستشماره خبر:  48  |  تاریخ: 1400/04/05

ایران اکونومیست- بیشتر شاخص هاي مهم بورسی جهان پایان هفته صعودي بسته شدند تا نوید از بهتر شدن اوضاع اقتصاد
جهان دهند.

به نقل از بلومبرگ، مقامات بانک مرکزي آمریکا اطمینان
زیادي از بهتر شدن شرایط اقتصادي این کشور در روزهاي
پیش رو دارند. مدیر دفتر منطقه اي فدرال رزرو در
فیلادلفیا گفته است رشد اقتصادي آمریکا در حال بازگشت
به سطوح نیرومند قبل از دوران همه گیري بوده و این
مساله در بخش هاي اصلی نظیر مصارف، مسکن و تولید
قابل مشاهده است. پاتریک هارکر در همایش پولی و مالی
آمریکا با اشاره به بازگشت سطح تولیرات ناخالص داخلی به
زمان قبل بحران کرونا گفت: با این حال نرخ اشتغال هنوز

 
در سطح پایینی قرار دارد. 

سرانجام پس از چندین ماه بحث و جدال درباره اعتبارات مورد نیاز دولت آمریکا براي پیشبرد پروژه عظیم زیرساختی دولت، جو بایدن
اعلام کرد به توافق اولیه با رهبران دموکرات و جمهوري خواه براي تصویب اعتبارات مورد نیاز رسیده است. قرار است طبق این لایحه،
صدها میلیارد دلار سرمایه گذاري در زیرساخت هاي اصلی نظیر اتوبان ها، بنادر، جاده ها و تاسیسات حیاتی صورت گیرد تا اقتصاد

 
آمریکا با دستیابی به یک رشد نیرومند، به طور کامل از دوران کرونا خارج شود. 

میزان رشد فعالیت هاي تجاري در سطح منطقه یورو به بالاترین سطح ماهانه خود طی 15 ماه اخیر رسیده است. شاخص اي اچ اس
مارکیت در سطح 19 کشور عضو منطقه یورو تا پایان ماه ژوین به 59.2 واحد رسیده که این رقم نسبت به ماه قبل آن 2.1 واحد
افزایش یافته است. با کاهش محدودیت هاي کرونایی، به میزان قابل توجهی شاهد رشد بخش خدمات و همچنین تقاضاي مصرفی

 
بوده ایم و اکنون این دو بخش به موتور رشد اقتصادي کشورهاي اروپایی تبدیل شده اند. 

کمیسیون اروپا در گزارشی اعلام کرد با بهتر شدن روند مقابله با کرونا، شاخص اطمینان به اقتصاد منطقه یورو تا پایان ماه ژوئن به
منفی 3.3 واحد رسیده که این رقم نسبت به ماه قبل آن 1.8 واحد بیشتر شده است. این رقم که 0.3 درصد بیشتر از انتظارات قبلی
بوده می تواند نویدبخش افزایش سرمایه گذاري ها در این منطقه و کاهش رویکرد احتیاطی فعالان اقتصادي باشد. در سطح اتحادیه

 
اروپا نیز این شاخص با افزایش 1.5 واحدي به منفی 4.5 واحد رسیده است. 

روند افزایش نرخ تورم کماکان در بسیاري از نقاط جهان ادامه پیدا کرده است؛ تا جایی که طبق اعلام مرکز آمار اتحادیه اروپا، متوسط
نرخ تورم در 19 کشور عضو منطقه یورو در 12 ماه منتهی به می با 0.4 درصد افزایش نسبت به رقم مشابه منتهی به ماه قبل به 2.0
درصد رسید تا نرخ تورم مجددا در مسیر رسیدن به سطح دو درصدي هدف گذاري شده توسط بانک مرکزي این منطقه قرار گیرد. در

سطح اتحادیه اروپا این نرخ به طور متوسط 2.3 درصد بوده که از ماه قبل 0.3 درصد بیشتر شده است. 



بعد از رشد ناامیدکننده بخش خرده فروشی آمریکا، حالا از چین نیز اخبار مشابهی به گوش می رسد: در ماه می رشد تولیدات
کارخانه هاي چین براي سومین ماه متوالی عددي منفی بوده و گویا پیامدهاي کرونا بر روي سفارشات مشتریان کالاهاي چینی
کماکان موثر است. از آنجایی که اقتصاد چین یک اقتصاد صادرات محور محسوب می شود، تداوم روند فعلی می تواند رشد اقتصادي را

 
دچار وقفه کند. رشد بخش خرده فروشی این کشور نیز با کاهش 1.2 درصدي نسبت به ماه قبل به 12.4 درصد رسیده است. 

آمار رشد منفی بخش خرده فروشی آن هم پس از اوج گیري تورم آمریکا، باعث نگرانی فعالان بازار شده است. در 12 ماه منتهی به
می، رشد این بخش به منفی 1.3 درصد رسید که نسبت به ماه قبل 2.1 درصد کمتر شده است. اقتصاد آمریکا وابستگی زیادي به
بخش خرده فروشی دارد و حدود دو سوم کل بار رشد اقتصادي این کشور روي دوش آن است. انتظار می رفت رشد بخش خرده

 
فروشی منفی 0.8 درصد باشد اما این آمار بدتر از حد انتظار، زنگ هشدار را براي آمریکا به صدا درآورده است. 

در جریان سفر جو بایدن به لندن، طرف آمریکایی با طرفین اروپایی به توافقات خوبی در زمینه احیاي مجدد روابط دست یافت تا
جایی که بوریس جانسون- نخست وزیر انگلیس از آن به عنوان دمیدن جریان هواي تازه در روابط دو کشور نام برده است. انتظار می
رود در نتیجه این دیدار، روابط تجاري و سرمایه گذاري دو طرف جان تازه اي بگیرد. پیشتر و در زمان ریاست جمهوري دونالد ترامپ،

 
آمریکا روي طیفی از اقلام وارداتی به ارزش بیش از 7.5 میلیارد دلار از اروپا تعرفه تجاري اضافه وضع کرد. 

تاکنون بیش از 180 میلیون و 940 هزار و 257 مورد ابتلا به کرونا گزارش شده است که در این بین سه میلیون و 919 هزار و 378
نفر جان خود را از دست داده اند. در بین کشورهاي مختلف، بالاترین تلفات مربوط به آمریکا با 618 هزار و 702 نفر، برزیل با 509

 
هزار و 282 نفر، هند با 393 هزار و 508 نفر، مکزیک با 232 هزار و 68 نفر و پرو با 191 هزار و 286 نفر بوده است. 

راب هاورث - کارشناس ارشد سرمایه گذاري در موسسه یو اس بنک ولث - گفت: دیدگاه کلی ما این است که در کوتاه مدت، وضعیت
رشد اقتصادي و نرخ تورم شرایط را به نفع دارایی هاي پرریسک تر رقم خواهد زد. نرخ هاي بهره در بسیاري از کشورهاي جهان هنوز
هم در سطح بسیار پایینی قرار دارد و تا زمانی که شاهد بازگشت سطح تولیدات به زمان قبل از آغاز همه گیري نباشیم، بعید است که

 
بانک هاي مرکزي به تغییر در نرخ هاي فعلی رضایت دهند. 

 
بورس آمریکا 

در وال استریت همه شاخص ها صعودي بودند؛ تا جایی که هر سه شاخص اصلی بورسی در سطح بالا تري از روز قبل خود بسته

 
شدند. 

شاخص «داوجونز ایدانستریال اوریج» با 0.69 درصد صعود نسبت به روز قبل و در سطح 34 هزار و 433.51 واحد بسته شد. شاخص
«اس اند پی 500» با 0.32 درصد صعود تا سطح 4280.18 واحدي بالا رفت و دیگر شاخص مهم بورسی آمریکا یعنی «نزدك

 
کامپوزیت» با 0.06 درصد افزایش در سطح 14 هزار و 377.91 واحدي بسته شد. 

 
بورس هاي اروپایی 

در معاملات بازارهاي بورس در اروپا، شاخص "فوتسی 100" بورس لندن با 0.37 درصد صعود نسبت به روز قبل و در سطح
7136.07 واحد بسته شد. شاخص "دکس 30" بورس فرانکفورت در آلمان با افزایش 0.12 درصدي و ایستادن در سطح 15 هزار و



607.97 واحدي به کار خود خاتمه داد و شاخص "کک 40" بورس پاریس با عقبگرد 0.12 درصدي در سطح 6622.87 واحد بسته

 
شد. در مادرید شاخص "ایبکس 35" 0.31 درصد بالا رفت و به 9095.01 واحد رسید. 

 
بورس هاي آسیایی 

در معاملات بورس هاي آسیا، شاخص ها عملکرد خوبی داشتند؛ تا جایی که شاخص "نیک کی 225" بورس توکیو ژاپن با صعود
0.66 درصدي تا سطح 29 هزار و 66.18 واحدي بالا رفت. شاخص "هانگ سنگ" بورس هنگ کنگ 1.4 درصد بالا رفت و در سطح

 
29 هزار و 288.22 واحد بسته شد. 

در چین شاخص "شانگهاي کامپوزیت" صعود 1.63 درصدي را تجربه کرد و در سطح 5239.97 واحد بسته شد. در استرالیا شاخص
"اس اند پی اس اند ایکس 200" بورس سیدنی با 0.45 درصد افزایش و ایستادن در سطح 7308.05 واحدي به کار خود خاتمه داد.
در بین دیگر شاخص هاي مهم آسیایی، شاخص " تاپیکس" ژاپن صعودي بود. (معیار محاسبه تغییرات قیمتی، ساعت پایانی معاملات

 
روزانه بورس نیویورك بوده است.) 

 
نفت 

در بازار طلاي سیاه روند قیمت ها صعودي بود. هر بشکه نفت "وست تگزاس اینتر مدیت" با 0.91 درصد افزایش به 73.97 دلار

 
رسید و نفت خام برنت دریاي شمال با صعود 0.7 درصدي به ازاي 76.09 دلار در هر بشکه مبادله شد. 

 
طلا و نقره 

همچنین در بازار فلزات گران بها، بهاي هر اونس طلا با افزایش 0.25 درصدي نسبت به روز قبل در سطح 1778.15 دلار معامله شد.

 
هر اونس نقره با افت 0.14 درصدي به ازاي 26.13 دلار مبادله شد. 

سنا



عرضه محصولات فولادي در بورس کالا، شفافیت ایجاد می کند

منبع: ایران اکونومیستشماره خبر:  49  |  تاریخ: 1400/04/05

دکتر حسین اطمینان، مدیر بازرگانی شرکت معدنی و صنعتی چادرملو در کنفرانس آنلاین چالش هاي سنگ اهن و فولاد در
بورس کالا با اشاره به نا متعادل بودن سود حاصل از عرضه مواد فولادي در کشور گفت: بخش اعظم سود در زنجیره فولاد به

سمت فولاد سازها سرازیر می شود و تامین کنندگان مواد اولیه از این سود بی نصیب هستند .

به گزارش ایران اکونومیست-مدیر بازرگانی چادرملو با
یادآوري اینکه قیمت گذاري هاي دستوري طی سالهاي
اخیر به ویژه در صنعت فولاد نتوانسته اثر مثبتی در فرآیند
عرضه و تقاضا داشته باشد و مشکلاتی را نیز به این صنعت
تحمیل کرده است گفت : چادرملو در عرضه محصولات
خود به بورس کالا پیشگام بوده است و این در حالی است
که چادرملو از جمله معدود شرکت هایی است که داراي
زنجیره کامل تولید است. وي افزود: هدف از این اقدام که
مورد تاکید مدیر عامل شرکت بوده است، واقعی شدن
قیمت سنگ آهن است، زیرا امروز یکی از دلایل عدم
پیشرفت بخش خصوصی در حوزه معدن، نبود جذابیت

 
قیمتی در این بخش است. 

مدیر بازرگانی چادرملو ضمن حمایت از عرضه کلیه
محصولات در بورس کالا، افزود: در صورت عرضه همه

محصولات در بورس کالا زمینه شفافیت لازم ایجاد و زنجیره به یک ثبات نسبی خواهد رسید. اما نکته مهم آن است که در سال 99
این اتفاق رخ نداد و یک سردرگمی در بین فعالان معدنی و فولادي به وجود آمد، بنابراین امروز نبود یک فرآیند استاندارد قیمت

 
گذاري مشکل بسیار اساسی و بزرگ این حوزه است. 

اطمینان در ادامه تاکید کرد : با تمام این اوصاف نسبت هاي قیمت موادمعدنی به شمش فولادي چندان منطقی به نظر نمی رسد
گفت: وقتی قیمت سنگ آهن، کنسانتره وگندله به صورت دستوري تعیین می شود، نباید قیمت محصولات فولادي به صورت آزاد
محاسبه و به حال خود رها شود ، زیرا با توجه به وضعیت هزینه هاي اکتشاف، استخراج، هزینه هاي حمل و نقل، هزینه تمام شده
سنگ آهن و کنسانتره بسیار بالاست و قیمت فعلی کنسانتره براي تولید مقرون به صرفه نسبت، مخصوصاً براي معادن کوچک مقیاس

 
که از توان کمتري براي فرآوري سنگ آهن برخوردار هستند و گاهاً دچار زیان می شوند. 

وي با اشاره به مجهز شدن چادرملو به تجهیزات حفاري عمیق گفت: چادرملو با شناسایی پهنه هاي جدید پیگیري هاي مستمر براي

 
بهره بردراي از آنها را در دستور کار خود قرارداده است ولی متاسفانه روند صدور مجوزها بسیار کند و زمانبر شده است . 

مدیر بازرگانی چادرملو تصریح کرد به شدت دنبال بالانس کردن زنجیره معدن هستیم که اصلی ترین راه، عرضه کلیه محصولات در
یک مکانیزم آزاد با هدف قیمت گذاري بر اساس رقابت آزاد است، و بدون شک با انجام این کار، عرضه داخلی موادمعدنی براي همه

 
فعالان جذاب می گردد و زمینه رشد توسعه و اشتغال و از همه مهم تر شفافیت بیشتر را فراهم می سازد. 

اطمینان با اشاره به این که امروز بازارهاي جهانی نگاه مثبتی به موادمعدنی ایران و علی الخصوص محصولات فولادي ایران دارد گفت



: پیش بینی می شود بعد از فروکش کردن همه گیري کرونا در جهان به ویژه در حوزه یورو شرایط مطلوبی بر بازار فولاد جهان حاکم
شود و نقدینگی به این سمت هدایت گردد. .



ضریب نفود گازرسانی شهري و روستایی استان لرستان به 97 درصد رسید

منبع: ایران اکونومیستشماره خبر:  50  |  تاریخ: 1400/04/05

مدیرعامل شرکت گاز استان لرستان روز پنجشنبه، سوم تیرماه در آیین افتتاح گازرسانی به 234 روستا و 275 واحد صنعتی
به صورت متمرکز در این استان که در هفتاد و پنجمین پویش ملی تدبیر و امید براي جهش تولید با حضور ویدئوکنفرانسی

رییس جمهوري برگزار شد

به گزارش ایران اکونومیست به نقل از روابط عمومی شرکت
ملی گاز ایران، کرم گودرزي، مدیرعامل شرکت گاز استان
لرستان روز پنجشنبه، سوم تیرماه در آیین افتتاح
گازرسانی به 234 روستا و 275 واحد صنعتی به صورت
متمرکز در این استان که در هفتاد و پنجمین پویش ملی
تدبیر و امید براي جهش تولید با حضور ویدئوکنفرانسی
رییس جمهوري برگزار شد، در گزارشی به حسن روحانی،
رئیس جمهوري، با بیان این مطلب، اظهار داشت: از

مجموع 25 شهر استان، تعداد 24 شهر از نعمت گاز برخوردار هستند و گازرسانی به آخرین شهر استان نیز در دست اجرا است، ضمن
آن که هم اکنون ضریب نفوذ گازرسانی شهري در استان 99.9 درصد است و حدود 333505 خانوار در بخش شهري از نعمت گاز

 
بهره مند هستند. 

وي ادامه داد: در بخش گازرسانی روستایی نیز، از مجموع 2364 روستاي واجد شرایط گازرسانی، به برکت نظام مقدس جمهوري
اسلامی، تاکنون 1906 روستا از نعمت گاز برخوردار هستند که از این تعداد روستاي بهرمند از گاز طبیعی، 1532 روستا در دولت
هاي یازدهم و دوازدهم گازرسانی شده که به معناي 5 برابر شدن طی 8 سال و به طور میانگین هر 46 ساعت گازرسانی به یک

 
روستاست. 

گودرزي افزود: در بخش صنعت، به عنوان پیشران تولید و ایجاد اشتغال، در حال حاضر بیش از 2 هزار واحد تولیدي، صنعتی و
کشاورزي لرستان نیز از نعمت گاز برخوردار هستند که 1746 واحد آن در دولت یازدهم و دوازدهم و 275 واحد از هفته دولت سال

 
99 تا به امروز گاز دریافت کرده اند و مصرف صنعتی گاز در این استان اکنون 520 هزار مترمکعب است. 

وي در ادامه، افزود: شرکت گاز لرستان با ادامه روند رو به رشد خود براي توسعه گازرسانی به نقاط مختلف این استان، سبب ایجاد

 
زیرساخت هاي اقتصادي، حفظ محیط زیست و جلوگیري از مهاجرت روستاییان به شهرها و توسعه و رفاه مردم شده است. 

مدیرعامل شرکت گاز لرستان اظهار کرد: امروز که گازرسانی به 234 روستا و 275 واحد صنعتی در لرستان با هزینه 155 میلیارد
تومان به بهره برداري می رسد، ضریب نفود گازرسانی در مجموع شهري و روستایی در این استان 97 درصد است که در این زمینه

 
لرستان جزو استان هاي سبز از حیث برخورداري از نعمت گازطبیعی است. 

وي افزود: این حرکت و پویایی حاصل عزم جدي و تلاش همکارانم در شرکت گاز استان لرستان، پیمانکاران و مشاوران اجرایی در



 
کنار حمایت هاي وزارت نفت و شرکت ملی گاز ایران با تأمین به موقع نقدینگی و اعتبارات لازم محقق شده است. 

گودرزي در پایان، اعلام کرد: طرح هاي صنعتی که امروز در لرستان بهره برداري می شوند رشد 113 درصدي مصرف گاز در بخش
صنعتی این استان نسبت به سال 98 را نشان می دهد.



ظرفیت هاي قصرشیرین منجر به توسعه استان کرمانشاه می شود

منبع: ایرناشماره خبر:  51  |  تاریخ: 1400/04/05

قصرشیرین- ایرنا- نماینده مردم قصرشیرین، سرپل ذهاب و گیلانغرب در مجلس شوراي اسلامی، ظرفیت هاي شهرستان
قصرشیرین را در کمک به توسعه استان کرمانشاه موثر دانست و گفت: ظرفیت هاي این شهرستان از جمله مرزها و به

خصوص منطقه آزاد می تواند محرومیت هاي منطقه که براثر جنگ تحمیلی و زلزله ایجاد شده را جبران کند.

قصرشیرین- ایرنا- نماینده مردم قصرشیرین، سرپل ذهاب
و گیلانغرب در مجلس شوراي اسلامی، ظرفیت هاي
شهرستان قصرشیرین را در کمک به توسعه استان
کرمانشاه موثر دانست و گفت: ظرفیت هاي این شهرستان
از جمله مرزها و به خصوص منطقه آزاد می تواند
محرومیت هاي منطقه که براثر جنگ تحمیلی و زلزله

 
ایجاد شده را جبران کند. 

به گزارش خبرنگار ایرنا، «شهریار حیدري» روز شنبه در
جلسه شوراي اداري قصرشیرین در سرسراي اجتماعات

فرمانداري، افزود: شهرستان قصرشیرین به خاطر موقعیت جغرافیایی و خاص همواره مورد توجه مرکز کشور و استان بوده و این امر

 
قدرت مانور مسوولان را زیاد کرد. 

او گفت: یکی از طرح هاي بزرگ و اثرگذار براي منطقه همین تصویب منطقه آزاد تجاري در این شهرستان است که از طریق مجمع

 
تشخیص و دبیر مجمع پیگیري شد و با ورود به این بحث اقدام خوبی انجام شد. 

وي اظهار داشت: با حضور رییس منطقه آزاد در منطقه مقرر شد که مدیر اجرایی منطقه آزاد شروع به کار کند، کار مدیر اجرایی تهیه
طرح جامع در منطقه آزاد است که باید در دولت تصویب شود و بعد از تصویب در دولت، مدیرعامل و هیات مدیره تعیین می شود و
کار به صورت رسمی شروع خواهد شد که در این مجموعه مدیر منطقه آزاد ارس براي حصول نتیجه در کمترین زمان ممکن همکاري

 
و حضور دارند. 

 
اشتعالزایی سه هزار نفري با احداث پالایشگاه گازي 

نماینده مردم قصرشیرین در خانه ملت گفت: بحث پتروشیمی و پالایشگاه را با توجه به منابع گاز و نفت در منطقه در وزارت نفت
مطرح کردیم و با وزیر جلسات متعددي داشتیم که قانع شدند در این زمینه سرمایه گذاري کنند و در این رابطه 2 امتیاز پتروشیمی و

 
پالایشگاه گرفتیم. 

حیدري ادامه داد: اجراي طرح پتروشیمی و پالایشگاه سه هزار نفر اشتغالزایی ایجاد می کند و قرار است که در هفته جاري این بحث



 
در شوراي اقتصاد مطرح شود تا بتوانیم با اجراي آن بیکاري منطقه را مرتفع کنیم. 

او گفت: قرار است در این 2 طرح معادل 50 هزار دلار هزینه شود هم پالایشگاه و هم پتروشیمی که معادل تمام هزینه هاي عمرانی

 
40سال گذشته استان کرمانشاه است. 

وي ادامه داد: منطقه ویژه قصرشیرین که تنها اسم آن را شنیدیم و هیچ خروجی نداشته قرار است این طرح را به مکان دیگري از این

 
شهرستان انتقال دهیم. 

حیدري گفت: بحث امهال وام را براي یک سال دیگر تمدید کردیم و به اندازه منطقه آزاد در این زمینه پیگیري کردیم که یک مطالبه

 
مردمی است و دولت یک سال موافقت کرد که 500 میلیارد تومان سود این وام هاست را تامین کند. 

وي اضافه کرد: پروژه 14هکتاري طرح جامع توسعه پرویزخان هنوز تکمیل نشده که سریع تر باید انجام شود و اگر این مجموعه انجام

 
شود شاهد ساماندهی مرز خواهیم بود و صادارات مرز روان تر و ساده تر می شود. 

او گفت: به وزارت کشور پیشنهاد دادیم که حاکمیت امور مرز به فرمانداران واگذار شود و همچنین شرکت هایی در مرز فعال هستند

 
که سودهاي کلان می برند و نفعی به حال مردم قصرشیرین ندارند و باید درآمدهایی براي مردم قصرشیرین اختصاص پیدا کند. 

او اضافه کرد: پیشنهاد شده هیات امنایی در مرز تشکیل شود و بخشی از این درآمد مرز در یک حساب مشخص به امور بهداشتی،

 
ورزشی، آموزشی، فرهنگی و دیگر موارد زیر نظر مسوولان شهرستان هزینه گردد. 

 
اربعین فرصتی براي توسعه شهرستان است 

نماینده مردم قصرشیرین، سرپل ذهاب و گیلانغرب در مجلس شوراي اسلامی گفت: ظرفیت قصرشیرین در بخش کشاورزي می تواند
قطب باشد و هم اکنون 11هزار هکتار اراضی کشاورزي منطقه «خان لیلی» از طرح گرمسیري منتفع شود که تغییر بسیار چشمگیري

 
است و اثرات زیادي در منطقه ایجاد می کند. 

حیدري گفت: سامان دهی و اجراي روکش آسفالت سه شهرستان توسط وزارت راه و شهرسازي، رفع مشکل آب شرب بخش سومار از

 
دیگر مواردي است که پیگیري می شود. 

او اضافه کرد: اربعین یک فرصت است و مرز خسروي هویت بین ایران و عراق و راه ارتباطی غرب و شرق آسیا است که زیرساخت ها

 
در این مرز فراهم است و ما باید از آن استفاده کنیم. 

وي با تبریک به دانشمندان ایرانی براي ساخت واکسن کرونا اظهار داشت: واکسن در حال توزیع است و شخص رهبر معظم انقلاب

 
دیروز واکسن ایرانی برکت را تزریق کردند از این رو می توانیم با کنترل کرونا از فرصت اربعین استفاده کنیم. 

وي ادامه داد: شهرستان قصرشیرین مستعد اتاق بازرگانی است که موافقت شده که نمایندگی اتاق 11 به قصرشیرین واگذارشود و این

 
نیازمند پیگیري اداره صمت است. 



او اضافه کرد: بحث تحقیق و تفحص اتاق بازرگانی کشور را با امضاي نمایندگان مجلس انجام دادیم تا ناکارآمد این مجموعه بر مردم

 
مشخص شود. 

وي در ادامه با قدردانی از حضور مردم در انتخابات 28 خرداد و حماسه سازي آن ها در این عرصه گفت: با وجود برنامه هاي دشمن و
مشکلات اقتصادي و کرونا مشارکت بسیار خوب بود و به عنوان عضو ناظر باید تمام صندوق هاي شوراي هرسه شهرستان بازشماري

 
شوند تا هیچ شبهه اي نباشد چون براي ما مهم است که انتخاباتی سالم و بدون ضایع شدن حقی انجام شود. 

قصرشیرین در غرب کرمانشاه با 27 هزار تن جمعیت، بیش از 186 کیلومتر مرز با عراق دارد و در امتداد این مرزهاي طولانی، 2 مرز
رسمی خسروي و پرویزخان قرار دارد که اولی هم مرز با حوزه حکومت مرکزي (بخش عربی) و دومی هم مرز با اقلیم کردستان عراق

 
است. 

 
54 درصد صادرات غیرنفتی ایران به عراق از طریق مرز رسمی پرویزخان انجام می شود. 

استان کرمانشاه با 2 میلیون نفر جمعیت، 371 کیلومتر مرز مشترك با کشور عراق دارد. پنج مرز رسمی پرویزخان، خسروي، شیخ

 
صله، شوشمی و سومار در استان اکنون فعال است. 

 
برچسب ها 

 
- انتخابات 1400 

 
- مرز پرویز خان 

 
- پتروشیمی 

 
- ششمین دوره انتخابات شوراي اسلامی شهر 

 
- قصرشیرین 

 
- جلسه شوراي اداري 

 
- اشتغال زایی 

 
- نماینده مجلس شوراي اسلامی 

 
- مرز خسروي 

- منطقه آزاد



تمام مجموعه ها از جریان هاي مختلف باید به دولت منتخب کمک کنند

منبع: داناشماره خبر:  52  |  تاریخ: 1400/04/05

مدیرکل تبلیغات اسلامی استان زنجان با بیان اینکه تمام مجموعه ها از جریان هاي مختلف باید دست در دست هم داده و به
دولت منتخب کمک کنند، گفت: کمک به دولت، کمک به مردم براي حل مسائل و مشکلات کشور است.

مدیرکل تبلیغات اسلامی استان زنجان با بیان اینکه تمام
مجموعه ها از جریان هاي مختلف باید دست در دست هم
داده و به دولت منتخب کمک کنند، گفت: کمک به دولت،

 
کمک به مردم براي حل مسائل و مشکلات کشور است. 

به گزارش شبکه اطلاع رسانی راه دانا؛ حجت الاسلام سعید
احمدي در گفت وگو با خبرنگار موج رسا; اظهار داشت:
دولت، منتخب مردم با راي کافی است که با تنفیذ رهبر
معظم انقلاب، نصب می شود لذا همه باید به دولت، کمک

 
کنیم و ما به دولت مستقر نیز کمک می کردیم. 

وي خاطرنشان کرد: ممکن است به دلیل گرایش هاي
سیاسی و سلیقه اي، انتقادها و مخالفت هایی با دولت مستقر داشته باشیم اما کمک زیادي به دولت فعلی به خصوص در دوران شیوع

 
ویروس کرونا کردیم. 

حجت الاسلام احمدي با بیان اینکه دولت منتخب با حکم تنفیذ راي مردم توسط رهبر معظم انقلاب اسلامی، نصب می شود، افزود:
فرمایشات امام خمینی(ره) و رهبر معظم انقلاب اسلامی، فصل الخطاب است و دولت، هر کسی که باشد از طریق راي حد نصاب و

 
مردم سالاري دینی، انتخاب شده و باید کمک کنیم. 

مدیرکل تبلیغات اسلامی استان زنجان با اشاره به کمک و همکاري با دولت مستقر گفت: در محرم سال 99 از مسئولان ستاد کرونا
استان خواستیم تا سخت ترین شرایط و پروتکل هاي هبداشتی را براي هیات هاي مذهبی تعیین کنند تا پروتکل ها را متناسب با آن

 
تدوین کنیم که گفتند نمی توانند مراسم را در فضاي بسته، برگزار کنند که پذیرفتیم. 

وي با بیان اینکه پروتکل هاي بهداشتی هیات هاي مذهبی در استان زنجان براي بدترین شرایط، تدوین شد، اظهار کرد: نتیجه این

 
پروتکل ها را هم دیدیم و هیات هاي مذهبی، همکاري بسیار مطلوبی در این زمینه داشتند. 

حجت الاسلام احمدي تصریح کرد: نگاه مان به دولت مستقر اینطور بوده چرا که هم قانون و هم فرمایشات امام راحل و رهبر معظم

 
انقلاب در این راستا است. 

مدیرکل تبلیغات اسلامی استان زنجان با بیان اینکه کار نسبت به دولت آینده خیلی سنگین است، گفت: شعارهایی که دولت فعلی
داده و انتظارات به حقی که اکنون مردم دارند، کار را سخت می کند. 



وي با بیان اینکه هیچ مشکلی از نظر مردم سالاري دینی در کشور نداریم، اظهار داشت: مردم اگر گلایه و اعتراضی هم داشته باشند

 
همواره در تمام عرصه هاي انقلاب اسلامی حضور داشته و وظیفه خود را به خوبی انجام داده اند و حد نصاب لازم را داشته اند. 

حجت الاسلام احمدي خاطرنشان کرد: دولت منتخب که کار خود را شروع کند، انتظارات ویژه اي از جمله معیشت مردم، مشکلات

 
اقتصادي، بورس، اشتغال، مسکن و ازدواج وجود دارد که از مسائل اصلی دولت آینده است و همه باید به ان کمک کنیم. 

وي با بیان اینکه تمام مجموعه ها از جریان هاي مختلف باید دست در دست هم داده و به دولت منتخب کمک کنند، تصریح کرد:

 
کمک به دولت، کمک به مردم براي حل مسائل و مشکلات کشور است. 

حجت الاسلام احمدي افزود: دولت آینده نیز قطعا باید دقت لازم در چینش مسئولین چه در استان ها وچه در لایه هاي پایین تر

 
داشته باشد. 

مدیرکل تبلیغات اسلامی استان زنجان با بیان اینکه وظیفه ما هم این است که در حد توان به صورت جهادي به دولت منتخب کمک
کنیم، گفت: امیدواریم با رویکردي که آیت اله رئیسی دارند و کمکی که تمام مجموعه ها و نخگبان به دولت می کنند، مسائل و

 
مشکلات موجود در کشور به زودي رفع شود. 

انتهاي پیام/



ساخت یک میلیون واحد مسکونی در سال؛ راه حل رفع مشکلات بازار مسکن

منبع: میزانشماره خبر:  53  |  تاریخ: 1400/04/05

کارشناسان می گویند براي رفع انباشتگی درخواست مسکن در کشور باید سالانه قریب به حدود یک میلیون واحد مسکونی
ساخته شود.

خبرگزاري میزان _ روزنامه حمایت نوشت: کم توجهی به تقویت عرضه و تقاضاي مسکن طی هشت سال گذشته از سوي
سیاستگذار این بخش منجر به تورم بیش از 700 درصدي مسکن و از دست رفتن قدرت خرید بخش قابل توجهی از متقاضیان شد.
متوسط قیمت خانه در شرایطی به متري بیش از 28 میلیون تومان در تهران رسیده که در حال حاضر در بهترین حالت وام خرید
مسکن 240 میلیون تومان است. همچنین در بخش عرضه مسکن نیز اقدامات حمایتی قابل توجه صورت نگرفت و آمار و ساخت و

 
ساز در این مدت قابل قبول نبوده است. 

بیش از نیمی از درآمد هاي خانوار صرف هزینه هاي مسکن می شود. از این رو این بخش از اهمیت زیادي برخوردار است. تا زمانی که
ندانیم، از هریک میلیون تومان هزینه خانوار دهک متوسط در پایتخت، بیشتر از 500 هزار تومان صرف تامین سرپناه می شود، نمی

 
توانیم درك کنیم، این کالاي غیر قابل واردات و صادرات تا چه اندازه بر زندگی اقشار مختلف مردم تاثیر گذار است. 

افزایش 700 درصدي قیمت مسکن! در طول 8 سال گذشته، یکی از پرتکرارترین اخبار ماهیانه رشد قیمت مسکن به طور مداوم بوده
است. همین مسئله سبب شده تا شاهد رشد 700 درصدي قیمت مسکن باشیم. به عبارت دیگر در شرایطی که در سال 1392 با 100
میلیون تومان، زمینه لازم براي خرید 27 متر واحد مسکونی مهیا می شود. رشد قیمت در طول 8 سال اخیر سبب شد تا با همان
100 میلیون تومان زمینه خرید یک مسکن 3 متري نیز ایجاد نشود. کم توجهی به عرضه و تقاضا مسکن بر اشتغال و رشد اقتصادي

 
کشور نیز تاثیرات گسترده اي داشت. 

مسکن یکی از اساسی ترین پیشران هاي اقتصادي به وجود می آید، زیرا حرکت و رونق ساخت و ساز می تواند زمینه رونق 137 رشته
صنعت پسینی و پیشینی را مهیا کند. علاوه بر این ساخت هر متر مربع واحد مسکونی در شرایط کنونی به طور میانگین در سطح
کشور معادل 4 میلیون تومان هزینه دارد، اما هزینه این مقدار سرمایه می تواند منجر به ایجاد 2.5 شغل به صورت مستقیم و غیر
مستقیم در یک سال شود. این یعنی ما به ازاي هر 1.6 میلیون تومان سرمایه گذاري در حوزه ساخت مسکن می توان زمینه ایجاد 1
شغل را مهیا کرد. در حالیکه اشتغال سایر بخش ها نیاز به هزینه هاي بالاتري دارد. کارشناسان معتقدند سیاست هاي پیگیري شده
توسط دولت در طول 8 سال گذشته نه تنها به دلیل افزایش قیمت، زمینه فشار معیشتی از بعد تامین سرپناه را به وجود آورده بلکه

 
این سیاست ها از ظرفیت اشتغال گسترده این صنعت نیز جلوگیري کرده است. 

سید البرز حسینی، عضو کمیسیون عمران مجلس با بیان اینکه دولت در هشت سال گذشته در حوزه مسکن برنامه اي نداشت، عنوان
کرد: آمار ها نشان می دهند که حدود 70 هزار هکتار بافت فرسوده در کشور وجود دارد و 15 میلیون حاشیه نشین در شهر هاي
بزرگ و کلان شهر زندگی می کنند. قریب به 6 میلیون مستأجر، 2.5میلیون نفر جوان بالاي 32 مجرد و 12 میلیون جوان در شرف

 
ازدواج در کشور وجود دارد و این ها زنگ خطر براي بررسی جدي وضعیت مسکن هستند. 



برنامه دولت سیزدهم براي ساخت سالانه یک میلیون واحد مسکونی کارشناسان امیدوارند با توجه به برنامه هاي اعلام شده رییس

 
جمهور منتخب در حوزه مسکن، شاهد بهبود وضعیت عرضه و تقاضا در این بخش باشیم. 

رییس دانشکده کارآفرینی دانشگاه تهران از طرح "مسکن کرامت" به عنوان اکسیر ایجاد تحرك اقتصادي در دولت سیزدهم نام برد و

 
گفت: این طرح حداقل یک میلیون اشتغال دایم ایجاد خواهد کرد و چرخ هاي تولید قریب به یکصد صنعت را به گردش درمی آورد. 

غلامحسین حسینی نیا اظهار داشت: متاسفانه علیرغم همه تلاش هایی که تاکنون براي رفع مشکلات در بخش مسکن، به ویژه طرح
مسکن مهر در دولت هاي نهم و دهم، هنوز معضل مسکن به شکل آزار دهنده اي خانواده هاي ایرانی و به ویژه جوانان و اقشار ضعیف
و متوسط را درگیر خود ساخته و کم توجهی سیاستگذار بخش مسکن طی هشت سال گذشته که نه تنها برنامه اي براي خانه دار
کردن مردم نداشتند، بلکه طرح هاي قبلی را نیز مزخرف خواندند، بر گستردگی و پیچیدگی این معضل افزود و قیمت مسکن را به

 
آسمان رساند. 

رییس دانشکده کارآفرینی دانشگاه تهران اذعان داشت: در وصف این مشکل همین بس که کارشناسان مدت انتظار یک جوان براي

 
خانه دار شدن در شهر تهران را یکصد سال برآورد کرده اند. 

وي گفت: نخستین مشکل، سهم بالاي قیمت زمین در قیمت تمام شده واحد هاي مسکونی بود که در طرح کرامت، تامین زمین
مناسب و ارزان و بعضا تهیه زمین رایگان در جوار شهرك هاي صنعتی و کارگري و نیز فاز هاي توسعه اي شهر هاي جدید پیش بینی

 
شده و در بافت هاي فرسوده نیز زمین به عنوان آورده متقاضیان در نظر گرفته شده تا بتوانند از مزایاي دیگر این طرح استفاده کنند. 

حسینی نیا ادامه داد: دومین مشکل، ضعف مدیریت اقتصادي تعاونی ها به دلیل پایین بودن آموزش هاي فنی لازم بود که در طرح

 
کرامت، سازوکار هاي لازم براي استخدام مدیران حرفه اي متخصص و جدایی مالکیت از مدیریت اندیشیده شده است. 

این استاد دانشگاه، طولانی شدن پروژه هاي مربوط به تعاونی هاي مسکن را سومین مشکل رایج طرح هاي قبلی دانست و گفت: در
طرح کرامت با اتخاذ سازوکار هایی براي مدیریت پروژه، تزریق به موقع نقدینگی و مصالح و اتخاذ سازوکار هاي بازدارنده تنبیهی براي
مسببین اخلال در طرح، این موضوع مهم تمهید شده است. وي افزود: چهارمین مشکل، عدم همکاري مناسب سازمان هاي ذیربط با
تعاونی هاي مسکن و انبوه سازان بود که در طرح کرامت، با سازماندهی و تشکیل قرارگاه سازندگی طرح کرامت به ریاست شخص
رییس دولت و برگزاري هفتگی جلسات این معضل مهم مدیریت می شود. حسینی نیا اذعان داشت: مشکل پنجم، عدم تأمین به موقع
اعتبارات لازم براي تکمیل پروژه هاي تعاونی ها بود که در طرح کرامت با هدایت صحیح نقدینگی به سمت تولید مسکن، مکانیزم

 
هاي نوآورانه تامین مالی بغیر از سیستم سنتی وام بانکی تعبیه شده است. 

نایب رئیس انجمن انبوه سازان استان تهران نیز درباره برنامه دولت سیزدهم براي ساخت سالانه یک میلیون واحد مسکونی گفت:
استفاده از بخش خصوصی و ظرفیت هاي این بخش راه عملی کردن برنامه هاي دولت جدید است. ایرج رهبر با اشاره با ضرورت
ساخت مسکن در کشور و راهبرد هاي دولت جدید در این حوزه، گفت: رونق بخش مسکن وابسته به برنامه ریزي دولت جدید دارد و

 
مدیریت درست منابع بخش خصوصی در این زمینه لازم است. 

مدیریت بازار مسکن و اشتغالزایی ساخت یک واحد مسکونی علاوه بر ساماندهی بازار، می تواند تقریباً وضعیت 150 شغل پسین و
پیشین مربوط به خود را بهبود ببخشد و از شرکت هاي تولیدکننده مصالح ساختمانی تا کارخانه هاي لوازم خانگی درگیر شوند.
کارشناسان می گویند اگر دولت ساختار حوزه بازار را کنترل، اجاره داري حرفه اي را مدیریت کند و به بازار مصالح ساختمانی اشراف



داشته باشد، انباشتگی درخواست مسکن در کشور شکل نمی گیرد. بر اساس برآورد ها باید سالانه قریب به حدود یک میلیون واحد

 
مسکونی در کشور ساخته شود. 

 
- بیشتر بخوانید: 

 
- هدایت نقدینگی به سمت تولید؛ اصلی ترین ماموریت اقتصادي دولت سیزدهم انتهاي پیام/ 

خبرگزاري میزان: انتشار مطالب و اخبار تحلیلی سایر رسانه هاي داخلی و خارجی لزوماً به معناي تایید محتواي آن نیست و صرفاً
جهت اطلاع کاربران از فضاي رسانه اي منتشر می شود.



حداکثر 10 سال حبس براي پدر مرتکب قتل فرزند/ قصاص منتفی است

منبع: عصر ایرانشماره خبر:  54  |  تاریخ: 1400/04/05

قانون مجازات اسلامی در هر موضوعی که جرم تلقی شود، مجازات تعیین کرده است. در این موضوع نیز مجازات وجود داشته
اما طبق نظرات دریافتی، مجازات تعیین شده کافی نبوده است. در چنین جنایاتی همه طالب قصاص یا حبس ابد براي قاتل

هستند.

قانون مجازات اسلامی در هر موضوعی که جرم تلقی شود، مجازات تعیین کرده
است. در این موضوع نیز مجازات وجود داشته اما طبق نظرات دریافتی، مجازات
تعیین شده کافی نبوده است. در چنین جنایاتی همه طالب قصاص یا حبس ابد

 
براي قاتل هستند. 

مشاور حقوقی و پارلمانی معاونت امور زنان و خانواده رئیس جمهوري با اشاره
به لایحه "تشدید مجازات پدر مرتکب قتل فرزند" و با بیان اینکه در کلیه نشستهاي فقهی حقوقی، قصاص پدر منتفی اعلام شد و
حداکثر 10 سال حبس قطعی خواهد بود، گفت: مجازات تعیین شده کافی نیست، اما تبصره هایی که منجر به بازدارندگی و
پیشگیرانه تنظیم شده اند مفید هستند. باید در صورت تصویب، بر اجراي این قانون نظارت کرد و قوه قضاییه گزارش مبسوطی جهت

 
تنویر افکار عمومی به جامعه ارائه کند. 

اشرف گرامی زادگان در گفت وگو با ایسنا، همزمان با روز جهانی "حمایت از قربانیان خشونت"، به تشریح علل و اهمیت و چالشهاي
تدوین لایحه "اصلاح ماده 612 قانون مجازات اسلامی" موسوم به لایحه "تشدید مجازات پدر مرتکب قتل فرزند" پرداخت و اظهار
کرد: قانون مجازات اسلامی در هر موضوعی که جرم تلقی شود، مجازات تعیین کرده است. در این موضوع نیز مجازات وجود داشته اما

 
طبق نظرات دریافتی، مجازات تعیین شده کافی نبوده است. در چنین جنایاتی همه طالب قصاص یا حبس ابد براي قاتل هستند. 

این حقوقدان ادامه داد: موضوع "رومینا" این عدم کفایت مجازات را برجسته کرد. از این رو قوه مجریه و قوه قضاییه در تدوین، اصلاح
و بازنگري آن تلاش کردند. این لایحه بار دیگر خلاء کافی نبودن قانون موجود، عدم مسئولیت والدین، ضرورت آموزش و اطلاع رسانی
و ضرورت حمایت دستگاه هاي اجرایی براي کاهش این حوادث را برجسته کرد. این لایحه جاي کار فراوانی دارد که باید منتظر

 
تصمیم کمیسیون اجتماعی مجلس بنشینیم. 

جنایت علیه "رومینا" نشان داد خلاء هاي بسیاري در خانواده ها وجود دارد وي با بیان اینکه موضوع خشونت در خانواده و اجتماع
همیشه مسئله نگران کننده اي است، افزود: موضوع چند قتل فجیع در کشور، همه را برآشفته کرد. امنیت خانواده ها متزلزل شد.
اطمینان و اعتماد که همیشه در خانواده هاي ایرانی برجسته و باعث فداکاریهاي متعدد شده بود، آسیب دید. جنایت علیه "رومینا"
نشان داد که خلاء هاي بسیاري در خانواده ها وجود دارد که منجر به چنین جرایمی می شود. آن خلاء ها شامل کمبودهاي فرهنگی،
اقتصادي، اجتماعی و ... متعدد است که باید با اقدامات بازدارنده، کمبودها را کاهش داد و با اطلاع رسانی و آموزش و آگاهی، موجب

 
شناخت زودهنگام این بلایا شد. 

گرامی زادگان یادآور شد: هنگام قتل "رومینا"، معاونت امور زنان و خانواده با تماسهاي نگران کننده خانواده ها روبرو شد. همه نگران



بودند بخصوص وقتی که از بد رفتاري و یا بد اخلاقی پدران خانواده می گفتند. در جلسه داخلی معاونت این گلایه ها و مطالبات
مطرح شد. نخست پیشنهاد اصلاح قانون در دستور کار قرار گرفت. همکاران حقوقی لایحه پیشنهاد اصلاح ماده 612 قانون مجازات

 
اسلامی ( تعزیرات) را مطرح کردند و پیش نویس اولیه آماده شد. 

به گفته وي، معاونت امور زنان و خانواده بانی این لایحه قرار گرفت و با تعامل با معاونت حقوقی نهاد ریاست جمهوري و کمیسیون

 
لوایح و همکاري قوه قضاییه با یک مشارکت خوب لایحه تدوین و مجازاتهاي مربوط تعیین شد. 

اعدام و قصاص باید کاهش یابد مشاور حقوقی و پارلمانی معاونت امور زنان و خانواده رئیس جمهوري، با بیان اینکه قصاص یکی از
مجازات هاي سنگین در قانون مجازات اسلامی است، تصریح کرد: در اکثر نشست هاي مربوط به مجازات ها، اغلب متخصصان خواهان
کاهش صدور حکم قصاص توسط قضات محاکم هستند. مطلع هستید که برخی از قوانین، مجازات اعدام را هم حذف کرده اند. در کل

 
اعدام و قصاص باید کاهش یابد. این را بسیاري از حقوقدانان و قضات به مجازات هاي دیگري تبدیل کرده اند. 

گرامی زادگان افزود: براي همین لایحه، نشستی با مشارکت معاونت امور زنان و خانواده با مجمع مدرسین و محققین حوزه علمیه قم
و دانشکده حقوق دانشگاه مفید در دي ماه سال گذشته برگزار شد. در این نشست تصریح شد که بنا به نظر مشهور فقیهان امامیه،
یکی از شرایط حکم قصاص این است که قاتل، پدر یا جدپدري نباشد. از سوي دیگر بیان شد که نظام حقوقی ما در دو حوزه، حقوق

 
مدنی و حقوق کیفري « رویکرد ارفاقی» نسبت به «والدین کودك آزار» دارد. در همین نشست مواد قانونی مورد توجه قرار گرفت. 

پیشنهاد تشدید مجازات تعزیري درجه یک به حبس حداقل 25 سال قصاص منتفی اعلام شد وي معتقد است که دلایل بیان شده در
این نشست ها بیانگر این موضوع بود که مصلحت عمومی و سیاست کیفري و عدالت ایجاب می کند که در میزان مجازات تعزیري
پدران معاف از مجازات قصاص، بازنگري شود و حتی پیشنهاد تشدید مجازات تعزیري درجه یک به حبس حداقل 25 سال با اعمال

 
جرائم و برخی محرومیتهاي اجتماعی تاکید شد. 

مشاور حقوقی و پارلمانی معاونت امور زنان و خانواده رئیس جمهوري تصریح کرد: نتیجه این که در کلیه نشستها، قصاص پدر منتفی
اعلام شد ولی در افزایش مجازات حبس تعزیزي پذیرش وجود داشت. پیشنهادي که در نشست شوراي فقهی حقوقی در شهر قم
برگزار شد مجازات 25 سال تا 40 سال در نظر گرفته شده بود اما قوه قضاییه در آخرین بررسی مجازات درجه 2 و 3 پیشنهاد داده

 
بود. 

حداکثر 10 سال حبس قطعی خواهد بود گرامی زادگان در پاسخ به این سوال که مطابق با لایحه "تشدید مجازات پدر در صورت قتل
فرزند" که هم اکنون به مجلس ارسال شده است، پدر مرتکب قتل فرزند چند سال محکوم به حبس می شود، تصریح کرد: در ماده
612 اعلام شده است که « هر کس مرتکب قتل عمد شود و شاکی نداشته و یا شاکی داشته باشد ولی از قصاص گذشت کرده باشد،
به حبس تعزیري درجه چهار محکوم می شود.» مجازات درجه 4 طبق قانون مجازات اسلامی حبس بیش از پنج تا 10 سال است.
البته در تبصره 1 گفته شده است که « در مواردي که فرد با علم به عدم امکان قصاص مرتکب قتل مذکور شود،به حداکثر مجازات

 
مذکور محکوم می شود.» بدین ترتیب حداکثر 10 سال حبس قطعی خواهد بود. 

گرامی زادگان معتقد است که هرچند پیشنهاد دهنده این لایحه، معاونت امور زنان و کارشناسان مربوط بودند اما پیشنهاد باید هم از
کمیسیون فرعی و اصلی دولت و هم هیئت وزیران و هم در تعامل با قوه قضاییه در بخش مجازاتها عبور کند و باید اجماع در خصوص

 
لوایح انجام گیرد. 

این حقوقدان خاطر نشان کرد: نظرات مخالف و موافق در جلسه ها مطرح می شود و باید براي تثبیت نظر بسیار تلاش شود. در واقع
نظر معاونت مجازات بیشتر پدر بود ولی پس از بررسی فقهی و دیدگاه کارشناسان و اعضاي کمیسیون ها، لایحه نهایی همان است که
به مجلس تقدیم شد. البته تبصره 2 و 3 این لایحه پیشنهادي بود که معاونت روي آن اصرار داشت و مورد موافقت قرار گرفت. معاونت



 
حقوقی قوه قضاییه نیز مجازات هاي حبس بیشتري را در نظر داشت. 

راي اکثریت ملاك است مشاور حقوقی و پارلمانی معاونت امور زنان و خانواده رئیس جمهوري درباره کارشکنی هایی که در راستاي
تدوین این لایحه ایجاد شد، اظهار کرد: موضوع مخالفت فرد و یا دستگاه نیست. موضوع نگاهی است که در جامعه وجود دارد و قاعدتا
در اذهان کارشناسان نفوذ پیدا می کند. هر کارشناسی با توجه به تجربیات و شواهدي که از پرونده هاي قضایی دارد، نظر می دهد و

 
نظر خود را بیان می کند. این جمع است که راي می دهد و راي اکثریت ملاك خواهد بود. 

وي همچنین این را هم گفت که لایحه مذکور هشتم خرداد امسال از دولت تقدیم مجلس شوراي اسلامی شده اما هنوز اعلام وصول

 
نشده است که بی شک به زودي اعلام وصول می شود. 

امیدوارم مجلس مجازات هاي لایحه را کاهش ندهد بلکه بر آن بیافزاید مشاور حقوقی و پارلمانی معاونت امور زنان و خانواده رئیس
جمهوري با بیان اینکه امیدوارم مجلس مجازات هاي لایحه را کاهش ندهد بلکه برخی مجازاتهاي دیگر را بر آن بیفزاید، گفت: نظر
شخص من این است که تنها با تدوین لایحه نمی توان مانع چنین جنایاتی شد. مشخص است که خانواده ضربه پذیر شده است و
حقوق و مسئولیت به معناي واقعی در خانواده حاکم نیست. فرزند نیاز به توجه و مراقبت دارد. این حوادث نشان داد که باید یک
بازنگري در احوالات خانواده صورت گیرد. از متخصصان علوم رفتاري و تربیتی، روان شناسان و جامعه شناسان کمک گرفت. باید
سطح آموزش اجتماعی را بالا برد و هم چنین مسئولین کشوري براي خلاء هاي اقتصادي، فرهنگی و اجتماعی خانواده ها برنامه ریزي

 
کنند. باید علتها را جستجو کرد. 

این حقوق دان در بخش دیگر سخنان خود با بیان اینکه متاسفانه تا حادثه اي اتفاق نیفتد، در صدد چاره بر نمی آییم، یادآور شد:
اکنون جامعه دریافته است که باید قبل از دیرشدن به فکر چاره بود. در ادامه البته جنبه حمایتی در قوانین ما وجود دارد. مانند خانه
هاي امن و یا اورژانس اجتماعی که تاحدودي میتوانند با توجه بیشتر از آسیب ها بکاهند. برنامه هاي اجتماعی دیگري هم مانند

 
توانمند سازي، کارآفرینی، گفتگوي بین نسلی و... موارد مشابه که بخصوص از ابعاد فرهنگی و اجتماعی قابل توجه هستند. 

وي با اشاره به ضرورت تصویب لایحه "حفظ کرامت و حمایت از زنان در برابر خشونت" افزود: همچنین تصویب لایحه حفظ کرامت و
حمایت از زنان در برابر خشونت در مجلس شوراي اسلامی می تواند گام بلندي در جهت کاهش خشونت باشد، ضمن آن که دستگاه
هاي اجرایی هرکدام بنا به وظایفشان باید از خشونت دیده حمایت کنند. این لایحه یکی از بهترین لوایح تدوین شده در کشور است

 
که امیدوارم نمایندگان هر چه زودتر آن را در دستور کار قرار دهند. 

گرامی زادگان در پایان گفت: کشور ما داري مردمی بسیار نجیب و صبور است. رعایت حقوق مردم بخصوص زنان و کودکان باید در
اولویت باشد. جامعه اي که از خشونت به دور باشد و مردمش داراي رفاه نسبی و امنیت و آرامش باشد، می تواند بهترین نسل را

 
تربیت کند و ارتقاء یابد. 

 
بیشتر بخوانید: 

 
دولت: قصاص پدر مرتکب قتل فرزند امکان پذیر نبود/ تقلیل حبس تعزیري درجه 3 به 4 در قوه قضاییه 

 
قتل بابک ها و رومیناها از زاویه اي دیگر 

 
مادر رومینا قصاص و طلاق می خواهد 

asriran.com/003JkX :لینک کوتاه



برنامه تابستانه موسسه مشکات علم و ایمان مسجدالنبی(ص)

منبع: شبستانشماره خبر:  55  |  تاریخ: 1400/04/05

حجت الاسلام والمسلمین موسوي گفت: برنامه تابستانه موسسه مشکات علم و ایمان مسجد النبی(ص) براي غنی سازي
اوقات فراغت نسل جوان در قالب خانه قرآنی و کارگاه هنري و خلاقیت برگزار می شود.

حجت الاسلام والمسلمین موسوي گفت: برنامه تابستانه
موسسه مشکات علم و ایمان مسجد النبی(ص) براي غنی
سازي اوقات فراغت نسل جوان در قالب خانه قرآنی و

 
کارگاه هنري و خلاقیت برگزار می شود. 

حجت الاسلام والمسلمین «سید محسن موسوي» در گفت
و گو با خبرنگار گروه مسجد و کانون هاي مساجد

خبرگزاري شبستان با بیان اینکه مسجد النبی(ص) (واقع در تهران، میدان نبوت) امسال نیز ویژه برنامه هایی براي غنی سازي اوقات
فراغت کودکان، نوجوانان و جوانان اجرا می کند، اظهار کرد: موسسه مشکات علم و ایمان مسجد النبی(ص) با همکاري پایگاه بسیج

 
مسجد النبی (ص) مسئول اصلی برگزاري این برنامه ها است. 

امام جماعت مسجد النبی (ص) افزود: موسسه مشکات علم و ایمان مسجد النبی (ص) در قالب خانه قرآن کلاس هاي روخوانی و
حفظ قرآن را براي کودکان سنین پنج تا هشت سال برگزار می کند. همچنین کلاس هاي قصه گویی، درك مفاهیم قرآنی، انجام بازي

 
هاي هدفمند و متنوع و آموزش نکات قرآنی از طریق نقاشی از برنامه هاي دیگر این موسسه در فصل تابستان امسال است. 

وي اضافه کرد: کارگاه هاي هنر و کارآفرینی در رشته هاي عروسک بافی، قلاب بافی، تریکوبافی و نمددوزي، فتوشاپ، رایانه و رباتیک
نیز توسط موسسه مشکات علم و ایمان مسجد النبی (ص) به منظور غنی سازي اوقات فراغت گروه هاي مختلف سنی برگزار می شود.

موسوي کاشانی ادامه داد: مسجدالنبی (ص) همچنین کلاس هاي آموزش زبان هاي عربی و انگلیسی را با روش هاي جدید آموزشی

 
در فصل تابستان برگزار می کند که از وجود استادان ممتاز در زمینه تدریس زبان استفاده می شود. 

وي در پایان تاکید کرد: همه کلاس ها با رعایت کامل پروتکل هاي بهداشتی به ویژه استفاده از ماسک و فاصله اجتماعی برگزار می
شود و به همین منظور امسال از فضاي بیشتري از مسجد النبی (ص) براي برگزاري این کلاس ها استفاده شده است.



حداکثر 10 سال حبس براي پدر مرتکب قتل فرزند؛ قصاص منتفی است

منبع: آخرین خبرشماره خبر:  56  |  تاریخ: 1400/04/05

حداکثر 10 سال حبس براي پدر مرتکب قتل فرزند؛ قصاص

 
منتفی است 

ایسنا/ مشاور حقوقی و پارلمانی معاونت امور زنان و خانواده
رئیس جمهوري با اشاره به لایحه "تشدید مجازات پدر
مرتکب قتل فرزند" و با بیان اینکه در کلیه نشستهاي فقهی
حقوقی، قصاص پدر منتفی اعلام شد و حداکثر 10 سال
حبس قطعی خواهد بود، گفت: مجازات تعیین شده کافی
نیست، اما تبصره هایی که منجر به بازدارندگی و پیشگیرانه
تنظیم شده اند مفید هستند. باید در صورت تصویب، بر
اجراي این قانون نظارت کرد و قوه قضاییه گزارش مبسوطی

 
جهت تنویر افکار عمومی به جامعه ارائه کند. 

اشرف گرامی زادگان همزمان با روز جهانی "حمایت از قربانیان خشونت"، به تشریح علل و اهمیت و چالشهاي تدوین لایحه "اصلاح
ماده 612 قانون مجازات اسلامی" موسوم به لایحه "تشدید مجازات پدر مرتکب قتل فرزند" پرداخت و اظهار کرد: قانون مجازات
اسلامی در هر موضوعی که جرم تلقی شود، مجازات تعیین کرده است. در این موضوع نیز مجازات وجود داشته اما طبق نظرات

 
دریافتی، مجازات تعیین شده کافی نبوده است. در چنین جنایاتی همه طالب قصاص یا حبس ابد براي قاتل هستند. 

این حقوقدان ادامه داد: موضوع "رومینا" این عدم کفایت مجازات را برجسته کرد. از این رو قوه مجریه و قوه قضاییه در تدوین، اصلاح
و بازنگري آن تلاش کردند. این لایحه بار دیگر خلاء کافی نبودن قانون موجود، عدم مسئولیت والدین، ضرورت آموزش و اطلاع رسانی
و ضرورت حمایت دستگاه هاي اجرایی براي کاهش این حوادث را برجسته کرد. این لایحه جاي کار فراوانی دارد که باید منتظر

 
تصمیم کمیسیون اجتماعی مجلس بنشینیم. 

 
جنایت علیه "رومینا" نشان داد خلاء هاي بسیاري در خانواده ها وجود دارد 

وي با بیان اینکه موضوع خشونت در خانواده و اجتماع همیشه مسئله نگران کننده اي است، افزود: موضوع چند قتل فجیع در کشور،
همه را برآشفته کرد. امنیت خانواده ها متزلزل شد. اطمینان و اعتماد که همیشه در خانواده هاي ایرانی برجسته و باعث فداکاریهاي
متعدد شده بود، آسیب دید. جنایت علیه "رومینا" نشان داد که خلاء هاي بسیاري در خانواده ها وجود دارد که منجر به چنین
جرایمی می شود. آن خلاء ها شامل کمبودهاي فرهنگی، اقتصادي، اجتماعی و ... متعدد است که باید با اقدامات بازدارنده، کمبودها را

 
کاهش داد و با اطلاع رسانی و آموزش و آگاهی، موجب شناخت زودهنگام این بلایا شد. 



گرامی زادگان یادآور شد: هنگام قتل "رومینا"، معاونت امور زنان و خانواده با تماسهاي نگران کننده خانواده ها روبرو شد. همه نگران
بودند بخصوص وقتی که از بد رفتاري و یا بد اخلاقی پدران خانواده می گفتند. در جلسه داخلی معاونت این گلایه ها و مطالبات
مطرح شد. نخست پیشنهاد اصلاح قانون در دستور کار قرار گرفت. همکاران حقوقی لایحه پیشنهاد اصلاح ماده 612 قانون مجازات

 
اسلامی ( تعزیرات) را مطرح کردند و پیش نویس اولیه آماده شد. 

به گفته وي، معاونت امور زنان و خانواده بانی این لایحه قرار گرفت و با تعامل با معاونت حقوقی نهاد ریاست جمهوري و کمیسیون

 
لوایح و همکاري قوه قضاییه با یک مشارکت خوب لایحه تدوین و مجازاتهاي مربوط تعیین شد. 

 
اعدام و قصاص باید کاهش یابد 

مشاور حقوقی و پارلمانی معاونت امور زنان و خانواده رئیس جمهوري، با بیان اینکه قصاص یکی از مجازات هاي سنگین در قانون
مجازات اسلامی است، تصریح کرد: در اکثر نشست هاي مربوط به مجازات ها، اغلب متخصصان خواهان کاهش صدور حکم قصاص
توسط قضات محاکم هستند. مطلع هستید که برخی از قوانین، مجازات اعدام را هم حذف کرده اند. در کل اعدام و قصاص باید کاهش

 
یابد. این را بسیاري از حقوقدانان و قضات به مجازات هاي دیگري تبدیل کرده اند. 

گرامی زادگان افزود: براي همین لایحه، نشستی با مشارکت معاونت امور زنان و خانواده با مجمع مدرسین و محققین حوزه علمیه قم
و دانشکده حقوق دانشگاه مفید در دي ماه سال گذشته برگزار شد. در این نشست تصریح شد که بنا به نظر مشهور فقیهان امامیه،
یکی از شرایط حکم قصاص این است که قاتل، پدر یا جدپدري نباشد. از سوي دیگر بیان شد که نظام حقوقی ما در دو حوزه، حقوق

 
مدنی و حقوق کیفري « رویکرد ارفاقی» نسبت به «والدین کودك آزار» دارد. در همین نشست مواد قانونی مورد توجه قرار گرفت. 

 
پیشنهاد تشدید مجازات تعزیري درجه یک به حبس حداقل 25 سال 

 
قصاص منتفی اعلام شد 

وي معتقد است که دلایل بیان شده در این نشست ها بیانگر این موضوع بود که مصلحت عمومی و سیاست کیفري و عدالت ایجاب
می کند که در میزان مجازات تعزیري پدران معاف از مجازات قصاص، بازنگري شود و حتی پیشنهاد تشدید مجازات تعزیري درجه

 
یک به حبس حداقل 25 سال با اعمال جرائم و برخی محرومیتهاي اجتماعی تاکید شد. 

مشاور حقوقی و پارلمانی معاونت امور زنان و خانواده رئیس جمهوري تصریح کرد: نتیجه این که در کلیه نشستها، قصاص پدر منتفی
اعلام شد ولی در افزایش مجازات حبس تعزیزي پذیرش وجود داشت. پیشنهادي که در نشست شوراي فقهی حقوقی در شهر قم
برگزار شد مجازات 25 سال تا 40 سال در نظر گرفته شده بود اما قوه قضاییه در آخرین بررسی مجازات درجه 2 و 3 پیشنهاد داده

 
بود. 

 
حداکثر 10 سال حبس قطعی خواهد بود 

گرامی زادگان در پاسخ به این سوال که مطابق با لایحه "تشدید مجازات پدر در صورت قتل فرزند" که هم اکنون به مجلس ارسال
شده است، پدر مرتکب قتل فرزند چند سال محکوم به حبس می شود، تصریح کرد: در ماده 612 اعلام شده است که « هر کس
مرتکب قتل عمد شود و شاکی نداشته و یا شاکی داشته باشد ولی از قصاص گذشت کرده باشد، به حبس تعزیري درجه چهار محکوم



می شود.» مجازات درجه 4 طبق قانون مجازات اسلامی حبس بیش از پنج تا 10 سال است. البته در تبصره 1 گفته شده است که «
در مواردي که فرد با علم به عدم امکان قصاص مرتکب قتل مذکور شود،به حداکثر مجازات مذکور محکوم می شود.» بدین ترتیب

 
حداکثر 10 سال حبس قطعی خواهد بود. 

گرامی زادگان معتقد است که هرچند پیشنهاد دهنده این لایحه، معاونت امور زنان و کارشناسان مربوط بودند اما پیشنهاد باید هم از
کمیسیون فرعی و اصلی دولت و هم هیئت وزیران و هم در تعامل با قوه قضاییه در بخش مجازاتها عبور کند و باید اجماع در خصوص

 
لوایح انجام گیرد. 

این حقوقدان خاطر نشان کرد: نظرات مخالف و موافق در جلسه ها مطرح می شود و باید براي تثبیت نظر بسیار تلاش شود. در واقع
نظر معاونت مجازات بیشتر پدر بود ولی پس از بررسی فقهی و دیدگاه کارشناسان و اعضاي کمیسیون ها، لایحه نهایی همان است که
به مجلس تقدیم شد. البته تبصره 2 و 3 این لایحه پیشنهادي بود که معاونت روي آن اصرار داشت و مورد موافقت قرار گرفت. معاونت

 
حقوقی قوه قضاییه نیز مجازات هاي حبس بیشتري را در نظر داشت. 

 
راي اکثریت ملاك است 

مشاور حقوقی و پارلمانی معاونت امور زنان و خانواده رئیس جمهوري درباره کارشکنی هایی که در راستاي تدوین این لایحه ایجاد
شد، اظهار کرد: موضوع مخالفت فرد و یا دستگاه نیست. موضوع نگاهی است که در جامعه وجود دارد و قاعدتا در اذهان کارشناسان
نفوذ پیدا می کند. هر کارشناسی با توجه به تجربیات و شواهدي که از پرونده هاي قضایی دارد، نظر می دهد و نظر خود را بیان می

 
کند. این جمع است که راي می دهد و راي اکثریت ملاك خواهد بود. 

وي همچنین این را هم گفت که لایحه مذکور هشتم خرداد امسال از دولت تقدیم مجلس شوراي اسلامی شده اما هنوز اعلام وصول

 
نشده است که بی شک به زودي اعلام وصول می شود. 

 
امیدوارم مجلس مجازات هاي لایحه را کاهش ندهد بلکه بر آن بیافزاید 

مشاور حقوقی و پارلمانی معاونت امور زنان و خانواده رئیس جمهوري با بیان اینکه امیدوارم مجلس مجازات هاي لایحه را کاهش
ندهد بلکه برخی مجازاتهاي دیگر را بر آن بیفزاید، گفت: نظر شخص من این است که تنها با تدوین لایحه نمی توان مانع چنین
جنایاتی شد. مشخص است که خانواده ضربه پذیر شده است و حقوق و مسئولیت به معناي واقعی در خانواده حاکم نیست. فرزند نیاز
به توجه و مراقبت دارد. این حوادث نشان داد که باید یک بازنگري در احوالات خانواده صورت گیرد. از متخصصان علوم رفتاري و
تربیتی، روان شناسان و جامعه شناسان کمک گرفت. باید سطح آموزش اجتماعی را بالا برد و هم چنین مسئولین کشوري براي خلاء

 
هاي اقتصادي، فرهنگی و اجتماعی خانواده ها برنامه ریزي کنند. باید علتها را جستجو کرد. 

این حقوق دان در بخش دیگر سخنان خود با بیان اینکه متاسفانه تا حادثه اي اتفاق نیفتد، در صدد چاره بر نمی آییم، یادآور شد:
اکنون جامعه دریافته است که باید قبل از دیرشدن به فکر چاره بود. در ادامه البته جنبه حمایتی در قوانین ما وجود دارد. مانند خانه
هاي امن و یا اورژانس اجتماعی که تاحدودي میتوانند با توجه بیشتر از آسیب ها بکاهند. برنامه هاي اجتماعی دیگري هم مانند

 
توانمند سازي، کارآفرینی، گفتگوي بین نسلی و... موارد مشابه که بخصوص از ابعاد فرهنگی و اجتماعی قابل توجه هستند. 

وي با اشاره به ضرورت تصویب لایحه "حفظ کرامت و حمایت از زنان در برابر خشونت" افزود: همچنین تصویب لایحه حفظ کرامت و



حمایت از زنان در برابر خشونت در مجلس شوراي اسلامی می تواند گام بلندي در جهت کاهش خشونت باشد، ضمن آن که دستگاه
هاي اجرایی هرکدام بنا به وظایفشان باید از خشونت دیده حمایت کنند. این لایحه یکی از بهترین لوایح تدوین شده در کشور است

 
که امیدوارم نمایندگان هر چه زودتر آن را در دستور کار قرار دهند. 

گرامی زادگان در پایان گفت: کشور ما داري مردمی بسیار نجیب و صبور است. رعایت حقوق مردم بخصوص زنان و کودکان باید در
اولویت باشد. جامعه اي که از خشونت به دور باشد و مردمش داراي رفاه نسبی و امنیت و آرامش باشد، می تواند بهترین نسل را

 
تربیت کند و ارتقاء یابد. 

 
به پیج اینستاگرامی «آخرین خبر» بپیوندید 
instagram.com/akharinkhabar



حداکثر 10 سال حبس براي پدر مرتکب قتل فرزند/ قصاص منتفی است

منبع: پارسینهشماره خبر:  57  |  تاریخ: 1400/04/05

مشاور حقوقی و پارلمانی معاونت امور زنان و خانواده رئیس جمهوري با اشاره به لایحه "تشدید مجازات پدر مرتکب قتل
فرزند" و با بیان اینکه در کلیه نشست هاي فقهی حقوقی، قصاص پدر منتفی اعلام شد و حداکثر 10 سال حبس قطعی

خواهد بود، گفت: مجازات تعیین شده کافی نیست، اما تبصره هایی که منجر به بازدارندگی و ...

اشرف گرامی زادگان همزمان با روز جهانی "حمایت از قربانیان خشونت"، به تشریح علل و اهمیت و چالش هاي تدوین لایحه
"اصلاح ماده 612 قانون مجازات اسلامی" موسوم به لایحه "تشدید مجازات پدر مرتکب قتل فرزند" پرداخت و اظهار کرد: قانون
مجازات اسلامی در هر موضوعی که جرم تلقی شود، مجازات تعیین کرده است. در این موضوع نیز مجازات وجود داشته، اما طبق

 
نظرات دریافتی، مجازات تعیین شده کافی نبوده است. در چنین جنایاتی همه طالب قصاص یا حبس ابد براي قاتل هستند. 

این حقوقدان ادامه داد: موضوع "رومینا" این عدم کفایت مجازات را برجسته کرد. از این رو قوه مجریه و قوه قضاییه در تدوین، اصلاح
و بازنگري آن تلاش کردند. این لایحه بار دیگر خلاء کافی نبودن قانون موجود، عدم مسئولیت والدین، ضرورت آموزش و اطلاع رسانی
و ضرورت حمایت دستگاه هاي اجرایی براي کاهش این حوادث را برجسته کرد. این لایحه جاي کار فراوانی دارد که باید منتظر

 
تصمیم کمیسیون اجتماعی مجلس بنشینیم. 

 
جنایت علیه "رومینا" نشان داد خلاء هاي بسیاري در خانواده ها وجود دارد 

وي با بیان اینکه موضوع خشونت در خانواده و اجتماع همیشه مسئله نگران کننده اي است، افزود: موضوع چند قتل فجیع در کشور،
همه را برآشفته کرد. امنیت خانواده ها متزلزل شد. اطمینان و اعتماد که همیشه در خانواده هاي ایرانی برجسته و باعث فداکاري هاي
متعدد شده بود، آسیب دید. جنایت علیه "رومینا" نشان داد که خلاء هاي بسیاري در خانواده ها وجود دارد که منجر به چنین
جرایمی می شود. آن خلاء ها شامل کمبود هاي فرهنگی، اقتصادي، اجتماعی و ... متعدد است که باید با اقدامات بازدارنده، کمبود ها

 
را کاهش داد و با اطلاع رسانی و آموزش و آگاهی، موجب شناخت زودهنگام این بلایا شد. 

گرامی زادگان یادآور شد: هنگام قتل "رومینا"، معاونت امور زنان و خانواده با تماس هاي نگران کننده خانواده ها روبرو شد. همه
نگران بودند بخصوص وقتی که از بد رفتاري و یا بد اخلاقی پدران خانواده می گفتند. در جلسه داخلی معاونت این گلایه ها و مطالبات
مطرح شد. نخست پیشنهاد اصلاح قانون در دستور کار قرار گرفت. همکاران حقوقی لایحه پیشنهاد اصلاح ماده 612 قانون مجازات

 
اسلامی (تعزیرات) را مطرح کردند و پیش نویس اولیه آماده شد. 

به گفته وي، معاونت امور زنان و خانواده بانی این لایحه قرار گرفت و با تعامل با معاونت حقوقی نهاد ریاست جمهوري و کمیسیون

 
لوایح و همکاري قوه قضاییه با یک مشارکت خوب لایحه تدوین و مجازات هاي مربوط تعیین شد. 

 
اعدام و قصاص باید کاهش یابد 

مشاور حقوقی و پارلمانی معاونت امور زنان و خانواده رئیس جمهوري، با بیان اینکه قصاص یکی از مجازات هاي سنگین در قانون



مجازات اسلامی است، تصریح کرد: در اکثر نشست هاي مربوط به مجازات ها، اغلب متخصصان خواهان کاهش صدور حکم قصاص
توسط قضات محاکم هستند. مطلع هستید که برخی از قوانین، مجازات اعدام را هم حذف کرده اند. در کل اعدام و قصاص باید کاهش

 
یابد. این را بسیاري از حقوقدانان و قضات به مجازات هاي دیگري تبدیل کرده اند. 

گرامی زادگان افزود: براي همین لایحه، نشستی با مشارکت معاونت امور زنان و خانواده با مجمع مدرسین و محققین حوزه علمیه قم
و دانشکده حقوق دانشگاه مفید در دي ماه سال گذشته برگزار شد. در این نشست تصریح شد که بنا به نظر مشهور فقیهان امامیه،
یکی از شرایط حکم قصاص این است که قاتل، پدر یا جدپدري نباشد. از سوي دیگر بیان شد که نظام حقوقی ما در دو حوزه، حقوق

 
مدنی و حقوق کیفري «رویکرد ارفاقی» نسبت به «والدین کودك آزار» دارد. در همین نشست مواد قانونی مورد توجه قرار گرفت. 

 
پیشنهاد تشدید مجازات تعزیري درجه یک به حبس حداقل 25 سال 

 
قصاص منتفی اعلام شد 

وي معتقد است که دلایل بیان شده در این نشست ها بیانگر این موضوع بود که مصلحت عمومی و سیاست کیفري و عدالت ایجاب
می کند که در میزان مجازات تعزیري پدران معاف از مجازات قصاص، بازنگري شود و حتی پیشنهاد تشدید مجازات تعزیري درجه

 
یک به حبس حداقل 25 سال با اعمال جرائم و برخی محرومیت هاي اجتماعی تاکید شد. 

مشاور حقوقی و پارلمانی معاونت امور زنان و خانواده رئیس جمهوري تصریح کرد: نتیجه این که در کلیه نشستها، قصاص پدر منتفی
اعلام شد، ولی در افزایش مجازات حبس تعزیزي پذیرش وجود داشت. پیشنهادي که در نشست شوراي فقهی حقوقی در شهر قم
برگزار شد مجازات 25 سال تا 40 سال در نظر گرفته شده بود، اما قوه قضاییه در آخرین بررسی مجازات درجه 2 و 3 پیشنهاد داده

 
بود. 

 
حداکثر 10 سال حبس قطعی خواهد بود 

گرامی زادگان در پاسخ به این سوال که مطابق با لایحه "تشدید مجازات پدر در صورت قتل فرزند" که هم اکنون به مجلس ارسال
شده است، پدر مرتکب قتل فرزند چند سال محکوم به حبس می شود، تصریح کرد: در ماده 612 اعلام شده است که «هر کس
مرتکب قتل عمد شود و شاکی نداشته و یا شاکی داشته باشد، ولی از قصاص گذشت کرده باشد، به حبس تعزیري درجه چهار محکوم
می شود.» مجازات درجه 4 طبق قانون مجازات اسلامی حبس بیش از پنج تا 10 سال است. البته در تبصره 1 گفته شده است که
«در مواردي که فرد با علم به عدم امکان قصاص مرتکب قتل مذکور شود، به حداکثر مجازات مذکور محکوم می شود.» بدین ترتیب

 
حداکثر 10 سال حبس قطعی خواهد بود. 

گرامی زادگان معتقد است که هرچند پیشنهاد دهنده این لایحه، معاونت امور زنان و کارشناسان مربوط بودند، اما پیشنهاد باید هم از
کمیسیون فرعی و اصلی دولت و هم هیئت وزیران و هم در تعامل با قوه قضاییه در بخش مجازات ها عبور کند و باید اجماع در

 
خصوص لوایح انجام گیرد. 

این حقوقدان خاطر نشان کرد: نظرات مخالف و موافق در جلسه ها مطرح می شود و باید براي تثبیت نظر بسیار تلاش شود. در واقع
نظر معاونت مجازات بیشتر پدر بود، ولی پس از بررسی فقهی و دیدگاه کارشناسان و اعضاي کمیسیون ها، لایحه نهایی همان است که
به مجلس تقدیم شد. البته تبصره 2 و 3 این لایحه پیشنهادي بود که معاونت روي آن اصرار داشت و مورد موافقت قرار گرفت. معاونت



 
حقوقی قوه قضاییه نیز مجازات هاي حبس بیشتري را در نظر داشت. 

 
راي اکثریت ملاك است 

مشاور حقوقی و پارلمانی معاونت امور زنان و خانواده رئیس جمهوري درباره کارشکنی هایی که در راستاي تدوین این لایحه ایجاد
شد، اظهار کرد: موضوع مخالفت فرد و یا دستگاه نیست. موضوع نگاهی است که در جامعه وجود دارد و قاعدتا در اذهان کارشناسان
نفوذ پیدا می کند. هر کارشناسی با توجه به تجربیات و شواهدي که از پرونده هاي قضایی دارد، نظر می دهد و نظر خود را بیان می

 
کند. این جمع است که راي می دهد و راي اکثریت ملاك خواهد بود. 

وي همچنین این را هم گفت که لایحه مذکور هشتم خرداد امسال از دولت تقدیم مجلس شوراي اسلامی شده، اما هنوز اعلام وصول

 
نشده است که بی شک به زودي اعلام وصول می شود. 

 
امیدوارم مجلس مجازات هاي لایحه را کاهش ندهد بلکه بر آن بیافزاید 

مشاور حقوقی و پارلمانی معاونت امور زنان و خانواده رئیس جمهوري با بیان اینکه امیدوارم مجلس مجازات هاي لایحه را کاهش
ندهد بلکه برخی مجازات هاي دیگر را بر آن بیفزاید، گفت: نظر شخص من این است که تنها با تدوین لایحه نمی توان مانع چنین
جنایاتی شد. مشخص است که خانواده ضربه پذیر شده است و حقوق و مسئولیت به معناي واقعی در خانواده حاکم نیست. فرزند نیاز
به توجه و مراقبت دارد. این حوادث نشان داد که باید یک بازنگري در احوالات خانواده صورت گیرد. از متخصصان علوم رفتاري و
تربیتی، روان شناسان و جامعه شناسان کمک گرفت. باید سطح آموزش اجتماعی را بالا برد و هم چنین مسئولین کشوري براي خلاء

 
هاي اقتصادي، فرهنگی و اجتماعی خانواده ها برنامه ریزي کنند. باید علت ها را جستجو کرد. 

این حقوق دان در بخش دیگر سخنان خود با بیان اینکه متاسفانه تا حادثه اي اتفاق نیفتد، در صدد چاره بر نمی آییم، یادآور شد:
اکنون جامعه دریافته است که باید قبل از دیرشدن به فکر چاره بود. در ادامه البته جنبه حمایتی در قوانین ما وجود دارد. مانند خانه
هاي امن و یا اورژانس اجتماعی که تاحدودي میتوانند با توجه بیشتر از آسیب ها بکاهند. برنامه هاي اجتماعی دیگري هم مانند

 
توانمند سازي، کارآفرینی، گفتگوي بین نسلی و... موارد مشابه که بخصوص از ابعاد فرهنگی و اجتماعی قابل توجه هستند. 

وي با اشاره به ضرورت تصویب لایحه "حفظ کرامت و حمایت از زنان در برابر خشونت" افزود: همچنین تصویب لایحه حفظ کرامت و
حمایت از زنان در برابر خشونت در مجلس شوراي اسلامی می تواند گام بلندي در جهت کاهش خشونت باشد، ضمن آن که دستگاه
هاي اجرایی هرکدام بنا به وظایفشان باید از خشونت دیده حمایت کنند. این لایحه یکی از بهترین لوایح تدوین شده در کشور است

 
که امیدوارم نمایندگان هر چه زودتر آن را در دستور کار قرار دهند. 

گرامی زادگان در پایان گفت: کشور ما داري مردمی بسیار نجیب و صبور است. رعایت حقوق مردم بخصوص زنان و کودکان باید در
اولویت باشد. جامعه اي که از خشونت به دور باشد و مردمش داراي رفاه نسبی و امنیت و آرامش باشد، می تواند بهترین نسل را

تربیت کند و ارتقاء یابد.



آخر هفته خوب بورس ها در جهان

آخر هفته خوب بورس ها در جهان
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مقامات بانک مرکزي آمریکا اطمینان زیادي از بهتر شدن شرایط اقتصادي این کشور در روزهاي پیش رو دارند. مدیر دفتر
منطقه اي فدرال رزرو در فیلادلفیا گفته است رشد اقتصادي آمریکا در حال بازگشت به سطوح نیرومند قبل از دوران همه

گیري بوده و این مساله در بخش هاي اصلی نظیر مصارف، مسکن و تولید (...) نوشته آخر ...

آخر هفته خوب بورس ها در جهان بیشتر شاخص هاي مهم بورسی جهان با صعود بسته

 
شدند. 

مقامات بانک مرکزي آمریکا اطمینان زیادي از بهتر شدن شرایط اقتصادي این کشور در روزهاي پیش رو دارند. مدیر دفتر منطقه اي
فدرال رزرو در فیلادلفیا گفته است رشد اقتصادي آمریکا در حال بازگشت به سطوح نیرومند قبل از دوران همه گیري بوده و این
مساله در بخش هاي اصلی نظیر مصارف، مسکن و تولید قابل مشاهده است. پاتریک هارکر در همایش پولی و مالی آمریکا با اشاره به

 
بازگشت سطح تولیرات ناخالص داخلی به زمان قبل بحران کرونا گفت: با این حال نرخ اشتغال هنوز در سطح پایینی قرار دارد. 

سرانجام پس از چندین ماه بحث و جدال درباره اعتبارات مورد نیاز دولت آمریکا براي پیشبرد پروژه عظیم زیرساختی دولت، جو بایدن
اعلام کرد به توافق اولیه با رهبران دموکرات و جمهوري خواه براي تصویب اعتبارات مورد نیاز رسیده است. قرار است طبق این لایحه،
صدها میلیارد دلار سرمایه گذاري در زیرساخت هاي اصلی نظیر اتوبان ها، بنادر، جاده ها و تاسیسات حیاتی صورت گیرد تا اقتصاد

 
آمریکا با دستیابی به یک رشد نیرومند، به طور کامل از دوران کرونا خارج شود. 

میزان رشد فعالیت هاي تجاري در سطح منطقه یورو به بالاترین سطح ماهانه خود طی 15 ماه اخیر رسیده است. شاخص اي اچ اس
مارکیت در سطح 19 کشور عضو منطقه یورو تا پایان ماه ژوین به 59.2 واحد رسیده که این رقم نسبت به ماه قبل آن 2.1 واحد
افزایش یافته است. با کاهش محدودیت هاي کرونایی، به میزان قابل توجهی شاهد رشد بخش خدمات و همچنین تقاضاي مصرفی

 
بوده ایم و اکنون این دو بخش به موتور رشد اقتصادي کشورهاي اروپایی تبدیل شده اند. 

کمیسیون اروپا در گزارشی اعلام کرد با بهتر شدن روند مقابله با کرونا، شاخص اطمینان به اقتصاد منطقه یورو تا پایان ماه ژوئن به
منفی 3.3 واحد رسیده که این رقم نسبت به ماه قبل آن 1.8 واحد بیشتر شده است. این رقم که 0.3 درصد بیشتر از انتظارات قبلی
بوده می تواند نویدبخش افزایش سرمایه گذاري ها در این منطقه و کاهش رویکرد احتیاطی فعالان اقتصادي باشد. در سطح اتحادیه

 
اروپا نیز این شاخص با افزایش 1.5 واحدي به منفی 4.5 واحد رسیده است. 

روند افزایش نرخ تورم کماکان در بسیاري از نقاط جهان ادامه پیدا کرده است؛  تا جایی که طبق اعلام مرکز آمار اتحادیه اروپا،
متوسط نرخ تورم در 19 کشور عضو منطقه یورو در 12 ماه منتهی به می با 0.4 درصد افزایش نسبت به رقم مشابه منتهی به ماه قبل
به 2.0 درصد رسید تا نرخ تورم مجددا در مسیر رسیدن به سطح دو درصدي هدف گذاري شده توسط بانک مرکزي این منطقه قرار

 
گیرد. در سطح اتحادیه اروپا این نرخ به طور متوسط 2.3 درصد بوده که از ماه قبل 0.3 درصد بیشتر شده است. 

بعد از رشد ناامیدکننده بخش خرده فروشی آمریکا، حالا از چین نیز اخبار مشابهی به گوش می رسد: در ماه می رشد تولیدات
کارخانه هاي چین براي سومین ماه متوالی عددي منفی بوده و گویا پیامدهاي کرونا بر روي سفارشات مشتریان کالاهاي چینی



کماکان موثر است. از آنجایی که اقتصاد چین یک اقتصاد صادرات محور محسوب می شود، تداوم روند فعلی می تواند رشد اقتصادي را

 
دچار وقفه کند. رشد بخش خرده فروشی این کشور نیز با کاهش 1.2 درصدي نسبت به ماه قبل به 12.4 درصد رسیده است. 

آمار رشد منفی بخش خرده فروشی آن هم پس از اوج گیري تورم آمریکا، باعث نگرانی فعالان بازار شده است. در 12 ماه منتهی به
می، رشد این بخش به منفی 1.3 درصد رسید که نسبت به ماه قبل 2.1 درصد کمتر شده است. اقتصاد آمریکا وابستگی زیادي به
بخش خرده فروشی دارد و حدود دو سوم کل بار رشد اقتصادي این کشور روي دوش آن است. انتظار می رفت رشد بخش خرده

 
فروشی منفی 0.8 درصد باشد اما این آمار بدتر از حد انتظار، زنگ هشدار را براي آمریکا به صدا درآورده است. 

در جریان سفر جو بایدن به لندن، طرف آمریکایی با طرفین اروپایی به توافقات خوبی در زمینه احیاي مجدد روابط دست یافت تا
جایی که بوریس جانسون- نخست وزیر انگلیس از آن به عنوان دمیدن جریان هواي تازه در روابط دو کشور نام برده است. انتظار می
رود در نتیجه این دیدار، روابط تجاري و سرمایه گذاري دو طرف جان تازه اي بگیرد. پیشتر و در زمان ریاست جمهوري دونالد ترامپ،

 
آمریکا روي طیفی از اقلام وارداتی به ارزش بیش از 7.5 میلیارد دلار از اروپا تعرفه تجاري اضافه وضع کرد. 

تاکنون بیش از 180 میلیون و 940 هزار و 257 مورد ابتلا به کرونا گزارش شده است که در این بین سه میلیون و 919 هزار و 378
نفر جان خود را از دست داده اند. در بین کشورهاي مختلف، بالاترین تلفات مربوط به آمریکا با 618 هزار و 702 نفر، برزیل با 509

 
هزار و 282 نفر، هند با 393 هزار و 508 نفر، مکزیک با 232 هزار و 68 نفر و پرو با 191 هزار و 286 نفر بوده است. 

راب هاورث &– کارشناس ارشد سرمایه گذاري در موسسه یو اس بنک ولث &– گفت: دیدگاه کلی ما این است که در کوتاه مدت،
وضعیت رشد اقتصادي و نرخ تورم شرایط را به نفع دارایی هاي پرریسک تر رقم خواهد زد. نرخ هاي بهره در بسیاري از کشورهاي
جهان هنوز هم در سطح بسیار پایینی قرار دارد و تا زمانی که شاهد بازگشت سطح تولیدات به زمان قبل از آغاز همه گیري نباشیم،

 
بعید است که بانک هاي مرکزي به تغییر در نرخ هاي فعلی رضایت دهند. 

بورس آمریکا در وال استریت همه شاخص ها صعودي بودند؛ تا جایی که هر سه شاخص اصلی بورسی در سطح بالا تري از روز قبل

 
خود بسته شدند. 

شاخص «داوجونز ایدانستریال اوریج» با 0.69 درصد صعود نسبت به روز قبل و در سطح 34 هزار و 433.51 واحد بسته شد. شاخص
«اس اند پی 500» با 0.32 درصد صعود تا سطح 4280.18 واحدي بالا رفت و دیگر شاخص مهم بورسی آمریکا یعنی «نزدك

 
کامپوزیت» با 0.06 درصد افزایش در سطح 14 هزار و 377.91 واحدي بسته شد. 

بورس هاي اروپایی در معاملات بازارهاي بورس در اروپا، شاخص "فوتسی 100" بورس لندن با 0.37 درصد صعود نسبت به روز قبل و
در سطح 7136.07 واحد بسته شد.  شاخص "دکس 30" بورس فرانکفورت در آلمان با افزایش 0.12 درصدي و ایستادن در سطح
15 هزار و 607.97 واحدي به کار خود خاتمه داد و شاخص "کک 40" بورس پاریس با عقبگرد 0.12 درصدي در سطح 6622.87

 
واحد بسته شد. در مادرید شاخص "ایبکس 35" 0.31 درصد بالا رفت و به 9095.01 واحد رسید. 

بورس هاي آسیایی در معاملات بورس هاي آسیا، شاخص ها عملکرد خوبی داشتند؛ تا جایی که شاخص "نیک کی 225" بورس
توکیو ژاپن با صعود 0.66 درصدي تا سطح 29 هزار و 66.18 واحدي بالا رفت. شاخص "هانگ سنگ" بورس هنگ کنگ 1.4 درصد

 
بالا رفت و در سطح 29 هزار و 288.22 واحد بسته شد. 



در چین شاخص "شانگهاي  کامپوزیت" صعود 1.63 درصدي را تجربه کرد و در سطح 5239.97 واحد بسته شد. در استرالیا شاخص
"اس اند پی اس اند ایکس 200" بورس سیدنی با 0.45 درصد افزایش و ایستادن در سطح 7308.05 واحدي به کار خود خاتمه داد.
در بین دیگر شاخص هاي مهم آسیایی، شاخص " تاپیکس" ژاپن صعودي بود. (معیار محاسبه تغییرات قیمتی، ساعت پایانی معاملات

 
روزانه بورس نیویورك بوده است.) 

نفت در بازار طلاي سیاه روند قیمت ها صعودي بود. هر بشکه نفت "وست تگزاس اینتر مدیت" با 0.91 درصد افزایش به 73.97 دلار

 
رسید و نفت خام برنت دریاي شمال با صعود 0.7 درصدي به ازاي 76.09 دلار در هر بشکه مبادله شد. 

طلا و نقره همچنین در بازار فلزات گران بها، بهاي هر اونس طلا با افزایش 0.25 درصدي نسبت به روز قبل در سطح 1778.15 دلار

 
معامله شد. هر اونس نقره با افت 0.14 درصدي به ازاي 26.13 دلار مبادله شد. 

انتهاي پیام/



ارزآوري و اشتغالزایی ثمره فعال سازي معادن
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در کنار فعال سازي معادن، بهره گیري از ماشین آلات معدنی، اکتشاف، شناسایی و حل مشکلات معارضان محلی و دولتی با
معدنکاران و مهم تر از همه اینها خام فروشی موضوعات مهمی است که دولت به آنها توجه کرده و تاکنون برنامه هاي موثري

را در دستور کار قرار داده و به مرحله عمل رسانده است. نگاهی به اقدامات دولت ...

ارزآوري و اشتغالزایی ثمره فعال سازي معادن معدن و
صنایع معدنی به عنوان یکی از مهم ترین بخش هاي
اشتغالزا و افزایش میزان گردش مالی و ارزآور قابل رقابت با
درآمدهاي حوزه نفتی، در سال هاي اخیر مورد توجه دولت
قرار گرفته و در این رابطه اقدامات موثري در راستاي فعال

 
سازي این بخش صورت گرفته است. 

در کنار فعال سازي معادن، بهره گیري از ماشین آلات
معدنی، اکتشاف، شناسایی و حل مشکلات معارضان محلی

و دولتی با معدنکاران و مهم تر از همه اینها خام فروشی موضوعات مهمی است که دولت به آنها توجه کرده و تاکنون برنامه هاي

 
موثري را در دستور کار قرار داده و به مرحله عمل رسانده است. 

نگاهی به اقدامات دولت یازدهم و دوازدهم در راستاي توسعه زیرساختی معادن و توجه به ظرفیت غنی معدنی نشان می دهد که
افزایش قابل توجه صدور پروانه هاي بهره برداري و اکتشاف موجب شده تا این ظرفیت غنی بیش از پیش متبلور شده و به سمت

 
شکوفایی بیشتر حرکت کند. 

 
ایرنا در گزارشی بخشی از دستاوردهاي دولت در بخش معدن بررسی کرده است که در ادامه می خوانید. 

آذربایجان غربی آذربایجان غربی یکی از مناطق غنی کشور در حوزه معادن به شمار می رود که براي توسعه این بخش، دولت تدبیر و
امید اهتمام قابل توجهی را داشته که نشانه این نگاه، رشد 34درصدي پروانه هاي بهره برداري و اکتشاف در استان در 8 سال گذشته

 
است. 

مرکز ارومیه در گزارشی با عنوان رشد 34درصدي پروانه ها، دستاوردي براي توسعه معدنی آذربایجان غربی به بررسی این اقدامات
پرداخته و در مقدمه نوشته است: معدن و صنایع معدنی از جمله مهم ترین بخش هاي درآمدساز در دنیاي امروز به شمار می رود که

 
میزان گردش مالی آن در سال هاي اخیر در برخی کشورهاي دنیا با درآمدهاي حوزه نفتی برابري کرده و حتی بیشتر است. 

تنوع و غناي ذخایر عظیم معدنی، ایران را به یکی از کشورهاي با بیشترین ظرفیت در جهان تبدیل کرده است که وجود معادن غنی

 
طلا، مس، فلزات گرانبها، آهن و دیگر اقلام مشابه شاهدي بر این مدعاست. 

آذربایجان غربی نیز بین استان هاي مختلف کشور به لحاظ تنوع مواد معدنی بخش مهمی از ذخایر کشور را در خود جاي داده و از



نظر تنوع مواد معدنی با داشتن 51 ماده معدنی جایگاه سوم کشور و از نظر ذخایر معدنی با داشتن یک میلیارد و 227 میلیون تُن

 
ذخیره مواد معدنی در جایگاه هفتم کشور قرار دارد که رتبه هاي بسیار خوبی در حوزه معدنی به شمار می رود. 

نگاهی به اقدامات دولت تدبیر و امید در راستاي توسعه زیرساختی معادن و توجه به ظرفیت غنی معدنی نشان می دهد که علاوه بر
ایجاد 2 پهنه گسترده معدنی در شمال و جنوب آذربایجان غربی، افزایش قابل توجه پروانه هاي بهره برداري و اکتشاف در این دولت

 
موجب شده تا این ظرفیت غنی بیش از پیش متبلور شده و به سمت شکوفایی بیشتر حرکت کند. 

حل مشکلات 1300 واحد تولیدي؛ گامی بلند در توسعه اقتصادي آذربایجان غربی عنوان دیگر گزارش مرکز ارومیه از نهضت احیاي
واحدهاي تولیدي با تدبیر دولت یازدهم و دوازدهم در آذربایجان غربی است که منجر به حل مشکلات هزار و 300 واحد تولیدي و

 
صنعتی شده است. 

یکی از مشکلات کشور در سال هاي طولانی گذشته، بیکاري مبتنی بر تعطیلی واحدهاي تولیدي بوده که بدون شک فعال شدن

 
واحدهاي راکد و نیمه تعطیل در برعکس کردن این روند، اثر بسزایی داشته است. 

مقوله تولید در شرایط حساس کنونی، مهم ترین موضوعی است که دستگاه هاي مختلف اجرایی براي تقویت و سرپا نگاه داشتن آن با
عزمی راسخ به میدان آمده اند تا فرمایشات رهبر معظم انقلاب در سال هاي اخیر در حوزه رونق و جهش تولید و همچنین مانع زدایی

 
از این بخش را جامه عمل بپوشانند. 

آذربایجان غربی یک هزار و 500 واحد تولیدي و صنعتی دارد که 855 مورد از این تعداد فعال است و با این آمار از قطب هاي تولید

 
کشور و صادرات کالا محسوب می شود که 22 هزار و 524 نفر در این مجموعه مشغول به کار هستند. 

مشکلاتی مانند کمبود نقدینگی، مواد اولیه، تحریم، نوسان نرخ ارز و فرسودگی ماشین آلات، بدهی هاي مالیاتی، بانکی، بیمه اي و

 
پایین آمدن سطح درآمد سبب شده بخشی از واحدهاي تولیدي این استان دچار رکود، تعطیلی یا نیمه تعطیلی شوند. 

موقعیت ویژه آذربایجان غربی و علاقه سرمایه گذاران براي حضور در این استان به عنوان یک قطب اقتصادي، توجه مسئولان استانی و

 
کشوري را جلب کرده است. 

دستگاه هاي اجرایی و اداري از نماینده عالی دولت در استان تا دستگاه قضایی همگی بر امر حمایت از واحدهاي تولیدي تاکید دارند
تا صنعت آذربایجان غربی پویایی دوباره را به دست آورده و افزون بر ایجاد اشتغال، نیازهاي داخلی و بازارهاي هدف منطقه را در

 
تسلط خود قرار دهد. 

سیستان و بلوچستان ذخایر 38 تنی طلاي سیستان و بلوچستان در کنار سایر مواد معدنی ارزشمند نهفته در دل این خاك با اقدامات

 
دولت، همت مسئولان و مردم به چشم اندازي براي جهش و ایجاد اشتغال و توسعه این استان تبدیل شده است. 

چشم اندازي از یک جهش و ذخایر 38تنی طلا در سیستان و بلوچستان عنوان گزارشی است که به این موضوع پرداخته و در مقدمه
آورده است: مواد معدنی مختلف از طلا گرفته تا مس هر کجاي جهان که کشف و شناخته شده به قول عامیانه زندگی مردم آن منطقه
را زیر و رو کرده است تا آنجا که نرخ طلا و وضعیتش در بازارهاي داخلی و بین المللی شاهدي بر این تفکر عامیانه است کارشناسان
اقتصادي نیز فراتر از این ارزش هاي نسبت داده شده به ماده معدنی طلا معتقدند هر اکتشافی که عصاره اقتصادي داشته باشد از



طریق ایجاد اشتغال مستقیم بر درآمد خانوارها و غیرمستقیم از طریق ارتباطات پسین و پیشین بر سایر بخش هاي اقتصادي کشور

 
تاثیرگذار بوده و هست. 

شناسایی معادن بالقوه طلا که به گفته رئیس سازمان صنعت، معدن و تجارت سیستان و بلوچستان « در حوزه طلا جزو 4 استان با
ذخایر قابل توجه طلا هستیم و هم اینک ظرفیت ذخایر این ماده معدنی در این استان به 38 تن رسیده است.» و نهایتا فعلیت آن از
سوي دولت تدبیر و امید گام هایی است که نمی توان از آن چشم پوشید از این رو گزارش زیر مروري بر مهم ترین اتفاقات در حوزه
ماده معدنی طلا در سیستان و بلوچستان است. تفتان از شهرهاي سیستان و بلوچستان است که در سال گذشته ذخایر معدنی طلاي

 
خوبی در آن کشف و شناسایی شد. 

انتهاي پیام/



هزارخانی: مجمع سرمایه گذاران گردشگري در ایران تشکیل می شود

منبع: خبرگزاري فارسشماره خبر:  60  |  تاریخ: 1400/04/05

 به گزارش خبرگزاري فارس در یزد، هادي هزارخانی پیش
از ظهر امروز در جمع خبرنگاران حاضر و با تاکید بر اینکه سازمان ملی کارآفرینی ایران، کارآفرینی، رفع موانع و ایجاد نظام هماهنگ
میان قواي مقننه، قضائیه و مجریه با بخش خصوصی را دنبال می کند، اظهار کرد: کارآفرینی به معناي خلق ارزش هاي جدید، توسعه

 
ثروت و اشتغال گسترده است. 

وي با اشاره به این که یکی از بخش هاي مهم در حوزه کارآفرینی، بخش خدمات است، افزود: گردشگري در زمره خدمات به شمار می

 
رود و به نظر می رسد در دولت جدید بتوان اتفاقات بسیار مهمی را در این حوزه رقم زد. 

عضو هیئت رئیسه سازمان ملی کارآفرینی ایران با تاکید بر این که در این دوره با جدیت بیشتر پاي کار توسعه کارآفرینی هستیم،
گفت: قرارگاه کارآفرینی را کارآفرینان بخش خصوصی فرماندهی خواهند کرد و امیدواریم بتوانیم با برنامه ریزي هاي انجام شده، از

 
آسیب هاي جدي که از عملکرد نامطلوب دولت ها به بخش خصوصی وارد شده، در امان بمانیم. 

هزارخانی تصریح کرد: در طول یک سال گذشته از یک سو عملکرد بد دولت و از سوي دیگر، آسیب هاي ناشی از کرونا، ضربه مهلکی

 
به صنعت گردشگري وارد آورد اما امیدواریم با اقدامات جدید در این حوزه بتوانیم از مشکلات سرمایه گذاران این بخش بکاهیم. 

 
 



وي خاطرنشان کرد: بر همین اساس، با حضور رئیس و نائب رئیس فراکسیون گردشگري مجلس، نائب رئیس اول اتاق بازرگانی ایران و
جمعی از کارآفرینان و سرمایه گذاران بزرگ حوزه صنعت گردشگري کشور، مجمع کارآفرینان و سرمایه گذاران بخش خصوصی

 
گردشگري را شکل خواهیم داد. 

عضو هیئت رئیسه سازمان ملی کارآفرینی ایران با اشاره به این که پیش از این تشکل هاي مردم نهاد براي رفع مشکلات این بخش

 
تلاش کردند، تصریح کرد: اما پراکندگی در تشکل ها بسیار زیاد است و توانایی اینکه جریان گردشگري را هدایت کنند، ندارند. 

هزارخانی گفت: بر این اساس یک مجمع کارآفرینان و سرمایه گذاران بخش خصوصی گردشگري ایران در اتاق بازرگانی تشکیل می

 
شود که سازمان ملی کارآفرینی ایران، متولی آن خواهد بود. 

وي با اشاره به آسیب هایی که متوجه بخش گردشگري است، افزود: جداي از بحث کرونا و عملکرد نامطلوب دولت ها، طرف هاي
مشورت دولت در حوزه گردشگري نیز تاکنون نتوانسته اند اقدام قابل توجهی در راستاي انعکاس مشکلات بخش گردشگري به دولت و

 
مجلس انجام دهند و تاکنون هیچ قدمی در جهت تعالی گردشگري به شکل گسترده برداشته نشده است. 

عضو هیئت رئیسه سازمان ملی کارآفرینی ایران تصریح کرد: این که دولت در حوزه گردشگري مشاوران درستی داشته باشد، بسیار
حائز اهمیت است و اینکه فعالان گردشگري به صورت پراکنده طرف مشورت دولت باشند، صحیح نیست زیرا کارآفرینی و خلق

 
ارزشهاي جدید در این حوزه توسط افرادي انجام شده که سرمایه گذاري هاي هنگفتی در این زمینه انجام داده اند. 

هزارخانی عنوان کرد: مهمترین نکته اي که در این راستا دنبال خواهیم کرد، استفاده از نظر متخصصان و دلسوزان واقعی که قد و
قامت آنها مناسب تصمیم گیري در حوزه کلان گردشگري کشور است، خواهد بود و از نظر سایر فعالان نیز استفاده خواهد شد اما به

 
طور قطع کارآفرینان این حوزه، نماد گردشگري ایران هستند. 

وي خاطرنشان کرد: تلاش ما این است که با شکل گیري مجمع یاد شده، اکوسیستم گردشگري را به بهترین شکل ممکن به پیش

 
ببریم و امیدواریم با ثبت این مجمع تا شهریورماه سال جاري، بتوانیم اقدامات جدي به ویژه در حوزه رفع موانع را پیگیري کنیم. 

انتهاي پیام/ب



بهره مندي 137 بنگاه تولیدي از تسهیلات برنامه تولید و اشتغال

منبع: پایگاه دولتشماره خبر:  61  |  تاریخ: 1400/04/05

در 2 ماهه اول امسال بیش از 12 هزار و 189 میلیارد ریال تسهیلات تبصره 18(برنامه تولید و اشتغال) به بنگاه ها و
واحدهاي تولیدي پرداخت شده است....

در 2 ماهه اول امسال بیش از 12 هزار و 189 میلیارد ریال تسهیلات تبصره 18(برنامه تولید و اشتغال) به بنگاه ها و واحدهاي

 
تولیدي پرداخت شده است. 

به گزارش پایگاه اطلاع رسانی دولت به نقل از شاتا، بر اساس آمار ارائه شده از سوي معاونت طرح و برنامه وزارت صمت(دفتر مدیریت

 
داده، آمار و فناوري اطلاعات)، این میزان تسهیلات به 137 بنگاه و واحد تولیدي در 2 ماه اول سال 1400 پرداخت شده است. 

بر این اساس در فروردین و اردیبهشت امسال در مجموع 181 واحد تولیدي براي دریافت تسهیلات برنامه تولید و اشتغال(تبصره 18)

 
ثبت نام کرده بودند. 

پراکندگی پرداخت این تسهیلات در 31 استان کشور و مناطق آزاد بوده است. در این بازه زمانی همچنین 11 فقره معرفی به بانک

 
براي دریافت 2 هزار و 483 میلیارد ریال تسهیلات انجام شده است. 

گفتنی است که از ابتداي اسفندماه 1397 تا پایان اردیبهشت امسال 7 هزار و 660 واحد تولیدي براي دریافت تسهیلات برنامه تولید

 
و اشتغال(تبصره 18) ثبت نام کرده بودند. 

 
از این تعداد 2 هزار و 766 فقره معرفی به بانک براي دریافت بیش از 206 هزار و 850 میلیارد ریال تسهیلات انجام شده است. 

همچنین از ابتداي اسفندماه 1397 تا پایان اردیبهشت امسال(1400) بیش از 99 هزار و 161 میلیارد ریال تسهیلات تبصره

 
18(برنامه تولید و اشتغال) به بنگاه ها و واحدهاي تولیدي پرداخت شده است. 

این میزان تسهیلات به یک هزار و 512 بنگاه و واحد تولیدي از ابتداي اسفندماه 1397 تا پایان اردیبهشت امسال(1400) پرداخت
شده است.



توسعه زیرساخت هاي بندرخشک پیشگامان با هدف راه اندازي فاز دوم

منبع: یزدي نیوزشماره خبر:  62  |  تاریخ: 1400/04/05

مدیرعامل بندرخشک پیشگامان از توسعه باراندازهاي داخلی این بندر با سرمایه گذاري افزون بر 200 میلیارد ریالی خبر داد.

توسعه زیرساخت هاي بندرخشک پیشگامان با هدف راه اندازي فاز دوم 

 
 

 
مدیرعامل بندرخشک پیشگامان از توسعه باراندازهاي داخلی این بندر با سرمایه گذاري افزون بر 200 میلیارد ریالی خبر داد. 

 
به گزارش روابط عمومی گروه تعاونی پیشگامان، 

محمدحسین ریاحی با بیان اینکه زیرساخت هاي ضروري بندرخشک براي فعالیت کلیه فازهاي آن فراهم گردیده است از توسعه
زیرساخت هاي مورد نیاز در راه اندازي فاز دوم از جمله جاده هاي فرعی و خطوط ریلی با هدف گسترش فضاي باراندازهاي داخلی در

 
بندرخشک خبر داد و افزود: 

تاکنون بیش از 10 کیلومتر خط ریلی شامل خطوط اصلی و خطوط توقف در شانتینگ یارد در داخل بندرخشک پیشگامان اجرا

 
گردیده که نیاز فعالیت هاي فاز نخست را تامین نموده است. 

مدیرعامل بندرخشک پیشگامان طرح توسعه خطوط ریلی جدید را شامل زیرسازي و ریل گذاري 7 کیلومتر خط ریلی گرم و بازوهاي
کمکی جهت تخلیه و بارگیري دانست و گفت: بیش از 3/5 کیلومتر از این خطوط در حال نصب می باشد و تا یک ماه آینده قابل بهره

 
برداري است. 

ریاحی هزینه سرمایه گذاري خطوط در حال نصب را بالغ بر 200 میلیارد ریال عنوان کرد و ابراز امیدواري نمود با بهره برداري از این
خطوط امکان فعالیت گسترده تر حمل ریلی در شانتینگ یارد و استقرار شرکت هاي خدمات دهنده در حوزه هاي حمل و نقل و

 
تعمیر و نگهداري ریلی و جاده اي، نهاده هاي دامی و محصولات گلخانه اي و سایر خدمات پیش بینی شده در فاز دوم فراهم گردد. 

مدیرعامل بندرخشک پیشگامان ابراز امیدواري کرد با تکمیل و راه اندازي فاز هاي آتی و حضور سرمایه گذاران متعدد شاهد توسعه

 
اقتصادي بیشتر و اشتغال پایدار باشیم. 

 
پیوست تصاویر 



 
  -

 
  -

 
  -

 
  -

 
  -

 
  -

 -



یک تاریخ همدلی

منبع: پایگاه دولتشماره خبر:  63  |  تاریخ: 1400/04/05

یادداشت معصومه ابتکار به مناسبت یکصدمین سالگرد امضاي پیمان دوستی میان ایران و افغانستان در ویژه نامه "در سایه
صد سالگی درخت دوستی" به قلم دانشگاهیان ...

یادداشت معصومه ابتکار به مناسبت یکصدمین سالگرد امضاي پیمان دوستی میان ایران و افغانستان در ویژه نامه "در سایه صد

 
سالگی درخت دوستی" به قلم دانشگاهیان دو کشور 

تاریخ گواه حوزه تمدنی مشترك ایران و افغانستان و پیوندهاي فرهنگی، اجتماعی و حتی خانوادگی میان دو ملت است. همچنین
پیوندهاي جغرافیایی مانند مرز مشترك و تالاب بین المللی هامون که مظهر حیات و بالندگی مردمان ما و طبیعت است، پیوندي

 
ابدي بر کره مسکون بر جاي گذاشته است. 

زبان و ادبیات مشترك میان دو کشور سبب شده بسیاري از مبادلات فرهنگی- ادبی و علمی را بتوانیم با وجود دشواري ها و تلاش
بدخواهان به پیش بریم که شاید بارزترین نمونه آن همزیستی میلیون ها مهاجر افغان در ایران بوده است؛ مهاجرین عزیزي که تلاش
شده براي آنان خدماتی مانند آموزش رایگان براي کودکان و بهره مندي از دانشگاهها فراهم شود. به همین دلیل هزاران دانشجوي
افغان که برخی از آنها بعدها مسئولیت هاي دولتی را در کشور خود عهده دار شدند، فارغ التحصیل دانشگاههاي ایران هستند و

 
توانسته اند پیوندهاي دوستی بین دو ملت را عمیق تر سازند. 

به عنوان یک دانشگاهی بارها شاهد موفقیت دانشجویان افغان بوده و در جریان پایان نامه ارشد برخی از این جوانان عزیز که راهنمایی
آن را بر عهده داشته ام و توان خوب علمی و فکري آنها را دیده ام. دشواري هاي دانشجویان در افغانستان احساس مسئولیت ما را در
قبال همسایگان افزون کرده و اقدامات تروریستی که به شهادت دانشجویان می انجامد برایمان بسیار ناگوار است. ایران تاکنون ده ها

 
دانشجوي افعان را بورسیه کرده تا شاید مرهمی هر چند کوچک بر زخم دردناك تروریسم باشد. 

در این میان همکاري سازمان هاي مردم نهاد افغان و ایران از دیرباز برکات زیادي به دنبال داشته و امروز خیریه هاي ایرانی در
حمایت از خانواده هاي افغان تفاوتی بین آنها و ایرانیان قائل نمی شوند و تلاش می کنند بهترین خدمات را ارائه می دهند که این نیز
خود نشانه اي از پیوندهاي عمیق فرهنگی و اجتماعی بین دو کشور است. خوشبختیم که در دوره پاندمی کرونا نیز درمان بیماران

 
کرونایی فراي ملیت رایگان بوده و این امکان براي هزاران تبعه افغان طی این مدت فراهم شده است. 

ناگفته نماند که برخی دشمنان مشترك در این سال ها بسیار تلاش کردند تا با مدیریت افکار عمومی، مردمان دو کشور را علیه
یکدیگر بشورانند و نفرت پراکنی کنند. اما روابط و علاقه مشترك مانع از این امر شد تا آنجا که در پی تفاهم نامه مشترکی که در

 
حوزه زنان و خانواده با دولت افغانستان منعقد شده مبادلات فرهنگی و تبادل تجربه نیز صورت می گیرد. 

همچنین زنان کارآفرین ایرانی که با وجود تحریم هاي ظالمانه آمریکا از تلاش باز نایستاده و به تولید و کارآفرینی مشغول بوده و
کمپین هایی مانند #زنان_نسل_تحریم را راه انداخته اند، براي ایجاد شبکه مجازي مبادلات فرهنگی و تجاري با زنان افغان اعلام



 
آمادگی کردند و مقدمات اینکار فراهم شده است. 

از سوي دیگر در حالی که همچنان در برخی از نقاط جهان اسلام، نگرانی هایی دال بر استیلاي تفکر افراطی با هدف حذف آزادي
هاي اساسی و انکار حقوق زنان وجود دارد، ما امیدوارم مردم افغانستان با برگزاري گفتگوهاي فرهنگی و سیاسی داخلی و تبادل
تجربیات با همسایگان بتوانند سد محکمی در برابر افراط گرایی، خشونت و دخالت خارجی تشکیل داده و همگان را به تحقق اسلام

 
رحمانی، اسلام رهایی بخش و اسلام ضد ظلم دعوت کنند. 

به رسم هدیه و براي تحکیم پیوندهاي متقابل بین 2 ملت، کتاب ""بانوي اول"" درباره زندگی حضرت خدیجه که نماد مشترك
مسلمانان جهان و نمونه حقیقی چهره فعال و مدیر زن در همه اعصار به شمار می رود همراه لینک الکترونیک کتاب تقدیم می شود.
امید است با تاسی به این شخصیت الهام بخش مستقل و نورانی که انتخاب هاي زیبا انجام داد تا آینده روشنی براي براي بشریت رقم

زند مد نظر همه ما قرار گیرد.



عبور تولید فصلی تختال از مرز 2 میلیون تن

منبع: ایران نیوز 24شماره خبر:  64  |  تاریخ: 1400/04/05

عباس اکبري محمدي، معاون بهره برداري شرکت فولاد مبارکه در خصوص موفقیت ثبت شده در تولید تختال طی سه ماهه
اول امسال به خبرنگار فولاد گفت: طی 3 ماه گذشته علی رغم محدودیت هاي مختلف به ویژه در تأمین مواد اولیه، همچنین

محدودیت هایی که به تازگی در زمینه تأمین آب و برق به وجود آمده، با برنامه ریزي هاي ...

 
 

 
 

ایران نیوز 24: فولادمردان شرکت فولاد مبارکه در ناحیه ریخته گري مداوم و فولادسازي توانستند در بهار امسال تولید 2 میلیون و

 
33 هزار تن تختال را به ثبت برسانند. 

عباس اکبري محمدي، معاون بهره برداري شرکت فولاد مبارکه در خصوص موفقیت ثبت شده در تولید تختال طی سه ماهه اول
امسال به خبرنگار فولاد گفت: طی 3 ماه گذشته علی رغم محدودیت هاي مختلف به ویژه در تأمین مواد اولیه، همچنین محدودیت
هایی که به تازگی در زمینه تأمین آب و برق به وجود آمده، با برنامه ریزي هاي صورت گرفته و همت همکاران بیش از 2 میلیون تن
تختال در فولاد مبارکه تولید شد. این مقدار نسبت به مدت مشابه در سال گذشته بسیار بیشتر است (میزان تولید صورت گرفته در

 
سه ماهه 99 به میزان یک میلیون و 896 هزار تن تختال بوده است). 



به گفته وي، میزان تختال تولیدشده در سه ماهه اول امسال نتیجه هماهنگی و برنامه ریزي تمامی کارکنان فعال در کارخانه فولاد
مبارکه بوده و نشان می دهد پولادمردان شرکت فولاد مبارکه براي افزایش تولید و بهره وري بیشتر، با وجود همه محدودیت هاي بین
المللی، همچون تحریم ها و مشکلات داخلی، کمبود منابع انرژي همچون آب و برق و مشکلات در تأمین مواد اولیه، توانسته اند بر
تمامی مشکلات فائق آمدند و امر تولید را به بهترین شکل ممکن انجام دادند.معاون بهره برداري شرکت فولاد مبارکه تصریح کرد: این
موفقیت باعث می شود به میزان قابل توجهی از خروج ارز از کشور جلوگیري شود. از سوي دیگر بخشی از این تولید، محصولات
صادراتی است که می تواند ارزآوري براي کشور داشته باشد و در مجموع باعث بهبود شرایط اقتصادي و افزایش تولید فولاد در کشور

 
شود. 

وي با اشاره به اینکه تولید بیش از 2 میلیون تن تختال در سه ماهه اول سال می تواند نویدبخش خبرهاي خوش در زمینه تولید سال
1400 باشد نیز گفت: با برنامه ریزي که براي سال 1400 انجام شده و همچنین با توجه به شعار سال 1400، امیدواریم بتوانیم
افزایش تولید قابل توجه نسبت به سال 99 داشته باشیم.اکبري محمدي ادامه داد: هراندازه میزان تولید فولاد به عنوان ماده اولیه
صنایع پایین دستی افزایش پیدا کند، این بخش با اطمینان خاطر و به سهولت می تواند نیاز خود را تأمین کند و این امر به معناي
اشتغال بیشتر در صنایع پایین دستی است؛ زیرا همان گونه که می دانید نزدیک به 350 هزار نفر در صنایع پایین دستی فولاد
مشغول به کار هستند و هراندازه این محصول که ماده اولیه صنایع پایین دستی است، بهتر و بیشتر تولید و تأمین شود، اشتغال در

 
این بخش ها پایدارتر خواهد بود و در نهایت اقتصاد کشور پایدارتر می َشود و با شرایط بهتري روبه جلو حرکت می کند. 

 
رشد سه ماهه تولید تختال در فولاد مبارکه معادل ایجاد یک واحد فولادسازي است 

مدیر ناحیه فولادسازي و ریخته گري فولاد مبارکه با اشاره به تولید 2 میلیون و 33 هزار تنی تختال در سه ماه ابتدایی سال 1400
گفت: این رشد تولید برابر با ایجاد یک واحد فولادسازي در کشور است. غلامرضا سلیمی درباره موفقیت جدید تولید تختال در فولاد
مبارکه اظهار کرد: فولاد مبارکه در سه ماه ابتدایی سال جاري به ترتیب 700 هزار تن، 696 هزار تن و 636 هزار تن (در مجموع 2

 
میلیون و 33 هزار تن) تختال تولید کرده که در مقایسه با بهار 99، رشد 7٫3 درصدي را نشان می دهد. 

 
دست یابی به موفقیت با وجود 300 کوره ساعت توقف 

وي افزود: این افزایش 7٫3 درصدي تولید در شرایطی محقق شده است که تجهیز جدیدي اضافه نشده و تنها بهره وري نیروي انسانی
بهبود یافته است. البته باید توجه داشت در خردادماه سال جاري با محدودیت هاي انرژي برق مواجه بودیم و به همین دلیل بیش از
300 کوره ساعت توقف داشتیم. هزینه این توقف براي فولاد مبارکه تقریبا برابر با تولید 40 هزار تن تختال بود؛ بنابراین با احتساب

 
این زیان تولید، ظرفیت تولید فصلی فولاد مبارکه نسبت به مدت مشابه سال گذشته بیش از 170 هزار تن افزایش یافته است. 

مدیر ناحیه فولادسازي و ریخته گري مداوم شرکت فولاد مبارکه با اشاره به پاور آن (زمان روشن بودن تجهیزات) و پاور آف (زمان
خاموش بودن تجهیزات) گفت: ما سعی کردیم پاور آف ها را مدیریت کنیم. افزایش آماده به کاري تجهیزات از اهمیت زیادي برخوردار
است. بنابراین حفظ آماده به کاري 100 درصدي تجهیزات در کنار حمایت هاي مدیران عالی شرکت یکی دیگر از نکات مهم و
تأثیرگذار در این مسئله است.سلیمی خاطرنشان کرد: افزایش فصلی بیش از 170 هزار تنی تولید تختال در فولاد مبارکه، معادل ایجاد

 
یک پلنت فولادي در سال است. 

 
ارتقاي چشمگیر کیفیت در محصولات تولیدي 



قاسم خوشدل پور، مدیر ریخته گري مداوم شرکت فولاد مبارکه نیز ضمن اشاره به باتلاش وافر و عزم جزم همکاران ناحیه فولادسازي
و ریخته گري مداوم در سه ماهه اول سال «تولید، پشتیبانی ها و مانع زدایی ها» در عبور از مرز تولید 2 میلیون تن تختال
(2033000 تن تختال) گفت: این مهم در حالی محقق شد که محدودیت انرژي در خردادماه به شدت در کاهش تولید مؤثر بود، ولی
همکاران همدل و سربلند ناحیه با درایت و تدبیر لازم و حمایت واحدهاي مختلف پشتیبانی توانستند رکورد تولید خردادماه سال 99
را تکرارکنند و از لحاظ کیفیت نیز ارتقاي چشمگیري در محصولات تولیدي به وجود آمد.وي همچنین از نقش حمایتی و پشتیبانی
تیم مدیریت ارشد شرکت و همکاران واحدهاي پشتیبانی و همکاران سخت کوش ناحیه در تحقق جهش تولید و رفع موانع تولید

 
صمیمانه تشکر کرد. 

 
این موفقیت در سایه تلاش کارکنان خستگی ناپذیر ناحیه فولادسازي به دست آمد 

محمدعلی شفیعی، رئیس گروه فنی فولادسازي و ریخته گري مداوم نیز با اشاره به تولید 2033000 تن تختال در سه ماه اول سال
جاري گفت: این میزان در سال گذشته 1896000 تن بود؛ بنابراین رشد بیش از 7 درصدي داشته است.وي افزود: با وجود همه
محدودیت ها این موفقیت با حمایت مدیریت عالی سازمان و در سایه تلاش کارکنان خستگی ناپذیر ناحیه فولادسازي، با تعیین
میکس مناسب از متالیک شارژ، مدیریت توقفات برنامه ریزي شده، افزایش تعداد ذوب در هر سکوئنس ریخته گري، کاهش حوادث

 
تولیدي و حمایت واحدهاي پشتیبانی کننده به دست آمده است. 

 
غیور مردان فولاد فعل «خواستن و توانستن» را صرف کردند 

مصطفی حقانی، رئیس راهبري و تعمیرات جرثقیل ها و ترانسفرکارها نیز با تبریک دستاورد جدید ناحیه فولادسازي و ریخته گري
مداوم در عبور از تولید 2 میلیون تختال در سه ماهه اول سال جاري به مدیریت ارشد سازمان، مدیریت و همه کارکنان سخت کوش
ناحیه، در سال «تولید، پشتیبانی ها و مانع زدایی ها»، گفت: یک بار دیگر غیور مردان فولاد مبارکه علی رغم همه مشکلات و موانع
موجود در مسیر تولید، فعل «خواستن و توانستن» را به درستی و شایستگی صرف کردند و با استفاده از توان و اراده خستگی ناپذیر

 
خود و با حمایت همه واحدهاي ستادي و پشتیبانی، گام بلند دیگري در راستاي شکوفایی تولید و اقتصاد کشور برداشتند. 

 
 -
-



پشتیبانی از تولید به روایت بانک ملی ایران

منبع: ایران نیوز 24شماره خبر:  65  |  تاریخ: 1400/04/05

به گزارش روابط عمومی بانک ملی ایران، این کارخانه در زمینی به مساحت 342 هزار متر مربع در شهرك صنعتی خمین
قرار داد و سرمایه گذاري اولیه براي آن 12 هزار و 500 میلیارد ریال برآورد شده است.کارخانه اي که قرار است پس از بهره

برداري براي 450 نفر شغل ایجاد کند، می تواند سالیانه 175 هزار (...)

 
 

 
 

ایران نیوز 24: ایجاد اشتغال از مهمترین برنامه هاي اقتصادي و اجتماعی در کشور ماست و بانک ملی ایران که همواره در کمک به
توسعه بنگاه هاي اقتصادي پیشتاز بوده است، این بار تامین مالی کارخانه شرکت «دي پلیمر آریا» در استان مرکزي را در دستور کار

 
قرار داده است. 

به گزارش روابط عمومی بانک ملی ایران، این کارخانه در زمینی به مساحت 342 هزار متر مربع در شهرك صنعتی خمین قرار داد و
سرمایه گذاري اولیه براي آن 12 هزار و 500 میلیارد ریال برآورد شده است.کارخانه اي که قرار است پس از بهره برداري براي 450
نفر شغل ایجاد کند، می تواند سالیانه 175 هزار تن پروپیلن تولید کند؛ محصولی که در صنایع مختلف نظیر بسته بندي، نساجی،

 
پزشکی و پلاستیک کاربرد دارد. 

بانک ملی ایران در دو بخش سرمایه ثابت و سرمایه در گردش به ایجاد و شروع فعالیت این واحد تولیدي کمک خواهد کرد. در بخش
سرمایه ثابت، سهم بانک ملی ایران بابت ایجاد ساختمان، خرید تاسیسات و ماشین آلات داخلی بیش از 9 هزار و 277 میلیارد ریال و
در بخش سرمایه در گردش، سهم این بانک یک هزار و 200 میلیارد ریال است. این پروژه که قرار است در سال جاري به بهره برداري
برسد، اکنون حدود 94 درصد پیشرفت فیزیکی دارد. برآوردها نشان می دهد ارزش ریالی محصولات این شرکت در سال معادل 70



هزار میلیارد ریال است و این توانایی وجود دارد که دست کم 30 درصد تولیدات آن معادل 50 میلیون یورو به خارج کشور صادر

 
شود. 

 
 -
-



(بدون تیتر)

منبع: روزنامه بیرجند امروزشماره خبر:  66  |  تاریخ: 1400/04/05

براي تنظیم بازار؛ بیش از هزار و 600  تن سهمیه جدید شکر در راه استان هزار و 694  تن سهمیه جدید شکر براي تنظیم
بازار در خراسان جنوبی در نظر گرفته شده است. معاون امور بازرگانی و توسعه تجارت سازمان صنعت، معدن و تجارت استان

گفت: هزار و 694 ...

 
 

 
 

 
براي تنظیم بازار؛ 

 
بیش از هزار و 600  تن سهمیه جدید شکر در راه استان 

 
هزار و 694  تن سهمیه جدید شکر براي تنظیم بازار در خراسان جنوبی در نظر گرفته شده است. 



معاون امور بازرگانی و توسعه تجارت سازمان صنعت، معدن و تجارت استان گفت: هزار و 694 تن شکر براي استان در حال جذب

 
است که تا پایان هفته پس از حمل در مراکز عرضه توزیع می شود. 

جویبان با بیان اینکه با ورود سهمیه جدید مشکلی در تامین و توزیع شکر مورد نیاز در استان نخواهیم داشت افزود: از سهمیه قبلی

 
شکر با قیمت هر کیلوگرم 8 هزار و 700 تومان هم هنوز شکر در بازار موجود است. 

وي گفت: از ابتداي سال تاکنون هزار و 350 تن شکر تنظیم بازار با قیمت هر کیلوگرم 8 هزار و 700 تومان در مراکز عرضه استان

 
توزیع شد. 

 
سرپا نگه داشتن ماشین آلات معدنی با تعمیر و تعویض قطعات 

فرسودگی ماشین آلات معدنی باعث کاهش تولیدات معادن شده است و تنها راه ادامه روند تولید در شرایط موجود، تعمیر و تعویض

 
قطعات است. 

عجمی صاحب معدن گرانیت در منطقه شاهکوه نهبندان در گفت و گو با باشگاه خبرنگاران جوان  گفت: چندین سال است که

 
فرسودگی ماشین آلات معدنی در این معدن باعث کند پیش رفتن روند تولید شده است. 

 
او افزود: با این حال، تعمیر و تعویض قطعات تنها راهکار هایی است که در می توان به کار گرفت و به روند تولید ادامه داد. 

عجمی با اشاره به اینکه قدیمی ترین ماشین موجود در معدن گرانیت متعلق به او 38 است فعالیت می کند، اظهار کرد: قطعات

 
موجود در بازار براي ماشین آلات معدنی خارجی است و به صورت دست دوم به معدن کار می رسد. 

این معدن کار خراسان جنوبی تصریح کرد: براي معدن کاران تسهیلاتی در نظر گرفته شده است، اما شروط دریافت تسهیلات،

 
مشکلات زیادي را براي معدن کار ایجاد می کند. 

او ادامه داد: یکی از شروط پرداخت تسهیلات به معادن این است که فرد تعدادي از جوانان را مشغول به کار کند در حالی که

 
تسهیلات براي سر کار ماندن کارگران حاضر در معدن درخواست می شود. 

عجمی با اشاره به اینکه عدم پذیرش پروانه معدنی توسط بانک ها یکی دیگر از مشکلات معدن کاران براي دریافت تسهیلات است،

 
بیان کرد: بانک ها تنها اسناد ملکی را می پذیرند و بسیاري از معدن کاران نمی توانند از عهده این شرط بر آیند. 

معدن کار خراسان جنوبی عنوان کرد: براي واردات ماشین آلات میتوان از طریق وزارت صمت اقدام کرد، اما فرایند هاي دشوار اداري،

 
معدن کار را دلسرد می کند. 

 
گلایه دامداران خراسان جنوبی از عدم تحقق وعده ها؛ ذبح دامپروري زیر تیغ مشکلات/دامداران چشم انتظار نگاه مسئولانه 



 بیرجند- مشکلات دامداران خراسان جنوبی علی رغم وعده هاي

 
مسئولان همچنان ادامه دارد و سرمایه گذاران از ادامه فعالیت در این صنعت ناامید شده اند. 

خبرگزاري مهر؛ گروه استان ها: این روزها حرفه دامداران خراسان جنوبی با توجه به خشکسالی بی سابقه در سال جاري و گرانی

 
شدید نهاده هاي دامی حال و روز خوشی ندارد. 

دامداران استان با مشکلات بسیاري از جمله کمبود و گرانی نهاده هاي دامی و نبود نقدینگی دست و پنجه نرم می کنند و استمرار

 
خشکسالی و کاهش بارندگی و کمبود شدید علوفه در مراتع بر شدت آن افزوده است. 

تنگناها باعث شده بسیاري از آنها دام هاي خود و حتی دام هاي مولد را به دلیل افزایش هزینه هاي دامپروري روانه کشتارگاه و با

 
قیمت بسیار اندك به دلالان بفروشند. 

 
تأمین 60 درصد نهاده دامی با کنسانتره یارانه دار 

محسن اعتصامی، از دامداران خراسان جنوبی درباره مشکل نهاده هاي دامی در گفتگو با خبرنگار مهر اظهارکرد: در چند سال گذشته

 
تنها کنسانتره براي دام ها تأمین شده در حالی که دام ها نیاز به جو، ذرت و کنجاله سویا هم دارند. 

به گفته وي کنسانتره دولتی یارانه دار فقط 50 تا 60 درصد را تأمین می کند و باقی را باید به صورت آزاد با چندین برابر قیمت

 
خریداري کرد. 

وي ادامه داد: قیمت نهاده هاي دامی چند برابر شده است، به عنوان مثال کاه، ذرت و یونجه نسبت به سال قبل چندین برابر شده و

 
دولت نظارتی بر آن ندارد. 



 
 

 
به گفته وي به دلیل خشکسالی ها وضعیت مراتع نیز بسیار نامناسب است و دیگر نمی توان با هزینه هاي کمرشکن دام را نگه داشت. 

اعتصامی درباره وعده مسئولان در تأمین نقدینگی نیز گفت: تسهیلات فقط از طریق صندوق توسعه ملی پرداخت می شود که اگر یک

 
بار تسهیلات دریافت کرده باشیم دیگر تسهیلات براي سرمایه در گردش هم داده نمی شود. 

این دامدار خراسان جنوبی اضافه کرد: براي بهسازي و نوسازي مجموعه خود تسهیلات دریافت کرده ام و فقط 2 سال دیگر از آن
مانده و کاملاً خوش حساب بوده ام و اکنون براي سرمایه در گردش نیاز مالی دارم که صندوق می گوید باید آن وام تسویه کامل شود

 
تا دوباره تسهیلاتی داده شود. 

 
گلایه از وعده هاي محقق نشده 

حسینی از دیگر دامداران خراسان جنوبی هم در گفتگو با مهر با بیان اینکه سهمیه هر گوسفند پرواري پنج کیلو نهاده در ماه است،

 
عنوان کرد: وضعیت نهاده هاي دامی هیچ تغییري نکرده و هنوز هم سهمیه هر دام سبک، سه کیلو نهاده دولتی در ماه است. 

وي با بیان اینکه کسی به داد دامداران نمی رسد، گفت: مسئولان اعلام کردند که خرید تضمینی دام از دامدار به قیمت 45 هزار

 
تومان، از برنامه هاي حمایتی است اما اکنون قیمت خرید دام به 35 و حتی 32 هزار تومان کاهش پیدا کرده است. 

 
وي ادامه داد: گوسفندي که قبل از سال قیمت آن یک میلیون و 700 هزار تومان بوده است، اکنون به 500 هزار تومان رسیده است. 

ابراهیمی از دیگر دامداران استان هم گفت: متأسفانه تاکنون در زمینه خرید دام به قیمت 45 هزار تومانی که اعلام شده خریدي

 
ندیده ایم. 

وي با بیان اینکه دامداران به دلیل قیمت بالاي نهاده و علوفه مجبور به فروش دام خود به زیر قیمت و حتی وعده یکسال
و دوسال هستند، بیان داشت: قیمت گوسفند میش هر کیلو 35 هزار تومان است، اما کسی به قیمت 25 هزار تومان هم آن

 
را نمی خرد. 



 
 

 
حمایت همه دستگاه هاي اجرایی لازم است 

رئیس اتحادیه دامداران استان خراسان جنوبی نیز در گفت و گو با مهر در این باره گفت: نوسانات قیمت یکی از مهمترین مشکلات
دامداران خراسان جنوبی است در حالی که امسال افزایش میانگین 100 درصدي قیمت نهاده هاي دامی نسبت به سال گذشته را

 
داشته ایم اما قیمت دام زنده و شیر نسبت به سال گذشته کاهش یافته است. 

محمدجواد غریبی با بیان اینکه مشکلات باعث شده پرورش دام صرفه اقتصادي نداشته باشد، اظهار کرد: این در حالی است که برخی

 
از نهاده هاي دامی تولید استان به خارج از استان صادرات می شود. 

به گفته وي در ماه گذشته 2500 تن جو خام بین دامداران توزیع شده است و کنسانتره نیز به میزان 14 هزار تن در حال توزیع

 
است. 

حمایت ها تاکنون ملموس نبوده است و دامداران تمایلی به نگهداري دام ندارند و اگر مجوز ذبح داده شود، این کار را انجام می
دهندوي در زمینه قول جهاد کشاورزي براي تأمین نقدینگی بیان کرد: در جلسات نبوده ایم ولی تاکنون در این قالب پرداختی نداشته

 
ایم. 

رئیس اتحادیه دامداران خراسان جنوبی با بیان اینکه حمایت ها تاکنون ملموس نبوده است، عنوان کرد: دامداران تمایلی به نگهداري

 
دام ندارند و اگر مجوز ذبح داده شود، این کار را انجام می دهند. 

غریبی اضافه کرد: در حال حاضر با مشکل تأمین علوفه، نقدینگی، خشکسالی، هزینه حمل و نقل، و نبود آب شرب مواجه هستیم و

 
کسی براي حمایت از دامدار کاري انجام نمی دهد. 

 
وي عنوان کرد: جهاد کشاورزي کارهایی انجام داده است که کافی نیست و لازم است همه پاي کار بیایند. 

 
عدم تعادل بین مراتع و دام 

معاون بهبود تولیدات دامی سازمان جهاد کشاورزي خراسان جنوبی هم در گفتگو با مهرگفت: با توجه به بارندگی هاي سال 98 در
خراسان جنوبی و وجود علوفه هاي مرتعی در استان تعداد قابل توجهی از دامداران اقدام به خرید دام کرده و جمعیت دام استان طی



 
این سال ها افزایش یافته است. 

محمد ابراهیم ابراهیمی ادامه داد: با این وجود در سال گذشته و فروردین ماه امسال که شاهد بارندگی خوبی در استان نبودیم مراتع

 
استان به شدت خشک شده است. 

وي با بیان اینکه جمعیت دام استان افزایش و مراتع استان به شدت خشک و بدون علوفه است، تصریح کرد: تعادلی بین مراتع و دام

 
موجود در استان وجود ندارد و دامداران براي تغذیه دام نیاز به تأمین علوفه دستی دارند. 

 
 

وي در زمینه وضعیت تأمین نهاده و علوفه دامداران اظهارکرد: نهاده هایی که دولت توزیع می کند اقلام وارداتی و نهاده هاي یارانه دار

 
است اما بقیه اقلام مثل کاه، یونجه و ذرت علوفه اي، همه ساله توسط خود تشکل ها و دامداران تأمین می شود. 

به گفته وي تشکل ها و دامداري هاي بزرگ و صنعتی متمکن همه ساله نسبت به ذخیره سازي علوفه اقدام می کنند و دولت بر روي

 
نهاده ها و اقلام وارداتی برنامه ریزي می کند. 

این مقام مسئول تصریح کرد: در سال جاري تشکل ها براي خرید علوفه با شدت بیشتري نسبت به سال هاي قبل ورود پیدا کرده اند

 
و گزارش خرید و توزیع علوفه را هم می دهند. 

به گفته وي همچنین تشکل هایی مانند ستاد اجرایی فرمان امام و بسیج سازندگی نیز در این موضوع همراهی می کنند تا اقلام علوفه

 
اي تولید داخل، وارد استان شود. 

 
توزیع 14 هزار تن نهاده 

معاون بهبود تولیدات دامی سازمان جهاد کشاورزي خراسان جنوبی در باره میزان توزیع سهمیه نهاده ها و افزایش آن گفت: آمار 14

 
هزار تنی توزیع نهاده و افزایش آن در امسال که توسط جهادکشاورزي اعلام شد، یک واقعیت است. 

ابراهیمی تصریح کرد: ممکن است برخی از دامداري ها سهمیه را گرفته و جوابگوي نیاز دام آنها نبوده است، که این موضوع درست
است، چرا که قرار نیست دام فقط با نهاده یارانه دار تأمین خوراك شود و فقط قسمتی از خوراك دام، نهاده یارانه اي است و باقی آن

شامل اقلام علوفه اي است که باید خود دامدار تأمین کند. 



به گفته وي اکنون در استان به اندازه کافی نهاده وجود دارد و در مورد تأمین علوفه خشبی براي دام هاي استان نیز شاهد همکاري

 
خوب بسیج و سپاه هستیم. 

 
قیمت بر اساس عرضه و تقاضا 

وي در زمینه نارضایتی دامداران از قیمت بالاي علوفه هم بیان کرد: قیمت علوفه بر اساس عرضه و تقاضا است و به همین دلیل تأکید
ما بر این است که دامداران و تشکل ها خرید خود را در سرخرمن و قبل از انتقال علوفه به انبار، از کشاورزان انجام دهند تا با قیمت

 
کمتري خرید کنند. 

ابراهیمی افزود: کاه قیمت مصوبی ندارد تا ما بر آن نظارت کنیم و الان هم بهترین زمان خرید و ذخیره سازي علوفه، کاه، یونجه، ذرت

 
و جو است که هنوز به انبار کشاورز نرفته است. 

این مقام مسئول تصریح کرد: مسئولیت رصد تأمین علوفه با جهاد کشاورزي نیست و لازم نیست جهاد حتماً بداند که چقدر علوفه در

 
استان تأمین شده است، اما در موضوع حمل و نقل و تأمین نقدینگی براي خرید علوفه با تشکل ها همکاري می کنیم. 

 
 

 
پیگیر اجراي تسهیلات وعده داده شده هستیم 

معاون بهبود تولیدات دامی سازمان جهاد کشاورزي خراسان جنوبی درباره پرداخت تسهیلات وعده داده شده براي خرید علوفه به

 
دامداران هم گفت: تاکنون تسهیلات وعده داده شده توسط جهاد کشاورزي پرداخت نشده است. 

ابراهیمی ادامه داد: با ستاد اجرایی فرمان امام در این زمینه رایزنی داشته ایم و پیگیر اجرایی شدن آن هستیم، اما اتحادیه عشایري و

 
دامداران از طریق صندوق توسعه بخش کشاورزي براي خرید علوفه تسهیلاتی دریافت کرده اند. 

به گفته وي در شرایط فعلی حداقل تا 10 ماه آینده، شرایط دامداران از وضعیت موجود بهتر نخواهد بود، به همین دلیل دامداران باید

 
براي 10 ماه آینده خود برنامه ریزي و پیش بینی کنند. 

وي افزود: دولت براي خرید دام زنده از دامداران هم اقدام کرده و هدف از خرید دام سبک، حمایت از دامداران است و هر چند قیمتی



 
که تعیین می شود براي دامدار صرفه اقتصادي نداشته، براي دولت نیز چیزي جز ضرر نیست. 

این مقام مسئول در مورد کشتار دام مولد، تأکید کرد: در حالت عادي و ترسالی هر ساله باید براي حفظ ترکیب گله 20 تا 25 درصد

 
دام پیر، نازا و غیر صرفه اقتصادي حذف شود تا بره و بزغاله هاي تازه متولد شده جایگزین شوند. 

ابراهیمی تصریح کرد: در سال خشکسال که ترکیب گله از بین رفته است تا حذف 35 درصد دام ایرادي ندارد اما اگر این درصد طبق
نظر دامپزشکی به بیش از 35 درصد برسد جاي نگرانی دارد و باید بررسی شود که اکنون در استان براساس آمار افزایش حذف دام

 
نداشته ایم. 

صنعت دامداري در خراسان جنوبی از سالیان گذشته منبعی براي ارتزاق و اشتغال مردم به خصوص روستاییان بوده است. بنا بر آمار
مسئولان بخش اعظمی از اشتغال خراسان جنوبی در حوزه هاي کشاورزي و دامداري است که در چند سال اخیر با مشکلاتی روبرو
شده است. و نبود حمایت کافی همه دستگاه هاي اجرایی از این بخش باعث مشکلات فراوانی شده است که باید هر چه سریع تر

 
مسئولان براي مشکلات مطرح شده به دنبال چاره باشند. 

 
را ه اندازي نمایشگاه کتاب ویژه دفاع مقدس 

 
     

 
 

مدیر کل فرهنگ و ارشاد اسلامی خراسان جنوبی گفت: تعداد کتاب هاي چاپ شده با موضوع دفاع مقدس در استان به حدي رسیده

 
که بتوان نمایشگاهی ویژه این آثار برگزار کرد. 

به گزارش روابط عمومی اداره کل فرهنگ و ارشاد اسلامی خراسان جنوبی، ناصر نبی زاده در کمیته هنري، نمایشی و ادبیات دفاع
مقدس عنوان کرد: چاپ کتب در حوزه دفاع مقدس از جمله دستورکارهاي این کمیته است و راه اندازي نمایشگاه در راستاي حمایت

 
از این کتب انجام خواهد گرفت. 

 
وي همچنین خواستار معرفی هنرمندان استانی داراي رتبه در جشنواره هاي ملی شد تا به صورت خاص مورد قدردانی قرار گیرند. 

نبی زاده همچنین به برگزاري مرحله استانی جشنواره ملی فانوس توسط اداره کل  حفظ آثار و نشر ارزش هاي دفاع مقدس و با
همکاري اداره کل فرهنگ و ارشاد اسلامی اشاره کرد و افزود: نقش بنیانگذار کبیر انقلاب در دفاع مقدس، نقش مردم، بسیج، شهیدان
، جانبازان، آزادگان، رزمندگان، ایثارگران و خانواده این عزیزان در دفاع مقدس، مدافعان حرم و وطن و مجاهدت هاي مقاومت اسلامی



 
از جمله موضوعات این جشنواره هستند. 

به گفته وي هنرمندان آثار تولیدي خود در سال 99 را در قالب هاي هنرهاي نمایشی ، هنرهاي تجسمی، تولیدات تلویزیونی و
سینمایی، موسیقی و سرود و تولیدات رادیویی به دبیرخانه جشنواره استانی فانوس ارسال کرده اند و با پایان یافتن جشنواره ، آثار

 
برگزیده براي شرکت در جشنواره ملی ارسال خواهند شد. 

شایان ذکر است برگزاري جشنواره فیلمنامه نویسی کوتاه دفاع مقدس و چاپ کتب دفاع مقدس از دیگر دستورکارهاي این جلسه بود.

 
به مناسبت روز جهانی مبارزه با مواد مخدر؛ اعتیاد در بدو تولد 

 دبیر شوراي هماهنگی مبارزه با مواد مخدر خراسان جنوبی با
بیان اینکه در استان ما مواد مخدر سنتی همچنان مصرف بالاتري نسبت به مواد مخدر صنعتی دارد، گفت: تعداد قابل توجهی از زنان

 
باردار و شیرده را در خراسان جنوبی شناسایی کرده ایم که معتاد هستند و بالتبع، تولد نوزدانشان همراه با اعتیاد خواهد بود. 

 
محمدرضا حسنی مقدم، در گفت وگو با ایسنا اظهار کرد: سن اعتیاد در کشور پایین آمده و خراسان جنوبی از این امر مسثنی نیست. 

وي با بیان اینکه در خراسان جنوبی، کودك معتاد هم داریم، افزود: تعداد قابل توجهی از زنان باردار و شیرده را در خراسان جنوبی

 
شناسایی کرده ایم که معتاد هستند و بالتبع، تولد نوزدانشان همراه با اعتیاد خواهد بود. 

دبیر شوراي هماهنگی مبارزه با مواد مخدر خراسان جنوبی بیان کرد: در خانواده هایی هم که پدر و مادر اعتیاد داشتند، کودکان

 
معمولا از سنین چهار تا پنج سالگی معتاد می شوند. 

حسنی مقدم ادامه داد: خراسان جنوبی 212 کودك زیر 18 سال معتاد دارد که 90 درصد هزینه درمان کودکان معتاد معرفی شده به
بیمارستان هاي بیرجند، قاین، فردوس و طبس توسط علوم پزشکی و 10 درصد توسط نهاد ارجاع دهنده (کمیته امداد امام خمینی

 
ره، آموزش و پرورش و...) پرداخت می شود. 

وي افزود: باتوجه به بحث کرونا، باور غلطی که در جامعه شکل گرفت این بود که مصرف مواد مخدر به پیشگیري و درمان کرونا کمک

 
می کند و همین امر مصرف را افزایش داد. 

دبیر شوراي هماهنگی مبارزه با مواد مخدر خراسان جنوبی با بیان اینکه فراوانی استفاده از مواد مخدر توسط کودکان در خراسان
جنوبی به نسبت استان هاي دیگر کمتر است، افزود: در استان ما مواد مخدر سنتی همچنان مصرف بالاتري نسبت به مواد مخدر

 
صنعتی دارد. 



حسنی مقدم با بیان اینکه مواد مخدر صنعتی بیشتر در رنج جوان جامعه مصرف بالاتري دارد، اظهار کرد: بسیاري در استان، مواد

 
مخدر صنعتی و سنتی را به صورت ترکیبی استفاده می کنند. 

وي با بیان اینکه فرد معتاد گاهی به جایی می رسد که هرچه به دستش آید، استفاده می کند، تصریح کرد: نمی توانیم آمار دقیقی از

 
اینکه فراوانی کدام نوع ماده مخدر و مصرف کدام یک بیشتر است، دهیم. 

دبیر شوراي هماهنگی مبارزه با مواد مخدر خراسان جنوبی با بیان اینکه تاکنون پژوهشی انجام نشده و آمار دقیقی از میزان فراوانی

 
مواد مخدر در دست نیست، تصریح کرد: پژوهشی نداشته ایم که مشخص شود افزایش مواد مخدر به چه دلیل است. 

حسنی مقدم با بیان اینکه سطح دسترسی به مواد مخدر در استان پایین ترین سطح در کشور است، تصریح کرد: خراسان جنوبی
استان عبوري است و تعداد حجم قابل ملاحظه اي از طریق این استان منتقل می شود، اما بخشی از آن در استان می ماند و مصرف

 
می شود. 

وي با بیان اینکه طی امسال، نسبت به سال گذشته 50 درصد میزان کشفیات مواد مخدر افزایش داشته است، تصریح کرد: درست
است سطح دسترسی در استان پایین ترین در کشور است، اما فردي که بخواهد مواد مخدر را پیدا کند، می تواند به سهولت این کار را

 
انجام دهد. 

دبیر شوراي هماهنگی مبارزه با مواد مخدر خراسان جنوبی با اشاره به برخورد با خرده فروشان براساس طرح هایی که اجرا می سشود،

 
افزود: پلیس مواد مخدر با خرده فروشان و توزیع کنندکان مواد مخدر در حال برخورد است. 

حسنی مقدم ادامه داد: پژوهش هایی که در سطح کشور انجام می شود با همکاري مراکز علمی و فرهنگی و دانشگاه ها بوده و نتایج،

 
از طریق دفتر تحقیقات و پژوهش ستاد به استان هاي دیگر ارجاع می شود. 

وي افزود: این آمادگی در ستاد و شوراي هماهنگی مبارزه با مواد مخدر استان وجود دارد تا از افرادي که پژوهش هایی را که مدنظر

 
ستاد است را انجام دهند، حمایت کنیم. 

دبیر شوراي هماهنگی مبارزه با مواد مخدر خراسان جنوبی بیان کرد: نتایج پژوهش هایی که مختص هر استان است، تبدیل به طرح

 
شده و اقدامات براساس طرح ها صورت می گیرد. 

 
قوانین بازدارنده براي رسیدن به سرشاخه هاي اصلی  

حسنی مقدم بیان کرد: یک از مشکلات ما همین است که بسیاري از محموله هایی که کشف می شود به فرد اصلی و قاچاقچی اصلی

 
دسترسی پیدا نمی کنیم و افرادي که دستگیر می شوند بیشتر افرادي هستند که تنها مبلغی را براي جابجایی مواد مخدر گرفته اند. 

وي افزود: تاکنون توفیق زیادي در زمینه دسترسی و دستگیري افراد سرشاخه باند و قاچاقچی اصلی نداشته ایم که این امر مستلزم

 
کار بیشتر و برنامه ریزي دقیق تر و قوانین بهتر و بازدارنده تر است. 



دبیر شوراي هماهنگی مبارزه با مواد مخدر خراسان جنوبی خاطرنشان کرد: کار جدیدي که در حال انجام است، شناسایی اموال

 
قاچاقچیان تا بتوانیم با این اقدام، بازدارندگی قاچاق را افزایش دهیم. 

 
برقراري اینترنت پرسرعت همراه در بسطاق سرایان 

 
با تامین تجهیزات از محل منابع اداره کل ارتباطات و فناوري اطلاعات، روستاي بسطاق از پوشش اینترنت پرسرعت بهره مند شد. 

مدیرکل ارتباطات و فناوري اطلاعات استان با اعلام این خبر گفت: با پیگیري و تلاش مخابرات منطقه خراسان جنوبی، پس از تامین

 
تجهیزات و نصب آنها، سایت همراه روستاي بسطاق از پوشش اینترنت پرسرعت بهره مند شد. 

بهی افزود: با اجراي این پروژه که از محل اعتبارات ملی توسعه ارتباطات روستایی وزارت ارتباطات و فناوري اطلاعات انجام شد، 300

 
خانوار این روستا از سرویس اینترنت پرسرعت همراه بهره مند شدند. 

وي با اشاره به برقراري اینترنت پرسرعت در 27 روستاي استان از ابتداي سال ، گفت: اجراي پروژه اتصال روستا هاي استان به شبکه

 
ملی اطلاعات ادامه دارد و حدود 300 روستاي دیگر در این برنامه منظور شده اند. 

 
اعطاي گرنت پژوهشی آلمان به عضو هیأت علمی دانشگاه بیرجند 

هما مالکی ، عضو هیأت علمی گروه آموزشی فرش دانشکده هنر دانشگاه بیرجند ، برنده گرنت پژوهشی الکساندر فون هامبولت آلمان

 
شد. 

این گرنت پژوهشی را بنیاد الکساندر فون هامبولت (Alexander von Humboldt Foundation) در قالب فلوشیپ
Georg) تحقیقاتی جورج فارستر براي پژوهشگران با تجربه
Forster Research Fellowship Programme for
Experienced Researchers) به "هما مالکی" اعطا کرد.

در قالب این فلوشیپ ، یک پروژه تحقیقاتی با عنوان "تولید و
مشخصه سازي نخ با ویژگی حافظه شکلی" با همکاري دانشکده
RWTH Aachen) مهندسی نساجی دانشگاه آخن

 
University) آلمان به انجام خواهد رسید. 

بنیاد الکساندر فون هومبولت از سال 1953 میلادي فعالیت خود را آغاز کرد و تاکنون محققان برجسته از کشور هاي مختلف در حوزه
بین المللی از حمایت این بنیاد بهره مند بوده اند تا جایی که 51 نفر از برندگان جایزه نوبل در رشته هاي مختلف از این بنیاد نیز

 
بورسیه تحقیقاتی دریافت کرده اند. 

 
گرنت پژوهشی ، بودجه اي است که براي  طرح هاي پژوهشی در اختیار افراد یا گروه ها قرار می گیرد. 

هدف اصلی این بنیاد ایجاد شبکه اي فعال و پویا از پژوهشگران سراسر جهان است به گونه اي که برقراري ارتباط علمی بین

 
دانشمندان برجسته دنیا و محققان آلمانی را در عالی ترین سطح حمایت کند. 



علاقه مندان می توانند براي کسب اطلاعات بیشتر در مورد برنامه هاي حمایتی این بنیاد به وبسایت آن به نشانی
https://www.humboldt-foundation.de/en مراجعه کنند.
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چند روز پیش ستاد تنظیم بازار پیش بینی کرد به دلیل
خشکسالی و عرضه دام هاي مولد با کمبود و گرانی گوشت
قرمز در نیمه دوم سال مواجه شویم و طرحی را ارائه داد تا
خرید حمایتی دام از دامداران و ذخایر گوشت قرمز انجام
شود. به گفته کارشناسان این طرح تازگی ندارد و پیش تر
نیز انجام شده بود، اما به دلیل کندي در روند کار و تعیین

 
قیمت خرید نامتناسب موفقیتی حاصل نشد. 

به گزارش ایلنا، چند روز پیش کارگروه تنظیم بازار در
مصوبه خود اعلام کرد با توجه به افزایش هزینه هاي تولید، گرانی و کمبود نهاده ها و مشکلات توزیع ممکن است در 6 ماه دوم سال
با کمبود و گرانی گوشت قرمز در بازار مواجه شویم. در این مصوبه مقرر شده است که شرکت پشتیبانی امور دام براي تنظیم بازار

 
گوشت قرمز براي نیمه دوم سال اقدام به ذخیره سازي گوشت قرمز کند. 

در بخشی دیگر از مصوبه تنظیم بازار آمده است: به منظور حمایت از تولیدکنندگان و جلوگیري از کشتار دام هاي مولد و حفظ آن و
برنامه ریزي براي تامین نهاده و علوفه مورد نیاز در ایام سال و خرید و ذخیره سازي گوشت قرمز جلسه تخصصی با مسئولیت وزارت

 
جهاد کشاورزي و دستگاه هاي مربوطه تشکیل و نتیجه به صورت هفتگی در جلسات آتی کارگروه تنظیم بازار ارائه شود. 

آنچه در صورتجلسه مصوبه ستاد تنظیم بازار آماده است، نشان می دهد پس از هشدارهاي بسیار کارشناسان درباره کمبود و گرانی
نهاده ها و کشتار دام هاي مولد، بالاخره مسئولان تصمیم به اقدام گرفته تا ضمن حمایت از دامداران از تکرار التهاب در بازار گوشت

 
قرمز جلوگیري شود. 

اما کارشناسان معتقدند؛ در صورتی اقدام مسئولان به نتیجه خواهد رسید که مصوبات به سرعت اجرایی و مانند گذشته دچار روند
کند بروکراسی هاي اداري و ناهماهنگی نشود، همچنین قیمت تعیین شده نیز در سطحی باشد که مشوق دامدارن براي فروش دام به

 
دولت باشد. . 

منصور پوریان، رئیس شوراي تامین کنندگان دام کشور، با تاکید بر اینکه طرح خرید حمایتی توسط شرکت پشتیبانی امور دام قبلا
هم اجرا شده بود، اظهار کرد: این طرح که سال گذشته نیز اجرا شد به دو دلیل نتوانست موفق شود و به اهداف خود که حمایت از

 
تولیدکننده و تنظیم بازار بود برسد. 

 
وي ادامه داد: یکی از این دلایل کندي در اجراي طرح و دیگري قیمت خرید نامتناسب بود که آن را به نتیجه نرساند. 



پوریان با اشاره به خشکسالی در سالجاري سرعت عمل در اجراي طرح را بسیار ضروري دانست و افزود: اکنون شرایط براي بخش
تولید بحرانی تر از سال گذشته است و دامداران با کمبود و نبود نهاده با خشک شدن مراتع مواجه هستند، در نتیجه امکان نگهداري

 
ظولانی مدت دام خود را ندارند تا مسئولان با فرصت به سراغ آن ها براي خرید دام شان بیایند. 

 
به گفته پوریان؛ افزایش عرضه دام هاي مولد براي کشتار از نشانه هاي شرایط نامناسب دامداران براي نگهداري از دام ها است. 

وي افزود: با افزایش عرضه دام و فروش دام هاي مولد، قیمت خرید دام از دامداران در بازار کاهش چمشگیري داشته و این موضوع
بیشتر از قبل وضعیت اقتصادي آن ها را بدتر کرده است، در این شرایط تعیین قیمت خرید مناسب در طرح مهم است تا همراه با

 
حمایت مالی، دامداران مشتاق به همکاري کند. 

پوریان درباره احتمال موافقت دولت با صادرات دام زنده براي کاهش زیان مالی دامداران، اظهار کرد: تصمیم به صادرات دام زنده

 
اشتباه راهبري است چراکه بیش از آنکه منافع ما را تامین کند، می تواند زیان به دنبال داشته باشد. 

وي تصریح کرد: صادرات دام زنده به معنی خام فروشی بوده که شکل درست آن صادرات گوشت قرمز است تا ضمن ایجاد ارزش

 
افزوده، اشتغال زایی در این حوزه نیز از دست نرود. 

پوریان یادآور شد: با صادرات گوشت قرمز به جاي دام زنده آلایش دام ها در کشور می ماند و اشتغال زایی در کشتارگاه ها و سایر
بخش هاي زنجیره ایجاد می شود.



معماي اتوبوس هاي مرگ آفرین
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رانندگان و مالکان اتوبوس هاي بین شهري، کمبود قطعات
اصلی، بی کیفیتی قطعات جایگزین چینی و ترکیه اي و
همچنین فرمالیته شدن قوانین و قواعد حوزه حمل ونقل
مسافر را به عنوان مقصران پشت پرده تصادف اتوبوس ها

 
معرفی می کنند. 

به گزارش همشهري ؛ «از عصر دوم تیر تا صبح روز بعد بر
اثر 2 حادثه دلخراش تصادف براي 2 دستگاه اتوبوس مسافري بین شهري، 7 جوان کشته شدند؛ 2 خبرنگار محیط زیست و 5 سرباز
وطن. در روزها و ماه هاي آینده گزارش کارشناسی این حوادث تنظیم می شود و عوامل و مقصران احتمالی آن مشخص خواهند شد
اما به گواهی تجربه و فعالان صنعت حمل ونقل، باز هم به دلایلی که فراتر از اختیار عوامل و مقصران احتمالی است، راه بر تکرار خطر

 
بسته نمی شود. 

به دنبال وقوع 2 حادثه مرگبار براي ناوگان اتوبوس مسافري بین شهري، کسی براي این 2 واقعه جانسوز عذرخواهی نکرد، زیرا طبق
مقررات و آیین نامه ها همه مدعی بودند کار خود را درست انجام داده اند و مسائلی نظیر نقص ترمز، بی توجهی راننده یا هر چیز
دیگري که به این 2 حادثه منجر شده باشد، یا از سر تقصیر و عمل غیر قانونی راننده رخ داده یا ناشی از هر اتفاقی خارج از دایره
اختیار مسئولان و متولیان حوزه حمل ونقل بوده است. رانندگان اما در گفت وگو با همشهري حرف هایی می زنند که می تواند

 
خوانش ما از این 2حادثه را تغییر دهد و هشداري براي تکرار مکرر این حوادث باشد. 

 
ترمزها تعطیل اند 

یکی از عوامل وقوع سانحه براي اتوبوس حامل خبرنگاران محیط زیست، نقص در سیستم ترمز اعلام شده؛ سیستمی که یکی از حیاتی

 
ترین بخش هاي وسایل نقلیه و البته پاي ثابت بسیاري از سوانح رانندگی است. 

همشهري در گفت وگو با برخی رانندگان اتوبوس هاي مسافري بین شهري نظر آنها را درباره نقص ترمز و سایر دلایل وقوع سوانح

 
براي ناوگان حمل مسافر جویا شده است. 

علی عابدي، راننده فعال در مسیر تهران – اصفهان پاسخ تلخی به این سؤال می دهد و مجموعه اي از مسائل و مشکلات را براي
توجیه این مسئله ردیف می کند که بدون توجه ریشه اي و فقط با اتکا به بخشنامه و دستورالعمل برطرف شدنی نیستند. این راننده
اتوبوس بین شهري می گوید: سیستم ترمز و چرخ هاي اتوبوس فعال در حمل ونقل مسافر باید 2 بار در سال بازدید و تعمیر شود که
فعلا هزینه آن براي هر چرخ 2.5 میلیون تومان است، یعنی براي 6 چرخ 15 میلیون تومان و براي 2 بار در سال 30 میلیون تومان.
البته او این هزینه ها را مشروط به این می داند که دیسک ترمز آسیب نبیند. در غیر این صورت باید مبالغ بسیار بالاتري پرداخت



 
شود. 

عابدي بالابودن هزینه تعمیر و بازدید دوره اي را فقط یک بخش از مشکل عنوان می کند و می گوید: بخش عمده ناوگان اتوبوسرانی
ایرانی اتوبوس هاي اروپایی و مونتاژ شرکت داخلی است و باید با استفاده از همان قطعات اروپایی و اصلی تعمیر و نگهداري شوند اما
در 3 سال اخیر به دلیل تحریم، ناوگان داخلی به قطعات اصلی دسترسی ندارد و باید از انواع مشابه چینی و در بهترین حالت ترك
استفاده کند که دوره بازدید و نگهداري را از 6 ماه به 2 ماه کاهش می دهد که اصلا توجیهی ندارد. در نتیجه اتوبوس ها مجبورند با

 
همین تجهیزات بی کیفیت چینی کار کنند یا کلاً بی خیال کار شوند و در پارکینگ بمانند. 

مهدوي، راننده دیگري است که ضمن تأیید این گفته ها به همشهري می گوید: نقص در سیستم ترمز به مسئله اي عادي در ناوگان
اتوبوسرانی تبدیل شده و از هر راننده اي سؤال شود چندین بار در داخل شهر یا جاده با این مشکل مواجه شده است اما هزینه هاي

 
نگهداري به قدري بالا رفته که کمتر کسی حاضر است به محض صداافتادن ترمز به تعویض دیسک و صفحه اقدام کند. 

او تأکید می کند: هفته گذشته در یک مسیر شهري به دلیل نشت گریس در سیستم ترمز قادر به کاهش سرعت نبوده و مجبور به
رانندگی دیوانه وار و عبور از چراغ قرمز شده و در نهایت اتوبوس را با استفاده از ترمز اضطراري متوقف کرده و فقط بخت با او یار بوده

 
که خودروهاي پیش رو راه را برایش باز کرده اند. 

از اظهارات رانندگان چنین برمی آید که اتوبوس ها می توانند با استفاده از سیستم ترمز ثانویه یا همان ریتارد در مدت کوتاهی با
کاهش اتوماتیک دنده و انتقال نیرو به گیربکس و موتور سرعت خود را کاهش دهند اما به دلیل بالابودن هزینه تعویض روغن و فیلتر

 
ریتارد، این ترمز نیز در بسیاري از اتوبوس ها کارایی چندانی ندارد و نمی تواند از وقوع سوانح ناشی از نقص ترمز جلوگیري کند. 

 
خودکشی با ناوگان فرسوده 

آخرین آمارهایی که سازمان راهداري از وضعیت ناوگان اتوبوس هاي بین شهري منتشر کرده، مربوط به سال 1398 است که نشان
می دهد در این سال 13 هزار و 795 دستگاه اتوبوس با میانگین عمر 10.56 سال در خدمت ناوگان حمل مسافر بین شهري بوده اند.
با توجه به این که به دلیل تحریم در 2 سال اخیر عملا هیچ اتوبوس جدیدي وارد ناوگان اتوبوسرانی کشور نشده، در شرایط فعلی باید
میانگین عمر این ناوگان به بالاي 12.5 سال رسیده باشد. گر چه طبق قوانین حمل مسافر بین شهري، اتوبوس هاي با عمر بیش از
20 سال نهایتا می توانند در مسیرهاي زیر 300 کیلومتر فعالیت کنند اما این آمارها نشان می دهد که بخش قابل توجهی از ناوگان
فعال در مسیرهاي طولانی تر نیز نسبت به استانداردهاي جهانی عمر بالاتري دارند. در حقیقت اتوبوس هاي اروپایی فعال در ایران، در
کشورهاي اروپایی نهایتا 6 سال قادر به فعالیت در حمل ونقل مسافر هستند و بعد از آن باید نوسازي شوند اما در ایران بخت با
نوسازي ناوگان یار نبوده و از یک سو به دلیل تحریم هاي ظالمانه و از سوي دیگر انحصاري بودن تولید و واردات اتوبوس عملا این کار
با کندي پیش می رود و حتی در مواقعی کاملا متوقف می شود. بر اساس آمارهاي پلیس، سالانه 5 تا 6 درصد از تولید ناخالص داخلی
هزینه تصادفات رانندگی می شود که رقم بسیار چشمگیري است و حداقل از منظر آمار، اختصاص این هزینه سنگین به نوسازي

 
ناوگان حمل مسافر، افزایش کیفیت خودروهاي داخلی و بهسازي جاده ها می تواند یک معامله برد - برد براي مردم و کشور باشد. 

 
جاي خالی حرفه اي ها در حمل ونقل مسافر 

یکی از رانندگان که خود مالک اتوبوس بین شهري است، می گوید: رانندگی ناوگان بار و مسافر بین شهري یک کار تخصصی و پرخطر
است اما متأسفانه به دلیل شرایط بد اشتغال و معیشت، هر کسی می تواند با داشتن گواهینامه پایه یک و گذراندن مراحل اداري وارد



 
این حرفه شود. 

حسینی با اشاره به این که یک راننده براي 6 تا 8 ساعت سفر 300 هزار تومان دستمزد می گیرد و دستمزد کمک راننده هم از 150
هزار تومان بیشتر نیست، می افزاید: اتوبوس بین شهري حمل بار ندارد اما دستمزدها به قدري است که بسیاري تن به تخلف می

 
دهند. 

او با اشاره به چند سانحه دردناك تصادف اتوبوس در سال هاي اخیر می افزاید: در یکی از این سوانح که 2 اتوبوس با هم برخورد
کردند و 44 کشته و 39 زخمی بر جاي گذاشتند، راننده یکی از اتوبوس ها کارمندي بود که به تازگی کارت هوشمند گرفته و براي
نخستین بار پشت فرمان اتوبوس بین شهري نشسته بود و راننده اتوبوس مقابل هم 20 گالن تینر قابل اشتعال را به صورت غیر قانونی
حمل می کرد. این راننده بین شهري با تأکید بر این که خود رانندگان نیز قربانی این اتفاقات هستند، می گوید: شرایط نامساعد حمل
ونقل مسافر فقط یک دلیل ندارد که با رفع آن بتوان مشکل را حل کرد بلکه باید به صورت جامع و همه جانبه به رفع همه مشکلات

 
پرداخت. 

 
مدیر فنی غایب، معاینه فنی مردود 

از اظهارات رانندگان ناوگان اتوبوسرانی بین شهري چنین برمی آید که قوانین در این حوزه به قدر کافی وجود دارد اما بخش عمده

 
این قوانین به صورت فرمالیته و فقط با زدن یک مهر روي برگه اجرا شده یا نهایت با رشوه 50 هزار تومانی نادیده گرفته می شوند. 

عابدي، راننده اتوبوس بین شهري، می گوید: پیش از این که یک اتوبوس مسافران را سوار کند و از پایانه خارج شود، مدیر فنی شرکت
باید بعد از بازدید و تأیید فنی اتوبوس، صورت وضعیت سفر را مهر کند اما در عمل مدیر فنی در هیچ یک از دفاتر شرکت هاي حمل

 
ونقل حضور ندارد و فقط مهر مخصوص او را براي رعایت فرمالیته قانون روي صورت وضعیت سفر می زنند. 

او با اشاره به این که این روال در سایر مراحل نیز تکرار می شود، می افزاید: اتوبوس برون شهري هر 6 ماه باید معاینه فنی دریافت
کند و ضعف ترمزها یکی از اصلی ترین موانع صدور معاینه فنی است اما با وجود ضعف در ترمز یا شکستگی شیشه و ... هم راهی

 
هست که بتوان قانون را دور زد و معاینه فنی گرفت! 

او با بیان این که پایین بودن دستمزد، بدهکاري مالکان و فکر و مشغله رانندگان همگی زاییده مسائلی خارج از اختیار مردم است که
کیفیت کار را پایین آورده و زمینه را براي قانون شکنی مساعد کرده است، در اعترافی تلخ می گوید: در تعطیلات خرداد ماه امسال
تقاضاي سفر در پایانه هاي تهران بسیار بیش از ظرفیت ناوگان بود و من شخصا به دلیل نیاز مالی در یک اتوبوس 40 نفره، 65 مسافر

 
سوار کردم که کاملا بر خلاف قوانین بود اما انجام شد. 

 
نایابی اتوبوس نو و قطعات احتکاري 

فعلا قیمت یک دستگاه اتوبوس اسکانیا صفرکیلومتر در بازار آزاد حدود 5 میلیارد تومان است اما به گواه فعالان حمل ونقل بین
شهري، هیچ اتوبوس صفرکیلومتري در بازار وجود ندارد، زیرا بعد از آخرین دور فروش اتوبوس در نیمه اول سال 96 تاکنون، همه
تولیدات شرکت مونتاژکار داخلی در برخی نمایندگی هاي بزرگ این شرکت خریداري و احتکار شده اند و فقط در دوره هاي پیک
مسافر نظیر نوروز و اربعین تعدادي از آنها را با قیمت بسیار بالا وارد بازار می کنند. این اتفاق براي قطعات اصلی اتوبوس هاي اروپایی
فعال در ایران نیز تکرار شده و به گفته مالکان و رانندگان اتوبوس هاي بین شهري، افرادي که در این صنف شناخته شده هستند،



چندین کانتینر قطعات اصلی این اتوبوس ها را احتکار کرده اند تا بازار را تشنه نگه دارند و بتوانند قطعات را با قیمت بسیار بالا
بفروشند.»



اعدام در انتظار قاچاقچیان انسان/ قاچاق بر ها افغان ها را از ایران به ترکیه

می برند

منبع: بازار نیوزشماره خبر:  69  |  تاریخ: 1400/04/05

عضو کمیسیون قضایی مجلس شوراي اسلامی عنوان کرد: مجازات قاچاق انسان و اعضاء اگر جنبه افساد فی الارض داشته
باشد، حکم آن اعدام است؛ در غیر اینصورت، بنابر میزان جرائم، مجازات درجه 2، 3، 4، 5 و 6 در نظرگرفته شده است.

عضو کمیسیون قضایی مجلس شوراي اسلامی عنوان کرد: مجازات قاچاق انسان و اعضاء اگر جنبه افساد فی الارض داشته باشد،

 
حکم آن اعدام است؛ در غیر اینصورت، بنابر میزان جرائم، مجازات درجه 2، 3، 4، 5 و 6 در نظرگرفته شده است. 

گروه اقتصاد کلان بازارنیوز- بهزاد قبادي؛ حسن نوروزي، عضو
کمیسیون قضایی مجلس شوراي اسلامی در گفتگو با بازارنیوز
پیرامون جلسه کمیسیون قضایی درباره معضل قاچاق انسان و
بررسی لایحه مربوط به این موضوع، اظهار کرد: همانطور که
مستحضرید، کشور ایران داراي همسایگانی است که در برخی از
آن ها جنگ و برخی فقر حاکم است؛ لذا به عناوین مختلف اتباع
این کشور ها نمی توانند در زادگاهشان سکونت داشته باشند و
سعی می کنند که به کشور ما که داراي ثبات امنیتی است و

 
کارآفرینی در آن نسبت به کشور هاي جنگ زده و فقیر اطراف بیشتر است، وارد شوند. 

وي افزود: این افراد در کشور ما ارزان کار می کنند و در بین کارفرما ها هم خواهان بیشتري نسبت به کارگر ایرانی دارند؛ لذا قاچاق بر
ها، اینها که بیشتر اتباع افغانستان هستند را به داخل ایران قاچاق می کنند. برخی از این افرادي که به داخل ایران می آیند، از طریق

 
کشور ما به صورت قاچاقی وارد ترکیه شده و از آنجا هم به کشور هاي اروپایی و استرالیا و نیوزلند و سایر نقاط دنیا قاچاق می شوند. 

نوروزي اضافه کرد: بعضاً مشاهده شده که برخی قاچاقچیان، اعضاي بدن انسان ها را به کشور هاي دیگر برده و با قیمت هاي گزاف
می فروشند و درآمد هنگفتی براي خود کسب می کنند. از آنجا که فروش اعضاي بدن در شرع مقدس اسلام ممنوع است و مشکلات
امنیتی براي کشور ایجاد می کند و همچنین از طرفی هم امنیت کشور اقتضا می کند، هرکس که می خواهد وارد کشور شود، باید با

 
گذرنامه و روادید وارد شود، این لایحه در کمیسیون مورد بحث واقع و جرائم بسیار خاصی هم براي آن درنظر گرفته شد. 

عضو کمیسیون قضایی مجلس تصریح کرد: مجازات اگر جنبه افساد فی الارض داشته باشد، حکم آن اعدام است؛ در غیر اینصورت،
بنابر میزان جرائم، مجازات درجه 2، 3، 4، 5 و 6 در نظرگرفته شده است که کلیات این لایحه در کمیسیون راي آورده و کمیته
تشکیل شده در این هفته، جزئیات آن را مورد بررسی قرار می دهد. متخصصین و کارشناسان را به کمیسیون دعوت خواهیم کرد و
بعد از این که در کمیته به نتیجه نهایی رسیدیم، جزئیات به کمیسیون آمده و روي بند بند و تبصره هاي آن کار خواهد شد و پس از

 
گذشت همه مراحل تصویب و تایید قانون، به مراکز اجرایی ابلاغ خواهد شد. 

وي درباره میزان این جرائم در کشور، اظهار کرد: در حال حاضر روي آمار این تخلفات کار نکردیم، ولی به نظر ما حتی اگر یک مورد



هم اتفاق بیفتد، باید براي آن قانون گذاري کنیم. این معضل در جامعه وجود دارد و قاچاقچیان زیادي هستند که افراد را به داخل

 
ایران قاچاق می کنند و قاچاقچیانی هستند که افرادي را از داخل به کشور هاي خارجی قاچاق می کنند. 

 
پایان پیام// 

برچسب ها: قاچاق انسان ، قاچاق اعضاي انسان ، حسن نوروزي



حداکثر 10 سال حبس براي پدر مرتکب قتل فرزند !/ قصاص منتفی است

منبع: حزب االله نیوزشماره خبر:  70  |  تاریخ: 1400/04/05

حزب االله:مشاور حقوقی و پارلمانی معاونت امور زنان و خانواده رئیس جمهوري با اشاره به لایحه "تشدید مجازات پدر مرتکب
قتل فرزند" و با بیان اینکه در کلیه نشستهاي فقهی حقوقی، قصاص پدر منتفی اعلام شد و حداکثر 10 سال حبس قطعی

خواهد بود، گفت: مجازات تعیین شده کافی نیست، اما تبصره هایی که منجر به ...

به گزارش شبکه خبري تحلیلی حزب االله ،اشرف گرامی زادگان همزمان با روز جهانی ""حمایت از قربانیان خشونت""، به
تشریح علل و اهمیت و چالشهاي تدوین لایحه ""اصلاح ماده 612 قانون مجازات اسلامی"" موسوم به لایحه ""تشدید مجازات پدر
مرتکب قتل فرزند"" پرداخت و اظهار کرد: قانون مجازات اسلامی در هر موضوعی که جرم تلقی شود، مجازات تعیین کرده است. در
این موضوع نیز مجازات وجود داشته اما طبق نظرات دریافتی، مجازات تعیین شده کافی نبوده است. در چنین جنایاتی همه طالب

 
قصاص یا حبس ابد براي قاتل هستند. 

این حقوقدان ادامه داد: موضوع ""رومینا"" این عدم کفایت مجازات را برجسته کرد. از این رو قوه مجریه و قوه قضاییه در تدوین،
اصلاح و بازنگري آن تلاش کردند. این لایحه بار دیگر خلاء کافی نبودن قانون موجود، عدم مسئولیت والدین، ضرورت آموزش و اطلاع
رسانی و ضرورت حمایت دستگاه هاي اجرایی براي کاهش این حوادث را برجسته کرد. این لایحه جاي کار فراوانی دارد که باید منتظر

 
تصمیم کمیسیون اجتماعی مجلس بنشینیم. 

 
جنایت علیه ""رومینا"" نشان داد خلاء هاي بسیاري در خانواده ها وجود دارد 

وي با بیان اینکه موضوع خشونت در خانواده و اجتماع همیشه مسئله نگران کننده اي است، افزود: موضوع چند قتل فجیع در کشور،
همه را برآشفته کرد. امنیت خانواده ها متزلزل شد. اطمینان و اعتماد که همیشه در خانواده هاي ایرانی برجسته و باعث فداکاریهاي
متعدد شده بود، آسیب دید. جنایت علیه ""رومینا"" نشان داد که خلاء هاي بسیاري در خانواده ها وجود دارد که منجر به چنین
جرایمی می شود. آن خلاء ها شامل کمبودهاي فرهنگی، اقتصادي، اجتماعی و ... متعدد است که باید با اقدامات بازدارنده، کمبودها را

 
کاهش داد و با اطلاع رسانی و آموزش و آگاهی، موجب شناخت زودهنگام این بلایا شد. 

گرامی زادگان یادآور شد: هنگام قتل ""رومینا""، معاونت امور زنان و خانواده با تماسهاي نگران کننده خانواده ها روبرو شد. همه
نگران بودند بخصوص وقتی که از بد رفتاري و یا بد اخلاقی پدران خانواده می گفتند. در جلسه داخلی معاونت این گلایه ها و مطالبات
مطرح شد. نخست پیشنهاد اصلاح قانون در دستور کار قرار گرفت. همکاران حقوقی لایحه پیشنهاد اصلاح ماده 612 قانون مجازات

 
اسلامی ( تعزیرات) را مطرح کردند و پیش نویس اولیه آماده شد. 

به گفته وي، معاونت امور زنان و خانواده بانی این لایحه قرار گرفت و با تعامل با معاونت حقوقی نهاد ریاست جمهوري و کمیسیون

 
لوایح و همکاري قوه قضاییه با یک مشارکت خوب لایحه تدوین و مجازاتهاي مربوط تعیین شد. 

 
اعدام و قصاص باید کاهش یابد 

مشاور حقوقی و پارلمانی معاونت امور زنان و خانواده رئیس جمهوري، با بیان اینکه قصاص یکی از مجازات هاي سنگین در قانون
مجازات اسلامی است، تصریح کرد: در اکثر نشست هاي مربوط به مجازات ها، اغلب متخصصان خواهان کاهش صدور حکم قصاص
توسط قضات محاکم هستند. مطلع هستید که برخی از قوانین، مجازات اعدام را هم حذف کرده اند. در کل اعدام و قصاص باید کاهش

 
یابد. این را بسیاري از حقوقدانان و قضات به مجازات هاي دیگري تبدیل کرده اند. 

گرامی زادگان افزود: براي همین لایحه، نشستی با مشارکت معاونت امور زنان و خانواده با مجمع مدرسین و محققین حوزه علمیه قم
و دانشکده حقوق دانشگاه مفید در دي ماه سال گذشته برگزار شد. در این نشست تصریح شد که بنا به نظر مشهور فقیهان امامیه،
یکی از شرایط حکم قصاص این است که قاتل، پدر یا جدپدري نباشد. از سوي دیگر بیان شد که نظام حقوقی ما در دو حوزه، حقوق



 
مدنی و حقوق کیفري « رویکرد ارفاقی» نسبت به «والدین کودك آزار» دارد. در همین نشست مواد قانونی مورد توجه قرار گرفت. 

 
پیشنهاد تشدید مجازات تعزیري درجه یک به حبس حداقل 25 سال 

 
قصاص منتفی اعلام شد 

وي معتقد است که دلایل بیان شده در این نشست ها بیانگر این موضوع بود که مصلحت عمومی و سیاست کیفري و عدالت ایجاب
می کند که در میزان مجازات تعزیري پدران معاف از مجازات قصاص، بازنگري شود و حتی پیشنهاد تشدید مجازات تعزیري درجه

 
یک به حبس حداقل 25 سال با اعمال جرائم و برخی محرومیتهاي اجتماعی تاکید شد. 

مشاور حقوقی و پارلمانی معاونت امور زنان و خانواده رئیس جمهوري تصریح کرد: نتیجه این که در کلیه نشستها، قصاص پدر منتفی
اعلام شد ولی در افزایش مجازات حبس تعزیزي پذیرش وجود داشت. پیشنهادي که در نشست شوراي فقهی حقوقی در شهر قم
برگزار شد مجازات 25 سال تا 40 سال در نظر گرفته شده بود اما قوه قضاییه در آخرین بررسی مجازات درجه 2 و 3 پیشنهاد داده

 
بود. 

 
حداکثر 10 سال حبس قطعی خواهد بود 

گرامی زادگان در پاسخ به این سوال که مطابق با لایحه ""تشدید مجازات پدر در صورت قتل فرزند"" که هم اکنون به مجلس ارسال
شده است، پدر مرتکب قتل فرزند چند سال محکوم به حبس می شود، تصریح کرد: در ماده 612 اعلام شده است که « هر کس
مرتکب قتل عمد شود و شاکی نداشته و یا شاکی داشته باشد ولی از قصاص گذشت کرده باشد، به حبس تعزیري درجه چهار محکوم
می شود.» مجازات درجه 4 طبق قانون مجازات اسلامی حبس بیش از پنج تا 10 سال است. البته در تبصره 1 گفته شده است که «
در مواردي که فرد با علم به عدم امکان قصاص مرتکب قتل مذکور شود،به حداکثر مجازات مذکور محکوم می شود.» بدین ترتیب

 
حداکثر 10 سال حبس قطعی خواهد بود. 

گرامی زادگان معتقد است که هرچند پیشنهاد دهنده این لایحه، معاونت امور زنان و کارشناسان مربوط بودند اما پیشنهاد باید هم از
کمیسیون فرعی و اصلی دولت و هم هیئت وزیران و هم در تعامل با قوه قضاییه در بخش مجازاتها عبور کند و باید اجماع در خصوص

 
لوایح انجام گیرد. 

این حقوقدان خاطر نشان کرد: نظرات مخالف و موافق در جلسه ها مطرح می شود و باید براي تثبیت نظر بسیار تلاش شود. در واقع
نظر معاونت مجازات بیشتر پدر بود ولی پس از بررسی فقهی و دیدگاه کارشناسان و اعضاي کمیسیون ها، لایحه نهایی همان است که
به مجلس تقدیم شد. البته تبصره 2 و 3 این لایحه پیشنهادي بود که معاونت روي آن اصرار داشت و مورد موافقت قرار گرفت. معاونت

 
حقوقی قوه قضاییه نیز مجازات هاي حبس بیشتري را در نظر داشت. 

 
راي اکثریت ملاك است 

مشاور حقوقی و پارلمانی معاونت امور زنان و خانواده رئیس جمهوري درباره کارشکنی هایی که در راستاي تدوین این لایحه ایجاد
شد، اظهار کرد: موضوع مخالفت فرد و یا دستگاه نیست. موضوع نگاهی است که در جامعه وجود دارد و قاعدتا در اذهان کارشناسان
نفوذ پیدا می کند. هر کارشناسی با توجه به تجربیات و شواهدي که از پرونده هاي قضایی دارد، نظر می دهد و نظر خود را بیان می

 
کند. این جمع است که راي می دهد و راي اکثریت ملاك خواهد بود. 

وي همچنین این را هم گفت که لایحه مذکور هشتم خرداد امسال از دولت تقدیم مجلس شوراي اسلامی شده اما هنوز اعلام وصول

 
نشده است که بی شک به زودي اعلام وصول می شود. 

 
امیدوارم مجلس مجازات هاي لایحه را کاهش ندهد بلکه بر آن بیافزاید 

مشاور حقوقی و پارلمانی معاونت امور زنان و خانواده رئیس جمهوري با بیان اینکه امیدوارم مجلس مجازات هاي لایحه را کاهش
ندهد بلکه برخی مجازاتهاي دیگر را بر آن بیفزاید، گفت: نظر شخص من این است که تنها با تدوین لایحه نمی توان مانع چنین
جنایاتی شد. مشخص است که خانواده ضربه پذیر شده است و حقوق و مسئولیت به معناي واقعی در خانواده حاکم نیست. فرزند نیاز
به توجه و مراقبت دارد. این حوادث نشان داد که باید یک بازنگري در احوالات خانواده صورت گیرد. از متخصصان علوم رفتاري و
تربیتی، روان شناسان و جامعه شناسان کمک گرفت. باید سطح آموزش اجتماعی را بالا برد و هم چنین مسئولین کشوري براي خلاء

 
هاي اقتصادي، فرهنگی و اجتماعی خانواده ها برنامه ریزي کنند. باید علتها را جستجو کرد. 



این حقوق دان در بخش دیگر سخنان خود با بیان اینکه متاسفانه تا حادثه اي اتفاق نیفتد، در صدد چاره بر نمی آییم، یادآور شد:
اکنون جامعه دریافته است که باید قبل از دیرشدن به فکر چاره بود. در ادامه البته جنبه حمایتی در قوانین ما وجود دارد. مانند خانه
هاي امن و یا اورژانس اجتماعی که تاحدودي میتوانند با توجه بیشتر از آسیب ها بکاهند. برنامه هاي اجتماعی دیگري هم مانند

 
توانمند سازي، کارآفرینی، گفتگوي بین نسلی و... موارد مشابه که بخصوص از ابعاد فرهنگی و اجتماعی قابل توجه هستند. 

وي با اشاره به ضرورت تصویب لایحه ""حفظ کرامت و حمایت از زنان در برابر خشونت"" افزود: همچنین تصویب لایحه حفظ کرامت
و حمایت از زنان در برابر خشونت در مجلس شوراي اسلامی می تواند گام بلندي در جهت کاهش خشونت باشد، ضمن آن که دستگاه
هاي اجرایی هرکدام بنا به وظایفشان باید از خشونت دیده حمایت کنند. این لایحه یکی از بهترین لوایح تدوین شده در کشور است

 
که امیدوارم نمایندگان هر چه زودتر آن را در دستور کار قرار دهند. 

گرامی زادگان در پایان گفت: کشور ما داري مردمی بسیار نجیب و صبور است. رعایت حقوق مردم بخصوص زنان و کودکان باید در
اولویت باشد. جامعه اي که از خشونت به دور باشد و مردمش داراي رفاه نسبی و امنیت و آرامش باشد، می تواند بهترین نسل را

تربیت کند و ارتقاء یابد.



آغاز ثبت نام چهاردهمین جشنواره کارآفرینان برتر

منبع: ایسناشماره خبر:  71  |  تاریخ: 1400/04/05

مدیرکل تعاون، کار و رفاه اجتماعی مازندران گفت: ثبت نام چهاردهمین جشنواره کارآفرینان برتر در سطح ملی و استانی از
اول تیرماه شروع و تا دهم مردادماه ادامه دارد.

کامران اصغري در گفت و گویی اظهار کرد: جشنواره کارآفرینان برتر
همه ساله با هدف شناسایی، انتخاب و معرفی کارآفرینان در سراسر
کشور انجام می شود و تاکنون سیزده دوره جشنواره از سوي وزارت

 
تعاون، کار و رفاه اجتماعی و ادارات کل استانی برگزار شده است. 

وي شناسایی و انتخاب کارآفرینان برتر و معرفی آنان به عنوان الگو، به
آحاد مردم خصوصاً جوانان؛ ترویج و توسعه فرهنگ کارآفرینی، خلاقیت و

نوآوري؛ ایجاد فضاي تعامل و همکاري میان فعالان عرصه هاي مختلف اقتصادي- اجتماعی؛ هم افزایی و مشارکت کارآفرینان در
توسعه اقتصادي کشور را از مهم ترین اهداف این جشنواره برشمرد و گفت: کارآفرینی فرایندي است که از طریق آن فرد کارآفرین
ضمن شناسایی فرصت ها از طریق نوآوري و پذیرش مخاطره، ارزش جدیدي در حوزه هاي اقتصادي یا اجتماعی به وجود می آورد و

 
به علت تغییر و تحولی که در شیوه هاي متداول ایجاد می کند، نقش مهمی در پایدارسازي اقتصاد کشور دارد. 

مدیرکل تعاون، کار و رفاه اجتماعی مازندران افزود: فرایند ثبت نام چهاردهمین جشنواره کارآفرینان برتر از اول تیر تا 10 مرداد است
و متقاضیان می توانند براي نام نویسی به سامانه جشنواره کارآفرینان برتر به آدرس KARAFARINANEBARTAR.IR یا

 
KARAFARINANEBARTAR.MCLS.GOV.IR مراجعه کنند. 

اصغري تفاوت مهم این دوره از جشنواره با سایر دوره ها را بخش گردشگري و صنایع دستی دانست که به عنوان یکی از بخش هاي

 
تخصصی جشنواره در کنار بخش هاي صنعت، کشاورزي و خدمات اضافه شده است. 

وي گفت: جشنواره چهاردهم در حالی آغاز به کار کرده که کسب وکارها حدود یک و سال نیم در کنار شرایط سخت اقتصادي کشور

 
درگیر پاندمی کرونا نیز بوده اند و طبعا کسب و کارهایی توانسته اند بقاي خود را حفظ کنند که در مسیر نوآوري گام برداشته باشند. 

مدیرکل تعاون، کار و رفاه اجتماعی مازندران اظهار امیدواري کرده با استفاده از تجارب کارآفرینان به عنوان اصلی ترین عوامل تغییر
در بازار و الگوسازي براي جوانان در این دوره از جشنواره ضمن شناسایی، انتخاب و معرفی الگوهاي برتر کارآفرینی به جامعه گام

 
مؤثري در راستاي ترویج کارآفرینی و توسعه کشور برداشته شود. 

این مسئول ادامه داد: تشکیل کانون هاي کارآفرینی در استان هاي سراسر کشور، با حضور کارآفرینان برتر استانی و ملی و مشارکت
آنان با نهادهاي اجرایی به عنوان اتاق فکر کارآفرینی، یکی از دستاوردهاي همین جشنواره ها است که نتایج موثري در توسعه

 
کارآفرینی در مناطق مختلف کشور به همراه داشته است. 



به گزارش روابط عمومی اداره کل تعاون، کار و رفاه اجتماعی مازندران، اصغري بیان کرد: دبیرخانه استانی این جشنواره در اداره کل

 
تعاون، کار و رفاه اجتماعی، اداره توسعه کارآفرینی استان است که در صورت هرگونه سوال پاسخگوي کارآفرینان مازندرانی است. 

انتهاي پیام



طرح تابستانه فهما درکانون هاي فرهنگی هنري مساجد لرستان برگزار می

شود

منبع: شبستانشماره خبر:  72  |  تاریخ: 1400/04/05

ابدالی پور با اشاره به اینکه طرح تابستانه فهما با هدف غنی سازي اوقات فراغت کودکان و نوجوانان برگزار می شود، افزود:
طرح تابستانه فهما در 425 کانون فرهنگی هنري مساجد لرستان برگزار می شود.

ابدالی پور با اشاره به اینکه طرح تابستانه فهما با هدف غنی سازي اوقات
فراغت کودکان و نوجوانان برگزار می شود، افزود: طرح تابستانه فهما در

 
425 کانون فرهنگی هنري مساجد لرستان برگزار می شود. 

« محمد ابدالی پور» در گفت و گو با خبرنگار خبرگزاري شبستان در خرم
آباد، اظهار داشت: تابستانه فهما، یک طرح در سطح ملی است که تلاش

 
می کند با محور کانون هاي فرهنگی هنري مساجد رنگ و بویی متفاوت به اوقات فراغت نوجوانان و جوانان بدهد. 

مدیرستاد کانون هاي فرهنگی هنري مساجد لرستان افزود:در قالب این طرح علاوه بر غنی سازي اوقات فراغت کودکان و نوجوانان در

 
راستاي کشف استعدادها، پرورش استعدادها و جذب جوانان و نوجوانان به مساجد تلاش می شود. 

وي خاطرنشان کرد: امسال طرح غنی سازي اوقاف فراغت به دو صورت مجازي و حضور در تعداد 425 کانون فرهنگی هنري مسجد

 
در استان لرستان برگزار می شود. 

ابدالی پور با بیان اینکه این طرح از10 تیرماه جاري آغاز و تا 5 شهریور برگزار می شود، افزود: کانون هاي فرهنگی هنري مساجد

 
لرستان در طرح تابستانه فهما برنامه هاي متعددي را با رعایت پروتکل هاي بهداشتی در سطح استان و شهر خود برگزار می کنند. 

وي خاطرنشان کرد: تقویت بنیه ایمان، همدلی، کار و ایثار در محیط مسجد، خانواده و محله و استفاده از ظرفیت هاي داوطلبانه

 
مردمی با محوریت کانون هاي فرهنگی هنري مساجد از جمله اهدافی است که در طرح تابستانه فهما دنبال می شود. 

ابدالی پور بیان کرد: هدف ما از اجراي تابستانه فهما، بالندگی و رشد فکري است که یک نوجوان و جوان می تواند از اوقات فراغت

 
خود کسب کند. 

وي تصریح کرد: تابستانه (فهما) در سه شبستان «فرهنگ»، «نوآوري» و «هنر»، با 12 رواق طراحی شده است که در «شبستان
فرهنگ» با محور رویکرد قرآنی بخش هاي «نور»، «کتاب»، «رسانه»، «همدلی» و «دانش» در قالب هاي برگزاري کلاس، همایش،
نشست، محفل، حلقه، بازدید، مسابقه، نمایشگاه، شبکه هاي مجازي، تولید دانش و کارگاه قرآنی تعریف شده و برگزار می شوند،
همچنین در «شبستان نوآوري» دو رواق «کارآفرینی» و «فناوري» محور فعالیت ها قرار گرفته اند که در قالب کارگاه، نمایشگاه،



 
فروشگاه، ارائه طرح، کلاس، شبکه هاي مجازي به فعالیت می پردازند. 

ابدالی پور با اشاره به رواق هاي در نظر گرفته شده ویژه «شبستان هنر» گفت: سرود، نمایش، فیلم، قلم و ترنج از جمله مواردي است

 
که در این بخش مورد توجه قرار گرفته و برنامه ریزي شده است. 

وي افزود: هر کدام از این رواق ها در قالب یک طرح ملی در کشور اجرایی می شوند، به عنوان مثال در رابطه با «رواق نور» طرح

 
«تلاوت نور» در سطح مساجد کشور برگزار می شوند، همچنین ذیل «رواق کتاب» طرح «سه شنبه هاي کتاب» برگزار خواهد شد. 

مدیرستاد کانون هاي فرهنگی هنري مساجد لرستان اظهار کرد: برنامه هاي کانون هاي فرهنگی هنري مساجد در سامانه بچه هاي
مساجد بارگذاري و مورد ارزیابی قرار می گیرد.



ظرفیت آموزش فنی و حرفه اي براي توسعه کارآفرینی و اشتغال بالا است

منبع: شبستانشماره خبر:  73  |  تاریخ: 1400/04/05

نیکو ظرفیت آموزش فنی وحرفه اي براي توسعه کارآفرینی و اشتغال را بالا دانست و گفت: این ظرفیت ها نقش موثري در
بهبود شرایط استان در زمینه رفع بیکاري دارد.

نیکو ظرفیت آموزش فنی وحرفه اي براي توسعه کارآفرینی
و اشتغال را بالا دانست و گفت: این ظرفیت ها نقش موثري

 
در بهبود شرایط استان در زمینه رفع بیکاري دارد. 

به گزارش خبرنگار خبرگزاري شبستان از اهواز، «مهرداد
نیکو» ظهر امروز (شنبه 5 تیر) در نشست با مدیر کل
آموزش فنی و حرفه اي استان رییس دانشگاه صنعتی خاتم

الانبیا بهبهان، با اشاره به استفاده دستگاه هاي اجرایی خوزستان از ظرفیت هاي بوجود آمده در بخش اشتغال اظهار کرد: این ظرفیت
ها می تواند نقش موثري در بهبود شرایط استان در زمینه رفع بیکاري داشته باشند که لازمه آن مطالبه گري دستگاه هاي اجرایی از

 
سطح ملی و وزارتخانه هاي مربوطه است. 

رئیس سازمان مدیریت و برنامه ریزي خوزستان ادامه داد: ظرفیت آموزش فنی وحرفه اي براي توسعه کارآفرینی و اشتغال بسیار بالا

 
است و ضرورت دارد دانشجویان و فارغ التحصیلان را به سمت کسب مهارت ترغیب و هدایت کرد. 

وي هم افزایی و تعامل سازنده بین بخشی فنی و حرفه اي و دانشگاه را یک کار ارزشمند دانست و تصریح کرد: این کار سبب توسعه

 
مهارت و توجه مسئولین کشور شده که می تواند الگوي بسیارخوب براي مدیران باشد. 

نیکو با بیان اینکه خوزستان نیازمند افرادمتخصص، ماهرو داراي دانش مهارتی است تا منجر به توسعه اقتصادي و پیشرفت شود
تشریح کرد: رویکرد جدید دانشگاه و فنی وحرفه اي در توسعه مهارت آموزي به ویژه براي دانشجویان و فارغ التحصیلان دانشگاهی

می تواند ارتباط با صنعت را بهتر پیوند بزند.



اعلام آمادگی براي ارائه خدمات آموزشی به منتخبین شوراهاي شهر و روستا

منبع: بازار کارشماره خبر:  74  |  تاریخ: 1400/04/05

معاون آموزش و کارآفرینی جهاد دانشگاهی گفت: جهاد دانشگاهی با بهره مندي از ظرفیت هاي پژوهشی، فرهنگی و آموزشی
این آمادگی را دارد تا با توجه به توانمندي ها و تجارب در این حوزه، به منتخبین مردم در شوراهاي شهر وروستا در بیش از

160 مرکز آموزشی در کشور به صورت حضوري با رعایت پروتکل هاي بهداشتی و به ...

به گزارش بازار کار بهنقل از ایسنا، بیجندي، معاون آموزش و کارآفرینی جهاد دانشگاهی با توجه به برگزاري انتخابات شوراهاي
شهر و روستا، ضمن تبریک به منتخبین مردم صبور و عزیز ایران در مصاحبه با خبرنگار ایسنا اظهار داشت: انتظار مردم از منتخبین
خود ارائه خدمات و فعالیت مبتنی بر برنامه ریزي و اجرا بر اساس اصول و مبانی علمی مدیریت شهر و روستا و تجربیات موفق ملی و
بین المللی می باشد و این مهم باید با حمایت، همکاري و هماهنگی مدیران وزارت کشور و نمایندگان محترم مجلس قبل از شروع

 
فعالیت شوراها و سپس در دوران فعالیت صورت پذیرد. 

او همچنین در این خصوص اظهار داشت: اگر به عملکرد شوراها در چند دوره گذشته در دو حوزه شهر و روستا در گستره ملی نگاه
کنیم متوجه می شویم علی رغم موفقیت ها و دستاوردهاي قابل قبول، اما متاسفانه به دلیل کم توجهی به نقش و جایگاه آموزش
مداوم در حوزه تصمیم سازي و اجرا در مدیریت شهري، چالش هاي جدي در این بخش بوجود آمده که باعث مشکلات متعددي شده

 
است. 

معاون آموزش و کارآفرینی جهاد دانشگاهی به شبکه گسترده مراکز آموزش هاي تخصصی و مهارتی این نهاد و سابقه آموزش هاي
تخصصی و مهارتی ویژه اعضاي محترم شوراها، دهیاران کارشناسان و مدیران شهرداري هاي کشور اشاره و اظهار داشت: جهاد
دانشگاهی با بهره مندي از ظرفیت هاي پژوهشی، فرهنگی و آموزشی این آمادگی را دارد تا با توجه به توانمندي ها و تجارب در این
حوزه، به منتخبین مردم در شوراهاي شهر وروستا در بیش از 160 مرکز آموزشی در کشور به صورت حضوري با رعایت پروتکل هاي
بهداشتی و به صورت ترکیبی (حضوري و غیر حضوري) یا غیر حضوري (مجازي) با بهره مندي از سامانه هاي اختصاصی آموزش و

 
آزمون مجازي آموزش هاي مورد نظر را ارائه نماید. 

وي در پاسخ به این سوال که چه آموزش هایی براي منتخبین شوراها پیشنهاد می شود، اظهار داشت: بر اساس ارزیابی ها و مذاکره با
خبرگان و صاحب نظران دوره هاي آموزشی مختلفی با توجه به نیازسنجی و سطوح مختلف منتخبین مانند دوره هاي آموزشی ویژه
توانمندسازي مدیران متخصص در 3 حوزه توانمندسازي فردي و افزایش مهارت هاي اجتماعی و مهارت هاي مدیریت و سازمانی و

 
خلق سازمان هاي آموزنده و دانش محور در قالب کارگاه هاي آموزشی می توان اشاره کرد. 

بیجندي همچنین به مفاهیم و مطالبی که در این کارگاه ها به آنها پرداخته می شود اظهار داشت: تلاش خواهد شد آشنایی با مباحث
مالی براي مدیران غیر مالی و آشنایی با مفاهیم حقوقی قراردادها، کار تیمی - گروهی و مدیریت مشارکتی، مدیریت منابع انسانی در

 
سازمان، نوآوري در سازمان به منتخبین مردم در شوراهاي شهر وروستا ارائه شود. 

معاون آموزش و کارآفرینی جهاد دانشگاهی در پاسخ به این سوال که یکی از چالش هاي جدي در حوزه مدیریت شوراها حوزه مالی و
اقتصادي، منابع انسانی و فناوري اطلاعات و ارتباطات و شاخص هاي توسعه شهري است، آیا جهاد دانشگاهی در این خصوص پیشنهاد
دوره هاي آموزشی خاصی را دارد اظهار داشت: با توجه به نظر خبرگان و کارشناسان دوره هاي مختلفی با هماهنگی و همکاري
سازمان ها و دستگاه هاي ذي ربط نظیر مبانی مالی و اقتصاد شهري و اصول درآمدهاي پایدار، نظام جذب و استخدام سرمایه انسانی،
بروزرسانی تشکیلات، مدیریت شهري هوشمند و شاخص هاي توسعه در محورهاي بازنگري در نحوه هزینه کرد درآمدهاي حاصل از
ساخت وساز، عوارض صدور پروانه، جرائم ماده صد، تغییر کاربري، درآمدهاي حاصل از فروش املاك و دارایی هاي ثابت، درآمد حاصل
از سرمایه گذاري ها و پروژه هاي مشارکتی، بودجه ریزي، ضرورت توجه به آموزش هاي بدو خدمت و حین خدمت، اصول و مبانی



انتصابات و شایسته گزینی و جانشین پروري، نظام حقوق و دستمزد و سبد جبران خدمت، نحوه جلب مشارکت کارکنان، ارزیابی
عملکرد پاداش، رسیدگی به تخلفات، تنبیه، پایان خدمت و بازنشستگی، سیاست هاي توسعه اجتماعی، آسیب هاي اجتماعی، طرح
هاي تفضیلی، شورا یاري ها، سراي محلات، خدمات شهري، مدیریت پسماند و فضاي سبز، جشنواره هاي شهري، منطقه اي و محلی

 
قابل برنامه ریزي و اجرا است. 

بیجندي در پایان اظهار امیدواري کرد: با همت مدیران و تصمیم گیران و به منظور توانمندسازي بیش از پیش منتخبین شوراها و
کاهش چالش ها و بهره مندي از ظرفیت ها، شاهد برگزاري دوره هاي آموزشی قبل از شروع دوره جدید شوراهاي شهر وروستا باشیم.
وي مجددا به آمادگی حوزه آموزش و کارآفرینی جهاد دانشگاهی با به کارگیري کلیه ظرفیت هاي آموزشی، پژوهشی و فرهنگی
بعنوان یک نهاد دانش بینان و توسعه اي در تحقق این مهم قبل و حین خدمت منتخبین مردم در شوراهاي شهر و روستا تاکید کرد.



حداکثر 10 سال حبس براي پدر مرتکب قتل فرزند/ قصاص منتفی است

منبع: عصر خبرشماره خبر:  75  |  تاریخ: 1400/04/05

واژگونی اتوبوس حامل خبرنگاران در نقده با دو کشته و 21 زخمی خبر تلخی بود که عصر دوم تیرماه 1400 موجی از اندوه
را بین اصحاب رسانه ایجاد کرد؛ این آخرین سفر ''مهشاد کریمی'' خبرنگار ایسنا و ''ریحانه یاسینی'' خبرنگار ایرنا بود

قانون مجازات اسلامی در هر موضوعی که جرم تلقی شود، مجازات تعیین کرده
است. در این موضوع نیز مجازات وجود داشته اما طبق نظرات دریافتی، مجازات
تعیین شده کافی نبوده است. در چنین جنایاتی همه طالب قصاص یا حبس ابد

 
براي قاتل هستند. 

مشاور حقوقی و پارلمانی معاونت امور زنان و خانواده رئیس جمهوري با اشاره
به لایحه "تشدید مجازات پدر مرتکب قتل فرزند" و با بیان اینکه در کلیه نشستهاي فقهی حقوقی، قصاص پدر منتفی اعلام شد و
حداکثر 10 سال حبس قطعی خواهد بود، گفت: مجازات تعیین شده کافی نیست، اما تبصره هایی که منجر به بازدارندگی و
پیشگیرانه تنظیم شده اند مفید هستند. باید در صورت تصویب، بر اجراي این قانون نظارت کرد و قوه قضاییه گزارش مبسوطی جهت

 
تنویر افکار عمومی به جامعه ارائه کند. 

اشرف گرامی زادگان در گفت وگو با ایسنا، همزمان با روز جهانی "حمایت از قربانیان خشونت"، به تشریح علل و اهمیت و چالشهاي
تدوین لایحه "اصلاح ماده 612 قانون مجازات اسلامی" موسوم به لایحه "تشدید مجازات پدر مرتکب قتل فرزند" پرداخت و اظهار
کرد: قانون مجازات اسلامی در هر موضوعی که جرم تلقی شود، مجازات تعیین کرده است. در این موضوع نیز مجازات وجود داشته اما

 
طبق نظرات دریافتی، مجازات تعیین شده کافی نبوده است. در چنین جنایاتی همه طالب قصاص یا حبس ابد براي قاتل هستند. 

این حقوقدان ادامه داد: موضوع "رومینا" این عدم کفایت مجازات را برجسته کرد. از این رو قوه مجریه و قوه قضاییه در تدوین، اصلاح
و بازنگري آن تلاش کردند. این لایحه بار دیگر خلاء کافی نبودن قانون موجود، عدم مسئولیت والدین، ضرورت آموزش و اطلاع رسانی
و ضرورت حمایت دستگاه هاي اجرایی براي کاهش این حوادث را برجسته کرد. این لایحه جاي کار فراوانی دارد که باید منتظر

 
تصمیم کمیسیون اجتماعی مجلس بنشینیم. 

جنایت علیه "رومینا" نشان داد خلاء هاي بسیاري در خانواده ها وجود داردوي با بیان اینکه موضوع خشونت در خانواده و اجتماع
همیشه مسئله نگران کننده اي است، افزود: موضوع چند قتل فجیع در کشور، همه را برآشفته کرد. امنیت خانواده ها متزلزل شد.
اطمینان و اعتماد که همیشه در خانواده هاي ایرانی برجسته و باعث فداکاریهاي متعدد شده بود، آسیب دید. جنایت علیه "رومینا"
نشان داد که خلاء هاي بسیاري در خانواده ها وجود دارد که منجر به چنین جرایمی می شود. آن خلاء ها شامل کمبودهاي فرهنگی،
اقتصادي، اجتماعی و ... متعدد است که باید با اقدامات بازدارنده، کمبودها را کاهش داد و با اطلاع رسانی و آموزش و آگاهی، موجب

 
شناخت زودهنگام این بلایا شد. 

گرامی زادگان یادآور شد: هنگام قتل "رومینا"، معاونت امور زنان و خانواده با تماسهاي نگران کننده خانواده ها روبرو شد. همه نگران
بودند بخصوص وقتی که از بد رفتاري و یا بد اخلاقی پدران خانواده می گفتند. در جلسه داخلی معاونت این گلایه ها و مطالبات



مطرح شد. نخست پیشنهاد اصلاح قانون در دستور کار قرار گرفت. همکاران حقوقی لایحه پیشنهاد اصلاح ماده 612 قانون مجازات

 
اسلامی ( تعزیرات) را مطرح کردند و پیش نویس اولیه آماده شد. 

به گفته وي، معاونت امور زنان و خانواده بانی این لایحه قرار گرفت و با تعامل با معاونت حقوقی نهاد ریاست جمهوري و کمیسیون

 
لوایح و همکاري قوه قضاییه با یک مشارکت خوب لایحه تدوین و مجازاتهاي مربوط تعیین شد. 

اعدام و قصاص باید کاهش یابدمشاور حقوقی و پارلمانی معاونت امور زنان و خانواده رئیس جمهوري، با بیان اینکه قصاص یکی از
مجازات هاي سنگین در قانون مجازات اسلامی است، تصریح کرد: در اکثر نشست هاي مربوط به مجازات ها، اغلب متخصصان خواهان
کاهش صدور حکم قصاص توسط قضات محاکم هستند. مطلع هستید که برخی از قوانین، مجازات اعدام را هم حذف کرده اند. در کل

 
اعدام و قصاص باید کاهش یابد. این را بسیاري از حقوقدانان و قضات به مجازات هاي دیگري تبدیل کرده اند. 

گرامی زادگان افزود: براي همین لایحه، نشستی با مشارکت معاونت امور زنان و خانواده با مجمع مدرسین و محققین حوزه علمیه قم
و دانشکده حقوق دانشگاه مفید در دي ماه سال گذشته برگزار شد. در این نشست تصریح شد که بنا به نظر مشهور فقیهان امامیه،
یکی از شرایط حکم قصاص این است که قاتل، پدر یا جدپدري نباشد. از سوي دیگر بیان شد که نظام حقوقی ما در دو حوزه، حقوق

 
مدنی و حقوق کیفري « رویکرد ارفاقی» نسبت به «والدین کودك آزار» دارد. در همین نشست مواد قانونی مورد توجه قرار گرفت. 

پیشنهاد تشدید مجازات تعزیري درجه یک به حبس حداقل 25 سالقصاص منتفی اعلام شدوي معتقد است که دلایل بیان شده در
این نشست ها بیانگر این موضوع بود که مصلحت عمومی و سیاست کیفري و عدالت ایجاب می کند که در میزان مجازات تعزیري
پدران معاف از مجازات قصاص، بازنگري شود و حتی پیشنهاد تشدید مجازات تعزیري درجه یک به حبس حداقل 25 سال با اعمال

 
جرائم و برخی محرومیتهاي اجتماعی تاکید شد. 

مشاور حقوقی و پارلمانی معاونت امور زنان و خانواده رئیس جمهوري تصریح کرد: نتیجه این که در کلیه نشستها، قصاص پدر منتفی
اعلام شد ولی در افزایش مجازات حبس تعزیزي پذیرش وجود داشت. پیشنهادي که در نشست شوراي فقهی حقوقی در شهر قم
برگزار شد مجازات 25 سال تا 40 سال در نظر گرفته شده بود اما قوه قضاییه در آخرین بررسی مجازات درجه 2 و 3 پیشنهاد داده

 
بود. 

حداکثر 10 سال حبس قطعی خواهد بودگرامی زادگان در پاسخ به این سوال که مطابق با لایحه "تشدید مجازات پدر در صورت قتل
فرزند" که هم اکنون به مجلس ارسال شده است، پدر مرتکب قتل فرزند چند سال محکوم به حبس می شود، تصریح کرد: در ماده
612 اعلام شده است که « هر کس مرتکب قتل عمد شود و شاکی نداشته و یا شاکی داشته باشد ولی از قصاص گذشت کرده باشد،
به حبس تعزیري درجه چهار محکوم می شود.» مجازات درجه 4 طبق قانون مجازات اسلامی حبس بیش از پنج تا 10 سال است.
البته در تبصره 1 گفته شده است که « در مواردي که فرد با علم به عدم امکان قصاص مرتکب قتل مذکور شود،به حداکثر مجازات

 
مذکور محکوم می شود.» بدین ترتیب حداکثر 10 سال حبس قطعی خواهد بود. 

گرامی زادگان معتقد است که هرچند پیشنهاد دهنده این لایحه، معاونت امور زنان و کارشناسان مربوط بودند اما پیشنهاد باید هم از
کمیسیون فرعی و اصلی دولت و هم هیئت وزیران و هم در تعامل با قوه قضاییه در بخش مجازاتها عبور کند و باید اجماع در خصوص

 
لوایح انجام گیرد. 

این حقوقدان خاطر نشان کرد: نظرات مخالف و موافق در جلسه ها مطرح می شود و باید براي تثبیت نظر بسیار تلاش شود. در واقع
نظر معاونت مجازات بیشتر پدر بود ولی پس از بررسی فقهی و دیدگاه کارشناسان و اعضاي کمیسیون ها، لایحه نهایی همان است که
به مجلس تقدیم شد. البته تبصره 2 و 3 این لایحه پیشنهادي بود که معاونت روي آن اصرار داشت و مورد موافقت قرار گرفت. معاونت

 
حقوقی قوه قضاییه نیز مجازات هاي حبس بیشتري را در نظر داشت. 



راي اکثریت ملاك استمشاور حقوقی و پارلمانی معاونت امور زنان و خانواده رئیس جمهوري درباره کارشکنی هایی که در راستاي
تدوین این لایحه ایجاد شد، اظهار کرد: موضوع مخالفت فرد و یا دستگاه نیست. موضوع نگاهی است که در جامعه وجود دارد و قاعدتا
در اذهان کارشناسان نفوذ پیدا می کند. هر کارشناسی با توجه به تجربیات و شواهدي که از پرونده هاي قضایی دارد، نظر می دهد و

 
نظر خود را بیان می کند. این جمع است که راي می دهد و راي اکثریت ملاك خواهد بود. 

وي همچنین این را هم گفت که لایحه مذکور هشتم خرداد امسال از دولت تقدیم مجلس شوراي اسلامی شده اما هنوز اعلام وصول

 
نشده است که بی شک به زودي اعلام وصول می شود. 

امیدوارم مجلس مجازات هاي لایحه را کاهش ندهد بلکه بر آن بیافزایدمشاور حقوقی و پارلمانی معاونت امور زنان و خانواده رئیس
جمهوري با بیان اینکه امیدوارم مجلس مجازات هاي لایحه را کاهش ندهد بلکه برخی مجازاتهاي دیگر را بر آن بیفزاید، گفت: نظر
شخص من این است که تنها با تدوین لایحه نمی توان مانع چنین جنایاتی شد. مشخص است که خانواده ضربه پذیر شده است و
حقوق و مسئولیت به معناي واقعی در خانواده حاکم نیست. فرزند نیاز به توجه و مراقبت دارد. این حوادث نشان داد که باید یک
بازنگري در احوالات خانواده صورت گیرد. از متخصصان علوم رفتاري و تربیتی، روان شناسان و جامعه شناسان کمک گرفت. باید
سطح آموزش اجتماعی را بالا برد و هم چنین مسئولین کشوري براي خلاء هاي اقتصادي، فرهنگی و اجتماعی خانواده ها برنامه ریزي

 
کنند. باید علتها را جستجو کرد. 

این حقوق دان در بخش دیگر سخنان خود با بیان اینکه متاسفانه تا حادثه اي اتفاق نیفتد، در صدد چاره بر نمی آییم، یادآور شد:
اکنون جامعه دریافته است که باید قبل از دیرشدن به فکر چاره بود. در ادامه البته جنبه حمایتی در قوانین ما وجود دارد. مانند خانه
هاي امن و یا اورژانس اجتماعی که تاحدودي میتوانند با توجه بیشتر از آسیب ها بکاهند. برنامه هاي اجتماعی دیگري هم مانند

 
توانمند سازي، کارآفرینی، گفتگوي بین نسلی و... موارد مشابه که بخصوص از ابعاد فرهنگی و اجتماعی قابل توجه هستند. 

وي با اشاره به ضرورت تصویب لایحه "حفظ کرامت و حمایت از زنان در برابر خشونت" افزود: همچنین تصویب لایحه حفظ کرامت و
حمایت از زنان در برابر خشونت در مجلس شوراي اسلامی می تواند گام بلندي در جهت کاهش خشونت باشد، ضمن آن که دستگاه
هاي اجرایی هرکدام بنا به وظایفشان باید از خشونت دیده حمایت کنند. این لایحه یکی از بهترین لوایح تدوین شده در کشور است

 
که امیدوارم نمایندگان هر چه زودتر آن را در دستور کار قرار دهند. 

گرامی زادگان در پایان گفت: کشور ما داري مردمی بسیار نجیب و صبور است. رعایت حقوق مردم بخصوص زنان و کودکان باید در
اولویت باشد. جامعه اي که از خشونت به دور باشد و مردمش داراي رفاه نسبی و امنیت و آرامش باشد، می تواند بهترین نسل را

تربیت کند و ارتقاء یابد



حداکثر 10 سال حبس براي پدر مرتکب قتل فرزند !/ قصاص منتفی است

منبع: اترك نیوزشماره خبر:  76  |  تاریخ: 1400/04/05

مشاور حقوقی و پارلمانی معاونت امور زنان و خانواده رئیس جمهوري با اشاره به لایحه ''تشدید مجازات پدر مرتکب قتل
فرزند'' و با بیان اینکه در کلیه نشستهاي فقهی حقوقی، قصاص پدر منتفی اعلام شد و حداکثر 10 سال حبس قطعی خواهد

بود، گفت: مجازات تعیین شده کافی نیست، اما تبصره هایی که منجر به بازدارندگی و ...

مشاور حقوقی و پارلمانی معاونت امور زنان و خانواده رئیس جمهوري با اشاره به لایحه ""تشدید مجازات پدر مرتکب قتل
فرزند"" و با بیان اینکه در کلیه نشستهاي فقهی حقوقی، قصاص پدر منتفی اعلام شد و حداکثر 10 سال حبس قطعی خواهد بود،
گفت: مجازات تعیین شده کافی نیست، اما تبصره هایی که منجر به بازدارندگی و پیشگیرانه تنظیم شده اند مفید هستند. باید در

 
صورت تصویب، بر اجراي این قانون نظارت کرد و قوه قضاییه گزارش مبسوطی جهت تنویر افکار عمومی به جامعه ارائه کند. 

اشرف گرامی زادگان در گفت وگو با ایسنا، همزمان با روز جهانی
""حمایت از قربانیان خشونت""، به تشریح علل و اهمیت و
چالشهاي تدوین لایحه ""اصلاح ماده 612 قانون مجازات
اسلامی"" موسوم به لایحه ""تشدید مجازات پدر مرتکب قتل
فرزند"" پرداخت و اظهار کرد: قانون مجازات اسلامی در هر
موضوعی که جرم تلقی شود، مجازات تعیین کرده است. در این
موضوع نیز مجازات وجود داشته اما طبق نظرات دریافتی،
مجازات تعیین شده کافی نبوده است. در چنین جنایاتی همه

 
طالب قصاص یا حبس ابد براي قاتل هستند. 

این حقوقدان ادامه داد: موضوع ""رومینا"" این عدم کفایت مجازات را برجسته کرد. از این رو قوه مجریه و قوه قضاییه در تدوین،
اصلاح و بازنگري آن تلاش کردند. این لایحه بار دیگر خلاء کافی نبودن قانون موجود، عدم مسئولیت والدین، ضرورت آموزش و اطلاع
رسانی و ضرورت حمایت دستگاه هاي اجرایی براي کاهش این حوادث را برجسته کرد. این لایحه جاي کار فراوانی دارد که باید منتظر

 
تصمیم کمیسیون اجتماعی مجلس بنشینیم. 

 
جنایت علیه ""رومینا"" نشان داد خلاء هاي بسیاري در خانواده ها وجود دارد 

وي با بیان اینکه موضوع خشونت در خانواده و اجتماع همیشه مسئله نگران کننده اي است، افزود: موضوع چند قتل فجیع در کشور،
همه را برآشفته کرد. امنیت خانواده ها متزلزل شد. اطمینان و اعتماد که همیشه در خانواده هاي ایرانی برجسته و باعث فداکاریهاي
متعدد شده بود، آسیب دید. جنایت علیه ""رومینا"" نشان داد که خلاء هاي بسیاري در خانواده ها وجود دارد که منجر به چنین
جرایمی می شود. آن خلاء ها شامل کمبودهاي فرهنگی، اقتصادي، اجتماعی و ... متعدد است که باید با اقدامات بازدارنده، کمبودها را

 
کاهش داد و با اطلاع رسانی و آموزش و آگاهی، موجب شناخت زودهنگام این بلایا شد. 



گرامی زادگان یادآور شد: هنگام قتل ""رومینا""، معاونت امور زنان و خانواده با تماسهاي نگران کننده خانواده ها روبرو شد. همه
نگران بودند بخصوص وقتی که از بد رفتاري و یا بد اخلاقی پدران خانواده می گفتند. در جلسه داخلی معاونت این گلایه ها و مطالبات
مطرح شد. نخست پیشنهاد اصلاح قانون در دستور کار قرار گرفت. همکاران حقوقی لایحه پیشنهاد اصلاح ماده 612 قانون مجازات

 
اسلامی ( تعزیرات) را مطرح کردند و پیش نویس اولیه آماده شد. 

به گفته وي، معاونت امور زنان و خانواده بانی این لایحه قرار گرفت و با تعامل با معاونت حقوقی نهاد ریاست جمهوري و کمیسیون

 
لوایح و همکاري قوه قضاییه با یک مشارکت خوب لایحه تدوین و مجازاتهاي مربوط تعیین شد. 

 
اعدام و قصاص باید کاهش یابد 

مشاور حقوقی و پارلمانی معاونت امور زنان و خانواده رئیس جمهوري، با بیان اینکه قصاص یکی از مجازات هاي سنگین در قانون
مجازات اسلامی است، تصریح کرد: در اکثر نشست هاي مربوط به مجازات ها، اغلب متخصصان خواهان کاهش صدور حکم قصاص
توسط قضات محاکم هستند. مطلع هستید که برخی از قوانین، مجازات اعدام را هم حذف کرده اند. در کل اعدام و قصاص باید کاهش

 
یابد. این را بسیاري از حقوقدانان و قضات به مجازات هاي دیگري تبدیل کرده اند. 

گرامی زادگان افزود: براي همین لایحه، نشستی با مشارکت معاونت امور زنان و خانواده با مجمع مدرسین و محققین حوزه علمیه قم
و دانشکده حقوق دانشگاه مفید در دي ماه سال گذشته برگزار شد. در این نشست تصریح شد که بنا به نظر مشهور فقیهان امامیه،
یکی از شرایط حکم قصاص این است که قاتل، پدر یا جدپدري نباشد. از سوي دیگر بیان شد که نظام حقوقی ما در دو حوزه، حقوق

 
مدنی و حقوق کیفري « رویکرد ارفاقی» نسبت به «والدین کودك آزار» دارد. در همین نشست مواد قانونی مورد توجه قرار گرفت. 

 
پیشنهاد تشدید مجازات تعزیري درجه یک به حبس حداقل 25 سال 

 
قصاص منتفی اعلام شد 

وي معتقد است که دلایل بیان شده در این نشست ها بیانگر این موضوع بود که مصلحت عمومی و سیاست کیفري و عدالت ایجاب
می کند که در میزان مجازات تعزیري پدران معاف از مجازات قصاص، بازنگري شود و حتی پیشنهاد تشدید مجازات تعزیري درجه

 
یک به حبس حداقل 25 سال با اعمال جرائم و برخی محرومیتهاي اجتماعی تاکید شد. 

مشاور حقوقی و پارلمانی معاونت امور زنان و خانواده رئیس جمهوري تصریح کرد: نتیجه این که در کلیه نشستها، قصاص پدر منتفی
اعلام شد ولی در افزایش مجازات حبس تعزیزي پذیرش وجود داشت. پیشنهادي که در نشست شوراي فقهی حقوقی در شهر قم
برگزار شد مجازات 25 سال تا 40 سال در نظر گرفته شده بود اما قوه قضاییه در آخرین بررسی مجازات درجه 2 و 3 پیشنهاد داده

 
بود. 

 
حداکثر 10 سال حبس قطعی خواهد بود 

گرامی زادگان در پاسخ به این سوال که مطابق با لایحه ""تشدید مجازات پدر در صورت قتل فرزند"" که هم اکنون به مجلس ارسال
شده است، پدر مرتکب قتل فرزند چند سال محکوم به حبس می شود، تصریح کرد: در ماده 612 اعلام شده است که « هر کس
مرتکب قتل عمد شود و شاکی نداشته و یا شاکی داشته باشد ولی از قصاص گذشت کرده باشد، به حبس تعزیري درجه چهار محکوم



می شود.» مجازات درجه 4 طبق قانون مجازات اسلامی حبس بیش از پنج تا 10 سال است. البته در تبصره 1 گفته شده است که «
در مواردي که فرد با علم به عدم امکان قصاص مرتکب قتل مذکور شود،به حداکثر مجازات مذکور محکوم می شود.» بدین ترتیب

 
حداکثر 10 سال حبس قطعی خواهد بود. 

گرامی زادگان معتقد است که هرچند پیشنهاد دهنده این لایحه، معاونت امور زنان و کارشناسان مربوط بودند اما پیشنهاد باید هم از
کمیسیون فرعی و اصلی دولت و هم هیئت وزیران و هم در تعامل با قوه قضاییه در بخش مجازاتها عبور کند و باید اجماع در خصوص

 
لوایح انجام گیرد. 

این حقوقدان خاطر نشان کرد: نظرات مخالف و موافق در جلسه ها مطرح می شود و باید براي تثبیت نظر بسیار تلاش شود. در واقع
نظر معاونت مجازات بیشتر پدر بود ولی پس از بررسی فقهی و دیدگاه کارشناسان و اعضاي کمیسیون ها، لایحه نهایی همان است که
به مجلس تقدیم شد. البته تبصره 2 و 3 این لایحه پیشنهادي بود که معاونت روي آن اصرار داشت و مورد موافقت قرار گرفت. معاونت

 
حقوقی قوه قضاییه نیز مجازات هاي حبس بیشتري را در نظر داشت. 

 
راي اکثریت ملاك است 

مشاور حقوقی و پارلمانی معاونت امور زنان و خانواده رئیس جمهوري درباره کارشکنی هایی که در راستاي تدوین این لایحه ایجاد
شد، اظهار کرد: موضوع مخالفت فرد و یا دستگاه نیست. موضوع نگاهی است که در جامعه وجود دارد و قاعدتا در اذهان کارشناسان
نفوذ پیدا می کند. هر کارشناسی با توجه به تجربیات و شواهدي که از پرونده هاي قضایی دارد، نظر می دهد و نظر خود را بیان می

 
کند. این جمع است که راي می دهد و راي اکثریت ملاك خواهد بود. 

وي همچنین این را هم گفت که لایحه مذکور هشتم خرداد امسال از دولت تقدیم مجلس شوراي اسلامی شده اما هنوز اعلام وصول

 
نشده است که بی شک به زودي اعلام وصول می شود. 

 
امیدوارم مجلس مجازات هاي لایحه را کاهش ندهد بلکه بر آن بیافزاید 

مشاور حقوقی و پارلمانی معاونت امور زنان و خانواده رئیس جمهوري با بیان اینکه امیدوارم مجلس مجازات هاي لایحه را کاهش
ندهد بلکه برخی مجازاتهاي دیگر را بر آن بیفزاید، گفت: نظر شخص من این است که تنها با تدوین لایحه نمی توان مانع چنین
جنایاتی شد. مشخص است که خانواده ضربه پذیر شده است و حقوق و مسئولیت به معناي واقعی در خانواده حاکم نیست. فرزند نیاز
به توجه و مراقبت دارد. این حوادث نشان داد که باید یک بازنگري در احوالات خانواده صورت گیرد. از متخصصان علوم رفتاري و
تربیتی، روان شناسان و جامعه شناسان کمک گرفت. باید سطح آموزش اجتماعی را بالا برد و هم چنین مسئولین کشوري براي خلاء

 
هاي اقتصادي، فرهنگی و اجتماعی خانواده ها برنامه ریزي کنند. باید علتها را جستجو کرد. 

این حقوق دان در بخش دیگر سخنان خود با بیان اینکه متاسفانه تا حادثه اي اتفاق نیفتد، در صدد چاره بر نمی آییم، یادآور شد:
اکنون جامعه دریافته است که باید قبل از دیرشدن به فکر چاره بود. در ادامه البته جنبه حمایتی در قوانین ما وجود دارد. مانند خانه
هاي امن و یا اورژانس اجتماعی که تاحدودي میتوانند با توجه بیشتر از آسیب ها بکاهند. برنامه هاي اجتماعی دیگري هم مانند

 
توانمند سازي، کارآفرینی، گفتگوي بین نسلی و... موارد مشابه که بخصوص از ابعاد فرهنگی و اجتماعی قابل توجه هستند. 

وي با اشاره به ضرورت تصویب لایحه ""حفظ کرامت و حمایت از زنان در برابر خشونت"" افزود: همچنین تصویب لایحه حفظ کرامت



و حمایت از زنان در برابر خشونت در مجلس شوراي اسلامی می تواند گام بلندي در جهت کاهش خشونت باشد، ضمن آن که دستگاه
هاي اجرایی هرکدام بنا به وظایفشان باید از خشونت دیده حمایت کنند. این لایحه یکی از بهترین لوایح تدوین شده در کشور است

 
که امیدوارم نمایندگان هر چه زودتر آن را در دستور کار قرار دهند. 

گرامی زادگان در پایان گفت: کشور ما داري مردمی بسیار نجیب و صبور است. رعایت حقوق مردم بخصوص زنان و کودکان باید در
اولویت باشد. جامعه اي که از خشونت به دور باشد و مردمش داراي رفاه نسبی و امنیت و آرامش باشد، می تواند بهترین نسل را

 
تربیت کند و ارتقاء یابد. 

انتهاي پیام



پرداخت بیش از 12 هزار میلیارد ریال تسهیلات تبصره 18 در 2 ماهه اول

1400/ بهره مندي 137 بنگاه تولیدي از تسهیلات برنامه تولید و اشتغال

منبع: شاتاشماره خبر:  77  |  تاریخ: 1400/04/05

در 2 ماهه اول امسال بیش از 12 هزار و 189 میلیارد ریال تسهیلات تبصره 18(برنامه تولید و اشتغال) به بنگاه ها و
واحدهاي تولیدي پرداخت شده است.

شاتا گزارش می دهد؛ پرداخت بیش از 12 هزار میلیارد
ریال تسهیلات تبصره 18 در 2 ماهه اول 1400/ بهره
مندي 137 بنگاه تولیدي از تسهیلات برنامه تولید و
اشتغال در 2 ماهه اول امسال بیش از 12 هزار و 189
میلیارد ریال تسهیلات تبصره 18(برنامه تولید و اشتغال)

 
به بنگاه ها و واحدهاي تولیدي پرداخت شده است. 

به گزارش شاتا، بر اساس آمار ارائه شده از سوي معاونت
طرح و برنامه وزارت صمت(دفتر مدیریت داده، آمار و

 
فناوري اطلاعات)، این میزان تسهیلات به 137 بنگاه و واحد تولیدي در 2 ماه اول سال 1400 پرداخت شده است. 

بر این اساس در فروردین و اردیبهشت امسال در مجموع 181 واحد تولیدي براي دریافت تسهیلات برنامه تولید و اشتغال(تبصره 18)

 
ثبت نام کرده بودند. 

پراکندگی پرداخت این تسهیلات در 31 استان کشور و مناطق آزاد بوده است. در این بازه زمانی همچنین 11 فقره معرفی به بانک

 
براي دریافت 2 هزار و 483 میلیارد ریال تسهیلات انجام شده است. 

گفتنی است که از ابتداي اسفندماه 1397 تا پایان اردیبهشت امسال 7 هزار و 660 واحد تولیدي براي دریافت تسهیلات برنامه تولید

 
و اشتغال(تبصره 18) ثبت نام کرده بودند. 

 
از این تعداد 2 هزار و 766 فقره معرفی به بانک براي دریافت بیش از 206 هزار و 850 میلیارد ریال تسهیلات انجام شده است. 

همچنین از ابتداي اسفندماه 1397 تا پایان اردیبهشت امسال(1400) بیش از 99 هزار و 161 میلیارد ریال تسهیلات تبصره

 
18(برنامه تولید و اشتغال) به بنگاه ها و واحدهاي تولیدي پرداخت شده است. 

این میزان تسهیلات به یک هزار و 512 بنگاه و واحد تولیدي از ابتداي اسفندماه 1397 تا پایان اردیبهشت امسال(1400) پرداخت
شده است.



تمرکز ایران خودرو داخلی سازي قطعات براي مقابله با تحریم ها است

منبع: شاتاشماره خبر:  78  |  تاریخ: 1400/04/05

گروه صنعتی ایران خودرو در راستاي تحقق اهداف اقتصاد مقاومتی و توسعه استقلال صنعتی کشور، تفاهم نامه همکاري با
یکی از سازندگان مطرح در شهرستان محلات براي تولید شیشه ضد آفتاب (سولار) با سرمایه گذاري بیش از 40 میلیون دلار

به امضا رساند.

مدیرعامل گروه صنعتی ایران خودرو مطرح کرد: تمرکز
ایران خودرو داخلی سازي قطعات براي مقابله با تحریم ها
است گروه صنعتی ایران خودرو در راستاي تحقق اهداف
اقتصاد مقاومتی و توسعه استقلال صنعتی کشور، تفاهم
نامه همکاري با یکی از سازندگان مطرح در شهرستان
محلات براي تولید شیشه ضد آفتاب (سولار) با سرمایه

 
گذاري بیش از 40 میلیون دلار به امضا رساند. 

به گزارش شاتا به نقل از ایکوپرس، این تفاهم نامه در سفر
یک روزه مدیرعامل گروه صنعتی ایران خودرو به استان مرکزي، با حضور نماینده مردم محلات و دلیجان در مجلس شوراي اسلامی،

 
معاون استاندار استان مرکزي و فرماندار محلات به امضا رسید. 

نماینده مردم محلات و دلیجان در مجلس شوراي اسلامی، در مراسم عقد این تفاهم نامه، گفت: گام هاي ایران خودرو در مسیر

 
نهضت داخلی سازي قطعات و کاهش وابستگی ها و ازربري محصولات قابل تقدیر است. 

علیرضا سلیمی خاطرنشان کرد: با امضاي این تفاهم نامه با همکاري بخش خصوصی، در آینده نزدیک از واردات شیشه سولار بی نیاز

 
خواهیم شد. 

وي افزود: دغدغه مدیرعامل ایران خودرو خودکفایی و استفاده از توان داخلی است و تاکنون ثابت کرده اگر کشور به نیروي جوان

 
اعتماد کند، منشا تحولات در صنعت و اقتصاد خواهیم بود. 

سلیمی عضو هیات رییسه مجلس شوراي اسلامی، با بیان این که تعلل باعث عقب ماندگی خواهد شد افزود: ایران خودرو با مدیریت
جهادي و با استفاده از ظرفیت هاي داخلی در شرایط سخت تحریمی توانست محصولات جدید و مشتري پسندي را طراحی و تولید

 
کند. 

محمدرضا ناظري، فرماندار محلات نیز در این مراسم تصریح کرد: با همراهی گروه صنعتی ایران خودرو چرخ توسعه صنعتی دراین

 
شهرستان روند پرشتابی خواهد یافت. 



وي افزود: امضاي این تفاهم نامه و استفاده از توان داخلی از سوي ایران خودرو اقدامی ارزشمند در جهت ایجاد فرصت هاي شغلی

 
است. 

 
ناظري تاکید کرد: ظرفیت هاي صنعتی و معدنی خوبی در استان و شهرستان وجود دارد و امیدواریم این همکاري ها ادامه دار باشد. 

فرشاد مقیمی نیز در مراسم امضاي این تفاهم نامه گفت: ایران خودرو آماده هرگونه همکاري با شرکت هاي قطعه ساز استانی براي

 
تولید قطعات با استاندارد و کیفیت بالا در جهت تامین نیاز خطوط تولیدي خود است. 

وي افزود: تمرکز ایران خودرو بر داخلی سازي قطعات مورد نیاز با هدف رشد اقتصادي در صنعت خودرو، صرفه جویی ارزي و مقاوم

 
سازي تولید در برابر تحریم ها است. 

مدیرعامل گروه صنعتی ایران خودرو با تاکید بر این که سالانه یک میلیون و نیم متر مربع شیشه مورد نیاز ایران خودرو است، گفت:

 
استفاده از ظرفیت هاي داخلی، کاهش ارزبري و افزایش اشتغال از ثمرات این تفاهم خواهد بود. 

مقیمی با بیان این که در بازدید قبلی از استان مرکزي، اقدامات خوبی براي همکاري و تولید قطعات صورت گرفته، گفت: تولید لامپ
هاي ال.اي.دي در این استان یکی از ثمرات امضاي تفاهم نامه با بخش خصوصی است و امیدواریم در آینده نزدیک جشن خودکفایی

 
تولید شیشه سولار را در محلات برگزار کنیم. 

مدیرعامل گروه صنعتی ایران خودرو با اشاره به بازدید صبح امروز از نمایندگی ایران خودرو در شهرستان محلات، تصریح کرد: توجه

 
به خواسته هاي به حق مشتري و تحویل خودرو در کوتاه ترین زمان از برنامه ایران خودرو براي افزایش رضایت مشتري خواهد بود. 

وي ادامه داد: برگزاري جلسات برخط با نمایندگی مجاز و مدیران ایران خودرو براي سرعت بخشیدن به خواسته هاي مشتري در بازه

 
زمانی مختلف صورت خواهد گرفت. 

گفتنی است، مقیمی در سفر یک روزه به استان مرکزي، علاوه بر امضاي تفاهم نامه با شرکت سنگسازان شهرستان محلات، از قطعه
سازان ایران خودرو در این استان از جمله سویاپ صنعت، الیاف ترمه صدف بازدید کرد و از نزدیک در جریان روند تولید در این
واحدهاي تولیدي قرار گرفت. بازدید از خطوط تولید قطعه سازان پولاسا و امید فنر در شهرك صنعتی محمود آباد قم نیز از دیگر

برنامه هاي مدیرعامل ایران خودرو بود.



پسماند غفلتی دردناك براي گیلان/ سنگینی عقب ماندگی مانع پیشرفت شده

است

منبع: نداي گیلانشماره خبر:  79  |  تاریخ: 1400/04/05

به گزارش  نداي گیلان از رشت، سید علی آقازاده امروز در گفتگو با خبرنگاران با اشاره به اهمیت افزایش بهره وري کشاورزي
و زمینه هاي ارتقاي کشاورزي اظهار کرد: کشاورزي یکی از موضوعات مهمی است که در مجلس به ویژه در کمیسیون

کشاورزي مطرح بوده و موضوعاتی از جمله خرید تضمینی، افزایش سطح تولید، پشتوانه ...

نماینده مردم شهرستان رشت و خمام در مجلس شوراي
اسلامی با اشاره به مسئله پسماند به عنوان یکی از
موضوعاتی که مدیریت شهري ناموفق عمل کرده است
گفت: عقب ماندگی ها در حوزه پسماند به گونه اي است
که جبران عقب ماندگی روند پیشرفت را محسوس نمی
کند و سنگینی عقب ماندگی، پیشرفت پسماند را تحت

 
شعاع قرار می دهد. 

به گزارش  نداي گیلان از رشت، سید علی آقازاده امروز در
گفتگو با خبرنگاران با اشاره به اهمیت افزایش بهره وري

کشاورزي و زمینه هاي ارتقاي کشاورزي اظهار کرد: کشاورزي یکی از موضوعات مهمی است که در مجلس به ویژه در کمیسیون
کشاورزي مطرح بوده و موضوعاتی از جمله خرید تضمینی، افزایش سطح تولید، پشتوانه تولید و تجهیزات و مراودات تکنولوژي هاي

 
کشاورزي و همچنین تعامل کشاورزي با دیگر کشورها مورد بررسی قرار گرفته است. 

وي با اشاره به تقویت شدن ساختار و تکلیف دولت براي ارتقاي کشاورزي، خودکفایی، صادرات و عدم تغییر کاربري به تناسب تولید
گفت: کشاورزي یکی از حوزه هاي مهم اقتصاد و اشتغال است و گیلان به عنوان یکی از مهمترین اضلاع تولید برنج باید به لحاظ

 
تکنولوژي مکانیزه اقداماتی صورت داده تا افزایش محسوس در سطح تولید رقم بخورد. 

نماینده مردم شهرستان رشت و خمام در مجلس شوراي اسلامی با بیان اینکه مجلس به لحاظ افزایش پشتیبانی ها و اعتبارات براي
اجراي پروژه هاي در دست اقدام برنامه هایی را در نظر گرفته است تصریح کرد: متاسفانه امسال در نهاده هاي کشاورزي با مشکلاتی

 
مواجه بودیم که سطح تولید و هزینه هاي تولید را تحت شعاع قرار داد. 

وي با بیان اینکه مشکل نهاده هاي کشاورزي و منابع آبی زنجیره تولید براي کشاورزان را با مشکل مواجه کرده است، گفت: کمبود
منابع آبی یکی از موضوعاتی است که امسال با آن مواجه بوده و شرایط سخت خشکسالی را تجربه می کنیم، گیلان به عنوان قطب

 
تولید برنج بوده و برنج هم نیاز به آب دارد. 

آقازاده با بیان اینکه مسئولین مربوطه باید براي مشکل کم آبی راه چاره اي بیندیشند افزود: مسئله چاه، لاینینگ چاه ها آب بندان ها

 
می تواند بخشی از مشکلات را کاهش دهد لذا مسئولین باید خود را در کنار کشاورزان بدانند تا باري از مشکلات آنان کم شود. 



نماینده مردم شهرستان رشت و خمام در مجلس شوراي اسلامی با اشاره به مسئله پسماند به عنوان یکی از موضوعاتی که مدیریت
شهري ناموفق عمل کرده است خاطرنشان کرد: استان گیلان به عنوان استانی که زرخیز بوده و به لحاظ طبیعی و نعمت هاي
خدادادي باید در حوزه گردشگري شاخص باشد مسائلی همچون پسماند و مشکلات محیط زیستی موانع زیادي را براي استان ایجاد

 
کرده است. 

آقازاده با تاکید بر اینکه مشکلات حوزه پسماند یک غفلت دردناك براي استان است گفت: تخریب رودخانه ها و عدم ساماندهی
پسماندهاي سراوان از مشکلاتی است که باید هرچه سریعتر برطرف شود در این مدت  تجهیزات و اعتبار وجود داشت اما مدیریت
درست صورت نگرفت با پیگیري ها اعتباراتی را مشخص شده است اگرچه اعتبار وجود دارد و روند کار مثبت است اما عقب ماندگی ها
به گونه اي است که جبران عقب ماندگی روند پیشرفت را محسوس نمی کند و سنگینی عقب ماندگی، پیشرفت را تحت شعاع قرار

 
می دهد. 

نماینده مردم رشت  و خمام در مجلس با  اشاره به حریم کمربندي خمام به عنوان یکی از دغدغه هاي مالکان گفت: این موضوع نیز
یکی از تاکیدات ماست تا هر چه سریعتر ساماندهی شود و این ساماندهی از طریق وزارت راه  و بنیاد مسکن مراحل طراحی را طی
خواهد کرد، پیگیري ها نشان می دهد که حدود 70 درصد طرح در حال اجراست داخل شهرستان هاي بخش جنوبی کمربندي 130
متر فاصله دارد و بیشترین مشکل را ایجاد کرده که در سطح ملی و استانی در حال پیگیري است، تلاش می کنیم تا پایان سال تعیین

 
تکلیف شود. 

آقازاده ضعف مدیریت شهري در اجراي طرح جامع و تفصیلی کمربندي رشت را از موضوعات طولانی شدن کمربندي رشت دانست و
افزود: مراحل طراحی در حال طی شدن است و این مسئله بودجه دو هزار میلیاردي می خواهد که برآورد شده و باید براي این پروژه

در نظر گرفته شود.



اینستاگرام فیلتر می شود؟

منبع: آناشماره خبر:  80  |  تاریخ: 1400/04/05

بر اساس تقاضاي عده اي از نمایندگان مجلس طرح صیانت از حقوق کاربران در فضاي مجازي و ساماندهی پیام رسان هاي
اجتماعی طبق اصل 85 قانون اساسی در دستور کار نمایندگان در صحن علنی قرار دارد.

 
طرح مجلس براي پیام رسان ها 

بر اساس تقاضاي عده اي از نمایندگان مجلس طرح صیانت از حقوق کاربران در فضاي مجازي و ساماندهی پیام رسان هاي اجتماعی

 
طبق اصل 85 قانون اساسی در دستور کار نمایندگان در صحن علنی قرار دارد. 

به گزارش گروه سیاست خبرگزاري آنا، طرح ساماندهی پیام
رسان هاي اجتماعی قرار در هفته جاري در دستور کار صحن
علنی مجلس قرار بگیرد. این طرح در کمیسیون فرهنگی مجلس
تهیه شده و تاکنون چند بار خبر آمده که قرار است در صحن
بررسی شود اما هر بار به دلیلی به تاخیر افتاده است. این بار بر
اساس اطلاع رسمی مجلس به درخواست عده اي از نمایندگان

 
طرح قرار است به صحن بیاید. 

نظارت پذیر کردن پیام رسان ها، ایجاد نهاد تنظیم گر، حمایت از
پیام رسان هاي داخلی، تعیین متولی اصلی مرزبانی دیجیتالی و تعیین مرز دیجیتالی، پیش بینی ضمانت اجرا و ... از جمله اهداف

 
طرح است. 

سید علی یزدي خواه نماینده مجلس درباره این طرح گفته است: ما معتقدیم که حقوق کاربران در فضاي مجازي به شدت در حال
تضییع شدن است، کما اینکه هم اکنون هزینه اینترنت داخلی و بین المللی برابر است و طبق مصوبه مجلس در قانون بودجه 1400

 
باید نرخ استفاده از خدمات اینترنت داخلی یک سوم قیمت اینترنت بین المللی باشد که هنوز توسط دولت عملیاتی نشده است. 

به اعتقاد عضو مجمع نمایندگان استان تهران در مجلس، هزاران ساعت کار کارشناسی روي این طرح انجام شده است و از نظر
متخصصان مربوطه فعال در وزارتخانه ها، نهادهاي مختلف و نمایندگانی از قوه قضاییه براي تدوین این طرح استفاده شده و قریب دو

 
ماه نیز در مرکز پژوهش هاي مجلس مورد بررسی مجدد قرار گرفت. 

بر اساس این طرح وزارت ارتباطات و فناوري اطلاعات موظف است ترتیبی اتخاذ کند که قیمت پهناي باند داخلی در نظام قیمت

 
گذاري در هر حال باید حداکثر یک سوم قیمت پهناي باند بین الملل باشد. 

بر اساس این طرح، استفاده و عرضه «رمز ارز» توسط پیام رسان هاي خارجی در داخل کشور ممنوع بوده و وزارت ارتباطات و فناوري



 
اطلاعات مکلف است بلافاصله نسبت به مسدودسازي موقت آن پیام رسان هاي خارجی اقدام کند. 

استفاده و عرضه «رمزارز» در پیام رسان هاي داخلی مستلزم دریات مجوز و اعلام از سوي بانک مرکزي جمهوري اسلامی ایران
براساس سیاست هاي شوراي پول و اعتبار است و در صورت استفاده از «رمزارز» در پیام رسان هاي خارجی وزارت ارتباطات و فناوري

 
اطلاعات موظف است پس از تصویب در کارگروه تعیین مصادیق مجرمانه، نسبت به مسدودسازي آن پیام رسان خارجی اقدام کند. 

نکته مهم دیگر طرح این است که عرضه و ارائه خدمات پیام رسان هاي اجتماعی داخلی و خارجی در کشور مستلزم ثبت در پنجره
واحد و رعایت قوانین کشور است. فعالیت پیام رسان هاي خارجی و داخلی اثرگذار مشروط به تأیید هیئت ساماندهی و نظارت خواهد
بود. در غیر این صورت فعالیت آنها در کشور غیرقانونی است، وزارت ارتباطات و فناوري اطلاعات موظف است نسبت به مسدودسازي

 
دسترسی به آنها اقدام نماید. تعیین مصادیق پیام رسان هاي اثرگذار با هیئت ساماندهی و نظارت است. 

برخی تحلیل گران اعتقاد دارند این طرح موجب فلیترشدن برخی پیام رسان هاي خارجی می شود و آنها نیز به سرنوشت تلگرام دچار
می شوند اینستاگرام که یک شبکه اجتماعی هم رسانی عکس و ویدئو است در مظان محدودیت قرار دارد اما نایب رئیس کمیسیون

 
فرهنگی مجلس اعتقاد دارد این طرح نبایدها مطرح می شود که به معناي فیلترینگ نیست. 

 
متن کامل طرح صیانت از حقوق کاربران در فضاي مجازي و ساماندهی پیام رسان هاي اجتماعی 

 
تعاریف و اصطلاحات 

 
ماده 1- اصطلاحات و عبارات بکار برده شده در این مصوبه داراي معانی زیر است: 

الف) پیام رسان اجتماعی: سامانه هاي کاربرمحور فراهم کننده بستر تعاملات اجتماعی براي برقراري ارتباطات میان فردي و گروهی از

 
طریق تبادل انواع محتواهاي یک یا چندرسانه اي است. 

ب) پیام رسان داخلی: پیام رسانی که متعلق به شخص حقوقی غیردولتی بوده و شرکت آن در ایران به ثبت رسیده و حداقل 51

 
درصد سهام آن ایرانی باشد و فعالیت آن در چارچوب قوانین و مقررات جمهوري اسلامی ایران باشد. 

 
تبصره: میزبانی داده هاي کاربران ایرانی پیام رسان داخلی صرفاً باید در داخل کشور باشد. 

ج) صیانت از داده: محافظت از اطلاعات کاربران و جلوگیري از هر گونه افشاء، بهره برداري و دسترسی غیرمجاز به اطلاعات مربوط به
کاربران و محتواي آثار دیداري، شنیداري، نوشتاري یا ترکیبی از آنها در پیام رسان هاي اجتماعی و داده هاي ایجاد یا افزوده شده در

 
اثر فعالیت ها و تعاملات کاربران آن در پیام رسان هاي اجتماعی. 

 
د) مرز مجازي: درگاه هاي ورود و خروج پهناي باند ارتباطی با خارج از کشور 

د) هیئت ساماندهی و نظارت: هیئت ساماندهی، نظارت و تأیید فعالیت، محتوا، عملکرد و تشخیص تخلف و اعلام جرم پیام رسان هاي

 
موضوع این قانون. 



 
فصل اول - شرایط و ضوابط فعالیت 

ماده 2- عرضه و ارائه خدمات پیام رسان هاي اجتماعی داخلی و خارجی در کشور مستلزم ثبت در پنجره واحد و رعایت قوانین کشور
است. فعالیت پیام رسان هاي خارجی و داخلی اثرگذار مشروط به تأیید هیئت ساماندهی و نظارت خواهد بود. در غیر این صورت
فعالیت آنها در کشور غیرقانونی است، وزارت ارتباطات و فناوري اطلاعات موظف است نسبت به مسدودسازي دسترسی به آنها اقدام

 
نماید. تعیین مصادیق پیام رسان هاي اثرگذار با هیئت ساماندهی و نظارت است. 

تبصره «1»- تمام پیام رسان هاي داخلی و خارجی فعال موظفند حداکثر تا دو ماه پس از تصویب این قانون شرایط خود را با آن

 
تطبیق دهند. 

تبصره «2»- تأیید فعالیت پیام سان هاي خارجی اثرگذار در کشور مستلزم تعیین شرکتی ایرانی به عنوان نماینده قانونی و پذیرش

 
تعهدات لازم حسب آیین نامه تنظیمی است که 3 ماه پس از تصویب این قانون به تصویب هیئت ساماندهی و نظارت خواهد رسید. 

تبصره «3»- پیام رسان هاي اجتماعی اختصاصی که توسط نهادها و مؤسسات دولتی و عمومی که به منظور بهره برداري درون
تشکیلاتی ایجاد و مدیریت می شود، در صورت رعایت محدودیت سازمانی و تنظیم و ارائه ضوابط درج، ثبت و نگهداري داده هاي

 
(خصوصی و تشکیلاتی) از این قانون مستثنی خواهند بود. 

تبصره «4»- به منظور حفظ پایداري زیرساخت ها و سامانه هاي پیام رسان هاي مؤثر متناسب با سطح اهمیت آنها مکلف به رعایت
اصول و ضوابط پدافند غیرعامل سایبري (پدافند سایبري) هستند. اصول و ضوابط مربوطه توسط سازمان پدافند غیر عامل اعلام و

 
توسط هیئت ساماندهی و نظارت ابلاغ خواهد شد. 

تبصره «5»- کلیه پیام رسان هاي اجتماعی داخلی و همچنین نمایندگی پیام رسان هاي خارجی اثرگذار (حسب توافقات انجام شده
در مذاکرات رسمی) ملزم به رعایت مصوبات کارگروه تعیین مصادیق مجرمانه و موارد ابلاغی دبیرخانه کارگروه در راستاي پالایش

 
مصادیق مجرمانه می باشند. 

تبصره «6»- کلیه پیام رسان هاي اجتماعی موضوع این قانون مشمول تکالیف و مسئولیتهاي ناظر بر فعالیت ارائهدهندگان خدمات

 
دسترسی و میزبانی مندرج در فصل جرائم رایانه اي قانون مجازات اسلامی و بخش دهم قانون آیین دادرسی کیفري می باشند. 

 
ماده 3- هیئت ساماندهی و نظارت با هدف اعمال حاکمیت جمهوري اسلامی ایران با ترکیب ذیل تشکیل می شود: 

 
1. رئیس مرکز ملی فضاي مجازي (به عنوان رئیس هیئت) 

 
2. معاون ذیربط یا نماینده تام الاختیار وزارت ارتباطات و فناوري اطلاعات 

 
3. معاون ذیربط یا نماینده تام الاختیار وزارت فرهنگ و ارشاد اسلامی 

 
4. معاون ذیربط یا نماینده تام الاختیار وزارت اطلاعات 



 
5. معاون ذیربط یا نماینده تام الاختیار دادستانی کل کشور 

 
6. یک نماینده از کمیسیون فرهنگی مجلس شوراي اسلامی 

 
7. معاون ذیربط یا نماینده تامالاختیار سازمان صداوسیما 

 
8. معاون ذیربط یا نماینده تامالاختیار اطلاعات سپاه 

 
9. معاون ذیربط یا نماینده تامالاختیار سازمان تبلیغات اسلامی 

 
10. معاون ذیربط یا نماینده تامالاختیار نیروي انتظامی 

 
11. معاون ذیربط یا نماینده تامالاختیار سازمان پدافند غیرعامل 

 
ماده 4- وظایف هیئت ساماندهی و نظارت عبارتند از: 

 
1. ثبت و صدور تأییدیه و یا مجوز فعالیت پیام رسان ها 

 
2. پایش و نظارت بر عملکرد پیام رسان ها 

 
3. شناسایی و رسیدگی به تخلفات و تعیین جریمههاي نقدي و غیرنقدي 

 
4. ارجاع جرم به محاکم ذیصلاح 

 
5. اداره و نظارت بر صندوق حمایت از پیام رسان ها 

 
6. گزارش وضعیت فعالیت پیام رسان ها به شوراي عالی فضاي مجازي 

 
7. حمایت از کسبوکارهاي این حوزه 

 
8. حمایت از محتواي بومی مبتنی بر فرهنگ ایرانی اسلامی 

تبصره «1» - جلسات با حضور حداقل 6 نفر از اعضا رسمیت دارد و تصمیمات با موافقت اکثریت اعضاي حاضر در جلسه اتخاذ
میشود. نحوه انتخاب و انتصاب دبیر هیئت ساماندهی و نظارت و سایر امور و ضوابط تشکیل و اداره جلسات در نخستین جلسه آن

 
هیئت به تصویب خواهد رسید. 

تبصره «2» - اعتبارات مورد نیاز دبیرخانه هیئت ساماندهی و نظارت از محل ردیف بودجه مرکز ملی فضاي مجازي مطابق قوانین
بودجه سنواتی تأمین میشود. پرداخت هرگونه وجهی از محل صندوق حمایت از محتوا و پیام رسان هاي داخلی براي دبیرخانه به هر



 
شکل و به هر نحو ممنوع است و در حکم تصرف غیرقانونی در وجوه و اموال دولتی است. 

تبصره «3» - در موارد تداخل و تعارض بین هیئت ساماندهی و نظارت با دیگر نهادهاي تنظیم گر ذیربط، نظر هیئت ساماندهی و

 
نظارت با رعایت قوانین و مقررات، صائب است. 

تبصره «4» - چنانچه پیامرسان خدمتی ارائه نماید که به موجب ضوابط و مقررات جاري کشور مستلزم اخذ مجوز از دستگاه و یا نهاد

 
خاص باشد، صدور مجوز ازسوي هیئت ساماندهی و نظارت منوط به اخذ مجوز از آن دستگاه و یا نهاد خاص میباشد. 

تبصره «5» - هیئت ساماندهی و نظارت موظف است، دستورالعمل حمایت از تولید محتواي ایرانی اسلامی در پیام رسان هاي داخلی

 
را تهیه و براساس منابع مالی صندوق حمایت از محتوا و پیام رسان هاي داخلی حمایتهاي لازم از این تکلیف را بهعمل آورد. 

تبصره «6» - هیئت ساماندهی و نظارت موظف به نظارت بر پیام رسان هاي داخلی و خارجی و تصمیم گیري درباره ادامه فعالیت آنها
بر اساس مصوبات شوراي عالی فضاي مجازي است و ضمن رسیدگی به تخلفات، در صورت اطلاع از وقوع جرم، موارد را به قوه قضاییه

 
جهت اقدام مقتضی ارجاع خواهد داد. 

تبصره «7» - دبیرخانه هیئت نظارت در محل مرکز ملی مستقر خواهد شد و مسئولیت برگزاري جلسات، ابلاغ و پیگیري مصوبات و

 
نظارت بر حسن اجراي آن را برعهده خواهد داشت. 

تبصره «8» - هیئت ساماندهی و نظارت موظف است پیام رسان اثرگذار را براساس معیارهایی زیر تعیین کند: تعداد کاربران ثبت
نامی، تعداد کاربران فعال ماهانه، هفتگی، روزانه، میزان رشد عضویت کاربران در پیام رسان، پراکندگی کشوري، نوع خدمت و حجم

 
ترافیک ایجاد شده. 

تبصره «9» - هیئت ساماندهی و نظارت موظف است جهت بررسی صلاحیت متقاضی عرضه و ارائه پیامرسان اجتماعی را از حیث
رعایت اصول امنیتی، عمومی و مالی از مراجع ذیصلاح استعلام نماید. مراجع مذکور موظفند حداکثر ظرف مدت یک ماه نظر خود را

 
به هیئت نظارت اعلام نمایند. در مواردي که مرجع ذیربط نیازمند بررسی بیشتر باشد، زمان تا سه ماه قابل تمدید است. 

تبصره «10» - تصمیمات هیئت ساماندهی و نظارت قطعی است. این امر مانع اقامه دعواي افراد ذي نفع در مراجع ذیصلاح قضایی

 
نخواهد بود. 

تبصره «11» - هیئت ساماندهی و نظارت مکلف است شرایط و تعهدات متقاضیان ایجاد و فعالیت پیام رسان هاي اثرگذار و همچنین
تکالیف دستگاه هاي ذي ربط در حوزه حمایت و نظارت بر محتوا و خدمات را تصویب و براي تطبیق با سیاست هاي مصوب شوراي

 
عالی فضاي مجازي به مرکز ملی ارسال کند. 

تبصره «12» - بهره برداري از سامانه هاي نرم افزاري خارجی براي ایجاد و توسعه توانمندي ها و خدمات پیام رسان داخلی در
صورتی امکانپذیر است که به تشخیص هیئت ساماندهی و نظارت با اعمال حاکمیت جمهوري اسلامی ایران و امنیت ملی منافات

 
نداشته باشد. 

تبصره «13» - هیئت ساماندهی و نظارت موظف است از هر شکل و نوع انحصار پیام رسان داخلی و خارجی در کشور جلوگیري



 
نماید. 

تبصره «14» - صدور مجوز واردات و فعال سازي تلفن همراه با تشخیص هیئت ساماندهی و نظارت، منوط به نصب پیام رسان هاي

 
مؤثر داخلی بهصورت پیشفرض است. 

 
فصل دوم: صیانت از حریم داده ها 

ماده 5- مرزبانی دیجیتال و دفاع سایبري از کشور و جلوگیري از بهره برداري غیرمجاز از داده هاي مجازي در درگاه هاي ورود و
خروج پهناي باند کشور، با محوریت ستاد کل نیروهاي مسلح، توسط مراجع ذیربط انجام خواهد شد. حدود و ثغور وظایف با پیشنهاد

 
ستاد کل نیروهاي مسلح به تصویب مقام معظم رهبري خواهد رسید. 

ماده 6- هیئت ساماندهی و نظارت موظف است دستورالعمل لازم براي احراز هویت کاربران در فضاي مجازي را براساس سیاست هاي

 
مصوب شوراي عالی فضاي مجازي به تصویب رساند. 

تبصره- وزارت ارتباطات و فناوري اطلاعات موظف است اقدامات لازم جهت احراز هویت کاربران در فضاي مجازي کشور را به عمل
آورد. چگونگی احراز هویت در فضاي مجازي بر اساس آیین نامه اي خواهد بود که حداکثر 3 ماه پس از تصویب این قانون به پیشنهاد

 
وزارت ارتباطات و فناوري اطلاعات به تصویب هیئت ساماندهی و نظارت خواهد رسید. کلیه دستگاه ها موظف به همکاري می باشند. 

 
فصل سوم: مسئولیت در پیام رسان هاي اجتماعی 

ماده 7- پیام رسان ها و اشخاص حقیقی و حقوقی ذیربط در محیط پیام رسان هاي اجتماعی نسبت به کاربران و در قبال نظم و

 
امنیت عمومی در موارد ذیل مسئول هستند: 

1 . مدیران پیام رسان هاي اجتماعی و ارائه دهندگان خدمات دسترسی و میزبانی، حسب مورد مکلف به صیانت از داده هاي خصوصی
اشخاص اعم از حقیقی و حقوقی بوده و رأساً به تشخیص خود حق حذف حساب کاربري و مطالب فاقد محتواي مجرمانه و غیرمجاز را

 
ندارند. این موضوع رافع مسئولیت قانونی سایر اشخاص نیست. 

 
2 . هرگونه درج و انتشار اسناد و داده هاي داراي سطوح طبقه بندي و محرمانگی در پیام رسان هاي داخلی و خارجی ممنوع است. 

تبصره- نحوه تعیین و تشخیص محرمانگی داده ها حداکثر سه ماه پس از تصویب این قانون، توسط وزارت اطلاعات با همکاري ستاد

 
کل نیروهاي مسلح تهیه و تنظیم شود. 

3 . کنترل، تفتیش و دسترسی به محتویات پیام رسان ها در مواردي که ورود افراد به آن مستلزم اجازه اداره کننده آن بوده و

 
محتویات آن فقط در دسترس اعضا می باشد، بجز موارد زیر ممنوع است: 

 
1 . جرائم علیه امنیت داخلی و خارجی 

 
2 . تهدید به قتل و ضرب و جرح 



 
3 . تجاوز به عنف و یا اکراه و یا به طور سازمان یافته 

 
4 . محاربه، افساد فی الارض و در حکم آن 

 
5 . ساخت، تولید، واردکردن، توزیع و ترویج مواد مخدر و روان گردان 

 
6 . کلاهبرداري و اخاذي 

 
7 . شروع به جرائم فوق یا معاونت در آنها 

4 . ضابطان قضایی تنها در صورت وجود شاکی خصوصی و یا حکم قضایی می توانند اطلاعات لازم درخصوص مصادیق بند 3 این ماده

 
را از پیام رسان ها دریافت نمایند. 

 
تبصره- تعقیب و تحقیق درخصوص تجاوز به عنف و یا اکراه و یا به طور سازمان یافته، صرفاً توسط مقام قضایی انجام می شود. 

5 . صدور هرگونه حکم قضایی براي دسترسی به هرگونه اطلاعاتی خارج از مصادیق مندرج در بند 3 این ماده و یا استناد مقام قضایی

 
به اطلاعات مزبور ممنوع بوده و مرتکب به مجازات انتظامی درجه 4 محکوم می گردد. 

6 . پیام رسان هاي اجتماعی موظفند حقوق و مسئولیت هاي کاربران را پیش از نصب و راه اندازي و حین بهره برداري، اطلاع رسانی

 
کرده و آموزش هاي مورد نیاز را به آنها ارائه دهند. 

 
7 . پیام رسان هاي اجتماعی موظفند امکان تنظیم سهل الوصول حریم خصوصی براي کاربران را فراهم نمایند. 

8 . پیام رسان هاي اجتماعی موظفند اطلاع رسانی و اخذ اجازه از کاربران براي هرگونه دسترسی و بهره برداري از دستگاه ها،

 
ارتباطات و اطلاعات کاربران را بعمل آورند. 

9 . پیام رسان هاي اجتماعی موظفند هرگونه تبلیغات را با اطلاع و اجازه کاربر براي وي ارسال نماید و امکان ممانعت از دریافت را نیز

 
فراهم سازند. 

10 . پیام رسان هاي اجتماعی موظفند در صورت اعلام مراجع ذیربط درخصوص نقض مالکیت معنوي و اخلاق عمومی، اهانت به
مقدسات، .... محتواي مجرمانه، فعالیت غیرقانونی، جرائم و فعالیت هاي سازمان یافته ضدامنیتی و نیز انتشار اسناد محرمانه از تداوم
انتشار محتوا در بستر پیامرسان ممانعت بعمل آورده و این نوع فعالیت را موقتاً تا صدور رأي قضایی متوقف و محتوا را از دسترس

 
خارج سازند. 

 
11 . در پیام رسان هاي اجتماعی هرگونه ارائه خدمت به اشخاص کمتر از 18 سال باید با اجازه ولی قانونی آنها باشد. 

تبصره- پیام رسان ها موظفند در چارچوب سند صیانت از کودك و نوجوان در فضاي مجازي، قابلیت نظارت والدین و امکان رده بندي



و پالایش محتوا متناسب با کودك و نوجوان را فراهم آورند. سند فوق توسط وزارت فرهنگ و ارشاد اسلامی تهیه و بعد از تصویب در

 
هیئت ساماندهی و نظارت جهت اجرا به وزارت ارتباطات ابلاغ خواهد شد. 

12 . پیام رسان هاي اجتماعی داخلی موظفند از انتقال داده ها و یا تحلیل آن به خارج از قلمرو حاکمیت جمهوري اسلامی ایران

 
اجتناب ورزند. 

13 . پیام رسان هاي اجتماعی موظفند الزامات مربوط به احراز هویت اشخاص، اماکن، اشیا، اطلاعات، ارتباطات، دستگاه ها و دیگر

 
موجودیت هاي تحت پیامرسان را حسب مقررات فراهم سازند. 

14 . پیام رسان هاي اجتماعی موظفند تمهیدات لازم براي شناسایی و گزارش دهی موارد غیرقانونی به مراجع ذیصلاح را فراهم

 
سازند. 

15 . کلیه فعالیتهاي رسانه اي، تبلیغاتی، مالی، تجاري، ارتباطی و مانند اینها که بر بستر پیام رسان ها انجام شود، مشمول قوانین

 
موضوعه خاص آن فعالیت ها از قبیل قانون تجارت الکترونیک می باشد و اشخاص انجام دهنده فعالیت در قبال آنها مسئول هستند. 

16. استفاده دستگاه هاي اجرایی موضوع ماده 5 قانون مدیریت خدمات کشوري از پیام رسان هاي اجتماعی خارجی براي مکاتبات و

 
ارائه خدمات اداري و اطلاع رسانی و تبلیغات داخل کشور ممنوع است. 

 
فصل سوم: حمایت ها 

ماده 8- صندوق حمایت از محتوا و پیام رسان هاي داخلی به عنوان مؤسسه دولتی و داراي شخصیت حقوقی مستقل است که به

 
منظور حمایت از توسعه فعالیت پیام رسان هاي داخلی تأسیس می گردد. 

این صندوق زیر نظر هیئت ساماندهی و نظارت بر پیام رسان ها فعالیت می کند و منابع آن از محل جرائم نقدي مقرر در این قانون و
10 درصد درآمد ترافیک اینترنت بین الملل کشور تأمین می شود. تأسیس این صندوق منوط به تصویب اساسنامه اي است که به

 
تصویب کمیسیون فرهنگی مجلس می رسد. 

 
محل هزینه کرد منابع صندوق عبارت است از: 

 
1. توسعه خدمات بومی پیام رسان ها 

 
2 . فرهنگ سازي و آموزش سواد فضاي مجازي به کاربران پیام رسان ها 

 
3 . خدمات تأمینی براي کاربران شامل خطوط تماس اضطراري و مشاوره ذیل دستگاه هاي مسئول 

 
4 . سازوکارهاي نظارت و گزارشدهی مردمی و حاکمیتی در محیط پیام رسان ها 

 
5 . توسعه ابزارهاي توانمندساز براي صیانت فرهنگی 



 
6 . فراهم سازي خدمات سالم مخصوص کودکان و نوجوانان 

 
7 . حمایت از تولید و انتشار محتواي بومی مبتنی بر فرهنگ ایرانی اسلامی 

تبصره هیئت ساماندهی و نظارت موظف است ضمن انتشار عمومی دستورالعمل حمایت، هرگونه حمایت از پیام رسان ها را همراه با

 
مصادیق و نوع حمایت و دلایل آن به اطلاع عموم برساند. 

 
ماده 9- قیمت پهناي باند داخلی در نظام قیمت گذاري در هر حال باید حداکثر یک سوم قیمت پهناي باند بین الملل باشد. 

ماده 10- وزارت ارتباطات و فناوري اطلاعات مکلف است ترتیبی اتخاذ نماید تا پهناي باند مورد نیاز کاربران پیام رسان هاي داخلی

 
حداقل دو برابر پهناي باند مورد نیاز پیام رسان هاي خارجی باشد. 

ماده 11- بانک مرکزي موظف است براساس ضوابط و شرایط مربوطه امکان پرداخت برخط را براي کسب و کارهاي مبتنی بر پیام
رسان هاي اجتماعی اثرگذار داخلی فراهم و ضوابط و شرایط مربوطه را ظرف مدت دو ماه با هماهنگی هیئت ساماندهی و نظارت

 
تدوین و ابلاغ نماید. 

 
تبصره - هر گونه ارائه خدمات پولی و بانکی به کسب و کارهاي فعال در پیام رسان هاي اجتماعی خارجی ممنوع است. 

ماده 12- بانک مرکزي موظف است جهت سهولت گردش مالی، کاربردي شدن و کمک به چرخه اقتصادي پیام رسان هاي داخلی
اثرگذار، مجوز ارائه خدماتی از قبیل پرداخت الکترونیکی (PSP) را براساس سیاست هاي شوراي پول و اعتبار به پیام رسان هاي

 
داخلی رائه نماید. 

تبصره «1» - بانک مرکزي موظف است ضوابط لازم براي ارائه خدمات بانکی فوق را ظرف سه ماه پس از تصویب این قانون تهیه و به
تصویب هیئت ساماندهی و نظارت برساند. مصادیق پیام رسان هاي اثرگذار موضوع این ماده توسط هیئت ساماندهی و نظارت مشخص

 
خواهد شد. 

تبصره «2» - استفاده و عرضه «رمز ارز» توسط پیام رسان هاي خارجی در داخل کشور ممنوع بوده و وزارت ارتباطات و فناوري

 
اطلاعات مکلف است بلافاصله نسبت به مسدودسازي موقت آن پیام رسان هاي خارجی اقدام نماید. 

استفاده و عرضه «رمزارز» در پیام رسان هاي داخلی مستلزم دریات مجوز و اعلام از سوي بانک مرکزي جمهوري اسلامی ایران
براساس سیاست هاي شوراي پول و اعتبار میباشد و در صورت استفاده از «رمزارز» در پیام رسان هاي خارجی وزارت ارتباطات و
فناوري اطلاعاتت موظف است پس از تصویب در کارگروه تعیین مصادیق مجرمانه، نسبت به مسدودسازي آن پیامرسان خارجی اقدام

 
نماید. 

ماده 13- تبلیغ پیام رسانه اي موضوع این قانون در بستر رسانه هاي دولتی و سازمان صداوسیما مطابق مصوبات هیئت ساماندهی و

 
نظارت انجام می شود. 



تبصره «1» - استفاده از پیام رسان هاي خارجی براي ارتباط با مخاطبان و همچنین معرفی آنها توسط رسانه هاي موضوع این ماده

 
ممنوع است. 

ماده 14- دستگاه هاي اجرایی موضوع ماده 5 قانون مدیریت خدمات کشوري و ماده 29 قانون برنامه ششم موظفند خدمات

 
الکترونیکی مرتبط با دستگاه خود را از طریق پیام رسان هاي اثرگذار داخلی ارائه نمایند. 

تبصره «1»- وزارت ارتباطات و فناوري اطلاعات موظف است طی سه ماه پس از تصویب این قانون فهرست خدمات قابل ارائه توسط
دستگاه هاي اجرایی موضوع این ماده در بستر پیام رسان هاي اثرگذار داخلی را به هیئت ساماندهی و نظارت اعلام و هیئت ساماندهی

 
و نظارت جهت اجرا ابلاغ نماید. 

 
دستگاههاي اجرایی فوق موظفند، هر ساله گزارش عملکرد این ماده را به هیئت ساماندهی و نظارت اعلام نمایند. 

تبصره «2»- استفاده دستگاه هاي اجرایی موضوع این ماده از پیام رسان هاي اجتماعی خارجی براي مکاتبات و ارائه خدمات اداري و

 
اطلاع رسانی و تبلیغات داخل کشور ممنوع است. 

 
فصل چهارم: ضمانت اجرا 

 
ماده 15- متخلف از رعایت مواد این قانون به شرح زیر محکوم می گردد: 

الف- هر شخصی بدون رعایت مفاد ماده 2 این قانون مبادرت به عرضه و ارائه پیام رسان اجتماعی نماید و با نقض تدابیر مسدودسازي

 
موجبات دسترسی به آنها را فراهم آورد به حبس یا جزاي نقدي درجه شش یا هر دو محکوم می شود. 

ب- متخلف از اجراي مسدودسازي پیام رسان هاي غیرقانونی موضوع ماده 2 این قانون به انفصال از اشتغال دولتی از شش ماه تا دو

 
سال محکوم می شود. 

ج- هر شخص با نقض تدابیر مسدود سازي در پیام رسان هاي غیرقانونی فعالیت موثر داشته باشد. علاوه بر ضبط منافع و عواید مالی
حاصله به مجازات تعزیري درجه 7 و در صورت تکرار به مجازات تعزیري درجه 6 محکوم خواهد شد. تعیین و اعلام مصادیق فعالیت

 
مؤثر بر عهده هیئت ساماندهی و نظارت خواهد بود. 

د- متخلف از مفاد تبصره 1 و 2 ماده 14 به انفصال موقت با محرومیت از اشتغال به مشاغل دولتی از شش ماه تا دو سال محکوم می

 
شود. 

ماده 16- هر شخصی که اقدام به تولید، تکثیر، توزیع، معامله و انتشار یا در دسترس قرار دادن غیرمجاز هر نوع نرم افزار یا ابزار رایانه
اي الکترونیکی (نظیر وي پی ان و فیلترشکن) که امکان دسترسی به پایگاه هاي اینترنتی و پیام رسان هاي غیرقانونی مسدود شده را

 
به طور مستقیم یا غیرمستقیم فراهم کند به حبس یا جزاي نقدي درجه 6 محکوم می گردد. 

تبصره- چنانچه مرتکب از این بابت وجهی تحصیل کرده باشد علاوه بر مجازات مقرر در این ماده به ضبط عواید حاصل از جرم محکوم

 
و چنانچه این جرم را به عنوان حرفه خود انتخاب کرده باشند به جزاي نقدي تا دو برابر مال تحصیل شده محکوم خواهد شد. 



ماده 17- هر شخص به هر نحو سبب انتشار اسناد و داده هاي محرمانه در فضاي مجازي نظیر پیام رسان هاي داخلی وخارجی شود

 
به مجازات هاي مقرر در ماده 731 قانون مجازات اسلامی بخش تعزیرات محکوم میشود. 

ماده 18- هر گونه افشا، دسترسی، پردازش یا در دسترس قرار دادن داده ها و اطلاعات شخصی کاربران بدون رضایت صریح آنها در
پیام رسان هاي داخلی و خارجی جز در موارد مصرح در قانون جرم بوده و مرتکب حسب مورد به حبس و جزاي نقدي درجه 6

 
محکوم خواهد شد. 

تبصره - چنانچه مرتکب از این بابت وجهی تحصیل کرده باشد، علاوه بر مجازات مقرر در این ماده به ضبط عواید حاصل از جرم

 
محکوم و چنانچه این جرم را به عنوان حرفه خود انتخاب کرده باشد به جزاي نقدي تا دو برابر مال تحصیل شده محکوم خواهد شد. 

ماده 19- هر شخصی مبادرت به عرضه، خرید و فروش «رمزارز» بدون مجوز بانک مرکزي نماید حسب مورد به مجازات هاي مقرر در

 
مواد 18 و 18 مکرر قانون مبارزه با قاچاق کالا و ارز محکوم می شود. 

انتهاي پیام/



«فقر کودکی» عاملی براي بازتولید کودکان کار

منبع: آناشماره خبر:  81  |  تاریخ: 1400/04/05

مسائل اجتماعی معمولاً عوامل متعدد دارند و ابعاد مختلف دارند. اما معمولاً یک عامل، عامل مؤثرتري هست. در خصوص
«کار کودکان» اولین عامل فقر است. این استراتژي بقا است که کودك را وارد کار می کند.

مسائل اجتماعی معمولاً عوامل متعدد دارند و ابعاد مختلف دارند. اما معمولاً یک عامل، عامل مؤثرتري هست. در خصوص «کار

 
کودکان» اولین عامل فقر است. این استراتژي بقا است که کودك را وارد کار می کند. 

 
 

به گزارش گروه رسانه هاي دیگر خبرگزاري آنا، مسئله کار کودکان و حواشی آن یکی از مهمترین دغدغه هاي جامعه شناسان و
فعالان اجتماعی است زیرا این معضل آسیب هاي متعددي براي کودکان به وجود می آورد که تاثیرات آن تا سال هاي طولانی بر روي
زندگی آنان باقی می ماند. چرخه معیوب سیاست گذاري در این حوزه و عدم حل مسئله در سالیان اخیر باعث شد تا گفت گویی با

 
دکتر فرشید یزدانی پژوهشگر اجتماعی و فعال حقوق کودك در این خصوص داشته باشیم. 

 
چرا در حوزه حکمرانی هنوز به راهکاري براي حل مسائل کودکان مبتنی بر سیاستگذاري نرسیده ایم؟ 

اساساً به نظر می رسد دولت هاي ما دغدغه کمی نسبت به مسائل اجتماعی دارند و در حوزه سیاست گذاري اجتماعی علی رغم همه
شعارهایی که داده شده است، کمتر به این حوزه پرداخته اند. آنجایی هم که کمی به موضوع پرداخته شده با نگاه اقتصادي محض و

 
خیلی جاها بازار محور به موضوع پرداخته شده است. 

در کنار بحث کلان اجتماعی که به نظر می رسد جزو دغدغه هاي اصلی دولت ها نیست، در حوزه سیاسی و اجتماعی نیز هیچ کدام از
دولت ها رویکرد مشخصی را در این حوزه تدوین نکردند. رویکردي که داراي مبانی و اصولی باشد که خیلی هم کار سختی نیست

 
فقط باید گفتمان حوزه اجتماعی در آن عرصه وجود داشته باشد. 



 
 

متأسفانه این گفتمان وجود ندارد. یعنی حتی در حوزه هاي دانشگاهی هم کمتر به این موضوع پرداخته اند که بتوانند براي رئیس
جمهور یا نماینده مجلس باز کنند که بخشی از مسائل، مسائل کلان اجتماعی هستند به جز مسائل کلان و موضوعات معطوف به

 
قدرت سیاسی. 

به طبع همان در حاشیه بودن، حوزه سیاست اجتماعی کودکان در حاشیه قرار می گیرند. چون کودکان آن حداقل نقشی که
بزرگسالان در حوزه قدرت دارند را ندارند. مثلاً اینکه کودکان حق راي ندارند و وقتی راي ندارند، هیچ دلیلی براي پرداختن به آنها

 
دیده نمی شود. 

شما به برنامه هاي انتخابات ریاست جمهوري اخیر نگاه کنید، حتی یک کلمه دررابطه با حوزه کودك گفته نشد. درحالی که نزدیک

 
به سی درصد جمعیت را کودکان تشکیل می دهد. اما هیچ نکته اي در این باره گفته نشد. 

بنابراین به نظر می رسد که مهم ترین وجه این است که آن دغدغه در میان سیاستگذاران در سطح سیاستمداران و برنامه ریزان ما

 
دراین خصوص وجود ندارد. 

 
آیا اساساً مسئله کار کودك و کودکان کار قابل حل شدن است؟ نمونه موفقی در جهان در این زمینه وجود دارد؟ 

به نظر می رسد که چنین چیزي وجود دارد. در دنیا بسیار تجربه شده است. از حدود سال 2001 تاکنون روند کار کودکان در جهان
نزولی بوده است. یعنی از 250 میلیون کودك کار در سال هاي 2007 و 2008 به نزدیک به 150 میلیون رسیده است که این نشان

 
می دهد با برنامه حرکت کرده اند و این برنامه اي بود که نهادهاي بین المللی هدف گذاري کرده بودند. 

البته آمارها در سال گذشته به دلیل شیوع کرونا براي اولین بار در سیزده سال اخیر کمی افزایش داشته است. بااین حال به نظر می

 
رسد که این مسئله به خصوص در کشور ما قابل حل است. 

 
بهانه کسانی که این مسئله را قابل حل شدن نمیدانند چیست؟ 

نخستین بحثی که مخالفین مطرح می کنند این است که امکانات مالی نداریم. درحالی که به نظر بنده امکان مالی چندانی نیاز ندارد.
بلکه برنامه، سیاست گذاري و تخصیص مناسب منابع نیاز دارد. از نظر منابع مالی نیز دولت هاي ما کم ندارند بلکه نوع و جهت گیري



 
تخصیص این امکانات مالی بیشتر در جاهایی است که کمتر نگاه هاي اجتماعی وجود دارد. 

آمارهاي رسمی می گوید ما چیزي در حدود یک میلیون کودك کار داریم. سال 95 حدود نهصد و خورده اي هزارنفري بوده است که
باتوجه به تحولات و افزایش فقري که داشته ایم این رقم افزایش پیدا کرده است و برآورد می شود اکنون حدود 1 میلیون کودك کار
داریم و پوشش دادن این 1 میلیون نفر هزینه خیلی زیادي نمی برد. حل شدن این معضل اگر تغییر در نوع تخصیص و نگاه برنامه اي
به وجود بیاید و برنامه ریزي انجام گیرد به این معنی که اولویت بندي شود امر ناممکنی نیست. مثلاً اول حذف بدترین اشکال کار
کودك اتفاق بیفتد و سپس به سراغ مراحل دیگر رفت، می توان این مسئله را حل کرد به طوري که در ظرف سه تا چهار سال شاهد

 
کار کودکان در کشور نباشیم. 

درست است که کار کودك معضلی است که دلایل متعددي مانند فقر اقتصادي تا فرهنگ عمومی و حتی نگاه اشتباه تاریخی به
کودك به عنوان ابزار کار دارد اما در ایران امروز و بر اساس پژوهش هاي انجام شده کدام یک از موارد را می توان مهم ترین دلیل

 
گسترش این پدیده دانست؟ 

مسائل اجتماعی معمولاً عوامل متعدد دارند و ابعاد مختلف دارند. اما معمولاً یک عامل، عامل مؤثرتري هست. در این عرصه اولین
عامل فقر است. یعنی یکی از مسائل مستقیم فقر، کار کودك است. این استراتژي بقا است که کودك را وارد کار می کند و خانواده ها

 
به خاطر بقا حاضر می شوند کودکشان کار کند؛ لذا اجبار ناشی از فقر و تنگناهاي اقتصادي است که اینها را وارد فقر می کند. 

اما قطعاً در کنار فقر عوامل فرهنگی و اجتماعی هم هست. مثلاً نگاه بزرگ سالانه به کودکان یا اینکه در برخی موارد مشاهده می
کنیم که ادبیات تشویقی وجود دارد و اسم آن را «نان آوران کوچک» می گذارند که خود این به نوعی گسترش کار کودك است. این

 
نشان می دهد عوامل فرهنگی هم تأثیر دارد. 

در برخی مناطق حاشیه اي کلان شهر تهران این مفهوم وجود دارد که کودك باید کار کند تا بتواند در آینده زندگی خود را بچرخاند.
درحالی که کودك باید با توانمندي هاي جدید و ارتباطات جدید بیشتر آشنا شود تا بتواند شغل مناسب را انتخاب کند و نقش ایفا

 
کند. 

بنابراین بخشی اثرات فرهنگی است اما به نظر می رسد عامل فرهنگی در مراتب دوم و سوم قرار دارد و مهم ترین عامل فقر و نابرابري

 
است. 

مسئولیت اصلی در زمینه کار کودك برعهده کدام نهاد دولتی است؟ آیا نهادهاي متولی نقشه راهی در این زمینه طراحی کرده اند و
آیا اساساً هماهنگی بین نهادهایی که به نوعی درگیر این ماجرا هستند وجود دارد؟ یا به صورت جزیره اي هرکدام فعالیت هایی انجام

 
می دهند؟ 

به لحاظ قانونی مهم ترین متولی این امر وزارت کار تعاون و رفاه اجتماعی است که در حوزه زیرمجموعه آن بخشی مبحث کار است و
همچنین بهزیستی که زیر نظر این وزارت خانه است. بهزیستی از نظر سیاست گذاري هاي اجتماعی مسئولیت حوزه کودکان را
برعهده دارد. طبق قانون، کودك بالاي 15 سال نباید کار کند و کودك بالاي 15 سال نیز با شرایط خاص یعنی ساعت کار کمتر، کار
مناسب تر و کار غیر شیفتی را می تواند برعهده بگیرد. نظارت بر این امر برعهده وزارت کار است که در واقع مسئولیت فراموش شده

 
ایست. وزارت کار در بسیاري موارد اصلاً بازرسی نمی کند. 



این وزارت خانه می تواند نقشه راه طراحی کند و پاسخ بدهد و چون این وزارت خانه این حوزه را رها کرده است ما شاهد آن هستیم
که در این زمینه سیاست هاي منسجمی نداریم. یک وقتی بهزیستی می آید وارد کار شود اما فقط کودکان کار را آنهایی که در
خیابان هستند می بیند. یعنی آن وجه نمایشی را مدنظر قرار می دهد. مدیریت هاي شهري نیز باید مسئولیت اجتماعی داشته باشند

 
که ما شاهد آن هستیم که آنها هم به جاي نگاه مسئولیت اجتماعی، نگاه مبلمان شهري دارند. 

این نهادها عمدتاً به صورت جزیره اي عمل کرده اند و هرگاه همکاري کرده اند نیز همکاري ها در همین قالب بوده است. مثلاً سال
گذشته که استانداري، وزارت کشور، شهرداري وارد شدند هزینه زیادي هم کردند و نامش را هم ساماندهی گذاشتند. اما در واقع
دستگیري کودکان بود. چیزي در حدود سیصد کودك را در سطح خیابان دستگیر کردند و تحویل خانواده ها دادند و دوباره بعد چند

 
ماه این کودکان برگشتند به خیابان ها و چیزي حاصل نشد. 

به این دلیل که آنها مسئله بزرگ تر و پیچیده تري دارند و مجبور به کار هستند؛ بنابراین مسئله دستوري نیست که دستوري حل

 
شود و طبیعتاً این نوع ساختار و سازماندهی نیز راه به جایی نخواهد بود. 

 
قانون در این زمینه چه نظري دارد؟ آیا در ایران با خلأ قانونی در این موضوع مواجه هستیم؟ 

جداي از قوانین کار که توضیح دادم، قانون حمایت از اطفال و نوجوانان که سال گذشته تصویب شد به علاوه پیمان نامه جهانی حقوق

 
کودك که از سال 1372 ایران به آن پیوسته است و در زمره قوانین داخلی به شمار می آید چون مصوبه مجلس می باشد وجود دارد. 

در واقع ما این قوانین را در ممنوعیت کار داریم. به خصوص قانون حمایت از اطفال و نوجوانان نیز در بحث کار کودکان و استثمار
کودکان تأکید خوبی گرده است و ابزارهایی نیز در نظر گرفته شده است. شاید گفته شود ابزارها ناکافی است اما به نظر می رسد از

 
نظر قانونی کمتر مشکل داریم. 

 
در چارچوب همین قوانین ما می توانیم به سمت برنامه ریزي و سیاست گذاري براي حذف کار کودك برویم. 

باوجود اینکه شبکه آسیب هاي اجتماعی در موضوع کار کودك مطرح است به نظر شما براي قطع این زنجیره چه اقدامات عملی می

 
توان انجام داد؟ 

آسیب هاي اجتماعی به صورت شبکه اي است. مثلاً در جایی عدم اشتغال، نابرابري و تورم هست و مجموعه خانواده دچار فقر می
شود و خانواده دچار فقر انواع آسیب ها را می تواند دچار شود. مثلاً برخی کودکان دچار عارضه بدسرپرستی هستند و پدر یا مادر یا

 
هر دو درگیر اعتیاد هستند و بسیاري آسیب هاي دیگر مانند جداشدن کودك یا خشونت خانگی. 

 
درهرصورت این حلقه از آسیب هاست که به نظر می رسد اقتصاد کلان و ایجاد فقر و نابرابري شروع آن است. 

یک نکته مهم در حذف کار کودکان مواجهه با فقر کودکی است. چند سال قبل یونیسف در گزارشی این بحث را مطرح کرد که اگر
می خواهید فقر را از بین ببرید باید «فقر کودکی» را از بین ببرید و این یک واقعیت است. یعنی اگر بخواهیم فقر را از بین ببریم باید

 
از حذف فقر کودکان شروع کنیم. 

حذف فقر کودکان یعنی آنکه کودکی نباشد که از خدمات مناسب سلامت برخوردار نباشد. خدمات سلامت اعم از تغذیه، بهداشت و



درمان. کودکی نباشد که محروم از خدمات آموزشی باشد. یعنی کودکی خارج از چرخه تحصیل نداشته باشیم. کودکی نداشته باشیم
که فاقد سرپناه مناسب باشد و این مجموعه است که کمک می کند به حل موضوع کار کودکان. باید تأکید کرد که این امر شدنی

 
است اما باید سیاستمداران و برنامه ریزان ما بپذیرند که این مسئله مهم است و باید به آن پرداخت! 

 
منبع: نورنیوز 

انتهاي پیام/



پیاده سازي زندگی هوشمند در دانشگاه ها؛ ایده اي به نفع دولت در پروژه

هاي شهري و صنعتی

منبع: آناشماره خبر:  82  |  تاریخ: 1400/04/05

رئیس دبیرخانه برنامه علمی دانشگاه آزاد اسلامی استان قزوین گفت: یکی از ایده هاي مفید در برنامه علمی شهر هوشمند،
پیاده سازي زندگی هوشمند در دانشگاه هاست که مشکلات اجراي پروژه هاي شهري را به حداقل رسانده و پیوند صنعت و

دانشگاه را تقویت می کند.

 
«پایش آزاد» به حل چالش هاي شهر هوشمند کمک می کند 

رئیس دبیرخانه برنامه علمی دانشگاه آزاد اسلامی استان قزوین گفت: یکی از ایده هاي مفید در برنامه علمی شهر هوشمند، پیاده
سازي زندگی هوشمند در دانشگاه هاست که مشکلات اجراي پروژه هاي شهري را به حداقل رسانده و پیوند صنعت و دانشگاه را

 
تقویت می کند. 

گروه استان هاي خبرگزاري آنا، داوود دهقانی محمودآباد؛ مراسم
رونمایی از طرح پایش آزاد (پژوهش اثرگذار یکپارچه شبکه اي
دانشگاه آزاد اسلامی) با هدف توسعه پایدار تحقیق و توسعه به
منظور شناسایی و رفع چالش هاي کشور، اوایل آذر 97 با حضور
مسئولان عالی دانشگاه و جمعی از معاونان و مدیران در سازمان

 
مرکزي دانشگاه آزاد اسلامی برگزار شد. 

طرح پایش آزاد ابتدا، کار خود را با 9 برنامه علمی آغاز کرد و در
ادامه تعداد برنامه هاي علمی این طرح به 40 برنامه ارتقا یافت.
در مدت اجراي آزمایشی این طرح، 112 استاد، 155 دانشجو و

174 پژوهشگر به سامانه مراجعه و موضوعات خود را انتخاب کردند. این در حالی است که صنعتگران و متخصصان در حوزه هاي
مختلف کاري می توانند در کنار استادان دانشگاه به عنوان استاد مشاور به دانشجویان و پژوهشگران کمک کنند. دانشجویان و
پژوهشگران هم می توانند با مراجعه به این سامانه از بین هزاران عنوان موضوع تحقیقاتی در حوزه هاي مختلف که در قالب چندهزار
برنامه پژوهشی ارائه می شود، موضوع پایان نامه خود را انتخاب کنند. از طرفی به گفته مسئولان دانشگاه، این سامانه به سامانه ایران

 
داك نیز متصل شده است. 

واحدهاي دانشگاه آزاد اسلامی هر استان در ادامه اجراي این طرح با همکاري دبیرخانه برنامه علمی دانشگاه موضوعات محوري خود را
براي طرح پایش آزاد مشخص کردند به عنوان مثال یزد در منسوجات، تبریز در کفش و چرم و دریاچه ارومیه، گیلان در گردشگري،
کرج در فلزات کمیاب و گران بها و ... به عنوان پیشگام مطرح شدند؛ اما دانشگاه آزاد اسلامی استان هاي سراسر کشور در طرح پایش
ملزم هستند برنامه علمی خود را براساس مزیت محوري، تعداد هیئت علمی و سایر ظرفیت هاي موجود در هر استان آماده کرده و با

 
تشکیل شوراي راهبري در شناسایی و رفع چالش هاي کشور کمک کنند. 



در طرح پایش آزاد که اکنون دو سال و نیم از رونمایی آن می گذرد، مقرر شده واحدهاي دانشگاه آزاد اسلامی هر استان در یک
موضوع خاص پیشران شوند. در این راستا و در دانشگاه آزاد اسلامی استان قزوین برنامه علمی با عنوان «شهر هوشمند» تصویب شده

 
و چالش ها و نظام موضوعات آن در دست تدوین و بررسی است. 

 
بیشتر بخوانید: 

میزبانی «سامانه پژوهشیار» از سردار دل ها «پایش آزاد» پنجه در پنجه «حاشیه نشینی» شناسایی 3 هزار چالش در برنامه علمی
«مدیریت حوزه آبخیز دریاچه ارومیه» سردار دل ها از طرح «پایش آزاد» چقدر سهم دارد؟ شناسایی و تدوین 4 چالش در برنامه
علمی «سیل و بازسازي پس از آن» تدوین بیش از 830 زمینه پژوهشی در برنامه علمی «فلزات کمیاب و گرانبها» ورود «پایش آزاد»
به مسئله آب و انرژي دامنه سبلان 6 چالش نظام موضوعات برنامه علمی توسعه گردشگري چیست؟ شناسایی 6 چالش در برنامه
علمی «مدیریت بحران سیل در بخش کشاورزي» خبرنگار خبرگزاري آنا به منظور تشریح فعالیت ها و اهداف اجراي طرح پایش و
چالش ها و نظام موضوعات تدوین شده در دانشگاه آزاد اسلامی استان قزوین با محمد نوروزي رئیس دبیرخانه برنامه علمی این

 
دانشگاه گفت وگو کرده است که در ادامه می خوانیم. 

 
آنا: ابتدا تعریفی از طرح «پایش» دانشگاه آزاد اسلامی داشته باشید. 

نوروزي: طرح «پایش» دانشگاه آزاد اسلامی برنامه «پژوهش هاي اثرگذار یکپارچه شبکه اي است که هدف آن هدایت و هم افزایی
موضوعات پایان نامه و یا رساله ها میان استادان و دانشجویان واحدهاي مختلف دانشگاهی براي کمک به حل چالش هاي کلان کشور
است؛ بنابراین این طرح می تواند زمینه هاي قابل پژوهش در دانشگاه را طوري جهت دهی کند که چالش هاي اساسی کشور، جامعه
و صنعت را پوشش دهد. اکنون در سامانه پایش حدود 40 برنامه علمی با بیش از 160 چالش و 28 هزار زمینه پژوهشی وجود دارد

 
که برنامه هر یک از واحدهاي دانشگاهی متفاوت است. 

 
آنا: طرح پایش چگونه می تواند به کاربردي شدن پایان نامه ها و رساله هاي دانشجویان براي حل مسائل کشور کمک کند؟ 

نوروزي:: در طرح پایش آزاد بر اساس ویژگی ها و مزیت هاي رقابتی هر استان یک موضوع خاص به عنوان محور پژوهش انتخاب می
شود تا به حل چالش هاي کشور یاري و کمک کند؛ بنابراین با تعریف تعداد زیادي از موضوعات پژوهشی هم جهت در یک مکان

 
مناسب می توان به هم افزایی رسید و مشکلات و چالش هاي بزرگ را به مسائل قابل حل تجزیه کرده و راه حل مؤثر ارایه کرد. 

 
آنا: درباره برنامه علمی مصوب براي دانشگاه آزاد اسلامی استان قزوین توضیح دهید. 

نوروزي: برنامه علمی مصوب دانشگاه آزاد اسلامی استان قزوین «شهر هوشمند» است، موضوع شهر هوشمند یکی از مفاهیم جدید
مطرح شده در مباحث شهري است که از اهداف آن مقابله با چالش هاي کنونی شهرهاست، در طول سال هاي اخیر توجه خاصی در
ادبیات مدیریت و برنامه ریزي شهري به این موضوع شده است؛ اما باید توجه داشت که هوشمندسازي فرآیندهاي شهري فقط محدود
به الکترونیکی کردن تمام فرآیندها در شهر نیست؛ بلکه این مفهوم با استفاده از همه بسترهاي موجود در راستاي بهبود و افزایش

 
کیفیت زندگی شهروندان گام برمی دارد. 

 
آنا: در مورد عبارت «شهر هوشمند» توضیح دهید. 



نوروزي: عبارت شهر هوشمند مفهومی جدید نیست و به نوعی می توان آغاز آن را همزمان با رشد جنبش هایی در اواخر دهه 90
میلادي که سیاست هاي جدیدي را براي برنامه ریزان شهري دیکته می کرد در نظر گرفت، شهر هوشمند اواخر سال 2005 توسط
برخی از شرکت هاي تکنولوژیکی مانند سیسکو 2005 و آي بی ام 2009 در راستاي استفاده از سیستم هاي پیچیده فناوري اطلاعات
براي یکپارچه کردن خدمات و زیرساخت هاي شهري مانند ساختمان سازي، حمل و نقل، الکترونیک، توزیع آب و امنیت اجتماعی

 
اخذ و به کار برده شد. 

 
آنا: چه برآوردي از ارائه خدمات در آینده دارید؟ 

نوروزي: طبق برآوردهاي انجام شده در آینده نزدیک بخش بزرگی از اشتغال کشور در بخش خدمات بوده و یکی از مهم ترین و
بهترین راه ها براي بالابردن کیفیت و تنوع در ارائه خدمات، استفاده از فناوري اطلاعات در ارائه خدمات یا به اصطلاح دولت
الکترونیک است، در این مسیر توجه به زیرساخت هاي کشور بسیار ضروري است، بی توجهی به زیرساخت هاي فنی موجود به عنوان

 
زیرساخت اصلی کشور، تمام سرمایه گذاري ها در این زمینه را بلااستفاده می کند. 

بنابراین باید به دنبال شناسایی مشکلات، چالش ها، فرصت ها و برنامه ریزي براي فراهم کردن بستر قانونی و بودجه لازم به منظور
ایجاد شهر هوشمند باشیم. شهرها در سراسر دنیا رو به سمت هوشمندشدن هستند و این امر فرصت بزرگی را براي اتخاذ تکنولوژي

 
هاي جدید در این عرصه به وجود می آورد. 

آنا: تاکنون چه چالش هایی را مطابق با نیاز، اسناد بالادستی کشور و صنایع احصا کرده و چه نظام موضوعاتی را در برنامه علمی شهر

 
هوشمند تدوین کرده اید؟ 

نوروزي: با توجه به نیازمندي هاي کشور و اسناد بالادستی که وجود دارد، مجموعه اي از نظام موضوعات و سیاستگذاري ها و

 
راهکارهاي زیر گردآوري و احصا شده است که این فناوري ها و اطلاعات می تواند به حل چالش هاي زیر کمک کند: 

چالش «ارتقاي توانمندي شهروندان در به کارگیري فناوري هاي هوشمند» با زیرمجموعه هاي؛ ارتقاي بسترهاي آموزش و به
کارگیري فناوري با محورهاي ارتقاي آموزش آنلاین هوشمند براي شهروندان و ظرفیت سازي توانمندي فناورانه شهروندان در شهر

 
هوشمند. 

کاهش و کنترل آسیب هاي اجتماعی در به کارگیري فناورري هاي هوشمند با محورهاي ترویج، توسعه و مدیریت تفریحات مبتنی بر

 
فناوري هاي هوشمند و ظرفیت سازي تولید بازي هاي رایانه اي و شبکه اي دیجیتالی با تأکید بر فرهنگ ایرانی-اسلامی 

چالش «حمل و نقل هوشمند و مؤثر براي افراد و کالاها» با محور استفاده بهینه از منابع موجود و کاهش اثرات نامطلوب زیست
محیطی صنعت حمل و نقل و زیرمجموعه هاي یکپارچه سازي اطلاعات و عملیات مربوط به حمل و نقل، شبکه هاي متصل خودروها،

 
رانندگان و مسافران، کنترل هوشمند ترافیک با درنظرگرفتن تغییرات بلادرنگ. 

محور کاهش زمان سفر و صدمات و تأخیرهاي ناخواسته و روانسازي جریان ترافیک و حمل و نقل با زیرمجموعه هاي هوشمندسازي
سیستم حمل و نقل همگانی، آموزش شهروندان در استفاده از فناوري هاي نوین به منظور بهبود ترافیک شهري، ارائه روش هاي نوین

 
حمل و نقل افراد و کالاها. 



محور ارتقاي ایمنی و فناوري هاي کمک راننده با زیرمجموعه هاي تشخیص خواب آلودگی و یا کاهش هوشیاري و توانایی راننده،
سیستم هاي تشخیص موانع و عابر پیاده به روش هاي بینایی ماشین، ترمز هوشمند، سیستم هاي هشدار وضعیت جاده، تنظیم

 
خودکار سرعت براي دستیابی به بهترین راندمان سوخت و زمان. 

چالش «ارتقاي حراست و امنیت عمومی خصوصی» با محور ارتقاي سیستم هاي مدیریت بحران و امداد و نجات و زیرمجموعه هاي
پیش بینی شرایط بحرانی اجتماعی و بلایاي طبیعی، مدیریت بهینه منابع و تعیین استراتژي امداد و نجات و ارائه روش هاي جدید

 
براي نظارت، جستجو، شناسایی و تعیین هویت افراد مشکوك 

محور افزایش امنیت تبادل داده ها و شبکه ها با زیرمجموعه هاي ارائه روش هاي جدید براي تبادل امن داده ها و ارائه شبکه هاي

 
هوشمند و مؤثر اطلاعات. 

چالش «مدیریت و حکمروایی هوشمند» با محور توسعه زیرساخت اینترنت اشیا با زیرمجموعه هاي توسعه مشارکت عمومی در

 
تصمیم گیري هاي کلان در شهر هوشمند و افزایش فرهنگ سازي استفاده از تکنولوژي اینترنت اشیا. 

محور توسعه و ارتقاي سطح خدماتی و کاربردي دولت الکترونیک با زیرمجموعه هاي افزایش میزان خدمات الکترونیکی در دفاتر

 
خدماتی دولتی، هوشمند ساختن بخش هاي بیشتري از خدمات اجتماعی. 

محور افزایش کیفیت خدمت رسانی مراکز دولتی و خصوصی با زیرمجموعه هاي هوشمندسازي مراکز دولتی و خصوصی و توجه بیشتر

 
به پیاده سازي دولت الکترونیک و لزوم هوشمندسازي آن. 

چالش «محیط زیست هوشمند» با محور بهبود کیفیت محیط زیست شهري و زیرمجموعه هاي ظرفیت سازي براي هوشمندسازي
پایش آب، هوا و خاك و فضاي سبز شهري، به کارگیري فناوري هاي نوین و هوشمند براي جلوگیري از مصرف بی رویه آب و به

 
کارگیري فناوري هاي نوین و هوشمند براي جلوگیري از مصرف بی رویه انرژي. 

محور توسعه فرهنگی و اجتماعی در حفظ محیط زیست با رویکرد هوشمندسازي و زیرمجموعه هاي ظرفیت سازي براي
هوشمندسازي مشارکت هاي مردمی، فرهنگ سازي و آموزش هوشمند در حفاظت محیط زیست و استفاده هوشمند از سرمایه هاي

 
اجتماعی در حفاظت محیط زیست. 

چالش «اقتصاد هوشمند» با محور کاهش میزان تورم و زیرمجموعه هاي پیش بینی شرایط اقتصادي کشوري به جهت مقابله با

 
افزایش تورم و شناسایی و تقویت بخش هاي اقتصادي ضعیف. 

محور افزایش میزان بهره وري بنگاه هاي اقتصادي با زیرمجموعه هاي شناسایی ایده اي ناب و حمایت شرکت هاي نوپا، ارائه روش
هاي جدید براي افزایش سوددهی در بخش هاي مختلف اقتصادي، ارائه روش هاي هوشمند نوآوري در بخش هاي اقتصادي و کاهش

 
هزینه هاي تولید و نگهداري بر اساس فناورري هاي هوشمند. 

 
آنا: میزان استقبال استادان و دانشجویان براي اخذ پروپوزال با عنوان هاي ذیل برنامه علمی استان قزوین چقدر بوده است؟ 



نوروزي: برنامه علمی شهر هوشمند هنوز در سامانه پژوهشیار بارگذاري نشده است؛ اما با توجه به اینکه دانشگاه ها به عنوان رأس
آموزش عالی در کشور در چند جنبه می توانند باعث توسعه و پیشرفت شهرهاي هوشمند شوند، پروپوزال هاي زیادي در این زمینه به
صورت موضوعات آزاد تعریف می شود، از مهم ترین این بخش ها آموزش دانشجویان در فرآیند دیجیتال سازي شهر است که سبب
می شود دانشجویان و استادانی که در این زمینه در حال تحقیق هستند با به دست آوردن دید آینده نگرانه در این زمینه باعث

 
پیشرفت تکنولوژي هاي کنونی موجود در شهر شوند. 

 
آنا: آیا تفاهم نامه هایی با صنایع، سازمان ها و نهادها در راستاي برنامه علمی امضا کرده اید؟ 

نوروزي: خیر، هنوز تفاهم نامه نهایی امضا نشده است؛ اما با توجه به ظرفیت بالاي صنایع، سازمان ها و نهادها در راستاي برنامه علمی

 
شهر هوشمند در حال رایزنی براي رسیدن به تفاهم نامه هاي جامع و مؤثر هستیم. 

 
آنا: و کلام آخر... 

نوروزي: یکی از ایده هاي مفید در برنامه علمی شهر هوشمند، پیاده سازي زندگی هوشمند در دانشگاه هاست. در دیدگاه عملیاتی،
دانشگاه ها معمولاً به صورت یک شهر کوچک تلقی می شوند که داراي سیستم تقسیم آب و برق، حمل و نقل درون دانشگاهی و
محل سکونت دانشجویان است، در این دیدگاه دانشگاه ها می توانند بستري کوچک براي تست و پیاده سازي پروژه هاي شهر
هوشمند پیش از پیاده سازي در سطح گسترده باشند، دولت می تواند از تجربیات به دست آمده توسط دانشجویان و استادان در پیاده
سازي این پروژه هاي کوچک منتفع شده و آنها را در پروژه هاي شهري و صنعتی استفاده کند تا مشکلات پیاده سازي پروژه هاي

 
شهر هوشمند را به حداقل برساند، این کار باعث بهبودیافتن پیوند میان صنعت و دانشگاه ها نیز می شود. 

انتهاي پیام/4117/4062/



دولت سیزدهم باید آرامش نسبی را به بازار برگرداند

منبع: آناشماره خبر:  83  |  تاریخ: 1400/04/05

سخنگوي کمیسیون آموزش و تحقیقات مجلس گفت: شرایط مردم به گونه اي است که روزهاي پرالتهابی را می گذرانند و
نگران گرانی و کمبود کالا در بازار هستند.

سخنگوي کمیسیون آموزش و تحقیقات مجلس گفت: شرایط مردم به گونه اي است که روزهاي پرالتهابی را می گذرانند و

 
نگران گرانی و کمبود کالا در بازار هستند. 

احمدحسین فلاحی در گفت وگو با خبرنگار مجلس گروه سیاسی
خبرگزاري آنا، با بیان اینکه شرایط سخت معیشتی باعث ایجاد
نارضایتی در جامعه شده است، اظهار کرد: «مردم هر روز شاهد
افزایش قیمت در اقلام اولیه بودند و متأسفانه براي تهیه روغن،

 
مرغ و تخم مرغ صف هایی شکل گرفت». 

وي ادامه داد: «گلایه مردم به حدي رسید که از تغییر شرایط
موجود مأیوس شدند و گفتند دولتی که نمی تواند مشکل مرغ را

 
حل کند، آیا می تواند مسائل کلان کشور را برطرف کند؟» 

سخنگوي کمیسیون آموزش و تحقیقات مجلس گفت: «بخشی از آراي باطله انتخابات ریاست جمهوري اعتراض به وضع موجود است

 
و این افراد اعتقاد به نظام و انقلاب دارند اما از عملکرد مدیران اجرایی گلایه مند هستند». 

فلاحی با بیان اینکه رهبر انقلاب در فرمایشات خود فرمودند که مشکل عمده و نقد کشور فعلاً مشکل اقتصادي است، گفت: «دولت
منتخب آیت االله رئیسی باید در گام اول یک آرامش نسبی در بازار ایجاد و آن را ساماندهی کند. با ایجاد ظرفیت هاي اشتغال و

 
حمایت از تولید، کشور به تدریج به حالت عادي خود بازمی گردد». 

وي اضافه کرد: «شرایط مردم به گونه اي است که روزهاي پرالتهابی را می گذرانند و نگران گرانی و کمبود کالا در بازار هستند.

 
آرامش روانی را باید به مردم برگردانیم». 

انتهاي پیام/4163/



روز شرکت هاي خرد، کوچک و متوسط یا روز( MSME ) 2021 27 ژوئن

منبع: سلام نوشماره خبر:  84  |  تاریخ: 1400/04/05

سازمان ملل از طریق قطعنامه اي که در آوریل 2017 در مجمع عمومی سازمان ملل تصویب شد، 27 ژوئن را به عنوان روز
جهانی شرکت هاي خرد، کوچک و متوسط   تعیین کرد. یک ماه بعد در ماه مه سال 2017، برنامه اي تحت عنوان "افزایش

ظرفیت هاي ملی براي استفاده از پتانسیل هاي کامل MSME در دستیابی به اهداف توسعه SDG در ...

سازمان ملل از طریق قطعنامه اي که در آوریل 2017 در مجمع عمومی سازمان ملل تصویب شد، 27 ژوئن را به عنوان روز
جهانی شرکت هاي خرد، کوچک و متوسط   تعیین کرد. یک ماه بعد در ماه مه سال 2017، برنامه اي تحت عنوان ""افزایش ظرفیت
هاي ملی براي استفاده از پتانسیل هاي کامل MSME در دستیابی به اهداف توسعه SDG در کشورهاي در حال توسعه"" آغاز شد.

 
بودجه آن توسط برنامه 2030 برنامه توسعه پایدار صندوق صلح و توسعه سازمان ملل تأمین شده است. 

 
 

با توجه به داده هاي ارائه شده توسط شوراي بین المللی تجارت هاي کوچک (ICSB)، شرکتهاي رسمی و غیر رسمی خرد، کوچک و
متوسط (MSME) در حالت کلی بیش از 90٪ کل شرکتها و به طور متوسط 70٪ کل شرکتها را تشکیل می دهند و 50٪ تولید

 
ناخالص داخلی را در بر میگیرند. 

به همین دلیل است که مجمع عمومی 27 ژوئن را به منظور افزایش آگاهی عمومی از سهم خود در توسعه پایدار و اقتصاد جهانی، روز

 
شرکت هاي خرد، کوچک و متوسط اعلام کرده است. 

 
 MSME

از سال 2017، 27 ژوئن به عنوان روز شرکت هاي خرد، کوچک و متوسط یا روز MSME مورد توجه قرار میگیرد. جهان روز
MSME را به رسمیت شناختن اهمیت شرکتهاي خرد، کوچک و متوسط در دستیابی به بهبود اهداف، فروش نوآوري و خلاقیت و
تولید مشاغل جهانی، گرامی میدارد. روز MSME 2021 در میان ویروس کرونا (COVID-19) همه گیر و متعاقب آن قفل شدن در

 
تعدادي از مکان هاي بین المللی مورد توجه قرار گرفته است که تأثیر گسترده اي بر شرکت هاي کوچک دارد. 

 
دیدگا هاي مورد نظر به مناسبت روز جهانی MSME در 27 ژوئن 



● قطعنامه سازمان ملل در آوریل 2017 بر اهمیت تشویق رسمی بخش MSME تأکید کرد که بیش از 90٪ کل شرکتها را در

 
سراسر جهان تشکیل میدهد، یعنی حدود 70٪ از کل اشتغال. 

● روز شرکتهاي خرد، کوچک و متوسط   (MSME) هر ساله در 27 ژوئن جشن گرفته میشود. این روز براي شناخت سهم این صنایع

 
در اجراي اهداف توسعه پایدار (SDG) مشخص شده است. 

 
● سهم MSME در تولید ناخالص داخلی در سراسر جهان 50 درصد است. 

 
تاریخچه شرکت هاي خرد، کوچک و متوسط 

سازمان ملل از طریق قطعنامه اي که در آوریل 2017 در مجمع عمومی سازمان ملل تصویب شد، 27 ژوئن را به عنوان روز جهانی

 
شرکت هاي خرد، کوچک و متوسط   تعیین کرد. 

یک ماه بعد در ماه مه سال 2017، برنامه اي تحت عنوان "افزایش ظرفیت هاي ملی براي استفاده از پتانسیل هاي کامل MSME در
دستیابی به اهداف توسعه SDG در کشورهاي در حال توسعه" آغاز شد. بودجه آن توسط برنامه 2030 برنامه توسعه پایدار صندوق

 
صلح و توسعه سازمان ملل تأمین شده است. 

 
اهمیت روز شرکت هاي خرد، کوچک و متوسط 

با مشاهده روز MSME ، سازمان ملل متحد میخواهد کشورها اهداف توسعه پایدار را به رسمیت بشناسند و در مورد آنها آگاهی ایجاد
کنند. کشورهاي عضو براي بزرگداشت این روز سخنرانی ها، کارگاه هاي آموزشی، گفتگو با صاحبان مشاغل و سایر رویدادها را برگزار

 
میکنند. 

 
 

 
موضوع روز شرکتهاي خرد، کوچک و متوسط در سال 2021 

یک رویداد مجازي با عنوان کلید بهبودي فراگیر و پایدار که به طور مشترك توسط وزارت امور اقتصادي و اجتماعی سازمان ملل



متحد با سایر ادارات برگزار شده و براي امسال برنامه ریزي شده است. موضوع امسال "دستیابی به SDG ها و اقتصاد سبزتر و عادلانه
تر، به MSME هاي مقاوم و شکوفا در همه جا نیاز دارد" است.



عبور تولید فصلی تختال از مرز 2 میلیون تن

منبع: اقتصاد آنلاینشماره خبر:  85  |  تاریخ: 1400/04/05

فولادمردان شرکت فولاد مبارکه در ناحیه ریخته گري مداوم و فولادسازي توانستند در بهار امسال تولید 2 میلیون و 33 هزار
تن تختال را به ثبت برسانند.

 
 فولاد مبارکه اصفهان (هلدینگ) 

 
 

فولادمردان شرکت فولاد مبارکه در ناحیه ریخته گري مداوم و فولادسازي توانستند در بهار امسال تولید 2 میلیون و 33 هزار تن

 
تختال را به ثبت برسانند. 

به گزارش اقتصادآنلاین، عباس اکبري محمدي، معاون بهره برداري شرکت فولاد مبارکه در خصوص موفقیت ثبت شده در تولید
تختال طی سه ماهه اول امسال به خبرنگار فولاد گفت: طی 3 ماه گذشته علی رغم محدودیت هاي مختلف به ویژه در تأمین مواد
اولیه، همچنین محدودیت هایی که به تازگی در زمینه تأمین آب و برق به وجود آمده، با برنامه ریزي هاي صورت گرفته و همت
همکاران بیش از 2 میلیون تن تختال در فولاد مبارکه تولید شد. این مقدار نسبت به مدت مشابه در سال گذشته بسیار بیشتر است

 
(میزان تولید صورت گرفته در سه ماهه 99 به میزان یک میلیون و 896 هزار تن تختال بوده است). 

به گفته وي، میزان تختال تولیدشده در سه ماهه اول امسال نتیجه هماهنگی و برنامه ریزي تمامی کارکنان فعال در کارخانه فولاد
مبارکه بوده و نشان می دهد پولادمردان شرکت فولاد مبارکه براي افزایش تولید و بهره وري بیشتر، با وجود همه محدودیت هاي بین
المللی، همچون تحریم ها و مشکلات داخلی، کمبود منابع انرژي همچون آب و برق و مشکلات در تأمین مواد اولیه، توانسته اند بر

 
تمامی مشکلات فائق آمدند و امر تولید را به بهترین شکل ممکن انجام دادند. 

معاون بهره برداري شرکت فولاد مبارکه تصریح کرد: این موفقیت باعث می شود به میزان قابل توجهی از خروج ارز از کشور جلوگیري
شود. از سوي دیگر بخشی از این تولید، محصولات صادراتی است که می تواند ارزآوري براي کشور داشته باشد و در مجموع باعث



 
بهبود شرایط اقتصادي و افزایش تولید فولاد در کشور شود. 

وي با اشاره به اینکه تولید بیش از 2 میلیون تن تختال در سه ماهه اول سال می تواند نویدبخش خبرهاي خوش در زمینه تولید سال
1400 باشد نیز گفت: با برنامه ریزي که براي سال 1400 انجام شده و همچنین با توجه به شعار سال 1400، امیدواریم بتوانیم

 
افزایش تولید قابل توجه نسبت به سال 99 داشته باشیم. 

اکبري محمدي ادامه داد: هراندازه میزان تولید فولاد به عنوان ماده اولیه صنایع پایین دستی افزایش پیدا کند، این بخش با اطمینان
خاطر و به سهولت می تواند نیاز خود را تأمین کند و این امر به معناي اشتغال بیشتر در صنایع پایین دستی است؛ زیرا همان گونه که
می دانید نزدیک به 350 هزار نفر در صنایع پایین دستی فولاد مشغول به کار هستند و هراندازه این محصول که ماده اولیه صنایع
پایین دستی است، بهتر و بیشتر تولید و تأمین شود، اشتغال در این بخش ها پایدارتر خواهد بود و در نهایت اقتصاد کشور پایدارتر می

 
شود و با شرایط بهتري روبه جلو حرکت می کند. 

وي در پایان از همت و تلاش بی وقفه همه کارکنان فولاد مبارکه خصوصا کارکنان زحمت کش ناحیه فولادسازي و ریخته گري مداوم

 
تشکر و قدردانی کرد. 

مدیر ناحیه فولادسازي و ریخته گري فولاد مبارکه:رشد سه ماهه تولید تختال در فولاد مبارکه معادل ایجاد یک واحد فولادسازي

 
است 

مدیر ناحیه فولادسازي و ریخته گري فولاد مبارکه با اشاره به تولید 2 میلیون و 33 هزار تنی تختال در سه ماه ابتدایی سال 1400

 
گفت: این رشد تولید برابر با ایجاد یک واحد فولادسازي در کشور است. 

غلامرضا سلیمی در گفت وگو با خبرنگار فولاد درباره موفقیت جدید تولید تختال در فولاد مبارکه اظهار کرد: فولاد مبارکه در سه ماه
ابتدایی سال جاري به ترتیب 700 هزار تن، 696 هزار تن و 636 هزار تن (در مجموع 2 میلیون و 33 هزار تن) تختال تولید کرده که

 
در مقایسه با بهار 99، رشد 7.3 درصدي را نشان می دهد. 

دست یابی به موفقیت با وجود 300 کوره ساعت توقف وي افزود: این افزایش 7.3 درصدي تولید در شرایطی محقق شده است که
تجهیز جدیدي اضافه نشده و تنها بهره وري نیروي انسانی بهبود یافته است. البته باید توجه داشت در خردادماه سال جاري با
محدودیت هاي انرژي برق مواجه بودیم و به همین دلیل بیش از 300 کوره ساعت توقف داشتیم. هزینه این توقف براي فولاد مبارکه
تقریبا برابر با تولید 40 هزار تن تختال بود؛ بنابراین با احتساب این زیان تولید، ظرفیت تولید فصلی فولاد مبارکه نسبت به مدت

 
مشابه سال گذشته بیش از 170 هزار تن افزایش یافته است. 

مدیر ناحیه فولادسازي و ریخته گري مداوم شرکت فولاد مبارکه با اشاره به پاور آن (زمان روشن بودن تجهیزات) و پاور آف (زمان
خاموش بودن تجهیزات) گفت: ما سعی کردیم پاور آف ها را مدیریت کنیم. افزایش آماده به کاري تجهیزات از اهمیت زیادي برخوردار
است. بنابراین حفظ آماده به کاري 100 درصدي تجهیزات در کنار حمایت هاي مدیران عالی شرکت یکی دیگر از نکات مهم و

 
تأثیرگذار در این مسئله است. 

سلیمی خاطرنشان کرد: افزایش فصلی بیش از 170 هزار تنی تولید تختال در فولاد مبارکه، معادل ایجاد یک پلنت فولادي در سال

 
است. 



ارتقاي چشمگیر کیفیت در محصولات تولیدي قاسم خوشدل پور، مدیر ریخته گري مداوم شرکت فولاد مبارکه نیز ضمن اشاره به
باتلاش وافر و عزم جزم همکاران ناحیه فولادسازي و ریخته گري مداوم در سه ماهه اول سال «تولید، پشتیبانی ها و مانع زدایی ها»
در عبور از مرز تولید 2 میلیون تن تختال (2033000 تن تختال) گفت: این مهم در حالی محقق شد که محدودیت انرژي در
خردادماه به شدت در کاهش تولید مؤثر بود، ولی همکاران همدل و سربلند ناحیه با درایت و تدبیر لازم و حمایت واحدهاي مختلف
پشتیبانی توانستند رکورد تولید خردادماه سال 99 را تکرارکنند و از لحاظ کیفیت نیز ارتقاي چشمگیري در محصولات تولیدي به

 
وجود آمد. 

وي همچنین از نقش حمایتی و پشتیبانی تیم مدیریت ارشد شرکت و همکاران واحدهاي پشتیبانی و همکاران سخت کوش ناحیه در

 
تحقق جهش تولید و رفع موانع تولید صمیمانه تشکر کرد. 

این موفقیت در سایه تلاش کارکنان خستگی ناپذیر ناحیه فولادسازي به دست آمد محمدعلی شفیعی، رییس گروه فنی فولادسازي و
ریخته گري مداوم نیز با اشاره به تولید 2033000 تن تختال در سه ماه اول سال جاري گفت: این میزان در سال گذشته 1896000

 
تن بود؛ بنابراین رشد بیش از 7 درصدي داشته است. 

وي افزود: با وجود همه محدودیت ها این موفقیت با حمایت مدیریت عالی سازمان و در سایه تلاش کارکنان خستگی ناپذیر ناحیه
فولادسازي، با تعیین میکس مناسب از متالیک شارژ، مدیریت توقفات برنامه ریزي شده، افزایش تعداد ذوب در هر سکوئنس ریخته

 
گري، کاهش حوادث تولیدي و حمایت واحدهاي پشتیبانی کننده به دست آمده است. 

غیور مردان فولاد فعل «خواستن و توانستن» را صرف کردند مصطفی حقانی، رییس راهبري و تعمیرات جرثقیل ها و ترانسفرکارها نیز
با تبریک دستاورد جدید ناحیه فولادسازي و ریخته گري مداوم در عبور از تولید 2 میلیون تختال در سه ماهه اول سال جاري به
مدیریت ارشد سازمان، مدیریت و همه کارکنان سخت کوش ناحیه، در سال «تولید، پشتیبانی ها و مانع زدایی ها»، گفت: یک بار
دیگر غیور مردان فولاد مبارکه علی رغم همه مشکلات و موانع موجود در مسیر تولید، فعل «خواستن و توانستن» را به درستی و
شایستگی صرف کردند و با استفاده از توان و اراده خستگی ناپذیر خود و با حمایت همه واحدهاي ستادي و پشتیبانی، گام بلند

 
دیگري در راستاي شکوفایی تولید و اقتصاد کشور برداشتند. 

وي همچنین از همه همکاران، مخصوصا تیم راهبري و تعمیرات جرثقیل هاي سقفی ناحیه فولادسازي و ریخته گري مداوم که در این

 
دستاورد بزرگ نقش بسزایی داشته اند، تشکر و قدردانی کرد. 

پربیننده ترین میزان صادرات و واردات در سه ماه نخست سال1400 / مهم ترین مقاصد صادراتی ایران قیمت قوطی ، قیمت تیرآهن ،
توري مرغی ارز دیجیتال به حل مشکلات واردات کمک می کند؟ یک سوم بازار لوازم خانگی در اختیار قاچاق! دستیابی فولاد

هرمزگان به 5200میلیارد تومان سود خالص در سال99 / فولاد هرمزگان 450ریال سود به ازاي هر سهم تقسیم کرد



فصل نوین همکاري بانک اقتصادنوین و ذوب آهن اصفهان

منبع: بانک امروزشماره خبر:  86  |  تاریخ: 1400/04/05

مدیرعامل و اعضاي هیئت مدیره بانک اقتصادنوین با همراهی مدیرعامل و برخی از مدیران شرکت ذوب آهن اصفهان از خط
تولید این شرکت بزرگ به عنوان یکی از شرکاي تجاري و استراتژیک بانک بازدید کردند. به گزارش پایگاه خبري بانک امروز

به نقل از روابط عمومی بانک اقتصادنوین، در این بازدید، دو شریک تجاري در (...) ...

مدیرعامل و اعضاي هیئت مدیره بانک اقتصادنوین با همراهی مدیرعامل و برخی از مدیران شرکت ذوب آهن اصفهان از خط تولید این

 
شرکت بزرگ به عنوان یکی از شرکاي تجاري و استراتژیک بانک بازدید کردند. 

به گزارش پایگاه خبري بانک امروز به نقل از روابط عمومی بانک اقتصادنوین، در این بازدید، دو شریک تجاري در خصوص افزایش
همکاري و تعامل به ویژه پیرامون سرمایه گذاري در پروژه هاي توسعه اي از جمله تامین مالی پروژه ساخت باتري شماره 2 کک

 
سازي، گفتگو و تبادل نظر کردند. 

علیرضا بلگوري، مدیرعامل بانک اقتصادنوین گفت: جاي خرسندي است که با تکیه بر توان و ظرفیت داخلی و تخصص مهندسین و
جوانان کشور بار دیگر توانستیم ثابت کنیم که در به حرکت درآوردن چرخ اقتصاد، شکوفایی و رونق آن نیازي به کشورهاي خارجی

 
نداریم. 

او با اشاره به اینکه یکی از این شرکت هاي پیشران در اقتصاد، شرکت ذوب آهن اصفهان است، افزود: این شرکت با مدیریت صحیح

 
توانسته در این راه گام بردارد و به دستاوردهاي ارزشمندي نیز نائل شود. 

بلگوري از شرکت ذوب آهن اصفهان به عنوان شریک تجاري و استراتژیک بانک اقتصادنوین یاد کرد و گفت: ما نیز به توان و تخصص
جوانان و مهندسین این مرزوبوم و نقش آن ها در رونق و شکوفایی اقتصادي کشور باور و اعتقاد راسخ داریم و به همین دلیل در کنار

 
این شرکت به عنوان حامی و پشتیبان مالی گام برمی داریم. 

مدیرعامل بانک اقتصادنوین همچنین تاکید کرد: افتخار می کنیم که بتوانیم در کنار فعالان اقتصادي که به تولید ملی، خودکفایی
ملی و خودباوري ملی اعتقاد دارند و از طرق مختلف به رونق اقتصادي کمک می کنند، باشیم. ما در گروه مالی بانک اقتصادنوین
آمادگی داریم، از طریق طراحی ابزارها و راهکارهاي نوین تامین مالی، نیازهاي مالی پروژه هاي کلان و توسعه اي کشور را در سریع

 
ترین زمان ممکن مرتفع کنیم. 

بلگوري اظهار امیدواري کرد، با همت و عزمی که در مجموعه ذوب آهن وجود دارد، پروژه بازسازي باتري شماره 2 کک سازي در

 
زمان پیش بینی شده به بهره برداري برسد تا دستاورد دیگري در فهرست موفقیت هاي کشور در حوزه اقتصادي ثبت شود. 

او در پایان گفت: این پروژه و سایر پروژه هاي شرکت ذوب آهن اصفهان این قابلیت را دارند که در ایجاد اشتغال، افزایش صادرات، ارز

 
آوري و جلوگیري از خروج ارز از کشور نقش سازنده اي ایفا کنند. 

مدیرعامل شرکت ذوب آهن اصفهان نیز در جریان این بازدید گفت: ما از سه سال گذشته فصل جدیدي در همکاري را با بانک
اقتصادنوین آغاز کردیم. امروز به نقطه مطلوبی در همکاري رسیده ایم و به جرأت می توان گفت بانک اقتصادنوین می تواند براي سایر
بانک ها الگو باشد. سرعت عمل در پاسخ به نیازهاي شرکت و شناخت کامل از شرایط تولید و نیاز شرکت از مزیت هاي ویژه این بانک



 
است. 

منصور یزدي زاده با اشاره به اینکه یکی از نیازهاي ما تامین مالی پروژه دوباره سازي باتري شماره 2 کک سازي شرکت ذوب آهن بود،
افزود: این پروژه به کمک بانک اقتصادنوین تامین مالی شد که این اقدام موجب کاهش هزینه هاي تمام شده، به صرفه تر و اقتصادي

 
تر شدن تولید، کاهش آلایندگی ها، کاهش واردات و همچنین کاهش وابستگی ارزي شرکت شد که کار بسیار ارزشمندي است. 

او با بیان اینکه همه زیرساخت هاي دوباره سازي باتري شماره 2 کک سازي فراهم است، تاکید کرد: برآورد ما این است که این باتري
با 1200 میلیارد تومان تامین مالی دوباره سازي شود. با اتمام این پروژه، ظرفیت تولید کک در این شرکت با افزایش 550 هزار تن، به

 
1.8 تا 1.9 میلیون تن بالغ می شود که کل نیاز شرکت ذوب آهن به کک براي تولید 3.6 میلیون تنی را فراهم می کند. 

مدیرعامل شرکت ذوب آهن اصفهان در پایان گفت: این همان زنجیره تامین مواد اولیه ذوب آهن است که امیدواریم در رابطه با تامین
مالی تولید سنگ آهن و گندله هم بتوانیم با بانک اقتصادنوین همکاري خوبی داشته باشیم.



بزودي؛ بازدید نمایندگان از تاسیسات آب سنگین اراك

منبع: فردا نیوزشماره خبر:  87  |  تاریخ: 1400/04/05

بازدید اعضاي کمیسیون امور داخلی کشور و شوراها از تاسیسات آب سنگین اراك و استماع گزارش وزیر کشور از روند
برگزاري انتخابات، در دستور کار هفته جاري کمیسیون هاي مجلس است.

بازدید اعضاي کمیسیون امور داخلی کشور و شوراها از تاسیسات آب سنگین اراك و استماع گزارش وزیر کشور از روند برگزاري

 
انتخابات، در دستور کار هفته جاري کمیسیون هاي مجلس است. 

کمیسیون هاي تخصصی مجلس شوراي اسلامی در هفته جاري
تشکیل جلسه می دهند که دستور کار این جلسات به شرح زیر

 
است: 

 
کمیسیون آیین نامه داخلی مجلس 

 
رسیدگی به طرح شفافیت آراي نمایندگان 

 
کمیسیون اصل 90 مجلس 

 
بررسی طرح اصلاح ماده 3 قانون نظارت بر رفتار نمایندگان (هدایاي شغلی) 

 
بررسی طرح الحاق موادي به قانون دیوان محاسبات کشور 

 
نشست عمومی کمیسیون براي بررسی گزارش تهیه شده درباره وضعیت بورسیه هاي وزارت علوم 

 
نشست با استانداران استان هاي اصفهان و چهارمحال بختیاري و نمایندگان وزارتخانه هاي کشور، نیرو و نیروي انتظامی 

 
نشست با مدیرعامل شرکت ملی گاز و پارس جنوبی درباره پرونده مطروحه 

 
کمیسیون ویژه جهش و رونق تولید و نظارت بر اجراي اصل 44 قانون اساسی 

 
ادامه بررسی طرح تسهیل صدور برخی مجوزهاي کسب و کار 

بررسی طرح صیانت از حقوق کاربران در فضاي مجازي و ساماندهی پیام رسان هاي اجتماعی 



 
بررسی طرح اداره صداوسیماي جمهوري اسلامی ایران 

 
ادامه بررسی موانع توسعه روستایی و قوانین مزاحم در جهت توسعه روستاها و مهاجرت معکوس 

 
کمیسیون آموزش، تحقیقات و فناوري 

 
ادامه رسیدگی به لایحه نظام رتبه بندي معلمان 

 
بازدید از شرکت ارتباطات سیار ایران (همراه اول) به منظور بررسی عملکرد شبکه آموزشی شاد 

 
کمیسیون اجتماعی 

 
بررسی طرح دفاتر پیشخوان خدمات دولت و بخش عمومی غیردولتی 

 
دعوت از وزیر کشور به منظور پاسخ به سوالات 7 تن از نمایندگان 

 
دعوت از رئیس سازمان بهزیستی کشور در خصوص نحوه اجراي طرح مثبت زندگی 

 
جلسه کمیته آسیب هاي اجتماعی کمیسیون اجتماعی در خصوص کودکان زباله گرد 

 
جلسه کمیته اشتغال، کارآفرینی و روابط کار در خصوص طرح اصلاح قانون بیمه کارگران ساختمانی 

 
کمیسیون اقتصادي 

 
بررسی اعمال ماده 45 آیین نامه داخلی در خصوص عملکرد اقتصادي دولت هاي یازدهم و دوازدهم 

بررسی تقاضاي تعدادي از نمایندگان مجلس در اجراي ماده (212 ) آیین نامه داخلی براي ضرورت تحقیق و تفحص از نحوه واگذاري

 
و علت تعطیلی کارخانه آزمایش مرودشت 

 
ادامه بررسی لایحه اصلاح ماده (8 ) قانون بیمه اجباري خسارات وارد شده به شخص ثالث در اثر حوادث ناشی از وسایل نقلیه 

 
ادامه بررسی طرح اصلاح قانون استفاده از خدمات تخصصی و حرفه اي حسابداران 

 
ادامه بررسی لایحه توسعه محدوده منطقه آزاد تجاري- صنعتی انزلی 

 
کمیسیون امنیت ملی و سیاست خارجی 



 
بررسی لایحه تصویب مقاوله نامه آمارهاي کار 

 
بررسی لایحه تصویب اصلاح اساسنامه سازمان بین المللی کار در امنیت ملی و سیاست خارجی 

 
بررسی لایحه عضویت دولت جمهوري اسلامی ایران در آژانس بین المللی تحقیقات سرطان 

 
استماع گزارش رئیس کمیته روابط خارجی در خصوص آخرین اخبار و تحولات افغانستان 

 
استماع گزارش آخرین اخبار و تحولات مرتبط با رمز ارزها با حضور مسئولین ذي ربط 

 
بررسی آخرین اخبار و تحولات کشور افغانستان با حضور مسئولین ذي ربط (وزارت خارجه، اطلاعات، ستادکل، اطلاعات سپاه، قدس) 

 
کمیسیون امور داخلی کشور و شوراها 

 
بررسی طرح هاي تقسیمات کشوري در خصوص تقسیم استان سیستان و بلوچستان، استان اصفهان و کرمان 

 
بررسی طرح اصلاح جدول حوزه هاي انتخابیه مجلس شوراي اسلامی 

 
بازدید اعضاي کمیسیون امور داخلی کشور و شوراها از تاسیسات آب سنگین اراك 

 
دعوت از وزیر کشور جهت ارائه گزارش در خصوص فرآیند انتخابات ریاست جمهوري و شوراهاي اسلامی کشور 

 
بررسی طرح ناظر بر تأسیس و فعالیت سازمان هاي مردم نهاد (غیردولتی) 

 
کمیسیون انرژي 

 
بررسی مسائل و مشکلات کارکنان صنعت نفت با حضور وزیر نفت 

بررسی درخواست تعدادي از نمایندگان براي اعمال ماده 234 قانون آیین نامه داخلی مجلس درخصوص شرکت ملی پتروشیمی و

 
هلدینگ پتروشیمی خلیج فارس 

 
کمیسیون برنامه و بودجه و محاسبات 

 
بررسی لایحه قانون اختیار به دولت جهت کمک به پروژه هاي زیربنایی 

 
رسیدگی به موضوع نحوه اختصاص و هزینه کرد مبلغ یک میلیارد یورو از محل صندوق توسعه ملی براي مبارزه با بیماري کرونا 

 
ارائه گزارش اقدامات به عمل آمده جهت راه اندازي سامانه جامع بودجه ریزي کشور و ویژگی هاي این سامانه 



 
بررسی طرح تسري فوق العاده خاص کارمندان سازمان زندان ها و اقدامات تامینی و تربیتی کشور به کارکنان اداري قوه قضاییه 

 
بررسی گزارش تفریغ بودجه سال 1398 کل کشور 

 
کمیسیون بهداشت و درمان 

 
استماع گزارش عضو ناظر کمیسیون در هیئت امناي صرفه جویی ارزي در معالجه بیماران در خصوص عملکرد و واردات واکسن کرونا 

 
تکمیل گزارش حادثه مرکز درمانی سینا مهر جهت قرائت در صحن علنی مجلس شوراي اسلامی 

 
بررسی لایحه عضویت دولت جمهوري اسلامی ایران در آژانس بین المللی تحقیقات سرطان 

 
بررسی آخرین وضعیت تولید و واردات دارو و مواد اولیه آن در کشور 

 
بازدید از مراکز بهداشتی و درمانی استان کردستان (به مدت سه روز) 

بررسی چالش هاي موجود در هدف سوم سند ملی سالمندان (حفظ و ارتقاي سلامت جسمی روحی اجتماعی و معنوي سالمندان

 
کشور ) 

 
کمیسیون صنایع و معادن 

 
ادامه بررسی طرح اصلاح موادي از قانون معادن کشور 

 
دعوت از وزیر صنعت معدن و تجارت براي پاسخگویی به سوالات 16 تن از نمایندگان 

 
استماع گزارش ریاست سازمان زمین شناسی و اکتشافات معدنی از عملکرد کاري 

 
بررسی طرح ساماندهی صنعت خودرو (اعاده شده از شوراي نگهبان) 

 
ادامه بررسی طرح یکپارچه سازي داده ها و اطلاعات ملی 

 
کمیسیون عمران 

 
بررسی مسائل و مشکلات اجاره مسکن در کشور و ارائه گزارش درخصوص مسکن حمایتی توسط معاون وزیر راه و شهرسازي 

بررسی طرح اصلاح قانون حمایت از بهسازي و نوسازي بافت هاي فرسوده پیرامون حرم مطهر حضرت امام رضا (ع) و حرم مطهر

 
حضرت معصومه (س) 



 
بررسی مسائل و مشکلات مربوط به دریاچه ارومیه 

 
بررسی طرح اصلاح قانون مهندسی و کنترل ساختمان 

 
ارزیابی عملکرد حمل و نقل ریلی در سال 1399 و برنامه سال 1400 

 
بررسی مسائل و مشکلات مربوط به پایانه هاي مرزي 

 
بررسی طرح اصلاح قانون مهندسی و کنترل ساختمان 

 
کمیسیون فرهنگی 

 
بررسی طرح اداره صدا و سیماي جمهوري اسلامی ایران 

 
دعوت از وزیر فرهنگ و ارشاد اسلامی جهت پاسخگویی به سوالات نمایندگان 

 
سفر به استان خراسان رضوي براي بررسی مسائل فرهنگی 

 
ادامه بررسی طرح حمایت از ورزش و ورزشکاران 

 
کمیسیون قضایی و حقوقی 

 
بررسی لایحه معاهده استرداد مجرمین بین جمهوري اسلامی ایران و جمهوري فدرال برزیل 

 
نشست با رئیس مرکز تحقیقات اسلامی مجلس شوراي اسلامی درخصوص برنامه هاي این مرکز در اجلاسیه دوم مجلس یازدهم 

 
بررسی طرح الغاي قانون سرقفلی و حق کسب و پیشه و تجارت و جایگزینی قوانین جدید 

 
ادامه بررسی طرح اصلاح قانون تشکیلات و آیین دادرسی دیوان عدالت 

 
بررسی لایحه مبارزه با قاچاق انسان و اعضاي بدن و مجازات عبوردهندگان غیرمجاز افراد از مرزهاي کشور 

 
بررسی لایحه تجارت (اعاده شده از شوراي نگهبان) 

 
بررسی طرح تشکیل سازمان نظام داوري جمهوري اسلامی ایران 

 
کمیسیون کشاورزي، آب، منابع طبیعی و محیط زیست 



 
بررسی آخرین وضعیت کاداستر و اسناد اراضی کشاورزي در کشور 

 
بررسی تقاضاي تحقیق و تفحص تعدادي از نمایندگان مجلس از نحوه اجراي طرح چهل و شش هزار هکتاري سیستان 

 
دعوت از وزیر نیرو جهت پاسخگویی به سوالات نمایندگان 

 
بررسی آخرین وضعیت تخصیص ارز نهاده هاي دامی و کشاورزي در سال 1400 با دعوت از رئیس کل بانک مرکزي 

بررسی مسائل و مشکلات تولید شیر و فراورده هاي لبنی/ مهر



احیاي حقوق عامه در زابل؛ از مطالبات کارگران تا کاهش سرقت ها/

اشتغالزایی و کارآفرینی در کاهش آسیب اجتماعی موثر است

منبع: عصر هامونشماره خبر:  88  |  تاریخ: 1400/04/05

ایرج جهانتیغ گفت: در راستاي احیاي حقوق عامه و صیانت از بیت المال پیگیري مشکلات حوزه بهداشت و درمان و نظارت بر
آن، مطالبات و حقوق معوقه کارگران به ویژه کارگران شهرداري، کارگران شرکتی دانشگاه زابل و دانشگاه علوم پزشکی زابل و

کارگران پروژه 46 هزار هکتاري انجام شد.

ایرج جهانتیغ، دادستان عمومی و انقلاب زابل در گفت و گو با خبرنگار عصرهامون بیان کرد: در راستاي احیاي حقوق عامه و
صیانت از بیتالمال پیگیري مشکلات حوزه بهداشت و درمان و نظارت بر آن، مطالبات و حقوق معوقه کارگران به ویژه کارگران

 
شهرداري، کارگران شرکتی دانشگاه زابل و دانشگاه علوم پزشکی زابل و کارگران پروژه 46 هزار هکتاري انجام شد. 

وي ادامه داد: بررسی مشکلات واحدهاي تولیدي و رفع موانع تولید، احیا و راه اندازي واحدهاي تعطیل و معطل مانده، اقدامات
پیشگیرانه جهت مقابله با سرقت وسایل تاسیسات عمومی از طریق ایجاد گشت هاي مشترك نیروي انتظامی و با اداره مربوطه و
پیگیري معضلات و مشکلات در حوزه خدمات شهري زباله و پسماند، آسفالت خیابان ها و دیگر معابر و پیگیري روشنایی شهر براي

 
کاهش جرائم سرقت و تصادفات از دیگر اقدامات احیاي حقوق عامه بوده است. 

این مقام قضایی بیان کرد: نظارت بر ضابطین عام و خاص، افزایش گشتزنی در حوزه توسط انتظامی و استفاده از ظرفیت گشتهاي
محله محور رضویون، ایجاد گشت هاي مشترك بین نیروي انتظامی و ادارات مربوطه مثل آب و فاضلاب، مخابرات و اداره برق ... براي
کاهش سرقت از وسایل و تاسیسات عمومی مهمترین راهکارهاي ارتقاي تعامل و مشارکت دستگاه هاي مرتبط با پیشگیري از جرائم و

 
آسیب هاي اجتماعی براي کاهش پرونده هاي واصله به محاکم قضائی است. 

دادستان عمومی و انقلاب زابل اظهار کرد: پیگیري اشتغالزایی و کارآفرینی براي تامین معیشت حداقلی براي مردم به ویژه پیگیري راه
اندازي منطقه آزاد سیستان، معدن مس سفید آبه و . در راستاي کاهش آسیب هاي اجتماعی..، پیگیري دریافت حقابه سیستان جهت
تامین آب شرب و آب مورد نیاز جهت کشاورزي و ایجاد کارگروه پیگیري و نظارت حقوق عامه با محوریت دادستان و حضور نیروهاي
امنیتی و انتظامی در شهرستان، جهت بررسی و پیگیري مسائل مربوط به حقوق عامه و مدیریت واحد مسائل مربوطه و پیگیري

 
موضوع تا حصول نتیجه از طریق مراجع ذیربط از دیگر اقدامات انجام شده در این زمینه است. 

انتهاي پیام/



حمایت از طرح هاي مهارت آموزي در خوزستان

منبع: بسیج نیوزشماره خبر:  89  |  تاریخ: 1400/04/05

رییس سازمان مدیریت وبرنامه ریزي استان خوزستان ازطرح هاي مهارتی با اولویت براي توسعه کارآفرینی واشتغال حمایت
کرد.

رییس سازمان مدیریت وبرنامه ریزي خوزستان در نشست با مدیر کل آموزش فنی و حرفه اي استان و سیدي رییس دانشگاه
صنعتی خاتم الانبیا بهبهان با اشاره به اینکه دستگاه هاي اجرایی خوزستان از ظرفیت هاي بوحود آمده در بخش اشتغال استفاده
کنند افزود:این ظرفیت ها می تواند نقش موثري در بهبود شرایط استان در زمینه رفع بیکاري داشته باشند که لازمه آن مطالبه گري

 
دستگاه هاي اجرایی از سطح ملی و وزارتخانه هاي مربوطه است. 

نیکوادامه داد:ظرفیت آموزش فنی وحرفه اي براي توسعه کارآفرینی و اشتغال بسیار بالا است وضرورت دارد دانشجویان وفارغ

 
التحصیلان رابه سمت کسب مهارت ترغیب، وهدایت کرد. 

وي عنوان کرد: هم افزایی وتعامل سازنده بین بخشی فنی وحرفه اي و دانشگاه یک کار ارزشمند که سبب توسعه مهارت وتوجه

 
مسئولین کشور شده که می تواند الگوي بسیارخوب براي مدیران باشد. 

عبدالنبی سواعدي مدیرکل آموزش فنی وحرفه اي خوزستان در این نشست ضمن تقدیرشایسته ازدیدگاه روشن رییس سازمان
مدیریت وبرنامه ریزي نسبت به اهمیت مهارت آموزي و آموزش نوین وتاثیر آن در کاهش فقر وبیکاري وایجادامید ونشاط در جامعه
گفت:ارایه طرح مهارت آموزي واشتغال پذیري دانشجویان با عنوان طرح جاك وتمرکزبراي افزایش رشته هاي جدید واولویت دادن به
مهارت ها نو مانند ساخت تولید، اتوماسیون صنعتی، ابزاردقیق، تهویه وتبرید وفرآوي گیاهان دارویی مانند ضایعات گل نرگس می

 
تواند دانشگاه را با صنعت ارتباط داد. 

 
سواعدي تاکیدکرد:مراکز آموزش فنی وحرفه اي در حوزه برادران وخواهران نیاز به تعمیرات وتجهیزات اساسی دارند. 

وي اضافه کرد؛ بهسازي وارتقاي تجهیرات کارگاهی و تکمیل پروژه که داراي 70درصد پیشرفت فیزیکی مرکز خواهران نیازمند اعتبار

 
کافی است در بتوان این قشر از جامعه توانمندمهارتی کرد. 

سواعدي تصریح کرد:بیکاري بانوان درصد بالایی دارد که نیازمند سرمایه گذاري مهارتی براي توسعه کارآفرینی وایجادکسب وکار در

 
این بخش است. 

سواعدي ادامه داد:طرح آموزش محصول محور بسیار کارخوبی است می توان از آموزش دارالفنونی به سمت شیوه هاي نوین براي

 
انتقال مهارت بهره مندشد. 

وي خواستارخرید ونصب تجهیزات آموزشی کارگاه فرز CNC در مرکز TMC دانشگاه خاتم الانبیاء بهبهان، تامین اعتبارتجهیزات
کارگاه آموزشی تهویه وتبرید در مرکز برادران، تامین اعتبار تحهیز کارگاه کنترل وابزار دقیق با تاکید برداتوماسیون صنعتی وامنیت



سایبري اتوماسیون صنعتی، تامین اعتبار تکمیل پروژه ساختمان مرکز خواهران بهبهان و تامین اعتبار تعمیرات ضروري ساختمان

 
مرکز برادران شد. 

رییس سازمان مدیریت وبرنامه ریزي خوزستان از طرح هاي مهارت آموزي در دانشگاه، مراکزخواهران وبرادران فنی وحرفه اي حمایت

 
وآمادگی تامین اعتبار مورد نیاز براي توسعه مهارت بهبهان شد. 

در پایان مقررشد فنی وحرفه اي ودانشگاه طرح اولویت دار تحهیز وتکمیل و افزایش رشته هاي جدید مهارتی براي تامین اعتبار تهیه

 
وبه سازمان مدیریت وبرنامه ریزي ارایه نمایند. 

گفتنی است مهردادنیکو رییس سازمان مدیریت وبرنامه ریزي خوزستان ازطرح مهارت آموزي واشتغال پذیري دانشجویان تحت عنوان
طرح جاك در دانشگاه صنعتی خاتم الانبیاء بهبهان بازدید وآن را بهترین طرح براي اشتغال پذیري فارغ التحصیلان دانشگاهی عنوان

کرد.



حداکثر 10 سال حبس براي پدر مرتکب قتل فرزند !/ قصاص منتفی است

منبع: ایسناشماره خبر:  90  |  تاریخ: 1400/04/05

مشاور حقوقی و پارلمانی معاونت امور زنان و خانواده رئیس جمهوري با اشاره به لایحه "تشدید مجازات پدر مرتکب قتل
فرزند" و با بیان اینکه در کلیه نشستهاي فقهی حقوقی، قصاص پدر منتفی اعلام شد و حداکثر 10 سال حبس قطعی خواهد

بود، گفت: مجازات تعیین شده کافی نیست، اما تبصره هایی که منجر به بازدارندگی و ...

عکس تزئینی است اشرف گرامی زادگان در گفت وگو با
ایسنا، همزمان با روز جهانی "حمایت از قربانیان خشونت"،
به تشریح علل و اهمیت و چالشهاي تدوین لایحه "اصلاح
ماده 612 قانون مجازات اسلامی" موسوم به لایحه "تشدید
مجازات پدر مرتکب قتل فرزند" پرداخت و اظهار کرد:
قانون مجازات اسلامی در هر موضوعی که جرم تلقی شود،
مجازات تعیین کرده است. در این موضوع نیز مجازات
وجود داشته اما طبق نظرات دریافتی، مجازات تعیین شده
کافی نبوده است. در چنین جنایاتی همه طالب قصاص یا

 
حبس ابد براي قاتل هستند. 

این حقوقدان ادامه داد: موضوع "رومینا" این عدم کفایت مجازات را برجسته کرد. از این رو قوه مجریه و قوه قضاییه در تدوین، اصلاح
و بازنگري آن تلاش کردند. این لایحه بار دیگر خلاء کافی نبودن قانون موجود، عدم مسئولیت والدین، ضرورت آموزش و اطلاع رسانی
و ضرورت حمایت دستگاه هاي اجرایی براي کاهش این حوادث را برجسته کرد. این لایحه جاي کار فراوانی دارد که باید منتظر

 
تصمیم کمیسیون اجتماعی مجلس بنشینیم. 

 
جنایت علیه "رومینا" نشان داد خلاء هاي بسیاري در خانواده ها وجود دارد 

وي با بیان اینکه موضوع خشونت در خانواده و اجتماع همیشه مسئله نگران کننده اي است، افزود: موضوع چند قتل فجیع در کشور،
همه را برآشفته کرد. امنیت خانواده ها متزلزل شد. اطمینان و اعتماد که همیشه در خانواده هاي ایرانی برجسته و باعث فداکاریهاي
متعدد شده بود، آسیب دید. جنایت علیه "رومینا" نشان داد که خلاء هاي بسیاري در خانواده ها وجود دارد که منجر به چنین
جرایمی می شود. آن خلاء ها شامل کمبودهاي فرهنگی، اقتصادي، اجتماعی و ... متعدد است که باید با اقدامات بازدارنده، کمبودها را

 
کاهش داد و با اطلاع رسانی و آموزش و آگاهی، موجب شناخت زودهنگام این بلایا شد. 

گرامی زادگان یادآور شد: هنگام قتل "رومینا"، معاونت امور زنان و خانواده با تماسهاي نگران کننده خانواده ها روبرو شد. همه نگران
بودند بخصوص وقتی که از بد رفتاري و یا بد اخلاقی پدران خانواده می گفتند. در جلسه داخلی معاونت این گلایه ها و مطالبات
مطرح شد. نخست پیشنهاد اصلاح قانون در دستور کار قرار گرفت. همکاران حقوقی لایحه پیشنهاد اصلاح ماده 612 قانون مجازات

 
اسلامی ( تعزیرات) را مطرح کردند و پیش نویس اولیه آماده شد. 



به گفته وي، معاونت امور زنان و خانواده بانی این لایحه قرار گرفت و با تعامل با معاونت حقوقی نهاد ریاست جمهوري و کمیسیون

 
لوایح و همکاري قوه قضاییه با یک مشارکت خوب لایحه تدوین و مجازاتهاي مربوط تعیین شد. 

 
اعدام و قصاص باید کاهش یابد 

مشاور حقوقی و پارلمانی معاونت امور زنان و خانواده رئیس جمهوري، با بیان اینکه قصاص یکی از مجازات هاي سنگین در قانون
مجازات اسلامی است، تصریح کرد: در اکثر نشست هاي مربوط به مجازات ها، اغلب متخصصان خواهان کاهش صدور حکم قصاص
توسط قضات محاکم هستند. مطلع هستید که برخی از قوانین، مجازات اعدام را هم حذف کرده اند. در کل اعدام و قصاص باید کاهش

 
یابد. این را بسیاري از حقوقدانان و قضات به مجازات هاي دیگري تبدیل کرده اند. 

گرامی زادگان افزود: براي همین لایحه، نشستی با مشارکت معاونت امور زنان و خانواده با مجمع مدرسین و محققین حوزه علمیه قم
و دانشکده حقوق دانشگاه مفید در دي ماه سال گذشته برگزار شد. در این نشست تصریح شد که بنا به نظر مشهور فقیهان امامیه،
یکی از شرایط حکم قصاص این است که قاتل، پدر یا جدپدري نباشد. از سوي دیگر بیان شد که نظام حقوقی ما در دو حوزه، حقوق

 
مدنی و حقوق کیفري « رویکرد ارفاقی» نسبت به «والدین کودك آزار» دارد. در همین نشست مواد قانونی مورد توجه قرار گرفت. 

 
پیشنهاد تشدید مجازات تعزیري درجه یک به حبس حداقل 25 سال 

 
قصاص منتفی اعلام شد 

وي معتقد است که دلایل بیان شده در این نشست ها بیانگر این موضوع بود که مصلحت عمومی و سیاست کیفري و عدالت ایجاب
می کند که در میزان مجازات تعزیري پدران معاف از مجازات قصاص، بازنگري شود و حتی پیشنهاد تشدید مجازات تعزیري درجه

 
یک به حبس حداقل 25 سال با اعمال جرائم و برخی محرومیتهاي اجتماعی تاکید شد. 

مشاور حقوقی و پارلمانی معاونت امور زنان و خانواده رئیس جمهوري تصریح کرد: نتیجه این که در کلیه نشستها، قصاص پدر منتفی
اعلام شد ولی در افزایش مجازات حبس تعزیزي پذیرش وجود داشت. پیشنهادي که در نشست شوراي فقهی حقوقی در شهر قم
برگزار شد مجازات 25 سال تا 40 سال در نظر گرفته شده بود اما قوه قضاییه در آخرین بررسی مجازات درجه 2 و 3 پیشنهاد داده

 
بود. 

 
حداکثر 10 سال حبس قطعی خواهد بود 

گرامی زادگان در پاسخ به این سوال که مطابق با لایحه "تشدید مجازات پدر در صورت قتل فرزند" که هم اکنون به مجلس ارسال
شده است، پدر مرتکب قتل فرزند چند سال محکوم به حبس می شود، تصریح کرد: در ماده 612 اعلام شده است که « هر کس
مرتکب قتل عمد شود و شاکی نداشته و یا شاکی داشته باشد ولی از قصاص گذشت کرده باشد، به حبس تعزیري درجه چهار محکوم
می شود.» مجازات درجه 4 طبق قانون مجازات اسلامی حبس بیش از پنج تا 10 سال است. البته در تبصره 1 گفته شده است که «
در مواردي که فرد با علم به عدم امکان قصاص مرتکب قتل مذکور شود،به حداکثر مجازات مذکور محکوم می شود.» بدین ترتیب

 
حداکثر 10 سال حبس قطعی خواهد بود. 



گرامی زادگان معتقد است که هرچند پیشنهاد دهنده این لایحه، معاونت امور زنان و کارشناسان مربوط بودند اما پیشنهاد باید هم از
کمیسیون فرعی و اصلی دولت و هم هیئت وزیران و هم در تعامل با قوه قضاییه در بخش مجازاتها عبور کند و باید اجماع در خصوص

 
لوایح انجام گیرد. 

این حقوقدان خاطر نشان کرد: نظرات مخالف و موافق در جلسه ها مطرح می شود و باید براي تثبیت نظر بسیار تلاش شود. در واقع
نظر معاونت مجازات بیشتر پدر بود ولی پس از بررسی فقهی و دیدگاه کارشناسان و اعضاي کمیسیون ها، لایحه نهایی همان است که
به مجلس تقدیم شد. البته تبصره 2 و 3 این لایحه پیشنهادي بود که معاونت روي آن اصرار داشت و مورد موافقت قرار گرفت. معاونت

 
حقوقی قوه قضاییه نیز مجازات هاي حبس بیشتري را در نظر داشت. 

 
راي اکثریت ملاك است 

مشاور حقوقی و پارلمانی معاونت امور زنان و خانواده رئیس جمهوري درباره کارشکنی هایی که در راستاي تدوین این لایحه ایجاد
شد، اظهار کرد: موضوع مخالفت فرد و یا دستگاه نیست. موضوع نگاهی است که در جامعه وجود دارد و قاعدتا در اذهان کارشناسان
نفوذ پیدا می کند. هر کارشناسی با توجه به تجربیات و شواهدي که از پرونده هاي قضایی دارد، نظر می دهد و نظر خود را بیان می

 
کند. این جمع است که راي می دهد و راي اکثریت ملاك خواهد بود. 

وي همچنین این را هم گفت که لایحه مذکور هشتم خرداد امسال از دولت تقدیم مجلس شوراي اسلامی شده اما هنوز اعلام وصول

 
نشده است که بی شک به زودي اعلام وصول می شود. 

 
امیدوارم مجلس مجازات هاي لایحه را کاهش ندهد بلکه بر آن بیافزاید 

مشاور حقوقی و پارلمانی معاونت امور زنان و خانواده رئیس جمهوري با بیان اینکه امیدوارم مجلس مجازات هاي لایحه را کاهش
ندهد بلکه برخی مجازاتهاي دیگر را بر آن بیفزاید، گفت: نظر شخص من این است که تنها با تدوین لایحه نمی توان مانع چنین
جنایاتی شد. مشخص است که خانواده ضربه پذیر شده است و حقوق و مسئولیت به معناي واقعی در خانواده حاکم نیست. فرزند نیاز
به توجه و مراقبت دارد. این حوادث نشان داد که باید یک بازنگري در احوالات خانواده صورت گیرد. از متخصصان علوم رفتاري و
تربیتی، روان شناسان و جامعه شناسان کمک گرفت. باید سطح آموزش اجتماعی را بالا برد و هم چنین مسئولین کشوري براي خلاء

 
هاي اقتصادي، فرهنگی و اجتماعی خانواده ها برنامه ریزي کنند. باید علتها را جستجو کرد. 

این حقوق دان در بخش دیگر سخنان خود با بیان اینکه متاسفانه تا حادثه اي اتفاق نیفتد، در صدد چاره بر نمی آییم، یادآور شد:
اکنون جامعه دریافته است که باید قبل از دیرشدن به فکر چاره بود. در ادامه البته جنبه حمایتی در قوانین ما وجود دارد. مانند خانه
هاي امن و یا اورژانس اجتماعی که تاحدودي میتوانند با توجه بیشتر از آسیب ها بکاهند. برنامه هاي اجتماعی دیگري هم مانند

 
توانمند سازي، کارآفرینی، گفتگوي بین نسلی و... موارد مشابه که بخصوص از ابعاد فرهنگی و اجتماعی قابل توجه هستند. 

وي با اشاره به ضرورت تصویب لایحه "حفظ کرامت و حمایت از زنان در برابر خشونت" افزود: همچنین تصویب لایحه حفظ کرامت و
حمایت از زنان در برابر خشونت در مجلس شوراي اسلامی می تواند گام بلندي در جهت کاهش خشونت باشد، ضمن آن که دستگاه
هاي اجرایی هرکدام بنا به وظایفشان باید از خشونت دیده حمایت کنند. این لایحه یکی از بهترین لوایح تدوین شده در کشور است

 
که امیدوارم نمایندگان هر چه زودتر آن را در دستور کار قرار دهند. 



گرامی زادگان در پایان گفت: کشور ما داري مردمی بسیار نجیب و صبور است. رعایت حقوق مردم بخصوص زنان و کودکان باید در
اولویت باشد. جامعه اي که از خشونت به دور باشد و مردمش داراي رفاه نسبی و امنیت و آرامش باشد، می تواند بهترین نسل را

 
تربیت کند و ارتقاء یابد. 

انتهاي پیام



تشریح برنامه دانشگاه آزاد براي کاهش بیکاري فارغ التحصیلان

منبع: اخبار دانشگاهیشماره خبر:  91  |  تاریخ: 1400/04/05

 
 

دبیر شوراي گسترش، آمایش، برنامه ریزي و کارآفرینی دانشگاه آزاد طرح آمایش این دانشگاه را تشریح کرد و گفت: در راستاي

 
کاهش بیکاري فارغ التحصیلان، دانشجویان متناسب با نیاز منطقه مهارت می آموزند. 

پرتال دانشگاهی به نقل از سعید آزادیان در گفتگو با خبرنگار مهر در تشریح جزییات طرح ماموریت گرایی مبتنی بر آمایش دانشگاه
آزاد اسلامی استان ها اظهار کرد: چند سالی است مقام معظم رهبري یک مطالبه جدي از آموزش عالی در حوزه فرهنگ، تربیت و
مسائل و چالش هاي منطقه اي و ملی دارند و از سوي دیگر رویکرد و اقبال دانشجویان به تحصیل با گذشته تفاوت پیدا کرده است؛
یعنی در حال حاضر نوع اقبال مردم نسبت به برخی رشته ها نسبت به گذشته متفاوت شده است؛ به طوري که تراکم دانشجو در
برخی رشته ها به شدت زیاد و در مقابل در برخی رشته ها بالاخص در دانشگاه ها دولتی حتی در دوره تحصیلات تکمیلی بسیار

 
پایین است و حتی این رشته ها بدون آزمون هم داوطلب ندارند. 

دبیر شوراي گسترش، آمایش، برنامه ریزي و کارآفرینی دانشگاه آزاد اسلامی افزود: مثلا در حوزه کشاورزي با اینکه می دانیم، این
حوزه سهم جدي از تولید ناخالص داخلی کشور را دارد و چند میلیون خانوار مستقیما از کشاورزي ارتزاق می کنند، ولی با این وجود
رشته مهندسی کشاورزي مورد اقبال نیست. این موضوع بدین معنا نیست که نیاز به این رشته نداریم؛ بلکه شاید این پیام را به همراه

 
دارد که نوع خدمات و زیرساخت هاي حوزه کشاورزي پاسخگوي نیاز حال و آینده نبوده و لذا دانشجویان به این رشته اقبال ندارند. 

آزادیان بیان کرد: موضوع دیگر اینکه در حال حاضر با حجم زیادي از تحصیل کرده هایی که داراي شغل نیستند، رو به رو هستیم و
دانشجویان هزینه هاي زیادي براي ورود به رشته هایی می کنند که احتمالا اشتغال براي آن ها تأمین نشده باشد. این موارد

 
ملاحظات بسیار مهمی است که آموزش عالی باید به آن توجه کند. 

این مقام مسول دانشگاه آزاد با اشاره به اینکه موضوع آمایش و ماموریت گرا شدن واحدهاي دانشگاهی در یکسال اخیر در دستور کار
قرار گرفت، تصریح کرد: ما در دانشگاه آزاد شورایی تحت عنوان شوراي گسترش و شوراي عالی برنامه ریزي داشتیم که با دستور
ریاست دانشگاه، شوراي گسترش به شوراي گسترش، آمایش، برنامه ریزي و کارآفرینی تغییر یافت؛ البته هدف تغییر صرف عنوان نبود
بلکه به طور جدي به دنبال این هستیم که هرگونه گسترشی مبتنی بر آمایش باشد و هرگونه سیاستگذاري در بحث برنامه ریزي به



 
ویژه در سرفصل هاي دروس و کیفیت خدمات آموزشی در رشته ها مبتنی بر کارآفرینی باشد. 

وي ادامه داد: یعنی ما در بخش اول نیازهاي واقعی را شناسایی و مبتنی بر نیازها، سیاستگذاري می کنیم و رشته ها را توسعه می
دهیم و از طرفی در بخش دوم به دنبال ایجاد زیرساخت لازم براي اجراي شاخص «کارآمادگی» هستیم؛ ما بر این موضوع تاکید داریم
که فارغ التحصیلان دانشگاه، باید در کنار دانش تخصصی، دانش مهارتی متناسب با نیاز منطقه یا ملی داشته باشند و بتوانند بخشی از

 
مسائل و چالش هاي منطقه را شناسایی و پوشش دهند. 

دبیر شوراي گسترش، آمایش، برنامه ریزي و کارآفرینی دانشگاه آزاد اسلامی افزود: قطعا ما در کشور به اشتغال و پست ها و موقعیت

 
هایی نیاز داریم که اگر به آنها با رویکرد کارآفرینی و مهارت نگاه شود، سیل عظیم فارغ التحصیل را نخواهیم داشت. 

آزادیان خاطرنشان کرد: دانشگاه آزاد با این رویکرد دنبال این است که مبتنی بر این شبکه علمی، پژوهشی و فرهنگی، یک سیاست

 
یکپارچه را در حوزه هاي مختلف اقتصادي، اجتماعی و فناوري ایفا و این ظرفیت را دارد که به عنوان موتور پیشران حرکت کند. 

وي به اهم بخش هاي سند آمایش استان ها اشاره کرد و گفت: تحلیل شاخص هاي کلان اقتصادي استان در بخش هاي کشاورزي،
معدن، صنعت، خدمات، گردشگري، فرهنگ و ورزش، بهداشت و درمان، آموزش عالی و وضعیت و فضاي کار و اشتغال استان،
گردآوري اطلاعات مربوط به موقعیت و وضعیت اقلیمی استان، تحلیل جمعیت شناختی استان، از جمله بخش هاي کلیدي تدوین

 
سند آمایش استان ها به شمار می رود. 

 
منبع 

 
جدیدترین اخبار دانشگاهی - استخدامی و کنفرانس هاي علمی را در پرتال دانشگاهی مشاهده کنید. 

 
با عضویت در خبرنامه هاي تخصصی ، اخبار را در ایمیل خود دریافت کنید . 

 
کانال تلگرام پرتال دانشگاهی را به نشانی https://telegram.me/unpir دنبال کنید. 



نقشه راه براي عبور از گردنه مسکن

منبع: روزنامه اقتصاد ملیشماره خبر:  92  |  تاریخ: 1400/04/05

کم توجهی به تقویت عرضه و تقاضاي مسکن طی هشت سال گذشته از سوي سیاستگذار این بخش منجر به تورم بیش از
700 درصدي مسکن و از دست رفتن قدرت خرید بخش قابل توجهی از متقاضیان شد. متوسط قیمت خانه در شرایطی به

متري بیش از 28 میلیون تومان در تهران رسیده که در حال

 
نقشه راه براي عبور از گردنه مسکن 

کم توجهی به تقویت عرضه و تقاضاي مسکن طی هشت سال گذشته از سوي سیاستگذار این
بخش منجر به تورم بیش از 700 درصدي مسکن و از دست رفتن قدرت خرید بخش قابل

توجهی از متقاضیان شد. متوسط قیمت خانه در شرایطی به متري بیش از 28 میلیون تومان در تهران رسیده که در حال حاضر در
بهترین حالت وام خرید مسکن 240 میلیون تومان است. همچنین در بخش عرضه مسکن نیز اقدامات حمایتی قابل توجه صورت

 
نگرفت و آمار و ساخت و ساز در این مدت قابل قبول نبوده است. 

  بیش از نیمی از درآمدهاي خانوار صرف هزینه هاي مسکن می شود. از این رو این بخش از اهمیت زیادي برخوردار است.  تا زمانی
که ندانیم، از هریک میلیون تومان هزینه خانوار دهک متوسط در پایتخت، بیشتر از 500 هزار تومان صرف تامین سرپناه می شود،

 
نمی توانیم درك کنیم، این کالاي غیر قابل واردات و صادرات تا چه اندازه بر زندگی اقشار مختلف مردم تاثیر گذار است. 

 
   افزایش 700 درصدي قیمت مسکن! 

در طول 8سال گذشته، یکی از پرتکرارترین اخبار ماهیانه رشد قیمت مسکن به طور مداوم بوده است. همین مسئله سبب شده تا
شاهد رشد 700 درصدي قیمت مسکن باشیم. به عبارت دیگر در شرایطی که در سال 1392 با 100 میلیون تومان، زمینه لازم براي
خرید 27 متر واحد مسکونی مهیا می شود. رشد قیمت در طول 8 سال اخیر سبب شد تا با همان 100میلیون تومان زمینه خرید یک
مسکن 3 متري نیز ایجاد نشود. کم توجهی به عرضه و تقاضا مسکن بر اشتغال و رشد اقتصادي کشور نیز تاثیرات گسترده اي داشت.
 مسکن یکی از اساسی ترین پیشران هاي اقتصادي به وجود می آید، زیرا حرکت و رونق ساخت و ساز می تواند زمینه رونق 137
رشته صنعت پسینی و پیشینی را مهیا کند. علاوه بر این ساخت هر متر مربع واحد مسکونی در شرایط کنونی به طور میانگین در
سطح کشور معادل 4 میلیون تومان هزینه دارد اما هزینه این مقدار سرمایه می تواند منجر به ایجاد 2.5 شغل به صورت مستقیم و
غیر مستقیم در یک سال شود. این یعنی ما به ازاي هر 1.6 میلیون تومان سرمایه گذاري در حوزه ساخت مسکن می توان زمینه ایجاد
1 شغل را مهیا کرد. در حالیکه اشتغال سایر بخش ها نیاز به هزینه هاي بالاتري دارد. کارشناسان معتقدند سیاست هاي پیگیري شده
توسط دولت در طول 8 سال گذشته نه تنها به دلیل افزایش قیمت، زمینه فشار معیشتی از بعد تامین سرپناه را به وجود آورده بلکه
این سیاست ها از ظرفیت اشتغال گسترده این صنعت نیز جلوگیري کرده است. سید البرز حسینی، عضو کمیسیون عمران مجلس با
بیان اینکه دولت در هشت سال گذشته در حوزه مسکن برنامه اي نداشت، عنوان کرد: آمارها نشان می دهند که حدود 70 هزار هکتار
بافت فرسوده در کشور وجود دارد و 15 میلیون حاشیه نشین در شهرهاي بزرگ و کلان شهر زندگی می کنند. قریب به 6 میلیون
مستأجر، 2.5میلیون نفر جوان بالاي 32 مجرد و 12 میلیون جوان در شرف ازدواج در کشور وجود دارد و این ها زنگ خطر براي

بررسی جدي وضعیت مسکن هستند. 



 
    برنامه دولت سیزدهم براي ساخت سالانه یک میلیون واحد مسکونی 

کارشناسان امیدوارند با توجه به برنامه هاي اعلام شده رییس جمهور منتخب در حوزه مسکن، شاهد بهبود وضعیت عرضه و تقاضا در

 
این بخش باشیم. 

رییس دانشکده کارآفرینی دانشگاه تهران از طرح "مسکن کرامت" به عنوان اکسیر ایجاد تحرك اقتصادي در دولت سیزدهم نام برد و
گفت: این طرح حداقل یک میلیون اشتغال دایم ایجاد خواهد کرد و چرخهاي تولید قریب به یکصد صنعت را به گردش درمی آورد.
غلامحسین حسینی نیا اظهار داشت: متاسفانه علیرغم همه تلاشهایی که تاکنون براي رفع  مشکلات در بخش مسکن، به ویژه طرح
مسکن مهر در دولتهاي نهم و دهم، هنوز معضل مسکن به شکل آزار دهنده اي خانواده هاي  ایرانی  و به ویژه جوانان و اقشار ضعیف
و متوسط را درگیر خود ساخته و  کم توجهی سیاستگذار بخش مسکن طی هشت سال گذشته که نه تنها برنامه اي براي خانه دار
کردن مردم نداشتند، بلکه طرحهاي قبلی را نیز مزخرف خواندند، بر گستردگی و پیچیدگی این معضل افزود و قیمت مسکن را به

 
آسمان رساند. 

رییس دانشکده کارآفرینی دانشگاه تهران اذعان داشت: در وصف این مشکل همین بس که کارشناسان مدت انتظار یک جوان براي

 
خانه دار شدن در شهر تهران را یکصد سال برآورد کرده اند. 

وي گفت: نخستین مشکل، سهم بالاي قیمت زمین در قیمت تمام شده واحدهاي مسکونی بود که در طرح کرامت،  تامین زمین
مناسب و ارزان و بعضا  تهیه زمین رایگان در جوار شهرکهاي صنعتی و کارگري و نیز فازهاي توسعه اي شهرهاي جدید پیش بینی

 
شده و در بافتهاي فرسوده نیز زمین به عنوان آورده متقاضیان در نظر گرفته شده تا بتوانند از مزایاي دیگر این طرح استفاده کنند. 

حسینی نیا ادامه داد: دومین مشکل، ضعف مدیریت اقتصادي تعاونی ها به دلیل پایین بودن آموزش هاي فنی لازم بود که در طرح

 
کرامت، سازوکارهاي لازم براي استخدام مدیران حرفه اي متخصص و جدایی مالکیت از مدیریت اندیشیده شده است. 

این استاد دانشگاه، طولانی شدن پروژه هاي مربوط به تعاونی هاي مسکن را سومین مشکل رایج طرح هاي قبلی دانست و گفت: در طرح
کرامت با اتخاذ سازوکارهایی براي مدیریت پروژه، تزریق به موقع نقدینگی و مصالح و اتخاذ سازوکارهاي بازدارنده تنبیهی براي
مسببین اخلال در طرح، این موضوع مهم تمهید شده است. وي افزود: چهارمین مشکل، عدم همکاري مناسب سازمانهاي ذیربط با
تعاونی هاي مسکن و انبوه سازان بود که در طرح کرامت، با سازماندهی و تشکیل قرارگاه سازندگی طرح کرامت به ریاست شخص رییس
دولت و برگزاري هفتگی جلسات این معضل مهم مدیریت می شود. حسینی نیا اذعان داشت: مشکل پنجم، عدم تأمین به موقع
اعتبارات لازم براي تکمیل پروژه هاي تعاونی ها بود که در طرح کرامت با هدایت صحیح نقدینگی به سمت تولید مسکن ، مکانیزمهاي
نوآورانه تامین مالی بغیر از سیستم سنتی وام بانکی تعبیه شده است. نایب رئیس انجمن انبوه سازان استان تهران نیز درباره برنامه
دولت سیزدهم براي ساخت سالانه یک میلیون واحد مسکونی گفت:  استفاده از بخش خصوصی و ظرفیت هاي این بخش راه عملی
کردن برنامه هاي دولت جدید است.  ایرج رهبر با اشاره با ضرورت ساخت مسکن در کشور و راهبردهاي دولت جدید در این حوزه،

 
گفت: رونق بخش مسکن وابسته به برنامه ریزي دولت جدید دارد و مدیریت درست منابع بخش خصوصی در این زمینه لازم است. 

 
   مدیریت بازار مسکن و اشتغالزایی 

ساخت یک واحد مسکونی علاوه بر ساماندهی بازار، می تواند تقریباً وضعیت 150 شغل پسین و پیشین مربوط به خود را بهبود
ببخشد و از شرکت هاي تولیدکننده مصالح ساختمانی تا کارخانه هاي لوازم خانگی درگیر شوند. کارشناسان می گویند اگر دولت
ساختار حوزه بازار را کنترل، اجاره داري حرفه اي را مدیریت کند و به بازار مصالح ساختمانی اشراف داشته باشد، انباشتگی درخواست

مسکن در کشور شکل نمی گیرد. بر اساس برآوردها باید سالانه قریب به حدود یک میلیون واحد مسکونی در کشور ساخته شود.



فرصت ثبت نام چهاردهمین جشنواره کارآفرینان برتر تا 10 مردادماه

منبع: خبرگزاري فارسشماره خبر:  93  |  تاریخ: 1400/04/05

کامران اصغري امروز در در گفت وگو با خبرنگار خبرگزاري فارس در شهرستان
ساري، اظهار کرد: جشنواره کارآفرینان برتر همه ساله با هدف شناسایی،
انتخاب و معرفی کارآفرینان در سراسر کشور انجام می شود و تاکنون سیزده
دوره جشنواره از سوي وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی و ادارات کل استانی

 
برگزار شده است. 

وي شناسایی و انتخاب کارآفرینان برتر و معرفی آنان به عنوان الگو ، به آحاد مردم خصوصاً جوانان؛ ترویج و توسعه فرهنگ کارآفرینی،
خلاقیت و نوآوري؛ ایجاد فضاي تعامل و همکاري میان فعالان عرصه هاي مختلف اقتصادي- اجتماعی؛ هم افزایی و مشارکت
کارآفرینان در توسعه اقتصادي کشور را از مهمترین اهداف این جشنواره برشمرد و گفت: کارآفرینی فرایندي است که از طریق آن فرد
کارآفرین ضمن شناسایی فرصت ها از طریق نوآوري و پذیرش مخاطره، ارزش جدیدي در حوزه هاي اقتصادي یا اجتماعی به وجود

 
می آورد و به علت تغییر و تحولی که در شیوه هاي متداول ایجاد می کند، نقش مهمی در پایدارسازي اقتصاد کشور  دارد. 

مدیرکل تعاون، کار و رفاه اجتماعی مازندران افزود: فرایند ثبت نام چهاردهمین جشنواره کارآفرینان برتر از اول تیر تا 10 مرداد  است

 
و متقاضیان می توانند براي نام نویسی به سامانه جشنواره کارآفرینان برتر مراجعه کنند. 

اصغري تفاوت مهم این دوره از جشنواره با سایر دوره ها را بخش گردشگري و صنایع دستی دانست که به عنوان یکی از بخش هاي

 
تخصصی جشنواره در کنار بخش هاي صنعت، کشاورزي و خدمات اضافه شده است. 

وي گفت: جشنواره چهاردهم در حالی آغاز به کار کرده که کسب وکارها حدود یک و سال نیم در کنار شرایط سخت اقتصادي کشور
درگیر پاندمی کرونا نیز بوده اند و طبعا کسب و کارهایی توانسته اند بقاي خود را حفظ کنند که در مسیر نوآوري گام برداشته باشند.

 
  

مدیرکل تعاون، کار و رفاه اجتماعی مازندران اظهار امیدواري کرد با استفاده از تجارب کارآفرینان به عنوان اصلی ترین عوامل تغییر در
بازار و الگوسازي براي جوانان در این دوره از جشنواره ضمن شناسایی، انتخاب و معرفی الگوهاي برتر کارآفرینی به جامعه گام مؤثري

 
در راستاي ترویج کارآفرینی و توسعه کشور برداشته شود. 

این مسؤول ادامه داد: تشکیل کانون هاي کارآفرینی در استان هاي سراسر کشور، با حضور کارآفرینان برتر استانی و ملی و مشارکت
آنان با نهادهاي اجرایی به عنوان اتاق فکر کارآفرینی، یکی از دستاوردهاي همین جشنواره ها است که نتایج موثري در توسعه

 
کارآفرینی در مناطق مختلف کشور به همراه داشته است. 



اصغري بیان کرد: دبیرخانه استانی این جشنواره در اداره کل تعاون، کار و رفاه اجتماعی، اداره توسعه کارآفرینی استان است که در

 
صورت هرگونه سوال پاسخگوي کارآفرینان مازندرانی است. 

انتهاي پیام/86018/ع



حداکثر 10 سال حبس براي پدر مرتکب قتل فرزند !/ قصاص
منتفی است

حداکثر 10 سال حبس براي پدر مرتکب قتل فرزند !/ قصاص منتفی است

منبع: روزنامه رویداد امروزشماره خبر:  94  |  تاریخ: 1400/04/05

مشاور حقوقی و پارلمانی معاونت امور زنان و خانواده رئیس جمهوري با اشاره به لایحه "تشدید مجازات پدر مرتکب قتل
فرزند" و با بیان اینکه در کلیه نشستهاي فقهی حقوقی، قصاص پدر منتفی اعلام شد و حداکثر 10 سال حبس قطعی خواهد

بود، گفت: مجازات تعیین شده کافی نیست، اما تبصره هایی که منجر به بازدارندگی و ...

مشاور حقوقی و پارلمانی معاونت امور زنان و خانواده رئیس
جمهوري با اشاره به لایحه "تشدید مجازات پدر مرتکب
قتل فرزند" و با بیان اینکه در کلیه نشستهاي فقهی

حقوقی، قصاص پدر منتفی اعلام شد و حداکثر 10 سال حبس قطعی خواهد بود، گفت: مجازات تعیین شده کافی نیست، اما تبصره
هایی که منجر به بازدارندگی و پیشگیرانه تنظیم شده اند مفید هستند. باید در صورت تصویب، بر اجراي این قانون نظارت کرد و قوه

 
قضاییه گزارش مبسوطی جهت تنویر افکار عمومی به جامعه ارائه کند. 

اشرف گرامی زادگان در گفت وگو با ایسنا، همزمان با روز جهانی "حمایت از قربانیان خشونت"، به تشریح علل و اهمیت و چالشهاي
تدوین لایحه "اصلاح ماده 612 قانون مجازات اسلامی" موسوم به لایحه "تشدید مجازات پدر مرتکب قتل فرزند" پرداخت و اظهار
کرد: قانون مجازات اسلامی در هر موضوعی که جرم تلقی شود، مجازات تعیین کرده است. در این موضوع نیز مجازات وجود داشته اما

 
طبق نظرات دریافتی، مجازات تعیین شده کافی نبوده است. در چنین جنایاتی همه طالب قصاص یا حبس ابد براي قاتل هستند. 

این حقوقدان ادامه داد: موضوع "رومینا" این عدم کفایت مجازات را برجسته کرد. از این رو قوه مجریه و قوه قضاییه در تدوین، اصلاح
و بازنگري آن تلاش کردند. این لایحه بار دیگر خلاء کافی نبودن قانون موجود، عدم مسئولیت والدین، ضرورت آموزش و اطلاع رسانی
و ضرورت حمایت دستگاه هاي اجرایی براي کاهش این حوادث را برجسته کرد. این لایحه جاي کار فراوانی دارد که باید منتظر

 
تصمیم کمیسیون اجتماعی مجلس بنشینیم.  

 
جنایت علیه "رومینا" نشان داد خلاء هاي بسیاري در خانواده ها وجود دارد 

وي با بیان اینکه موضوع خشونت در خانواده و اجتماع همیشه مسئله نگران کننده اي است، افزود: موضوع چند قتل فجیع در کشور،
همه را برآشفته کرد. امنیت خانواده ها متزلزل شد. اطمینان و اعتماد که همیشه در خانواده هاي ایرانی برجسته و باعث فداکاریهاي
متعدد شده بود، آسیب دید. جنایت علیه "رومینا" نشان داد که خلاء هاي بسیاري در خانواده ها وجود دارد که منجر به چنین
جرایمی می شود. آن خلاء ها شامل کمبودهاي فرهنگی، اقتصادي، اجتماعی و ... متعدد است که باید با اقدامات بازدارنده، کمبودها را

 
کاهش داد و با اطلاع رسانی و آموزش و آگاهی، موجب شناخت زودهنگام این بلایا شد.  

گرامی زادگان یادآور شد: هنگام قتل "رومینا"، معاونت امور زنان و خانواده با تماسهاي نگران کننده خانواده ها روبرو شد. همه نگران
بودند بخصوص وقتی که از بد رفتاري و یا بد اخلاقی پدران خانواده می گفتند. در جلسه داخلی معاونت این گلایه ها و مطالبات
مطرح شد. نخست پیشنهاد اصلاح قانون در دستور کار قرار گرفت. همکاران حقوقی لایحه پیشنهاد اصلاح ماده 612 قانون مجازات

 
اسلامی ( تعزیرات) را مطرح کردند و پیش نویس اولیه آماده شد. 

به گفته وي، معاونت امور زنان و خانواده بانی این لایحه قرار گرفت و با تعامل با معاونت حقوقی نهاد ریاست جمهوري و کمیسیون

 
لوایح و همکاري قوه قضاییه با یک مشارکت خوب لایحه تدوین و مجازاتهاي مربوط تعیین شد.  

 
اعدام و قصاص باید کاهش یابد 

مشاور حقوقی و پارلمانی معاونت امور زنان و خانواده رئیس جمهوري، با بیان اینکه قصاص یکی از مجازات هاي سنگین در قانون



مجازات اسلامی است، تصریح کرد: در اکثر نشست هاي مربوط به مجازات ها، اغلب  متخصصان خواهان کاهش صدور حکم قصاص
توسط قضات محاکم هستند. مطلع هستید که برخی از قوانین، مجازات اعدام را هم حذف کرده اند. در کل اعدام و قصاص باید کاهش

 
یابد. این را بسیاري از حقوقدانان و قضات به مجازات هاي دیگري تبدیل کرده اند. 

گرامی زادگان افزود: براي همین لایحه، نشستی با مشارکت معاونت امور زنان و خانواده با مجمع مدرسین و محققین حوزه علمیه قم
و دانشکده حقوق دانشگاه مفید در دي ماه سال گذشته برگزار شد. در این نشست تصریح شد که بنا به نظر مشهور فقیهان امامیه،
یکی از شرایط حکم قصاص این است که قاتل، پدر یا جدپدري نباشد. از سوي دیگر بیان شد که نظام حقوقی ما در دو حوزه، حقوق

 
مدنی و حقوق کیفري « رویکرد ارفاقی» نسبت به «والدین کودك آزار» دارد. در همین نشست مواد قانونی مورد توجه قرار گرفت. 

 
پیشنهاد تشدید مجازات تعزیري درجه یک به حبس حداقل 25 سال 

 
قصاص منتفی اعلام شد 

وي معتقد است که دلایل بیان شده در این نشست ها بیانگر این موضوع بود که مصلحت عمومی و سیاست کیفري و عدالت ایجاب
می کند که در میزان مجازات تعزیري پدران معاف از مجازات قصاص، بازنگري شود و حتی پیشنهاد تشدید مجازات تعزیري درجه

 
یک به حبس حداقل 25 سال با اعمال جرائم و برخی محرومیتهاي اجتماعی تاکید شد. 

مشاور حقوقی و پارلمانی معاونت امور زنان و خانواده رئیس جمهوري تصریح کرد: نتیجه این که در کلیه نشستها، قصاص پدر منتفی
اعلام شد ولی در افزایش مجازات حبس تعزیزي پذیرش وجود داشت. پیشنهادي که در نشست شوراي فقهی حقوقی در شهر قم
برگزار شد مجازات 25 سال تا 40 سال در نظر گرفته شده بود اما قوه قضاییه در آخرین بررسی مجازات درجه 2 و 3 پیشنهاد داده

 
بود.  

 
حداکثر 10 سال حبس قطعی خواهد بود 

گرامی زادگان در پاسخ به این سوال که مطابق با لایحه "تشدید مجازات پدر در صورت قتل فرزند" که هم اکنون به مجلس ارسال
شده  است، پدر مرتکب قتل فرزند چند سال محکوم به حبس می شود، تصریح کرد: در ماده 612 اعلام شده است که « هر کس
مرتکب قتل عمد شود و شاکی نداشته و یا شاکی داشته باشد ولی از قصاص گذشت کرده باشد، به حبس تعزیري درجه چهار محکوم
می شود.» مجازات درجه 4 طبق قانون مجازات اسلامی حبس بیش از پنج تا 10 سال است. البته در تبصره 1 گفته شده است که «
در مواردي که فرد با علم به عدم امکان قصاص مرتکب قتل مذکور شود،به حداکثر مجازات مذکور محکوم می شود.» بدین ترتیب

 
حداکثر 10 سال حبس قطعی خواهد بود.  

گرامی زادگان معتقد است که هرچند پیشنهاد دهنده این لایحه، معاونت امور زنان و کارشناسان مربوط بودند اما پیشنهاد باید هم از
کمیسیون فرعی و اصلی دولت و هم هیئت وزیران و هم در تعامل با قوه قضاییه در بخش مجازاتها عبور کند و باید اجماع در خصوص

 
لوایح انجام گیرد. 

این حقوقدان خاطر نشان کرد: نظرات مخالف و موافق در جلسه ها مطرح می شود و باید براي تثبیت نظر بسیار تلاش شود. در واقع
نظر معاونت مجازات بیشتر پدر بود ولی پس از بررسی فقهی و دیدگاه کارشناسان و اعضاي کمیسیون ها، لایحه نهایی همان است که
به مجلس تقدیم شد. البته تبصره 2 و 3 این لایحه پیشنهادي بود که معاونت روي آن اصرار داشت و مورد موافقت قرار گرفت. معاونت

 
حقوقی قوه قضاییه نیز مجازات هاي حبس بیشتري را در نظر داشت.  

 
راي اکثریت ملاك است 

مشاور حقوقی و پارلمانی معاونت امور زنان و خانواده رئیس جمهوري درباره کارشکنی هایی که در راستاي تدوین این لایحه ایجاد
شد، اظهار کرد: موضوع مخالفت فرد و یا دستگاه نیست. موضوع نگاهی است که در جامعه وجود دارد و قاعدتا در اذهان کارشناسان
نفوذ پیدا می کند. هر کارشناسی با توجه به تجربیات و شواهدي که از پرونده هاي قضایی دارد، نظر می دهد و نظر خود را بیان می

 
کند. این جمع است که راي می دهد و راي اکثریت ملاك خواهد بود.  

وي همچنین این را هم گفت که لایحه مذکور هشتم خرداد امسال از دولت تقدیم مجلس شوراي اسلامی شده اما هنوز اعلام وصول

 
نشده است که بی شک به زودي اعلام وصول می شود. 

 
امیدوارم مجلس مجازات هاي لایحه را کاهش ندهد بلکه بر آن بیافزاید 



مشاور حقوقی و پارلمانی معاونت امور زنان و خانواده رئیس جمهوري با بیان اینکه امیدوارم مجلس مجازات هاي لایحه را کاهش
ندهد بلکه برخی مجازاتهاي دیگر را بر آن بیفزاید، گفت: نظر شخص من این است که تنها با تدوین لایحه نمی توان مانع چنین
جنایاتی شد. مشخص است که خانواده ضربه پذیر شده است و حقوق و مسئولیت به معناي واقعی در خانواده حاکم نیست. فرزند نیاز
به توجه و مراقبت دارد. این حوادث نشان داد که باید یک بازنگري در احوالات خانواده صورت گیرد. از متخصصان علوم رفتاري و
تربیتی، روان شناسان و جامعه شناسان کمک گرفت. باید سطح آموزش اجتماعی را بالا برد و هم چنین مسئولین کشوري براي خلاء

 
هاي اقتصادي، فرهنگی و اجتماعی خانواده ها برنامه ریزي کنند. باید علتها را جستجو کرد. 

 
  

این حقوق دان در بخش دیگر سخنان خود با بیان اینکه متاسفانه تا حادثه اي اتفاق نیفتد، در صدد چاره بر نمی آییم، یادآور
شد: اکنون جامعه دریافته است که باید قبل از دیرشدن به فکر چاره بود. در ادامه  البته جنبه حمایتی در قوانین ما وجود دارد. مانند
خانه هاي امن و یا اورژانس اجتماعی که تاحدودي میتوانند با توجه بیشتر از آسیب ها بکاهند. برنامه هاي اجتماعی دیگري هم مانند

 
توانمند سازي، کارآفرینی، گفتگوي بین نسلی و... موارد مشابه که بخصوص از ابعاد فرهنگی و اجتماعی قابل توجه هستند.  

وي با اشاره به ضرورت تصویب لایحه "حفظ کرامت و حمایت از زنان در برابر خشونت" افزود: همچنین تصویب لایحه حفظ کرامت و
حمایت از زنان در برابر خشونت در مجلس شوراي اسلامی می تواند گام بلندي در جهت کاهش خشونت باشد، ضمن آن که دستگاه
هاي اجرایی هرکدام بنا به وظایفشان باید از خشونت دیده حمایت کنند. این لایحه یکی از بهترین لوایح تدوین شده در کشور است

 
که امیدوارم نمایندگان هر چه زودتر آن را در دستور کار قرار دهند.  

گرامی زادگان در پایان گفت: کشور ما داري مردمی بسیار نجیب و صبور است. رعایت حقوق مردم بخصوص زنان و کودکان باید در
اولویت باشد. جامعه اي که از خشونت به دور باشد و مردمش داراي رفاه نسبی و امنیت و آرامش باشد، می تواند بهترین نسل را

 
تربیت کند و ارتقاء یابد.  

منبع: ایسنا



ایجاد بیش از یک هزار شغل ارمغان پناه صنعت پارت به لردگان

منبع: دانش نفتشماره خبر:  95  |  تاریخ: 1400/04/05

رئیس هیئت مدیره پناه پارت صنعت در مراسم امضاي قرارداد EPC پترو آرمند لردگان گفت: با این طرح بیش از یک هزار
شغل مستقیم در منطقه ایجاد می کنیم.

رئیس هیئت مدیره پناه پارت صنعت در مراسم امضاي
قرارداد EPC پترو آرمند لردگان گفت: با این طرح بیش از

 
یک هزار شغل مستقیم در منطقه ایجاد می کنیم. 

پناهی در این مراسم که با حضور حسین بامیري نماینده
مجلس شوراي اسلامی در شهر لردگان و رسول اشرف زاده
مدیرعامل شرکت گروه پتروشیمی سرمایه گذاري ایرانیان
(پترول) و مدیرعامل پتروآمند لردگان بعنوان کارفرما

برگزار شد، افزود: پس از ایجاد اشتغال، افزایش رفاه و کیفیت معیشت در منطقه لردگان؛ شاید بتوان بالاترین تاثیر را تاثیر فرهنگی
دانست که آن هم شامل ارتباط با صنعت، افزایش تخصص ها، ترویج کارآفرینی، ایجاد همدلی و ثبات و به تبع آن افزایش امنیت می

 
شود. 

رئیس هیئت مدیره پناه صنعت پارت مشتري مداري، کیفیت مطلوب، ایجاد ارزش افزوده براي ذي نفعان را از اصول اولیه این شرکت
برشمرد و تصریح کرد: در حال حاضر با انجام ده ها پروژه در زمان مقرر، رضایت مندي کارفرمایان مختلف را در بخش هاي صنعتی و
ساختمانی به خود جلب کردیم و بر اساس تعالی در فرایندهاي مدیریتی و بخش فنی مهندسی با استقرار استانداردهاي مدیریت
کیفیت، رعایت موازین ایمنی، بهداشت و حفظ محیط زیست، سلامت نیروي انسانی و استاندارد مدیریت پروژه درصدد گسترش

 
فعالیت هاي تخصصی هستیم. 

وي با تاکید بر اینکه رضایت مشتریان، رمز موفقیت ما در آینده خواهد بود گفت: در افزایش بهره وري و رضایت مندي مشتریان
نهایت تلاش خود را به کارخواهیم گرفت. زیرا معتقدیم پیشرفت در کنار یکدیگر و با یکدیگر، موجب هم افزایی و خلق ارزش بیشتر

 
براي همه ذي نفعان می شود. 

پناهی خاطرنشان ساخت: امروز اوج بالندگی و خودکفایی را در سطح کشور شاهد هستیم و یکی از اهداف اصلی ما در پروژه ها ایجاد
اشتغال و ترویج کارآفرینی ضمن ایجاد فرصت مناسب جهت نقش آفرینی پترو صنعت پارت در کشورهاست که موجب بهره گرفتن از

 
توان متخصصان و سرمایه نیروي انسانی و بومی را نیز ایجاد می کند. 

گفتنی است، قرارداد بین پتروآرمند لردگان به عنوان کارفرما و پناه صنعت پارت به عنوان پیمانکار امضاء شد.



مجمع کارآفرینان و سرمایه گذاران گردشگري در ایران تشکیل می شود

منبع: خبرگزاري مهرشماره خبر:  96  |  تاریخ: 1400/04/05

یزدـ عضو هیئت رئیسه سازمان ملی کارآفرینی ایران از شکل گیري مجمع کارآفرینان و سرمایه گذاران بخش خصوصی
گردشگري در کشور با حضور رئیس و دبیر فراکسیون گردشگري مجلس خبر داد.

یزدـ عضو هیئت رئیسه سازمان ملی کارآفرینی ایران از
شکل گیري مجمع کارآفرینان و سرمایه گذاران بخش
خصوصی گردشگري در کشور با حضور رئیس و دبیر

 
فراکسیون گردشگري مجلس خبر داد. 

هادي هزارخانی در گفتگو با خبرنگار مهر با تاکید بر اینکه
سازمان ملی کارآفرینی ایران، کارآفرینی، رفع موانع و ایجاد
نظام هماهنگ میان قواي مقننه، قضائیه و مجریه با بخش
خصوصی را دنبال می کند، اظهار داشت: کارآفرینی به
معناي خلق ارزش هاي جدید، توسعه ثروت و اشتغال

 
گسترده است. 

وي با اشاره به اینکه یکی از بخش هاي مهم در حوزه کارآفرینی، بخش خدمات است، افزود: گردشگري در زمره خدمات به شمار می

 
رود و به نظر می رسد در دولت جدید بتوان اتفاقات بسیار مهمی را در این حوزه رقم زد. 

هزارخانی با تاکید بر اینکه در این دوره با جدیت بیشتر پاي کار توسعه کارآفرینی هستیم، عنوان کرد: قرارگاه کارآفرینی را کارآفرینان
بخش خصوصی فرماندهی خواهند کرد و امیدواریم بتوانیم با برنامه ریزي هاي انجام شده، از آسیب هاي جدي که از عملکرد نامطلوب

 
دولت ها به بخش خصوصی وارد شده، در امان بمانیم. 

عضو هیئت رئیسه سازمان ملی کارآفرینی ایران ادامه داد: در طول یک سال گذشته از یک سو عملکرد بد دولت و از سوي دیگر،
آسیب هاي ناشی از کرونا، ضربه مهلکی به صنعت گردشگري وارد آورد اما امیدواریم با اقدامات جدید در این حوزه بتوانیم از مشکلات

 
سرمایه گذاران این بخش بکاهیم. 

هزارخانی یادآور شد: بر همین اساس، با حضور رئیس و نائب رئیس فراکسیون گردشگري مجلس، نائب رئیس اول اتاق بازرگانی ایران
و جمعی از کارآفرینان و سرمایه گذاران بزرگ حوزه صنعت گردشگري کشور، مجمع کارآفرینان و سرمایه گذاران بخش خصوصی

 
گردشگري را شکل خواهیم داد. 

وي با اشاره به اینکه پیش از این تشکل هاي مردم نهاد براي رفع مشکلات این بخش تلاش کردند، تصریح کرد: اما پراکندگی در

 
تشکل ها بسیار زیاد است و توانایی اینکه جریان گردشگري را هدایت کنند، ندارند. 



هزارخانی اظهار داشت: بر این اساس یک مجمع کارآفرینان و سرمایه گذاران بخش خصوصی گردشگري ایران در اتاق بازرگانی

 
تشکیل می شود که سازمان ملی کارآفرینی ایران، متولی آن خواهد بود. 

عضو هیئت رئیسه سازمان ملی کارآفرینی ایران با اشاره به آسیب هایی که متوجه بخش گردشگري است، افزود: جداي از بحث کرونا
و عملکرد نامطلوب دولت ها، طرف هاي مشورت دولت در حوزه گردشگري نیز تاکنون نتوانسته اند اقدام قابل توجهی در راستاي
انعکاس مشکلات بخش گردشگري به دولت و مجلس انجام دهند و تاکنون هیچ قدمی در جهت تعالی گردشگري به شکل گسترده

 
برداشته نشده است. 

وي تصریح کرد: اینکه دولت در حوزه گردشگري مشاوران درستی داشته باشد، بسیار حائز اهمیت است و اینکه فعالان گردشگري به
صورت پراکنده طرف مشورت دولت باشند، صحیح نیست زیرا کارآفرینی و خلق ارزشهاي جدید در این حوزه توسط افرادي انجام شده

 
که سرمایه گذاري هاي هنگفتی در این زمینه انجام داده اند. 

هزارخانی عنوان کرد: مهمترین نکته اي که در این راستا دنبال خواهیم کرد، استفاده از نظر متخصصان و دلسوزان واقعی که قد و
قامت آنها مناسب تصمیم گیري در حوزه کلان گردشگري کشور است، خواهد بود و از نظر سایر فعالان نیز استفاده خواهد شد اما به

 
طور قطع کارآفرینان این حوزه، نماد گردشگري ایران هستند. 

وي ادامه داد: تلاش ما این است که با شکل گیري مجمع یاد شده، اکوسیستم گردشگري را به بهترین شکل ممکن به پیش ببریم و
امیدواریم با ثبت این مجمع تا شهریورماه سال جاري، بتوانیم اقدامات جدي به ویژه در حوزه رفع موانع را پیگیري کنیم



پاسخگویی به صداي مردم از طریق پل ارتباطی سامد

پاسخگویی به صداي مردم از طریق پل ارتباطی سامد

منبع: صندوق کارآفرینی امیدشماره خبر:  97  |  تاریخ: 1400/04/05

با هدف اجراي نظام نامه مدیریت ارتباطات مردمی در بستر سامد و تبیین اهداف دولت و نیز در جهت تحقق مصادیق حقوق
شهروندي و تاکیدات استاندار مبنی بر استمرار تعامل مردم و دولت و پاسخگویی به درخواست ها و مشکلات هموطنان و ایجاد
فرصتی یکسان براي همه اقشار جامعه براي ارتباط مستقیم تلفنی با مسئولان و مدیران دستگاه هاي اجرایی، عظیمی فشی مدیر
صندوق کارآفرینی امید استان با حضور در سامانه ارتباط مردم و دولت (سامد) به صورت مستقیم پاسخگوي مشکلات کارآفرینان و

 
شهروندان کرمانشاهی شد . 

مدیر صندوق کارآفرینی امید استان در این گفتگوي 2 ساعته ضمن ارتباط مستقیم با مردم به راهنمایی ، مشاوره و پاسخگویی به

 
درخواست هاي حوزه فعالیت صندوق علی الخصوص اشتغال و کارآفرینی پرداخت . 

حضور مدیران کل و مسؤلان دستگاه هاي اجرایی در مرکز سامد و ارتباط تلفنی با شهروندان جهت مطرح نمودن مستقیم مشکلات با
مسئولان و پیگیري درخواست ها بسیاري از مشکلات متقاضیان را برطرف و باعث کاهش مراجعات حضوري و نیز اطلاع متقاضیان از

 
نحوه خدمت رسانی دستگاههاي اجرایی به شهروندان خواهد شد . 

صندوق کارآفرینی امید استان کرمانشاه از ابتداي سال 99 تاکنون تعداد 456 فقره تسهیلات قرض الحسنه با مبلغ 41 میلیارد و 500
میلیون ریال در حوزه هاي ضروري و اشتغال به معرفی شدگان از سامانه سامد پرداخت کرده است .



تقدیر مدیرعامل صندوق کارآفرینی امید از روساي شهرستان
هاي شیراز و ارسنجان

تقدیر مدیرعامل صندوق کارآفرینی امید از روساي شهرستان هاي شیراز و

ارسنجان

منبع: صندوق کارآفرینی امیدشماره خبر:  98  |  تاریخ: 1400/04/05

اصغر نوراله زاده مدیرعامل صندوق کارآفرینی امید از
محمد فتحی رئیس صندوق شهرستان شیراز و سیده اعظم حسینی فر رئیس صندوق شهرستان ارسنجان ، جهت تلاش هاي صورت

 
پذیرفته در زمینه بازاریابی فروش و بهره برداري از پوز هاي فروشگاهی تقدیر نمود. 

شهرستان شیراز با تعداد 255 دستگاه موفق به کسب رتبه اول و شهرستان ارسنجان با تعداد 163 دستگاه موفق به کسب جایگاه دوم

 
در بین شهرستان هاي استان فارس شدند. 

 
در بخشی از این لوح تقدیر می خوانیم: 

طی سالهاي اخیر تجهیز منابع همواره یکی از مهم ترین اهداف و برنامه هاي صندوق بوده و در حال حاضر نیز جذب منابع مالی در
بین سیاست ها و فعالیت هاي صندوق از اهمیت بسیار زیادي برخوردار است. یقیناً توفیق در این حوزه زمینه ساز توسعه در سایر
حوزه ها علی الخصوث وظایف ذاتی صندوق که همانا پرداخت تسهیلات قرض الحسنه به کسب و کاهاي خرد و کوچک و ایجاد

 
اشتغال براي جوانان این مرزوبوم می باشد خواهد بود. 

از این رو یکی از موثرترین راه هاي جذب و منابع و جمع آوري وجوه مازاد و انتقال گردش و تراکنش هاي مالی در صندوق ، بازاریابی
، جذب و بهره برداري از پوزهاي فروشگاهی می باشد.



دیدار استاندار گیلان و مدیرعامل صندوق کارآفرینی امید

دیدار استاندار گیلان و مدیرعامل صندوق کارآفرینی امید

منبع: صندوق کارآفرینی امیدشماره خبر:  99  |  تاریخ: 1400/04/05

همزمان با میلاد امام رضا(ع) زارع استاندار گیلان با حضور در ستاد صندوق کارآفرینی امید با نوراله زاده مدیرعامل صندوق کارآفرینی

 
امید دیدار و گفتگو کرد. 

دراین دیدار مدیرعامل صندوق کارآفرینی امید با تاکید بر اهمیت استان گیلان در تولیدات محصولات کشاورزي وگردشگري گفت:

 
صندوق کارآفرینی امید همیشه در کنار تولیدکنندگان روستایی و خرد وکوچک استان گیلان خواهد بود. 

 
وي افزود: امیدواریم به زودي شاهد بهره برداري تمامی طرح هاي آماده و در حال ساخت در استان گیلان باشیم. 

نوراله زاده گفت: گیلان می تواند به قطب صنایع دستی روستایی و بومگردي هایی در سطح بین المللی تبدیل شود که این خود به

 
یک هم افزایی و مشارکت ملی نیاز دارد. 

در ادامه استلاندار گیلان ضمن تبریک ایام دهه کرامت و میلاد امام رضا (ع) از فعالیت هاي صندوق کارآرفینی امید در استان گیلان

 
تشکر کرد. 

زارع در ادامه افزود: خوشبختانه صندوق کارآفرینی امید در سراسر کشور و خصوصا استان گیلان مورد اعتماد مردم است و امیدواریم
طرح هاي اشتغال روستایی هرچه سریعتر به بهره برداري برسند.



تشکیل کارگروه ویژه رفع موانع تولید در شرکت سایپا دیزل / وجود زیرساخت

هاي مناسب تولید خودروهاي تجاري در سایپادیزل

منبع: ایلناشماره خبر:  100  |  تاریخ: 1400/04/05

معاون برنامه ریزي و نظارت راهبردي قوه قضائیه از تشکیل کارگروه ویژه رفع موانع تولید براي حل مشکلات شرکت سایپا
دیزل خبر داد.

معاون برنامه ریزي و نظارت راهبردي قوه قضائیه از تشکیل
کارگروه ویژه رفع موانع تولید براي حل مشکلات شرکت

 
سایپا دیزل خبر داد. 

به گزارش ایلنا به نقل از روابط عمومی سایپا ، دکتر
سیدمحمد صاحبکار همزمان با بازدید از شرکت سایپادیزل
با اعلام این خبر، افزود: قوه قضائیه خود را ملزم به تحقق
شعار سال می داند و بر این اساس با توجه به مشکلات
حقوقی و تعهدات شرکت سایپادیزل در طرح نوسازي
ناوگان حمل و نقل، درصدد هستیم تا با در نظرگرفتن

منافع مشترك مشتري و تولیدکننده نسبت به ساماندهی وضعیت موجود اقدام کنیم تا ضمن گردش چرخ تولید و اشتغال در شرکت،

 
حقی نیز از مردم تضییع نشود. 

وي بازدید خود از شرکت سایپادیزل را مثبت ارزیابی و تصریح کرد: زیر ساخت هاي بسیار مناسبی براي تولید خودروهاي تجاري در
سایپادیزل وجود دارد که براي استقرار آن سرمایه گذاري زیادي صورت گرفته، اما به دلایل مختلف معطل مانده است. بنابراین تمام
تلاش ما این است که با تسهیل در امر تولید، شاهد بهره برداري بهینه از پتانسیل هاي سخت افزاري و نرم افزاري شرکت سایپادیزل و

 
متعاقباً رشد و شکوفایی صنعت خودروسازي کشور باشیم. 

معاون برنامه ریزي و نظارت راهبردي قوه قضائیه با اشاره به جلسه بررسی آخرین وضعیت شرکت سایپادیزل و شناسایی موانع حقوقی
و نقاط قابل بهبود در ایفاي تعهدات خاطر نشان کرد: مقرر شد طی یک زمانبندي مشخص بتوانیم یک مجموعه اقدامات اصلاحی را به
صورت همزمان در قوه قضائیه و شرکت سایپادیزل را صورت دهیم تا به یاري خداوند و در اسرع وقت، شاهد اثربخشی این اقدامات

 
باشیم. 

دکتر صاحبکار در پایان یادآور شد: جلسه دیگري در دو هفته آینده، براي بررسی و پایش اجراي مصوبات امروز با حضور مسئولان
شرکت سایپادیزل و همکاران ما در دادستانی کل کشور و دادگستري تهران برگزار خواهد شد تا روند رو به رشد تولید خودروهاي

 
تجاري در سایپادیزل ادامه پیدا کند و در عین حال حقی از مردم عزیزمان نیز تضییع نشود. 

گفتنی است، پس از تحریم هاي اخیر بین المللی و قطع همکاري شرکت ولوو تراکس با سایپادیزل، این مجموعه صنعتی با مشکلات



عدیده اي در جهت ایفاي تعهدات طرح نوسازي ناوگان حمل و نقل دست به گریبان شد که با ورود مستقیم مقامات عالی قضایی به
موضوع، امید است که رفع موانع و پشتیبانی از تولید در این شرکت سرعت بیشتري به خود گیرد.



مرمت بیش از 300 اثر ثبتی قم نیازمند اعتبارات ویژه

منبع: قم نیوزشماره خبر:  101  |  تاریخ: 1400/04/05

سرپرست اداره کل میراث فرهنگی، صنایع دستی و گردشگري استان قم با اشاره به وجود بیش از 300 اثر ثبتی میراث
فرهنگی در قم، نگهداري و مرمت این آثار را نیازمند عنایت ویژه مسؤولان و تخصیص بودجه کافی دانست.

 
مرمت بیش از 300 اثر ثبتی قم نیازمند اعتبارات ویژه 

به گزارش قم نیوز علیرضا ارجمندي با بیان این که اداره
کل میراث فرهنگی، صنایع دستی و گردشگري قم بر
اساس مأموریت هاي سه گانه خود نیازمند عنایت بیشتر از
سوي مسؤولان بویژه در تخصیص بودجه هاست اظهار کرد:
سرفصل میراث فرهنگی استان قم در بودجه 1400 تنها
1.3 میلیارد تومان است که این عدد باید براي مرمت و
نگهداري بیش از 300 اثر ثبتی در استان استفاده شود و

 
بدیهی است سهم بسیار اندکی به هر اثر ثبتی خواهد رسید که کفاف نگهداري را نیز نمی دهد. 

 
وي افزود: موقعیت تاریخی استان ایجاب می کند تا عنایت بیشتري به سرفصل میراث فرهنگی این استان انجام شود. 

سرپرست اداره کل میراث فرهنگی، صنایع دستی و گردشگري استان قم سپس به سرفصل گردشگري در بودجه سال جاري استان
توجه داد و گفت: سه میلیارد و 600 میلیون تومان به این سرفصل تخصیص داده شده، در حالی که استان در حال حاضر شاهد برنامه

 
ریزي براي حدود 270 پروژه گردشگري است که زیرساخت این پروژه ها به حدود 60 میلیارد تومان اعتبار نیاز دارد. 

وي با تاکید بر این که استان قم به عنوان یک استانِ پذیراي گردشگران شناخته می شود خواستار توجه ویژه به این سرفصل در

 
اعتبارات شد. 

ارجمندي همچنین درباره سرفصل صنایع دستی استان در بودجه 1400 خاطر نشان کرد: در این سرفصل تنها 217 میلیون تومان به
استان تخصیص یافته، در حالی که علاوه بر فعالیت دو هزار و 600 کارگاه صنایع دستی در استان، هزاران نفر نیز به صورت انفرادي به

 
کار صنایع دستی اشتغال دارند. 

وي اضافه کرد: توجه به مقوله مهم اشتغال زایی در حوزه صنایع دستی ایجاب می کند که توسعه و حمایت بیشتري در این عرصه

 
محقق شود، بویژه آن که رهبر معظم انقلاب هم توجه ویژه اي به این موضوع دارند. 

سرپرست اداره کل میراث فرهنگی، صنایع دستی و گردشگري استان قم در عین حال از پیگیري اعتبارات این سه سرفصل توسط
اداره کل متبوع خود در سطح ملی خبر داد و یادآور شد: در کنار این پیگیري در سطح ملی، ضروري است تا در تخصیص بودجه



استانی نیز عنایت بیشتري به اداره کل میراث فرهنگی، صنایع دستی و گردشگري استان بویژه با توجه به سه مأموریت مهم این اداره

 
کل مبذول شود. 

انتهاي پیام/ 106



پیام مدیرعامل صندوق کارآفرینی امید به رئیس جمهور منتخب
به مناسبت میلاد با سعادت امام هشتم

پیام مدیرعامل صندوق کارآفرینی امید به رئیس جمهور منتخب به مناسبت

میلاد با سعادت امام هشتم

منبع: صندوق کارآفرینی امیدشماره خبر:  102  |  تاریخ: 1400/04/05

در سالروز میلاد با سعادت امام هشتم علیه السلام
مدیرعامل صندوق کارآفرینی امید با ارسال پیام تبریک این روز فرخنده و انتخاب حضرت حجه الاسلام و المسلمین جناب آقاي دکتر

 
رئیسی به ریاست جمهوري اسلامی ایران را به ایشان تبریک گفت. 

 
دراین پیام نوراله زاده خطاب به آقاي دکتر رئیسی اظهار داشت: 

در شرایط اقتصادي ناشی از تحریم که دشمنان کشور با هدف کاهش حضور مردم، کاهش پشتوانه مردمی نظام را دنبال می کردند،
انتخاب جنابعالی با رأي قابل توجه مردم به عنوان رئیس جمهور منتخب، قدرت نظام اسلامی را به رخ جهانیان کشید و یکبار دیگر

 
دشمنان را ناامید کرد. 

 
متن پیام مدیرعامل صندوق کارآؤفینی امید خطاب به رئیس جمهور منتخب از این قرار است: 

 
حضرت حجت الاسلام و المسلمین جناب آقاي دکتر رئیسی 

 
ریاست محترم جمهوري منتخب مردم ایران 

 
با سلام و احترام 

سالروز میلاد با سعادت حضرت امام علی ابن موسی الرضا علیه آلاف التحیه و الثناء را به جنابعالی تبریک عرض می نمایم و امید دارم
مدال خادمی آن امام رئوف که الحمداالله بر سینه ایرانیان نصب شده است، در روزي که دستان نیازمند ما به نگاه مهربان آن حضرت

 
امیدوار است، از همگان گره گشایی کند. 

در شرایط اقتصادي ناشی از تحریم که دشمنان کشور با هدف کاهش حضور مردم، کاهش پشتوانه مردمی نظام را دنبال می کردند،
انتخاب جنابعالی با رأي قابل توجه مردم به عنوان رئیس جمهور منتخب، قدرت نظام اسلامی را به رخ جهانیان کشید و یکبار دیگر

 
دشمنان را ناامید کرد. 

ضمن تبریک این پیروزي، خدمت مقام معظم رهبري(مدظله العالی) و ملت ولایت مدار ایران اسلامی و جنابعالی، امیدواریم دولت
برآمده از اراده مردم بتواند با توجه به نقش کسب و کارهاي خرد و کوچک و خانگی در توسعه محلی و رونق تولید و ایجاد اشتغال

 
فراگیر، قدم هاي بزرگی براي حمایت از تولید بردارد. 



اصغر نوراله زاده



دیدار استاندار گیلان و مدیرعامل صندوق کارآفرینی امید

دیدار استاندار گیلان و مدیرعامل صندوق کارآفرینی امید

منبع: صندوق کارآفرینی امیدشماره خبر:  103  |  تاریخ: 1400/04/05

همزمان با میلاد امام رضا(ع) زارع استاندار گیلان با حضور در ستاد صندوق کارآفرینی امید با نوراله زاده مدیرعامل صندوق کارآفرینی

 
امید دیدار و گفتگو کرد. 

دراین دیدار مدیرعامل صندوق کارآفرینی امید با تاکید بر اهمیت استان گیلان در تولیدات محصولات کشاورزي وگردشگري گفت:

 
صندوق کارآفرینی امید همیشه در کنار تولیدکنندگان روستایی و خرد وکوچک استان گیلان خواهد بود. 

 
وي افزود: امیدواریم به زودي شاهد بهره برداري تمامی طرح هاي آماده و در حال ساخت در استان گیلان باشیم. 

نوراله زاده گفت: گیلان می تواند به قطب صنایع دستی روستایی و بومگردي هایی در سطح بین المللی تبدیل شود که این خود به

 
یک هم افزایی و مشارکت ملی نیاز دارد. 

در ادامه استلاندار گیلان ضمن تبریک ایام دهه کرامت و میلاد امام رضا (ع) از فعالیت هاي صندوق کارآرفینی امید در استان گیلان
تشکر کرد.



بازدید مدیرعامل صندوق کارآفرینی امید از کارخانه تولید شیشه هاي نشکن،

گاز رومیزي وهود آشپزخانه

منبع: صندوق کارآفرینی امیدشماره خبر:  104  |  تاریخ: 1400/04/05

 
 

بازدید مدیرعامل صندوق کارآفرینی امید از کارخانه تولید
شیشه هاي نشکن، گاز رومیزي وهود آشپزخانه

 
نوراله زاده با حضور در استان البرز از کارخانه تولید شیشه هاي نشکن، گازهاي رومیزي و و هود آشپزخانه بازدید کرد. 

در این دیدار که مدیراستان البرز و مدیر تحقیقات بازار و ساماندهی حضورداشتند، مدیرعامل صندوق کارآفرینی امید از نزدیک با

 
فرآیند تولید، ساخت و مونتاژ محصولات گاز رومیزي و هود آشپزخانه آشنا شد. 

کارگاه تولید شیشه گاز رومیزي و هودآشپزخانه در ماهدشت استان البرز قراردارد و این کارگاه مجموعا نزدیک 20نفر کارگر را به کار

 
گرفته است. 

 
 





مافیاي مواد مخدر ریشه کنی اعتیاد را منسوخ کرد

منبع: ایسناشماره خبر:  105  |  تاریخ: 1400/04/05

مدیرکل بهزیستی استان اصفهان با بیان اینکه به دلیل مافیاي مواد مخدر در دنیا دیگر شعار ریشه کنی مواد مخدر منسوخ
شده است، گفت: هم اکنون برنامه ها به پیشگیري و کاهش آسیب هاي ناشی از اعتیاد سوق پیدا کرده است.

ولی اله نصر امروز (شنبه_5 تیرماه) در نشست خبري با
خبرنگاران که به مناسبت روز جهانی مبارزه با مواد مخدر
در یکی از مراکز درمان اعتیاد اصفهان برگزار شد، اظهار
کرد: مواد مخدر و آسیب هاي ناشی از آن را نمی توان
ریشه کن کرد، اما می توان آسیب هاي آن را کاهش داد.
سیاست بهزیستی نیز ارائه خدمات اجتماعی در مقابله با

 
اعتیاد است. 

وي یکی از وظایف معاونت اجتماعی بهزیستی را مسائل
مرتبط با اعتیاد دانست و افزود: همیشه شعار پیشگیري

مقدم بر درمان را داده ایم. زمانیکه فردي دچار بلاي اعتیاد می شود، چندین نفر را درگیر اعتیاد خود می کند و آمارها در دنیا نشان
می دهد اثربخشی درمان اعتیاد آن چنان که باید باشد، نیست و فرد تلاطم زیادي تجربه می کند، به همین دلیل پیشگیري اهمیت

 
زیادي دارد. 

مدیرکل بهزیستی استان اصفهان با بیان اینکه پیشگیري بر چهار اصل پیشگیري اولیه از اعتیاد، درمان، کاهش آسیب و همکاري هاي

 
بین بخشی استوار است، گفت: سه سطح پیشگیري اولیه، ثانویه و ثالث را براي درمان اعتیاد دنبال می کنیم. 

به گزارش ایسنا، نصر با بیان اینکه مافیاي مواد مخدر به نحوي عمل می کند که مداخلات کشورها را روز به روز کم اثربخش تر کند،
افزود: سیاست گذاران باید توجه بیشتري به مقوله پیشگیري داشته باشند. شعار امسال روز جهانی مبارزه با مواد مخدر «حقایق درباره

 
مواد اعتیاد آور را به اشتراك بگذاریم تا زندگی ها را نجات دهیم» در همین راستا است. 

 
لزوم توجه بیشتر مدیریت شهري به موضوع پیشگیري از اعتیاد 

وي با اشاره به اینکه متاسفانه بسیاري از افراد حقایق مواد مخدر را نمی دانند، گفت: مافیاي مواد مخدر هر روز شکل و نوع مواد مخدر

 
را تغییر داده و جوانان را در معرض آسیب قرار می دهد، پس مهم است که حقایق درباره مواد مخدر را به اشتراك بگذاریم. 

مدیرکل بهزیستی استان اصفهان فعالیت هاي جایگزین، شناخت مشکل و ارجاع، برنامه هاي اجتماع محور، وجود مراکز مختلف
درمانی و کاهش آسیب را از فعالیت هاي بهزیستی در این عرصه برشمرد و افزود: توانمندسازي، جامعه پذیري و اشتغال این افراد نیز

 
مقوله بسیار مهم و یکی از مشکلات این افراد است. 



نصر با بیان اینکه براي توانمندسازي، جامعه پذیري و اشتغال معتادان نیاز به همکاري بین بخشی داریم، تصریح کرد: ارتباط خوبی با
مراکز فنی حرفه اي و درمانی و انتظامی داریم، اما لازم است تمام دستگاه هاي عضو ستاد مقابله با مواد مخدر به وظایف خود عمل

 
کنند تا اثربخشی برنامه ها به نحو مطلوب حاصل شود. 

وي ادامه داد: از مدیریت شهري گلایه و انتظار داریم، همانطور که ما فعالیت می کنیم به پیشگیري از اعتیاد اهمیت دهند. اگر در هر

 
شهري یک قرارگاه اجتماعی ایجاد شود و همه دستگاه ها تحت نظر آن فعالیت کنند، اثربخشی فعالیت ها بیشتر می شود. 

مدیرکل بهزیستی استان اصفهان در پاسخ به ایسنا، با بیان اینکه به خاطر مافیاي مواد مخدر در دنیا دیگر شعار ریشه کنی مواد مخدر

 
سال هاست که منسوخ شده، گفت: برنامه ها در راستاي پیشگیري و کاهش آسیب هاي ناشی از اعتیاد سوق پیدا کرده است. 

نصر با بیان اینکه رویکرد مقابله با مواد مخدر از اول انقلاب تاکنون چندین با تغییر کرده است، یادآور شد: اول انقلاب رویکردها شامل
برخوردهاي قهري و شدید بود، اما سال ها طول کشید تا مشخص شود معتاد بیمار است یا مجرم؟ درحال حاضر رویکرد جدید دنیا که

 
ما هم اجرا می کنیم این است که اعتیاد را به عنوان یک مشکل پذیرفته ایم، اما عوارض و آسیب هاي آن را کاهش می دهیم. 

وي با بیان اینکه مقابله و برخورد با پدیده هاي اجتماعی معمولا به راحتی محقق نمی شوند، تصریح کرد: مانند برخورد با ماهواره؛ در

 
مورد دیگر پدیده هاي اجتماعی جامعه با آن کنار می آید، اما ریشه کن نمی شود. 

مدیرکل بهزیستی استان اصفهان با بیان اینکه رکود اقتصادي، کرونا، بیکاري، مشکلات اقتصادي معیشتی، همه در بروز اعتیاد اثربخش

 
است، گفت: اگرچه بهزیستی تنوع و سطوح خدمات در زمینه مقابله با اعتیاد دارد، اما نمی توانیم در این زمینه جزیره اي عمل کنیم. 

نصر با بیان اینکه شرایط اقتصادي، مشکلات اجتماعی زیادي ایجاد کرده است، خاطرنشان کرد: سال 1399 نزدیک به 12 درصد
خانواده هاي تحت پوشش بهزیستی در مناطق شهري استان به دلیل افزایش نرخ رهن و اجاره مجبور به سکونت در مناطق حاشیه
نشین شده اند. بنابراین هرچقدر خدمات بدهیم وقتی تولید معضلات زیاد باشد، اثربخشی خدمات خود را نشان نمی دهد و باید

 
وضعیت معیشتی خانواده ها را بهبود بخشیم تا جلوي معضلات اجتماعی گرفته شود. 

وي از رسانه ها خواست صداي مظلومیت بهزیستی را برسانند و گفت: با حداقل اعتبار حجم گسترده اي از فعالیت ها انجام می شود و

 
مطالبات زیادي داریم، همچنین دستگاه هایی که ترك فعل می کنند نیز با گفت و گو و تفاهم تلاش می کنیم جلب مشارکت شوند. 

انتهاي پیام



عضو هیئت رئیسه سازمان ملی کارآفرینی ایران: مجمع کارآفرینان و سرمایه

گذاران گردشگري در ایران تشکیل می شود

منبع: تسنیمشماره خبر:  106  |  تاریخ: 1400/04/05

گروه استان ها - عضو هیئت رئیسه سازمان ملی کارآفرینی ایران از شکل گیري مجمع کارآفرینان و سرمایه گذاران بخش
خصوصی گردشگري در کشور با حضور رئیس و دبیر فراکسیون گردشگري مجلس خبر داد.

گروه استان ها - عضو هیئت رئیسه سازمان ملی کارآفرینی
ایران از شکل گیري مجمع کارآفرینان و سرمایه گذاران
بخش خصوصی گردشگري در کشور با حضور رئیس و دبیر

 
فراکسیون گردشگري مجلس خبر داد. - اخبار استانها - 

به گزارش خبرگزاري تسنیم از یزد، هادي هزارخانی پیش
از ظهر امروز در نشست با جمعی از کارآفرینان یزد با تاکید
بر اینکه سازمان ملی کارآفرینی ایران، کارآفرینی، رفع
موانع و ایجاد نظام هماهنگ میان قواي مقننه، قضائیه و
مجریه با بخش خصوصی را دنبال می کند، اظهار داشت:

 
کارآفرینی به معناي خلق ارزش هاي جدید، توسعه ثروت و اشتغال گسترده است. 

وي با اشاره به اینکه یکی از بخش هاي مهم در حوزه کارآفرینی، بخش خدمات است، افزود: گردشگري در زمره خدمات به شمار می

 
رود و به نظر می رسد در دولت جدید بتوان اتفاقات بسیار مهمی را در این حوزه رقم زد. 

هزارخانی با تاکید بر اینکه در این دوره با جدیت بیشتر پاي کار توسعه کارآفرینی هستیم، عنوان کرد: قرارگاه کارآفرینی را کارآفرینان
بخش خصوصی فرماندهی خواهند کرد و امیدواریم بتوانیم با برنامه ریزي هاي انجام شده، از آسیب هاي جدي که از عملکرد نامطلوب

 
دولت ها به بخش خصوصی وارد شده، در امان بمانیم. 

عضو هیئت رئیسه سازمان ملی کارآفرینی ایران ادامه داد: در طول یک سال گذشته از یک سو عملکرد بد دولت و از سوي دیگر،
آسیب هاي ناشی از کرونا، ضربه مهلکی به صنعت گردشگري وارد آورد اما امیدواریم با اقدامات جدید در این حوزه بتوانیم از مشکلات

 
سرمایه گذاران این بخش بکاهیم. 

هزارخانی یادآور شد: بر همین اساس، با حضور رئیس و نائب رئیس فراکسیون گردشگري مجلس، نائب رئیس اول اتاق بازرگانی ایران
و جمعی از کارآفرینان و سرمایه گذاران بزرگ حوزه صنعت گردشگري کشور، مجمع کارآفرینان و سرمایه گذاران بخش خصوصی

 
گردشگري را شکل خواهیم داد. 

 
کارآفرینی مسیري به سوي رفع آسیب هاي اجتماعی 

 
مدل مدونی براي معضلات حاشیه شهر مشهد به چشم نمی خورد/ کارآفرینی اجتماعی باید گسترش یابد 



 
کارآفرینی و کسب درآمد با پرورش بلدرچین؛ عدم حمایت از تولید درد مشترك همه کارآفرینان است 

وي با اشاره به اینکه پیش از این تشکل هاي مردم نهاد براي رفع مشکلات این بخش تلاش کردند، تصریح کرد: اما پراکندگی در

 
تشکل ها بسیار زیاد است و توانایی اینکه جریان گردشگري را هدایت کنند، ندارند. 

هزارخانی اظهار داشت: بر این اساس یک مجمع کارآفرینان و سرمایه گذاران بخش خصوصی گردشگري ایران در اتاق بازرگانی

 
تشکیل می شود که سازمان ملی کارآفرینی ایران، متولی آن خواهد بود. 

عضو هیئت رئیسه سازمان ملی کارآفرینی ایران با اشاره به آسیب هایی که متوجه بخش گردشگري است، افزود: جداي از بحث کرونا
و عملکرد نامطلوب دولت ها، طرف هاي مشورت دولت در حوزه گردشگري نیز تاکنون نتوانسته اند اقدام قابل توجهی در راستاي
انعکاس مشکلات بخش گردشگري به دولت و مجلس انجام دهند و تاکنون هیچ قدمی در جهت تعالی گردشگري به شکل گسترده

 
برداشته نشده است. 

وي تصریح کرد: اینکه دولت در حوزه گردشگري مشاوران درستی داشته باشد، بسیار حائز اهمیت است و اینکه فعالان گردشگري به
صورت پراکنده طرف مشورت دولت باشند، صحیح نیست زیرا کارآفرینی و خلق ارزش هاي جدید در این حوزه توسط افرادي انجام

 
شده که سرمایه گذاري هاي هنگفتی در این زمینه انجام داده اند. 

هزارخانی عنوان کرد: مهمترین نکته اي که در این راستا دنبال می کنیم، استفاده از نظر متخصصان و دلسوزان واقعی که قد و قامت
آنها مناسب تصمیم گیري در حوزه کلان گردشگري کشور است، خواهد بود و از نظر سایر فعالان نیز استفاده خواهد شد اما به طور

 
قطع کارآفرینان این حوزه، نماد گردشگري ایران هستند. 

وي ادامه داد: تلاش ما این است که با شکل گیري مجمع یاد شده، اکوسیستم گردشگري را به بهترین شکل ممکن به پیش ببریم و
امیدواریم با ثبت این مجمع تا شهریورماه سال جاري، بتوانیم اقدامات جدي به ویژه در حوزه رفع موانع را پیگیري کنیم



نسل بهبود یافته آریسان در ایران خودرو خراسان تولید می شود

منبع: عصر بازارشماره خبر:  107  |  تاریخ: 1400/04/05

عصر بازار- پروژه ایجاد خط تولید نسل جدید وانت آریسان با موتور دوگانه سوز XU7 ارتقا یافته، در شرکت ایران خودرو
خراسان آغاز شد.

عصر بازار- پروژه ایجاد خط تولید نسل جدید وانت آریسان با موتور دوگانه سوز XU7 ارتقا یافته، در شرکت ایران خودرو

 
خراسان آغاز شد. 

به گزارش پایگاه خبري «عصر بازار» به نقل از ایکوپرس، مدیرعامل شرکت ایران خودرو خراسان، با اعلام خبر آغاز پروژه راه اندازي
خط تولید وانت آریسان بهبود یافته، در این شرکت، گفت: گروه صنعتی ایران خودرو به منظور حفظ سهم بازار در حوزه خودروهاي

 
کار، پروژه ایجاد خط تولید سالانه 30 هزار دستگاه نسل بهبود یافته وانت آریسان را در شرکت ایران خودرو خراسان آغاز کرده است. 

به گزارش روابط عمومی شرکت ایران خودرو خراسان، بیژن زاهدي فرد افزود: ایران خودرو خراسان براساس راهبردهاي تعیین شده
در حوزه تولید و توسعه سبد محصولات، از ابتداي اردیبهشت ماه براي راه اندازي خط تولید نسل جدید وانت آریسان اقدام کرده است.
این امر علاوه بر حفظ و توسعه سهم گروه صنعتی ایران خودرو در بازار خودروهاي کار، سبب ایجاد تولید پایدار در شرکت ایران

 
خودرو خراسان و حفظ و توسعه اشتغال در سطح استان نیز می شود. 

مدیرعامل ایران خودرو خراسان در خصوص تغییرات این خودرو نسبت به نسل قبلی گفت: این محصول که در ایران خودرو خراسان

 
تولید خواهد شد، به موتور دوگانه سوز XU7 ارتقا یافته، مجهز شده که نیروي محرکه آن به چرخ هاي جلو منتقل می شود. 

زاهدي فرد ادامه داد: با تغییراتی که در بدنه این خودرو انجام شده، ظرفیت تاب آوري آن تا هزار کیلو گرم و بار مجاز براي حمل به
بیش از 600 کیلوگرم رسیده است. این خودرو به مخزن سوخت 75 لیتري گاز CNG تجهیز شده و براي افزایش ایمنی و گنجایش

 
بیشتر مخزن سوخت بنزین با ظرفیت 40 لیتر به همراه زاپاس بند به زیر بدنه منتقل شده است. 

وي درباره کیفیت نسل جدید وانت آریسان، گفت: این خودرو شرایط احراز سطح آلایندگی استاندارد یورو پنج را داراست و تولید آن

 
با دو ستاره کیفی آغاز می شود و با برنامه ریزي هاي انجام شده کیفیت آن تا سطح سه ستاره کیفی ارتقا خواهد یافت. 

وي در خصوص زمان آغاز و روند تولید این محصول در ایران خودرو خراسان گفت: پروژه ایجاد خط بدنه سازي از ابتداي اردیبهشت
ماه آغاز شده و هم زمان، اقدامات لازم در سالن هاي بدنه، رنگ و مونتاژ براي تولید انبوه این محصول در حال انجام است. بر اساس
برنامه ریزي هاي انجام شده در اوایل مهرماه امسال تولید این محصول در ایران خودرو خراسان آغاز و تا پایان سال پنج هزار دستگاه

از آن روانه بازار خواهد شد.



پیش بینی احتمال کمبود و گرانی گوشت قرمز در 6 ماهه دوم سال
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چند روز پیش ستاد تنظیم بازار پیش بینی کرد به دلیل خشکسالی و عرضه دام هاي مولد با کمبود و گرانی گوشت قرمز در
نیمه دوم سال مواجه شویم و طرحی را ارائه داد تا خرید حمایتی دام از دامداران و ذخایر گوشت قرمز انجام شود. به گفته

کارشناسان این طرح تازگی ندارد و پیش تر نیز انجام شده بود، اما به دلیل کندي ...

رویداد24 چند روز پیش کارگروه تنظیم بازار در مصوبه
خود اعلام کرد با توجه به افزایش هزینه هاي تولید، گرانی
و کمبود نهاده ها و مشکلات توزیع ممکن است در 6 ماه
دوم سال با کمبود و گرانی گوشت قرمز در بازار مواجه
شویم. در این مصوبه مقرر شده است که شرکت پشتیبانی
امور دام براي تنظیم بازار گوشت قرمز براي نیمه دوم سال

 
اقدام به ذخیره سازي گوشت قرمز کند. 

در بخشی دیگر از مصوبه تنظیم بازار آمده است: به منظور حمایت از تولیدکنندگان و جلوگیري از کشتار دام هاي مولد و حفظ آن و
برنامه ریزي براي تامین نهاده و علوفه مورد نیاز در ایام سال و خرید و ذخیره سازي گوشت قرمز جلسه تخصصی با مسئولیت وزارت

 
جهاد کشاورزي و دستگاه هاي مربوطه تشکیل و نتیجه به صورت هفتگی در جلسات آتی کارگروه تنظیم بازار ارائه شود. 

آنچه در صورتجلسه مصوبه ستاد تنظیم بازار آماده است، نشان می دهد پس از هشدار هاي بسیار کارشناسان درباره کمبود و گرانی
نهاده ها و کشتار دام هاي مولد، بالاخره مسئولان تصمیم به اقدام گرفته تا ضمن حمایت از دامداران از تکرار التهاب در بازار گوشت

 
قرمز جلوگیري شود. 

اما کارشناسان معتقدند؛ در صورتی اقدام مسئولان به نتیجه خواهد رسید که مصوبات به سرعت اجرایی و مانند گذشته دچار روند
کند بروکراسی هاي اداري و ناهماهنگی نشود، همچنین قیمت تعیین شده نیز در سطحی باشد که مشوق دامدارن براي فروش دام به

 
دولت باشد.. 

منصور پوریان، رئیس شوراي تامین کنندگان دام کشور، با تاکید بر اینکه طرح خرید حمایتی توسط شرکت پشتیبانی امور دام قبلا
هم اجرا شده بود، اظهار کرد: این طرح که سال گذشته نیز اجرا شد به دو دلیل نتوانست موفق شود و به اهداف خود که حمایت از

 
تولیدکننده و تنظیم بازار بود برسد. 

 
وي ادامه داد: یکی از این دلایل کندي در اجراي طرح و دیگري قیمت خرید نامتناسب بود که آن را به نتیجه نرساند. 



پوریان با اشاره به خشکسالی در سالجاري سرعت عمل در اجراي طرح را بسیار ضروري دانست و افزود: اکنون شرایط براي بخش
تولید بحرانی تر از سال گذشته است و دامداران با کمبود و نبود نهاده با خشک شدن مراتع مواجه هستند، در نتیجه امکان نگهداري

 
ظولانی مدت دام خود را ندارند تا مسئولان با فرصت به سراغ آن ها براي خرید دام شان بیایند. 

 
به گفته پوریان؛ افزایش عرضه دام هاي مولد براي کشتار از نشانه هاي شرایط نامناسب دامداران براي نگهداري از دام ها است. 

وي افزود: با افزایش عرضه دام و فروش دام هاي مولد، قیمت خرید دام از دامداران در بازار کاهش چمشگیري داشته و این موضوع
بیشتر از قبل وضعیت اقتصادي آن ها را بدتر کرده است، در این شرایط تعیین قیمت خرید مناسب در طرح مهم است تا همراه با

 
حمایت مالی، دامداران مشتاق به همکاري کند. 

پوریان درباره احتمال موافقت دولت با صادرات دام زنده براي کاهش زیان مالی دامداران، اظهار کرد: تصمیم به صادرات دام زنده

 
اشتباه راهبري است چراکه بیش از آنکه منافع ما را تامین کند، می تواند زیان به دنبال داشته باشد. 

وي تصریح کرد: صادرات دام زنده به معنی خام فروشی بوده که شکل درست آن صادرات گوشت قرمز است تا ضمن ایجاد ارزش

 
افزوده، اشتغال زایی در این حوزه نیز از دست نرود. 

پوریان یادآور شد: با صادرات گوشت قرمز به جاي دام زنده آلایش دام ها در کشور می ماند و اشتغال زایی در کشتارگاه ها و سایر
بخش هاي زنجیره ایجاد می شود.



روحانی: شاهد خیز جدیدي از کرونا در کشور نیستیم/ خیلی ها می گفتند

تولید واکسن داخلی وقت تلف کردن است

منبع: رویداد 24شماره خبر:  109  |  تاریخ: 1400/04/05

روحانی با بیان اینکه امروز هم شاهد خیز جدیدي نیستیم، گفت: البته نباید کاملاً نسبت به این مسئله مطمئن باشیم، باید
مراعات ها را انجام دهیم. امروز در کشور هاي مختلف جهان، در اروپا، روسیه، شرق آسیا موج جدیدي را شاهد هستیم.

رویداد24 حجت الاسلام و المسلمین حسن روحانی روز
شنبه در جلسه ستاد ملی مقابله با کرونا با اشاره به سالروز
شهادت شهید بهشتی در هفتم تیرماه 1360 اظهار کرد:
روز هفتم تیر شهادت آیت االله شهید بهشتی و 72 تن از
یارانش و همچنین روز قبل از آن سوء قصد به مقام معظم
رهبري روز بسیار سختی براي مردم بود. در سال 1360 در
چنین ایامی شرایط و روز هاي بسیار سختی بر مردم

 
گذشت. 

رییس جمهوري از شهید بهشتی به عنوان یکی از مظلوم ترین چهره هاي تاریخ انقلاب یاد کرد و گفت: اتهامات بسیار ناروایی بر آن
بزرگوار روا داشتند؛ او را غرب گرا و لیبرال لقب دادند و به عنوان روشن فکري که اعمال و رفتارش و ویژگی هایش با موازین دینی

 
فاصله دارد معرفی کردند. 

روحانی اضافه کرد: حرف هاي ناصحیح و ناروایی که در آن ایام نسبت به آن عزیز و بزرگوار گفته شد، عمدتا توسط آدم هاي التقاطی
و منافقین و گروه هاي منحرف آن زمان شایع شده بود و البته این تبلیغات در جامعه و اجتماع هم بی تاثیر نبود و با اتهامات فراوان

 
نسبت به این چهره ایجاد نفرت کرده بودند. 

وي گفت: هم دشمنان خارجی و هم داخلی هایی که حالت نفاق داشتند و به زبان با انقلاب بودند، آن ها هم نسبت به شهید بهشتی
به دلیل توانمندي ها و مدیریت و عقلانیت و تشکیلاتی بودنش کینه داشتند. به دلیل این که شهید بهشتی یک چهره کاملا دنیا دیده

 
بود. جهان و منطقه و غرب و شرق را می شناخت و به مکاتب فکري به خوبی واقف بود. 

رییس دولت تدبیر و امید ادامه داد: شهید بهشتی نسبت به آینده کشور و جهان کاملا آینده نگري دقیق داشت و مجموع این ها باعث

 
شده بود با شهید بهشتی به عنوان یک ستون و امید به آینده او را مورد حمله قرار دهند. 

روحانی افزود: شاید این مسائل تا روز شهادت ایشان به نحوي ادامه پیدا کرد. شهادت ایشان شرایط را عوض کرد و بسیاري از مردم به

 
ویژگی هاي این شخصیت به نام واقف شدند. 



وي با گرامیداشت یاد و خاطره شهید بهشتی و یارانش در هفته قوه قضاییه گفت: قوه قضاییه بار سنگین مسوولیت امنیت کشور و

 
عدالت و آرامش مردم را بر عهده دارد. 

شاهد موج جدید شیوع کرونا در کشور هاي مختلف هستیم رییس جمهوري در بخش دیگري از سخنانش با بیان اینکه روند کرونا این
هفته نسبت به هفته گذشته کاهش است، گفت: البته چند استان حالت ویژه اي دارند و یک مقدار استثنا هستند. عمدتاً استان هاي
جنوبی، مانند بوشهر، هرمزگان، سیستان و بلوچستان، کرمان این چند استان شرایط شان مقداري متفاوت است، اما در بقیه استان ها

 
روند نزولی بوده است. 

روحانی با بیان اینکه امروز هم شاهد خیز جدیدي نیستیم، گفت: البته نباید کاملاً نسبت به این مسئله مطمئن باشیم، باید مراعات ها
را انجام دهیم. امروز در کشور هاي مختلف جهان، در اروپا، روسیه، شرق آسیا موج جدیدي را شاهد هستیم. در اطراف خودمان در

 
همسایگان شرقی و همسایگان غربی هم تا حدودي شاهد خیز و موج جدید هستیم به همین دلیل ما کاملاً باید مراعات کنیم. 

وي افزود: نمی توانیم نسبت به آینده با قاطعیت بگوییم که با خیز جدید دیگري مواجه نیستیم، باید احتیاط هاي لازم را در این

 
زمینه انجام دهیم. 

رییس جمهوري خاطرنشان کرد: در مجموع کشور ما بعد از این 16 ماه گرفتاري و ابتلاي شدیدي که از پایان بهمن سال 98 تا امروز
با آن مواجه بوده، هم در مدیریت خود کرونا و این ویروس که عمدتاً بار بر دوش وزارت بهداشت، درمان و مدافعین سلامت در سراسر
کشور بود و آن هایی که در این زمینه کمک کردند مانند نیرو هاي مسلح، هلال احمر و دیگران و چه آن هایی که تلاش کردند آثار و

 
تبعات کرونا را در جامعه کاهش بدهند. 

رییس دولت تدبیر و امید گفت: در کرونا، در اقتصاد، کسب و کار، اشتغال، فرهنگ، آموزش، گردشگري آثار بسیار شدیدي گذاشت. به

 
طور طبیعی کشور ما هم با این آثار مواجه بوده است. 

صادرات غیر نفتی 10 میلیارد 700 میلیون دلار در سه ماهه نخست سال روحانی افزود: در سه ماهه اول امسال، نسبت به سه ماهه
اول سال گذشته از نظر صادرات غیرنفتی، 69 درصد افزایش داشته است، بخش بزرگ این 69 درصد افزایش، مربوط به بحث کرونا
می شود. یعنی در سال 99 به دلیل کرونا تقریبا صادرات ما با مشکلات بسیار زیادي مواجه شده بود الان این مشکلات کمتر شده،

 
البته نه اینکه به صفر رسیده، اما بسیار کمتر شده است. 

وي ادامه داد: اینکه ما در سه ماهه اول توانستیم 10 میلیارد و 700 میلیون دلار صادرات غیرنفتی داشته باشیم رقم بسیار خوبی است

 
و نشان می دهد اجازه ندادیم دوگانگی که بعضی ها دنبال آن بودند به وجود بیاورند. 

رییس جمهوري گفت: دوگانه سلامت و اقتصاد حرفی است که ما از روز اول هم با آن مخالف بودیم و می گفتیم این، دوگانگی دقیق و
درست نیست. البته سلامت براي ما مهم تر و اول است، اما در عین حال در کنار مراعات پروتکل ها می توان فعالیت هاي اقتصادي را

 
هم انجام داد. 

روحانی عنوان کرد: ما در مقاطعی ناچار شدیم کسب و کار را براي یکی دو هفته و حتی گاهی بیشتر، تعطیل کنیم، اما در عین حال

 
به طور کلی فعالیت هاي اصلی اقتصادي ما ادامه داشت. 



وي خاطرنشان کرد: فروردین سال 99 عده اي می گفتند همه کسب و کار ها را براي یکی دو ماه به طور کامل قرنطینه و تعطیل

 
کنیم. هیچ کس هم فکر نمی کرد که اگر تعطیل کامل کنیم، غذاي مردم چه می شود. 

وزارت بهداشت و درمان از نحوه برگزاري کنکور در کرونا راضی بود رییس جمهوري با بیان اینکه در زمان تعطیلات کامل باید همه
مسائل را در نظر گرفت، گفت: در زمان تعطیلی کامل برق، آب، سوخت، انرژي را باید درنظر گرفت. ولی صحبت هایی بدون محاسبه
گفته می شد. تلفیق این مسائل سخت بود. وقتی گفته می شود فعالیت اقتصادي و آموزش انجام شود و پروتکل هاي بهداشتی نیز هم

 
رعایت شود، ناچار شدیم آموزش در فضاي مجازي انجام شود. گاهی اوقات مجبور شدیم که امتحانات را به حضوري برگزار کنیم. 

روحانی با اشاره به برگزاري آزمون سراسري اظهار داشت: کنکور را هم ما قبول کردیم، ولی عده اي مخالفت کردند و حتی با لحنی
تند با ما برخورد کردند که چرا کنکور و امتحانات را باز گذاشتید. اما ما گفتیم که نباید سرنوشت میلیون ها جوان را براي یک یا دو
سال کاملا به هم بزنیم. زیرا این امکان وجود دارد که هم پروتکل ها را رعایت کرد و هم امتحانات را برگزار کرد و وزارت بهداشت و

 
درمان از نحوه برگزاي امتحانات سراسري بسیار راضی بود. 

وي با بیان اینکه در زمان برگزاري آزمون سراسري براي افراد مبتلا به کرونا اتاق ویژه اي در نظر گرفته شد، گفت: در مجموع کار
بزرگی در این زمینه انجام گرفت که ما بتوانیم آثار و تبعات اجتماعی، اقتصادي، فرهنگی، آموزشی کرونا را به حداقل برسانیم. البته
نمی شود آن را به صفر رساند. اما این موضوع را به حداقل رساندیدیم و پایه گذاري هاي خوبی هم انجام شد رییس جمهوري گفت:
دوران کرونا نشان داد که بخشی از آموزش را حتی در شرایط عادي می توان در فضاي مجازي برگزار کرد. بخش عمده اي از آموزش
در برخی از رشته ها نیز باید حضوري باشد و چاره اي هم در این باره نیست. ولی ما در آینده هم می توانیم از این فضاي مجازي

 
استفاده کنیم. 

بسته حمایتی دولت در 4- 5 ماه به مردم پرداخت شد روحانی با اشاره به نظر گرفتن بسته جامع حمایتی گفت: این بسته حمایتی در
حد توان کشور بود که در مدت زمان چهار - پنج ماه به صورت ویژه براي مردم پرداخت کردیم. در این بسته حمایتی هم وام به مردم
پرداخت کردیم و هم در بخش مسکن تا حدودي به مردمی که مستاجر بودند، کمک کردیم و در بخش مالیات و همچنین بدهی هاي

 
مردم در بخش هاي آب، برق و امثال آن در مقاطعی مهلتی در نظر گرفتیم. 

وي در ادامه گفت: از روز اول که ویروس وارد کشور شد، یکی از راه هاي مقابله با آن واکسن بود. معمولا واکسن زمانی از حداقل 2
سال تا حداکثر 20 سال دارد. به هر حال واکسن تا زمان اطمینان از قابل استفاده بودن فراز و نشیب هاي فراوانی دارد؛ بنابراین در
زمینه واکسن دو مساله مهم وجود داشت؛ یکی این که واکسن تاثیرگذار باشد و دیگري این که بی خطر باشد بنابراین واکسن کار

 
آسان و ساده اي نبود که همه دنیا تلاش کردند و وارد عمل شدند. 

رییس دولت تدبیر و امید افزود: از روز اول ایران وارد عمل شد. ما در همان ماه هاي اولیه دو جلسه با همه افراد و شرکت هایی که در
کار واکسن بودند برگزار کردیم. تصمیم ما این شد که به همه آن ها کمک کنیم. تی بعضی ها به من گفتند که آن ها پلتفرم هاي
مختلفی دارند یک پلتفرم را انتخاب کنید و بقیه را تعطیل کنید. گفتیم بگذارید هرچند پلتفرمی که هست، کار کنند و ما مشکلی
نداریم آن ها تداخلی ندارند و ما هم از لحاظ کمک به آن ها مشکلی نداریم. هر زمان که مناسب بود به آن ها مجوز فعالیت داده شود.

خیلی ها می گفتند تولید واکسن داخلی وقت تلف کردن است رییس جمهور گفت: تولید واکسن داخلی تصمیم درستی بود که اتخاذ
شد. خیلی ها نامه نوشتند که تولید واکسن داخلی وقت تلف کردن است چرا که تولید واکسن به این زودي ها نیست و نمی شود
ساخت. مگر با یک سال و دوسال می شود واکسن ساخت. بعضی ها هم می گفتند باید آن ها را تشویق کنیم که ما راه دوم را که هم



 
تشویق و هم کمک بود را انتخاب کردیم تا به یک نقطه مطلوب برسیم. 

روحانی افزود: زمانی که شرکت هاي داخلی و دانش بنیان و متخصصین تحقیقات خود را براي تولید و ساخت واکسن آغاز کردند، عده
اي به میدان آمدند که نباید واکسن خارجی بخریم که گفتیم این حرف هم نادرست است. گفتیم از هر جایی که وزارت بهداشت اجازه
داد و اطمینان پیدا کردیم و دنیا هم اعتماد پیدا کرد، واکسن خارجی را در حد توان خریداري می کنیم؛ بنابراین در کواکس هم ثبت

 
نام کردیم پیش پرداخت دادیم. 

وي ادامه داد: این تصمیمات، تصمیمات استراتژیک و حساسی بود که اتخاذ شد چرا که عده اي در کشور مخالف خرید واکسن از
خارج بودند و می گفتند که باید داخل را تقویت کنید. ما دیدیم که واکسن هاي خارجی نسبت به واکسن هاي داخلی زودتر دست ما

 
را می گیرد و ساخت داخلی کمی زمان می برد. 

رییس دولت هاي یازدهم و دوازدهم گفت: اولین واکسن خارجی که در ایران تزریق شد 21 بهمن سال 99 بود یعنی 6 ماه پیش ما
واکسن خارجی استفاده کردیم که بعد از این مدت به واکسن داخلی رسیدیم. به نظر شما آیا می توانستیم در این مدت 6 ماه کاري

 
انجام ندهیم و افراد زیادي از بین بروند. 

روحانی افزود: نخستین گروهی که واکسن را دریافت کردند، مدافعین سلامت بودند. وقتی مدافعین سلامت واکسن را دریافت کردند
در بیمارستان ها و مراکز بهداشتی آرامش بوجود آمد چرا که آن ها در خط مقدم بودند و با محیط آلوده سروکار داشتند که کار بسیار

 
درستی بود. 

وي خاطرنشان کرد: با وجود واکسن داخلی باز هم به واکسن خارجی نیاز داریم چرا که واکسن داخلی به اندازه کافی نیست. ممکن
است تا چند ماه دیگر به نقطه اي برسیم که نیاز به واکسن خارجی نداشته باشیم. آن زمانی که رسیدیم دیگر وارد نمی کنیم. شاید

 
شرایطی پیش بیاید که حتی بتوانیم واکسن صادر کنیم. 

رییس دولت دوازدهم با بیان اینکه در زمینه تولید واکسن کرونا به نتایج خوبی دست یافتیم، گفت: پلتفرم برکت با پلتفرم پاستور
متفاوت است، اما هر دو به یک نتیجه رسیدند و هر دو مجوز تزریق دارند. پلتفرم هاي دیگري همانند اسپونتیک داخلی داریم که
ممکن هفته هاي آینده وارد بازار شود. چند نوع واکسن دیگر مانند فخرا و رازي هم ممکن است هفته ها و یا ماه هاي آینده وارد بازار

 
شود. 

روحانی تصریح کرد: واکسن کرونا با تنوع خوب و پلتفرم هاي متفاوت وارد بازار شده و این کار بسیار خوبی بود. علاوه بر این 16
میلیون و 800 هزار دز واکسن از کواکس خریدیم که مقدار کمی وارد شده و 10 میلیون دز از کشور دیگري خریداري کردیم که

 
سازمان هلال احمر واسطه بوده است. 

وي با اشاره به خرید واکسن از کشور هاي چین و روسیه گفت: کشور ما ده ها میلیون دز واکسن نیاز دارد. اگر 60 میلیون نفر در
کشور بخواهند واکسینه شوند نیاز به 120 میلیون دز واکسن داریم و اگر دز سومی هم در ماه هاي آینده مورد نیاز باشد به180

 
میلیون دز واکسن نیاز است. 

رییس جمهوري با بیان اینکه نیاز کشور به واکسن کرونا 180 تا 200میلیون دز است، گفت: در حال حاضر در حال خرید واکسن

 
خارجی هستیم و در داخل هم کار تولید در دستور کار شرکت هاي داخلی قرار دارد. 



مبناي محاسبه قیمت ساخت واکسن ریالی است رییس دولت دوازدهم با اشاره به قیمت متفاوت واکسن کرونا هم خاطر نشان کرد:
وزارت بهداشت با توجه به سرمایه گذاري هاي صورت گرفته، ساخت واکسن کرونا را محاسبه قیمت می کند. این موضوع جاي دعوا و
نزاع نیست، البته هنوز قیمت دقیقی بیان نشده و مبناي ما ریالی است نه ارزي، این هم دوگانگی بیخود است که در جامعه شروع

 
شده است. 

روحانی با بیان اینکه باید به واکسن داخلی افتخار کنیم، بیان داشت: دانشمندان و شرکت هاي دانش بنیان ما با حضور در میدان
ساخت واکسن را به ثمر رساندند. این افتخار بزرگی براي جمهوري اسلامی ایران است که راه طولانی را در مدت کوتاهی طی کرده و

 
این واکسن هم قابل قبول بوده و تایید شده است. 

رییس دولت یازدهم با اشاره به اقدام رهبر انقلاب اسلامی به استفاده از واکسن ایرانی گفت: دیروز مقام معظم رهبري از واکسن
لا صبر کردند تا زمانی که همه داخلی استفاده کردند. گرچه ماه هاي پیش این بحث را داشتیم همان طور که خودشان فرمودند او
افراد بالاي 70 سال ترزیق واکسن کردند و رهبر انقلاب هم حتی یک زودتر این کار را انجام ندادند با اینکه می توانستند از واکسن

 
خارجی استفاده کنند، اما ترجیحا از واکسن داخلی استفاده کردند. 

 
روحانی گفت: اقدام رهبري انقلاب در ترزیق واکسن داخلی تشویق فوق العاده موثري براي دانشمندان ما بود. 

روحانی گفت: وقتی این کار تمام شد، بحث شد که چگونه کسی را که سه ماه شبانه روز با یاران خود در سوله مانده اند و این کار
بزرگ را به ثمر رسانده اند را تشویق کنیم. وزیر دفاع وقت، آن آقا را خدمت امام (ره) برد و به ایشان معرفی کرد امام (ره) پیشانی این
دانشمند را بوسید. بعد از آن این فرد هر تشویقی که ما خواستیم بکنیم قبول نکرد و می گفت من این تشویق و بوسه امام (ره) را با
هیچ چیز عوض نمی کنم. امام پیشانی مرا بوسیده این بزرگترین تشویق زندگی من است و بالاترین ارزش را براي من دارد و من این

 
را حفظ می کنم و من هیچ چیز دیگر نمی خواهم. 

وي تصریح کرد: گاهی وقت ها تشویق هاي معنوي وجود دارد که با مسائل مادي قابل مقایسه نیست. دانشمندانی که این همه تلاش
شبانه روزي کردند براي اینکه به واکسن رسیدند حالا شما میلیارد ها هم به این ها پول می دادید و آن ها را تشویق می کردید، تا

 
اینکه رهبر معظم انقلاب خودشان گفته اند من می خواهم از این واکسن استفاده کنم و این یک تشویق خیلی بزرگی است. 

رییس جمهوري بیان کرد: این قدردانی و سپاس بزرگی است از همه شرکت هاي دانش بنیان و همه عزیزانی که در این زمینه تلاش
کردند. این تشویق براي همه واکسن هاي داخلی ما است که توسط رهبر معظم انقلاب انجام گرفت و ما از ایشان سپاسگزاري و

 
قدردانی می کنیم. 

روحانی خاطرنشان کرد: رهبر معظم انقلاب همواره براي علم، دانش، تحقیقات، فناوري مشوق بسیار بالایی بوده اند و به عناوین
مختلف تشویق کرده اند. الحمداالله امروز فضایی که در کشور ما هست فضاي علم و دانش و تلاش و فناوري و اختراع است که جاي

 
خود دارد و کار بسیار ارزشمندي بود که توسط مقام معظم رهبري انجام شد. 

وي ادامه داد: من خیلی امیدوار هستم که تا پایان این دولت که 40 چند روز بیشتر باقی نمانده بتوانیم واکسن را به افرادي که سن

 
بالا دارند و افرادي که شرایط شان به گونه اي است که زندگی شان پرریسک است، تزریق کنیم. 



رییس دولت تدبیر و امید ادامه داد: زمانی که دولت را تحویل می دهیم نه فقط دو واکسن، بلکه ان شاءاالله 4-5 واکسن داخلی ما هم

 
کاملاً آماده تحویل به بازار باشد و شرایط ما شرایطی باشد که مردم با تزریق این واکسن آرامش پیدا کنند. 

رییس جمهوري با تاکید بر اهمیت توامان سلامت و آرامش روحی و روانی گفت: امیدوارم بتوانیم رسالت و وظیفه خودمان را تا روز و
ساعت آخر ادامه دهیم و ادامه کار را هم انشاالله دولت بعدي ادامه خواهد داد.



نسل بهبود یافته آریسان در ایران خودرو خراسان تولید می شود

منبع: اعتدالشماره خبر:  110  |  تاریخ: 1400/04/05

پروژه ایجاد خط تولید نسل جدید وانت آریسان با موتور دوگانه سوز XU7 ارتقا یافته، در شرکت ایران خودرو خراسان آغاز
شد.

به گزارش اعتدال،مدیرعامل شرکت ایران خودرو خراسان،
با اعلام خبر آغاز پروژه راه اندازي خط تولید وانت آریسان
بهبود یافته، در این شرکت، گفت: گروه صنعتی ایران
خودرو به منظور حفظ سهم بازار در حوزه خودروهاي کار،
پروژه ایجاد خط تولید سالانه 30 هزار دستگاه نسل بهبود
یافته وانت آریسان را در شرکت ایران خودرو خراسان آغاز

 
کرده است. 

به گزارش روابط عمومی شرکت ایران خودرو خراسان،
بیژن زاهدي فرد افزود: ایران خودرو خراسان براساس راهبردهاي تعیین شده در حوزه تولید و توسعه سبد محصولات، از ابتداي
اردیبهشت ماه براي راه اندازي خط تولید نسل جدید وانت آریسان اقدام کرده است. این امر علاوه بر حفظ و توسعه سهم گروه صنعتی
ایران خودرو در بازار خودروهاي کار، سبب ایجاد تولید پایدار در شرکت ایران خودرو خراسان و حفظ و توسعه اشتغال در سطح استان

 
نیز می شود. 

مدیرعامل ایران خودرو خراسان در خصوص تغییرات این خودرو نسبت به نسل قبلی گفت: این محصول که در ایران خودرو خراسان

 
تولید خواهد شد، به موتور دوگانه سوز XU7 ارتقا یافته، مجهز شده که نیروي محرکه آن به چرخ هاي جلو منتقل می شود. 

زاهدي فرد ادامه داد: با تغییراتی که در بدنه این خودرو انجام شده، ظرفیت تاب آوري آن تا هزار کیلو گرم و بار مجاز براي حمل به
بیش از 600 کیلوگرم رسیده است. این خودرو به مخزن سوخت 75 لیتري گاز CNG تجهیز شده و براي افزایش ایمنی و گنجایش

 
بیشتر مخزن سوخت بنزین با ظرفیت 40 لیتر به همراه زاپاس بند به زیر بدنه منتقل شده است. 

وي درباره کیفیت نسل جدید وانت آریسان، گفت: این خودرو شرایط احراز سطح آلایندگی استاندارد یورو پنج را داراست و تولید آن

 
با دو ستاره کیفی آغاز می شود و با برنامه ریزي هاي انجام شده کیفیت آن تا سطح سه ستاره کیفی ارتقا خواهد یافت. 

وي در خصوص زمان آغاز و روند تولید این محصول در ایران خودرو خراسان گفت: پروژه ایجاد خط بدنه سازي از ابتداي اردیبهشت
ماه آغاز شده و هم زمان، اقدامات لازم در سالن هاي بدنه، رنگ و مونتاژ براي تولید انبوه این محصول در حال انجام است. بر اساس
برنامه ریزي هاي انجام شده در اوایل مهرماه امسال تولید این محصول در ایران خودرو خراسان آغاز و تا پایان سال پنج هزار دستگاه

از آن روانه بازار خواهد شد.



مدیر بازرگانی چادرملو: عرضه محصولات فولادي در بورس کالا، شفافیت

ایجاد می کند

منبع: بورس 24شماره خبر:  111  |  تاریخ: 1400/04/05

حسین اطمینان، مدیر بازرگانی شرکت معدنی و صنعتی چادرملو در کنفرانس آنلاین چالش هاي سنگ اهن و فولاد در بورس
...

بورس24 : حسین اطمینان، مدیر بازرگانی شرکت معدنی و صنعتی چادرملو در کنفرانس آنلاین چالش هاي سنگ اهن و فولاد
در بورس کالا با اشاره به نا متعادل بودن سود حاصل از عرضه مواد فولادي در کشور گفت: بخش اعظم سود در زنجیره فولاد به سمت

 
فولاد سازها سرازیر می شود و تامین کنندگان مواد اولیه از این سود بی نصیب هستند . 

مدیر بازرگانی چادرملو با یادآوري اینکه قیمت گذاري هاي دستوري طی سالهاي اخیر به ویژه در صنعت فولاد نتوانسته اثر مثبتی در
فرآیند عرضه و تقاضا داشته باشد و مشکلاتی را نیز به این صنعت تحمیل کرده است گفت : چادرملو در عرضه محصولات خود به
بورس کالا پیشگام بوده است و این در حالی است که چادرملو از جمله معدود شرکت هایی است که داراي زنجیره کامل تولید است.
وي افزود: هدف از این اقدام که مورد تاکید مدیر عامل شرکت بوده است، واقعی شدن قیمت سنگ آهن است، زیرا امروز یکی از

 
دلایل عدم پیشرفت بخش خصوصی در حوزه معدن، نبود جذابیت قیمتی در این بخش است. 

مدیر بازرگانی چادرملو ضمن حمایت از عرضه کلیه محصولات در بورس کالا، افزود: در صورت عرضه همه محصولات در بورس کالا
زمینه شفافیت لازم ایجاد و زنجیره به یک ثبات نسبی خواهد رسید. اما نکته مهم آن است که در سال 99 این اتفاق رخ نداد و یک
سردرگمی در بین فعالان معدنی و فولادي به وجود آمد، بنابراین امروز نبود یک فرآیند استاندارد قیمت گذاري مشکل بسیار اساسی و

 
بزرگ این حوزه است. 

اطمینان در ادامه تاکید کرد : با تمام این اوصاف نسبت هاي قیمت موادمعدنی به شمش فولادي چندان منطقی به نظر نمی رسد
گفت: وقتی قیمت سنگ آهن، کنسانتره وگندله به صورت دستوري تعیین می شود، نباید قیمت محصولات فولادي به صورت آزاد
محاسبه و به حال خود رها شود ، زیرا با توجه به وضعیت هزینه هاي اکتشاف، استخراج، هزینه هاي حمل و نقل، هزینه تمام شده
سنگ آهن و کنسانتره بسیار بالاست و قیمت فعلی کنسانتره براي تولید مقرون به صرفه نسبت، مخصوصاً براي معادن کوچک مقیاس

 
که از توان کمتري براي فرآوري سنگ آهن برخوردار هستند و گاهاً دچار زیان می شوند. 

وي با اشاره به مجهز شدن چادرملو به تجهیزات حفاري عمیق گفت: چادرملو با شناسایی پهنه هاي جدید پیگیري هاي مستمر براي

 
بهره بردراي از آنها را در دستور کار خود قرارداده است ولی متاسفانه روند صدور مجوزها بسیار کند و زمانبر شده است . 

مدیر بازرگانی چادرملو تصریح کرد به شدت دنبال بالانس کردن زنجیره معدن هستیم که اصلی ترین راه، عرضه کلیه محصولات در
یک مکانیزم آزاد با هدف قیمت گذاري بر اساس رقابت آزاد است، و بدون شک با انجام این کار، عرضه داخلی موادمعدنی براي همه

 
فعالان جذاب می گردد و زمینه رشد توسعه و اشتغال و از همه مهم تر شفافیت بیشتر را فراهم می سازد. 

اطمینان با اشاره به این که امروز بازارهاي جهانی نگاه مثبتی به موادمعدنی ایران و علی الخصوص محصولات فولادي ایران دارد گفت



: پیش بینی می شود بعد از فروکش کردن همه گیري کرونا در جهان به ویژه در حوزه یورو شرایط مطلوبی بر بازار فولاد جهان حاکم
شود و نقدینگی به این سمت هدایت گردد.



بازتوانی معتادان بهبود یافته از طریق مهارت آموزي از اهمیت ویژه اي

برخوردار است

منبع: موجشماره خبر:  112  |  تاریخ: 1400/04/05

مدیر کل آموزش فنی و حرفه اي اصفهان اظهار
داشت:بازتوانی معتادان بهبود یافته از طریق مهارت آموزي

 
توأم با کارآفرینی از اهمیت ویژه اي برخوردار است. 

به گزارش خبرنگار خبرگزاري موج اصفهان، آرش اخوان
طبسی به مناسبت 5 تیرماه روز جهانی مبارزه با مواد
مخدر با اشاره به ایجاد گفتمان اجتماعی و مشارکت
اجتماعی در حوزه مبارزه با مواد مخدر گفت: موضوع
بازتوانی معتادان بهبود یافته از طریق مهارت آموزي توأم با

 
کارآفرینی از اهمیت ویژه اي برخوردار است. 

وي افزود: نکته حائز اهمیت این است که بسیاري از مردم تصور می کنند بیکاري علت مهم اعتیاد است اما متأسفانه آمارهاي موجود
حاکی از آن است که 53 درصد جمعیت معتادان کشور را شاغلان تشکیل می دهند، حتی تعدادي از این افراد داراي شغل دولتی بوده

 
اند. 

این مقام مسئول گفت:مهمترین عاملی که در معتاد شدن افراد می تواند دخیل باشد پیشنهاد مصرف مواد مخدر از سوي دوستان،

 
بستگان و حتی یکی از افراد خانواده است که فرد براي ارضاي حس کنجکاوي و تفریح پاسخ مثبت می دهد. 

اخوان ادامه داد: سازمان آموزش فنی و حرفه اي کشور با انعقاد تفاهم نامه با دستگاه هاي مرتبط، برنامه ریزي هاي مناسبی را در این
زمینه انجام داده است که بر اساس فرآیند زمانی، معتادین یک پیش اشتغال و پیش آموزش دارند و به این صورت آموزش ها را طی
می کنند تا به آموزش کامل برسند و بر اساس مدل جدید (آموزش، تولید، بازاریابی و فروش در حوزه کارآفرینی) این افراد وارد بازار

 
کار شده و به اشتغال می رسند. 

مدیر کل آموزش فنی و حرفه اي اصفهان بیان داشت: بایستی همه به افراد معتاد کمک نمایند تا درمان شوند و همچین به اشتغال

 
آنها توجه جدي داشته باشند. 

وي تصریح کرد: هدف اصلی الگوي آموزشی تولید، بازاریابی و فروش را پشتیبانی کارآفرینان، سرمایه گذاران، بهبودیافته گان، خیرین

 
و نخبگان از معتادان بهبود یافته است. 



آرش اخوان گفت: با توجه به نقش مهم خیرین در ایجاد اشتغال براي معتادین بهبود یافته، خیرین می توانند در این حوزه ایفاي نقش
نمایند و ایجاد اشتغال براي معتادین بهبودیافته را جزء اولویت کاري خود قرار دهند.



دستور کار کمیسیون هاي تخصصی مجلس در هفته جاري اعلام شد

منبع: موجشماره خبر:  113  |  تاریخ: 1400/04/05

دستور کار کمیسیون هاي تخصصی مجلس شوراي اسلامی

 
در هفته جاري مشخص شد. 

به گزارش خبرگزاري موج، کمیسیون هاي تخصصی
مجلس شوراي اسلامی در هفته جاري تشکیل جلسه می

 
دهند که دستور کار این جلسات به شرح زیر است: 

کمیسیون آیین نامه داخلی مجلس رسیدگی به طرح

 
شفافیت آراي نمایندگان 

 
کمیسیون اصل 90 مجلس بررسی طرح اصلاح ماده 3 قانون نظارت بر رفتار نمایندگان (هدایاي شغلی) 

 
بررسی طرح الحاق موادي به قانون دیوان محاسبات کشور 

 
نشست عمومی کمیسیون براي بررسی گزارش تهیه شده درباره وضعیت بورسیه هاي وزارت علوم 

 
نشست با استانداران استان هاي اصفهان و چهارمحال بختیاري و نمایندگان وزارتخانه هاي کشور، نیرو و نیروي انتظامی 

 
نشست با مدیرعامل شرکت ملی گاز و پارس جنوبی درباره پرونده مطروحه 

کمیسیون ویژه جهش و رونق تولید و نظارت بر اجراي اصل 44 قانون اساسی ادامه بررسی طرح تسهیل صدور برخی مجوزهاي کسب

 
و کار 

 
بررسی طرح صیانت از حقوق کاربران در فضاي مجازي و ساماندهی پیام رسان هاي اجتماعی 

 
بررسی طرح اداره صداوسیماي جمهوري اسلامی ایران 

 
ادامه بررسی موانع توسعه روستایی و قوانین مزاحم در جهت توسعه روستاها و مهاجرت معکوس 

 
کمیسیون آموزش، تحقیقات و فناوري ادامه رسیدگی به لایحه نظام رتبه بندي معلمان 



 
بازدید از شرکت ارتباطات سیار ایران (همراه اول) به منظور بررسی عملکرد شبکه آموزشی شاد 

 
کمیسیون اجتماعی بررسی طرح دفاتر پیشخوان خدمات دولت و بخش عمومی غیردولتی 

 
دعوت از وزیر کشور به منظور پاسخ به سوالات 7 تن از نمایندگان 

 
دعوت از رئیس سازمان بهزیستی کشور در خصوص نحوه اجراي طرح مثبت زندگی 

 
جلسه کمیته آسیب هاي اجتماعی کمیسیون اجتماعی در خصوص کودکان زباله گرد 

 
جلسه کمیته اشتغال، کارآفرینی و روابط کار در خصوص طرح اصلاح قانون بیمه کارگران ساختمانی 

 
کمیسیون اقتصادي بررسی اعمال ماده 45 آیین نامه داخلی در خصوص عملکرد اقتصادي دولت هاي یازدهم و دوازدهم 

بررسی تقاضاي تعدادي از نمایندگان مجلس در اجراي ماده (212 ) آیین نامه داخلی براي ضرورت تحقیق و تفحص از نحوه واگذاري

 
و علت تعطیلی کارخانه آزمایش مرودشت 

 
ادامه بررسی لایحه اصلاح ماده (8 ) قانون بیمه اجباري خسارات وارد شده به شخص ثالث در اثر حوادث ناشی از وسایل نقلیه 

 
ادامه بررسی طرح اصلاح قانون استفاده از خدمات تخصصی و حرفه اي حسابداران 

 
ادامه بررسی لایحه توسعه محدوده منطقه آزاد تجاري- صنعتی انزلی 

 
کمیسیون امنیت ملی و سیاست خارجی بررسی لایحه تصویب مقاوله نامه آمارهاي کار 

 
بررسی لایحه تصویب اصلاح اساسنامه سازمان بین المللی کار در امنیت ملی و سیاست خارجی 

 
بررسی لایحه عضویت دولت جمهوري اسلامی ایران در آژانس بین المللی تحقیقات سرطان 

 
استماع گزارش رئیس کمیته روابط خارجی در خصوص آخرین اخبار و تحولات افغانستان 

 
استماع گزارش آخرین اخبار و تحولات مرتبط با رمز ارزها با حضور مسئولین ذي ربط 

 
بررسی آخرین اخبار و تحولات کشور افغانستان با حضور مسئولین ذي ربط (وزارت خارجه، اطلاعات، ستادکل، اطلاعات سپاه، قدس) 

کمیسیون امور داخلی کشور و شوراها بررسی طرح هاي تقسیمات کشوري در خصوص تقسیم استان سیستان و بلوچستان، استان

 
اصفهان و کرمان 



 
بررسی طرح اصلاح جدول حوزه هاي انتخابیه مجلس شوراي اسلامی 

 
بازدید اعضاي کمیسیون امور داخلی کشور و شوراها از تاسیسات آب سنگین اراك 

 
دعوت از وزیر کشور جهت ارائه گزارش در خصوص فرآیند انتخابات ریاست جمهوري و شوراهاي اسلامی کشور 

 
بررسی طرح ناظر بر تأسیس و فعالیت سازمان هاي مردم نهاد (غیردولتی) 

 
کمیسیون انرژي بررسی مسائل و مشکلات کارکنان صنعت نفت با حضور وزیر نفت 

بررسی درخواست تعدادي از نمایندگان براي اعمال ماده 234 قانون آیین نامه داخلی مجلس درخصوص شرکت ملی پتروشیمی و

 
هلدینگ پتروشیمی خلیج فارس 

 
کمیسیون برنامه و بودجه و محاسبات بررسی لایحه قانون اختیار به دولت جهت کمک به پروژه هاي زیربنایی 

 
رسیدگی به موضوع نحوه اختصاص و هزینه کرد مبلغ یک میلیارد یورو از محل صندوق توسعه ملی براي مبارزه با بیماري کرونا 

 
ارائه گزارش اقدامات به عمل آمده جهت راه اندازي سامانه جامع بودجه ریزي کشور و ویژگی هاي این سامانه 

 
بررسی طرح تسري فوق العاده خاص کارمندان سازمان زندان ها و اقدامات تامینی و تربیتی کشور به کارکنان اداري قوه قضاییه 

 
بررسی گزارش تفریغ بودجه سال 1398 کل کشور 

کمیسیون بهداشت و درمان استماع گزارش عضو ناظر کمیسیون در هیئت امناي صرفه جویی ارزي در معالجه بیماران در خصوص

 
عملکرد و واردات واکسن کرونا 

 
تکمیل گزارش حادثه مرکز درمانی سینا مهر جهت قرائت در صحن علنی مجلس شوراي اسلامی 

 
بررسی لایحه عضویت دولت جمهوري اسلامی ایران در آژانس بین المللی تحقیقات سرطان 

 
بررسی آخرین وضعیت تولید و واردات دارو و مواد اولیه آن در کشور 

 
بازدید از مراکز بهداشتی و درمانی استان کردستان (به مدت سه روز) 

بررسی چالش هاي موجود در هدف سوم سند ملی سالمندان (حفظ و ارتقاي سلامت جسمی روحی اجتماعی و معنوي سالمندان

 
کشور ) 



 
کمیسیون صنایع و معادن ادامه بررسی طرح اصلاح موادي از قانون معادن کشور 

 
دعوت از وزیر صنعت معدن و تجارت براي پاسخگویی به سوالات 16 تن از نمایندگان 

 
استماع گزارش ریاست سازمان زمین شناسی و اکتشافات معدنی از عملکرد کاري 

 
بررسی طرح ساماندهی صنعت خودرو (اعاده شده از شوراي نگهبان) 

 
ادامه بررسی طرح یکپارچه سازي داده ها و اطلاعات ملی 

کمیسیون عمران بررسی مسائل و مشکلات اجاره مسکن در کشور و ارائه گزارش درخصوص مسکن حمایتی توسط معاون وزیر راه و

 
شهرسازي 

بررسی طرح اصلاح قانون حمایت از بهسازي و نوسازي بافت هاي فرسوده پیرامون حرم مطهر حضرت امام رضا (ع) و حرم مطهر

 
حضرت معصومه (س) 

 
بررسی مسائل و مشکلات مربوط به دریاچه ارومیه 

 
بررسی طرح اصلاح قانون مهندسی و کنترل ساختمان 

 
ارزیابی عملکرد حمل و نقل ریلی در سال 1399 و برنامه سال 1400 

 
بررسی مسائل و مشکلات مربوط به پایانه هاي مرزي 

 
بررسی طرح اصلاح قانون مهندسی و کنترل ساختمان 

 
کمیسیون فرهنگی بررسی طرح اداره صدا و سیماي جمهوري اسلامی ایران 

 
دعوت از وزیر فرهنگ و ارشاد اسلامی جهت پاسخگویی به سوالات نمایندگان 

 
سفر به استان خراسان رضوي براي بررسی مسائل فرهنگی 

 
ادامه بررسی طرح حمایت از ورزش و ورزشکاران 

 
کمیسیون قضایی و حقوقی بررسی لایحه معاهده استرداد مجرمین بین جمهوري اسلامی ایران و جمهوري فدرال برزیل 

 
نشست با رئیس مرکز تحقیقات اسلامی مجلس شوراي اسلامی درخصوص برنامه هاي این مرکز در اجلاسیه دوم مجلس یازدهم 



 
بررسی طرح الغاي قانون سرقفلی و حق کسب و پیشه و تجارت و جایگزینی قوانین جدید 

 
ادامه بررسی طرح اصلاح قانون تشکیلات و آیین دادرسی دیوان عدالت 

 
بررسی لایحه مبارزه با قاچاق انسان و اعضاي بدن و مجازات عبوردهندگان غیرمجاز افراد از مرزهاي کشور 

 
بررسی لایحه تجارت (اعاده شده از شوراي نگهبان) 

 
بررسی طرح تشکیل سازمان نظام داوري جمهوري اسلامی ایران 

 
کمیسیون کشاورزي، آب، منابع طبیعی و محیط زیست بررسی آخرین وضعیت کاداستر و اسناد اراضی کشاورزي در کشور 

 
بررسی تقاضاي تحقیق و تفحص تعدادي از نمایندگان مجلس از نحوه اجراي طرح چهل و شش هزار هکتاري سیستان 

 
دعوت از وزیر نیرو جهت پاسخگویی به سوالات نمایندگان 

 
بررسی آخرین وضعیت تخصیص ارز نهاده هاي دامی و کشاورزي در سال 1400 با دعوت از رئیس کل بانک مرکزي 

بررسی مسائل و مشکلات تولید شیر و فراورده هاي لبنی



حمایت از طرح هاي مهارت آموزي در خوزستان

منبع: خبرگزاري صدا و سیماشماره خبر:  114  |  تاریخ: 1400/04/05

رییس سازمان مدیریت وبرنامه ریزي استان خوزستان ازطرح هاي مهارتی با اولویت براي توسعه کارآفرینی واشتغال حمایت
کرد.

به گزارش خبرگزاري صداوسیما مرکز خوزستان ، رییس سازمان مدیریت وبرنامه ریزي خوزستان در نشست با مدیر کل آموزش
فنی و حرفه اي استان و سیدي رییس دانشگاه صنعتی خاتم الانبیا بهبهان با اشاره به اینکه دستگاه هاي اجرایی خوزستان از ظرفیت
هاي بوحود آمده در بخش اشتغال استفاده کنند افزود:این ظرفیت ها می تواند نقش موثري در بهبود شرایط استان در زمینه رفع

 
بیکاري داشته باشند که لازمه آن مطالبه گري دستگاه هاي اجرایی از سطح ملی و وزارتخانه هاي مربوطه است. 

نیکوادامه داد:ظرفیت آموزش فنی وحرفه اي براي توسعه
کارآفرینی و اشتغال بسیار بالا است وضرورت دارد دانشجویان

 
وفارغ التحصیلان رابه سمت کسب مهارت ترغیب، وهدایت کرد. 

وي عنوان کرد: هم افزایی وتعامل سازنده بین بخشی فنی وحرفه
اي و دانشگاه یک کار ارزشمند که سبب توسعه مهارت وتوجه

 
مسئولین کشور شده که می تواند الگوي بسیارخوب براي مدیران باشد. 

عبدالنبی سواعدي مدیرکل آموزش فنی وحرفه اي خوزستان در این نشست ضمن تقدیرشایسته ازدیدگاه روشن رییس سازمان
مدیریت وبرنامه ریزي نسبت به اهمیت مهارت آموزي و آموزش نوین وتاثیر آن در کاهش فقر وبیکاري وایجادامید ونشاط در جامعه
گفت:ارایه طرح مهارت آموزي واشتغال پذیري دانشجویان با عنوان طرح جاك وتمرکزبراي افزایش رشته هاي جدید واولویت دادن به
مهارت ها نو مانند ساخت تولید، اتوماسیون صنعتی، ابزاردقیق، تهویه وتبرید وفرآوي گیاهان دارویی مانند ضایعات گل نرگس می

 
تواند دانشگاه را با صنعت ارتباط داد. 

 
سواعدي تاکیدکرد:مراکز آموزش فنی وحرفه اي در حوزه برادران وخواهران نیاز به تعمیرات وتجهیزات اساسی دارند. 

وي اضافه کرد؛ بهسازي وارتقاي تجهیرات کارگاهی و تکمیل پروژه که داراي 70درصد پیشرفت فیزیکی مرکز خواهران نیازمند اعتبار

 
کافی است در بتوان این قشر از جامعه توانمندمهارتی کرد. 

سواعدي تصریح کرد:بیکاري بانوان درصد بالایی دارد که نیازمند سرمایه گذاري مهارتی براي توسعه کارآفرینی وایجادکسب وکار در

 
این بخش است. 

سواعدي ادامه داد:طرح آموزش محصول محور بسیار کارخوبی است می توان از آموزش دارالفنونی به سمت شیوه هاي نوین براي

 
انتقال مهارت بهره مندشد. 



وي خواستارخرید ونصب تجهیزات آموزشی کارگاه فرز CNC در مرکز TMC دانشگاه خاتم الانبیاء بهبهان، تامین اعتبارتجهیزات
کارگاه آموزشی تهویه وتبرید در مرکز برادران، تامین اعتبار تحهیز کارگاه کنترل وابزار دقیق با تاکید برداتوماسیون صنعتی وامنیت
سایبري اتوماسیون صنعتی، تامین اعتبار تکمیل پروژه ساختمان مرکز خواهران بهبهان و تامین اعتبار تعمیرات ضروري ساختمان

 
مرکز برادران شد. 

رییس سازمان مدیریت وبرنامه ریزي خوزستان از طرح هاي مهارت آموزي در دانشگاه، مراکزخواهران وبرادران فنی وحرفه اي حمایت

 
وآمادگی تامین اعتبار مورد نیاز براي توسعه مهارت بهبهان شد. 

 
بیشتر بخوانید: 

در پایان مقررشد فنی وحرفه اي ودانشگاه طرح اولویت دار تحهیز وتکمیل و افزایش رشته هاي جدید مهارتی براي تامین اعتبار تهیه

 
وبه سازمان مدیریت وبرنامه ریزي ارایه نمایند. 

گفتنی است مهردادنیکو رییس سازمان مدیریت وبرنامه ریزي خوزستان ازطرح مهارت آموزي واشتغال پذیري دانشجویان تحت عنوان
طرح جاك در دانشگاه صنعتی خاتم الانبیاء بهبهان بازدید وآن را بهترین طرح براي اشتغال پذیري فارغ التحصیلان دانشگاهی عنوان

کرد.



احتمال انتخاب شهردار زن براي تهران

منبع: خبرنامه دانشجویان ایرانشماره خبر:  115  |  تاریخ: 1400/04/05

 
احتمال انتخاب شهردار زن براي تهران 

منتخب شوراي ششم شهر تهران توضیحاتی درباره انتخاب شهردار در پایتخت، انجام پروژه هاي عمرانی، کارآفرینی اجتماعی،

 
اشتغالزایی، موضوع دستفروشان، کودکان کار و مبحث کرونا ارائه داد. 

به گزارش «خبرنامه دانشجویان ایران» به نقل از فارس، انتخابات شوراي ششم شهر و روستا، 28 خرداد همزمان با انتخابات ریاست
جمهوري برگزار شد و مردم تهران به لیست شوراي ائتلاف انقلاب اسلامی راي مثبت و قاطع دادند و مجموع آراي 5 کاندیدا از شوراي
پنجمی ها در انتخابات فقط حدود 200 هزار نفر بود. قرار است از حدود اوایل شهریور فعالیت شوراي جدید در خیابان بهشت آغاز و

 
برنامه هاي این شورا براي خدمت رسانی به شهروندان اجرایی شود. 

سوده نجفی یکی از منتخبین شوراي ششم شهر تهران است. وي 43 ساله و دکتري مدیریت دولتی دارد، مدرس دانشگاه و مولف
کتاب در زمینه مدیریت است. همچنین نجفی در کارنامه و سوابق اجرایی و پژوهشی خود مشاور رئیس فراکسیون زنان مجلس شوراي
اسلامی، مدیر حوزه سلامت، رئیس اندیشکده حکمرانی تهران(شهري)، معاون بانوان و امور خانواده شوراي ائتلاف تهران، عضو شوراي

 
مرکزي و معاون امور بانوان جمعیت پیشرفت و عدالت ایران اسلامی را دارد. 

درباره موضوعات مختلف در شهر تهران از جمله انتخاب شهردار، توسعه حمل و نقل عمومی، انزواي اجتماعی، کارآفرینی، حمایت از
جوانان و زنان بدسرپرست یا بدون سرپرست، انجام پروژه هاي عمرانی، نقش مدیریت شهري در اشتغالزایی، پدیده دستفروشان و
کودکان کار، امنیت بیشتر زنان در پایتخت و موضوع کرونا با سوده نجفی، منتخب شوراي ششم شهر تهران به بحث و گفت وگو

 
نشستیم که جزئیات آن به شرح ذیل است: 

 
هنوز جلسه ویژه براي انتخاب شهردار تهران نداشته ایم 

 
انتخاب شهردار تهران چه زمانی انجام می گیرد و چندگزینه جدي دراین مورد مطرح شده است؟ 

در حال حاضر موضوعات مطرح شده در فضاي مجازي یا رسانه ها شایعه اي بیش نیست و منتخبین شوراي ششم هنوز وارد مصادیق
نشده اند. به عبارتی جلسه اي به عنوان انتخاب شهردار، هیأت رئیسه شوراي ششم و کمیسیون هاي آن نداشته ایم و هنوز نشست

 
مشترك برگزار نشده و زمانی که این مسئله صورت گیرد، قطعاً آن را اطلاع رسانی می کنیم. 

 
احتمال انتخاب شهردار زن براي پایتخت 

 
آیا انتخاب شهردار زن براي پایتخت مدنظر شوراي شهر جدید خواهد بود؟ 



بله، این مسأله می تواند مورد بررسی قرار گیرد. قطعاً اعضاي شورا روي گزینه هاي مختلف فکر می کنند. اگر خانمی کارآمد، انقلابی
با روحیه جهادي همچنین شاخص و معیارهاي مناسب براي گزینه شهرداري تهران باشد، اعضاي شورا شرایط آن را بررسی می کنند
و اگر همه موضوعات و ابعاد مختلف به صورتی باشد که انتخاب شهردار زن به نفع شهر باشد، قطعاً آن را رد نمی کنیم، ولی باید توجه
داشته باشید که ما نگاه متفاوت نسبت به این قضیه نداریم و فرقی ندارد که شهردار زن یا مرد باشد، مهم کیفیت در اجراي برنامه ها

 
و بهبود وضعیت تهران است. اگر یک زن براي اداره تهران توانمندتر باشد، خب قطعا به آن رأي می دهیم. 

 
خروج قطار خدمت گذاري از ریل در شوراي پنجم 

 
مهمترین اولویت و برنامه هاي شما در شوراي ششم چیست؟ 

ببینید در سال هاي اخیر در شوراي پنجم اقداماتی انجام گرفت که به نوعی می توان آن را خروج قطار خدمت گذاري از ریل دانست.
به نظر ما عملاً کار خاصی براي شهر تهران در شوراي پنجم صورت نگرفته است و به طور مثال در حوزه حمل و نقل و ترافیک بسیار
ضعیف عمل شده، به طوري که شاهد افتتاح خط جدید مترو نبوده ایم و ایستگاه هایی هم که افتتاح شده، کلنگ آن در دوره قبلی

 
مدیریت شهري زده شده بود و بسیاري از کارها و برنامه ریزي ها مربوط به دوره قبل بود. 

 
حمل و نقل عمومی تهران نیاز به برنامه هاي عاجل دارد 

همچنین در اتوبوسرانی علی رغم کمبود جدي این ناوگان فقط 250 اتوبوس و مینی بوس به تهران اضافه شد که این رقم بسیار اندك
است. تهران شهري پرجمعیت و مهاجرپذیر بوده و روزبه روز هم به آمار جمعیتی آن افزوده می شود، پس بنابراین باید براي حمل و

 
نقل عمومی پایتخت از جمله مترو، اتوبوسرانی و تاکسیرانی اقداماتی عاجل انجام داد. 

 
مشکل انزواي اجتماعی در پایتخت/شوراي پنجمی ها بجز تغییر نام خیابان ها کاري انجام نداد 

 
در حوزه فرهنگی چه اقدامی در اولویت قرار دارد و اجراي آن می تواند خبر خوبی براي شهروندان باشد؟ 

گمنامی و انزواي اجتماعی در پایتخت بسیار زیاد است. بسیاري از مردم تهران متولد شهرهاي دیگر هستند و خودشان را اکنون
متعلق به شهر تهران نمی دانند و به نوعی می توان گفت علقه عاطفی چندانی به پایتخت ندارند. این موضوع یک خلأ در حوزه

 
فرهنگی محسوب می شود و باید مشکلات در این زمینه برطرف شود. 

متأسفانه شوراي پنجمی ها بجز تغییر نام خیابان ها کاري در حوزه فرهنگی انجام نداده اند. مصوبه اي هم در مورد زیست شبانه
داشتند که حتی مورد موافقت همه اعضاي شوراي شهر نبود و مورد اعتراض فرماندار تهران هم قرار گرفت. بنابراین ما در این دوره

 
نگاه خاصی به حوزه فرهنگی داریم و در کنار افتتاح پرژه هاي عمرانی قطعا مباحث فرهنگی نیز در تهران تقویت خواهد شد. 

 
توجه به کارآفرینی اجتماعی در شوراي ششم 

 
گفته می شود که شوراي ششم قصد دارد در حوزه کارآفرینی اجتماعی ورود کند، نظرتان و برنامه ها را در این زمینه بفرمائید. 

بله، کارآفرینی اجتماعی در شوراي ششم قطعاً مورد توجه است، چرا که آسیب هاي اجتماعی مانند اعتیاد زمانی قابل کاهش است که



برنامه اي براي افراد داشته باشیم تا معتاد بهبودیافته به طور مثال مجدد وارد چرخه اعتیاد نشود و راهکارهاي ایجابی را به جاي
برنامه هاي سلبی باید اجرایی کنیم. همچنین مباحث مشاوره خانواده در این زمینه حائز اهمیت است و در صورتی که این افراد و یا
زنان بدسرپرست اگر برایشان اشتغالزایی شود، آسیب هاي جامعه کاهش می یابد. در حوزه هاي مختلف رویکردمان با شوراي پنجمی

 
ها متفاوت است. شوراي قبلی درحوزه پسماند و خدمات شهري هم قوي عمل نکردند. 

 
دیوار خانه اي را رنگ کردند که در حال ریزش بود 

در بازدیدهایی که اخیراً در برخی مناطق تهران داشته ام و گفت وگوهایی که انجام داده ام، مردم می گویند که شهرداري دیوار
محلاتشان را رنگ آمیزي داشته در حالی که خانه هایشان آنقدر فرسوده است که سقف در حال ریزش است، بنابراین به جاي برنامه
هایی که فقط جنبه ظاهري دارد، باید به حوزه هاي عمیق تر همچون کارآفرینی اجتماعی توجه کرد و یا برنامه هایی که پایه و اساس

 
داشته باشد و تأثیر مثبت و عمیقی بر زندگی شهروندان بگذارد. 

 
ساخت دوباره بزرگراه و تونل در تهران 

 
آیا در این دوره از مدیریت شهري، شهروندان دوباره شاهد پروژه هاي عمرانی در تهران خواهند بود؟ 

بله، قطعاً همین طور است. تهران شهري انسان محور است و شهروندان براي تسهیل در رفت و آمد نیاز به بزرگراه و تونل پروژه هاي

 
عمرانی مربوطه دارند و ما تلاش خواهیم کرد که در این راستا برنامه هایی را مدنظر قرار دهیم. 

 
برنامه مدیریت شهري وشوراي ششم براي کمک به رفع مشکلات معیشتی 

در حال حاضر بسیاري از شهروندان در پایتخت با مشکلات معیشتی و اقتصادي همراه هستند، آیا مدیریت شهري می تواند برنامه اي

 
را جهت کاهش مشکلات شهروندان در این راستا ایفا کند؟ 

بله، البته شهرداري تهران مستقیم نمی تواند اشتغالزایی کند، ولی نقش تسهیل گري مدیریت شهري در اشتغالزایی غیرقابل انکار
است. می توان در کنار کمیته امداد، ستاد اجرائیات فرمان امام(ره)، بهزیستی و سایر دستگاه ها به حوزه اشتغالزایی ورود کنیم، البته

 
نظر ما فقط براي افرادي مانند زنان سرپرست خانوار نیست. 

 
کاهش طلاق و افزایش ازدواج با اشتغالزایی در تهران 

در حال حاضر آمار طلاق در جامعه افزایش یافته و بسیاري از زوج ها نیز از طلاق عاطفی رنج می برند که بسیاري از مشکلات در این
حوزه به دلیل مسائل معیشتی و بیکاري همسر خانواده است، بنابراین به غیر از زنان سرپرست خانوار باید براي جوانان هم اشتغالزایی
کرد تا هم از این طریق آمار ازدواج را افزایش داد، هم آمار طلاق را کاهش داد و هم شاهد کاهش هر چه بیشتر آسیب هاي اجتماعی

 
باشیم. 

 
تهران نیازمند مدیریت یکپارچه/برخورد ایجابی را جایگزین رفتار سلبی کنیم 

شهرداري پایتخت درگیر پدیده دستفروشان و کودکان کار شده، ولی علی رغم اجراي برنامه هاي مختلف تقریباً موفقیت چندانی در



 
این زمینه حاصل نشده است. رویکرد شوراي ششم در حوزه دستفروشان و کودکان کار چگونه است؟ 

من موضوعات مختلفی را در این زمینه مطالعه کرده ام. موضوع کودکان کار و دستفروشان به صورتی است که ساماندهی این قضیه
متولی خاصی ندارد. این قضیه نیاز مدیریت یکپارچه شهري دارد، بنابراین باید بتوانیم از طریق جلسات مشترك راهکارهاي عملی و
کاربردي را اجرایی سازیم که سالهاي اخیر مدیریت شهري نتوانسته در این زمینه رویکرد موفقی داشته باشد و نتیجه مثبتی هم

 
حاصل نشده است. در مورد دستفروشان هم بحث کارآفرینی اجتماعی می تواند مؤثر واقع شود. 

 
لزوم کارآفرینی براي دستفروشان 

اگر نتوانیم دستفروشان را برایشان شغل ایجاد کنیم، با برخوردهاي سلبی قطعا به نتیجه نخواهیم رسید. به هر حال این افراد نیاز به
درآمد و شغل دارند و اگر کار برایشان فراهم شود در فروشگاه یا کار خانگی قطعا آمار آنها کاسته خواهد شد و حتی دیگر کسی
دستفروشی نمی کند، نماي ظاهري شهر هم به خوبی حفظ خواهد شد. لذا بر همین اساس ما رویکردمان توجه به بحث کارآفرینی

 
اجتماعی و مدیریت یکپارچه در شهر تهران است تا شاهد اجراي راهکارهاي کاربردي باشیم. 

 
هنوز در جهت امن تر شدن پایتخت براي زنان جاي کار زیادي وجود دارد 

به نظر شما تهران شهر امنی براي زنان است؟ زنان شوراي شهر پنجم اعلام کردند که تهران را براي زنان امن کرده اند و شعارشان در

 
این راستا محقق شده است، آیا شما موافق این قضیه هستید و یا اینکه این موضوع هنوز جاي کار دارد؟ 

ببینید! به هر حال من خودم زن هستم و مانند بسیاري از زنان و دختران این شهر می بینم که هنوز در جهت امن تر شدن پایتخت
جاي کار زیادي وجود دارد. آسیب هاي اجتماعی، ناامنی ایجاد می کند. در حال حاضر بسیاري از افراد هنگام استفاده از موبایل در
خیابان دغدغه دارند که موتورسوار سارقی گوشی همراهشان را برباید که این به معناي ناامنی است و ریشه آن به مشکلات معیشتی
بازمی گردد. شورا و شهرداري حدود 10 درصد می تواند در این راستا مشکل گشا باشد که با همکاري دولت و مجلس قطعاً امنیت
زنان به شدت افزایش خواهد یافت. ما باید بتوانیم از طریق مدیریت یکپارچه شهري اقدامات بیشتري را انجام دهیم و قطعاً با همکاري

 
اداره برق و نیروي انتظامی نقاط ناامن تهران را می توان به محل هاي امن تبدیل کرد. 

 
بسته جدید با ابعاد مختلف جهت مقابله با کرونا 

کرونا بیش از یک سال و نیم است که مردم تهران را مشابه شهرهاي دیگر کشور و جهان درگیر کرده است، آیا به نظرتان مدیریت

 
شهري جدید می تواند برنامه هاي مناسب تري جهت حمایت از مردم تهران در مقابل کرونا داشته باشد؟ 

بله، قطعاً همینطور است. البته موضوع کرونا یک مسئله و مشکل جهانی است و فقط مختص ایران و یا تهران نیست. حدود یک سال و
نیم بیشتر است که مردم با این ویروس منحوس گرفتار شده اند و نه تنها شهرداري بلکه بسیاري از سازمان ها با همکاري یکدیگر می

 
توانند برنامه هاي دقیق تر را ایجاد کنند. مدیریت شهري کنونی چندان در این زمینه ورود نیافته است. 

 
می خواهیم شرمنده مردم نشویم 

کرونا بیکاري و آسیب هاي اجتماعی به همراه داشته و اگر در این حوزه ها جدي تر ورود یابیم قطعا موفق تر خواهیم بود. در حال



حاضر علاوه بر موضوع تهدید سلامت شهروندان، موضوعاتی مانند آپارتمان سازي، اشتغال و مباحث دیگر هم دستخوش آسیب شده
که ما در شوراي ششم تلاش خواهیم کرد بسته جدید با ابعاد مختلف جهت مقابله با کرونا و حمایت از شهروندان در این شرایط

سخت داشته باشیم و ان شاءاالله با چهار سال خدمتگزاري شرمنده شهروندان نباشیم.



اعلام زمان توزیع کارت کنکور سراسري

منبع: حلقه وصلشماره خبر:  116  |  تاریخ: 1400/04/05

اعلام زمان توزیع کارت کنکور سراسري کارت هاي شرکت در کنکور سراسري 1400 همه متقاضیان از ششم تیرماه 1400

 
براي مشاهده و پرینت در سایت سازمان سنجش قرار می گیرد. 

به گزارش حلقه وصل، آزمون عمومی و اختصاصی هر یک از
گروه هاي آزمایشی کنکور سراسري سال 1400 در تاریخ 9 تا
12 تیرماه 1400 در 414 شهرستان و بخش مختلف کشور با
رقابت یک میلیون و 367 هزار و 931 داوطلب برگزار خواهد شد.

آزمون گروه آزمایشی هنر صبح چهارشنبه 9 تیر، آزمون گروه
آزمایشی علوم انسانی صبح پنج شنبه 10 تیر، آزمون گروه
آزمایشی علوم ریاضی و فنی صبح پنج شنبه 10 تیر، آزمون گروه
آزمایشی علوم تجربی صبح جمعه 11 تیر و آزمون گروه آزمایشی

 
زبان هاي خارجی صبح شنبه 12 تیر برگزار می شود. 

کارت هاي شرکت در آزمون همه متقاضیان به همراه راهنماي شرکت در آزمون از فردا یکشنبه ششم تیر ماه 1400 تا هشتم تیر ماه

 
1400 براي مشاهده و پرینت بر روي سایت سازمان سنجش آموزش کشور قرار خواهد گرفت. 

متقاضیان شرکت در آزمون ، براي پرینت کارت شرکت در آزمون باید در تاریخ تعیین شده به سایت سازمان سنجش مراجعه کرده و
با وارد کردن شماره سریال کارت اعتباري ثبت نام (12 رقمی) و شماره شناسنامه و یا شماره پرونده و کد پیگیري ثبت نام (16

 
رقمی) و نام و نام خانوادگی، کد ملی و سریال شماره شناسنامه یک نسخه پرینت از راهنما و کارت شرکت در آزمون تهیه کنند. 

متقاضیانی که در 2 یا 3 گروه آزمایشی متقاضی شده اند باید علاوه بر پرینت کارت شرکت در آزمون گروه آزمایشی اصلی، برحسب
مورد نسبت به پرینت کارت گروه آزمایشی دوم و یا گروه هاي آزمایشی دوم و سوم (گروه هاي آزمایشی هنر و زبان هاي خارجی)

 
خود نیز اقدام کنند. 

متقاضیان براي پرینت کارت شرکت در آزمون باید منحصراً به روش فوق اقدام و براساس تاریخ و آدرس تعیین شده بر روي کارت

 
شرکت در آزمون، به حوزه امتحانی مربوط مراجعه کنند. 

 
اقدامات لازم در صورت مشاهده مغایرت در مندرجات کارت شرکت در آزمون 

1. متقاضیان نظام سالی واحدي و ترمی واحدي که مشمول اعمال سوابق تحصیلی دیپلم (فارغ التحصیلان سال 1384 به بعد) و یا

 
پیش دانشگاهی (فارغ التحصیلان سال 1391 به بعد) هستند و همچنین متقاضیان نظام آموزشی جدید (نظام 6،3،3): 



نسبت به مندرجات کارت شرکت در آزمون در بندهاي 1 ،3 ،4، 7 ،13، 16، 17، 23، 24 و 25 شامل نام و خانوادگی، سال تولد،
شماره شناسنامه، سال اخذ و نوع دیپلم، شماره ملی، کد دانش آموزي و منطقه اخذ دیپلم، عنوان مدرك پیش دانشگاهی، منطقه یا
ناحیه اخذ مدرك پیش دانشگاهی و کد دانش آموزي مقطع پیش دانشگاهی، مغایرتی مشاهده کردند لازم است براي اصلاح مورد یا
موارد مذکور حداکثر تا تاریخ 14 تیرماه 1400 به منطقه آموزش و پرورش محل اخذ مدرك تحصیلی خود مراجعه و از آن طریق

 
نسبت به اصلاح موارد اقدام کنند. 

 
2. متقاضیانی که مشمول اعمال سوابق تحصیلی نیستند: 

چنانچه مغایرتی در اطلاعات مندرج در بندهاي 1، 3، 4، 7، 13، 14، 15، 16، 17، 18، 19، 20، 21، 22، 23، 24، 25 و 27 شامل
نام و نام خانوادگی، سال تولد، شماره شناسنامه، سال اخذ و نوع دیپلم، شماره ملی، سري و سریال شناسنامه، محل تولد، سهمیه،
معدل کتبی نهایی دیپلم، محل اخذ مدرك ماقبل دیپلم، محل اخذ مدرك دیپلم، عنوان مدرك پیش دانشگاهی، منطقه یا ناحیه اخذ
پیش دانشگاهی و وضعیت تحصیلی و اشتغال مغایرتی مشاهده کردند لازم است براي اصلاح مورد یا موارد مذکور حداکثر تا تاریخ 12

 
تیرماه 1400 با مراجعه به سایت سنجش اصلاح کنند. 

3. چنانچه داوطلب نسبت به اطلاعات مندرج در بندهاي «الف، ب، ج و د» معترض باشد باید براي بررسی موضوع صبح ها از ساعت
8:30 تا 12:00 و بعد از ظهرها از ساعت 14:00 تا 18:00 روزهاي اعلام شده طبق زمان بندي اعلام شده به نماینده سازمان سنجش

 
مستقر در باجه رفع نقص حوزه مربوطه مراجعه کند. 

 
تاریخ مراجعه متقاضیان به باجه هاي رفع نقص با توجه به گروه آزمایشی 

 
داوطلبان گروه آزمایشی هنر روز سه شنبه 8 تیر. 

 
داوطلبان گروه آزمایشی علوم انسانی روزهاي سه شنبه و چهارشنبه 8 و 9 تیر. 

 
داوطلبان گروه آزمایشی علوم ریاضی و فنی روزهاي سه شنبه و چهارشنبه 8 و 9 تیر. 

 
داوطلبان گروه آزمایشی علوم تجربی روزهاي چهارشنبه و پنج شنبه 9 و 10 تیر. 

 
داوطلبان گروه آزمایشی زبان هاي خارجی پنج شنبه و جمعه 10 و 11 تیر. 

 
محل رفع نقص کارت شرکت در آزمون سراسري سال 1400 

محل رفع نقص کارت شرکت در آزمون متقاضیان گروه هاي آزمایشی علوم ریاضی و فنی ، علوم انسانی ، علوم تجربی ، هنر و زبان
هاي خارجی بر مبناي شهرستان انتخابی آنان که در بند 46 تقاضانامه ثبت نام ، مشخص کرده اند در سایت سازمان سنجش درج

شده است.



طرح ساماندهی کارکنان دولت روي میز کمیسیون اجتماعی پارلمان/حقوقهاي

نجومی زیر تیغ کمیسیون اجتماعی/هفته پرکار کمیسیون اجتماعی پارلمان/

احضار رحمانی فضلی وزیر کشور ،قائم مقام بانک مرکزي ،رئیس سازمان ...

منبع: آرا نیوزشماره خبر:  117  |  تاریخ: 1400/04/05

این هفته وزیر کشور به منظور پاسخگویی به سوال نمایندگان در کمیسیون اجتماعی مجلس شوراي اسلامی حضور پیدا
خواهد کرد.

به گزارش آرانیوز، نشست هاي کمیسیون اجتماعی مجلس شوراي اسلامی روزهاي یکشنبه، دوشنبه، سه شنبه و چهارشنبه

 
(ششم، هفتم، هشتم و نهم تیرماه) برگزار خواهند شد. 

 
دستورکار نشست هاي این هفته کمیسیون اجتماعی به شرح زیر است: 

 
-بررسی طرح دفاتر پیشخوان خدمات دولت و بخش عمومی غیر دولتی (اعاده از شوراي نگهبان) 

 
-دعوت از قائم مقام بانک مرکزي در خصوص کیفیت اجراي تبصره (16) قانون بودجه سال 1400 کل کشور 

-دعوت از وزیر کشور به منظور پاسخ به سوالات نمایندگان محترم: 1- محمود عباس زاده مشکینی نماینده محترم مشکین شهر؛ 2-
فاطمه قاسم پور نماینده محترم تهران، ري، شمیرانات، اسلامشهر و پردیس؛ 3- عبدالجلال ایري نماینده محترم کردکوي، ترکمن،
بندرگز و گمیشان؛ 4- اردشیر مطهري نماینده محترم گرمسار و آرادان؛ 5- صدیف بدري نماینده محترم اردبیل، نمین، نیر و سرعین؛

 
6- علیرضا ورناصري قندعلی نماینده محترم مسجد سلیمان، لالی و هفتگل؛ 7-مرتضی محمودوند نماینده محترم خرم آباد و چگنی 

 
-جلسه هیات رئیسه کمیسیون اجتماعی 

 
-دعوت از رئیس سازمان بهزیستی کشور در خصوص نحوه اجراي طرح مثبت زندگی 

 
-جلسه کمیته آسیب هاي اجتماعی کمیسیون اجتماعی در خصوص «کودکان زباله گرد» 

 
-جلسه کمیته اشتغال، کارآفرینی و روابط کار در خصوص "طرح اصلاح قانون بیمه کارگران ساختمانی (شور دوم) 

-جلسه کمیته تعاون در خصوص بررسی «طرح تأسیس شرکتهاي تعاونی توسعه و عمران شهرستانی و یا استانی» با حضور دستگاه

 
هاي مربوطه 

 
-بررسی «طرح تسري فوق العاده خاص کارمندان سازمان زندان ها و اقدامات تامینی و تربیتی کشور به کارکنان اداري قوه قضاییه» 

 
-جلسه کمیته در خصوص ادامه بررسی «طرح ساماندهی استخدام کارکنان دولت» 



-جلسه کمیته در خصوص ادامه بررسی «طرح توانمند سازي و پایداري سازمان تامین اجتماعی»./



انتظارات فعالان بخش خصوصی معدنی از دولت سیزدهم

منبع: معدن نیوزشماره خبر:  118  |  تاریخ: 1400/04/05

پایگاه خبري معدن نیوز -رئیس خانه معدن ایران در یادداشتی در بیان انتظارات فعالان بخش خصوصی کشور در حوزه
صنعت و معدن و اولویت هاي این بخش به پیاده سازي دقیق و مجزاي سه نوع استراژي در سه سطح و پنج استراتژي در

حوزه معدن اشاره کرد و اقتصاد معدنی را از رکن هاي مهم توسعه اقتصادي دانست که می تواند موجب ...

نوشته شده توسط: شنبه 5 تیر 1400 - 08:01:51 14 بازدید چاپ پایگاه خبري معدن نیوز -رئیس خانه معدن ایران در
یادداشتی در بیان انتظارات فعالان بخش خصوصی کشور در
حوزه صنعت و معدن و اولویت هاي این بخش به پیاده سازي
دقیق و مجزاي سه نوع استراژي در سه سطح و پنج استراتژي در
حوزه معدن اشاره کرد و اقتصاد معدنی را از رکن هاي مهم
توسعه اقتصادي دانست که می تواند موجب جذب سرمایه ها،

 
درآمدزایی و اشتغال زایی و ارزآوري شود. 

 
بزرگنمایی: 

به گزارش معدن نیوز -رئیس خانه معدن ایران در یادداشتی در
بیان انتظارات فعالان بخش خصوصی کشور در حوزه صنعت و

معدن و اولویت هاي این بخش به پیاده سازي دقیق و مجزاي سه نوع استراژي در سه سطح و پنج استراتژي در حوزه معدن اشاره
کرد و اقتصاد معدنی را از رکن هاي مهم توسعه اقتصادي دانست که می تواند موجب جذب سرمایه ها، درآمدزایی و اشتغال زایی و

 
ارزآوري شود. 

در یادداشت محمدرضا بهرامن آمده است: فعالان بخش خصوصی انتظار دارند دولت سیزدهم در حوزه صنعت و معدن در سه سطح
وزارتی(کلان)، سطح کسب وکار (سطح میانی) و سطح وظیفه اي (عملیاتی/ اجرا)، سه نوع استراتژي دقیق و مجزا را پیاده سازي کند.

استراتژي هاي بخش معدن نیز بایستی در پنج حوزه اصلی و کلان صورت بندي و شناسایی شود؛"محیط کسب و کار"، "توسعه
پایدار" (از طریق مدیریت در اجراي دقیق قانون معادن و قوانین مرتبط با آن جهت جذب و حفظ سرمایه ها)، "بهره وري"، "تامین و
پشتیبانی" و "روابط و تعاملات خارجی" که مسلما در جهت بهبود وضعیت هر یک از پارامترها مطالعه و برنامه ریزي روي هفت
شاخص (سرمایه گذاري، نظام مدیریت در معادن، جهانی شدن بخش معدن، منابع انسانی، فناوري در معادن، زیرساخت در معادن و

 
توسعه منطقه اي) از اهمیت خاصی برخوردار است. 

 
اقتصاد معدنی از جمله مهمترین زیربخش هاي توسعه اقتصادي کشور 

طبق ارزیابی ها شاخص هاي زیرساخت، فناوري و جهانی شدن، سه رکن اساسی رشد و توسعه ایران تا سال 2035 هستند. قطع به
یقین یکی از مهم ترین زیربخش هاي توسعه اقتصادي در کشورهاي معدن خیز، اقتصاد معدنی است که می تواند موجب جذب



سرمایه ها، درآمدزایی و اشتغال زایی و ارزآوري شود. رشد و شکوفایی فعالیت هاي معدنی، نیازمند زیرساخت هاي نرم و سخت
بسیاري است که از جمله مهم ترین آن ها تدوین قوانین صحیح و کارآمد در این حوزه است. معادن در کشور ما (بر اساس اصل 44 و

 
45 قانون اساسی) انفال بوده و متولی آن در شرایط کنونی وزارت صنعت،معدن و تجارت است. 

با توجه به اینکه رشد و توسعه ایران تا سال 2035 در گرو مدیریت صحیح و سرمایه گذاري در چهار زمینه بهره برداري از منابع
طبیعی، گذار به اقتصاد دانش بیان، توسعه و نوسازي زیرساخت ها و توسعه صنایع داخلی براي رقابت در سطح بین الملل است،
بنابراین ضروري است تا رئیس دولت سیزدهم با تمرکز بر بخش معدن و صنعت معدن کاري ایران با توجه به انفال بودن این بخش در
اقتصاد ایران، جذابیت این بخش را براي ورود سرمایه هاي مختلف بالا برده و به نوعی با مدیریت اجرایی قوي و مطلع، درصدد اقدام
براي کاهش انواع ریسک هاي موجود در این صنعت از قبیل ریسک ناپایداري قوانین، ریسک مالی-اقتصادي، ریسک سیاسی-

 
اجتماعی، ریسک فنی و ریسک عملیاتی باشد. 

 
سیاست گذاري براي دستیابی به اهداف برنامه ششم توسعه 

دولت سیزدهم بایستی از ابتدا و در آغاز اولین روز کاري خود نسبت به اتخاذ سیاست هاي به حداقل رساندن ریسک سرمایه گذاري
در زیرساخت ها، مدیریت در انتظارات و بسیج سرمایه گذاري هاي جدید، روش هاي نوینی را مدنظر قرار دهد تا بتواند به اهداف

 
برنامه ششم توسعه که دسترسی به جذب 29 میلیارد دلار سرمایه گذاري در بخش معادن کشور است، دست یابد. 

در این راستا باید از قوانین و قواعد تسهیلگر و تعیین سیاست هایی که بر مبناي آینده پژوهی و پیش بینی پذیري در بخش معدن و
صنایع معدنی کشور است حرکت کنیم و نسبت به تعیین و تدوین نقشه راه، استراتژي و برنامه هاي میان مدت و بلندمدتی که

 
ضمانت اجرایی داشته و موجب دفع و هدررفت سرمایه هاي جذب شده در بخش نشود، اقدام نمائیم. 

دولت سیزدهم باید نسبت به شناسایی و انتخاب بازارهاي هدف بر اساس اطلاعات بروز و دقیق، محیط شناسی، تحلیل هاي محیطی و
شناسایی فرصت ها، تحلیل هاي داخلی و تامین وضعیت فعالیت هاي موجود و انتخاب بازارهاي هدف از طریق تشکل هاي تخصصی
صنفی مرتبط با هر رسته و حمایت همه جانبه سازمان توسعه و نوسازي معادن ایران بهره گیرد. در این راستا، پیشنهاد می شود تا
نقاط قوت و ضعف مربوط به بخش معدن و صنایع معدنی کشور در دو ماتریس جداگانه تحت عناوین نقاط قوت و ضعف داخلی و
نقاط قوت و ضعف (عوامل خارجی) مجددا مورد مطالعه قرار گیرد تا بتوان با توجه به ضرایب اهمیت نسبی نقاط قوت و تهدیدها با
استفاده از ماتریس مختص رقابت، نسبت به موضع استراتژیک بخش معدن و صنایع معدنی کشور، نقاط قوت و ضعف را به درستی
شناسایی کرده و با توجه به اولویت بندي آن ها، نسبت به حل چالش ها در جهت توسعه صادرات مواد معدنی و بالا بردن سهم خود

 
در بازارهاي مصرف به ویژه در کشورهاي منطقه از طریق اتخاذ این سیاست ها اقدام کند: 

 
الف- ارزیابی موقعیت در منطقه و کشورهاي معدن خیز و اقدام استراتژیک 

 
ب- انتخاب گروه مشاوران از تشکل هاي تخصصی مرتبط با بخش 

 
ش 

ج- استراتژي مختص سطوح مختلف از قبیل استراتژي هاي تحقیق و توسعه در صنعت معدن، استراتژي مالی، استراتژي هاي تولید و

 
عملیات استخراج، استراتژي هاي بازاریابی، استراتژي هاي مدیریت منابع انسانی 

متولی بخش معدن در دولت سیزدهم باید استراتژي موشکافانه با نگاه به وضعیت آینده صنعت معدن کاري در دنیا و توجه به ورود



فناوري هاي نوین و هوش مصنوعی و روباتیک در عرصه صنعت معدن را به دقت بررسی و برنامه ریزي و هرگونه اقدام لازم در این
خصوص را به عمل آورد. قابل توجه است که مواد معدنی انفال بوده و تجدیدپذیر نیز نیستند و بنابراین استفاده از مدرن ترین فناوري
ها و تکنولوژي هاي موجود در این صنعت براي بالا بردن بهره وري و سهم بخش معدن در تولید ناخالص داخلی در استفاده از انفال
امري است انکارناپذیر و نهایت اینکه تک تک استراتژي هاي ذکر شده به ترتیب، اولویت، سطح بندي و مرحله به مرحله به اجرا

 
درآیند. 

از آنجا که ماموریت بخش معدن تولید داده هاي پایه علوم زمین، شناسایی منابع، اکتشاف ذخایر، استخراج بهینه و صیانتی از معادن،
توسعه صنعت فرآوري و تامین مواد اولیه صنایع معدنی و سایر صنایع مرتبط در کشور است و همچنین گسترش فعالیت هاي معدنی
ایران در سطح جهانی براي افزایش ثروت ملی و رفاه عمومی نیز است، بنابراین باید در کل زنجیره بخش معدن از اکتشاف تا تجارت
کلیه پارامترهاي استراتژیک موردنظر به ترتیب اولویت، شناسایی و سپس به منظور دستیابی به اهداف کلان و چشم انداز مطلوب
اقتصاد معدنی، محورهاي تخصصی و کارشناسی مورد نظر ارائه شود و هرکدام جداگانه و به تفکیک در کمیته هاي تخصصی ویژه

 
بررسی و در نهایت مورد رصد مستقیم بالاترین مقام متولی در بخش قرار گرفته شود. 

در انتها نسبت به این مهم تاکید می کنم که دستیابی به تک تک اهداف ذکر شده در صنعت معدنکاري کشور عزیزمان در این
یادداشت در گرو وجود مدیران هوشمند با دانش و مخاطره پذیري است که با حضور خود، نقش آفرینی شایسته اي را در صنعت و
معدن کشورمان رقم بزنند و در این صورت است که طی سال هاي آتی شاهد توسعه پایدار و رشد جهشی در اقتصاد معدنی ایران

عزیزمان خواهیم بود.



رییسی: گمانه زنی ها درباره اعضاي کابینه دقیق نیست

منبع: حبیب خبرشماره خبر:  119  |  تاریخ: 1400/04/05

 
  

رییس جمهوي منتخب گفت:گمانه زنی ها در خصوص
اعضاي کابینه دولت که در رسانه ها اعلام می شود چندان

 
دقیق نیست و بعدا مشکل ایجاد خواهد کرد. 

 
  

حجت الاسلام و المسلمین سید ابراهیم رییسی جمعه در برنامه بدون تعارف مجموعه خبري 20:30 سیما که از جوار حرم مطهر
رضوي پخش شد افزود:  اگر دوستان پیشنهادي دارند از طریق سامانه اي که فعال خواهیم کرد ارایه دهند، این سامانه پیش روي
همه نخبگان، صاحب نظران و دغدغه مندان کشور قرار می گیرد و ما به همه نظرها درباره اعضاي کابینه اهمیت می دهیم به ویژه به

 
پیشنهادها درست. 

 
  

وي ادامه داد: بناي ما در دولت جدید آن است که با همه کسانی که در جاي جاي دولت کنونی فعالیت دارند مشروط بر توجه داشتن
به دغدغه هاي مردم، همکاري کنیم، شرط همکاري با دولت جدید، قبول داشتن من نیست، افراد باید کرامت مردم را حفظ کنند و از

 
کار آنان گره گشایی نمایند، در این صورت می توانند همکار دولت باشند. 

 
  

رییس جمهوري منتخب گفت: کارآمدي، فسادستیزي، داشتن روحیه انقلابی ، مردمی بودن و شایسته سالاري اساس کار ما در
انتخاب افراد و همکاري با آنان است، شایستگی افراد مهم است نه اینکه جزء کدام جناح و گروه سیاسی یا با چه سلیقه سیاسی باشند.

 
  

 
بستگان و نزدیکانم در کار من دخالت نکرده اند و نمی کنند 

رییسی افزود: هیچ گاه بستگان و نزدیکانم در کار من دخالت نکرده اند و نمی کنند، ارتباط ما با مردم و نزدیکان از طریق سامانه هایی
است که در اختیار آنان می گذاریم، در همین دوران انتخابات، بنده نشستهایی را با مردم به عنوان نمونه با دانشجویان در دانشگاه



تهران گذاشتم که کمتر نامزد انتخاباتی چنین نشستی برگزار می کند و بناي ما در دولت جدید استمرار برگزاري این گونه نشست

 
هاست. 

 
  

وي در پاسخ به سوالی مبنی بر این که آیا به توصیه ها و پارتی بازي ها عمل می کند یا خیر اظهار داشت: زمانی توصیه به حق است
مبنی بر این که حقی ضایع می شود یا حقی داده نمی شود که در این مورد وارد می شویم و به توصیه عمل می کنیم اما پارتی بازي
و داشتن روابط ناسالم، رانت و رانت خواري به هیچ وجه پذیرفتی نیست و در دولت جدید جلوي این موارد را خواهیم گرفت و در همه

 
سطوح با همه همکاران شفاف و روشن خواهیم بود و شرط ما براي همکاري، کار است و کار است و کار. 

 
  

رییس جمهوري منتخب در پاسخ به سوالی مبنی بر این که آیا در چند سال اخیر اوقات فراغت داشته است یا خیر گفت: در چند سال
اخیر مرخصی یا اوقات فراغت کمتر داشته ایم و ان شاء االله در آینده نیز بتوانیم هم به کارمان برسیم و هم احوال خانواده و نوه هاي

 
مان را بپرسیم. 

 
  

رییسی افزود: زندگی ام را مرهون امام رضا(ع) هستم، از کودکی و نوجوانی در مشهد بودم، وقتی به قم رفتم در دوران مسوولیت هاي
مختلفم ارتباطم را با امام رضا(ع) قطع نکردم، ارتباطی بسیار سازنده داشته ام که در همه شئون زندگی ام تاثیر داشته است و در این

 
دوران هم معتقد بودم که قبل از هر اقدامی خدمت آقا برسم و از آن حضرت در جهت حرکت به سوي آینده مدد بطلبم. 

 
  

وي اضافه کرد: تقریبا تا 14 سالگی در مشهد زندگی کردم، سومین فرزند خانواده بودم، پدرم روحانی بودند اما پنج ساله بودم که پدرم
را از دست دادم و از جهت اقتصادي، چون پدر نداشتیم، شرایط زندگیمان خاص بود و در زمان ابتدایی یا در دوران طلبگی، همراه

 
درس کار کرده ام و در هیچ زمانی از دوران تحصیلم بدون کار کردن نگذشته است. 

 
  

 
به ارتباط با مردم سخت نیاز دارم 

رییس جمهوري منتخب در پاسخ به سوالی مبنی بر این که آیا ارتباط نزدیک شما با مردم با وجود نیروهاي حفاظتی شما حفظ
خواهد شد یا خیر افزود: می شود نظرات نیروهاي حفاظتی را با نظرات مردم جمع کرد، باید تعامل بین نیروهاي حفاظتی با مردم و
اهالی رسانه ایجاد شود، تلاش خواهیم کرد که مراقبت کنیم ارتباط نزدیک ما با مردم حفظ شود، زیرا به این ارتباط سخت نیاز دارم،
براي آگاهی از مسائل کف بازار و کف خیابان، به این ارتباط نیاز دارم، این ارتباط را نه براي خودم به عنوان مسوول بلکه براي بسیاري
از مسوولان ضروري می دانم و بنا دارم که این رفتارم تغییر نکند چون اساسا با روحیه من نمی سازد که بخواهم غیر از این رفتار کنم.



 
  

رییسی به دوران تصدي خود به عنوان تولیت آستان قدس رضوي اشاره کرد و گفت: در آن زمان مفهومی تحت عنوان "خدمت، خادم
و مخدوم" با رویکرد توجه به نیاز زائر حضرت رضا(ع) تعریف کردیم تا بتوانیم از گرفتاریهاي علاقه مندان و زائران حضرت رضا(ع)

 
بکاهیم، با درد مردم آشنا شویم و در کنار مردم باشیم تا مورد رضایت حضرت ثامن الحجج (ع) قرار گیرد. 

 
  

 
بیکاري، اشتغال و کرونا ذهن مرا به خود مشغول کرده است 

رییس جمهوري منتخب گفت: در آغاز کار دولت، بیش از همه مساله بیکاري، اشتغال و کرونا ذهن من را به خود مشغول کرده است،
وعده من هم علاوه بر ایجاد اشتغال، تامین مسکن بوده که امکان ایجاد آن را در کشور داریم با این حال ایجاد نظام اداري سالم از

 
دغدغه هاي جدي من است. 

 
  

رییسی افزود: مردم می دانند که تحقق برخی وعده ها و رفع مشکلات مردم زمان بر است، اما تلاش شبانه روزي می کنم که زمینه
اشتغالزایی فراهم و بیکاري حل شود، کلید ساخت و توسعه مسکن را خواهیم زد، اما تحقق این برنامه ها زمان می برد اما مردم را
ناامید نخواهم کرد و برنامه ها بسیار زودتر از آنچه به نظر می رسد به ثمر خواهند نشست و با داشتن برنامه درست، نیروي جوان

 
کارآمد، به نتیجه رسیدن برنامه هاي اشتغال و مسکن سخت نیست. 

 
  

وي ادامه داد: این روزها مسوولان زیادي درخواست ملاقات با بنده را می کنند، اما نمی خواهم که این ملاقاتها صرفا به بیان
تبریک ختم شود، بنابراین ملاقاتهایم را تبدیل به یک نشست کاري با مسوولان کردم، هر کدام از آقایان وزرا که به ملاقات  می آیند،
عملکردي ارایه می دهند و با آنان در خصوص این که چگونه می توان همکاري خود را ادامه دهند یا این که چه کارهایی می
خواستند در وزارتخانه انجام دهند که نتوانسته اند صحبت می شود. این ملاقاتها نباید تشریفاتی باشد و به نظرم توقع مردم هم این

 
است که این نشست ها کاري باشد. 

 
  

 
خاطره اي از شهید سلیمانی 

رییس جمهوري منتخب به تشریح خاطره اي از خود با شهید سردار سلیمانی در حرم مطهر رضوي در زمان تصدي تولیت آستان
قدس رضوي پرداخت و گفت: هر زمان که شهید سلیمانی به مشهد مشرف می شدند، به خدمت شان می رسیدم و در ارتباط با
مسائل مختلف گفت و گو می کردیم اما یک بار ایشان را به مراسم غبارروبی در حرم مطهر رضوي دعوت کردم، حاج قاسم در کنار
ضریح مطهر بسیار گریه می کرد، از ایشان خواستم که برخلاف روال معمول مراسم غبارروبی به داخل ضریح بیاید که تا آن زمان این

 
کار مرسوم نبود. 



 
  

رییسی افزود: دعوت من به این خاطر بود که ایشان در دفاع از حرم اهل بیت(ع) نقش بسیار موثري داشت و در جاي جاي این منطقه
نقش برجسته اي ایفا کرده بود و خادم برجسته امام رضا(ع) بود و باید به داخل ضریح می آمد سردار سلیمانی به داخل ضریح
آمد و در داخل ضریح حال و هوا و صفاي خاصی داشت به یاد یاران شهیدش بود و در همان زمان بود که از امام رضا(ع) شهادتش را

 
خواست. 

 
  

 
 نقد و نقدپذیري جزء برنامه هاي دولت است 

رییس جمهوري منتخب در خصوص نقدپذیري دولت در مقابل رسانه ها گفت: اگر دولت نقد را نپذیرد، اول به خود و در نهایت به

 
مردم جفا کرده است و  نقد و نقدپذیري جزء برنامه هاي دولت است. 

 
  

 
رییسی افزود: نقد منصفانه همراه با آگاهی و اطلاع کامل از مسائل از سوي رسانه ها مورد پذیرش دولت خواهد بود. 

 
  

وي در پاسخ به سوالی مبنی بر این که آیا روند تحولی که در قوه قضاییه در زمان او آغاز شد ادامه خواهد یافت یا خیر ادامه داد: سند
تحول قوه قضائیه متکی به بنده نیست، ریل گذاري انجام شده بعد از من نیز ادامه خواهد یافت و این سند، سندي نیست که بندي به

 
آن اضافه نشود و  در حال ارتقا خواهد بود و بعد از ما نیز ادامه خواهد یافت. 

 
  

رییس جمهوري منتخب به عنوان آخرین سخن خود در این گفت و گو خطاب به مردم اظهار داشت: مردم عزیز بدانند به لطف ایزد
متعال، مشکلاتی که مردم با آن درگیر هستند را حل خواهیم کرد و بناي دولت این است که بهترین اتفاقات را براي مردم رقم بزند و

 
ایرانی قوي با کمک مردم بسازد. 

منبع: ایرنا



چرا اتوبوس ها مرگ آفرین شده اند؟

منبع: تابناكشماره خبر:  120  |  تاریخ: 1400/04/05

بخش عمده ناوگان اتوبوسرانی ایرانی اتوبوس هاي اروپایی و مونتاژ شرکت داخلی است و باید با استفاده از همان قطعات
اروپایی و اصلی تعمیر و نگهداري شوند، اما در 3 سال اخیر به دلیل تحریم، ناوگان داخلی به قطعات اصلی دسترسی ندارد و

باید از انواع مشابه چینی و در بهترین حالت ترك استفاده کند.

به گزارش تابناك به نقل از همشهري، از عصر دوم تیر تا
صبح روز بعد، بر اثر دو حادثه دلخراش تصادف براي دو
دستگاه اتوبوس مسافري بین شهري، هفت جوان کشته
شدند؛ دو خبرنگار محیط زیست و پنج سرباز وطن. در روز
ها و ماه هاي آینده گزارش کارشناسی این حوادث تنظیم
می شود و عوامل و مقصران احتمالی آن مشخص خواهند
شد؛ اما به گواهی تجربه و فعالان صنعت حمل ونقل، بازهم
به دلایلی که فراتر از اختیار عوامل و مقصران احتمالی

 
است، راه بر تکرار خطر بسته نمی شود. 

به دنبال وقوع 2 حادثه مرگبار براي ناوگان اتوبوس مسافري بین شهري، کسی براي این 2 واقعه جانسوز عذرخواهی نکرد؛ زیرا طبق
مقررات و آیین نامه ها، همه مدعی بودند کار خود را درست انجام داده اند و مسائلی نظیر نقص ترمز، بی توجهی راننده یا هر چیز
دیگري که به این 2 حادثه منجر شده باشد، یا از سر تقصیر و عمل غیرقانونی راننده رخ داده یا ناشی از هر اتفاقی خارج از دایره
اختیار مسئولان و متولیان حوزه حمل ونقل بوده است. رانندگان، اما در گفتگو با ما حرف هایی می زنند که می تواند خوانش ما از این

 
2 حادثه را تغییر دهد و هشداري براي تکرار مکرر این حوادث باشد. 

 
ترمز ها تعطیل اند 

یکی از عوامل وقوع سانحه براي اتوبوس حامل خبرنگاران محیط زیست، نقص در سیستم ترمز اعلام شده؛ سیستمی که یکی از حیاتی

 
ترین بخش هاي وسایل نقلیه و البته پاي ثابت بسیاري از سوانح رانندگی است. 

در گفتگو با برخی رانندگان اتوبوس هاي مسافري بین شهري نظر آن ها را درباره نقص ترمز و سایر دلایل وقوع سوانح براي ناوگان
حمل مسافر جویا شدیم. علی عابدي، راننده فعال در مسیر تهران- اصفهان، پاسخ تلخی به این سؤال می دهد و مجموعه اي از مسائل
و مشکلات را براي توجیه این مسئله ردیف می کند که بدون توجه ریشه اي و فقط با اتکا به بخشنامه و دستورالعمل برطرف شدنی

 
نیستند. 

این راننده اتوبوس بین شهري می گوید: سیستم ترمز و چرخ هاي اتوبوس فعال در حمل ونقل مسافر باید 2 بار در سال بازدید و
تعمیر شود که فعلا هزینه آن براي هر چرخ 2.5 میلیون تومان است یعنی براي 6 چرخ 15 میلیون تومان و براي 2 بار در سال 30
میلیون تومان. البته او این هزینه ها را مشروط به این می داند که دیسک ترمز آسیب نبیند؛ در غیراین صورت باید مبالغ بسیار



 
بالاتري پرداخت شود. 

عابدي بالا بودن هزینه تعمیر و بازدید دوره اي را فقط یک بخش از مشکل عنوان می کند و می گوید: بخش عمده ناوگان اتوبوسرانی
ایرانی اتوبوس هاي اروپایی و مونتاژ شرکت داخلی است و باید با استفاده از همان قطعات اروپایی و اصلی تعمیر و نگهداري شوند، اما
در 3 سال اخیر به دلیل تحریم، ناوگان داخلی به قطعات اصلی دسترسی ندارد و باید از انواع مشابه چینی و در بهترین حالت ترك
استفاده کند که دوره بازدید و نگهداري را از 6 ماه به 2 ماه کاهش می دهد که اصلا توجیهی ندارد؛ درنتیجه اتوبوس ها مجبورند با

 
همین تجهیزات بی کیفیت چینی کار کنند یا کلاً بی خیال کار شوند و در پارکینگ بمانند. 

مهدوي، راننده دیگري است که ضمن تأیید این گفته ها می گوید: نقص در سیستم ترمز به مسئله اي عادي در ناوگان اتوبوسرانی
تبدیل شده و از هر راننده اي سؤال شود چندین بار در داخل شهر یا جاده با این مشکل مواجه شده است؛ اما هزینه هاي نگهداري به

 
قدري بالا رفته که کمتر کسی حاضر است به محض صدا افتادن ترمز به تعویض دیسک و صفحه اقدام کند. 

او تأکید می کند: هفته گذشته در یک مسیر شهري به دلیل نشت گریس در سیستم ترمز قادر به کاهش سرعت نبوده و مجبور به
رانندگی دیوانه وار و عبور از چراغ قرمز شده و در نهایت اتوبوس را با استفاده از ترمز اضطراري متوقف کرده و فقط بخت با او یار بوده

 
که خودرو هاي پیش رو راه را برایش باز کرده اند. 

از اظهارات رانندگان چنین برمی آید که اتوبوس ها می توانند با استفاده از سیستم ترمز ثانویه یا همان ریتارد در مدت کوتاهی با
کاهش اتوماتیک دنده و انتقال نیرو به گیربکس و موتور سرعت خود را کاهش دهند؛ اما به دلیل بالا بودن هزینه تعویض روغن و فیلتر

 
ریتارد، این ترمز نیز در بسیاري از اتوبوس ها کارایی چندانی ندارد و نمی تواند از وقوع سوانح ناشی از نقص ترمز جلوگیري کند. 

آخرین آمار هایی که سازمان راهداري از وضعیت ناوگان اتوبوس هاي بین شهري منتشر کرده، مربوط به سال 1398 است که نشان

 
می دهد در این سال 13 هزار و 795 دستگاه اتوبوس با میانگین عمر 10.56 سال در خدمت ناوگان حمل مسافر بین شهري بوده اند. 

با توجه به اینکه به دلیل تحریم در 2 سال اخیر عملا هیچ اتوبوس جدیدي وارد ناوگان اتوبوسرانی کشور نشده، در شرایط فعلی باید

 
میانگین عمر این ناوگان به بالاي 12.5 سال رسیده باشد. 

گرچه طبق قوانین حمل مسافر بین شهري، اتوبوس هاي با عمر بیش از 20 سال نهایتا می توانند در مسیر هاي زیر 300 کیلومتر
فعالیت کنند؛ اما این آمار ها نشان می دهد که بخش قابل توجهی از ناوگان فعال در مسیر هاي طولانی تر نیز نسبت به استاندارد

 
هاي جهانی عمر بالاتري دارند. 

در حقیقت اتوبوس هاي اروپایی فعال در ایران، در کشور هاي اروپایی نهایتا 6 سال قادر به فعالیت در حمل ونقل مسافر هستند و
بعدازآن باید نوسازي شوند، اما در ایران بخت با نوسازي ناوگان یار نبوده و از یک سو به دلیل تحریم هاي ظالمانه و از سوي دیگر

 
انحصاري بودن تولید و واردات اتوبوس عملا این کار با کندي پیش می رود و حتی در مواقعی کاملا متوقف می شود. 

براساس آمار هاي پلیس، سالانه 5 تا 6 درصد از تولید ناخالص داخلی هزینه تصادفات رانندگی می شود که رقم بسیار چشمگیري
است و حداقل از منظر آمار، اختصاص این هزینه سنگین به نوسازي ناوگان حمل مسافر، افزایش کیفیت خودرو هاي داخلی و بهسازي

 
جاده ها می تواند یک معامله برد-برد براي مردم و کشور باشد. 



 
جاي خالی حرفه اي ها در حمل و نقل مسافر 

یکی از رانندگان که خود مالک اتوبوس بین شهري است می گوید: رانندگی ناوگان بار و مسافر بین شهري یک کار تخصصی و پرخطر
است، اما متأسفانه به دلیل شرایط بد اشتغال و معیشت، هرکسی می تواند با داشتن گواهینامه پایه یک و گذراندن مراحل اداري وارد

 
این حرفه شود. 

حسینی، با اشاره به اینکه یک راننده براي 6 تا 8 ساعت سفر 300 هزار تومان دستمزد می گیرد و دستمزد کمک راننده هم از 150
هزار تومان بیشتر نیست، می افزاید: اتوبوس بین شهري حمل بار ندارد، اما دستمزد ها به قدري است که بسیاري تن به تخلف می

 
دهند. 

او با اشاره به چند سانحه دردناك تصادف اتوبوس در سال هاي اخیر می افزاید: در یکی از این سوانح که 2 اتوبوس باهم برخورد کردند
و 44 کشته و 39 زخمی برجاي گذاشتند، راننده یکی از اتوبوس ها کارمندي بود که به تازگی کارت هوشمند گرفته و براي نخستین
بار پشت فرمان اتوبوس بین شهري نشسته بود و راننده اتوبوس مقابل هم 20 گالن تینر قابل اشتعال را به صورت غیرقانونی حمل می

 
کرد. 

این راننده بین شهري، با تأکید بر اینکه خود رانندگان نیز قربانی این اتفاقات هستند، می گوید: شرایط نامساعد حمل ونقل مسافر

 
فقط یک دلیل ندارد که با رفع آن بتوان مشکل را حل کرد، بلکه باید به صورت جامع و همه جانبه به رفع همه مشکلات پرداخت. 

 
مدیر فنی غایب، معاینه فنی مردود 

از اظهارات رانندگان ناوگان اتوبوسرانی بین شهري چنین برمی آید که قوانین در این حوزه به قدر کافی وجود دارد؛ اما بخش عمده
این قوانین به صورت فرمالیته و فقط با زدن یک مهر روي برگه اجرا شده یا نهایت با رشوه 50 هزارتومانی نادیده گرفته می شوند.
عابدي، راننده اتوبوس بین شهري می گوید: پیش از این که یک اتوبوس مسافران را سوار کند و از پایانه خارج شود، مدیر فنی شرکت
باید بعد از بازدید و تأیید فنی اتوبوس، صورت وضعیت سفر را مهر کند؛ اما در عمل مدیر فنی در هیچ یک از دفاتر شرکت هاي حمل

 
ونقل حضور ندارد و فقط مهر مخصوص او را براي رعایت فرمالیته قانون روي صورت وضعیت سفر می زنند. 

او با اشاره به اینکه این روال در سایر مراحل نیز تکرار می شود، می افزاید: اتوبوس برون شهري هر 6 ماه باید معاینه فنی دریافت کند
و ضعف ترمز ها یکی از اصلی ترین موانع صدور معاینه فنی است، اما باوجود ضعف در ترمز یا شکستگی شیشه و... هم راهی هست که

 
بتوان قانون را دور زد و معاینه فنی گرفت! 

او با بیان اینکه پایین بودن دستمزد، بدهکاري مالکان و فکر و مشغله رانندگان همگی زاییده مسائلی خارج از اختیار مردم است که
کیفیت کار را پایین آورده و زمینه را براي قانون شکنی مساعد کرده است، در اعترافی تلخ می گوید: در تعطیلات خردادماه امسال،
تقاضاي سفر در پایانه هاي تهران بسیار بیش از ظرفیت ناوگان بود و من شخصا به دلیل نیاز مالی در یک اتوبوس 40 نفره، 65 مسافر

 
سوار کردم که کاملا برخلاف قوانین بود، اما انجام شد. 

 
نایابی اتوبوس نو و قطعات احتکاري 

فعلا قیمت یک دستگاه اتوبوس اسکانیا صفرکیلومتر در بازار آزاد حدود 5 میلیارد تومان است، اما به گواه فعالان حمل ونقل بین
شهري، هیچ اتوبوس صفرکیلومتري در بازار وجود ندارد؛ زیرا بعد از آخرین دور فروش اتوبوس در نیمه اول سال 96 تاکنون، همه
تولیدات شرکت مونتاژکار داخلی در برخی نمایندگی هاي بزرگ این شرکت خریداري و احتکار شده اند و فقط در دوره هاي پیک

 
مسافر نظیر نوروز و اربعین تعدادي از آن ها را با قیمت بسیار بالا وارد بازار می کنند. 



این اتفاق براي قطعات اصلی اتوبوس هاي اروپایی فعال در ایران نیز تکرار شده و به گفته مالکان و رانندگان اتوبوس هاي بین شهري،
افرادي که در این صنف شناخته شده هستند، چندین کانتینر قطعات اصلی این اتوبوس ها را احتکار کرده اند تا بازار را تشنه نگه

دارند و بتوانند قطعات را با قیمت بسیار بالا بفروشند.



راهکار خروج از بنگاه داري

منبع: درآمد نیوزشماره خبر:  121  |  تاریخ: 1400/04/05

کارشناسان معتقدند به منظور بهبود اثربخشی نظام بانکی در اقتصاد ایران و حمایت از اشتغال و تولید، بنگاه داري بانک ها با
واگذاري اموال مهم و دارایی هاي مازاد نظام بانکی باید به سرانجام برسد. نوشته راهکار خروج از بنگاه داري اولین بار در

درآمد نیوز. پدیدار شد.

کارشناسان معتقدند به منظور بهبود اثربخشی نظام بانکی
در اقتصاد ایران و حمایت از اشتغال و تولید، بنگاه داري
بانک ها با واگذاري اموال مهم و دارایی هاي مازاد نظام

 
بانکی باید به سرانجام برسد. 

به گزارش درآمد نیوز، در سال هاي اخیر با تشدید فضاي
سفته بازي در اقتصاد، شاهد رونق بازارهاي موازي همچون

مسکن بوده ایم. در این میان، بانک ها نیز به دلیل نگرانی از عدم تحقق درآمدهاي مورد انتظارشان براي پرداخت سود سپرده گذاران

 
و سایر هزینه ها، تصمیم گرفتند بخشی قابل توجهی از منابع مالی خود را به بنگاه داري تخصیص دهند. 

اتفاقی که مورد انتقاد کارشناسان اقتصادي بوده است، زیرا به اعتقاد کارشناسان اقتصادي، ورود نظام بانکی به فضاي بنگاه داري، باعث
خواهد شد تا بانک ها از اهداف تعیین شده در زمینه تامین مالی و حمایت از واحدهاي تولیدي فاصله بگیرند و عملا رفته رفته به

 
رقیبی براي همان واحدهاي تولیدي تبدیل شوند. 

هرچند در باب چرایی ورود بانک ها به فضاي بنگاه داري، باید به این نکته نیز توجه داشت که انگیزه هاي ورود بانک هاي دولتی و

 
غیر دولتی به حیطه در اینباره متفاوت از یکدیگر است. 

به گونه اي که سیدکامل تقوي نژاد از مدیران سابق بانکی در این خصوص معتقد است "در بانک هاي غیر دولتی به دلیل لزوم
پاسخگویی به تمامی ذینفعان و فعالیت به عنوان یک بنگاه اقتصادي، حداکثرسازي سود سهامداران به عنوان یکی از اولویت ها مطرح
بوده و موضوع سودآوري در بانک هاي دولتی براي تنها سهامدار آن (دولت) مورد توجه جدي نبوده و اولویت هایی نظیر همگامی با
سیاست هاي اقتصادي دولت محترم در راستاي کمک به رشد اقتصادي، افزایش اشتغالزایی و توسعه مناطق محروم مورد تاکید است."

عباس کمرئی از مدیران نظام بانکی نیز در خصوص دلایل بنگاه دارشدن بانک ها معتقد است که رد دیون دولت و شرکت هاي دولتی
به بانک ها، تصمیم گیري خود بانک ها و موسسات اعتباري در بنگاه دارشدن، تکالیف دولتی به بانک ها، تکمیل چرخه فعالیت
بانکداري و دریافت اوراق بهادار و وثیقه ملکی در قبال ارائه تسهیلات، بانک ها را به سمت بنگاه داري سوق داده است. وي در رابطه با
چگونگی ورود بانک ها به بحث بنگاه داري افزود: در زمانی که بازار سرمایه عمق و توسعه نداشت، بانک ها به نوعی موظف شدند تا در

 
راستاي حمایت از بازار سرمایه، شرکت هاي سرمایه گذاري تاسیس کنند و با گذر زمان این شرکت ها واگذار شدند. 



بنابراین دلیل ورود بانک هاي دولتی و غیردولتی به فضاي بنگاه داري، متفاوت از یکدیگر است. اما در نقد این سیاست، تقریبا اکثر

 
کارشناسان اقتصادي، معتقدند ادامه این روند به رسالت و جایگاه بانک ها در چرخه تامین و حمایت از تولید داخلی، لطمه خواهد زد. 

 
راهکار خروج بانک ها از بنگاه داري چیست؟ 

بسیاري از کارشناسان اقتصادي در اینباره معتقدند براي خروج بانک ها از بنگاه داري، یکی از راهکارهاي مهم، واگذاري دارایی هاي

 
مازاد بانک ها است. 

عباسعلی حقانی نسب از کارشناسان اقتصادي نیز در این خصوص یک راهکار پیشنهادي دارد. وي معتقد است: "راهکار
پیشنهادي تاسیس یک صندوق سرمایه گذاري سهام براي همه بانک ها و انتقال دارایی هاي سهام غیر بانکی به صندوق مذکور و یک
صندوق املاك و مستغلات براي همه بانک ها و انتقال املاك بانک ها به آن، تاسیس یک صندوق سرمایه گذاري دولتی و انتقال تمام
سهام دولت در بورس و فرابورس به آن و آماده کردن این صندوق ها جهت عرضه در بازار سرمایه همراه با اوراق تبعی، همزمان با

 
کاهش نرخ سود بانکی است." 

آلبرت بغزیان از کارشناسان اقتصادي نیز در گفتگویی ورود بانک مرکزي به کاهش سرمایه مازاد بانک ها و برخورد جدي با بانک هاي
مختل کننده اعتبار کشور و سیستم بانکی را راهکار خروج از بحران بنگاه داري عنوان کرد.



شناسایی نیازمندان اشتغال در مناطق محروم/ 18استان در اولویت هستند

منبع: درآمد نیوزشماره خبر:  122  |  تاریخ: 1400/04/05

مدیرعامل بنیاد برکت با اشاره به اینکه فقر زدایی اشتغال از جمله اقداماتی است که از سوي تسهیل گران در روستاها
وشهرستانها انجام می شود گفت: افراد نیازمند شغل در مناطق محروم شناسایی می شوند. نوشته شناسایی نیازمندان اشتغال

در مناطق محروم/ 18استان در اولویت هستند اولین بار در درآمد نیوز. پدیدار شد.

مدیرعامل بنیاد برکت با اشاره به اینکه فقر زدایی اشتغال
از جمله اقداماتی است که از سوي تسهیل گران در
روستاها وشهرستانها انجام می شود گفت: افراد نیازمند

 
شغل در مناطق محروم شناسایی می شوند. 

به گزارش درآمد نیوز امیرحسین مدنی در گفتگو با مهر در
خصوص اشتغالزایی نیازمندان و شناسایی افراد جویاي کار،

 
گفت: بنیاد برکت به منظور فقرزدایی اشتغال فعالیت می کند اما مسئول فقرزدایی حمایتی، بنیاد احسان است. 

وي با اشاره به اینکه از طریق شبکه تسهیلگر مجري و مراجعه تسهیلگران ما به خانه هاي روستاییان، افراد نیازمند شغل در مناطق
محروم و شهرستان ها شناسایی شده و در جهت اشتغالزایی آنها اقدام می شود، تصریح کرد: در حال حاضر 800 تسهیلگر در روستاها
به مردم مراجعه می کنند و با توجه به ظرفیت آن منطقه و همچنین شرایط و ویژگی هاي خود فرد نسبت به انتخاب نوع شغل و

 
فعالیت او اقدام می کنند. 

مدنی با تأکید بر اینکه در حال حاضر در 350 شهرستان که عمدتاً در مناطق محروم هستند نسبت به اشتغالزایی نیازمندان اقدام
شده است، گفت: اولویت ما مناطق محروم است به طوري که 18 استان مرزي در اولویت برنامه هاي اشتغالزایی تسهیلگران ما قرار

 
دارند. 

مدیرعامل بنیاد برکت با اشاره به اینکه تسهیلگران از آموزش هاي لازم برخوردار شده اند، افزود: پس از آموزش تسهیلگران این افراد
به خانه هاي روستاییان و مردم حاشیه نشین نیازمند شغل می رود و بر اساس ظرفیت و مزیت هاي منطقه و همچنین خود افراد

 
رسته شغلی موردنیاز آنها را معرفی می کنند. 

وي تأکید کرد: وام هایی که براي اشتغالزایی به افراد داده می شود بر مبناي ظرفیت هاي آنهاست و این گونه نیست که فرد بعد از
دریافت وام آن را در زمینه هاي دیگر هزینه کند. به همین دلیل اجازه نمی دهیم فرد قبل از مشاوره تسهیل گران، خود به بانک

 
مراجعه کرده و وام بگیرد، چرا که اگر این گونه شود مانند وام هاي اشتغال دولت بی نتیجه خواهد بود. 

مدنی تصریح کرد: 115 هزار طرح اشتغال خرد تاکنون اجرایی شده و تا پایان سال بر اساس برنامه ریزي هاي انجام شده این طرح ها

 
را به 180 هزار می رسانیم. 



وي گفت: در حال حاضر 300 بنگاه اشتغالزایی در سراسر کشور مشغول فعالیت هستند که به سمت تولید هدفمند پیش می رویم و
محصولات گلخانه اي، داروهاي گیاهی، گوشت و… از جمله تولیداتی است که انجام می شود.



تولید نسل بهبود یافته آریسان در ایران خودرو خراسان

منبع: روزنامه قدسشماره خبر:  123  |  تاریخ: 1400/04/05

پروژه ایجاد خط تولید نسل جدید وانت آریسان با موتور دوگانه سوز XU7 ارتقاء یافته، در شرکت ایران خودرو خراسان آغاز
شد.

پروژه ایجاد خط تولید نسل جدید وانت آریسان با موتور
دوگانه سوز XU7 ارتقاء یافته، در شرکت ایران خودرو

 
خراسان آغاز شد. 

به گزارش قدس آنلاین و به نقل از شرکت ایران خودرو
خراسان؛ بیژن زاهدي فرد مدیرعامل شرکت ایران خودرو
خراسان خبر از آغاز پروژه راه اندازي خط تولید وانت
آریسان پلاس، در این شرکت داد و گفت: گروه صنعتی

ایران خودرو بمنظور حفظ سهم بازار در حوزه خودروهاي کار، پروژه ایجاد خط تولید سالیانه 30هزار دستگاه وانت آریسان پلاس را در

 
شرکت ایران خودرو خراسان آغاز نموده است. 

زاهدي فرد اظهار داشت؛ شرکت ایران خودرو خراسان با توجه به استراتژي هایی که در حوزه تولید و توسعه سبد محصولات خود دارد
از ابتداي اردیبهشت ماه اقدام به راه اندازي خط تولید نسل جدید وانت آریسان نموده است. این اقدام علاوه بر حفظ و توسعه سهم
گروه صنعتی ایران خودرو در بازار خودروهاي کار باعث ایجاد تولید پایدار در شرکت ایران خودرو خراسان و حفظ و توسعه اشتغال در

 
سطح استان نیز می شود. 

مدیرعامل ایران خودرو خراسان در خصوص تغییرات این خودرو نسبت به نسل قبلی گفت: این محصول که در ایران خودرو خراسان
تولید خواهد شد، به موتور دوگانه سوز XU7 ارتقاء یافته، مجهز شده است که در محصول جدید نیروي محرکه آن به چرخ هاي جلو

 
منتقل می شود. 

زاهدي فرد ادامه داد: با تغییراتی که در بدنه این خودرو انجام شده است ظرفیت تاب آوري آن تا هزار کیلو گرم و بار مجاز براي حمل
به بیش از 600 کیلوگرم رسیده است. این خودرو به مخزن سوخت گاز CNG 75 لیتري تجهیز شده و براي افزایش ایمنی و

 
گنجایش بیشتر، مخزن سوخت بنزین با ظرفیت 40 لیتر به همراه زاپاس بند به زیر بدنه منتقل شده است. 

وي درباره کیفیت نسل جدید وانت آریسان، گفت: این خودرو شرایط احراز سطح آلایندگی استاندارد یورو5 را داراست و تولید آن با

 
دو ستاره کیفی آغاز می شود و با برنامه ریزي هاي انجام شده کیفیت آن تا سطح سه ستاره کیفی ارتقاء خواهد یافت. 

وي در خصوص زمان آغاز و روند تولید این محصول در ایران خودرو خراسان گفت: پروژه ایجاد خط بدنه سازي از ابتداي اردیبهشت
ماه آغاز شده و همزمان اقدامات لازم در سالن هاي بدنه ، رنگ و مونتاژ جهت تولید انبوه این محصول در حال انجام است. بر اساس
برنامه ریزي هاي انجام شده در اوایل مهرماه سال جاري (1400) تولید این محصول در ایران خودرو خراسان آغاز و تا پایان سال

5هزار دستگاه از این محصول روانه بازار خواهد شد. انتهاي پیام



مردم اهواز به ازاي تحویل زباله تفکیکی مواد بهداشتی می گیرند

منبع: خبرگزاري مهرشماره خبر:  124  |  تاریخ: 1400/04/05

اهواز مدیر انجمن جلگه سبز خوزستان گفت: مردم زباله هاي خانگی خود را جدا و به غرفه تفکیک زباله شهرداري اهواز
تحویل دهند و به ازاي آن مواد شوینده، ماسک، الکل و کیسه زباله تحویل می گیرند.

اهواز مدیر انجمن جلگه سبز خوزستان گفت: مردم زباله
هاي خانگی خود را جدا و به غرفه تفکیک زباله شهرداري
اهواز تحویل دهند و به ازاي آن مواد شوینده، ماسک، الکل

 
و کیسه زباله تحویل می گیرند. 

به گزارش خبرنگار مهر، محمد طائی شامگاه جمعه در
حاشیه آغاز به کار غرفه تفکیک زباله شهرداري اهواز در
منطقه کیانپارس این شهر در جمع خبرنگاران اظهار کرد:
غرفه تفکیک از مبدأ شهرداري اهواز در خیابان 16 شرقی
کیانپارس فعال شده و شهروندان پسماندهاي خشک قابل

بازیافت را از زباله هاي خانگی خود جدا و به این غرفه تحویل می دهند و به ازاي آن مواد شوینده، ماسک، الکل و کیسه زباله تحویل

 
می گیرند. 

وي با اشاره به اینکه مجریان اجراي این غرفه در 12 سال گذشته در زمینه بازیافت فعالیت هاي بسیاري انجام داده اند، افزود: از
شهروندان انتظار می رود که از این طرح حمایت کنند چون به نفع محیط زیست است و از سویی پسماند به عنوان یک سرمایه نباید

 
دور ریخته شود. 

مدیر انجمن جلگه سبز خوزستان تصریح کرد: یکی دیگر از مزایاي فعالیت در حوزه تفکیک زباله از مبدأ جنبه اشتغال زایی آن در
سطح شهر است چون صنایع کوچک و متوسط در زمینه بازیافت خوزستان خیلی کمی وجود دارد و امید است که با حمایت

 
شهروندان و مسئولان بتوان آن را رشد داد. 

طائی عنوان کرد: فعالیت غرفه ابتدا از کیانپارس به عنوان یک تابلوي تبلیغاتی شروع شده ولی قرار است که 10 ایستگاه در شهر فعال

 
شوند که بعدي فرهنگ شهر و در نهایت در دیگر مناطق آغاز به کار می شود. 

وي خبر داد: ساعات فعالیت غرفه همه روزه از ساعت هشت صبح تا 13 و 18 تا 21 است ولی جمعه هاي محیط زیستی را نیز به
مردم پیشنهاد کردیم تا علاوه بر تبادل نظر محیط زیستی نیز پسماندهاي خشک را تحویل دهند.



اداره بیمارستان امام خمینی کرج به بنیاد شهید واگذار شد

اداره بیمارستان امام خمینی کرج به بنیاد شهید واگذار شد

منبع: کرج رساشماره خبر:  125  |  تاریخ: 1400/04/05

رئیس کل دادگستري البرز گفت: بیمارستان امام خمینی (ره) به صورت دائم جهت اداره به بنیاد شهید تحویل داده می شود
تا با اولویت پرداخت معوقات پرسنلی کارکنان بیمارستان، رفع مشکلات و شروع مجدد ارائه خدمات کامل بیمارستانی فعالیت

خود را آغاز کند.

رئیس کل دادگستري البرز گفت: بیمارستان امام خمینی (ره) به صورت دائم جهت اداره به بنیاد شهید تحویل داده می شود تا
با اولویت پرداخت معوقات پرسنلی کارکنان بیمارستان، رفع مشکلات و شروع مجدد ارائه خدمات کامل بیمارستانی فعالیت خود را

 
آغاز کند. 

به گزارش کرج رسا، حسین فاضلی هریکندي با بیان اینکه هفته قوه قضائیه فرصتی براي تجلیل و بزرگداشت شهداي هفتم تیر و
همچنین اطلاع رسانی برخی اقدامات قوه قضائیه در بخش هاي مختلف است گفت: این هفته با نام شهداي هفتم تیر و به ویژه شهید

 
بهشتی مزین شده که ویژگی هاي شخصیتی و نقش آن شهید در تاسیس قوه قضائیه جمهوري اسلامی ایران بر همگان آشکار است. 

فاضلی هریکندي گفت: این هفته با نام شهداي هفتم تیر و به ویژه شهید بهشتی مزین شده که ویژگی هاي شخصیتی و نقش آن

 
شهید در تاسیس قوه قضائیه جمهوري اسلامی ایران بر همگان آشکار است. 

 
مختومه شدن 761 هزار پرونده 

وي در ادامه با اشاره به شاخص هاي عملکردي مجموعه خود به ورود حدود 729 هزار فقره پرونده به دادگستري کل استان البرز در
سال گذشته اشاره و بیان کرد: با این حال در سال 99 حدود 761 هزار فقره پرونده با تلاش کارکنان دادگستري استان مختومه شده
است یعنی علاوه بر اینکه همه پرونده هاي وارده مورد رسیدگی قرار گرفته بیش از 32 هزار پرونده مانده از سال هاي قبل نیز در

 
مجموعه هاي قضایی استان مختومه شده است. 

رئیس کل دادگستري استان البرز حوزه دیگر اقدامات دادگستري را در زمینه مقابله با تغییر کاربري ها و مقابله با تصرف اراضی ملی
بیان کرد و متذکر شد: با توجه به موقعیت جغرافیایی استان و نزدیکی به پایتخت، تغییر کاربري غیرمجاز یکی از مشکلات اصلی

 
منطقه بوده که پس از سفر رئیس قوه قضائیه به استان و در راستاي عمل به مصوبات آن سفر اقداماتی در دادگستري آغاز شد. 

وي اضافه کرد: با توجه به اینکه تصرف اراضی ملی، تغییر کاربري هاي غیرمجاز، حفر چاه هاي غیرمجاز، تجاوز به حریم رودخانه ها و
راه ها و جرایم حوزه محیط زیست در استان روند افزایشی داشت و اقدامات منسجمی وجود نداشت با تشکیل «قرارگاه صیانت از بیت
المال و مقابله با تغییر غیرمجاز کاربري» براي اولین بار در کشور با عضویت دستگاه هاي متولی، قدم مهمی براي انسجام بخشی و

 
تسریع در برخورد با این جرایم برداشته شد. 



 
آزادسازي 3800 هکتار در سال 1399 

عالی ترین مقام قضایی استان البرز اضافه کرد: با پیگیري مصوبات این قرارگاه، در سال 1399 بالغ بر 3800 هکتار از اراضی استان
رفع تصرف و آزادسازي شد که این رقم از مجموع آزادسازي هاي انجام شده در پنج سال قبل از آن که حدود 3100 هکتار بوده، در

 
حدود 21 درصد بیشتر است. 

 
مسلوب المنفعه کردن 475 حلقه چاه غیرمجاز 

وي متذکر شد: در حوزه آزادسازي اراضی ملی و طبیعی نیز حدود 73 هکتار رفع تصرف انجام شد؛ همچنین در حوزه چاه هاي
غیرمجاز با توجه به مشکلات استان در زمینه کمبود منابع آبی و فرونشست زمین در برخی شهرستان ها،  475 حلقه چاه غیرمجاز
مسدود و مسلوب المنفعه شد؛ در زمینه مقابله با تجاوز به حریم رودخانه ها و جاده ها نیز حدود 14 هکتار از حریم رودخانه هاي

 
استان رفع تصرف شد. 

 
کاهش آمار سرقت در استان البرز 

تشکیل «قرارگاه پیشگیري و مقابله با جرایم خاص» دیگر دیگر از اقدامات دادگستري استان در سال 99 بود که فاضلی هریکندي در
این باره گفت: یکی از جرایمی که مردم استان در مورد آن دغدغه مند بودند افزایش نرخ سرقت بود که با تشکیل این قرارگاه جرایم
متعددي از جمله انواع سرقت ها اعم از سرقت هاي خشن و مقرون به آزار و همراه با ضرب و جرح؛ قتل، تجاوزات، جرایم مخل امنیت
مردم از قبیل چاقوکشی و نزاع هاي دسته جمعی، مزاحمت براي نوامیس از ابتداي تشکیل پرونده در دادسرا تا مرحله رسیدگی در
دادگاه هاي بدوي و تجدیدنظر و اجراي احکام تحت رصد قرارگاه قرار گرفت که نتیجه این اقدام و اجراي چندین طرح ضربتی موجب

 
کاهش آمار سرقت در استان شد. 

 
مصادیق حمایت از واحدهاي تولیدي توسط دستگاه قضایی استان 

رئیس شوراي قضایی استان با اشاره به اینکه تحقق شعار سال انتخاب شده توسط مقام معظم رهبري یکی از سیاست هاي مورد
پیگیري دادگستري کل استان در سال گذشته بود تاکید کرد: در این راستا اقدامات متعددي در حوزه هاي قضایی استان انجام شد که
احیاي شرکت پارس لامع با بالغ بر 200 نیرو، حل مشکلات شهرك صنعتی شیخ آباد با بیش از 2000 واحد صنفی و داشتن زمینه
براي اشتغال مستقیم 7000 نفر و شهرك صنعتی غیردولتی هشتگرد و دهها شرکت دیگر از جمله اقدامات دستگاه قضایی در سال

 
گذشته بوده است. 

عالی ترین نماینده قوه قضائیه در استان البرز حل مشکل بیمارستان امام خمینی(ره) کرج با ورود دستگاه قضایی را دیگر اقدام مهم
مجموعه خود برشمرد و متذکر شد: براي چندین سال این بیمارستان درگیر مشکلات و حواشی متعددي بوده که منجر به تجمعات
کارکنان آن در بازه هاي مختلف براي احقاق حقوق خود و توقف خدمات کامل بیمارستانی به مردم استان شد ولی با حکم قطعی
صادر شده در دادگستري کل استان، واگذاري این بیمارستان ابطال و مالکیت آن به بنیاد شهید و سازمان همیاري هاي استان اعاده

 
شده است. 

 
پیگیري براي حل مشکلات بیمارستان امام خمینی (ره) کرج بعد از ابطال واگذاري 



وي ادامه داد: گرچه با تحویل بیمارستان به مالکین، حکم دادگاه اجراشده تلقی می شود، لکن دادگستري کل استان پیگیر روند اداره
بیمارستان و حل مشکلات آن از جمله مشکل پرسنل بوده و به همین جهت با توجه به توافق صورت گرفته میان مالکین، اداره
بیمارستان به بنیاد شهید واگذار شده و فرایند تحویل مقدماتی بیمارستان به بنیاد هم آغاز شده و با انجام مقدمات قانونی لازم، ان
شااالله در روزهاي آتی جلسه اي با حضور مالکین برگزار و با توجه به هماهنگی هاي انجام شده، بیمارستان به صورت دائم جهت اداره
به بنیاد شهید تحویل داده می شود تا با اولویت پرداخت معوقات پرسنلی کارکنان بیمارستان، رفع مشکلات و شروع مجدد ارائه

 
خدمات کامل بیمارستانی فعالیت خود را آغاز کند. 

دادگستري البرز



یک میلیارد تومان تسهیلات براي نمایندگی (فرانچایز) فروشگاه هفت

منبع: عصر ایرانشماره خبر:  126  |  تاریخ: 1400/04/05

پیاز گیاه ثعلب حاوي مواد نشاسته اي است و معمولا آن را در حالت خام به نخ کشیده و خشک می کنند و از پودر آن در
بستنی سازي استفاده می کنند. دانه گیاه ثعلب جزو کوچک ترین دانه هاي گیاهی در جهان است. این گیاه بسیار زیبا داراي

بیش از 15000 نوع بوده و اغلب در جنگل هاي پرباران مناطق گرم یافت می شود.

شرکت فروشگاه هاي تخفیفی اوشانک (هفت) از
زیرمجموعه هاي گروه اقتصادي گلستان در نظر دارد براي
متقاضیان جدید اخذ نمایندگی در سراسر کشور،
1.000.000.000 تومان تسهیلات بدون سود با دوره ي
تنفس شش ماهه و بازپرداخت پنج ساله اعطا کند.
متقاضیان براي اطلاعات بیشتر می توانند با شماره 1472

 
و 48633549-021 تماس بگیرند. 

شرکت فروشگاه هاي زنجیره اي اوشانک در راستاي توسعه
فعالیت هاي خود با بهره گیري از مدیریت واحد، سیستم

هاي نوین و یکپارچه خرید ، فروش و حذف واسطه ها، از سال 1393 با 12 فروشگاه فعالیت خود را آغاز کرده و در بهار سال 1400 ،

 
مصادف با هفتمین سال فعالیت خود با بیش از 500 شعبه در مناطق مختلف کشور در حال خدمت رسانی به هموطنان است. 

فعالیت هاي توسعه اي گروه اقتصادي گلستان بر اساس اولویت هاي کاري همواره با بهره مندي از ظرفیت هاي افراد حقیقی و حقوقی
و علاقه مند به فعالیت در کسب وکار خرده فروشی هم راستا بوده و فراخوان جدید نیز از این قاعده مستثنی نیست. طبق قواعد بین
المللی در کسب وکار میزان سودآوري در هر فعالیت اقتصادي با میزان تلاش و آینده نگري رابطه مستقیم دارد. گروه اقتصادي
گلستان نیز معتقد است افراد علاقه مند به توسعه کسب وکار شخصی (کارآفرینی)، مدیران توانمند و نیز افراد دوراندیش و مشتاق به

 
مشارکت سودآور، می توانند با شرکت در این فراخوان در گسترش اشتغال و تولید در کشور نیز سهیم باشند. 

 
 



 
مزایاي راه اندازي فروشگاه هاي زنجیره اي هفت 

از مزایاي راه اندازي فروشگاه هاي زنجیره اي هفت می توان به تضمین درآمد کم ریسک در صنعت خرده فروشی، بهره مندي از برند
معتبر فروشگاه هاي زنجیره اي با حمایت گروه اقتصادي گلستان با 70 سال سابقه درخشان و موفق، اطمینان از تامین مستمر کالاها
بدون نیاز به مذاکره و صرف زمان با تامین کنندگان، بهره مندي از ظرفیت سیستم هاي مکانیزه فروش و مدیریت هوشمند موجودي

 
کالا، آموزش هاي بدو فعالیت در تمامی سطوح و پشتیبانی از طریق تیم مجرب گروه بزرگ اقتصادي گلستان اشاره کرد.   

 
سایر مزیت هاي اخذ نمایندگی فروشگاه هفت: 

 
- مشارکت موثر، در تامین مالی تجهیزات فروشگاه. 

 
- بهره مندي از طرح هاي اقتصادي حمایت از مشتري نظیر تخفیفات و فروش ویژه. 

 
- مشارکت گسترده در اجراي طرح هاي ویژه، جشنواره ها و قرعه کشی هاي متنوع. 

 
- سرویس دهی شایسته به مشتریان، با استفاده از سیستم باشگاه مشتریان جامع و سیستم تبلیغاتی و اطلاع رسانی متمرکز. 

 
- برخورداري از امتیازات طرح هاي تشویقی فروشگاهی جهت ارتقا فروش. 

 
- مشاوره هاي تخصصی جهت مدیریت فروشگاه. ارسال کالا تنها با یک تماس 

 
 

با شیوع ویروس کرونا در کشور، و ایجاد محدودیت هاي تردد با هدف جلوگیري از تشدید بیماري، فروشگاه هاي زنجیره اي هفت از
اوایل سال 1399 در راستاي خدمت رسانی به هموطنان عزیز سرویس ارسال از طریق ایجاد سامانه تلفنی براي تحویل محصولات
سوپر مارکتی به درب منازل را آغاز کرد. در این سرویس مشتریان در کلیه استان هاي فعال فروشگاه هفت، از طریق تماس با شماره
1472 کالاهاي مورد نیاز خود را سفارش داده و در کوتاه ترین زمان از نزدیک ترین فروشگاه به تمام نقاط تهران و 70 فروشگاه در
سایر مناطق کشور مانند مشهد، کرج، رشت، ایلام، خرم آباد، همدان، کرمان، یزد، کرمانشاه و... نسبت به ارسال کالاهاي ایشان به

 
صورت رایگان اقدام خواهد شد.   

 
دریافت نمایندگی 

با توجه به موارد فوق این شرکت در راستاي توسعه فعالیت هاي خود و ایجاد اشتغال، با توجه به مزیت هاي رقابتیِ برند «هفت» در

 
نظر دارد نسبت به جذب نمایندگی هاي جدید در سراسر کشور اقدام نماید. 

جهت دریافت فرم اخذ نمایندگی و اطلاع بیشتر از فرآیندهاي اعطاي نمایندگی، شرایط متقاضیان، شرایط ملک، شرایط ضمانت منابع
اختصاصی تجهیز فروشگاه و همچنین اطلاع از دیگر تسهیلات اعطاي نمایندگی به وبسایت فروشگاه هاي زنجیره اي هفت و

 
اینستاگرام این شرکت مراجعه کرده و یا با شماره هاي48633549-021 و یا 1472 تماس بگیرید. 
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نمایندگان از تاسیسات آب سنگین اراك بازدید می کنند

منبع: امتداد نیوزشماره خبر:  127  |  تاریخ: 1400/04/05

بازدید اعضاي کمیسیون امور داخلی کشور و شوراها از تاسیسات آب سنگین اراك و استماع گزارش وزیر کشور از روند
برگزاري انتخابات، در دستور کار هفته جاري کمیسیون هاي مجلس است. نوشته نمایندگان از تاسیسات آب سنگین اراك

بازدید می کنند اولین بار در امتداد نیوز. پدیدار شد.

بازدید اعضاي کمیسیون امور داخلی کشور و شوراها از
تاسیسات آب سنگین اراك و استماع گزارش وزیر کشور از
روند برگزاري انتخابات، در دستور کار هفته جاري

 
کمیسیون هاي مجلس است. 

به گزارش امتداد، کمیسیون هاي تخصصی مجلس شوراي
اسلامی در هفته جاري تشکیل جلسه می دهند که دستور

 
کار این جلسات به شرح زیر است: 

 
کمیسیون آیین نامه داخلی مجلس 

 
رسیدگی به طرح شفافیت آراي نمایندگان 

 
کمیسیون اصل 90 مجلس 

 
بررسی طرح اصلاح ماده 3 قانون نظارت بر رفتار نمایندگان (هدایاي شغلی) 

 
بررسی طرح الحاق موادي به قانون دیوان محاسبات کشور 

 
نشست عمومی کمیسیون براي بررسی گزارش تهیه شده درباره وضعیت بورسیه هاي وزارت علوم 

 
نشست با استانداران استان هاي اصفهان و چهارمحال بختیاري و نمایندگان وزارتخانه هاي کشور، نیرو و نیروي انتظامی 

 
نشست با مدیرعامل شرکت ملی گاز و پارس جنوبی درباره پرونده مطروحه 

 
کمیسیون ویژه جهش و رونق تولید و نظارت بر اجراي اصل 44 قانون اساسی 

 
ادامه بررسی طرح تسهیل صدور برخی مجوزهاي کسب و کار 



 
بررسی طرح صیانت از حقوق کاربران در فضاي مجازي و ساماندهی پیام رسان هاي اجتماعی 

 
بررسی طرح اداره صداوسیماي جمهوري اسلامی ایران 

 
ادامه بررسی موانع توسعه روستایی و قوانین مزاحم در جهت توسعه روستاها و مهاجرت معکوس 

 
کمیسیون آموزش، تحقیقات و فناوري 

 
ادامه رسیدگی به لایحه نظام رتبه بندي معلمان 

 
بازدید از شرکت ارتباطات سیار ایران (همراه اول) به منظور بررسی عملکرد شبکه آموزشی شاد 

 
کمیسیون اجتماعی 

 
بررسی طرح دفاتر پیشخوان خدمات دولت و بخش عمومی غیردولتی 

 
دعوت از وزیر کشور به منظور پاسخ به سوالات 7 تن از نمایندگان 

 
دعوت از رئیس سازمان بهزیستی کشور در خصوص نحوه اجراي طرح مثبت زندگی 

 
جلسه کمیته آسیب هاي اجتماعی کمیسیون اجتماعی در خصوص کودکان زباله گرد 

 
جلسه کمیته اشتغال، کارآفرینی و روابط کار در خصوص طرح اصلاح قانون بیمه کارگران ساختمانی 

 
کمیسیون اقتصادي 

 
بررسی اعمال ماده 45 آیین نامه داخلی در خصوص عملکرد اقتصادي دولت هاي یازدهم و دوازدهم 

بررسی تقاضاي تعدادي از نمایندگان مجلس در اجراي ماده (212 ) آیین نامه داخلی براي ضرورت تحقیق و تفحص از نحوه واگذاري

 
و علت تعطیلی کارخانه آزمایش مرودشت 

 
ادامه بررسی لایحه اصلاح ماده (8 ) قانون بیمه اجباري خسارات وارد شده به شخص ثالث در اثر حوادث ناشی از وسایل نقلیه 

 
ادامه بررسی طرح اصلاح قانون استفاده از خدمات تخصصی و حرفه اي حسابداران 

 
ادامه بررسی لایحه توسعه محدوده منطقه آزاد تجاري- صنعتی انزلی 



 
کمیسیون امنیت ملی و سیاست خارجی 

 
بررسی لایحه تصویب مقاوله نامه آمارهاي کار 

 
بررسی لایحه تصویب اصلاح اساسنامه سازمان بین المللی کار در امنیت ملی و سیاست خارجی 

 
بررسی لایحه عضویت دولت جمهوري اسلامی ایران در آژانس بین المللی تحقیقات سرطان 

 
استماع گزارش رئیس کمیته روابط خارجی در خصوص آخرین اخبار و تحولات افغانستان 

 
استماع گزارش آخرین اخبار و تحولات مرتبط با رمز ارزها با حضور مسئولین ذي ربط 

 
بررسی آخرین اخبار و تحولات کشور افغانستان با حضور مسئولین ذي ربط (وزارت خارجه، اطلاعات، ستادکل، اطلاعات سپاه، قدس) 

 
کمیسیون امور داخلی کشور و شوراها 

 
بررسی طرح هاي تقسیمات کشوري در خصوص تقسیم استان سیستان و بلوچستان، استان اصفهان و کرمان 

 
بررسی طرح اصلاح جدول حوزه هاي انتخابیه مجلس شوراي اسلامی 

 
بازدید اعضاي کمیسیون امور داخلی کشور و شوراها از تاسیسات آب سنگین اراك 

 
دعوت از وزیر کشور جهت ارائه گزارش در خصوص فرآیند انتخابات ریاست جمهوري و شوراهاي اسلامی کشور 

 
بررسی طرح ناظر بر تأسیس و فعالیت سازمان هاي مردم نهاد (غیردولتی) 

 
کمیسیون انرژي 

 
بررسی مسائل و مشکلات کارکنان صنعت نفت با حضور وزیر نفت 

بررسی درخواست تعدادي از نمایندگان براي اعمال ماده 234 قانون آیین نامه داخلی مجلس درخصوص شرکت ملی پتروشیمی و

 
هلدینگ پتروشیمی خلیج فارس 

 
کمیسیون برنامه و بودجه و محاسبات 

 
بررسی لایحه قانون اختیار به دولت جهت کمک به پروژه هاي زیربنایی 

 
رسیدگی به موضوع نحوه اختصاص و هزینه کرد مبلغ یک میلیارد یورو از محل صندوق توسعه ملی براي مبارزه با بیماري کرونا 



 
ارائه گزارش اقدامات به عمل آمده جهت راه اندازي سامانه جامع بودجه ریزي کشور و ویژگی هاي این سامانه 

 
بررسی طرح تسري فوق العاده خاص کارمندان سازمان زندان ها و اقدامات تامینی و تربیتی کشور به کارکنان اداري قوه قضاییه 

 
بررسی گزارش تفریغ بودجه سال 1398 کل کشور 

 
کمیسیون بهداشت و درمان 

 
استماع گزارش عضو ناظر کمیسیون در هیئت امناي صرفه جویی ارزي در معالجه بیماران در خصوص عملکرد و واردات واکسن کرونا 

 
تکمیل گزارش حادثه مرکز درمانی سینا مهر جهت قرائت در صحن علنی مجلس شوراي اسلامی 

 
بررسی لایحه عضویت دولت جمهوري اسلامی ایران در آژانس بین المللی تحقیقات سرطان 

 
بررسی آخرین وضعیت تولید و واردات دارو و مواد اولیه آن در کشور 

 
بازدید از مراکز بهداشتی و درمانی استان کردستان (به مدت سه روز) 

بررسی چالش هاي موجود در هدف سوم سند ملی سالمندان (حفظ و ارتقاي سلامت جسمی روحی اجتماعی و معنوي سالمندان

 
کشور ) 

 
کمیسیون صنایع و معادن 

 
ادامه بررسی طرح اصلاح موادي از قانون معادن کشور 

 
دعوت از وزیر صنعت معدن و تجارت براي پاسخگویی به سوالات 16 تن از نمایندگان 

 
استماع گزارش ریاست سازمان زمین شناسی و اکتشافات معدنی از عملکرد کاري 

 
بررسی طرح ساماندهی صنعت خودرو (اعاده شده از شوراي نگهبان) 

 
ادامه بررسی طرح یکپارچه سازي داده ها و اطلاعات ملی 

 
کمیسیون عمران 

 
بررسی مسائل و مشکلات اجاره مسکن در کشور و ارائه گزارش درخصوص مسکن حمایتی توسط معاون وزیر راه و شهرسازي 



بررسی طرح اصلاح قانون حمایت از بهسازي و نوسازي بافت هاي فرسوده پیرامون حرم مطهر حضرت امام رضا (ع) و حرم مطهر

 
حضرت معصومه (س) 

 
بررسی مسائل و مشکلات مربوط به دریاچه ارومیه 

 
بررسی طرح اصلاح قانون مهندسی و کنترل ساختمان 

 
ارزیابی عملکرد حمل و نقل ریلی در سال 1399 و برنامه سال 1400 

 
بررسی مسائل و مشکلات مربوط به پایانه هاي مرزي 

 
بررسی طرح اصلاح قانون مهندسی و کنترل ساختمان 

 
کمیسیون فرهنگی 

 
بررسی طرح اداره صدا و سیماي جمهوري اسلامی ایران 

 
دعوت از وزیر فرهنگ و ارشاد اسلامی جهت پاسخگویی به سوالات نمایندگان 

 
سفر به استان خراسان رضوي براي بررسی مسائل فرهنگی 

 
ادامه بررسی طرح حمایت از ورزش و ورزشکاران 

 
کمیسیون قضایی و حقوقی 

 
بررسی لایحه معاهده استرداد مجرمین بین جمهوري اسلامی ایران و جمهوري فدرال برزیل 

 
نشست با رئیس مرکز تحقیقات اسلامی مجلس شوراي اسلامی درخصوص برنامه هاي این مرکز در اجلاسیه دوم مجلس یازدهم 

 
بررسی طرح الغاي قانون سرقفلی و حق کسب و پیشه و تجارت و جایگزینی قوانین جدید 

 
ادامه بررسی طرح اصلاح قانون تشکیلات و آیین دادرسی دیوان عدالت 

 
بررسی لایحه مبارزه با قاچاق انسان و اعضاي بدن و مجازات عبوردهندگان غیرمجاز افراد از مرزهاي کشور 

 
بررسی لایحه تجارت (اعاده شده از شوراي نگهبان) 

 
بررسی طرح تشکیل سازمان نظام داوري جمهوري اسلامی ایران 



 
کمیسیون کشاورزي، آب، منابع طبیعی و محیط زیست 

 
بررسی آخرین وضعیت کاداستر و اسناد اراضی کشاورزي در کشور 

 
بررسی تقاضاي تحقیق و تفحص تعدادي از نمایندگان مجلس از نحوه اجراي طرح چهل و شش هزار هکتاري سیستان 

 
دعوت از وزیر نیرو جهت پاسخگویی به سوالات نمایندگان 

 
بررسی آخرین وضعیت تخصیص ارز نهاده هاي دامی و کشاورزي در سال 1400 با دعوت از رئیس کل بانک مرکزي 

بررسی مسائل و مشکلات تولید شیر و فراورده هاي لبنی



روز/ مقطع /

 
ساعت 

 

 
کاردانی 

 

 
ساعت 10:30 

 

 
کارشناسی 

 

 
ساعت 12:00 

 

13/04/1400
 

کاربرد فناوري اطلاعات و

 
ارتباطات 

 
 
تفسیر موضوعی قرآن کریم 

 

14/04/1400
  

اخلاق حرفه اي 
 

 
تحلیل هزینه و منفعت 

 

 
کنترل پروژه 

 

 
روانشناسی کار 

 
15/04/1400

  
اندیشه اسلامی (1) 

  
انقلاب اسلامی 

 
16/04/1400

  
گزارش نویسی 

  
مدیریت منابع انسانی 

 

 
مبانی کنترل کیفیت 

 

فهرست زمانبندي برگزاري آزمون دروس مشمول آزمون متمرکز نیمسال دوم

تحصیلی 1400-1399 دانشگاه جامع علمی کاربردي اعلام شد

شماره خبر:  128  |  تاریخ: 1400/04/05
منبع: دانشگاه جامع علمی

کاربردي

واحد استان مرکزي -

به گزارش روابط عمومی دانشگاه جامع علمی کاربردي استان مرکزي، فهرست زمانبندي برگزاري آزمون دروس مشمول آزمون

 
متمرکز نیمسال دوم سال تحصیلی 1400-1399 دانشگاه جامع علمی کاربردي توسط معاونت نظارت و سنجش دانشگاه اعلام شد. 

بر همین اساس آزمون ها در بازه زمانی 13 تا 22 تیرماه سال جاري راس ساعت 10:30 براي مقاطع کاردانی و ساعت 12 براي مقاطع

 
کارشناسی برگزار خواهد شد. 

 
  

 
  



 
خلاقیت در هنر 

 

 
فرهنگ عمومی 

 

 
مستندسازي 

 

 
خدمات الکترونیکی 

 

17/04/1400
  

اصول سرپرستی 
 

مهارت هاي مسئله یابی و تصمیم

 
گیري 

 
18/04/1400

  
کارآفرینی 

  
تاریخ تحلیلی صدر اسلام 

 
19/04/1400

  
اخلاق اسلامی(مبانی و مفاهیم) 

  
مدیریت کسب وکار و بهره وري 

 
20/04/1400

  
مهارت ها و قوانین کسب وکار 

  
اصول و فنون مذاکره 

 
21/04/1400

  
ایمنی و بهداشت محیط کار 

  
اندیشه اسلامی (2) 

 
22/04/1400

  
دانش خانواده و جمعیت(کاردانی و کارشناسی) ساعت 10:30 

 



کاهش 13 درصدي واحدهاي راکد درون شهرك ها و نواحی صنعتی کشور

منبع: فلزات آنلاینشماره خبر:  129  |  تاریخ: 1400/04/05

معاون وزیر صمت و مدیرعامل سازمان صنایع کوچک و شهرك هاي صنعتی ایران با بیان اینکه بیش از سه هزار و 214 واحد
درون شهرك هاي صنعتی در مرحله نصب ماشین آلات است، گفت: برآورد شده است که بتوان تا پایان سال 1400 بیش از

100 هزار شغل را در شهرك ها و نواحی صنعتی کشور ایجاد کرد.

به گزارش پایگاه خبري و تحلیلی «فلزات آنلاین» و به نقل از شاتا، علی رسولیان در مراسم امضاي تفاهم نامه همکاري مشترك
بین وزارت صمت با سازمان بورس و اوراق بهادار و پلتفرم هاي داراي مجوز (تفاهم نامه تامین مالی تولید، با استفاده از سرمایه هاي
خرد مردمی) که با حضور وزیر صمت برگزار شد، اظهار داشت: ایده وزیر صمت در استفاده از مشارکت هاي مردمی براي تامین مالی
بخش تولید و پیگیري هاي ایشان قابل تقدیر است و این ایده با تعامل و همکاري دستگاه هاي مرتبط ازجمله بورس در حال عملیاتی

 
شدن است. 

وي در ادامه سخنان خود، اضافه کرد: خوشبختانه در طول یک سال گذشته واحدهاي موجود در شهرك ها و نواحی صنعتی کشور از

 
48 هزار و 500 واحد عبور کرد و بیش از 13 درصد واحدهاي راکد و غیرفعال کاهش یافته است. 

معاون وزیر صمت ادامه داد: با اقدامات و تدابیر اتخاذ شده و فعالیت بخش خصوصی، شهرك ها و نواحی صنعتی کشور به کارگاه ها و

 
کارخانه هاي تولیدي تبدیل شده است و صنعتگران و سرمایه گذاران علاقمند به فعالیت، تولید و کارآفرینی در آن هستند. 

رسولیان با اعلام اینکه بیش از 3 هزار و 214 واحد درون شهرك ها و نواحی صنعتی در مرحله نصب ماشین آلات است، بیان کرد:
تکمیل و نهایی شدن این واحدها نیازمند تامین مالی است و این مدل (تامین مالی تولید، با استفاده از سرمایه هاي خرد مردمی) و

 
مشارکت مردم سبب تکمیل و فعال شدن این واحدها خواهد شد. 

وي با بیان اینکه هر کدام از این واحدها به صورت متوسط بیش از 20 شغل ایجاد خواهد کرد، اضافه کرد: با توجه به اینکه میزان
اشتغال ایجاد شده طبق آمارهاي ما فراتر نیز خواهد رفت تا پایان سال در شهرك ها و نواحی صنعتی اشتغال خوبی به وجود خواهد

 
آمد که برآورد ما حدود 100 هزار شغل تا پایان سال است. 

مدیرعامل سازمان صنایع کوچک و شهرك هاي صنعتی ایران تصریح کرد: ایجاد واحدهاي جدید براي تامین مالی به مدل تامین مالی
تولید، با استفاده از سرمایه هاي خرد مردمی نیازمند است و کارشناسان ما در کلینیک هاي کسب و کار این موضوع را رصد و ارزیابی

 
کرده است. 

رسولیان با اشاره به اینکه بیش از یک هزار و 557 واحد راکد درون شهرك ها و نواحی صنعتی سال گذشته به چرخه تولید بازگشت،
اضافه کرد: طبق بررسی هاي انجام شده 57 درصد از واحدهاي راکد مشکلات تامین مالی داشته اند که این مدل نیز در این راستا

 
قادر هستیم به واحدهاي راکد کمک کنیم. 

وي ادامه داد: 18 درصد از واحدهایی که مجدد به عرصه تولید بازگشته اند نیز با مشارکت سرمایه گذار جدید بوده است که مدل



 
تامین مالی تولید، با استفاده از سرمایه هاي خرد مردمی نیز ظرفیت خوبی در این راستا است. 

انتهاي پیام//



براي تهران شهردار زن انتخاب می شود؟

منبع: سلام نوشماره خبر:  130  |  تاریخ: 1400/04/05

سوده نجفی یکی از منتخبین شوراي ششم شهر تهران درباره احتمال انتخاب یک زن به عنوان شهردار گفت: این مسأله می
تواند مورد بررسی قرار گیرد.

سوده نجفی یکی از منتخبین شوراي ششم شهر تهران درباره احتمال انتخاب یک زن به عنوان شهردار گفت: این مسأله می

 
تواند مورد بررسی قرار گیرد. 

به گزارش سلام نو به نقل از فارس، منتخب شوراي ششم شهر
تهران توضیحاتی درباره انتخاب شهردار در پایتخت، انجام پروژه
هاي عمرانی، کارآفرینی اجتماعی، اشتغالزایی، موضوع

 
دستفروشان، کودکان کار و مبحث کرونا ارائه داد. 

سوده نجفی یکی از منتخبین شوراي ششم شهر تهران درباره
احتمال انتخاب یک زن به عنوان شهردار گفت: ین مسأله می
تواند مورد بررسی قرار گیرد. قطعاً اعضاي شورا روي گزینه هاي

مختلف فکر می کنند. اگر خانمی کارآمد، انقلابی با روحیه جهادي همچنین شاخص و معیارهاي مناسب براي گزینه شهرداري تهران

 
باشد، اعضاي شورا شرایط آن را بررسی می کنند. 

 
او افزود: همه موضوعات و ابعاد مختلف به صورتی باشد که انتخاب شهردار زن به نفع شهر باشد، قطعاً آن را رد نمی کنیم. 

نجفی عنوان کرد: باید توجه داشته باشید که ما نگاه متفاوت نسبت به این قضیه نداریم و فرقی ندارد که شهردار زن یا مرد باشد، مهم
کیفیت در اجراي برنامه ها و بهبود وضعیت تهران است. اگر یک زن براي اداره تهران توانمندتر باشد، خب قطعا به آن رأي می دهیم.



احتمال انتخاب شهردار زن براي تهران

منبع: جهان نیوزشماره خبر:  131  |  تاریخ: 1400/04/05

منتخب شوراي ششم شهر تهران توضیحاتی درباره انتخاب شهردار در پایتخت، انجام پروژه هاي عمرانی، کارآفرینی اجتماعی،

 
اشتغالزایی، موضوع دستفروشان، کودکان کار و مبحث کرونا ارائه داد. 

به گزارش جهان نیوز به نقل از فارس، انتخابات شوراي ششم
شهر و روستا، 28 خرداد همزمان با انتخابات ریاست جمهوري
برگزار شد و مردم تهران به لیست شوراي ائتلاف انقلاب اسلامی
راي مثبت و قاطع دادند و مجموع آراي 5 کاندیدا از شوراي
پنجمی ها در انتخابات فقط حدود 200 هزار نفر بود. قرار است
از حدود اوایل شهریور فعالیت شوراي جدید در خیابان بهشت
آغاز و برنامه هاي این شورا براي خدمت رسانی به شهروندان

 
اجرایی شود. 

سوده نجفی یکی از منتخبین شوراي ششم شهر تهران است. وي 43 ساله و دکتري مدیریت دولتی دارد، مدرس دانشگاه و مولف
کتاب در زمینه مدیریت است. همچنین نجفی در کارنامه و سوابق اجرایی و پژوهشی خود مشاور رئیس فراکسیون زنان مجلس شوراي
اسلامی، مدیر حوزه سلامت، رئیس اندیشکده حکمرانی تهران(شهري)، معاون بانوان و امور خانواده شوراي ائتلاف تهران، عضو شوراي

 
مرکزي و معاون امور بانوان جمعیت پیشرفت و عدالت ایران اسلامی را دارد. 

درباره موضوعات مختلف در شهر تهران از جمله انتخاب شهردار، توسعه حمل و نقل عمومی، انزواي اجتماعی، کارآفرینی، حمایت از
جوانان و زنان بدسرپرست یا بدون سرپرست، انجام پروژه هاي عمرانی، نقش مدیریت شهري در اشتغالزایی، پدیده دستفروشان و
کودکان کار، امنیت بیشتر زنان در پایتخت و موضوع کرونا با سوده نجفی، منتخب شوراي ششم شهر تهران به بحث و گفت وگو

 
نشستیم که جزئیات آن به شرح ذیل است: 

 
هنوز جلسه ویژه براي انتخاب شهردار تهران نداشته ایم 

 
انتخاب شهردار تهران چه زمانی انجام می گیرد و چندگزینه جدي دراین مورد مطرح شده است؟ 

در حال حاضر موضوعات مطرح شده در فضاي مجازي یا رسانه ها شایعه اي بیش نیست و منتخبین شوراي ششم هنوز وارد مصادیق
نشده اند. به عبارتی جلسه اي به عنوان انتخاب شهردار، هیأت رئیسه شوراي ششم و کمیسیون هاي آن نداشته ایم و هنوز نشست

 
مشترك برگزار نشده و زمانی که این مسئله صورت گیرد، قطعاً آن را اطلاع رسانی می کنیم. 

 
احتمال انتخاب شهردار زن براي پایتخت 



 
آیا انتخاب شهردار زن براي پایتخت مدنظر شوراي شهر جدید خواهد بود؟ 

بله، این مسأله می تواند مورد بررسی قرار گیرد. قطعاً اعضاي شورا روي گزینه هاي مختلف فکر می کنند. اگر خانمی کارآمد، انقلابی
با روحیه جهادي همچنین شاخص و معیارهاي مناسب براي گزینه شهرداري تهران باشد، اعضاي شورا شرایط آن را بررسی می کنند
و اگر همه موضوعات و ابعاد مختلف به صورتی باشد که انتخاب شهردار زن به نفع شهر باشد، قطعاً آن را رد نمی کنیم، ولی باید توجه
داشته باشید که ما نگاه متفاوت نسبت به این قضیه نداریم و فرقی ندارد که شهردار زن یا مرد باشد، مهم کیفیت در اجراي برنامه ها

 
و بهبود وضعیت تهران است. اگر یک زن براي اداره تهران توانمندتر باشد، خب قطعا به آن رأي می دهیم. 

 
خروج قطار خدمت گذاري از ریل در شوراي پنجم 

 
مهمترین اولویت و برنامه هاي شما در شوراي ششم چیست؟ 

ببینید در سال هاي اخیر در شوراي پنجم اقداماتی انجام گرفت که به نوعی می توان آن را خروج قطار خدمت گذاري از ریل دانست.
به نظر ما عملاً کار خاصی براي شهر تهران در شوراي پنجم صورت نگرفته است و به طور مثال در حوزه حمل و نقل و ترافیک بسیار
ضعیف عمل شده، به طوري که شاهد افتتاح خط جدید مترو نبوده ایم و ایستگاه هایی هم که افتتاح شده، کلنگ آن در دوره قبلی

 
مدیریت شهري زده شده بود و بسیاري از کارها و برنامه ریزي ها مربوط به دوره قبل بود. 

 
حمل و نقل عمومی تهران نیاز به برنامه هاي عاجل دارد 

همچنین در اتوبوسرانی علی رغم کمبود جدي این ناوگان فقط 250 اتوبوس و مینی بوس به تهران اضافه شد که این رقم بسیار اندك
است. تهران شهري پرجمعیت و مهاجرپذیر بوده و روزبه روز هم به آمار جمعیتی آن افزوده می شود، پس بنابراین باید براي حمل و

 
نقل عمومی پایتخت از جمله مترو، اتوبوسرانی و تاکسیرانی اقداماتی عاجل انجام داد. 

 
مشکل انزواي اجتماعی در پایتخت/شوراي پنجمی ها بجز تغییر نام خیابان ها کاري انجام نداد 

 
در حوزه فرهنگی چه اقدامی در اولویت قرار دارد و اجراي آن می تواند خبر خوبی براي شهروندان باشد؟ 

گمنامی و انزواي اجتماعی در پایتخت بسیار زیاد است. بسیاري از مردم تهران متولد شهرهاي دیگر هستند و خودشان را اکنون
متعلق به شهر تهران نمی دانند و به نوعی می توان گفت علقه عاطفی چندانی به پایتخت ندارند. این موضوع یک خلأ در حوزه

 
فرهنگی محسوب می شود و باید مشکلات در این زمینه برطرف شود. 

متأسفانه شوراي پنجمی ها بجز تغییر نام خیابان ها کاري در حوزه فرهنگی انجام نداده اند. مصوبه اي هم در مورد زیست شبانه
داشتند که حتی مورد موافقت همه اعضاي شوراي شهر نبود و مورد اعتراض فرماندار تهران هم قرار گرفت. بنابراین ما در این دوره

 
نگاه خاصی به حوزه فرهنگی داریم و در کنار افتتاح پرژه هاي عمرانی قطعا مباحث فرهنگی نیز در تهران تقویت خواهد شد. 

 
توجه به کارآفرینی اجتماعی در شوراي ششم 

 
گفته می شود که شوراي ششم قصد دارد در حوزه کارآفرینی اجتماعی ورود کند، نظرتان و برنامه ها را در این زمینه بفرمائید. 

بله، کارآفرینی اجتماعی در شوراي ششم قطعاً مورد توجه است، چرا که آسیب هاي اجتماعی مانند اعتیاد زمانی قابل کاهش است که
برنامه اي براي افراد داشته باشیم تا معتاد بهبودیافته به طور مثال مجدد وارد چرخه اعتیاد نشود و راهکارهاي ایجابی را به جاي
برنامه هاي سلبی باید اجرایی کنیم. همچنین مباحث مشاوره خانواده در این زمینه حائز اهمیت است و در صورتی که این افراد و یا
زنان بدسرپرست اگر برایشان اشتغالزایی شود، آسیب هاي جامعه کاهش می یابد. در حوزه هاي مختلف رویکردمان با شوراي پنجمی

 
ها متفاوت است. شوراي قبلی درحوزه پسماند و خدمات شهري هم قوي عمل نکردند. 

 
دیوار خانه اي را رنگ کردند که در حال ریزش بود 

در بازدیدهایی که اخیراً در برخی مناطق تهران داشته ام و گفت وگوهایی که انجام داده ام، مردم می گویند که شهرداري دیوار



محلاتشان را رنگ آمیزي داشته در حالی که خانه هایشان آنقدر فرسوده است که سقف در حال ریزش است، بنابراین به جاي برنامه
هایی که فقط جنبه ظاهري دارد، باید به حوزه هاي عمیق تر همچون کارآفرینی اجتماعی توجه کرد و یا برنامه هایی که پایه و اساس

 
داشته باشد و تأثیر مثبت و عمیقی بر زندگی شهروندان بگذارد. 

 
ساخت دوباره بزرگراه و تونل در تهران 

 
آیا در این دوره از مدیریت شهري، شهروندان دوباره شاهد پروژه هاي عمرانی در تهران خواهند بود؟ 

بله، قطعاً همین طور است. تهران شهري انسان محور است و شهروندان براي تسهیل در رفت و آمد نیاز به بزرگراه و تونل پروژه هاي

 
عمرانی مربوطه دارند و ما تلاش خواهیم کرد که در این راستا برنامه هایی را مدنظر قرار دهیم. 

 
برنامه مدیریت شهري وشوراي ششم براي کمک به رفع مشکلات معیشتی 

در حال حاضر بسیاري از شهروندان در پایتخت با مشکلات معیشتی و اقتصادي همراه هستند، آیا مدیریت شهري می تواند برنامه اي

 
را جهت کاهش مشکلات شهروندان در این راستا ایفا کند؟ 

بله، البته شهرداري تهران مستقیم نمی تواند اشتغالزایی کند، ولی نقش تسهیل گري مدیریت شهري در اشتغالزایی غیرقابل انکار
است. می توان در کنار کمیته امداد، ستاد اجرائیات فرمان امام(ره)، بهزیستی و سایر دستگاه ها به حوزه اشتغالزایی ورود کنیم، البته

 
نظر ما فقط براي افرادي مانند زنان سرپرست خانوار نیست. 

 
کاهش طلاق و افزایش ازدواج با اشتغالزایی در تهران 

در حال حاضر آمار طلاق در جامعه افزایش یافته و بسیاري از زوج ها نیز از طلاق عاطفی رنج می برند که بسیاري از مشکلات در این
حوزه به دلیل مسائل معیشتی و بیکاري همسر خانواده است، بنابراین به غیر از زنان سرپرست خانوار باید براي جوانان هم اشتغالزایی
کرد تا هم از این طریق آمار ازدواج را افزایش داد، هم آمار طلاق را کاهش داد و هم شاهد کاهش هر چه بیشتر آسیب هاي اجتماعی

 
باشیم. 

 
تهران نیازمند مدیریت یکپارچه/برخورد ایجابی را جایگزین رفتار سلبی کنیم 

شهرداري پایتخت درگیر پدیده دستفروشان و کودکان کار شده، ولی علی رغم اجراي برنامه هاي مختلف تقریباً موفقیت چندانی در

 
این زمینه حاصل نشده است. رویکرد شوراي ششم در حوزه دستفروشان و کودکان کار چگونه است؟ 

من موضوعات مختلفی را در این زمینه مطالعه کرده ام. موضوع کودکان کار و دستفروشان به صورتی است که ساماندهی این قضیه
متولی خاصی ندارد. این قضیه نیاز مدیریت یکپارچه شهري دارد، بنابراین باید بتوانیم از طریق جلسات مشترك راهکارهاي عملی و
کاربردي را اجرایی سازیم که سالهاي اخیر مدیریت شهري نتوانسته در این زمینه رویکرد موفقی داشته باشد و نتیجه مثبتی هم

 
حاصل نشده است. در مورد دستفروشان هم بحث کارآفرینی اجتماعی می تواند مؤثر واقع شود. 

 
لزوم کارآفرینی براي دستفروشان 

اگر نتوانیم دستفروشان را برایشان شغل ایجاد کنیم، با برخوردهاي سلبی قطعا به نتیجه نخواهیم رسید. به هر حال این افراد نیاز به
درآمد و شغل دارند و اگر کار برایشان فراهم شود در فروشگاه یا کار خانگی قطعا آمار آنها کاسته خواهد شد و حتی دیگر کسی
دستفروشی نمی کند، نماي ظاهري شهر هم به خوبی حفظ خواهد شد. لذا بر همین اساس ما رویکردمان توجه به بحث کارآفرینی

 
اجتماعی و مدیریت یکپارچه در شهر تهران است تا شاهد اجراي راهکارهاي کاربردي باشیم. 

 
هنوز در جهت امن تر شدن پایتخت براي زنان جاي کار زیادي وجود دارد 

به نظر شما تهران شهر امنی براي زنان است؟ زنان شوراي شهر پنجم اعلام کردند که تهران را براي زنان امن کرده اند و شعارشان در



 
این راستا محقق شده است، آیا شما موافق این قضیه هستید و یا اینکه این موضوع هنوز جاي کار دارد؟ 

ببینید! به هر حال من خودم زن هستم و مانند بسیاري از زنان و دختران این شهر می بینم که هنوز در جهت امن تر شدن پایتخت
جاي کار زیادي وجود دارد. آسیب هاي اجتماعی، ناامنی ایجاد می کند. در حال حاضر بسیاري از افراد هنگام استفاده از موبایل در
خیابان دغدغه دارند که موتورسوار سارقی گوشی همراهشان را برباید که این به معناي ناامنی است و ریشه آن به مشکلات معیشتی
بازمی گردد. شورا و شهرداري حدود 10 درصد می تواند در این راستا مشکل گشا باشد که با همکاري دولت و مجلس قطعاً امنیت
زنان به شدت افزایش خواهد یافت. ما باید بتوانیم از طریق مدیریت یکپارچه شهري اقدامات بیشتري را انجام دهیم و قطعاً با همکاري

 
اداره برق و نیروي انتظامی نقاط ناامن تهران را می توان به محل هاي امن تبدیل کرد. 

 
بسته جدید با ابعاد مختلف جهت مقابله با کرونا 

کرونا بیش از یک سال و نیم است که مردم تهران را مشابه شهرهاي دیگر کشور و جهان درگیر کرده است، آیا به نظرتان مدیریت

 
شهري جدید می تواند برنامه هاي مناسب تري جهت حمایت از مردم تهران در مقابل کرونا داشته باشد؟ 

بله، قطعاً همینطور است. البته موضوع کرونا یک مسئله و مشکل جهانی است و فقط مختص ایران و یا تهران نیست. حدود یک سال و
نیم بیشتر است که مردم با این ویروس منحوس گرفتار شده اند و نه تنها شهرداري بلکه بسیاري از سازمان ها با همکاري یکدیگر می

 
توانند برنامه هاي دقیق تر را ایجاد کنند. مدیریت شهري کنونی چندان در این زمینه ورود نیافته است. 

 
می خواهیم شرمنده مردم نشویم 

کرونا بیکاري و آسیب هاي اجتماعی به همراه داشته و اگر در این حوزه ها جدي تر ورود یابیم قطعا موفق تر خواهیم بود. در حال
حاضر علاوه بر موضوع تهدید سلامت شهروندان، موضوعاتی مانند آپارتمان سازي، اشتغال و مباحث دیگر هم دستخوش آسیب شده
که ما در شوراي ششم تلاش خواهیم کرد بسته جدید با ابعاد مختلف جهت مقابله با کرونا و حمایت از شهروندان در این شرایط

سخت داشته باشیم و ان شاءاالله با چهار سال خدمتگزاري شرمنده شهروندان نباشیم.



یک زن شهرداري بعدي تهران می شود؟

منبع: خبرخودروشماره خبر:  132  |  تاریخ: 1400/04/05

فارس نوشت: منتخب شوراي ششم شهر تهران توضیحاتی درباره انتخاب شهردار در پایتخت، انجام پروژه هاي عمرانی،

 
کارآفرینی اجتماعی، اشتغالزایی، موضوع دستفروشان، کودکان کار و مبحث کرونا ارائه داد. 

سوده نجفی یکی از منتخبین شوراي ششم شهر تهران درباره احتمال انتخاب یک زن به عنوان شهردار گفت: ین مسأله می تواند مورد
بررسی قرار گیرد. قطعاً اعضاي شورا روي گزینه هاي مختلف فکر می کنند. اگر خانمی کارآمد، انقلابی با روحیه جهادي همچنین

 
شاخص و معیارهاي مناسب براي گزینه شهرداري تهران باشد، اعضاي شورا شرایط آن را بررسی می کنند. 

 
او افزود: همه موضوعات و ابعاد مختلف به صورتی باشد که انتخاب شهردار زن به نفع شهر باشد، قطعاً آن را رد نمی کنیم. 

نجفی عنوان کرد: باید توجه داشته باشید که ما نگاه متفاوت نسبت به این قضیه نداریم و فرقی ندارد که شهردار زن یا مرد باشد، مهم
کیفیت در اجراي برنامه ها و بهبود وضعیت تهران است. اگر یک زن براي اداره تهران توانمندتر باشد، خب قطعا به آن رأي می دهیم.



معلولان فرصتی مغفول مانده براي نقش آفرینی در جامعه

منبع: داناشماره خبر:  133  |  تاریخ: 1400/04/05

امروز معلولان در سطح جامعه نیازمند شکوفایی استعدادهاي خود هستند وجامعه این فرصت را براي آن ها نیز فراهم آورد.

امروز معلولان در سطح جامعه نیازمند شکوفایی
استعدادهاي خود هستند وجامعه این فرصت را براي آن ها

 
نیز فراهم آورد. 

به گزارش شبکه اطلاع رسانی راه دانا؛ به نقل از ایلام بیدار
، باید به معلولان یه عنوان بخشی از جامعه رسیدگی کرد
تا این قشر از جامعه بتوانند به خوبی در جامعه نقش ایفا

 
کنندوبه آن ها خدمات ارائه داد. 

برترین دانشمندان ومخترعان دنیا معلول بوده اند وبه ابن
حال بروضعیت خود فائق آمده وبه موفقیت دست یافته
اندبنابراین معلولین امروز هم می توانند در جامعه نقش

 
موثري داشته باشند. 

گاهی خبرهاي خوشی از فعالیت معلولان می شنویم که خوشحالمان می کند اما همه جامعه معلولان نیازمند حضور موثر در جامعه

 
هستندوباید به همه آن ها فضایی براي نقش آفرینی داد. 

قانون جامع حمایت از حقوق معلولان سال 83 به تصویب مجلس شوراي اسلامی رسید که با وجود اینکه در پس از بازنگري در سال

 
97 به تایید شوراي نگهبان رسید اما اجرایی نشده است. 

مناسب سازي و دسترسی و تردد و تحرك، خدمات بهداشتی، درمانی و توانبخشی، امور ورزشی، فرهنگی، هنري و آموزشی، کارآفرینی
و اشتغال، مسکن ، فرهنگسازي و ارتقاء آگاهی عمومی، حمایتهاي قضایی و تسهیلات مالیاتی، معیشت و تسهیلات اداري، شوراي

 
هماهنگی امور افراد داراي معلولیت از مواد اصلی این قانون است که به خوبی تاکنون اجرایی نشده است. 

 
استعدادهاي معلولان نیاز مند پذیرش در سطح جامعه 

احمدي از شهروندان ایلامی در گفتگو با خبرنگار ایلام بیدار گفت:وجود هر معلول یا نتوان در هرخانه به این معنا نیست که وي را از

 
همه پنهان کنیم بلکه به جامعه باید استعدادهایشان را نشان دهیم. 

 
وي افزود:داشتن معلولیت به معناي ضعف نیست بلکه به این معنا است که این قشر نیاز به تلاش بیشتري دارند. 



احمدي خاطرنشان کرد:متاسفانه سطح شهر ها وروستا به درستی براي معلولان مناسب سازي نشده و جامعه امروز آن طور که باید

 
استعدادهاي این عزیزان را نمی پذیرد. 

 
از استعداد معلولان می توان به درستی استفاده کرد 

حسین ندیمی کارشناس مسائل اجتماعی در گفتگو با خبرنگار ایلام بیدار گفت:معلولیت به معناي ضعف نیست بلکه اگر به درستی

 
استفاده شود می تواند فرصت هایی را براي قشر معلولان فراهم آورد. 

وي افزود:دستگاههاي اجرایی ، سطح شهرها وروستاها بطن جامعه وحتی برخی خانوارها هنوز به معلولین به عنوان یک مشکل وضعف

 
نگاه می کنند این فرهنگ نیازمند اصلاح وپذیرش معلولان است. 

ندیمی خاطرنشان کرد:نیازمند برنامه اي جامع براي حمایت از معلولان با استفاده از همه دستگاهها هستیم ودر استخدامی ها ، ادارات

 
، مشاغل آزاد و... می توان از ظرفیت معلولان استفاده کرد. 

کارشناس مسائل اجتماعی تصریح کرد: امروز در سطح جامعه با استفاده از رسانه هاي ارتباط جمعی می توان فرهنگ سازي گسترده

 
اي در خصوص معلولان وآسیب هاي اجتماعی ارائه دادونتایج شگفت انگیز به دست آورد. 

 
خدمات متنوعی به معلولان ارائه می شود. 

فاطمه محمدي رئیس اداره بهزیستی چرداول در گفتگو با خبرنگار ایلام بیدار گفت: خدمات متنوعی به معولان در سطح جامعه از

 
طریق بهزیستی ارائه می شود اما نیازمند حمایت همه دستگاهها هستیم. 

وي از ارائه خدمات به مددجویان و معلولان در قالب چهار موسسه خیریه و 2 کلینیک مددکاري و یک مرکز ویزیت در منزل
سالمندان خبر داد و اظهار داشت: 2 مرکز آموزشی روزانه معلولان ذهنی بالاي 14 سال و یک مرکز ترك اعتیاد میان مدت هم اکنون

 
در چرداول فعالیت دارند. 

وي ادامه داد: ارائه خدمات فرهنگی، پیشگیري در قالب واگذاري طرح هاي آموزشی به چهار سمن فعال و اجراي طرح هاي مختلف از
قبیل طرح هاي اجتماع محور در روستاها و محلات پرآسیب شهرها به تعداد هفت مورد و اجراي طرح مانا در 2 روستا به مدت 2 ماه

 
از دیگر برنامه هاي بهزیستی است. 

وي برگزاري نمایشگاه عکس، برگزاري دوره ها و کلاس هاي آموزشی به تناسب گروه سنی و جنس با موضوع پشگیري از آسیب هاي
اجتماعی، پیشگیري از مواد مخدر به تعداد 12 مورد، شناسایی زوجین نابارور در سطح شهرستان و معرفی به بنیاد برکت به تعداد 70
زوج، اجراي طرح پیشگیري از تنبلی و معاینه سلامت چشم کودکان سه تا 6 سال به تعداد هزار و 863 کودك و اجراي طرح
پیشگیري از معلولیت در دوره سالمندي به تعداد 80 سالمند در چهار دوره از دیگر برنامه هاي یک سال گذشته بهزیستی چرداول

 
عنوان کرد. 

 
محمدي اضافه کرد: اشتغال پایدار مددجویان و بویژه جامعه هدف در سال جاري از جمله اهدافی است که پیگیر آن هستیم. 



وي یادآور شد: پنج سهمیه در جهت راه اندازي مرکز مثبت زندگی و ایجاد اشتغال حداقل براي 20 نفر از جوانان و مددجویان جامع

 
هدف جویاي کار اختصاص یافته است. 

محمدي همچنین از ثبت نام مراکز و افراد آسیب دیده از کرونا در سامانه اشتغال به تعداد 36 مرکز در چرداول خبر داد و گفت:
خدمات حمایتی و مستمر ماهیانه به تعداد 2 هزار و 600 خانوار و تعداد بیش از 8 هزار و 700 نفر عضو خانوار در 2 حوزه حمایتی

 
توانبخشی و اجتماعی و پرداخت مستمري به تناسب شرایط بصورت ماهیانه صورت می گیرد. 

ارائه خدمات به 26 توانخواه ضایعه نخاعی، پرداخت مستمري به صورت ماهیانه 554 میلیون ریال، ارائه خدمات به 30 نفر از
توانخواهان بهره مند از حق پرستاري خانواده محور بصورت ماهیانه مبلغ 75 میلیون ریال و ارائه کمک هزینه موردي شامل معیشت،

 
مناسب سازي و درمان به تعداد و مبلغ سه میلیارد و 370 میلیون ریال از دیگر کارهایی بود که در یکسال گذشته انجام گرفته است. 

انتهاي پیام/ر



کمیته پایش طرح هاي صنعتی در شرکت شهرك هاي صنعتی اردبیل راه اندازي

شد

منبع: ایرناشماره خبر:  134  |  تاریخ: 1400/04/05

اردبیل-ایرنا-مدیرعامل شرکت شهرك هاي صنعتی استان اردبیل گفت: با ابلاغ معاون وزیر صمت، کمیته پایش طرح هاي
صنعتی در شرکت شهرك هاي صنعتی این استان راه اندازي شد.

اردبیل-ایرنا-مدیرعامل شرکت شهرك هاي صنعتی استان
اردبیل گفت: با ابلاغ معاون وزیر صمت، کمیته پایش طرح
هاي صنعتی در شرکت شهرك هاي صنعتی این استان راه

 
اندازي شد. 

محمد اهلی روز شنبه به خبرنگاران اظهار کرد: با توجه به
اهمیت راه اندازي طرح هاي مستقر در شهرك ها و نواحی
صنعتی، با صدور ابلاغیه اي از سوي سازمان صنایع کوچک
و شهرك هاي صنعتی ایران، کمیته پایش طرح هاي
صنعتی در شرکت شهرك هاي صنعتی تشکیل و راه

 
اندازي شد. 

وي ادامه داد: در این طرح ضمن مراجعه حضوري تیمهاي تعیین شده به محل اجراي تمامی طرح ها، مشخصات آنها از قبیل پیشرفت
فیزیکی، اقدامات انجام شده، برنامه زمان بندي شده، مشکلات احتمالی موجود و درخواست هاي مربوطه جمع آوري و در جهت رفع

 
آنها اقدام خواهد شد. 

اهلی بیان کرد: در این طرح در صورت لزوم از ظرفیت و پتانسیل مجموعه هاي جهادي همچون بسیج مهندسین نیز استفاده خواهد

 
شد. 

مدیرعامل شرکت شهرك هاي صنعتی استان اردبیل ادامه داد: با شناسایی طرح هاي راکد و غیرفعال و احصاء دلایل غیرفعال بودن

 
آنها، پیگیري ویژه براي بازفعال سازي این طرح ها صورت خواهد پذیرفت. 

وي افزود: در این طرح، قراردادهایی که بیش از 3 سال از تاریخ انعقاد آنان گذشته و زمین به صورت راکد بوده و یا در مرحله ابتدایی
ساخت و ساز می باشد و متقاضی میلی براي اجراي واحد تولیدي خود نداشته باشد، قرارداد واگذاري پس از طی مراحل قانونی فسخ و

 
زمین آزاد شده در اختیار سرمایه گذاران دیگر قرار داده خواهد شد. 

اهلی از صاحبان قراردادهایی که زمین خود را به صورت راکد رها نموده اند تقاضا کرد تا هرچه سریعتر نسبت به تعیین تکلیف قرارداد

 
اقدام کنند در غیر اینصورت طبق مفاد مندرج در دفترچه قرارداد اقدام خواهد شد. 



 
استان اردبیل داراي 20 شهرك و نواحی صنعتی است. 

 
برچسب ها 

 
- جهش تولید 

 
- شهرك صنعتی 

 
- اشتغال پایدار 

- اردبیل



نسل بهبود یافته آریسان در ایران خودرو خراسان تولید می شود

منبع: خودروکارشماره خبر:  135  |  تاریخ: 1400/04/05

پروژه ایجاد خط تولید نسل جدید وانت آریسان با موتور دوگانه سوز XU7 ارتقا یافته، در شرکت ایران خودرو خراسان آغاز
شد.

به گزارش خودروکار، مدیرعامل شرکت ایران خودرو خراسان، با اعلام
خبر آغاز پروژه راه اندازي خط تولید وانت آریسان بهبود یافته، در
این شرکت، گفت: گروه صنعتی ایران خودرو به منظور حفظ سهم
بازار در حوزه خودروهاي کار، پروژه ایجاد خط تولید سالانه 30 هزار
دستگاه نسل بهبود یافته وانت آریسان را در شرکت ایران خودرو

 
خراسان آغاز کرده است. 

به گزارش روابط عمومی شرکت ایران خودرو خراسان، بیژن زاهدي
فرد افزود: ایران خودرو خراسان براساس راهبردهاي تعیین شده در

حوزه تولید و توسعه سبد محصولات، از ابتداي اردیبهشت ماه براي راه اندازي خط تولید نسل جدید وانت آریسان اقدام کرده است.
این امر علاوه بر حفظ و توسعه سهم گروه صنعتی ایران خودرو در بازار خودروهاي کار، سبب ایجاد تولید پایدار در شرکت ایران

 
خودرو خراسان و حفظ و توسعه اشتغال در سطح استان نیز می شود. 

مدیرعامل ایران خودرو خراسان در خصوص تغییرات این خودرو نسبت به نسل قبلی گفت: این محصول که در ایران خودرو خراسان

 
تولید خواهد شد، به موتور دوگانه سوز XU7 ارتقا یافته، مجهز شده که نیروي محرکه آن به چرخ هاي جلو منتقل می شود. 

زاهدي فرد ادامه داد: با تغییراتی که در بدنه این خودرو انجام شده، ظرفیت تاب آوري آن تا هزار کیلو گرم و بار مجاز براي حمل به
بیش از 600 کیلوگرم رسیده است. این خودرو به مخزن سوخت 75 لیتري گاز CNG تجهیز شده و براي افزایش ایمنی و گنجایش

 
بیشتر مخزن سوخت بنزین با ظرفیت 40 لیتر به همراه زاپاس بند به زیر بدنه منتقل شده است. 

وي درباره کیفیت نسل جدید وانت آریسان، گفت: این خودرو شرایط احراز سطح آلایندگی استاندارد یورو پنج را داراست و تولید آن

 
با دو ستاره کیفی آغاز می شود و با برنامه ریزي هاي انجام شده کیفیت آن تا سطح سه ستاره کیفی ارتقا خواهد یافت. 

وي در خصوص زمان آغاز و روند تولید این محصول در ایران خودرو خراسان گفت: پروژه ایجاد خط بدنه سازي از ابتداي اردیبهشت
ماه آغاز شده و هم زمان، اقدامات لازم در سالن هاي بدنه، رنگ و مونتاژ براي تولید انبوه این محصول در حال انجام است. بر اساس
برنامه ریزي هاي انجام شده در اوایل مهرماه امسال تولید این محصول در ایران خودرو خراسان آغاز و تا پایان سال پنج هزار دستگاه

 
از آن روانه بازار خواهد شد. 

 
منبع: ایکوپرس 

انتهاي پیام/



کارت کنکور 1400 از فردا منتشر می شود

منبع: بهار نیوزشماره خبر:  136  |  تاریخ: 1400/04/05

گروه جامعه: کارت هاي شرکت در کنکور سراسري 1400
همه متقاضیان از ششم تیرماه 1400 براي مشاهده و
پرینت در سایت سازمان سنجش قرار می گیرد.آزمون
عمومی و اختصاصی هر یک از گروه هاي آزمایشی کنکور
سراسري سال 1400 در تاریخ 9 تا 12 تیرماه 1400 در
414 شهرستان و بخش مختلف کشور با رقابت یک میلیون

 
و 367 هزار و 931 داوطلب برگزار خواهد شد. 

آزمون گروه آزمایشی هنر صبح چهارشنبه 9 تیر، آزمون گروه آزمایشی علوم انسانی صبح پنج شنبه 10 تیر، آزمون گروه آزمایشی
علوم ریاضی و فنی صبح پنج شنبه 10 تیر، آزمون گروه آزمایشی علوم تجربی صبح جمعه 11 تیر و آزمون گروه آزمایشی زبان هاي
خارجی صبح شنبه 12 تیر برگزار می شود.کارت هاي شرکت در آزمون همه متقاضیان به همراه راهنماي شرکت در آزمون از فردا

 
یکشنبه ششم تا هشتم تیر ماه 1400 براي مشاهده و پرینت بر روي سایت سازمان سنجش آموزش کشور قرار خواهد گرفت. 

متقاضیان شرکت در آزمون ، براي پرینت کارت شرکت در آزمون باید در تاریخ تعیین شده به سایت سازمان سنجش مراجعه کرده و
با وارد کردن شماره سریال کارت اعتباري ثبت نام (12 رقمی) و شماره شناسنامه و یا شماره پرونده و کد پیگیري ثبت نام (16

 
رقمی) و نام و نام خانوادگی، کد ملی و سریال شماره شناسنامه یک نسخه پرینت از راهنما و کارت شرکت در آزمون تهیه کنند. 

متقاضیانی که در 2 یا 3 گروه آزمایشی متقاضی شده اند باید علاوه بر پرینت کارت شرکت در آزمون گروه آزمایشی اصلی، برحسب
مورد نسبت به پرینت کارت گروه آزمایشی دوم و یا گروه هاي آزمایشی دوم و سوم (گروه هاي آزمایشی هنر و زبان هاي خارجی)
خود نیز اقدام کنند.متقاضیان براي پرینت کارت شرکت در آزمون باید منحصراً به روش فوق اقدام و بر اساس تاریخ و آدرس تعیین

 
شده بر روي کارت شرکت در آزمون، به حوزه امتحانی مربوط مراجعه کنند. 

 
اقدامات لازم در صورت مشاهده مغایرت در مندرجات کارت شرکت در آزمون 

1. متقاضیان نظام سالی واحدي و ترمی واحدي که مشمول اعمال سوابق تحصیلی دیپلم (فارغ التحصیلان سال 1384 به بعد) و یا

 
پیش دانشگاهی (فارغ التحصیلان سال 1391 به بعد) هستند و همچنین متقاضیان نظام آموزشی جدید (نظام 6،3،3): 

نسبت به مندرجات کارت شرکت در آزمون در بندهاي 1 ،3 ،4، 7 ،13، 16، 17، 23، 24 و 25 شامل نام و خانوادگی، سال تولد،
شماره شناسنامه، سال اخذ و نوع دیپلم، شماره ملی، کد دانش آموزي و منطقه اخذ دیپلم، عنوان مدرك پیش دانشگاهی، منطقه یا
ناحیه اخذ مدرك پیش دانشگاهی و کد دانش آموزي مقطع پیش دانشگاهی، مغایرتی مشاهده کردند لازم است براي اصلاح مورد یا
موارد مذکور حداکثر تا تاریخ 14 تیرماه 1400 به منطقه آموزش و پرورش محل اخذ مدرك تحصیلی خود مراجعه و از آن طریق



 
نسبت به اصلاح موارد اقدام کنند. 

 
2. متقاضیانی که مشمول اعمال سوابق تحصیلی نیستند: 

چنانچه مغایرتی در اطلاعات مندرج در بندهاي 1، 3، 4، 7، 13، 14، 15، 16، 17، 18، 19، 20، 21، 22، 23، 24، 25 و 27 شامل
نام و نام خانوادگی، سال تولد، شماره شناسنامه، سال اخذ و نوع دیپلم، شماره ملی، سري و سریال شناسنامه، محل تولد، سهمیه،
معدل کتبی نهایی دیپلم، محل اخذ مدرك ماقبل دیپلم، محل اخذ مدرك دیپلم، عنوان مدرك پیش دانشگاهی، منطقه یا ناحیه اخذ
پیش دانشگاهی و وضعیت تحصیلی و اشتغال مغایرتی مشاهده کردند لازم است براي اصلاح مورد یا موارد مذکور حداکثر تا تاریخ 12

 
تیرماه 1400 با مراجعه به سایت سنجش اصلاح کنند. 

3. چنانچه داوطلب نسبت به اطلاعات مندرج در بندهاي «الف، ب، ج و د» معترض باشد باید براي بررسی موضوع صبح ها از ساعت
8:30 تا 12:00 و بعد از ظهرها از ساعت 14:00 تا 18:00 روزهاي اعلام شده طبق زمان بندي اعلام شده به نماینده سازمان سنجش

 
مستقر در باجه رفع نقص حوزه مربوطه مراجعه کند. 

 
تاریخ مراجعه متقاضیان به باجه هاي رفع نقص با توجه به گروه آزمایشی 

 
داوطلبان گروه آزمایشی هنر روز سه شنبه 8 تیر. 

 
داوطلبان گروه آزمایشی علوم انسانی روزهاي سه شنبه و چهارشنبه 8 و 9 تیر. 

 
داوطلبان گروه آزمایشی علوم ریاضی و فنی روزهاي سه شنبه و چهارشنبه 8 و 9 تیر. 

 
داوطلبان گروه آزمایشی علوم تجربی روزهاي چهارشنبه و پنج شنبه 9 و 10 تیر. 

 
داوطلبان گروه آزمایشی زبان هاي خارجی پنج شنبه و جمعه 10 و 11 تیر. 

 
محل رفع نقص کارت شرکت در آزمون سراسري سال 1400 

محل رفع نقص کارت شرکت در آزمون متقاضیان گروه هاي آزمایشی علوم ریاضی و فنی ، علوم انسانی ، علوم تجربی ، هنر و زبان
هاي خارجی بر مبناي شهرستان انتخابی آنان که در بند 46 تقاضانامه ثبت نام ، مشخص کرده اند در سایت سازمان سنجش درج

شده است.



اعلام زمان توزیع کارت کنکور سراسري

منبع: مشرقشماره خبر:  137  |  تاریخ: 1400/04/05

 
- جامعه 

 
اعلام زمان توزیع کارت کنکور سراسري 

کارت هاي شرکت در کنکور سراسري 1400 همه متقاضیان از ششم تیرماه

 
1400 براي مشاهده و پرینت در سایت سازمان سنجش قرار می گیرد. 

به گزارش مشرق، آزمون عمومی و اختصاصی هر یک از گروه هاي آزمایشی
کنکور سراسري سال 1400 در تاریخ 9 تا 12 تیرماه 1400 در 414
شهرستان و بخش مختلف کشور با رقابت یک میلیون و 367 هزار و 931

 
داوطلب برگزار خواهد شد. 

آزمون گروه آزمایشی هنر صبح چهارشنبه 9 تیر، آزمون گروه آزمایشی علوم انسانی صبح پنج شنبه 10 تیر، آزمون گروه آزمایشی
علوم ریاضی و فنی صبح پنج شنبه 10 تیر، آزمون گروه آزمایشی علوم تجربی صبح جمعه 11 تیر و آزمون گروه آزمایشی زبان هاي

 
خارجی صبح شنبه 12 تیر برگزار می شود. 

کارت هاي شرکت در آزمون همه متقاضیان به همراه راهنماي شرکت در آزمون از فردا یکشنبه ششم تیر ماه 1400 تا هشتم تیر ماه

 
1400 براي مشاهده و پرینت بر روي سایت سازمان سنجش آموزش کشور قرار خواهد گرفت. 

بیشتر بخوانید: پنج تغییر مهم در کنکور متقاضیان شرکت در آزمون ، براي پرینت کارت شرکت در آزمون باید در تاریخ تعیین شده
به سایت سازمان سنجش مراجعه کرده و با وارد کردن شماره سریال کارت اعتباري ثبت نام (12 رقمی) و شماره شناسنامه و یا
شماره پرونده و کد پیگیري ثبت نام (16 رقمی) و نام و نام خانوادگی، کد ملی و سریال شماره شناسنامه یک نسخه پرینت از راهنما و

 
کارت شرکت در آزمون تهیه کنند. 

متقاضیانی که در 2 یا 3 گروه آزمایشی متقاضی شده اند باید علاوه بر پرینت کارت شرکت در آزمون گروه آزمایشی اصلی، برحسب
مورد نسبت به پرینت کارت گروه آزمایشی دوم و یا گروه هاي آزمایشی دوم و سوم (گروه هاي آزمایشی هنر و زبان هاي خارجی)

 
خود نیز اقدام کنند. 

متقاضیان براي پرینت کارت شرکت در آزمون باید منحصراً به روش فوق اقدام و براساس تاریخ و آدرس تعیین شده بر روي کارت

 
شرکت در آزمون، به حوزه امتحانی مربوط مراجعه کنند. 



 
اقدامات لازم در صورت مشاهده مغایرت در مندرجات کارت شرکت در آزمون 

1. متقاضیان نظام سالی واحدي و ترمی واحدي که مشمول اعمال سوابق تحصیلی دیپلم (فارغ التحصیلان سال 1384 به بعد) و یا

 
پیش دانشگاهی (فارغ التحصیلان سال 1391 به بعد) هستند و همچنین متقاضیان نظام آموزشی جدید (نظام 6،3،3): 

نسبت به مندرجات کارت شرکت در آزمون در بندهاي 1 ،3 ،4، 7 ،13، 16، 17، 23، 24 و 25 شامل نام و خانوادگی، سال تولد،
شماره شناسنامه، سال اخذ و نوع دیپلم، شماره ملی، کد دانش آموزي و منطقه اخذ دیپلم، عنوان مدرك پیش دانشگاهی، منطقه یا
ناحیه اخذ مدرك پیش دانشگاهی و کد دانش آموزي مقطع پیش دانشگاهی، مغایرتی مشاهده کردند لازم است براي اصلاح مورد یا
موارد مذکور حداکثر تا تاریخ 14 تیرماه 1400 به منطقه آموزش و پرورش محل اخذ مدرك تحصیلی خود مراجعه و از آن طریق

 
نسبت به اصلاح موارد اقدام کنند. 

 
2. متقاضیانی که مشمول اعمال سوابق تحصیلی نیستند: 

چنانچه مغایرتی در اطلاعات مندرج در بندهاي 1، 3، 4، 7، 13، 14، 15، 16، 17، 18، 19، 20، 21، 22، 23، 24، 25 و 27 شامل
نام و نام خانوادگی، سال تولد، شماره شناسنامه، سال اخذ و نوع دیپلم، شماره ملی، سري و سریال شناسنامه، محل تولد، سهمیه،
معدل کتبی نهایی دیپلم، محل اخذ مدرك ماقبل دیپلم، محل اخذ مدرك دیپلم، عنوان مدرك پیش دانشگاهی، منطقه یا ناحیه اخذ
پیش دانشگاهی و وضعیت تحصیلی و اشتغال مغایرتی مشاهده کردند لازم است براي اصلاح مورد یا موارد مذکور حداکثر تا تاریخ 12

 
تیرماه 1400 با مراجعه به سایت سنجش اصلاح کنند. 

3. چنانچه داوطلب نسبت به اطلاعات مندرج در بندهاي «الف، ب، ج و د» معترض باشد باید براي بررسی موضوع صبح ها از ساعت
8:30 تا 12:00 و بعد از ظهرها از ساعت 14:00 تا 18:00 روزهاي اعلام شده طبق زمان بندي اعلام شده به نماینده سازمان سنجش

 
مستقر در باجه رفع نقص حوزه مربوطه مراجعه کند. 

 
تاریخ مراجعه متقاضیان به باجه هاي رفع نقص با توجه به گروه آزمایشی 

 
داوطلبان گروه آزمایشی هنر روز سه شنبه 8 تیر. 

 
داوطلبان گروه آزمایشی علوم انسانی روزهاي سه شنبه و چهارشنبه 8 و 9 تیر. 

 
داوطلبان گروه آزمایشی علوم ریاضی و فنی روزهاي سه شنبه و چهارشنبه 8 و 9 تیر. 

 
داوطلبان گروه آزمایشی علوم تجربی روزهاي چهارشنبه و پنج شنبه 9 و 10 تیر. 

 
داوطلبان گروه آزمایشی زبان هاي خارجی پنج شنبه و جمعه 10 و 11 تیر. 

 
محل رفع نقص کارت شرکت در آزمون سراسري سال 1400 

محل رفع نقص کارت شرکت در آزمون متقاضیان گروه هاي آزمایشی علوم ریاضی و فنی ، علوم انسانی ، علوم تجربی ، هنر و زبان



هاي خارجی بر مبناي شهرستان انتخابی آنان که در بند 46 تقاضانامه ثبت نام ، مشخص کرده اند در سایت سازمان سنجش درج
شده است.



بودجه و اعتبارات سال 1400 به پروژه ها و دستگاه هاي اجرایی تخصیص داده

شد

منبع: مرصاد نیوزشماره خبر:  138  |  تاریخ: 1400/04/05

فرماندار شهرستان سرپلذهاب: بودجه و اعتبارات سال
1400 به پروژه ها و دستگاه هاي اجرایی تخصیص داده
شد مرصاد نیوز: فرماندار شهرستان سرپل ذهاب از
تخصیص بودجه و اعتبارات سال 1400 به پروژه ها و

 
دستگاه هاي اجرایی در شهرستان خبر داد. 

به گزارش شبکه اطلاع رسانی مرصاد ، نورالدین فرزادي
پور در گفتگو با خبرنگار بازي دراز اظهار داشت:

دستورالعمل بودجه سال 1400 ابلاغ شده و ما از این فرصت استفاده کردیم و براي هم اندیشی از ظرفیت نماینده مردم در مجلس
شوراي اسلامی و هم نقطه نظرات مسئولین و مدیران دستگاه هاي اجرایی شهرستان استفاده کردیم تا با برنامه منظم و مدون
متناسب با اولویت هایی که در شهرستان هست به استقبال برویم و اعتبارات تخصیصی شهرستان به پروژه ها و دستگاه هاي مختلف

 
اختصاص دهیم. 

فرماندار سرپل ذهاب افزود: پروژه هاي کلان شهرستان که تاثیراتش می تواند منطقه اي باشد از اولویت هاي مهم و جدي است و در
این راستا سد هواسان به عنوان یک پروژه ارزشمندي که می تواند هم در مهار آب هاي مرزي و هم در ارتقاء سطح بهره وري
کشاورزي تأثیرگذار باشد سالیان سال با اعتبارهاي حداقلی تعطیل شده بود که با پیگیري نماینده مردم سرپل ذهاب در مجلس
شوراي اسلامی و اعمال ماده 56 و همراهی و جدیت جامع مهندس بازوند استاندار پر تلاش کرمانشاه اعتبار لازم را به این سد

 
اختصاص دادند. 

وي گفت: که یکی از خواسته هاي به حق مردم و پروژه هاي که واقعا امیدي نداشتم که امسال بتوانیم قدم موثري براي آن برداریم،

 
اعتبار 400 میلیارد تومان تخصیص پیدا کرده امید پیدا کردیم که هم پیشرفت فیزیکی داشته و هم در ایجاد اشتغال تأثیرگذار باشد. 

انتهاي پیام/



معجزه مالیات بر خانه هاي خالی در کشورهاي پیشرفته/ فرانسه خانه هاي

خالی را به نفع بی خانمان ها توقیف می کند

منبع: تسنیمشماره خبر:  139  |  تاریخ: 1400/04/05

معجزه مالیات بر خانه هاي خالی در کشورهاي پیشرفته، دولتمردان این کشورها را وادار ساخته تا براي هرگونه عدم
خوداظهاري شهروندان و احتکار مسکن مجازات هاي سنگینی را وضع کنند.

معجزه مالیات بر خانه هاي خالی در کشورهاي پیشرفته،
دولتمردان این کشورها را وادار ساخته تا براي هرگونه عدم
خوداظهاري شهروندان و احتکار مسکن مجازات هاي

 
سنگینی را وضع کنند. - اخبار اقتصادي - 

به گزارش خبرنگار اقتصادي خبرگزاري تسنیم، بر اساس
اعلام وزارت راه و شهرسازي و مطابق ماده 54 مکرر قانون
مالیات هاي مستقیم، کلیه سرپرستان خانوارها اعم از
شهري و روستایی، مالک و مستأجر و تمامی مالکان
واحدهاي مسکونی بایستی از 19 فروردین ماه ظرف مدت

2 ماه، نسبت به درج اطلاعات محل سکونت (اقامتگاه) و املاك تحت مالکیت خود در سامانه املاك و اسکان کشور اقدامات لازم را

 
انجام می دادند. 

البته مهلت در نظر گرفته شده براي فاز خود اظهاري سرپرستان خانوار در سامانه املاك و اسکان که در روز چهارشنبه 19 خرداد به

 
اتمام می رسید، اخیراً بر اساس مصوبه ستاد ملی کرونا، تا پایان مهرماه سال جاري تمدید شد. 

کارشناسان بازار مسکن معتقدند تکمیل این سامانه موجب ایجاد یک بستر اطلاعاتی بزرگ «big data» و یکپارچه در حوزه املاك
و مسکن می شود. همچنین با بهره گیري از اطلاعات این سامانه، اخذ مالیات از خانه هاي خالی امکان پذیر خواهد شد. اما چرا این

 
بکارگیري این پایه مالیاتی در بازار مسکن حائز اهمیت است؟ 

رویه اخذ مالیات بر خانه هاي خالی نه تنها در جهان داراي سابقه طولانی است، بلکه ضرورت این مالیات در کشور ما آنچنان داراي

 
اهمیت بوده است که اولین تصمیم گیري براي لزوم اخذ این مالیات به دهه پنجاه شمسی و پیش از انقلاب باز می گردد. 

 
خانه هاي خالی، دغدغه اي که حتی پیش از انقلاب هم مطرح بود 

در سال 1352، قانون گذار به وسیله «ماده 8 قانون تعدیل و تثبیت اجاره بها» به این مسئله ورود کرد و بر مبناي آن تصریح کرد، اگر

 
یک واحد مسکونی بیش از 6 ماه خالی نگه داشته شود، باید مالیاتی معادل 30 درصد ارزش اجاره بها را به دولت بپردازد. 

بعد از انقلاب این قانون در سال 1366 به روزرسانی و اصلاح شد و در قالب «ماده 9 و 10 قانون مالیات مستغلات خالی» ارائه شد. بر



مبناي این قانون، مالیات بر خانه هاي خالی به مراکز استان هاي بالاي 100 هزار نفر محدود شد. بدین ترتیب یک واحد مسکونی اگر
از 6 ماه تا 12 ماه متوالی خالی نگه داشته می شد، باید مالیاتی معادل 2 در هزار ارزش معاملاتی مستغلات به ازاي هر ماه و اگر بیش

 
از 12 ماه خالی می بود ، باید معادل نرخ 4 در هزار ارزش معاملاتی را پرداخت می کرد. 

این قانون تا سال 1380 پا برجا بود، اما پس از این تاریخ نمایندگان مجلس وقت به بهانه فقدان سازوکار براي شناسایی و دشواري

 
اخذ این پایه مالیاتی، نسبت به حذف این قانون اقدام کردند. 

 
فرانسه درصدد توقیف خانه هاي خالی به نفع محرومان 

حسین عبداللهی کارشناس مسکن سال گذشته در همین باره بیان کرده بود، مطالعات بسیاري در جهان اثربخشی پایه مالیاتی خانه
هاي را به اثبات رسانده است، به عنوان مثال در تایوان به این نتیجه رسیدند که هر 1 درصد مالیات بر خانه هاي خالی می تواند 4 تا

 
8 درصد قیمت املاك را کاهش بدهد. 

به گفته وي، کاهش 13 درصدي واحدهاي مسکونی در سال2019 در فرانسه حاصل اخذ مالیات بر خانه هاي خالی بوده است و این
تجربه مثبت براي فرانسویان، حتی اکنون دولتمردان فرانسه را به این فکر انداخته که حتی خانه هایی که بیشتر از 18 ماه خالی

 
باشند را به نفع بی خانمان ها و کسانی که به خانه ارزان احتیاج دارند، ضبط کنند. 

طبق تعاریف بین المللی، خانه هاي خالی به خانه اي با بیش از 6 ماه عدم سکونت اطلاق می شود. اهداف عمده کشورهاي توسعه
یافته براي اخذ مالیات عبارتند از: «تحرك بخشیدن به بازار اجاره خانه و تشویق مالکان به اجاره خانه خود با نرخ مناسب»، «تبدیل
خانه هاي خالی به خانه هاي ارزان قیمت براي اقشاري که در مناطق خاص مدنظر دولت، مشغول به اشتغال هستند» و «تشویق

 
مالیاتی براي خارجیان، در جهت اجاره دادن املاك خود به بومیان». 

 
معجزه مالیات بر خانه خالی در کشورهاي توسعه یافته 

برخی از کشورهاي توسعه یافته همچون کانادا، استرالیا، فرانسه و انگلستان اخذ مالیات بر خانه هاي خالی را چندین سال است اجرایی
کرده و موفق شدند به شکل قابل توجهی بازار مسکن خود را از نوسانات کاذب، سفته بازي و احتکار ایمن کنند. در جدول زیر نام و

 
میزان مالیات در این کشورها نشان داده شده است: 

 
شهر/کشور 

  
میزان مالیات 

 

 
کانادا (بریتیش کلمبیا) 

  
0.5 درصد و 2 درصد (توضیحات در بخش میزان مالیات) 

 

 
کانادا (ونکوور) 

  
1 درصد (از سال بعد 1.25 درصد) 

 

 
کانادا (اوکلند) 

  
3 تا 6 هزار دلار به ازاي هر خانه 

 

 
استرالیا 

  
معادل هزینه درخواست سرمایه گذاري خارجی مالک 

 



 
استرالیا (ویکتوریا) 

  
1 درصد از افزایش ارزش خانه 

 

 
فرانسه 

  
12.5 درصد در سال اول و 25 درصد از سال دوم 

 

 
انگلستان 

  
بر اساس نظر شوراي شهر 

 

به عنوان نمونه شهر ونکوور کانادا که یکی از پیشتازان عرصه اخذ مالیات بر خانه خالی بوده است، با اجراي این قانون از سال 2017،
از یک سو موفق شده است 30 درصد از خانه هاي خالی این شهر را کاهش بدهد و از سوي دیگر از محل درآمد این پایه مالیاتی
سالیانه 39 میلیون دلار درآمد را براي دولت به ارمغان بیاورد. طبق اعلام دولت کانادا، این درآمد صرف ساخت 114 هزار مسکن براي

 
افراد کم بضاعتی که توانایی مالی براي خرید خانه ندارند، شده است. 

 
مجازات سنگین دولت ها براي عدم خوداظهاري در سامانه املاك 

طبق ماده 7 قانون اصلاح موادي از قانون مالیات مستقیم، از عواقب عدم مراجعه و خوداظهاري در سامانه املاك و اسکان، محرومیت
از دریافت خدمات اجتماعی است. شهروندان با عدم مراجعه به این سامانه و صرف نکردن زمان حداقلی براي تکمیل اطلاعات مالکیتی
و سکونتی املاك خود، ممکن است از یک سو با قطع یارانه هاي نقدي و غیرنقدي حامل هاي انرژي و از سوي دیگر با اختلال در

 
افتتاح حساب بانکی، صدور دسته چک، تعویض پلاك خودرو، ارسال گواهینامه، کارت سوخت، کارت خودرو و غیره مواجه شوند. 

این در حالی است که برخی کشورها به مراتب قوانین سخت گیرانه تري را براي عدم ثبت اطلاعات یا ارائه اطلاعات نادرست املاك در

 
سامانه هاي املاك خود در نظر گرفته اند: 

 
شهر/کشور 

  
نوع تخلف 

  
میزان جریمه 

 

 
بریتیش کلمبیا 

 

عدم ثبت اطلاعات در زمان بندي

 
مشخص شده 

 
 
اخذ 0.5% ارزش کل املاك 

 

 
کانادا (ونکوور) 

 
عدم پر کردن فرم مالیات بر خانه خالی

 

اخذ کل مالیات بر خانه هاي خالی +

 
250 دلار جریمه نقدي 

 

 
کانادا (ونکوور) 

 

ارائه اطلاعات غلط در فرم مالیات بر

 
خانه خالی 

 

10000 دلار به ازاي هر روز به خاطر

 
توهین به قانون 

 

 
استرالیا 

 

عدم ثبت اطلاعات در زمان بندي
مشخص شده توسط مالکان خارجی

 
مقیم استرالیا 

 

پرداخت هزینه بدون توجه به تعداد
روزهاي خالی خانه + برخورد مطابق

 
قانون مجازات مدنی 

 



 
الگوبرداري سامانه املاك و اسکان ایران از استرالیا و کانادا 

در کشورهاي مذکور، طی فرآیندي از عموم مردم (اعم از مالک و غیر مالک) خواسته می شود تا اطلاعات هویتی، اقامت و مشخصات
املاك خود را در سامانه ثبت کنند تا به وسیله اطلاعات موجود در پایگاه هاي اطلاعاتی دولت (مثل داده هاي بیمه اجتماعی) و نیز

 
تقاطع گیري از این بانک هاي اطلاعاتی، اقدام به راستی آزمایی این خوداظهاري ها کنند. 

در دو کشور کانادا و استرالیا سامانه اي براي اخذ مالیات از خانه هاي خالی ایجاد شده که شهروندان این کشورها موظفند اطلاعات
مورد نیاز را در این سامانه وارد کنند. این اطلاعات شامل مواردي مانند کد، آي دي، اطلاعات تماس، مشخص نمودن محل اقامت
اصلی و تعیین وضعیت تمام املاك تحت تملک افراد است. در این مرحله، اطلاعات وارد شده در سازمان متولی اخذ مالیات بررسی

 
شده و در صورت وجود ابهام، نقص یا تناقض از فرد خواسته می شود تا مدارك یا توضیحات تکمیلی خود را ارائه دهد. 

به گزارش تسنیم، در کشور ما نیز با الگو گرفتن از کشورهاي توسعه یافته نظیر کانادا و استرالیا، سامانه جامع املاك و اسکان به
عنوان اولین بانک اطلاعاتی حوزه املاك شروع به کار کرده است. تجمیع اطلاعات حوزه زمین و مسکن در حال حاضر با همکاري 16
دستگاه اجرایی ذي ربط، علی الخصوص وزارت مسکن، سازمان ثبت اسناد و املاك کشور، سازمان امور مالیاتی و پست و همچنین

انجام فاز خود اظهاري از سوي تمام هموطنان در حال انجام و تکمیل است.



روحانی: سال گذشته حرف هاي بدون محاسبه براي تعطیلی مشاغل می زدند

منبع: شهرآرا آنلاینشماره خبر:  140  |  تاریخ: 1400/04/05

رییس جمهور گفت: سال 99 حرف هاي بدون محاسبه براي تعطیلی مشاغل می زدند. آموزش را به فضاي مجازي بردیم، اما
کنکور را برگزار کردیم و گفتیم نمی شود برنامه میلیون ها جوان را براي یکی دو سال بهم بزنیم.

به گزارش شهرآرانیوز؛ حجت الاسلام و المسلمین حسن روحانی روز شنبه در جلسه ستاد ملی مقابله با کرونا با اشاره به سالروز
شهادت شهید بهشتی در هفتم تیرماه 1360 اظهار کرد: روز هفتم تیر شهادت آیت االله شهید بهشتی و 72 تن از یارانش و همچنین
روز قبل از آن سوء قصد به مقام معظم رهبري روز بسیار سختی براي مردم بود. در سال 1360 در چنین ایامی شرایط و روزهاي

 
بسیار سختی بر مردم گذشت. 

رییس جمهوري از شهید بهشتی به عنوان یکی از مظلوم ترین چهره هاي تاریخ انقلاب یاد کرد و گفت: اتهامات بسیار ناروایی بر آن
بزرگوار روا داشتند؛ او را غرب گرا و لیبرال لقب دادند و به عنوان روشن فکري که اعمال و رفتارش و ویژگی هایش با موازین دینی

 
فاصله دارد معرفی کردند. 

روحانی اضافه کرد: حرف هاي ناصحیح و ناروایی که در آن ایام نسبت به آن عزیز و بزرگوار گفته شد، عمدتا توسط آدم هاي التقاطی
و منافقین و گروه هاي منحرف آن زمان شایع شده بود و البته این تبلیغات در جامعه و اجتماع هم بی تاثیر نبود و با اتهامات فراوان

 
نسبت به این چهره ایجاد نفرت کرده بودند. 

وي گفت: هم دشمنان خارجی و هم داخلی هایی که حالت نفاق داشتند و به زبان با انقلاب بودند، آنها هم نسبت به شهید بهشتی به
دلیل توانمندي ها و مدیریت و عقلانیت و تشکیلاتی بودنش کینه داشتند. به دلیل این که شهید بهشتی یک چهره کاملا دنیا دیده

 
بود. جهان و منطقه و غرب و شرق را می شناخت و به مکاتب فکري به خوبی واقف بود. 

رییس دولت تدبیر و امید ادامه داد: شهید بهشتی نسبت به آینده کشور و جهان کاملا آینده نگري دقیق داشت و مجموع اینها باعث
شده بود با شهید بهشتی به عنوان یک ستون و امید به آینده او را مورد حمله قرار دهند. این مسائل تا روز شهادت ایشان به نحوي

 
ادامه پیدا کرد. اما شهادت ایشان شرایط را عوض کرد و بسیاري از مردم به ویژگی هاي این شخصیت به نام واقف شدند. 

وي با گرامیداشت یاد و خاطره شهید بهشتی و یارانش در هفته قوه قضاییه گفت: قوه قضاییه بار سنگین مسوولیت امنیت کشور و

 
عدالت و آرامش مردم را بر عهده دارد. 

 
شاهد موج جدید شیوع کرونا در همسایگان غربی و شرقی هستیم 

رییس جمهوري در بخش دیگري از سخنانش با بیان اینکه روند کرونا این هفته نسبت به هفته گذشته کاهش است، گفت: البته چند
استان حالت ویژه اي دارند و یک مقدار استثنا هستند .استان هاي جنوبی، مانند بوشهر، هرمزگان، سیستان و بلوچستان، کرمان

 
شرایط شان مقداري متفاوت است اما در بقیه استان ها روند نزولی بوده است. 



روحانی با بیان اینکه امروز هم شاهد خیز جدیدي نیستیم، گفت: البته نباید کاملاً نسبت به این مسئله مطمئن باشیم، باید مراعات ها
را انجام دهیم. امروز در کشورهاي مختلف جهان، در اروپا، روسیه، شرق آسیا موج جدیدي را شاهد هستیم.در اطراف خودمان در

 
همسایگان شرقی و همسایگان غربی هم تا حدودي شاهد خیز و موج جدید هستیم به همین دلیل ما کاملاً باید مراعات کنیم. 

وي افزود: نمی توانیم نسبت به آینده با قاطعیت بگوییم که با خیز جدید دیگري مواجه نیستیم بنابراین باید احتیاط هاي لازم را در

 
این زمینه انجام دهیم. 

رییس جمهوري خاطرنشان کرد: در مجموع کشور ما بعد از این 16 ماه گرفتاري و ابتلاي شدیدي که از پایان بهمن سال 98 تا امروز
با آن مواجه بوده، هم در مدیریت خود کرونا و این ویروس که عمدتاً بار بر دوش وزارت بهداشت، درمان و مدافعین سلامت در سراسر

 
کشور بود و نیروهاي مسلح، هلال احمر و دیگران تلاش کردند آثار و تبعات کرونا را در جامعه کاهش بدهند. 

رییس دولت تدبیر و امید گفت: در کرونا، در اقتصاد، کسب و کار، اشتغال، فرهنگ، آموزش، گردشگري آثار بسیار شدیدي گذاشت. به

 
طور طبیعی کشور ما هم با این آثار مواجه بوده است. 

روحانی افزود: در سه ماهه اول امسال، نسبت به سه ماهه اول سال گذشته از نظر صادرات غیرنفتی، 69 درصد افزایش داشته است،
بخش بزرگ این 69 درصد افزایش، مربوط به بحث کرونا می شود. یعنی در سال 99 به دلیل کرونا تقریبا صادرات ما با مشکلات

 
بسیار زیادي مواجه شده بود الان این مشکلات کمتر شده، البته نه اینکه به صفر رسیده اما بسیار کمتر شده است. 

 
صادرات غیر نفتی 10 میلیارد 700 میلیون دلار در سه ماهه نخست سال 

وي ادامه داد: اینکه ما در سه ماهه اول توانستیم 10 میلیارد و 700 میلیون دلار صادرات غیرنفتی داشته باشیم رقم بسیار خوبی است

 
و نشان می دهد اجازه ندادیم دوگانگی که بعضی ها دنبال آن بودند به وجود بیاورند. 

رییس جمهوري گفت: دوگانه سلامت و اقتصاد حرفی است که ما از روز اول هم با آن مخالف بودیم و می گفتیم این، دوگانگی دقیق و
درست نیست. البته سلامت براي ما مهم تر و اول است اما در عین حال در کنار مراعات پروتکل ها می توان فعالیت هاي اقتصادي را

 
هم انجام داد. 

روحانی عنوان کرد: ما در مقاطعی ناچار شدیم کسب و کار را براي یکی دو هفته و حتی گاهی بیشتر، تعطیل کنیم اما در عین حال به

 
طور کلی فعالیت هاي اصلی اقتصادي ما ادامه داشت. 

وي خاطرنشان کرد: فروردین سال 99 عده اي می گفتند همه کسب و کارها را براي یکی دو ماه به طور کامل قرنطینه و تعطیل کنیم

 
. هیچ کس هم فکر نمی کرد که اگر تعطیل کامل کنیم، غذاي مردم چه می شود. 

ادامه دارد



پیگیري، پایش و رصد کمیسیون اجتماعی مجلس به پیشرفت، توسعه عدالت

اجتماعی و رفع دغدغه هاي مردم کمک می کند

منبع: آریا نیوزشماره خبر:  141  |  تاریخ: 1400/04/05

خبرگزاري آریا - علی بابایی کارنامی از اعضاي کمیسیون اجتماعی مجلس شوراي اسلامی در بازدید از مجتمع تولیدي توس چینی
گفت:پیگیري، پایش و رصد کمیسیون اجتماعی مجلس می تواند به پیشرفت، توسعه عدالت اجتماعی و رفع دغدغه هاي مردم کمک

 
کند. 

به گزارش روابط عمومی اداره کل تعاون،کار و رفاه اجتماعی خراسان رضوي، در ادامه حضور اعضاي کمیسیون اجتماعی مجلس
شوراي اسلامی در استان خراسان رضوي جمعی از اعضاي این کمیسیون به همراه فخر موحدیان مدیر کل دفتر هماهنگی امور
اقتصادي استانداري،علی حسین پور پاکزاد مدیر کارآفرینی و اشتغال این اداره کل،مدیر کل تامین اجتماعی و دیگر مدیران استانی از

 
مجتمع صنعتی توس چینی بازدید و با کاملان مدیر عامل این مجموعه گفت وگو کردند. 

بابایی کارنامی از اعضاي کمیسیون اجتماعی مجلس شوراي اسلامی در این بازدید ضمن خدا قوت به مدیران و کارگران این مجموعه
طی سخنانی اظهار کرد:کمیسیون اجتماعی یکی از کمیسیون هاي فرا بخشی مجلس شوراي اسلامی است که در مسائل اجتماعی،
تولید،تامین اجتماعی، روابط کار،تنظیم و نظارت و ... تکالیفی دارد و ما نیز در تلاش هستیم بر اساس منویات مقام معظم رهبري با
حضور میدانی مشکلات مردم و فعالان اقتصادي در حوزه هاي مختلف از جمله کسب و کار را رصد و پایش کنیم و امیدواریم با

 
تعاملات بخشی با فعالان اقتصادي توشه راهی در این سفر داشته باشیم. 

بابایی در ادامه سخنان خود گفت: بازدید هاي اعضاي کمیسیون اجتماعی مجلس شوراي اسلامی کمک می کند تا نمایندگان با دید
وسیع تر در گام دوم انقلاب تصمیم هاي درست و منطقی گرفته و در حوزه هاي اقتصادي بتوانند دیدگاه تصمیم سازان کشور را به

 
درستی تغییر داده و در مسیر درست هدایت کنند. 

وي افزود: اولین قدم فرایند تصمیم گیري در مجلس شوراي اسلامی اصلاح و تصویب بودجه بود و مباحث کار و کارگري یکی از
مباحث و اقداماتی است که همیشه در کمیسیون اجتماعی با جدیت پیگیري و رصد می شود و قطعاً این پیگیري ها و پایش ها می

 
تواند به پیشرفت و توسعه عدالت اجتماعی و رفع دغدغه مردم و فعالان اقتصادي کمک کند. 

بابایی عضو کمیسیون اجتماعی مجلس شوراي اسلامی ضمن شنیدن سخنان مدیر عامل این شرکت گفت:کمیسیون اجتماعی مجلس
به عنوان موتور محرکه و پیشران سایر کمیسیون ها است و قطعاً ما در سفر خود به استان خراسان رضوي و در جمع بندي با

 
مسئولان دستاوردهایی خواهیم داشت که آثار و نتایج آن به خوبی مشاهده خواهد شد. 

 
وي گفت: ما راهی نداریم که همه با هم گفت وگو و تعامل کنیم و خودمان را باید سرباز تولید بدانیم و موانع را از پیش رو برداریم. 

 
5 تیر 1400 11:05 

 
کد خبر : 241,464 

 
کلیدواژه ها: بابایی عضو کمیسیون اجتماعی مجلس شوراي اسلامی، بازدید از مجتمع تولیدي توس چینی، توسعه عدالت اجتماعی 

نظرات بینندگان



مدیرعامل شرکت ایران خودرو خراسان خبر داد: آغاز تولید نسل بهبود یافته

وانت «آریسان» در ایران خودرو خراسان

منبع: پرشین خودروشماره خبر:  142  |  تاریخ: 1400/04/05

پروژه ایجاد خط تولید نسل جدید وانت آریسان با موتور دوگانه سوز XU7 ارتقا یافته، در شرکت ایران خودرو خراسان آغاز
شد.

به گزارش پرشین خودرو، مدیرعامل شرکت ایران خودرو خراسان، با اعلام خبر آغاز پروژه راه اندازي خط تولید وانت آریسان
بهبود یافته، در این شرکت، گفت: گروه صنعتی ایران خودرو به منظور حفظ سهم بازار در حوزه خودروهاي کار، پروژه ایجاد خط

 
تولید سالانه 30 هزار دستگاه نسل بهبود یافته وانت آریسان را در شرکت ایران خودرو خراسان آغاز کرده است. 

بیژن زاهدي فرد افزود: ایران خودرو خراسان براساس راهبردهاي تعیین شده در حوزه تولید و توسعه سبد محصولات، از ابتداي
اردیبهشت ماه براي راه اندازي خط تولید نسل جدید وانت آریسان اقدام کرده است. این امر علاوه بر حفظ و توسعه سهم گروه صنعتی
ایران خودرو در بازار خودروهاي کار، سبب ایجاد تولید پایدار در شرکت ایران خودرو خراسان و حفظ و توسعه اشتغال در سطح استان

 
نیز می شود. 

 
  

 
 

مدیرعامل ایران خودرو خراسان در خصوص تغییرات این خودرو نسبت به نسل قبلی گفت: این محصول که در ایران خودرو خراسان

 
تولید خواهد شد، به موتور دوگانه سوز XU7 ارتقا یافته، مجهز شده که نیروي محرکه آن به چرخ هاي جلو منتقل می شود. 

زاهدي فرد ادامه داد: با تغییراتی که در بدنه این خودرو انجام شده، ظرفیت تاب آوري آن تا هزار کیلو گرم و بار مجاز براي حمل به
بیش از 600 کیلوگرم رسیده است. این خودرو به مخزن سوخت 75 لیتري گاز CNG تجهیز شده و براي افزایش ایمنی و گنجایش

 
بیشتر مخزن سوخت بنزین با ظرفیت 40 لیتر به همراه زاپاس بند به زیر بدنه منتقل شده است. 

وي درباره کیفیت نسل جدید وانت آریسان، گفت: این خودرو شرایط احراز سطح آلایندگی استاندارد یورو پنج را داراست و تولید آن

 
با دو ستاره کیفی آغاز می شود و با برنامه ریزي هاي انجام شده کیفیت آن تا سطح سه ستاره کیفی ارتقا خواهد یافت. 



وي در خصوص زمان آغاز و روند تولید این محصول در ایران خودرو خراسان گفت: پروژه ایجاد خط بدنه سازي از ابتداي اردیبهشت
ماه آغاز شده و هم زمان، اقدامات لازم در سالن هاي بدنه، رنگ و مونتاژ براي تولید انبوه این محصول در حال انجام است. بر اساس
برنامه ریزي هاي انجام شده در اوایل مهرماه امسال تولید این محصول در ایران خودرو خراسان آغاز و تا پایان سال پنج هزار دستگاه

 
از آن روانه بازار خواهد شد. 



بیکاري 30درصد از فارغ التحصیلان کشاورزي

منبع: ایاناشماره خبر:  143  |  تاریخ: 1400/04/05

رئیس سازمان نظام مهندسی کشاورزي و منابع طبیعی استان: 30درصد از فارغ التحصیلان کشاورزي در استان اصفهان بیکار

 
هستند. 

به گزارش خبرنگار ایانا در استان اصفهان، مهدي تقی پور رئیس
سازمان نظام مهندسی کشاورزي و منابع طبیعی استان اصفهان
گفت: فارغ التحصیلان کشاورزي بیشترین فارغ التحصیلان
جویاي کار در بین رشته هاي دانشگاهی بوده و 30درصد از آنها

 
بیکار مطلق هستند. 

تقی پور با بیان اینکه اگرچه بخش کشاورزي با 4.15درصد رشد
شاخص بهره وري نیروي کار، پس از بخش ارتباطات بیشترین شاخص بهره وري را داشته است، افزود: نرخ بیکاري دانش آموختگان
بخش کشاورزي هفت درصد کاهش داشته، با این وجود نرخ بیکاري فارغ التحصیلان بخش کشاورزي در مقایسه با سایر رشته ها

 
حدود 21درصد است. 

رئیس سازمان نظام مهندسی کشاورزي و منابع طبیعی استان اصفهان افزود: باید بررسی شود چه تعداد دانشجو در چه رشته هایی

 
نیاز داریم و حتی تناسب جنسیتی در برخی رشته ها داشته باشیم. 

تقی پور، پروانه اشتغال کشاورزي را تنها مجوز فعالیت در این بخش اعلام کرد و گفت: تمام کارشناسان کشاورزي ملزم به داشتن

 
پروانه اشتغال هستند و دستگاه هاي اجرایی ملزم هستند طرح هاي خود را صرفا به کارشناسان داراي مجوز ارائه کنند. 

رئیس سازمان نظام مهندسی کشاورزي و منابع طبیعی استان اصفهان افزود: اصفهان دیگر ظرفیت تولید برخی محصولات کشاورزي
همچون برنج را ندارد و باید به الگوي کشتی برسیم که متناسب با کشت اقلیمی استان باشد، ازجمله تولید گیاهان دارویی که بازار

 
جهانی دارد. 

رئیس سازمان نظام مهندسی کشاورزي و منابع طبیعی استان اصفهان با بیان اینکه در مجموع 150 مرکز تخصصی غیردولتی

 
کشاورزي و منابع طبیعی در استان اصفهان فعالیت می کند گفت: پارسال 48هزار و 584مجوز در استان صادر شد. 

تقی پور یکی از اقدامات مبتکرانه در استان را صدور مجوز هاي بی نام و بارگذاري در درگاه سرمایه گذاري استان اعلام کرد و افزود:
35فقره مجوز بدون نام در حوزه تولید محصولات گلخانه اي و پنج مجوز تولید قارچ خوراکی صادر شده و سرمایه گذاران می توانند از

این طریق اقدام کنند.





آغاز ثبت نام چهاردهمین جشنواره کارآفرینان برتر در لرستان

منبع: خبرگزاري مهرشماره خبر:  144  |  تاریخ: 1400/04/05

خرم آباد- مدیرکل تعاون، کار و رفاه اجتماعی لرستان از آغاز ثبت نام چهاردهمین جشنواره کارآفرینان برتر در این استان
خبر داد.

خرم آباد- مدیرکل تعاون، کار و رفاه اجتماعی لرستان از
آغاز ثبت نام چهاردهمین جشنواره کارآفرینان برتر در این

 
استان خبر داد. 

به گزارش خبرنگار مهر، علی آشتاب امروز شنبه در گفت و
گو با رسانه ها از آغاز ثبت نام در چهاردهمین جشنواره
کارآفرینان برتر همزمان با سراسر کشور در لرستان خبر

 
داد. 

وي با بیان اینکه نام نویسی در این جشنواره در سه بخش صنعت، خدمات و کشاورزي شروع شده است عنوان کرد: همچنین مهم
ترین ویژگی جشنواره امسال اضافه شدن بخش گردشگري و صنایع دستی به عنوان بخش تخصصی این جشنواره در کنار بخش هاي

 
اقتصادي فوق است. 

مدیر کل تعاون کار و رفاه اجتماعی لرستان با بیان اینکه هدف از برگزاري جشنواره کارآفرینان برتر شناسایی و انتخاب کارآفرینانی
است که با پشتکار و خلاقیت تحولی بر تولید و اشتغال ایجاد کرده اند افزود: مهم ترین اهداف برگزاري این جشنواره شامل توسعه و
ترویج فرهنگ کارآفرینی، خلاقیت و نوآوري در کسب و کار، شناسایی و انتخاب کارآفرینان برتر و معرفی آنها به عنوان الگو به آحاد
جامعه به ویژه جوانان، ایجاد فضاي تعامل و همکاري میان فعالان عرصه هاي مختلف اقتصادي، ایجاد نشاط و رقابت در فضاهاي کار و

 
کسب، هم افزایی و مشارکت کارآفرینان در توسعه اقتصادي کشور است. 

آشتاب گفت: متقاضیان می توانند براي ثبت نام از یک تیر ماه تا 10 مرداد ماه سال جاري به سامانه جشنواره کارآفرینان برتر به

 
آدرس WWW.KARAFARINANEBARTAR.IR مراجعه کنند. 

وي با تاکید بر اینکه تمامی مراحل ثبت نام جشنواره به صورت اینترنتی است عنوان کرد: کارآفرینان در صورت لزوم می توانند در
lorestan.mcls.gov.ir صورت لزوم با شماره تلفن هاي 33229804 و 3398229806 تماس گرفته و یا با مراجعه به وب سایت

از روند جزئیات این جشنواره با خبر شوند.



نمایندگان از تاسیسات آب سنگین اراك بازدید می کنند

منبع: خبرگزاري مهرشماره خبر:  145  |  تاریخ: 1400/04/05

بازدید اعضاي کمیسیون امور داخلی کشور و شوراها از تاسیسات آب سنگین اراك و استماع گزارش وزیر کشور از روند
برگزاري انتخابات، در دستور کار هفته جاري کمیسیون هاي مجلس است.

بازدید اعضاي کمیسیون امور داخلی کشور و شوراها از
تاسیسات آب سنگین اراك و استماع گزارش وزیر کشور از
روند برگزاري انتخابات، در دستور کار هفته جاري

 
کمیسیون هاي مجلس است. 

به گزارش خبرنگار مهر، کمیسیون هاي تخصصی مجلس
شوراي اسلامی در هفته جاري تشکیل جلسه می دهند که

 
دستور کار این جلسات به شرح زیر است: 

 
کمیسیون آیین نامه داخلی مجلس 

 
رسیدگی به طرح شفافیت آراي نمایندگان 

 
کمیسیون اصل 90 مجلس 

 
بررسی طرح اصلاح ماده 3 قانون نظارت بر رفتار نمایندگان (هدایاي شغلی) 

 
بررسی طرح الحاق موادي به قانون دیوان محاسبات کشور 

 
نشست عمومی کمیسیون براي بررسی گزارش تهیه شده درباره وضعیت بورسیه هاي وزارت علوم 

 
نشست با استانداران استان هاي اصفهان و چهارمحال بختیاري و نمایندگان وزارتخانه هاي کشور، نیرو و نیروي انتظامی 

 
نشست با مدیرعامل شرکت ملی گاز و پارس جنوبی درباره پرونده مطروحه 

 
کمیسیون ویژه جهش و رونق تولید و نظارت بر اجراي اصل 44 قانون اساسی 

 
ادامه بررسی طرح تسهیل صدور برخی مجوزهاي کسب و کار 

 
بررسی طرح صیانت از حقوق کاربران در فضاي مجازي و ساماندهی پیام رسان هاي اجتماعی 



 
بررسی طرح اداره صداوسیماي جمهوري اسلامی ایران 

 
ادامه بررسی موانع توسعه روستایی و قوانین مزاحم در جهت توسعه روستاها و مهاجرت معکوس 

 
کمیسیون آموزش، تحقیقات و فناوري 

 
ادامه رسیدگی به لایحه نظام رتبه بندي معلمان 

 
بازدید از شرکت ارتباطات سیار ایران (همراه اول) به منظور بررسی عملکرد شبکه آموزشی شاد 

 
کمیسیون اجتماعی 

 
بررسی طرح دفاتر پیشخوان خدمات دولت و بخش عمومی غیردولتی 

 
دعوت از وزیر کشور به منظور پاسخ به سوالات 7 تن از نمایندگان 

 
دعوت از رئیس سازمان بهزیستی کشور در خصوص نحوه اجراي طرح مثبت زندگی 

 
جلسه کمیته آسیب هاي اجتماعی کمیسیون اجتماعی در خصوص کودکان زباله گرد 

 
جلسه کمیته اشتغال، کارآفرینی و روابط کار در خصوص طرح اصلاح قانون بیمه کارگران ساختمانی 

 
کمیسیون اقتصادي 

 
بررسی اعمال ماده 45 آیین نامه داخلی در خصوص عملکرد اقتصادي دولت هاي یازدهم و دوازدهم 

بررسی تقاضاي تعدادي از نمایندگان مجلس در اجراي ماده (212 ) آیین نامه داخلی براي ضرورت تحقیق و تفحص از نحوه واگذاري

 
و علت تعطیلی کارخانه آزمایش مرودشت 

 
ادامه بررسی لایحه اصلاح ماده (8 ) قانون بیمه اجباري خسارات وارد شده به شخص ثالث در اثر حوادث ناشی از وسایل نقلیه 

 
ادامه بررسی طرح اصلاح قانون استفاده از خدمات تخصصی و حرفه اي حسابداران 

 
ادامه بررسی لایحه توسعه محدوده منطقه آزاد تجاري- صنعتی انزلی 

 
کمیسیون امنیت ملی و سیاست خارجی 



 
بررسی لایحه تصویب مقاوله نامه آمارهاي کار 

 
بررسی لایحه تصویب اصلاح اساسنامه سازمان بین المللی کار در امنیت ملی و سیاست خارجی 

 
بررسی لایحه عضویت دولت جمهوري اسلامی ایران در آژانس بین المللی تحقیقات سرطان 

 
استماع گزارش رئیس کمیته روابط خارجی در خصوص آخرین اخبار و تحولات افغانستان 

 
استماع گزارش آخرین اخبار و تحولات مرتبط با رمز ارزها با حضور مسئولین ذي ربط 

 
بررسی آخرین اخبار و تحولات کشور افغانستان با حضور مسئولین ذي ربط (وزارت خارجه، اطلاعات، ستادکل، اطلاعات سپاه، قدس) 

 
کمیسیون امور داخلی کشور و شوراها 

 
بررسی طرح هاي تقسیمات کشوري در خصوص تقسیم استان سیستان و بلوچستان، استان اصفهان و کرمان 

 
بررسی طرح اصلاح جدول حوزه هاي انتخابیه مجلس شوراي اسلامی 

 
بازدید اعضاي کمیسیون امور داخلی کشور و شوراها از تاسیسات آب سنگین اراك 

 
دعوت از وزیر کشور جهت ارائه گزارش در خصوص فرآیند انتخابات ریاست جمهوري و شوراهاي اسلامی کشور 

 
بررسی طرح ناظر بر تأسیس و فعالیت سازمان هاي مردم نهاد (غیردولتی) 

 
کمیسیون انرژي 

 
بررسی مسائل و مشکلات کارکنان صنعت نفت با حضور وزیر نفت 

بررسی درخواست تعدادي از نمایندگان براي اعمال ماده 234 قانون آیین نامه داخلی مجلس درخصوص شرکت ملی پتروشیمی و

 
هلدینگ پتروشیمی خلیج فارس 

 
کمیسیون برنامه و بودجه و محاسبات 

 
بررسی لایحه قانون اختیار به دولت جهت کمک به پروژه هاي زیربنایی 

 
رسیدگی به موضوع نحوه اختصاص و هزینه کرد مبلغ یک میلیارد یورو از محل صندوق توسعه ملی براي مبارزه با بیماري کرونا 

 
ارائه گزارش اقدامات به عمل آمده جهت راه اندازي سامانه جامع بودجه ریزي کشور و ویژگی هاي این سامانه 



 
بررسی طرح تسري فوق العاده خاص کارمندان سازمان زندان ها و اقدامات تامینی و تربیتی کشور به کارکنان اداري قوه قضاییه 

 
بررسی گزارش تفریغ بودجه سال 1398 کل کشور 

 
کمیسیون بهداشت و درمان 

 
استماع گزارش عضو ناظر کمیسیون در هیئت امناي صرفه جویی ارزي در معالجه بیماران در خصوص عملکرد و واردات واکسن کرونا 

 
تکمیل گزارش حادثه مرکز درمانی سینا مهر جهت قرائت در صحن علنی مجلس شوراي اسلامی 

 
بررسی لایحه عضویت دولت جمهوري اسلامی ایران در آژانس بین المللی تحقیقات سرطان 

 
بررسی آخرین وضعیت تولید و واردات دارو و مواد اولیه آن در کشور 

 
بازدید از مراکز بهداشتی و درمانی استان کردستان (به مدت سه روز) 

بررسی چالش هاي موجود در هدف سوم سند ملی سالمندان (حفظ و ارتقاي سلامت جسمی روحی اجتماعی و معنوي سالمندان

 
کشور ) 

 
کمیسیون صنایع و معادن 

 
ادامه بررسی طرح اصلاح موادي از قانون معادن کشور 

 
دعوت از وزیر صنعت معدن و تجارت براي پاسخگویی به سوالات 16 تن از نمایندگان 

 
استماع گزارش ریاست سازمان زمین شناسی و اکتشافات معدنی از عملکرد کاري 

 
بررسی طرح ساماندهی صنعت خودرو (اعاده شده از شوراي نگهبان) 

 
ادامه بررسی طرح یکپارچه سازي داده ها و اطلاعات ملی 

 
کمیسیون عمران 

 
بررسی مسائل و مشکلات اجاره مسکن در کشور و ارائه گزارش درخصوص مسکن حمایتی توسط معاون وزیر راه و شهرسازي 

بررسی طرح اصلاح قانون حمایت از بهسازي و نوسازي بافت هاي فرسوده پیرامون حرم مطهر حضرت امام رضا (ع) و حرم مطهر

 
حضرت معصومه (س) 



 
بررسی مسائل و مشکلات مربوط به دریاچه ارومیه 

 
بررسی طرح اصلاح قانون مهندسی و کنترل ساختمان 

 
ارزیابی عملکرد حمل و نقل ریلی در سال 1399 و برنامه سال 1400 

 
بررسی مسائل و مشکلات مربوط به پایانه هاي مرزي 

 
بررسی طرح اصلاح قانون مهندسی و کنترل ساختمان 

 
کمیسیون فرهنگی 

 
بررسی طرح اداره صدا و سیماي جمهوري اسلامی ایران 

 
دعوت از وزیر فرهنگ و ارشاد اسلامی جهت پاسخگویی به سوالات نمایندگان 

 
سفر به استان خراسان رضوي براي بررسی مسائل فرهنگی 

 
ادامه بررسی طرح حمایت از ورزش و ورزشکاران 

 
کمیسیون قضایی و حقوقی 

 
بررسی لایحه معاهده استرداد مجرمین بین جمهوري اسلامی ایران و جمهوري فدرال برزیل 

 
نشست با رئیس مرکز تحقیقات اسلامی مجلس شوراي اسلامی درخصوص برنامه هاي این مرکز در اجلاسیه دوم مجلس یازدهم 

 
بررسی طرح الغاي قانون سرقفلی و حق کسب و پیشه و تجارت و جایگزینی قوانین جدید 

 
ادامه بررسی طرح اصلاح قانون تشکیلات و آیین دادرسی دیوان عدالت 

 
بررسی لایحه مبارزه با قاچاق انسان و اعضاي بدن و مجازات عبوردهندگان غیرمجاز افراد از مرزهاي کشور 

 
بررسی لایحه تجارت (اعاده شده از شوراي نگهبان) 

 
بررسی طرح تشکیل سازمان نظام داوري جمهوري اسلامی ایران 

 
کمیسیون کشاورزي، آب، منابع طبیعی و محیط زیست 



 
بررسی آخرین وضعیت کاداستر و اسناد اراضی کشاورزي در کشور 

 
بررسی تقاضاي تحقیق و تفحص تعدادي از نمایندگان مجلس از نحوه اجراي طرح چهل و شش هزار هکتاري سیستان 

 
دعوت از وزیر نیرو جهت پاسخگویی به سوالات نمایندگان 

 
بررسی آخرین وضعیت تخصیص ارز نهاده هاي دامی و کشاورزي در سال 1400 با دعوت از رئیس کل بانک مرکزي 

بررسی مسائل و مشکلات تولید شیر و فراورده هاي لبنی



منتخب شوراي شهر تهران: فرقی ندارد شهردار زن باشد یا مرد؛ مهم کیفیت

اجراي برنامه هاست| اما و اگرهاي شهردار بعدي تهران

منبع: 55 آنلاینشماره خبر:  146  |  تاریخ: 1400/04/05

منتخب شوراي شهر تهران معتقد است، فرقی ندارد شهردار زن باشد یا مرد؛ مهم کیفیت اجراي برنامه هاست. اما و اگرهاي
شهردار بعدي تهران را در زیر بخوانید. آیا یک زن شهرداري بعدي تهران می شود؟

منتخب شوراي شهر تهران معتقد است، فرقی ندارد شهردار زن باشد یا مرد؛ مهم کیفیت اجراي برنامه هاست. اما و اگرهاي

 
شهردار بعدي تهران را در زیر بخوانید. آیا یک زن شهرداري بعدي تهران می شود؟ 

منتخب شوراي ششم شهر تهران توضیحاتی درباره انتخاب
شهردار در پایتخت، انجام پروژه هاي عمرانی، کارآفرینی
اجتماعی، اشتغالزایی، موضوع دستفروشان، کودکان کار و مبحث

 
کرونا ارائه داد. 

سوده نجفی یکی از منتخبین شوراي ششم شهر تهران درباره
احتمال انتخاب یک زن به عنوان شهردار گفت: ین مسأله می
تواند مورد بررسی قرار گیرد. قطعاً اعضاي شورا روي گزینه هاي

مختلف فکر می کنند. اگر خانمی کارآمد، انقلابی با روحیه جهادي همچنین شاخص و معیارهاي مناسب براي گزینه شهرداري تهران

 
باشد، اعضاي شورا شرایط آن را بررسی می کنند. 

نجفی عنوان کرد: باید توجه داشته باشید که ما نگاه متفاوت نسبت به این قضیه نداریم و فرقی ندارد که شهردار زن یا مرد باشد، مهم

 
کیفیت در اجراي برنامه ها و بهبود وضعیت تهران است. اگر یک زن براي اداره تهران توانمندتر باشد، خب قطعا به آن رأي می دهیم. 

او افزود: همه موضوعات و ابعاد مختلف به صورتی باشد که انتخاب شهردار زن به نفع شهر باشد، قطعاً آن را رد نمی کنیم.



ورزشگاه رستم در منطقه 14 یکشنبه آینده بهره برداري می شود/ اجراي طرح

ایمن سازي در گذر سرلت

منبع: برنا نیوزشماره خبر:  147  |  تاریخ: 1400/04/05

شهردار اصفهان گفت: بعد از گذشت 5 ماه از افتتاح ورزشگاه سهراب در منطقه 14 یکشنبه هفته آینده، ورزشگاه رستم در
این منطقه بهره برداري و همچنین ورزشگاه امام خمینی (ره) براي مردم این منطقه کلنگ زنی می شود.

شهردار اصفهان:  ورزشگاه رستم در منطقه 14 یکشنبه
آینده بهره برداري می شود/ اجراي طرح ایمن سازي در
گذر سرلت شهردار اصفهان گفت: بعد از گذشت 5 ماه از
افتتاح ورزشگاه سهراب در منطقه 14 یکشنبه هفته آینده،
ورزشگاه رستم در این منطقه بهره برداري و همچنین
ورزشگاه امام خمینی (ره) براي مردم این منطقه کلنگ

 
زنی می شود. 

به گزارش خبرگزاري برنا در اصفهان؛ قدرت اله نوروزي در
برنامه زنده رادیویی «شهر پرسشگر، شهردار پاسخگو» با اشاره به اینکه افتتاحیه هاي متعدد شهرداري از برنامه «هر یکشنبه، یک
افتتاح» عبور کرده و برخی روزهاي دیگر هم به روزهاي افتتاح اضافه شده است، اظهار کرد: یکشنبه گذشته کار جدیدي آغاز شد که
حرکتی نو براي اصفهان است. شرکت جسورانه هدهد را با اعتباري بالغ بر 70 میلیارد ریال افتتاح کردیم تا از طبقه نوآور و خلاق شهر

 
و استارتاپ ها حمایت کنیم. 

وي ادامه داد: این شهر داراي جوانانی توانمند است که اگر زمینه کار آنها در اصفهان فراهم نشود مهاجرت به تهران یا به جاهاي دیگر

 
صورت می گیرد، نخبگان باید امیدوار و حمایت بشوند تا مهاجرت معکوس را براي طبقه خلاق در اصفهان ایجاد کنیم. 

شهردار اصفهان تصریح کرد: براي این اقدام ردیف بودجه اي اختصاص دادیم. همچنین بخش بزرگی از ارگ جهان نما از سال هاي
اخیر در اختیار شرکت هاي دانش بنیان و نوپا قرار گرفته است تا حمایت شوند؛ شهرداري در راستاي جذب و ماندگاري جوانان در

 
اصفهان حمایت از کارآفرینی و ایده ها را انجام داده و امیدواریم که اصفهان پایگاه بزرگی براي این حرکت جدید باشد. 

وي بیان کرد: سرمایه گذاري جسورانه در ابتداي کار نیاز به فرهنگ سازي دارد و بعد اوج می گیرد، امیدواریم این خبر به گوش هر
جوان نوآور که ذوق و علاقه و ایده دارد اما سرمایه ندارد برسد که شهرداري براي حمایت از کسب و کارهاي نوین ردیف بودجه

 
اختصاص داده است. 

 
سفر رایگان شهري با اصفهان کارت ویژه افراد داراي معلولیت 

نوروزي در ادامه بیان کرد: تا یک ماه آینده اصفهان کارت به صورت رایگان براي افراد داراي معلولیت آماده و نهایی می شود و



شهروندان داراي معلولیت بعد از دریافت پیامک این کارت را دریافت می کنند که این اقدام مجزا از کارت منزلت است و جزییات آن

 
اطلاع رسانی خواهد شد. 

 
وي افزود: البته مجموعه این اقدامات حقی براي شهروندان و وظیفه اي براي ماست. 

 
توسعه تصمیم گیري در حوزه بین الملل شهر اصفهان به سوي گروه هاي خلاق 

شهردار اصفهان در رابطه با لزوم حمایت شهرداري و انجام اقدامات زیربنایی در حوزه بین الملل اظهار کرد: در عرصه جهانی حذف

 
چنین کارهایی ناشی از عدم درك درست از اوضاع و احوال جهانی است. 

وي افزود: بر همین مبنا، جشنواره علمی - فرهنگی اصفهان - سن پترزبورگ از سوي دانشگاه اصفهان برگزار شد که نتیجه تلاشی بود
که در رابطه با خواهرخوانده اصفهان یعنی اصفهان و سن پترزبورگ صورت گرفت، همچنین تفاهمی بین باشگاه سپاهان و زنیت
روسیه انجام شد و به دنبال این هستیم تمرکز تصمیم گیري در حوزه بین الملل را به سمت گروه هاي خلاق، دانشگاهیان و ایرانیان
مقیم خارج ببریم که به همین خاطر طرح شهروند دیپلمات را اجرا کردیم تا تجربیات خود براي رفاه و آبادانی اصفهان را به ما انتقال

 
دهند و در این راستا بیش از 200 طرح براي ما ارسال شده است. 

نوروزي با بیان اینکه در ادامه طرح «هر یکشنبه، یک افتتاح» به منطقه 14 که در این چندسال بارها افتتاحیه هاي متعدد در این
منطقه کمتر برخوردار داشتیم، خواهیم رفت و ورزشگاه امام خمینی (ره) کلنگ زنی می شود، گفت: در این منطقه ورزشگاه رستم و

 
سهراب ساخته شد که ورزشگاه سهراب در ماه هاي اخیر بهره برداري شد و ورزشگاه رستم هم هفته آینده بهره برداري می شود. 

 
محاسبه نرخ پروانه ساختمانی در سراي 8 براساس طرح تفصیلی 

 
وي افزود: به دنبال تحقق عدالت فضایی هستیم و امروز در همه نقاط شهر همه شهروندان از امکانات بهره مند هستند. 

شهردار اصفهان در پاسخ به سوال یکی از شهروندان در مورد نحوه محاسبه نرخ پروانه ساختمانی در سامانه سراي هشت اظهار کرد: در
سامانه سراي هشت براساس طرح تفصیلی و کاربري هایی که تعریف شده است، محاسبه نرخ پروانه انجام می شود اما در زمان مراجعه

 
شهروندان همراه با نقشه معماري، با توجه به افزایش ضرایب نرخ ها متفاوت می شود. 

وي ادامه داد: در سامانه سراي هشت براساس طرح تفصیلی و منطبق با طرح اصلی قیمت ها طراحی شده است و اگر نقشه کار دقیقا
منطبق بر کاربري، سطح اشغال و ارتفاع تعریف شده باشد در سایت قابل محاسبه است در غیر این صورت با مراجعه حضوري محاسبه

 
صورت می گیرد. 

نوروزي در خصوص آسفالت معبر حدفاصل شهرك سلامت تا راران که مورد درخواست یکی از اهالی این محله بود، اظهار کرد: با
وجود اینکه حریم این بخش جزو وظایف شهرداري نیست و راران هم داراي اراضی کشاورزي است اما شهرداري اقدام به لکه گیري
معبر کرده و طبق گفته شهرداري منطقه 10 قرار است آسفالت هاي قدیمی این معبر تراشیده و پس از انتخاب پیمانکار، مجددا

 
آسفالت شود. 

وي با اشاره به درخواست یکی از شهروندان منطقه 10 براي رنگ آمیزي جداول و درخت کاري در محله امامزاده ابراهیم گفت: خیابان



امامزاده ابراهیم در سال گذشته پیاده روسازي و جدول گذاري شد. رنگ آمیزي جدول هاي جدید دستورالعمل دارد که باید موضوع از
سوي منطقه بررسی و در صورت امکان رنگ آمیزي صورت گیرد؛ همچنین این بخش جزو گذرهاي نسبتا فرعی است و براي کاشت

 
درخت هم وضعیت نسبتا خوبی دارد اما شاید نیاز به واکاري درختان در فصل مناسب دارد. 

شهردار اصفهان در مورد درخواست یکی از شهروندان منطقه یک براي ساخت پیاده رو در گذر سرلت افزود: این گذر نیاز به عقب
نشینی کامل دارد که برخی آزادسازي ها صورت گرفته و برخی نشده است و با گذشت زمان و مشارکت مردم، پیاده روسازي هم به

 
صورت یک جا انجام می شود. 

وي افزود: با این وجود باید طرح ایمنی سازي گذر سرلت از سوي معاونت حمل و نقل بررسی شود تا عابر پیاده در اولویت باشد و
مشکل پارك خودروها که اکنون وجود دارد، برطرف شود.



سوده نجفی: اگر انتخاب شهردار زن به نفع شهر باشد؛ قطعاً به آن فکر می

کنیم

منبع: دیده بان ایرانشماره خبر:  148  |  تاریخ: 1400/04/05

منتخب شوراي ششم شهر تهران توضیحاتی درباره انتخاب شهردار در پایتخت، انجام پروژه هاي عمرانی، کارآفرینی اجتماعی،
اشتغالزایی، موضوع دستفروشان، کودکان کار و مبحث کرونا ارائه داد.

به گزارش دیده بان ایران؛ سوده نجفی یکی از منتخبین
شوراي ششم شهر تهران درباره احتمال انتخاب یک زن به
عنوان شهردار گفت: ین مسأله می تواند مورد بررسی قرار
گیرد. قطعاً اعضاي شورا روي گزینه هاي مختلف فکر می
کنند. اگر خانمی کارآمد، انقلابی با روحیه جهادي
همچنین شاخص و معیارهاي مناسب براي گزینه شهرداري

 
تهران باشد، اعضاي شورا شرایط آن را بررسی می کنند. 

او افزود: همه موضوعات و ابعاد مختلف به صورتی باشد که
انتخاب شهردار زن به نفع شهر باشد، قطعاً آن را رد نمی

 
کنیم. 

نجفی عنوان کرد: باید توجه داشته باشید که ما نگاه متفاوت نسبت به این قضیه نداریم و فرقی ندارد که شهردار زن یا مرد باشد، مهم

 
کیفیت در اجراي برنامه ها و بهبود وضعیت تهران است. اگر یک زن براي اداره تهران توانمندتر باشد، خب قطعا به آن رأي می دهیم. 

منبع: فارس



کاهش 13 درصدي واحدهاي راکد درون شهرك ها و نواحی صنعتی کشور

منبع: پایگاه دولتشماره خبر:  149  |  تاریخ: 1400/04/05

معاون وزیر صمت و مدیرعامل سازمان صنایع کوچک و شهرك هاي صنعتی ایران با بیان اینکه بیش از 3 هزار و 214 واحد
درون شهرك هاي صنعتی در مرحله نصب ماشین آلات...

معاون وزیر صمت و مدیرعامل سازمان صنایع کوچک و شهرك هاي صنعتی ایران با بیان اینکه بیش از 3 هزار و 214 واحد درون
شهرك هاي صنعتی در مرحله نصب ماشین آلات است، گفت: برآورد می شود که تا پایان سال 1400 بیش از 100 هزار شغل در

 
شهرك ها و نواحی صنعتی کشور ایجاد گردد. 

به گزارش پایگاه اطلاع رسانی دولت به نقل از شاتا، علی رسولیان در مراسم امضاء تفاهم نامه همکاري مشترك بین وزارت صمت با
سازمان بورس و اوراق بهادار و پلتفرم هاي داراي مجوز (تفاهم نامه تامین مالی تولید، با استفاده از سرمایه هاي خرد مردمی)که با
حضور وزیر صمت برگزار شد، با بیان این مطلب، افزود: ایده وزیر صمت در استفاده از مشارکت هاي مردمی براي تامین مالی بخش
تولید و پیگیري هاي ایشان قابل تقدیر است و این ایده با تعامل و همکاري دستگاه هاي مرتبط از جمله بورس در حال عملیاتی شدن

 
می باشد. 

 
کاهش 13 درصدي واحدهاي راکد درون شهرك ها و نواحی صنعتی کشور 

وي در ادامه سخنان خود، افزود: خوشبختانه در طول یکسال گذشته واحدهاي موجود در شهرك ها و نواحی صنعتی کشور از 48

 
هزار و 500 واحد عبور کرد و بیش از 13 درصد واحدهاي راکد و غیرفعال کاهش یافته است. 

معاون وزیر صمت ادامه داد: با اقدامات و تدابیر اتخاذ شده و فعالیت بخش خصوصی، شهرکها و نواحی صنعتی کشور به کارگاه ها و

 
کارخانه هاي تولیدي تبدیل شده است و صنعتگران و سرمایه گذاران علاقمند به فعالیت، تولید و کارآفرینی در آن هستند. 

 
بیش از 3 هزار و 214 واحد درون شهرك هاي صنعتی در مرحله نصب ماشین آلات 

رسولیان با اعلام اینکه بیش از 3 هزار و 214 واحد درون شهرك ها و نواحی صنعتی در مرحله نصب ماشین آلات است، گفت: تکمیل
و نهایی شدن این واحدها نیازمند تامین مالی است و این مدل (تامین مالی تولید، با استفاده از سرمایه هاي خرد مردمی) و مشارکت

 
مردم سبب تکمیل و فعال شدن این واحدها خواهد شد. 

 
ایجاد 100 هزار شغل تا پایان سال در شهرك ها و نواحی صنعتی 

وي با بیان اینکه هر کدام از این واحدها بصورت متوسط بیش از 20 شغل ایجاد می نمایند، اضافه کرد: با توجه به اینکه میزان اشتغال
ایجاد شده طبق آمارهاي ما فراتر نیز می رود تا پایان سال در شهرکها و نواحی صنعتی اشتغال خوبی بوجود می آید که برآورد ما

حدود 100 هزار شغل تا پایان سال می باشد. 



مدیرعامل سازمان صنایع کوچک و شهرك هاي صنعتی ایران گفت: ایجاد واحدهاي جدید براي تامین مالی به مدل تامین مالی تولید،
با استفاده از سرمایه هاي خرد مردمی نیازمند است و کارشناسان ما در کلینیک هاي کسب و کار این موضوع را رصد و ارزیابی می

 
کنند. 

رسولیان با اشاره به اینکه بیش از یک هزار و 557 واحد راکد درون شهرك ها و نواحی صنعتی سال گذشته به چرخه تولید بازگشت،
تصریح کرد: طبق بررسی هاي انجام شده 57 درصد از واحدهاي راکد مشکلات تامین مالی داشته اند که این مدل نیز در این راستا

 
می تواند به واحدهاي راکد کمک نماید. 

وي ادامه داد: 18 درصد از واحدهایی که مجدد به عرصه تولید بازگشتند نیز با مشارکت سرمایه گذار جدید بوده است که مدل تامین
مالی تولید، با استفاده از سرمایه هاي خرد مردمی نیز ظرفیت خوبی در این راستاست.



کارآفرین فرهنگی در مسلخ پاندمی

منبع: سینما پرسشماره خبر:  150  |  تاریخ: 1400/04/05

سینماپرس: ازبین همه مشاغل لگد خورده از پاندمیِ اصناف هنري بویژه تئاتر به لطف سیاست هاي مدیران سرتا به پا
فرهنگی بوي حلوا و الرحمن اش دورادور هویداست.

سینماپرس: ازبین همه مشاغل لگد خورده از پاندمیِ
اصناف هنري بویژه تئاتر به لطف سیاست هاي مدیران
سرتا به پا فرهنگی بوي حلوا و الرحمن اش دورادور

 
هویداست. 

به گزارش سینماپرس، مجید یارندي پور تهیه کننده و
سرمایه گذار تئاتر درمورد وضعیت مدیریت فرهنگی کشور

 
در شرایط کرونایی نوشت: 

 
کرونا روزگار دنیا را سیاه کرده. 

جهانی که زیر دندان هاي نیش این جنابِ کوویدخان 19 جویده شد، به سوداي ثروت می تاخت! مردمِ بالادست و مردمی در پایین،
ییلاق نشینان و قشلاقیان، کاخیان و کوخیان همه گی زیر تیغِ این وحشیِ سمج یا بر بسترِ احتضار خفته اند یا مردگانِ متحركِ

 
سخت در پی هیچ اند! 

پاندمی پیش از نفسِ آدمی به جیب او تاخت. پس مشاغل را تعطیل، کارگاه ها و بنگاه ها تخته، متمولین را مسکین، مسکینان را بی

 
مسکن و کاشانه به حالی بس خراب، رها! 

این قوز کووید در ایران از قوزِ “سؤمدیریت” هم بالا رفت و برآن نشست قوزي بالاي قوز دیگر! پس به این سیاهه افزایش بی سابقه ي
نرخ اقلام و مایحتاج اولیه ي مردم را اضافه کنید و ایضا کسب رتبه 126 جهان در واکسیناسیون عمومی به همت مدیران کارآمد حوزه
سلامت آن هم به عدد 5درصد و هم تراز با افریقاي فقیر! ازبین همه مشاغل لگد خورده از پاندمیِ اصناف هنري بویژه تئاتر به لطف

 
سیاست هاي مدیران سرتا به پا فرهنگی بوي حلوا و الرحمن اش دورادور هویداست. 

فعالین “هنرِ بیمارِ نمایش” پیش از کووید هم در نفس شماره بودند اما یکسال و اندي تخته شدن سالن هاي نمایش کار را به آنجا
برده که عضو هیات مدیره ي انجمن نمایشگران خیابانیِ خانه تئاتر پس از 50سال پیشینه حرفه اي مسلح به فرهنگی انقلابی، حوالی

 
تیمچه ي خودروي تئاترشهر، بساطِ دستفروشی بپا کرده، تو خود حدیث مفصل بخوان از این…! 

 
خب کیست که بگوید شمار شاغلین اصناف هنرنمایش در این جغرافیا چگونه ارتزاق می کنند؟ 

 
-خوراك، پوشاك، تحصیل و مسکن تئاتري ها در یک سال و اندي چگونه تامین شد؟ 

– خوراك، پوشاك، تحصیل و مسکن تئاتري ها در شرایط پیش رو که کاهش ظرفیت سالن، بی اقبالی عمومی، خلا سبد رسانه اي و

 
تبلیغاتی و ازهمه مهمتر سومدیریت خرد و کلان فرهنگی آیا چیزي جز قصیده اي با ردیف “کشک” است؟ 

در دنیاي تئاتر ما این نفرین شده، مسکین خراب آباد، مسئولین و مدیران دولتیِ مسلح به سیاست هایی بس فشل و مجریان همواره
در خوابشان، خبردار و کوشا به سعی ي سخت وافرند که مبادا تار مویی، نايِ ناوكِ خنیاگري، شورِ شیدایی، اغنیا را مصداقِ “غنا” شود

و لهو و لعب آن چنان کند که دنیامان خط بطلان آخرتمان رقم زند. چیزي به عاقبت یزید لعنت! 



 
بهش باد... د. 

مرکز هنرهاي نمایشی به قدر معاونت نظارت و ارزشیابی، نظارت دارد اما ارزشیابی را چون دیگر کارکردهایی که سبب ارتقا محاسن
می شود، گویا روي یخ می نویسد. هر نمایشی با هر کیفیت اجرا وقتی در سالن هاي غالبا خصوصی تئاتر مجوز اجرا دریافت می کند

 
پیش از رقابت، خودزنی کرده و این هیچ به چرخه ي معیوب، راستی نمی زاید. 

خب در چنین باتلاق فروبرنده و پرمکش برهم زننده، خدانکند از قضا گذر سرمایه گذاري فرهنگی به روزگار زار تئاتر بیافتد. فرجامش
نابودي و هدررفت سرمایه است. سرمایه اي که می توان درگردشِ جریانِ تاثر در جامعه نقش آفرین باشد، اندیشه سازي کند و عالم
تابی، مولودي باشد به طالعی سعد. آینده ي نسل فرهنگی کشور را تعلیم دهد آنهم به سلاح نقدِ اندیشه و تولیدفرهنگی! تولید
فرهنگی که به مراتب از تولید صنعتی مهمتراست و غما که طلسم نابودي را به خرمهره نشسته است و نیروي محرکه ي این چرخه

 
همانا سرمایه گذار فرهنگی است. 

سرمایه گذار فرهنگی به مثابه کارآفرینی از جان و مال خویش به دغدغه نه به سود که اگر چنان بود ثروت خود را در باد سودهاي
دورقمی نظام بانکی خواب می داد نه از استقبال عمومی او را هراسی بود نه با اداره مالیات و سازمان مخوف تامین اجتماعی طرف

 
حساب. 

این کارآفرینان چرخه هاي فرهنگ اند که برحسب دغدغه سینه چاك و گردن فراز سرمایه را به چرخه ي هنرهاي نمایشی می آورند.

 
اینان خود سرمایه اند بسیار پُربها، که حفظ شان و جایگاه و سرمایه آنها از اهم امور فرهنگی است. 

 
سوال اینجاست با چرخه ي سوزانِ سرمایه هاي مادي و معنوي در تئاتر چه باید کرد؟ 

چنانچه این چرخه ي معیوب تئاتر پولِ تولید اثر را بازنگرداند و کروناي دست به خون تئاترآلوده نیز با غلتکی مهیب صافش کند این

 
تک چراغِ عنقریب به خاموشی، پتی خواهد کرد و خاموشی… 

 
مباد خاموشی فرهنگ عالم گیر شود! 

 
کارآفرین فرهنگی عزیز است 

غنیمت شمریدش صحبت!




















































